
 
 
 
 
 
 
 
 
 

دوم خرداد 1400



°۲۶تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)62,420درهم امارات

0 (%0)27,300لير ترکيه

0 (%0)35,800يوان چين

0 (%0)214,800ين ژاپن

0 (%0)191,550دلار کانادا

0 (%0)260,400فرانک سوئيس

0 (%0)3,180افغاني

0 (%0)3,600روبل روسيه

0 (%0)180,000دلار استراليا

0 (%0)223,490دلار

0 (%0)273,820يورو

0 (%0)327,440پوند انگليس

 
یکشنبه ۲ خرداد ۱۴۰۰

 
May 23, 2021
دهم شوال ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱ خرداد روز بهره وری و بهینه سازی مصرف
۱ خرداد روز بزرگداشت ملاصدرا

۳ خرداد فتح خرمشهر در عملیات بیت المقدس و روز مقاومت، ایثار و
پیروزی

۴ خرداد روز دزفول، روز مقاومت و پایداری
۶ خرداد خرداد روز،جشن خردادگان

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۵:۵۴ اذان صبح: ۰۴:۱۱

غروب خورشید: ۲۰:۰۹ اذان ظهر: ۱۳:۰۱

اذان مغرب: ۲۰:۲۶



تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)99,890,000سکه امامي

0 (%0)99,979,000سکه بهار آزادي

0 (%0)58,000,000نيم سکه

0 (%0)38,000,000ربع سکه

0 (%0)22,500,000سکه گرمي



 

1- از «روساي ستادهاي انتخاباتی» خود رونمایی کردند! - روزنامه آفتاب یزد

2- درکوتاه مدت براي این اقتصاد نمی توان کاري کرد - روزنامه آفتاب یزد

3- زیست جهان پساکرونا - روزنامه آفتاب یزد

4- بیانیه نفتی - سیاسی علیه شیخ الوزرا - روزنامه آفتاب یزد

5- توسعه درون زا؛ رویکرد دستگاه قضا در حمایت از تولید و اشتغال آفرینی - میزان

6- 352 نفر از مددجویان نهاوند آموزش هاي فنی را فرا گرفتند - گرو نهاوند

7- بوم گردي بام ایران بر بام مشکلات - ایسنا

8- نوآوري صنعت فرش ایران مورد توجه بازار کشورهاي عربی - توسعه پویا

9- صرفه جویی در مصرف انرژي؛ شاید وقتی دیگر - آنا

10- جدول پخش مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی - پارسینه

11- اطلاعیه فرآیند بررسی مدارك معرفی شدگان نتایج اولیه آزمون استخدامی بهمن 1399 - اخبار علمی

12- راه اندازي سامانه حمایت از فعالیت هاي کیفیت بخش آموزشی - اخبار علمی

13- یک جایزه امیدبخش براي زنان ایرانی - روزنامه همدلی

14- یک جایزه امیدبخش براي زنان ایرانی - روزنامه همدلی

15- پژوهش جزء جدایی ناپذیر علم است و یادگیري الفباي پژوهش ،که این امر بر هر دانشجویی واجب است - اخبار علمی

16- بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان در اختتامیه رویداد ملی «دریاي برکت» - بسیج نیوز

17- بافت تاریخی شیراز د وباره نفس می کشد - روزنامه خبر جنوب

18- بررسی عملکرد سازمان نظام مهندسی ساختمان استان تهران از نگاه تشکل ها و کارشناسان حوزه مسکن - دیده بان ایران

19- برآورد ضربه کرونا به بازار کار ایران - شبکه ایران

20- جدول پخش برنامه هاي مدرسه تلویزیونی از شبکه آموزش یکشنبه 2 خرداد - شهرآرا آنلاین

21- وزیر صنعت: رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد - ارانیکو

22- پیام مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین به مناسبت روز جهانی معدن - بورس 24

23- فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد - بورس 24

24- رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد - شبکه خبر

25- مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد - شبکه خبر

26- روابط عمومی پیشانی یک مجموعه است - ماین نیوز

27- دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه - ماین نیوز

28- بانوان بهابادي براي ورود به بازار کار آماده می شوند - باشگاه خبرنگاران جوان

29- در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی به تولید سالانه 100 میلیون تن می رسیم - برداشت روز

30- طرح پتروشیمی مسجد سلیمان با تأمین مالی بانک صنعت و معدن به همراه 2 طرح دیگر افتتاح شد - برداشت روز

31- کاربرد فناوري هاي دیجیتال در صنایع معدنی توسعه می یابد - روزنامه فناوران اطلاعات



32- خدمات، تولید و بازار براي تطبیق با چک هاي جدید به زمان بیشتري نیاز دارند - اتاق بازرگانی ایران

33- آغاز ساخت سد سقاوه مارگون با هدف تأمین آب صنعت و کشاورزي - جوان آنلاین

34- جدول پخش مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی - باشگاه خبرنگاران جوان

35- موانع بانکی، صاحبان مشاغل را از وام کرونا منصرف کرد - جوان آنلاین

36- بورس بازي یا بازي با بورس! - ایسکا

37- بخش معدن، محوري ترین اصل در توسعه استان است - تابناك

38- افزایش دستمزد کارگر در مقایسه با بهره پول با اصلاح نظام پولی - شعار سال

39- بومی سازي قطعات حوزه معدن و صنایع در تاصیکو - شعار سال

40- پیش بینی مقامات آمریکا درباره کاهش اشتغال در ماه مه - فصل اقتصاد

41- نوآوري صنعت فرش ایران مورد توجه بازار کشورهاي عربی/ تزریق سرمایه به بخش تولید با استفاده از اعتبار شرکت هاي

بزرگ اقتصادي - فصل اقتصاد

42- وزیر صنعت: رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد - فصل اقتصاد

43- توزیع اعتبارات بر اساس سند آمایش چهارمحال و بختیاري - ایسنا

44- کرونا نیمی از وانت داران و پیک موتوري ها را بیکار کرد - فرارو

45- سایت سنجش الکترونیکی فنی و حرفه اي خرمشهر راه اندازي شد - خوزنا

46- پول فیزیکی به زودي حذف می شود - پرسون

47- دلخوش: کارخانه پارچه بافی در کنار شرکت ابریشم براي اشتغال جوانان راه اندازي خواهد شد - رشت 20

48- گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه - تجارت گردان

49- وزیر صنعت: مجوز تولیدکنندگان داراي مواد اولیه به راحتی صادر می شود - ایرنا

50- قدردانی سندیکاي مخابرات از نقش فعال ایرانسل در بومی سازي صنعت فاوا - جامعه ایده آل

51- ایجاد 150 کسب و کار روستایی توسط  بنیاد برکت در رودبار - روزنامه گیلان امروز

52- واریز 40 درصدي مطالبات چایکاران گیلانی - روزنامه گیلان امروز

53- واریز 40 درصدي مطالبات چایکاران گیلانی - روزنامه گیلان امروز

54- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

55- رشد 8درصدي حوزه صنعت - روزنامه اخبار صنعت

56- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

57- جزئیات گرانی 10 درصدي قیمت لوازم خانگی در خرداد 1400 - تیتر برتر

58- اعلام حمایت جمعی از نمایندگان ادوار از کاندیداتوري شریعتمداري/ رضایت اهل تسنن از خدمات وزیر کار - رویداد 24

59- طرح مشکلات صنایع سمنان ، مهدیشهر و سرخه در مجلس - خبرگزاري صدا و سیما

60- تجهیز زمین هاي کشاورزي جلگاه چاه هاشم به سیستم آبیاري جدید - خبرگزاري صدا و سیما

61- قدردانی سندیکاي مخابرات از نقش فعال ایرانسل در بومی سازي صنعت فاوا - کیوسک خبر

62- بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت - جوان آنلاین

63- غیر قابل دفاع بودن کارنامه نفت روحانی - جوان آنلاین



64- بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت - جوان آنلاین

65- واگذاري 828 شهرك صنعتی و منطقه ویژه فعال در کشور - تابناك

66- سایت سنجش الکترونیکی برخط آزمون فنی و حرفه اي خرمشهر افتتاح شد - خبرگزاري مهر

67- پتروشیمی هاي فسا و جهرم در منطقه مرزي 2 شهرستان احداث می شوند - خبرگزاري مهر

68- تشکیل 8 کمیته ارتقا جمعیت در اردبیل/نرخ رشد جمعیت جوان پایین است - خبرگزاري مهر

69- روایت معصومه ابتکار از محدودیت هاي روحانی - سپاهان نیوز

70- فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد / بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است - فصل اقتصاد

71- برگزاري جشنواره ایده در منطقه آزاد ارس - ترجمان صبح

72- بهره مندي 30 روستاي فیروزکوه از آب آشامیدنی - تهران نیوز

73- فعالیت 182 کارخانه چاي در کشور/نقش مهم محصول چاي در صادرات غیرنفتی - 8 دي خبر

74- دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس شود - 8
دي خبر

75- فعالیت 182 کارخانه چاي در کشور/نقش مهم محصول چاي در صادرات غیرنفتی - خبرگزاري فارس

76- اخذ مجوز 4 واحد بزرگ صنعتی از سوي چادرملو - معدن نیوز

77- بی اعتماد به بورس، ارثی که دولت روحانی براي میلیون ها سهامدار گذاشت؟! - بانک برتر

78- وزیر صنعت: رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد - ایرنا

79- تربیت و آماده سازي سربازان ماهر براي ورود به بازار کار - آنا

80- وجود 34 فرصت سرمایه گذاري در حوزه دانش بنیان خراسان رضوي - خبرگزاري فارس

81- تحصیل همزمان در دو رشته براي دانشجویان علمی کاربردي فراهم می شود - روزنامه آفرینش

82- جزئیات تاسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی اعلام شد - روزنامه آفرینش

83- اهمیت تحلیل اقتصادي و مدل هاي کسب و کار و سبک زندگی - بانکداري الکترونیک

84- راه اندازي صندوق توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال توسط یک شرکت دانش بنیان - بانکداري الکترونیک

85- فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد - روزنامه اقتصاد ملی

86- رئیس جمهور آینده عدالت جنسیتی را نباید فراموش کند - همشهري

87- شرایط کشور در آستانه انتخابات 1400 - بصیرت

88- سهم تجهیزات کشاورزي در فارس افزایش یابد - ایسنا

89- سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی، سد خداآفرین در آستانه بهره برداري - تبریز من

90- افتتاح طرح پتروشیمی مسجد سلیمان با تامین مالی بانک صنعت و معدن - اعتبار نیوز

91- 18 پرسش کلیدي از نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري - تیک

92- انسداد 80 درصد چاه هاي غیرمجاز آب در استان زنجان - شبکه خبري آب ایران

93- تعیین محدوده منطقه آزاد در استان اردبیل با نظر متخصصان - روزنامه جام جم

94- ضرب الاجل استاندار البرز براي جذب اعتبار به دستگاه هاي اجرایی/ سند آمایش سرزمین البرز از سوي سازمان برنامه و

بودجه کشور مصوب شد - تسنیم

95- سهم تجهیزات کشاورزي در استان فارس افزایش یابد - ایانا



96- توسعه کشت محصول کاهو در میاندوآب با رویکرد تغییر الگوي کشت - ایانا

97- حمایت کمیته امداد از خانوارهاي  نیازمند با سرپرست زندانی - روزنامه نصف جهان

98- بازدید مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کارخانه تولید لبنیات چوپان - صندوق کارآفرینی امید

99- برگزاري نخستین آزمون تغییر حالت اشتغال (به کار) شرکت توزیع نیروي برق استان فارس - نبض نفت

100- روابط عمومی ؛"خیلی دور، خیلی نزدیک" - شبکه روابط عمومی

101- با صادرات چاي ، گیلان می تواند مسیر جهانی شدن را طی نماید - گیرا آنلاین

102- اعلام جزئیات تاسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد - آریا نیوز

103- بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت - آریا نیوز

104- تبریک مهندس جعفري به مناسبت فرارسیدن روز و هفته معدن معدن؛ نقطه آغازین اقتصاد مقاومتی - آرمان اقتصادي

105- تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی - آرمان اقتصادي

106- فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد / بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است - آرمان اقتصادي

107- مهندس رزم حسینی:شرکت ذوب آهن نطنز می تواند محورتوسعه در منطقه باشد - جهان معدن

108- تامین سرمایه تمدن حلقه اتصال متخصصان تکنولوژي و بازار سرمایه می شود - بورس 24

109- بیکاري نصف وانتی ها و پیکموتوریها با شروع کرونا - خلیج فارس نیوز

110- صنعت گاز کمترین وابستگی را به واردات دارد/ اجراي 40 هزار میلیارد تومان پروژه از محل بند «ق» - فصل اقتصاد

111- نخستین همایش ملی اقتصاد گردشگري 1400 در لرستان برگزار شد - میراث آریا

112- اعلام جزئیات تاسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد - خبرگزاري صدا و سیما

113- ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا - اکو نیوز

114- رونمایی از دو طرح جدید در حوزه فرش در آران وبیدگل - خبرگزاري صدا و سیما

115- 828 شهرك وناحیه صنعتی و منطقه ویژه فعال در کشور در حال واگذاري - خبرگزاري صدا و سیما

116- اعطاي تسهیلات اشتغال روستایی بانک توسعه تعاون - اکو نیوز

117- نقش شرکت هاي بزرگ اقتصادي در توانمندسازي مردم - اکو نیوز

118- کرونا وانت داران و پیک موتوري ها را بیکار کرد - روزنامه اقتصاد برتر

119- با صادرات، چاي گیلان می تواند مسیر جهانی شدن را طی نماید - نداي گیلان

120- حضور بانک ها در تهیه نقدینگی مجامع تولیدي وعرضه مسکن،گره گشا است - خبرگزاري مهر

121- اجراي مدل مرکز- پیرامونی توسط شرکت هاي بزرگ/ نقش شرکت هاي بزرگ به عنوان مرکز توسعه/ رشد تولید مدیون

صادرات غیرنفتی - شاتا

122- نقش شرکت هاي بزرگ اقتصادي در توانمند سازي مردم/ 75 میلیارد دلار حجم تجارت خارجی در سال گذشته - شاتا

123- طرح توسعه شهرك هاي صنعتی برخوردار کشور در دستور کار است/ تدوین لایحه حمایت از صنایع کوچک با همکاري

مجلس شوراي اسلامی - شاتا

124- کارآفرینی از کشت گیاهان دارویی تا پرورش زنبور عسل - اترك نیوز

125- راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري براي توسعه هوش مصنوعی - برنا نیوز

126- کاربرد فناوري هاي دیجیتال در صنایع معدنی توسعه می یابد - ایستنا



127- طرح توسعه مشاغل خانگی، جایگاه این مشاغل را در اقتصاد کشور توسعه می دهد - خبرگزاري قرآن

128- صندوق پژوهش و فناوري براي توسعه هوش مصنوعی راه اندازي شد - ایستنا

129- کارآفرینان سرداران حوزه اقتصادي هستند/فعالیت 16 مرکز مشاوره کار آفرینی در مازندران/کارآفرینان داخلی

نیازهاي مصرف کنندگان را اغنا کنند - ایلنا

130- 18سئوال از نامزدان:براي کسري بودجه،بانکها، نرخ حامل ها و...چه برنامه ایی دارید؟ - بورس پرس

131- پیش بینی مقامات آمریکا درباره کاهش اشتغال در ماه مه - تسنیم

132- افشار: مردم به کسانی که نماد تداوم دولت فعلی هستند رأي نمی دهند - خبرگزاري فارس

133- ستاد اقتصاد مقاومتی آذربایجان غربی واحدهاي تولیدي مشکل دار را شناسایی کند - تسنیم

134- تاسیس 4 واحد صنعتی توسط چادرملو - اخبار فلزات

135- احیا 229 معدن نیمه فعال در خراسان جنوبی - اخبار فلزات

136- ترور شخصیت مقتول بابک خرمدین کمتر از مثله کردن جسد او نیست - شبکه ایران

137- توقف طرح هاي وزارت نفت در ایلام/فاز دوم میدان هاي مشترك اجرا نشد - آرا نیوز

138- 250 میلیارد ریال براي راه منتهی به پایانه مرزي سرو اختصاص یافت - آرا نیوز

139- مهمان پرست: انتخابات به سمت دوقطبی رفته/ رو کردن پرونده ها شروع شده است - پارسینه

140- فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است/ باید شورایی از مدیران

منتخب روابط عمومی با تمرکز بر تولید تشکیل شود / نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر ... - ملیت

141- فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد / بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است - بازار سرمایه

142- راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري براي توسعه هوش مصنوعی - آنا

143- جزئیات نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی اعلام شد - آنا

144- اختصاص بیش از 135 هزار مترمربع فضا به مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی - آنا

145- تجلیل از صنایع همکار پیک بار مصرف برق منطقه اي زنجان - توانیر

146- امور مربوط به معادن باید پیگیري و تسریع شود - ایسنا

147- مهمان پرست: رو کردن پرونده ها شروع شده است - فردا نیوز

148- افشار: بی عرضگی مدیران اقتصادي دولت دوازدهم فاجعه بورس رقم زد - فردا نیوز

149- انتخابات 1400| مهم ترین مطالبات اجتماعی از نامزدهاي انتخابات چه است؟ / سیاوشی: عدالت جنسیتی نباید فراموش

شود - روزنامه اعتماد

150- برگزاري آزمون تغییر وضعیت نیروهاي شرکتی شهرداري هاي شهرستان مبارکه - شهرداري مبارکه

151- رفاقت بجاي رقابت اقتصادي به اهداف دولت براي توسعه کشور کمک می کند - سرمد نیوز

152- خط و نشان دلار براي رقبا در معاملات خارجی - سرمد نیوز

153- تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی - دیوان اقتصاد

154- ایجاد اشتغال پایدار براي مددجوان از اولویت هاي امداد است - شبستان

155- تولید و اشتغال مولد در کردستان نیازمد مدیریت جهادي است - شبستان

156- مدیریت هوشمند بازاریابی با توزینو - روزنامه جام جم

157- فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است - پایگاه خبري 598



158- در شهر گلیم نقش برجسته پشم به فرش می رسد؟ - بازار کار

159- ظرفیت هاي علمی جهاددانشگاهی استان کردستان قابل تقدیر است - بازار کار

160- آمادگی جهاددانشگاهی هرمزگان جهت آموزش مهارتی نیروي انسانی در ساحل مکران - بازار کار

161- هشت کارآفرین برتر مازندران معرفی و تجلیل شدند - بازار کار

162- اقتصادِ دانش بنیان با نیروي انسانی توسعه یافته و آموزش دیده محقق می شود - بازار کار

163- بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت - ایرنا

164- تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی - آریا نیوز

165- نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر پیدا کند / فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي

دولتی و خصوصی است - الف

166- نقش پررنگ معدن در تمدن بشري - بیرونیت

167- چادرملو براي 4 طرح توسعه اي مجوز گرفت - بیرونیت

168- خدمات ویژه کمیته امداد ایلام به نیازمندان به مناسبت کنگره 3 هزار شهید استان - باشگاه خبرنگاران جوان

169- چالش استان با نظارت بر مراکز مختلف مربوط به مواد مخدر - بسیج نیوز

170- تجارت خارجی ایران به 75 میلیارد دلار رسید - صبحانه آنلاین

171- ارزش ذخایر معدنی ایران 500 میلیاد دلار برآورد شده است - دنیاي معدن

172- ایجاد اشتغال براي 1800 نفر از سوي چادرملو - دنیاي معدن

173- 2 طرح تولیدي و صنعتی در کاشان بهره برداري شد - صنعت کار

174- تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی - درآمد نیوز

175- شناسایی 3 هزار و 500 کارآفرین برتر در مازندران - خبرگزاري صدا و سیما

176- دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس شود -
خانه ملت

177- ریزش دو میلیون شغل در دوران کرونا - خبر اقتصادي

178- همفکري مدیران شهري اصفهان و مسئولان سیستان و بلوچستان براي تقویت زیرساخت هاي بنت - جوان آنلاین

179- رونق کسب کارهاي نوپا و کارآفرینی در منطقه 15 - شهر

180- لزوم توجه وزارت علوم به مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی - آریا نیوز

181- لزوم توجه وزارت علوم به مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی - آریا نیوز

182- لزوم توجه وزارت علوم به مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی - آریا نیوز

183- فعالیت بیش از هزار واحد فناور در دانشگاه آزاد - آریا نیوز

184- کام تلخ سوهان فروشان در دوران کرونا/سوهان قم دیگر تعارفی نیست - قم نیوز

185- فرصت 31هزار میلیارد ریالی سرمایه گذاري در حوزه دانش بنیان خراسان رضوي - خبرگزاري صدا و سیما

186- راه اندازي منطقه ویژه اقتصادي خواف، بسترساز توسعه - خبرگزاري صدا و سیما

187- شرکت فاستونی اردستان با سرمایه گذاري 11 میلیارد تومانی بعد از 6 سال به چرخه تولید بر می گردد/ پارچه تولیدي

قابل رقابت با ترکیه است - تیتر برتر

188- فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است - تیتر برتر



189- به ثمر نشستن یک پروژه بزرگ در مسجد سلیمان پس از 113 سال انتظار - طلا نیوز

190- دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه - طلا نیوز

191- پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد - طلا نیوز

192- براي بازسازي هر دستگاه اتوبوس 400 میلیون تومان هزینه شده است - ایمنا

193- اخذ مجوز 4 واحد بزرگ صنعتی توسط چادرملو - ایستانیوز

194- گشایش مرکز نوآوري لوازم خانگی / ستاري: راه ورود خلاقیت ها به صنعت لوازم خانگی باز شد تا بلوغ صنایع را شاهد

باشیم - خبرگزاري فارس

195- بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت - روزنامه راه مردم

196- ریزش دو میلیون شغل در دوران کرونا - عصر بازار

197- از نقش و تاثیر گذاري خودم در استان در دو سال و نیم گذشته راضی هستم/ مشارکت یزدي ها در انتخابات حدود 40

درصد پیش بینی می شود - خبر آنلاین

198- اختتامیه رویداد ملی «دریاي برکت» برگزار شد - خبرگزاري قرآن

199- پیوند خدمات بانک رسالت و جهاد دانشگاهی براي توسعه اشتغال - خبرگزاري قرآن

200- برگزاري جشنواره ایده در منطقه آزاد ارس - آرمان تبریز



 

از «روساي ستادهاي انتخاباتی» خود رونمایی کردند!

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/03/02

قرار بر این بود که نامزدهاي ریاست جمهوري1400 به جاي «شعارزدگی» به دنبال «برنامه محوري» باشند اما تا اینجاي کار در

 
کنار برخی به هم پریدن هاي 

سیاسی، فقط از روساي ستادهاي انتخاباتی برخی نامزدها رونمایی شده است آن هم چهره هایی که به قول«نکو»، نماینده ي پیشین
مجلس، جز حاشیه سازي هنري ندارند. این نماینده ي مجلس نهم به آفتاب یزد می گوید: «تو اول بگو با کیان دوستی...» یعنی از
روساي ستادها می توان تمام دولتِ احتمالی را، سطر به سطر مرور کرد! مجلس پس از ماه ها بحث و جدال هاي گاه حاشیه ساز تنها
به این نتیجه رسید که بین 40 تا 70 سال در حالی که مجلس یک سال و شاید بیشتر وقت داشت تا در قوانین تغییراتی اساسی ایجاد
کند که حداقل 40ساله هایی حضور پیدا کنند که برنامه و تیم اجرایی؛ اعم از سیاسی و اقتصادي آنان و نیز معاون اول روساي جمهور

 
احتمالی پاسخگوي نخبگان و متخصصان جامعه باشند 

آفتاب یزد - رضا بردستانی: اندك اندك برنامه محوري نامزدهاي انتخاباتی ریاست جمهوري 1400 رنگ می بازد و دوباره در حال
بازگشت به همان «سیکل معیوب» شعار زدگی هستیم. نامزدها اگرچه منتظر اعلام نظر «شوراي نگهبان» هستند اما برخی کار را
تمام شده فرض کرده و روساي ستادهاي اصلی انتخاباتی و نیز روساي ستادهاي استانی خود را نیز اعلام کرده اند مسئله اي که از

 
چند بعُد حائز اهمیت است: 

- نکته ي نخست، عدم اعلام اسامی نهایی از سوي شوراي نگهبان است، اعلام زودهنگام روساي ستادهاي اصلی انتخاباتی به نوعی به

 
راه انداختن نوعی جنگ روانی علیه شوراي نگهبان می تواند قلمداد شود! 

- نکته اي دیگر این که همواره روساي ستادهاي انتخاباتی در ادوار مختلف، به محض پیروزي نامزد مورد نظر یا در سمتی مهم جا
خوش کرده اند یا اساساً به مهندسی دولت مذکور پرداخته اند، بی آن که نامی از شخصیتی برده شود برخی روساي ستاد تنها و تنها

 
انسان را مجاب می کند تا بایستد و نگاه کند به آینده اي که از همین حالا مشخص است! 

- نکته ي سوم و از همه مهم تر، قرار بود نامزدهاي معاون اول، تیم اقتصادي و تاثیرگذارترین و شاخص ترین چهره هاي کابینه و
دولت احتمالی را به مردم معرفی کند اما با اعلام اسامی روساي ستادها این بیم و نگرانی ایجاد شده که همه ي رخدادهاي حداقل 16

 
سال اخیر - عین به عین - تکرار شود. 

 
> رفتار برخی نامزدها دقیقاً با قوانین انتخاباتی مغایرت دارد 

در همین رابطه با ابراهیم نکو، نماینده ي پیشین مجلس به گفتگو نشسته ایم. وي می گوید: فضاي کنونی درشان کشور و مردم ایران
نیست. برخی بدون اینکه نظر شوراي نگهبان اعلام شود شروع به تبلیغات کردند و برخی اقداماتی که چه بسا براي آن فرد هزینه هاي
بعدي را به دنبال خواهد داشت مثل تشکیل ستادها، تدارك سازي و کارهاي انتخاباتی و نهایتا مشخص کردن اعضاي ستاد و به ویژه
رئیس ستاد است. البته در انتخابات ما این گونه رفتارها با قوانین انتخاباتی مغایرت دارد چون انتخابات کشور ما متفاوت از انتخابات
بسیاري از کشورهاي دنیا است که تا اعلام نظر شوراي نگهبان همه چیز گنگ و مبهم است. لذا بایستی کاندیداهاي ریاست جمهوري

 
که برخی از آن ها قطعا 

ردصلاحیت خواهند شد با توجه به اینکه در شرایط تعریف شده شوراي نگهبان جاي نمی گیرند اندکی با ملاحظه کاري بیشتر گام
بردارند. این است که اقدامات این چنینی اقدامات شایسته اي نیست. باید منتظر باشند هر چند که زمان کوتاه خواهد بود اقدام به

 
تشکیل ستاد کنند. 

 
> روساي ستادها بیانگر ترکیب احتمالی دولت هاي آتی هستند 



وي می افزاید: در برخی جاها اعلام کردم که متاسفانه زمان کوتاه براي تبلیغات کاندیداهاي ریاست جمهوري باعث شده تعدادي قبل
از اینکه نتیجه اعلام شود اقدام به چنین کارهایی کنند. اما واقعیت این است کسانی که اقدام به تشکیل ستاد خود کرده اند بیانگر
خیلی از مسائل خواهد بود. افرادي که به عنوان مسئولین ستاد هستند و بعدها در کابینه دولت قرار می گیرند می تواند بیانگر ترکیب
احتمالی کابینه دولت و مدیران دولت آن شخص باشد. برخی از روساي کاندیداها را که نگاه می کنم از الان مشخص است که دولت

 
بعدي در صورت موفقیت آن ها چه نوع دولتی خواهد بود. 

 
> برخی از چهره هایی ضعیف و حاشیه ساز استفاده کرده اند! 

نکو اظهار می دارد: متاسفانه در این بین افراد ضعیف و ناتوان و گاهی حاشیه ساز دیده می شوند و از هم اینک چالش بعدي دولت
خود را به آن دامن زدند یعنی مشخص می کنند که این افراد داراي حاشیه هایی خواهند بود. اي کاش به جاي چنین کاري
کاندیداهاي ریاست جمهوري بتوانند براي خود دو فرد مهم را انتخاب کنند و حتی در مناظرات رده دوم و پایین تر از مناظرات اصلی
شرکت کنند و به عنوان مثال در خبرگزاري ها در رادیو و در محافل مختلف بتوانند به مسائل دولت متبوع خود بپردازند. مثلا اگر
کاندیداها معاونین اول خود را معرفی کنند هم می تواند حکم رئیس ستادشان باشد و هم اینکه می تواند در تشریح برنامه هاي دولت

 
در مناظرات و در محافل شرکت کند. 

وي تاکید می کند: یک فرد هم در رده مدیر اقتصادي دولت معرفی کنند یعنی کسی که توانمندي تحلیل ها و برنامه ریزي هاي
اقتصادي را داشته باشد که این فرد در آینده اگر توانمندي داشته باشد می تواند وزیر باشد، رئیس برنامه و بودجه باشد و یا یک مدیر
اقتصادي قوي در دولت مشغول به کار شود. لذا تبیین مسائل اقتصادي که امروز از مسائل مهم کشور است و مردم در حوزه هاي
اشتغال، معیشت، تولید و بسیاري از مسائل اقتصادي انتظاراتی دارند ضروري است. اینها ضعف هایی است که در کاندیدا وجود دارد و

 
امید است در کاندیداهاي آتی این گونه موارد دیده نشود. 

 
> بهره گیري از یک سیکل معیوب 

نماینده ي مجلس نهم در ادامه با انتقاد ازعدم به وجود آمدن رفتارهایی که تغییر و تحول را نشان دهد به آفتاب یزد می گوید: به نظر
بنده این سیکل منحوس با این رویه براي همیشه ادامه خواهد داشت. تا مادامی که تجدید نظر اساسی صورت نگیرد وضعیت به همین
شکل است. کشورهایی که به اصول دموکراسی اعتماد و اعتقاد دارند شاهد چنین انتخابات معیوبی نباید باشند. در کشورهاي پیشرفته
قاعده بر این است که احزاب نقش آفرینی کنند اما در کشور ما گویی احزاب مُرده اند و جناح ها به فراموشی سپرده شده اند. دلیل آن
هم این است که یک جناح خاص را در یک دوره مشاهده می کنیم با درصد بسیار قابل توجهی موفق در انتخابات است و در انتخابات
بعدي به شدت افول دارد و از محبوبیتش کاسته می شود. آیا وقتی که قاعده مند و قانون مند عمل کنند اینقدر شکاف باید ایجاد
شود؟ یعنی محبوبیت از اوج به پایین ترین نقطه باید برسد؟ این ها سوالاتی است که امروز، جریانات، جناح ها و احزاب باید روي آن

 
فکر کنند و نگویند فقط در انتخابات تکالیفی داریم. 

 
> همچنان دچار کلی گویی هستیم! 

این تحلیلگر مسائل سیاسی خاطرنشان می کند: اگر به نقش آفرینی احزاب در آمریکا توجه داشته باشیم می بینیم آن ها نقش
آفرینی می کنند و مردم در نهایت به برنامه هایی که ارائه می شود راي می دهند. اما در جناح هاي ما این مسائل فقط به صورت کلی
گویی مطرح شده و هیچ ربطی به برنامه هاي مدون و قابل قبول ندارد. لذا تا زمانی که احزاب، جریان ها و جناح هاي ما امورات را به
دست نگیرند همین می شود که چند روز مانده به انتخابات افراد با سلام و صلوات و منت گذاشتن و احساس تکلیف کردن وارد صحنه
می شوند. نتیجه آن هم این می شود که تنها به شعارهاي عوام پسندانه بسنده می شود. یعنی به صورت پوپولیستی رفتار می کند و
قیمت خدمت خود را بالا می برد که چطور می تواند به مردم مبالغ بالاتري بپردازد بدون اینکه با پشتوانه علمی به این قضیه پردازد.

 
در این شرایط است که کشور را به یک قهقرا می برد و در نهایت یک اقتصاد فلج و بیمار را تحویل دولت بعدي می دهد. 

ابراهیم نکو معتقد است: کاندیداهایی که از پشتوانه حزبی برخوردار باشند بایستی از مدت ها قبل تکلیف کاندیداهاي حزبی مشخص
باشد. یعنی حزبی که می خواهد کاندیداي مشخصی را معرفی کند اولا تضمینی براي حضورو تایید ایشان داشته باشد و نهایتا همان
شخص با یک برنامه هاي خاص و مدون حضور داشته باشد و مردم او را بپذیرند. اما متاسفانه ما فقط به یک شاخص هایی از
کاندیداهاي ریاست جمهوري اشاره می کنیم که پذیرفته شده است مثلا مومن و متدین باشد یا ساده زیست باشد. اینها چیزهایی



است که در هنگام تایید صلاحیت ها لحاظ شده است کاندیدایی که داراي برنامه و اصولی باشد که بتواند در حوزه هاي مختلف کشور
را مدیریت کند می تواند کشور را نجات دهد. الان در چند روز آینده در تلویزیون خواهیم دید که براي یارانه برنامه خواهند داد. براي
اشتغال بدون آنکه پشتوانه علمی و فنی داشته باشد برنامه خواهند داد و نهایتا هم نه تنها هیچ اتفاقی نخواهد افتاد بلکه بر عکس هم
خواهد شد. لذا نبود یک سري مسائل مانند معرفی نکردن معاون اول، مدیر اقتصادي و حتی مدیران دیگر منجر به دادن برنامه هایی

 
از سوي کاندیداها می شود که اصلا با منابع و ظرفیت هاي کشوري هماهنگی ندارد. 

 
> دچار نوعی سطحی زدگی افراطی شده ایم 

این کارشناس مسائل اقتصادي با تایید دچار شدن به سطحی زدگی افراطی عنوان می دارد علاوه بر این سطحی زدگی قوانینی
تصویب می کنیم که نه تنها مشکلی حل نمی کند بلکه به گره هاي بیشمار دیگر هم منتهی می شود. با این شرایط به نظرم یک بار
براي همیشه در مجلس می تواند به تصویب رسد که کاندیداهاي ریاست جمهوري چه شرایطی داشته باشند که اولا وقتی شخص
روستایی براي نام نویسی به ستاد مراجعه می کند به نظر بنده توانمندترین فرد مراجعه کرده، ایشان توانسته مشکلات خود را در ستاد
معرفی کند تا براي آن راهکاري پیدا شود وقتی این حضور غیرمتعارف را می بینیم باید متناسب با آن موارد تصویب شود که اولا این
افراد مراجعه نکنند دوما بتوانیم انتظارات این اشخاص را برآورده کنیم. لذا پیشنهاد مشخصی که می توانم داشته باشم این است که
در مجلس یک کمیته بسیار فنی متشکل از نهادهاي مختلف مثل شوراي نگهبان، دانشگاه و غیره تشکیل شود و نسبت به توانمندي
کاندیداها اظهار نظر کنند که اصلا توانایی اداره کشور در حوزه هاي مختلف را دارد یا خیر؟ اگر در مجلس یک بار براي همیشه این

مسئله بررسی شود می توان امیدوار بود که در آینده شاهد یک انتخابات دموکراتیک و فنی باشیم.



درکوتاه مدت براي این اقتصاد نمی توان کاري کرد

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/03/02

آفتاب یزد - رضا بردستانی: پرسش مهمی است که در چنبره ي صدها و شاید هزاران معضل و مشکل اقتصادي، چرا یک خبره
ي اقتصادي یا یک اقتصاددان برجسته راهی پاستور نمی شود تا یک بار براي همیشه چاره ي اقتصاد پیدا و درد اقتصاد درمان شود.
سوالات بیشتري نیز می توان پرسید که مگر اقتصاددانانِ نامداري که بعضاً تئوریسین هاي برجسته اي نیز بوده اند در بیشتر دولت ها

 
حضور داشته اند پس کو و کجا است رد و نشانی که اثبات کند می توان کشور را به یک اقتصاددان سپرد؟ 

در گفت و شنودي تحلیلی - تفصیلی با یک استاد اقتصاد به کنکاش در این حوزه پرداخته ایم که از جمعِ همه ي گفتگوي حدوداً
دوساعته به این دانش مهم دست یافتیم که برنامه هاي توسعه 5 ساله، شاید اگر اجرا نمی شد یا با بررسی هاي بیشتري به انجام می
رسید اندکی از بار معضلات اقتصاد که بر دوش مردم است کاسته می شد. آنچه در پی می آید، مشروح گفتگوي آفتاب یزد با «حسن

 
سبحانی» استاد اقتصاد «دانشگاه تهران» است: 

اقتصاد یک علم است ولی وقتی به دولت ها نگاه می کنیم می بینیم از این علم به عنوان یک ابزار براي رسیدن به مقاصد سیاسی خود

 
استفاده کرده اند و بنابراین ما با سلسله اي از مشکلات اقتصادي که نه تنها حل نشده که به روز و اضافه شده رو به رو هستیم، چرا؟ 

اقتصاد علم است و شعبه ها و فروعات علمی بسیار زیاد هم از آن منشعب شده و انتظار می رود که تا حد امکان این دانش در فهم
مسائل اقتصادي و و عنداللزوم راه کارهایی براي حل مسائل مورد استفاده قرار گیرد. البته باید توجه کرد که وقتی از اقتصاد در دولت
ها صحبت می کنیم با توجه به ماهیت دولت وارد یک شعبه اي از علم اقتصاد می شویم که اقتصاد بخش عمومی نام دارد و در آنجا
مواجهه سیاسی با اقتصاد اجتناب ناپذیر می شود. البته این بدان معنا نیست که رفتار غیر عالمانه اي، که دولت ها در اقتصاد در پیش
می گیرند تحت این عنوان که دولت خود یک نهاد سیاسی است توجیه شود. اما نباید از این مسئله هم غفلت کرد که دولت براي اداره
امور و براي اینکه متعهد می باشد که منافع گروه هاي مختلف و گوناگون اجتماع را تامین کند ناگزیر از ملاحظاتی است که با لحاظ
آن ملاحظات، عمل به دانش اقتصاد آن طور که در دانشکده ها می گذرد و یک علم محض است تا حدودي دستخوش تغییرات می

 
شود. بدیهی است این پدیده نمی تواند اشکال داشته باشد. اما باید در اتخاذ چنین تصمیماتی هم از روح کار کارشناسی دور نشد. 

یکی از مسائلی که جاي تامل دارد و یکی از ارکان حکمرانی در امور اجرایی است و ریشه در اقتصاد دارد بحث بودجه و بودجه نویسی
است. بسیاري بر این اعتقاد هستند که فارغ از چپ و راست بودن دولت چارچوب هاي بودجه نویسی سال ها است که یکسان است.
اما کسانی که آگاه هستند و از نزدیک موضوع را دنبال می کنند، می گویند روح حاکم بر بودجه نویسی ایران سال ها است هیچ
تغییري نکرده و از آن طرف قضیه می بینیم که یکی از مهم ترین کارهایی که یک دولت به عنوان سکاندار اصلی و عالی ترین مقام
اجرایی در اختیارش است بحث بودجه نویسی و هدایت کشور در ابعاد مختلف سیاسی، اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی با تکیه بر
بودجه است. فکر می کنید نگاه دولت ها به بحث بودجه صرفا ردیف ها و اعدادي است که می تواند بدهی هاي سیاسی شان را
پرداخت کند و مابقی را دست نمی زنند یا نظر دیگري دارید می گویید دولت ها نگاهشان به این مسئله جدي تر بوده یا نه، بغرنج تر

 
از این مسئله بوده است؟ 

دولت براي اداره امور خود و دستگاه ها و نهادهایی که مربوط به او است و همچنین انجام وظایف قانونی که بر عهده دارد باید بودجه
داشته باشد. متاسفانه دانش بودجه نویسی و اصولا آگاهی بر علم مالیه در دستگاه هاي تنظیم بودجه از یک طرف و نهادهاي تصویب
کننده بودجه از طرف دیگر، بسیار ابتدایی و غیر واقع بینانه شده است. این بیان بدان معنا است که دولت اگر بخواهد آگاهانه عمل
کند باید ببیند چه دستگاه هایی براي انجام چه وظایفی قانون مصوب دارند. یعنی مقدمتا مجلس تصویب کرده باشد که به عنوان
مثال وزارتخانه مشخصی وظایف معینی را انجام دهد، سپس دولت امکانات کشور را در حدي که پیش بینی می شود در طی سال آتی



(سال بودجه)، به دست آورد به نحوي متناسب در اختیار دستگاه ها قرار دهد تا آن وظایف را انجام دهند. آنچه که در عمل دارد اتفاق
می افتد این است که صرف نظر از وظایف مصوب، اولاً نهادها، دستگاه ها و مسئولیت هاي زیادي هستند که به ردیف هاي بودجه
اضافه می شوند و اعتبار دریافت می کنند بدون اینکه قانونی براي به وجود آمدن آن دستگاه ها یا وظایف وجود داشته باشد و این
مقوله بر هزینه ها می افزاید. ثانیا براي چاره جویی خواسته ها یا اقتضاءهایی که سالانه پیش می آید دستگاه برنامه ریزي و بودجه
کشور هر سال طی لایحه بودجه مبادرت به پیشنهاد تبصره هایی می کند که عمده آن ها بودجه اي نیستند بلکه قوانینی یک ساله
هستند و نهادي که می خواهد تصویب کند یعنی مجلس به جاي اینکه ارقام جداول بودجه را با وظایف قانونی دستگاه ها تطبیق دهد
وقت خود را صرف رسیدگی به تبصره هاي این چنینی عمدتا غیر بودجه اي می کند که باید در زمان غیر بودجه و از طریق تقدیم
لایحه مورد بررسی قرار گیرد و به قانون تبدیل شود. ملاحظه می کنید آنچه که ما با آن مواجه هستیم سوءتخصیص زمان براي
بررسی بودجه و ارائه سندي است که نمی توان به آن سند اطلاق بودجه مطابق علم مالیه کرد. این اشکالی اساسی است که وجود
دارد. از این اشکال آسیب هاي فراوانی بیرون می آید که از جمله آن ها سوءتخصیص منابع از سوي دولت ها وعدم قابلیت رسیدگی به
آن ها از طرف مجلس و از همه مهم تر عدم امکان نظارت بایسته از طرف دیوان محاسبات در زمان اجراي بودجه براي تنظیم تفریغ

 
بودجه است. 

اخیراً با یکی از اعضاي کمیسیون اقتصادي مجلس صحبت کردم نکته دردناکی اشاره کردند، می گفت سر و صداهاي دولت و مجلس
روي ردیف هاي بودجه بیشتر حالت سهم خواهانه دارد دلیل هم این است که این بودجه در ارکان مختلف اجرایی، سیاسی و نظامی
هزینه می شود بعد به مجلس می آید و معلوم می شود این بودجه چند درصد از آنچه که مجلس تصویب کرده انحراف دارد. بیان می
کرد، ندیدم جایی مجلس یقه دولت را بگیرد که بابت این انحراف باید پاسخگو باشد. عنوان می کرد همه برنامه هاي تفریغ بودجه
پشت درهاي بسته اتفاق می افتد و تا الان ندیدم که دولتی پاسخگوي انحرافات تفریغ بودجه باشد. چقدر این ماجراها طبیعی و قابل

 
تایید و چه اندازه جاي بحث دارد؟ 

آنچه که گفتید تا حدودي وجود دارد. دلیل آن هم این است که ساز و کار قانونی براي نحوه ي رسیدگی به کسانی که تخلف کردند
در سطح کلان و بعد از خواندن گزارش تفریغ بودجه وجود ندارد البته انصاف حکم می کند که چند نکته را در کنار مطلبی که بیان

 
کردم بگویم: 

نکته اول این است که باید تکالیف با اختیارات سازگاري داشته باشد وقتی در بودجه مصوب که محصول کار دولت و مجلس است
تکالیفی مالایطاق و فراتر از امکانات مالی براي دستگاه اجرایی تنظیم می شود و در عمل منابع لازم به آن دستگاه نمی رسد بدیهی
است که آن دستگاه نمی تواند آن وظیفه را به سامان رساند. در گزارش تفریغ به این عمل کاستی در اجراي بودجه می گویند. در
حالی که دستگاه مجري براي این کاستی دلیل دارد و دلیل او هم این است که منابع لازم به او نرسیده است. باید به انحرافاتی از این

 
قبیل توجه کرد و سطح آن را در حد تخلف از سوي دستگاهی که پول داشته و در جاي خود مصرف نکرده باشد افزایش نداد. 

نکته دوم این است که در قانون دیوان محاسبات پیش بینی دادستان شده و در ساختار دیوان، دستگاه هایی که انحراف از بودجه
دارند در حقیقت بازخواست و مجازات می شوند و در مواردي که حاد باشد به قوه قضائیه معرفی می شوند و این کاري ساري و جاري
است. کسانی که معتقدند به تخلفات رسیدگی نمی شود باید با عنایت به این قابلیت دیوان محاسبات اظهار نظر کنند. تا جایی که می
دانم این طور نیست که هیچ رسیدگی نشود منتها ساز و کار تنظیم بودجه به گونه اي است که آن سند را مملو از ابهام و ایهام و
پیچیدگی می کند و دستگاه مجري ممکن است در سایه روشن آن پیچیدگی ها براي خود گاهی راه فرار پیدا کند. راه حل هم این
است که مجلس بودجه پیچیده و در هم تنیده تصویب نکند و قانون بودجه آن قدر شفاف باشد که هیچ کس نتواند تخلف کند و البته

 
دادستان دیوان هم باید به تخلفات احتمالی رسیدگی کند. 

ناظر بر همین پرسش در دولت آقاي روحانی نامه معروف آن 4 وزیر را داشتیم که بسیار پر سر و صدا شد و به نوعی اعتراض به
تصمیمات اقتصادي دولت بود. مبحثی که در گزارش هاي اقتصادي فارغ از دولت چپ و راست و میانه به عنوان یک کلید واژه در
گزارش ها و بحث هاي آسیب شناسانه اقتصادي مطرح می شود و آن اینکه دولت ها از یک تیم واحد اقتصادي که یک صدا از آن

 
بیرون آید همیشه دور بودند. چقدر این مسئله را تایید می کنید؟ 

نمی شود کتمان کرد که مثلا در حوزه اقتصاد که از آن صحبت می کنیم بر دولت به جاي اینکه یک روح واحد متناسب با دستگاه ها



حاکم باشد ما با یک روح حاکم بر هر دستگاهی مواجه هستیم. البته دقیق تر که نگاه کنیم می بینیم که به جز در برخی مواقع
محدود (مثل دوره دولت اول آقاي خاتمی که بین سه نهاد مهم بانک مرکزي، سازمان برنامه و بودجه و وزارت اقتصاد از نظر نگرش
مقام مسئول آن اختلاف نظرهایی وجود داشت) عمدتا در بین این نهادهاي اقتصادي که ستادي هم هستند هم سویی اقتصادي وجود
داشته است منتها چون نوع مشکلات کشور به گونه اي است که ما بیش از اندازه منابع در اختیار، تصمیم به خرج می گیریم بعضاً
اضطراب ناشی از این کمبود منابع باعث می شود که بین همین دستگاه هاي ستادي هم اختلاف نظرهایی دیده شود به عنوان مثال
در همین ایامی که صحبت می کنیم از سوي بانک مرکزي مدام گفته می شود که براي کمک به تامین کسري بودجه پول پرقدرت
منتشر شده، اما از سوي سازمان برنامه و بودجه گفته می شود که هیچ بدهی از جانب دولت به بانک مرکزي وجود ندارد. اختلاف نظر
را که آسیب شناسی کنیم می بینیم هر دو مطلب درست است منتها از زاویه دید دستگاهی که دارد به موضوع و قضیه نگاه می کند.
در مجموع می توانم این مطلب را بگویم که در دستگاه هاي مختلف آن هایی که با بودجه عمومی دولت اداره می شوند به خاطر اینکه
طرح هایی غیر متناسب با توان کشور به وجود می آوریم و آن ها را شروع می کنیم بعضا آن ناهماهنگی هایی که بیان کردید وجود
دارد. ولی بعضی از وزارتخانه ها اصولا با شرکت هایی کار می کنند که منابع آن ها به منابع دولت وصل نیست بلکه از درآمدهاي
خودشان هزینه می کنند. در آنجاها هم ممکن است اختلاف هایی وجود داشته باشد ولی جنس اختلاف و تفاوت درآمد از جنس

 
منابع نفت و مالیات نیست. 

چرا یک اقتصاددان بعد از چهل و چند سال در راس هرم اجرایی یک کشور نباید قرار گیرد با اینکه می دانیم ستون فقرات یک کشور

 
مباحث اقتصادي است. نظر شما چیست؟ 

این سوال پاسخ چند لایه اي می طلبد. از سال هاي بعد از جنگ به بعد در نظام حکمرانی کشور، مبادرت به عملیاتی سازي دوگانی
به نام دوگان سیاست و اقتصاد شده است. این دوگان در بخش سیاست بر مبناي ظلم ستیزي و به طور قهري به وجود آمدن
مشکلاتی هم از ناحیه دیگران و هم از ناحیه خودمان براي سیاست خارجی کشور بوده است. در حالی که در بخش اقتصاد مبادرت به
انتخاب نوعی سیاست اقتصادي شده است که به تعدیل اقتصادي مشهور است و توصیه بانک جهانی و صندوق بین المللی پول در دهه
80 میلادي قرن گذشته براي اقتصاد هاي در حال توسعه بود. این سیاست را عمدتاً اقتصاددانان هاي ما که در دستگاه برنامه ریزي
کشور یا بانک مرکزي و وزارت اقتصاد حضور داشتند، می شناختند و از آن بسته سیاستی حمایت کردند. بر این اساس مشکلی که
کشور داشت و الان هم دارد این است که با وجودي که در همه 4 دولت گذشته و بدون استثنا در 32 سال گذشته این بسته سیاستی
دنبال و عملیاتی شده است اما نخواسته یا نتوانسته به تناقض رویکردي که در سیاست است با رویکردي که در اقتصاد است توجه
کند. این بسته سیاستی در صورتی موفق از آب در می آمد که کشور با دنیاي خارج و دنیاي خارج با کشور بر سر مجادله، مبارزه و
هدر دادن منابع نباشند. یعنی بستر لازم براي موفقیت بسته اقتصادي موصوف، اتخاذ سیاستی است که آن سیاست، سیاست همکاري
باشد. منتها چون کشور در سیاست هدف ظلم ستیزي را دنبال می کرد و نمی توانست از آن آرمان برگردد نتیجه آن شد که بسته
سیاست اقتصاديِ انتخابی اش پشتوانه لازم براي اجرایی شدن را به دست نیاورد و به بسته اي غیر متناسب با شرایط کشور تبدیل
شد. مقوله اي که بنده از همان سال 1368 در مصاحبه اي مکتوب از آن صحبت کردم و گفتم این بسته غیر متناسب با شرایط ایران

 
است. 

چون ما این عدم تناسب را جدي نگرفتیم هر اقتصاددانی هم که آمد غیر متناسب توصیه و سیاست گذاري کرد. منابعی که هزینه
کردیم جواب نداد و نتیجه آن شرایط امروز کشور است که میانگین نرخ تورم سالیانه بالاي نوزده و نیم درصد و میانگین نرخ بیکاري
12درصد داریم و مثلا در دهه اخیر رشد اقتصادي با ارفاق سالیانه نزدیک نیم درصد می باشد و تشکیل سرمایه هم با نرخ منفی در
دهه اخیر اتفاق افتاده است. بنابراین آن رمز و راز مسئله اي که عنوان کردید ناسازگاري بین رویکردهایی که در سیاست داشتیم با
رویکردهاي اقتصادي است. بدیهی است مردمی که هم حضور اقتصاددان را در این صحنه دیدند و هم توفیقی را ندیدند حق داشته
باشند در مواردي حتی به حضور اقتصاددانان هم، اقبالی نشان ندهند. در این میان معدود اقتصاددانانی هم وجود داشتند که معتقد
بودند باید هماهنگی بین دو بسته سیاست و اقتصاد وجود داشته باشد اما به هر دلیلی دستگاه ها و مقاماتی که در امر انتخابات حضور
داشتند به آن ها اجازه ورود به انتخابات را ندادند. بنابراین چنین نبوده است که هیچ اقتصاددانی در صحنه حضور نیابد اما چنین بوده

 
است که اقتصاددانان در فضاي سیاست، نتوانستند موفق عمل کنند. 



دعواي دیگري هم این سوي ماجرا داریم. اقتصاد یا سیاست؟ یعنی تقدم و تاخر در حکمرانی به نظر شما به عنوان یک کارشناس

 
اقتصادي اگر دعوایی بین اقتصاد و سیاست بالا گیرد حق با کیست؟ حق با سیاست است یا اقتصاد؟ 

بنده در هر لحظه اي از زمان و همین طور در شرایطی که هستیم منافع ملی را اصل می گیرم و منافع ملی از نظر من معطوف به
توسعه اقتصادي است. توسعه اي که در درون کشور مردم را راضی نگه دارد و در بیرون بتواند بر سایر کشورها تاثیر گذارد. همه
سیاست هاي کشور باید بر مدار توسعه و به خصوص توسعه اقتصادي تنظیم شود. مقالاتی در دنیا تحت این عنوان نوشته شده که
امنیت ملی همان امنیت اقتصادي است. امروز هم کشورها ضمن اینکه به ابعاد نظامی خود توجه می کنند که امر لازمی هم است اما

 
امنیت شان را در توسعه اقتصادي خود جستجو می کنند. امروز قدرت هاي بزرگ را عمدتا با توسعه اقتصادي می شناسیم. 

بحث آزار دهنده اي وجود دارد که تبعیض و تناقض ذهنی هم ایجاد می کند و آن عبارت استقلال بانک مرکزي است چیزي که
نبوده، نیست و نخواهد بود. از این مسئله هم بسیار آسیب خوردیم خط پایانی روي این قضیه بکشید آیا می توان بانک مرکزي مستقل

 
داشت یا خیر این شعار زیبایی است که دارند با آن بازي می کنند؟ 

استقلال در بانک مرکزي یک معلول است نه یک علت، این بدان معنا است که در جاهاي دیگر دنیا هم که گفته می شود استقلال
بانک مرکزي رعایت می شود شرایطی وجود دارد که اصولا لزوم دخالت در وظایف بانک مرکزي پیش نمی آید و چون دخالت نمی
شود می گویند که بانک استقلال دارد یعنی در کشوري که منابع درآمدي و عمدتا مالیات تامین کننده هزینه هاي دولت است، دولت
لزومی نمی بیند که به منابع بانک مرکزي دسترسی پیدا کند و لذا می گویند بانک مرکزي مستقل است. اما در کشورهایی مثل کشور
ما که به هر دلیلی موجه یا غیر موجه منابع درآمدي کم و هزینه ها بسیار فراتر از درآمدها است به نحوي که در لایحه بودجه 1400
گفته شده بود که 319هزار میلیارد تومان کسري تراز عملیاتی داریم. در چنین کشورهایی دولت ها عمدتا نمی توانند به بانک مرکزي
رجوع نکنند به عبارت دیگر، آن هایی که مستقل عمل می کنند این طور نیست که نیاز دارند و رجوع نمی کنند بلکه ساختار
پیشرفته اقتصاد، آن ها را از دخالت در بانک مرکزي باز می دارد در حال که دولت هاي ما به دلیل کسري درآمد دخالت می کنند و
استقلال بانک مرکزي را رعایت نمی کنند. البته بنده می پسندم که در امور بانک مرکزي دخالتی نشود اما واقع بینی حکم می کند
که اگر می خواهید استقلال رعایت شود نباید به بانک بپردازید بلکه باید به اصلاح ساختار اقتصادي بپردازید تا در زمانی مقتضی با

 
تولید درآمد و پرداخت مالیات، دولت را بی نیاز از مراجعه به بانک مرکزي کنید و یا مانع شوید دولت استقلال آن را خدشه دار نماید. 
اکنون رهایی ما از شرایط موجود چیزي فراتر از معجزه می طلبد. چون تلنباري از مشکلات در اقتصاد وجود دارد و حتی کار را به
جایی کشانده که حفظ وضعیت موجود هم تقریبا غیر ممکن است چون در یک سراشیبی خیلی تند قرار داریم اما به عنوان یک
کارشناس اقتصادي در هر صورت اقتصاد یک علم است یعنی با فرضیه ها، آزمایش ها و فرمول ها طرفیم و حتما براي این شرایط

 
نسخه دارد. آیا می شود اقتصاد ایران را نجات داد؟ 

اقتصاد ایران در بستر یک دوره زمانی ده ساله مشروط به پذیرش هماهنگی در اداره امور از طرف همه ارکان قدرت قابل نجات یافتن
است. به نظر بنده این بدان معنا است که ما همان طور که اشاره کردید با یک سیل بنیان کن در کارکرد هاي اقتصادي مواجه هستیم
که همه چیز را دارد تخریب می کند و باید با درایت براي کاهش نرخ رشد تخریب و مهار آن ظرف چند سال برنامه ریزي کنیم تا
بتوان در وضعیت آرامشی که به وجود می آید شروع به اقدامات سازنده دیگر کرد بنابراین در زمان خیلی خیلی کوتاه مدت هیچ کس
نمی تواند براي این اقتصاد کاري کند. راهکارهم اتخاذ سیاست هایی تحت عنوان سیاست هاي پولی، مالی و سیاست هاي بازرگانی
است تا نرخ رشد تخریب طی چند سال کم شود. البته در این مدت مردم باید براي پیشبرد امور و کنترل ارائه مطالباتی که انصافا
بحق هم است و انباشته شده همکاري کنند تا بشود به وضعیت با ثباتی که دیگر تخریب نشود رسید و بعد از آن رونق اقتصادي را پی

 
گرفت. بنده این کار را خیلی سخت اما 

 
ممکن می بینم. 

خیلی ها معتقدند در یک بازه زمانی ده ساله اگر یک تغییرات بنیادین و یک همراهی ها و هماهنگی ها در سطوح کلان حکمرانی
صورت گیرد اقتصاد نجات پیدا می کند اما به موازات همین پاسخ یک سري برنامه هاي توسعه اي تحت عنوان برنامه چهارم و پنجم و
ششم داریم که بازه هاي زمانی 5ساله دارد. جالب است می بینیم این برنامه ها بدون اینکه به نتیجه اي برسد وآسیب شناسی شود
صرفا روزشمارش که تمام شود برنامه بعدي را شروع می کنند. شاهدیم این مسئله وضع مسکن، تورم، معیشت و اشتغال را بدتر کرده



است سرمایه گذاري هاي خارجی را به صفر یا زیر صفر رسانده است حضور اقتصادي ما در جهان را به صورت وحشتناکی در آورده
عملا یک سري برنامه هاي توسعه اي با یک سري شعارهاي زیباي اقتصادي داریم. این دوره ده ساله را در سایه این برنامه ها توضیح

 
دهید. 

از الزامات آن ده سال به هم ریختن مطلق برنامه هایی از این قبیل است. یعنی چنین نیست که با حفظ آنچه که دارد اتفاق می افتد
آن تحول بزرگ رخ دهد. اصولا برنامه توسعه یک مقوله مبهم و بی معنا است. هیچ کشوري براي توسعه یافتن برنامه ریزي نمی کند
توسعه معلول و نتیجه اقدامات دیگري است که باید به آن ها بپردازیم و آن اقدامات تمهید شرایط رشد اقتصادي است. آنچه که تحت
عنوان برنامه توسعه در کشور مصوب می شود اصولا جز اسم برنامه هیچ رسمی از برنامه در آن نیست. برنامه، باید برنامه عمرانی باشد
نه توسعه. در برنامه عمرانی مشخص است که چه اقدامات پروژه اي، با چه منابع و نیروي انسانی براي چه دوره زمانی و براي چه
منظوري انجام می شود. به عنوان مثال بزرگراه فلان را از آنجا تا آنجا با این منابع و این نیروي انسانی می سازیم تا بعد از آن که
احداث شد زیر بنا را براي بردن مواد اولیه و برگرداندن محصول کارخانجات واقع در اماکنی که مشخص کرده ایم آماده کرده باشیم.
این برنامه است. بنابراین بنده اصولا به آنچه که اکنون برنامه اقتصادي نامیده میشود باور ندارم. آن ها را غیرکارآمد می بینم و در
تحولی که صحبت می کنم معتقدم که باید اولویت هاي مشخص قابل کمی شدن و قابل ارزیابی داشت و البته منابع و نیروي انسانی

 
هم در کنار آن باید باشد. 

نمی شود گفت که ما فاقد این ساختار هستیم یعنی نمی شود گفت ما کشوري هستیم که ساختارهاي چارچوب مندي مانند اقتصادي
در ارکان حکومتی مان وجود ندارد اخیرا مشکلی در رابطه با فایل صوتی آقاي ظریف پیش آمد که لو رفت نهایتا منجر به واکنش
رهبري شد. رهبري گفتند که اینگونه نیست که وزارت امور خارجه راساً سیاست گذاري کند. سیاست گذاري در جاهاي دیگري انجام
می شود و وزارت خارجه به عنوان یکی از دوازده عضو شوراي عالی امنیت ملی ضمن اینکه یک راي دارد مجري این برنامه ها است.
در محافل سیاسی بحث هاي زیادي شکل گرفت. از جمله اینکه نکند در سایر حوزه ها هم اینگونه باشد. اساساً در اقتصاد می شود
حوزه مدیریت و حوزه سیاست گذاري را جدا کرد یا شما فکر می کنید این اتفاق همان طوري که در حوزه سیاست خارجی رخ داد در
حوزه اقتصادي هم یک گسست بین مراکز سیاست گذاري و مراکز اجرایی به وجود آمده که بخشی از مشکلات را حداقل به پاي این

 
مسئله بنویسیم؟ 

به آن شدتی که در سیاست وجود دارد این مسئله در اقتصاد وجود ندارد و هیچ کس هم ارتباط سیاست و اقتصاد را نمی تواند منکر
شود. اما این بدان معنا نیست که سیاست هاي بالا دستی هیچ تاثیري در اجراییات اقتصاد ندارد. به عنوان مثال وقتی مباحث هسته
اي در کشور مورد تصمیم گیري واقع می شود قاعدتا می تواند مباحثی مانند تحریم را موجب شود و تحریم اقتصاد را تحت تاثیر خود
قرار می دهد. یعنی نتیجه قهري آن فعالیت تحریم است. معناي اقتصاد سیاسی این است که دولت یعنی مقام سیاسی در اقتصاد
چگونه تصمیم گیري می کند. در این بحث باید به تفاوت ها و شباهت دو واژه state به معناي دولت که از آن حاکمیت مراد می

 
شود و governmenبه معناي قوه مجریه توجه داشت. 

در جامعه گسست نسلی و گسست طبقاتی می بینیم و مشکلاتی به وجود آورده که بعضا روي ارکان مختلف کشور تاثیرات عمیقی
گذاشته و گسست هم حاصل نمی شود جز در سایه غفلت. در بحث اقتصادي هم دچار گسست شدیم. گسست بین بدنه عقلانی،
تخصصی و متعهد اقتصاد با بدنه اي که در راس کار هستند و امور را در اختیار دارند. یعنی آدم هایی که اهل علم و دلسوز هستند و

 
سلامت فکري و رفتاري دارند خود را از این قبیله کنار کشیدند. نظر خود را در این زمینه بیان کنید. 

ایران در آستانه قرن جدید که چندین ماه دیگر شروع می شود انصافا از یک استقلال سیاسی قابل توجهی برخوردار است. استقلالی
سیاسی که در تاریخ ایران سابقه ندارد و محصول زحمت، مجاهدت، شهادت و مرارت و مبارزات مردان و زنانی است که تعداد کمی از
آن ها شناخته شده اند و بسیاري شان ناشناخته اند. اما آن ها به خصوص در صد سال گذشته استبداد و تنگناها را تبدیل به آزادي و
افق هاي روشن تري کرده اند. به نظر بنده این استقلال سیاسی کم نظیر در حال تهدید شدن و مواجهه با خطراتی است که آن
خطرات از ناحیه عدم توسعه اقتصادي و به تبع نبودن استقلال اقتصادي نشات می گیرد. بنابراین همه کسانی که به هر طریقی دل در
گرو حفظ آن استقلال سیاسی دارند نباید اجازه دهند که مشکلات موجود آن ها را ناامید کند و همراهی و کمک آن ها را، براي به

 
وجود آوردن توسعه و استقلال اقتصادي 



پشتیبان این استقلال سیاسی، خدشه دار کند و یا به تعویق اندازد. هر نوع نا امیدي، کنار کشیدن وگله مندي از بی مهري هایی که
می شود می تواند آن تهدید استقلال سیاسی را تشدید کند. براي حفظ آنچه که به دست آورده ایم موظفیم به تحقق توسعه اقتصادي
کمک کنیم زیرا توسعه، پشتیبان آن استقلال سیاسی خواهد بود. این مهم را به خصوص روشنفکران، دانشگاهیان، علما و جوانان نباید
فراموش کنند. این مسئله مورد اتفاق همه است جز کسانی که تاریخ ایران را نمی شناسند و نمی دانند که ما چه موقعیتی داشته ایم

و در چه موقعیتی هستیم و الان این موقعیت را چه چیزي تهدید می کند.



زیست جهان پساکرونا

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/03/02

قربانعلی تنگ شیر-   تفاوت میان (خواسته) و (داشته) همیشه آرامش ما را بر هم می زند و زندگی ما را آکنده از پشیمانی و
پریشانی می کند. چاره کار کاستن از (خواسته) ها است. سونامی اختلالات روانی و آسیب هاي اجتماعی سبک نوین زندگی پس از
کرونا عصرکرونا- پیش کرونا و پساکرونا همه اینها پیامدهاي آن سونامی است. پساکرونا یعنی بهداشت را رعایت کرده و از امکانات
فناوري اطلاعات و ارتباطات به خوبی استفاده کنیم تا فاصله اجتماعی بهتر رعایت شود و کسب و کارهاي دیجیتالی را گسترش دهیم
و آموزش راه دور و مجازي را توسعه بخشیم. ما هم اکنون در جهان انباشته از سلاح هاي کشتار جمعی، بمب هاي اتمی، در دنیایی
مملو از ستمکاري و تبعیض و فرصت طلبی به سر می بریم که حتی در کشوري با ادعاي محوریت معنویت به سهمیه واکسن پاکبانان
مظلوم بی پناه و چادرهاي اهدایی براي سیل زدگان هم رحم نمی شود. بازار مشاغل هرگز به دوران قبل از کرونا باز نخواهد گشت.
شکاف عظیمی که کرونا بر مشاغل تحمیل کرده به گونه اي موجب تغییر مدل کسب و کارها و رفتار عادت گونه جامعه خواهد شدکه
تاثیر آن بلند مدت و بازگشت ناپذیر است به خصوص نیمی از مشاغل دنیا. در راستاي این تغییر روند، تاثیر شرکت ها با موضوع
اتوماسیون و هوش مصنوعی بزرگترین حادثه چند دهه آینده خواهد بود و بزرگترین سرمایه گذاري در این بخش متمرکز می شود.
ورود ربات ها در فرآیندهاي تولید، کشاورزي و انباري داري حتی در بخش خدمات و تعامل باانسان ها از جمله خرده فروشی ها، بانک

 
داري، پست، داروخانه ها، وکالت، آموزش، 

 
امور خدماتی در بیمارستان و هتل ها، املاك و حتی تعمیر 

ماشین آلات به کمک واقعیت مجازي به جایگزینی نیروي انسانی منجر می شود و اساساٌ این روند اکوسیستم اشتغال در جهان را

 
تغییر می دهد. رشته هاي جدید تحصیلی متولد می شوند و مشاغل با شکل و شمایلی متفاوت ظهور می کنند. کرونادر نهایت محو 

خواهد شد اما چالش هایی که در زندگی ما به خصوص فضاي کسب و کار ایجاد می کند از قرار معلوم ابدي است.



بیانیه نفتی - سیاسی علیه شیخ الوزرا

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/03/02

آفتاب یزد: 205 نماینده مجلس در واپسین روز کاري هفته گذشته، طی نامه اي به رئیس جمهوري ضمن اعتراض به عدم
اجراي پروژه هاي نفتی طی 8 سال گذشته و حمله به بیژن زنگنه وزیر نفت به عنوان عامل این رکود در پروژه ها، خواستار « عدم
شتابزدگی در واگذاري پروژه هاي نفتی» شدند! و با همین توجیه خوستار تعقیب قضائی او گردیدند! نمایندگانی که همواره شمشیر
خود را براي زدن سر بیژن زنگنه به عنوان پاشنه آشیل دولت روحانی که در تامین حداقل نفت مورد نیاز از هرگونه توان دیپلماسی
نفتی و تجارب ویژه خود استفاده کرد تا ترامپ برود اما فروش نفت ایران به صفر بشکه آرزویی ترامپ نرسد! اما در واپسین ماههاي
صدارت دولت باز هم نمایندگانی که موفق به استیضاح وزیر نفت نشدند، همزمان با تقویت توافق مذاکرات وین و بازگشت کامل ایالات
متحده آمریکا به برجام و لغو گسترده تحریم هاي وضع شده دونالد ترامپ، همسو با اندیشه مشتاق تحریم ایران و همان رویاي رئیس
جمهوري معزول از سوي مردم آمریکا در انتخابات اخیر، گام بردارند و در کنار انواع رویدادهاي بهت برانگیز اجتماعی در کشورمان،

 
این بار با توجیه تراشی در قالب « عدم وزیر در واگذاري پروژه هاي نفتی» به جان او افتند! 

 
>درخواست تعقیب قضائی زنگنه 

این 205 نماینده در پایان جلسه علنی چهارشنبه گذشته در مجلس شوراي اسلامی، نامه اي به رئیس جمهوري در مورد عملکرد وزیر
نفت، نگاشتند و قرائت شد که در نوع خود قابل تامل است. نامه اي که موجب شد تا با پرسش هایی در این رابطه نظر یکی از
کارشناسان برجسته حقوق انرژي را جویا شویم. پرسش هایی نظیر اینکه چه کسانی بعد از برجام بیشترین مقاومت در قبال امضاي
قراردادهاي نفتی نشان دادند؛ چرا در بیانیه هیچ اشاره اي از تحریم تمام عیار صنعت نفت توسط دولت ترامپ نشده، بطوري که حتی
کشورهاي دوست مانند چین و عمان از همکاري با ایران عقب نشینی کردند!؟؛ همزمانی صدور بیانیه با توافقات وین براي رفع
تحریمهاي نفتی، تصادفی است یا براي ایجاد هراس و افزایش ریسک سرمایه گذاري توسط شرکتهاي خارجی در ایران و در نهایت
اینکه در این دست مواضع منافع ملی در اولویت است یا منافع سیاسی و صنفی!؟ و اینکه اصولا تا چه حد این مواضع مورد قبول

 
قاطبه مردم است؟ 

اما پیش از اینکه پاسخ هاي «رضا پاکدامن» را بخوانیم خالی از لطف نخواهد بود مروري داشته باشیم به متن این نامه که این

 
«کارشناس حقوق انرژي» آن را «بیانیه اي سیاسی» تعبیر می کند. 

 
>205 نماینده چه نوشتند!؟ 

«نظر به جایگاه ویژه و اهمیت راهبردي صنعت هیدروکربوري در پهنه جهانی و منطقه اي، با دارا بودن خواص استراتژیک، ژئوپلتیک و
ژئواکونومیک و نقش آفرینی کشور عزیز و مقتدر جمهوري اسلامی ایران در این عرصه، با در اختیار داشتن جایگاه نخست تجمیعی
منابع نفتی و گازي در جهان، همچنین لزوم تحقق صیانت و بهره برداري بهینه از این منابع سرشار و خدادادي در بالادست و بهره
وري حداکثري با تکمیل حلقه هاي زنجیره ارزش افزوده در پایین دست، با توجه به ظرفیت هاي عظیم سرمایه انسانی متخصص و
متعهد و صنعتگران خلاق و کارآمد در بخش هاي سخت و نرم این صنعت عظیم، همچنین اذعان و تاکید بر نقش اساسی وزارتخانه
استراتژیک نفت در پیشرانی و تحقق اهداف کلان اقتصادي و خلق ثروت از بخش بالادست و پایین دست این صنعت و صیانت تکلیفی
و اولویت دار از ذخایر هیدروکربوري و جلوگیري از هرز روي و مهاجرت منابع با ارزش زیرزمینی به سمت کشورهاي رقیب و همسایه،
که از اهم برنامه هاي راهبردي و محوري وزارت نفت بوده است، بی گمان اجراي آن را مستلزم اولویت بخشی در تمامی ابعاد علی
الخصوص سرمایه گذاري و همچنین مدیریت عالمانه و صحیح با رفتار و اقدام جهادي می نماید. بر این اساس، در راستاي نیل به این
برنامه ها و منطبق با اسناد بالادستی جمهوري اسلامی ایران از جمله سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در بخش نفت و گاز،



 
سیاست هاي ابلاغی برنامه هاي توسعه پنج ساله پنجم و ششم، قوانین برنامه هاي پنج ساله و سنواتی، قانون رفع موانع تولید 

رقابت پذیر و بویژه سیاست هاي اقتصاد مقاومتی توسعه و تولید حداکثري از میادین مشترك نفتی و گازي در مناطق خشکی و

 
دریایی بویژه 

میادین مشترك با کشورهاي عراق و عربستان در صدر اولویت ها و فعالیت هاي کشورمان قرار دارد و جزو وعده هاي جنابعالی و
تعهدات و وعده هاي مکرر جناب آقاي زنگنه وزیر محترم نفت به مردم و مجلس شوراي اسلامی است.با کمال تاسف به استحضار
حضرتعالی می رساند، طی 8 سال گذشته و تاکنون، در توسعه و تولید حداکثري از میادین مشترك بویژه میادین مشترك با کشور
عراق و عربستان سعودي دچار عقب افتادگی فراوان، مهاجرت ذخائر هیدروکربوري به طرف کشورهاي رقیب و همسایه و در نهایت
خسارت و به یغما رفتن ثروت ملی شده ایم. طی 8 سال اخیر تقریباً نه تنها هیچ میدان مشترك نفتی جدیدي توسعه نیافته است
بلکه برعکس برخی طرح هاي توسعه مصوب قبلی و حتی قرارداد و سرمایه گذاري خارجی به شکل مشکوك و دلایل نامعلوم توسط
آقاي زنگنه وزیر محترم نفت کان لم یکن و فسخ گردیده اند. در ادامه این نمایندگان در 11 بند آنچه را که «اهم موارد قصور، اهمال و
ترك فعل جناب آقاي زنگنه در خصوص توسعه و تولید حداکثري از میادین مشترك» خواندند ارائه کردند! در بخشی از این بیانیه که
به صورت شماره گذاري شده آمده است و تحریریه آفتاب یزد عناوین آن را به صورت عنوان بندي شده احصا کرده «طرح توسعه فاز
11 میدان مشترك گازي پارس جنوبی به عنوان مرزي ترین فاز با کشور قطر و دستور توقف و کان لم یکن نمودن اجراي آن طرح
توسط شرکت ایرانی در سال 1392 و همچنین معطل گذاري بیش از هفت سال،؛ عدم اقدام عملی در توسعه و تولید از میادین گازي
فرزاد A، فرزاد B و میدان نفتی اسفندیار که با کشور عربستان سعودي مشترك هستند و همگی آنها داراي اهمیت راهبردي، با طرح
توسعه مصوب قبلی (MDP) بوده اند؛ به پایان نرسیدن توسعه میدان مشترك آذر با وجود گذشت 8 سال در دولت هاي 11 و 12؛
انجام نشدن اقدام موثر براي تعیین تکلیف توسعه و توسعه تکمیلی میادین مشترك نفتی غرب و جنوب غرب کشور ازجمله: نفت
شهر، دهلران، اروند و …؛ عدم اقدام عملی و اثربخش در این 8 سال براي تعیین تکلیف ساختارهاي اکتشافی مرزي از شمال غرب تا
جنوب آبادان؛ عدم تهیه طرح توسعه یکپارچه کل میدان (MDP) آزادگان و شیوه واگذاري بخش به بخش این میدان به پیمانکاران؛
عدم تهیه برنامه و تعهد وزیر نفت طی 8 سال گذشته تاکنون در خصوص تولید از میدان مشترك آزادگان؛ عدم احداث واحد بهره
برداري جدید و رهاکردن پروژه هاي تعریف شده قبلی فاقد تولید به دلیل بی کفایتی مدیران شرکت ملی نفت و و برخی شرکت هاي
دیگر از جمله مواردي بوده که به زعم نویسندگان این نامه، «مصداق ترك فعل و ضر و زیان و خسارات عامدانه به بیت المال» عنوان

 
شده و جالب آنکه نویسندگان این نامه در بند پایانی این بیانیه مدعی 

شده اند: «چگونه است که کشور عراق با سرعت هرچه تمام تر در حال تولید از این میدان مشترك است؛ اما با فسخ سرمایه گذاري
شرکت خارجی در این میدان که مربوط به دولت دهم بود و به شکل مشکوکی توسط زنگنه فسخ گردید، ایران هنوز به این دستاورد

 
نرسیده است!» 

 
>بیانیه سیاسی علیه منافع ملی 

«رضا پاکدامن» کارشناس حقوق انرژي در گفتگو با خبرنگار روزنامه «آفتاب یزد» در خصوص تحلیلش از این نامه می گوید: «پس از
اینکه این بیانیه را خواندم از دو جهت نحوه صدور آن و همچنین فرایند طی شده تا امروز که به مقطع حال و روز کنونی رسیدیم

 
شگفت زده شدم!» 

وي می افزاید: جاي تعجب در این است که طی 8 سال گذشته افرادي که شدیدترین مخالفت ها و حملات لفظی را در انواع تریبون
هاي رسمی رسانه اي علیه سرمایه گذاري خارجی بخش خصوصی پس از برجام داشتند، امروز همه ظرفیت سیاسی خود در نهاد قوه
مقننه را به کار گرفته اند تا موج عظیمی را در خصوص ادعاي به کار نگرفتن بخش خصوصی در عقد قراردادهاي نفتی در دوران وزیر

 
نفت مشتاق این اقدام ایجاد کنند! 

پاکدامن اظهار می دارد: پس از برجام با وجود آنکه شرکت هاي بزرگ و معتبر نفتی از غرب و شرق جهان براي سرمایه گذاري
بلندمدت در میادین نفتی ایران اعلام آمادگی کرده بودند، اما همین طیف مدعی امروز، با عناوین مختلف و شدید اللحن با سرمایه

 
گذاري آن شرکت هاي معتبر جهانی در میادین نفتی ایران مخالفت می کردند! 

پاکدامن با بیان اینکه آن مواضع کارشکنانه سیاسی ضدتوسعه نفتی موجب شد تا انرژي زیادي به لحاظ زمانی و توان انسانی از فعالان



حوزه نفت و انرژي کشورمان گرفته شود و ضربه سختی در بهترین مقطع زمانی به اقتصاد انرژي کشور زده شود اظهار می دارد: حال
که توافقات «وین» در آستانه تحقق و دستیابی است، باز هم دلواپسان آن زمان با صدور بیانیه اي سیاسی در این مقطع زمانی نگران
شده اند و همسو با تحریمهاي وضع شده ایالات متحده آمریکا می کوشند تا فضا را علیه هرگونه شانس سرمایه گذاري مجدد شرکت

 
هاي نفتی خارجی در میادین نفتی ایران سنگین و پرریسک کنند. 

این کارشناس حقوق انرژي با استناد به اینکه اخیرا شرکت هاي هندي و بحرینی هم براي سرمایه گذاري در میادین نفتی ایران در
صورت حصول به توافق وین اعلام آمادگی کرده اند تصریح می کند: این نمایندگان در بدترین موقعیت زمانی و در حالی که نگارش
آن در واپسین ماههاي صدارت دولت هیچ موضوعیت عملیاتی و کاربردي ندارد، مبادرت به نگارش چنین بیانیه اي که همچون مانعی
بزرگ بر سر راه تولید در میادین نفتی ایران خواهد بود کردند که بسیار مایه تعجب است. وي با بیان اینکه این دست انتقادات تنها
زمانی منطقی خواهد بود که تحریم هاي وضع شده اعمال نگردیده بود یا دولت مخالفت کرده بود می افزاید: در حالی طیف مخالفان
دولت همسو با دولت ترامپ مخالف سرمایه گذاري نفتی در ایران بودند و هستند که حتی کوچک ترین معاملات فروش نفت خام هم
با مخالفت شدید این طیف مواجه بوده است. پاکدامن با استناد به اینکه عمده نمایندگان امضا کننده این بیانیه از حداقل اطلاعات
مرتبط در این خصوص نیز بی خبر هستند می افزاید: بدون تردید این متن را کسی تهیه کرده و به امضاي نمایندگانی که اشرافی به
موضوع نداشته اند و به نویسنده پیش نویس اعتماد کرده اند، رسانده است! این کارشناس حقوق انرژي با بیان اینکه در شرایط سخت
اقتصادي امروز ترجیح دادن منفعت سیاسی و جناحی به منافع ملی، اقدامی نابخشودنی در پیشگاه تاریخ خواهد بود می گوید: در واقع
این دست بیانیه ها پیام تلخی را به عنوان سیگنال به جامعه بین المللی مخابره می کند که از سرمایه گذاري پرهیز کنند. اتفاقی که

 
منجر به این خواهد شد که شرکت هاي چینی یا نهادهایی خاص، تنها مبادرت به مشارکت در پروژه هاي میادین نفتی ایران کنند! 

وي این دست اقدامات را برخلاف سیاست کلان نظام مبنی بر واگذاري تصدي گري به طرق قانونی به بخش هاي واقعا و کاملا
غیردولتی می داند و می گوید: با توجه به وضعیت وخیم اشتغال و تورم و سایر خدمات استاندارد معیشتی به مردم محروم کشورمان
هرگونه گفتار و رفتار سیاسی که منجر به پرهیز سرمایه گذاران خارجی از حضور در ایران شود پیامدهاي ناگواري در کوتاه مدت و

 
میان مدت خواهد داشت. 

 
زنگنه: کدام قرارداد نمایشی؟ 

وزیر نفت گفت: تولید گاز از میدان پارس جنوبی 2.5 برابر شده و هم اکنون روزانه 700 میلیون مترمکعب گاز از این میدان تولید می
شود. در شرایط تحریم هیچ یک از قراردادهاي توسعه میادین مشترك را نمایشی امضا نکردیم.به گزارش فارس، بیژن زنگنه وزیر نفت
در آیین امضاي قرارداد میدان گازي فرزاد «ب» گفت: شرکت ملی نفت براي توسعه این میدان سناریوهاي زیادي را مورد بررسی قرار
داد تا با کمترین هزینه ممکن این اقدام انجام شود. در ابتدا قرار بود هندي ها کار توسعه این میدان را برعهده بگیرند و گاز تولیدي از
میدان فرزاد «ب» را تبدیل به LNG کرده و صادر کنند.وي گفت: از این میدان میعانات گازي کمی تولید می شود و گاز تولیدي نیز
ترش است. هزینه توسعه میدان فرزاد «ب» حدود 2 میلیارد دلار برآورد شده است که این هزینه معادل توسعه دو فاز میدان پارس
جنوبی بدون پالایشگاه است. در نتیجه این مقایسه نشان می دهد هزینه توسعه این میدان بسیار بالاست.زنگنه ادامه داد: این موضوع
یک عدم تعادل بین دریافت و بازپرداخت هزینه هاي توسعه در این میدان ایجاد کرده است. اساساً هزینه هاي این طرح قابل
بازپرداخت با فروش میعانات گازي نیست، پس ما مجبوریم از طریق فروش گاز تولیدي از این میدان منابع لازم براي هزینه توسعه را
ایجاد کنیم. وزیر نفت گفت: در ابتدا قرار بود هندي ها کار توسعه این میدان را انجام دهند، اما با اعمال تحریم ها در دور اول، از این
پروژه کنار رفتند. وقتی تحریم ها رفع شد، بنده دو بار با هندي ها مذاکره و صحبت کردم، ولی آنها باز هم تمایلی نشان دادند و با
اعمال مجدد تحریم ها به کلی از این طرح کنار رفتند و کار انجام نشد. در این بین ما تلاش کردیم که طرح توسعه میدان گازي فرزاد
«ب» را به صورت دقیق توصیف کنیم و سناریوهاي مختلفی را بررسی کردیم تا هزینه را تا حد امکان کاهش دهیم. وي اظهار داشت:
منابع مالی لازم براي این طرح 1.8 میلیارد دلار است که سوال اساسی اینجاست این منبع چگونه می خواهد تامین شود؟ به طوري
که بتوان بعداً آن را بازپرداخت کرد. اگر به سراغ فروش اوراق مشارکت برویم، خُب مردم اوراق را در قالب زمانی یکساله و دوساله می
خرند، در حالی که طرح توسعه این میدان حداقل پنج سال زمان نیاز دارد و پس از تکمیل نیز چندین سال طول می کشد تا هزینه
طرح برگردد. لذا شما می بینید که تامین مالی این طرح نیازمند روش هاي دقیقی در مدیریت مالی است. زنگنه توضیح داد: نهایتا با



بررسی سناریوهاي مختلف این تصمیم گرفته شد که گاز تولیدي در این میدان به سایت 2 پارس جنوبی منتقل شود تا از امکانات و
تاسیسات موجود در پارس جنوبی استفاده شود. البته پارس جنوبی ظرفیت بسیار بالایی براي دریافت گاز دارد. قالب قرارداد نیز به

صورت بیع متقابل و نه IPC تعیین شده است.



توسعه درون زا؛ رویکرد دستگاه قضا در حمایت از تولید و اشتغال آفرینی

منبع: میزانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/03/02

کارشناس حوزه اقتصاد گفت: هدف قوه قضاییه براي حمایت از تولید، بر اساس رویکرد توسعه درون زاست که می تواند زمینه
ساز افزایش اشتغال در کشور شود.

امیر قربانی در گفت وگو با میزان، با اشاره به حمایت قوه قضاییه از تولید اظهار کرد: حمایت از تولید به عنوان سیاستی کلان در
اقتصاد کشور، به معناي ایجاد تکمیل چرخه استفاده از منابع طبیعی و نیروي انسانی به منظور افزایش تولید کالا و خدمات است و

 
دستگاه قضایی هدف گذاري مناسبی براي توسعه اقتصاد کشور ایجاد کرده است. 

این کارشناس حوزه اقتصاد تصریح کرد: هدف قوه قضاییه براي حمایت از تولید، بر اساس رویکرد توسعه درون زاست که می تواند

 
زمینه ساز افزایش اشتغال در کشور شود. 

 
بشتر بخوانید: کم لطفی بانک مرکزي به مشاغل خانگی/ افزایش گرایش آقایان به مشاغل خانگی 

 
وي افزود: افزایش اشتغال در کنار حرکت چرخ اقتصاد می تواند دولت را از درآمد هاي مالیاتی منتفع کند. 

قربانی ادامه داد: موفقیت قوه قضائیه در حمایت از تولید علاوه بر حفظ ارزش پول ملی، دولت و مردم را منتفع خواهد کرد، بنابراین

 
این هدف گذاري صحیح نیازمند حمایت هاي همه جانبه است. 

این کارشناس حوزه اقتصاد بیان کرد: تحریم هاي بین المللی اقتصادکشور را کوچک کرده است و راه مقابله با تحریم تنها برداشتن آن

 
نیست، بلکه حمایت از تولید می تواند اقتصاد کشور را به بهترین شکل ممکن توسعه دهد. 

 
وي افزود: بهترین برنامه و اقدام براي دولت آینده باید تمرکز بر تولید و حمایت از ظرفیت هاي داخلی باشد. 

انتهاي پیام/



352 نفر از مددجویان نهاوند آموزش هاي فنی را فرا گرفتند

منبع: گرو نهاوندشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/03/02

به گزارش پایگاه خبري  تحلیلی گرو، علی ملکی اظهار کرد: به منظور ایجاد اشتغال براي خانواده هاي زیر پوشش کمیته
امداد طی سال گذشته و اوایل سال جاري 352 نفر از مددجویان با شرکت در دوره هاي آموزشی سطوح مختلف فنی و حرفه

اي شامل مقدماتی، تکمیلی و پایدارسازي مهارت هاي لازم شغلی را فرا گرفتند. وي با ...

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) نهاوند گفت: 352 نفر از مددجویان کمیته امداد نهاوند آموزش هاي فنی و حرفه اي را فرا

 
گرفتند. 

به گزارش پایگاه خبري  تحلیلی گرو، علی ملکی اظهار کرد: به منظور ایجاد اشتغال براي
خانواده هاي زیر پوشش کمیته امداد طی سال گذشته و اوایل سال جاري 352 نفر از
مددجویان با شرکت در دوره هاي آموزشی سطوح مختلف فنی و حرفه اي شامل مقدماتی،

 
تکمیلی و پایدارسازي مهارت هاي لازم شغلی را فرا گرفتند. 

وي با بیان اینکه یکی از هدف هاي اصلی ما براي حمایت از خانواده هاي زیر پوشش ایجاد اشتغال پایدار و درآمدزایی براي آنان است

 
گفت: این آموزش ها با توجه به شیوع بیماري کرونا به صورت مجازي و حقیقی انجام شده است. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) در شهرستان نهاوند تأکید کرد: براي آموزش این تعداد از مددجویان اعتباري بالغ بر 78 میلیون

 
تومان هزینه شده است و 85 درصد افراد آموزش دیده، بانوان تحت حمایت امداد بوده اند. 

وي استفاده از ظرفیت هاي نیکوکاران، مشاغل، متخصصان، کارفرمایان و کارآفرینان را از دیگر برنامه هاي راهبردي این نهاد عنوان
کرد و افزود: این ظرفیت ها می تواند در زمینه آموزش، راهبري، هدایت و پشتیبانی شغلی مددجویان به کمک کمیته امداد بیاید و در

 
فرآیند ایجاد شغل پایدار، خودکفایی و توانمندسازي اقتصادي مددجویان کمک شایانی داشته باشند. 

ملکی در این خصوص اظهار کرد: پس از آموزش هاي لازم فنی و حرفه اي براي اشتغالزایی مددجویان این شهرستان 13 میلیارد

 
تومان وام پرداخت شده است. 

انتهاي پیام/



بوم گردي بام ایران بر بام مشکلات

منبع: ایسناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/03/02

کرونا هم چنان می تازد، مشاغل و صنعت هاي مختلف در پی تبعات این ویروس ناشناخته یکی پس از دیگري در سراشیبی
سقوط قرار گرفته اند، صنعت بومگردي در سالیان اخیر جایگاه خود را در بین گردشگران و طبیعت گردان پیدا کرده بود و

بسیاري از افراد تمایل داشتند به جاي اقامت در هتل هاي لوکس و گرانقیمت، در این ...

به گزارش ایسنا، بوم گردي به صنعت سبز در کشور مشهور
است، گردشگران و افرادي که از سر و صداي زندگی
ماشینی و شهرنشینی کلافه بودند، براي دست یابی به
آرامش و تجدید روحیه به روستاهاي تاریخی و گردشگري
سراسر کشور مراجعه می کردند و بهترین محل براي اقامت

 
این افراد نیز همین مراکز اقامتی بوم گردي بود. 

روستائیان نیز می توانستند با دریافت تسهیلات، منازل
سنتی و داراي قدمت تاریخی خود را تبدیل به اقامتگاه بوم
گردي و از این طریق براي خود و اعضاي خانواده اشتغالی
را فراهم کنند، اما هیچ کس فکر نمی کرد یک ویروس

ناشناخته بتواند در یک مدت کوتاه روزگار این صنعت سبز را سیاه کند، فعالان این حوزه را به آستانه ورشکستگی برساند و موجب

 
تعطیلی این مراکز اقامتی و تفریحی شود. 

چهارمحال و بختیاري به علت وجود مناطق بکر و روستاهاي تاریخی از جمله سرآقاسید، یاسه چاي، شیخ علیخان و ... یکی از مناطق
گردشگرپذیر در کشور محسوب می شود، این روستاها به نوعی نگین بوم گردي در بین روستاهاي تاریخی در کشور هستند، اگر به

 
صنعت نوپاي بوم گردي در این استان بی توجهی شود شاید نتوان تا سال ها به شرایط قبل از کرونا برگردیم. 

 
بسیاري از فعالان حوزه بوم گردي براي تامین معیشت خود دست به تغییر شغل زدند 

مجید علیخانی یکی از صاحبان کمپ گردشگري و بومگردي عشایري در چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه پس از شیوع کرونا
صنعت گردشگري با مشکلات بسیاري مواجه شده است، اظهار کرد: بسیاري از اقامتگاه هاي گردشگري پس از شیوع کرونا به علت

 
نبود گردشگر و مسافر و محدودیت هاي ایجاد شده با مشکلات زیادي روبرو هستند. 

وي ادامه داد: تعداد کم مسافران مراجعه کننده به اقامتگاه هاي بوم گردي دیگر جوابگوي هزینه ها نیست، عموما کارگران شاغل در

 
این مراکز تعدیل شده اند و کارگران باقی مانده نیز در تمام روزهاي ماه مشغول به کار نیستند. 

علیخانی با اشاره به تسهیلات پرداختی به فعالان حوزه گردشگري، توضیح داد: این تسهیلات باتوجه به تورم موجود در کشور



جوابگوي هزینه هاي تحمیل شده به اقامتگاه هاي بومگردي نیست، همچنین امهال تسهیلات، بشخودگی مالیات، هزینه هاي آب و

 
برق و گاز و بیمه باوجود وعده ها عملیاتی نشد، پیگیري ها در این حوزه نیز نتیجه بخش نبود. 

این فعال حوزه بوم گردي گفت : پس از شیوع کرونا معیشت بسیاري از فعالان این حوزه دچار مشکل شد، بنابراین بسیاري از این
افراد براي تامین معیشت خود دست به تغییر شغل زدند، به نظر می رسد اگر روند شیوع کرونا ادامه پیدا کند، حدود 40 درصد بوم

 
گردي هاي استان تعطیل خواهد شد و صاحبان آن ها نیز تمایل چندانی براي برگشت به این عرصه نخواهند داشت. 

وي بیان کرد: تعطیلی بوم گردي ها موجب آسیب به تاسیسات و زیرساخت هاي فراهم شده در آن مکان می شود و باتوجه به این که

 
این اقامتگاه ها درآمدچندانی نداشته اند، نمی توانند پس از پایان کرونا نسبت به تعمیر و اصلاح ساختارهاي آسیب دیده اقدام کنند. 

علیخانی در پایان با بیان اینکه راهنمایان گردشگري و آژانس هاي مسافرتی رابط بین مراکز و اقدامتگاه هاي بوم گري و گردشگران
هستند، یادآور شد: بسیاري از این افراد نیز شغل خود را تغییر داده اند، پس از شیوع کرونا اگر این افراد مجددا به شغل خود بازنگردند

 
این ارتباطات براي جذب گردشگر و مهمان از بین خواهد رفت و مشکلاتی نیز براي جذب گردشگر به جود خواهد آمد. 

 
کرونا معادلات گردشگري را برهم زد 

نظري یکی از صاحبان اقامتگاه بوم گردي در شهرکرد در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: شیوع کرونا باعث کسادي گردشگري و بالتبع
آن اقامتگاه هاي محلی و بوم گردي شد، متاسفانه روند این بیماري طولانی شده است و مشکلات فعالان حوزه گردشگري روز به روز

 
بیش تر می شود. 

وي بیان کرد: کاهش سفر باعث شده که فعالیت اقامتگاه هاي بوم گردي با وجود هزینه هاي بیمه، مالیات، کارگر، آب، برق و گاز

 
مقرون به صرفه نباشد، بنابراین ترجیح می دهم تا بهبود شرایط به فعالیت در این حوزه نپردازم. 

نظري با اشاره به اینکه اقامتگاه بوم گردي ام قبل از شیوع کرونا به تازگی شروع به فعالیت کرده بود، گفت: امیدوار بودم بتوانم در
نوروز 1399 و با آغاز سفرهاي نوروزي بخشی از هزینه هایم را جبران و به سوددهی برسم، اما متاسفانه کرونا تمامی معادلاتم را برهم

 
زد، به نظر می رسد حتی پس از پایان کرونا نیز گردشگري حداقل تا یکسال به شرایط عادي بازنگردد. 

این فعال حوزه بوم گردي گفت: بسیاري از مشاغل در ایام شیوع کرونا دچار ضرر و زیان شدند، اما گردشگري یکی از موضوعاتی بود
که از همان ابتداي اعمال محدودیت هاي کرونایی مشمول تعطیلی شد و این محدودیت ها آسیب فراوانی به فعالان این حوزه وارد

 
کرد. 

وي تاکید کرد: اگر دولت چاره اي براي حمایت از فعالان عرصه گردشگري نیندیشد، قطعا سرپا شدن این اقامتگاه ها شاید دیگر

 
امکانپذیر نباشد. 

 
اکثر اقامتگاه هاي بوم گردي به حالت تعطیل و نیمه تعطیل درآمده اند 

جواد عبدالهی رئیس گروه مراکز و خدمات گردشگري سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري چهارمحال و بختیاري با
اشاره به اینکه 50 واحد بوم گردي در استان وجود دارد، اظهار کرد: قبل از شیوع ویروس کرونا با پرداخت تسهیلات تلاش شد تا افراد



 
جویاي کار در روستاها و شهرهاي کوچک بتوانند از طریق ظرفیت هاي موجود در حوزه بوم گردي به فعالیت و کسب درآمد بپردازند. 

وي افزود: خوشبختانه با اقدامات صورت گرفته بوم گردي جایگاه خود را بین گردشگران و مسافران پیدا کرده بود و افراد فعال در این

 
حوزه نیز توانستند براي خود و سایرین اشتغال ایجاد کنند و مهاجرت روستائیان به شهرها نیز کاهش داشت. 

عبدالهی با بیان اینکه با شیوع ویروس کرونا اکثر اقامتگاه هاي بوم گردي در چهارمحال و بختیاري به حالت تعطیل و نیمه تعطیل

 
درآمدند، گفت: به علت کاهش چشمگیر گردشگر و درآمد این اقامتگاه ها، بسیاري از نیروهاي شاغل در این مراکز تعدیل شدند. 

رئیس گروه مراکز و خدمات گردشگري سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه دولت
براي حمایت از صاحبان مراکز اقامتی و بوم گردي به این قشر تسهیلات با سود 12 درصد پرداخت کرد، گفت: اما باتوجه به طولانی
شدن فرآیند بیماري کرونا و بی رونقی گردشگري این تسهیلات تنها منجر به بدهکار شدن فعالان این حوزه به بانک شد و این افراد

 
توانایی پرداخت اقساط را ندارند. 

وي افزود: مصوبه اي به بانک عامل براي امهال تسهیلات بانکی صاحبان اقامتگاه هاي گردشگري و بوم گردي ابلاغ شد، اما باوجود این

 
مصوبه این موضوع انجام نشد و حتی جرایمی نیز براي دیرکرد پرداخت اقساط در نظر گرفته شد. 

عبدالهی خاطرنشان کرد: مقرر شد شرکت هاي آب، برق، گاز و ... براي پرداخت بدهی اقامتگاه هاي بوم گردي مهلتی را تعیین کنند،
همچنین این مراکز مشمول بخشودگی مالیاتی شوند، اما این اقدامات تاثیر چندانی نداشت، اگر حمایت لازم از این قشر صورت نگیرد،

 
طبق اعلام صاحبان این اقامتگاه ها حدود 50 درصد دیگر تا پایان کرونا فعالیت نخواهند کرد. 

رئیس گروه مراکز و خدمات گردشگري سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري چهارمحال و بختیاري با تاکید بر اینکه
پیش بینی می شود تا یکسال پس از اتمام کرونا گردشگري به رونق سابق بازنگردد، گفت: بسیاري از خانواده ها با مشکلات مالی
درگیر هستند و از لحاظ روانی نیز خانواده ها از سفر کردن واهمه دارند، بنابراین شاید به این علت گردشگري به سختی به پویایی

 
برسد. 

وي در پایان گفت: به نظر می رسد دستگاه هاي اجرایی براي حمایت از صاحبان اقامتگاه هاي بوم گردي می توانند کمک هاي فنی و

 
اعتباري اختصاص دهند تا فعالان این حوزه بتوانند در این شرایط سرپا بمانند. 

انتهاي پیام



نوآوري صنعت فرش ایران مورد توجه بازار کشورهاي عربی

منبع: توسعه پویاشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/03/02

وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشیه بازدید از شرکت تمدن فرش در شهرستان کاشان و رونمایی از محصولات جدید این
واحد تولیدي با تاکید بر تولید و بازار خوب... نوشته نوآوري صنعت فرش ایران مورد توجه بازار کشورهاي عربی اولین بار در

سایت خبري و تحلیلی توسعه پویا. پدیدار شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بازدید از شرکت تمدن

 
فرش کاشان تاکید کرد: 

نوآوري صنعت فرش ایران مورد توجه بازار کشورهاي عربی
وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشیه بازدید از شرکت
تمدن فرش در شهرستان کاشان و رونمایی از محصولات
جدید این واحد تولیدي با تاکید بر تولید و بازار خوب
صادرات فرش ماشینی، به تشریح برخی از اقدامات وزارت
صمت در راستاي حمایت از تولید پرداخت. به گزارش
پایگاه خبري توسعه پویا به نقل از شاتا، علیرضا رزم
حسینی در حاشیه مراسم رونمایی از محصولات شرکت
تمدن فرش و در جمع خبرنگاران با تاکید بر شرایط خوب

تولید فرش در کشور گفت: حدود 70 درصد کارخانه ها و واحد هاي تولیدي فرش کشور در شهرستان کاشان قرار دارند که بازدیدهاي
انجام شده نشان دهنده فعالیت سه شیفت در بسیاري از این واحدهاست. وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر نوآوري هایی صنعت
فرش ایران در تولید محصولات با تنوع بالا از نظر اندازه و طرح، تصریح کرد: وضعیت صادرات این محصولات خوب است و سفارشات

 
مختلفی از سوي کشورهاي عربی براي تولیدات فرش ماشینی وجود دارد. 

رزم حسینی با یادآوري شرایط خوب صنعت کشور، اظهار داشت: در حال حاضر در چندین رشته از جمله کاشی و سرامیک، لوازم
خانگی، قطعه سازي، خودرو سازي، نساجی و صنایع فرش و موکت وضعیت تولید خوبی داریم و امیدواریم که با کاهش فشارهاي

 
ناشی از تحریم ها رونق بیشتري را در تولید ببینیم. 

وزیر صمت در پاسخ به سوال اقدامات وزارت صمت در رابطه با رفع موانع از بخش تولید گفت: در خصوص رفع موانع تولید، از ابتداي

 
سال جاري، بخش هایی که وزارت صنعت می توانست راسا نسبت به آن ها اقدام کند، کارهاي موثري انجام شده است. 

وي با اشاره به اقدامات وزارت صمت در زمینه بهبود فضاي کسب و کار، به ویژه در حوزه صدور مجوزها، تاکید کرد: از دیگر اقدامات
وزارت صمت در راستاي حمایت از تولید، در بخش سرمایه گذاري است و با کمک از ظرفیت و اعتبار شرکت هاي زیرمجموعه وزارت
صمت نسبت به پمپاژ سرمایه گذاري به حوزه تولید اقدامات خوبی انجام شده است و امیدواریم با ایجاد ثبات در بازار ارز، شاهد

 
روزهاي بهتري براي بخش تولید باشیم. 

گفتنی است شرکت تمدن فرش واقع در منطقه صنعتی سلیمان صباحی در شهرستان کاشان با حجم سرمایه گذاري ثابت سه هزار



میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي 150 نفر ، مشغول فعالیت است.



صرفه جویی در مصرف انرژي؛ شاید وقتی دیگر

منبع: آناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/03/02

هدررفت انرژي در ایران به رغم وجود قوانین و آیین نامه هاي متعدد در حوزه انرژي و صنعت ساختمان بسیار زیاد است.

 
هدررفت انرژي در ایران به رغم وجود قوانین و آیین نامه هاي متعدد در حوزه انرژي و صنعت ساختمان بسیار زیاد است. 

گروه استان هاي خبرگزاري آنا؛ اول خرداد در تقویم ملی به
عنوان روز بهره وري و بهینه سازي مصرف نام گذاري شده است.
در این راستا، انرژي به عنوان زیرمجموعه اي از نظام اقتصادي و
اجتماعی تأثیــر بسزایی بر فرآیند توسعه اقتصادي دارد. اهمیت
اقتصادي بخش انرژي به علت ایجاد اشتغال، افزایش درآمدهاي
ناشی از مبادلات تجاري انرژي، نقش عمــده آن در بخش هاي
تولید و خدماتی و ایجاد تعاملات گسترده اقتصادي، سیاسی و...

 
است. 

به رغم وجود قوانین و آیین نامه هاي متعدد در حوزه انرژي در صنعت ساختمان هدررفت انرژي در کشور ما بسیار زیاد است. یکی از
دلایل عمده هدررفت انرژي در بخش ساختمان است. این مسئله را از دوجنبه می توان بررسی کرد. نخست اینکه معماري و نحوه

 
طراحی ساختمان در هدررفت و یا کاهش مصرف انرژي نقشی بسزا دارد. 

شاهد هستیم که طراحان شهري و معماران به ندرت در مراحل انتخاب براي تعیین موقعیت و محل یک طرح در بافت شهري در مقام
تصمیم گیري قرار دارند. باید روش هاي همسازکردن معماري با طبیعت و محیط زیست مدنظر قرار گیرد که اهدافی را به دنبال دارد.
به طور مثال می توان در این راستا به استفاده از منابع تجدیدپذیر و پاك، استفاده مناسب از شرایط اقلیمی هر منطقه، توجه به بستر

 
طرح و … اشاره کرد که بی توجهی به تمام این موارد را می توان در هدررفت انرژي مؤثر دانست. 

از سویی دیگر باید مسئله هدررفت انرژي را از منظر قوانین و مقررات مورد بررسی قرار داد؛ اگرچه بعضی از مباحث مقررات ملی
ساختمان (از جمله مبحث 19) را می توان در راستاي صرفه جویی در مصرف انرژي بسیار مهم دانست، اما متأسفانه با موانعی در اجرا

 
روبه رو هستند که می تواند به عنوان یکی از دلایل هدررفت انرژي مطرح باشد. 

LEED هرچند تدوین مقررات ملی ساختمان و یا قراردادن در شرایط محیطی و منطقه اي کشور بر اساس چک لیست هاي استاندارد
را می توان فرصت هایی در حوزه ساختمان سبز در کشور دانست؛ اما عواملی مانند بالا بودن هزینه ساخت ساختمان سبز، افزایش
قیمت تمام شده هنگام خرید، سرمایه زیاد اولیه، نبود نظارت دقیق در اجرا، نداشتن استاندارد مناسب در صنعت ساختمان، نبود
صنعت نوین ساخت در صنعت ساختمان، روند کند ارتقاي استانداردهاي شفاف ساخت وساز در بخش مصرف انرژي، روند کند ارتقاي
سطح کیفی اجرا توسط پیمانکاران، نبود آیین نامه مناسب در بخش ساختمان، اطلاع رسانی نامناسب درباره مسئله ساختمان سبز،

 
نبود استقبال زیاد از ساختمان سبز در ساختمان هاي مسکونی را می توان از نقاط ضعف در حوزه ساخت ساختمان سبز دانست. 



توجه به این مسئله ضروري است که اصلاح الگوي مصرف نیاز اساسی توسعه و حفظ محیط زیست است. باید الگوهاي مطرح براي
تعیین الزامات بهره وري انرژي در ساختمان را مدنظر قرار داد به گونه اي که در آن، چرخه حیات در کل طول عمر مفید ساختمان و

 
نیز کارایی انرژي و پایداري مورد توجه باشد. 

ذکر این نکته نیز ضروري است که انرژي، زیرمجموعه اي از نظام اقتصادي و اجتماعی است که تأثیر عمده اي بر فرآیند توسعه
اقتصادي می گذارد. با توجه به اینکه امروزه مدل ها به ابزاري استاندارد براي برنامه ریزي انرژي تبدیل شده اند مرور و بازبینی مدل
سازي انرژي می تواند طراحان، محققان و سیاست گذاران مسائل انرژي را به طور گسترده در انجام فعالیت هاي خود یاري رساند و

 
استفاده از این مدل ها منجر به توسعه برنامه ریزي هاي مربوط به عرضه و انتقال انرژي و پیش بینی و بهینه سازي منابع انرژي شود. 

در کشورهاي توسعه یافته نیز رویکرد توجه به بهینه سازي مصرف انرژي و نیز ساختمان سبز و پایدار در صنعت ساختمان همواره
مدنظر است و مقررات و قوانین بسیاري در این زمینه می توان برشمرد. آنچه مسلم است اینکه ازآنجاکه با پیشرفت صنعت نیاز به بهره
برداري از منابع طبیعی نیز بیشتر شده؛ به نحوي که بهره برداري غیرمنطقی از منابع طبیعی منجر به نابودي آن ها شده و براي ادامه
زندگی در این چرخه احتیاج انسان به انرژي بیشتر شده است؛ بنابراین مدیریت در مصرف انرژي مورد تأکید است. منشأ ساختمان
سبز نیز فرایندي براي احداث ساختمان هاي سازگار با محیط زیست و حفظ انرژي بوده که متأسفانه میزان توجه به پایداري

 
ساختمان ها از نظر میزان مصرف انرژي در ساخت وسازهاي ایران بسیار ناچیز است. 

در شرایط امروز جامعه ما، بی شک از راه هاي کاهش نیاز انرژي ساختمان ها را می توان در چگونگی طراحی ساختمان، چگونگی بهره
گیري از سیستم هاي منطبق بر ذخیره سازي انرژي، بازیافت انرژي و چگونگی استفاده از تجهیزات با بازدهی انرژي بالا در صنعت
ساختمان مدنظر قرار داد. همچنین علاوه بر رویکرد اجزاي ساختمانی، ضرورت توجه به چرخه حیات انرژي نیز مهم است. در این
راستا نباید الگوهاي کارآیی ساختمان و الگوهاي اقلیمی مؤثر در آن مورد غفلت قرار گیرد. درواقع باید با درنظرگرفتن میزان انرژي
سالانه مورد نیاز ساختمان به عنوان یک پیشران کلیدي، بتوان آینده پژوهی توسعه پایدار کشور را مورد مطالعه قرار داد و این موضوع

 
می تواند در توسعه برنامه ریزي هاي مربوط به عرضه و انتقال انرژي و پیش بینی و بهینه سازي منابع انرژي مؤثر واقع شود. 

 
طاهره نصر، عضو شوراي مرکزي سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور و دانشیار دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز 

انتهاي پیام/4062/پ



جدول پخش مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی

منبع: پارسینهشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/03/02

جدول دروس مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد براي دانش آموزان تمام مقاطع تحصیلی از شبکه هاي آموزش، چهار و
معارف اعلام شد.

به گزارش شنبه شب مرکز اطلاع رسانی وزارت آموزش و پرورش، جدول دروس مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد به شرح

 
زیر است: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

 
حسابداري صورت هاي مالی -رشته حسابداري - پایه 12- شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
نقشه کشی معماري - رشته نقشه کشی ساختمان و معماري داخلی - پایه 12و 11-شاخه کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
کارآفرینی و نوآوري -رشته شایستگی هاي غیر فنی -پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
آنالیز گاز هاي خروجی خودرو - رشته مکانیک خودرو - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 

 
انجام کمک هاي اولیه - رشته تربیت کودك - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 14:30تا 15:00 

 
ریاضی 

 
پایه هفتم 

 
ساعت15:00تا15:30 

 
ریاضی 

 
پایه هشتم 

ساعت 15:30 تا 16:00 



 
ریاضی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:30 تا 16:50 

 
پرورشی 

 
راهبرد هاي برنامه ریزي درسی 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 16:50 تا17:10 

 
فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 17:10 تا 17:30 

 
فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 17:30تا 18:00 

 
فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 20:00 تا 20:30 

 
ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:30تا 20:50 

 
ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
یکشنبه2خردادشبکه 4 

 
ساعت8فارسی3 

 
ساعت8:30فارسی3 

 
ساعت9فارسی3 

 
ساعت9تاریخ 

 
ساعت9:30حل سوالات فیزیک 



 
ساعت10حل سوالات فیزیک 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - اصول عقاید 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - تاریخ 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 15:00 تا 15:30 - عربی، زبان قرآن 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

ساعت 15:30 تا 16 - پیام هاي آسمان پایه هفتم



اطلاعیه فرآیند بررسی مدارك معرفی شدگان نتایج اولیه آزمون استخدامی

بهمن 1399

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/03/02

دانشکده علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی اسدآباد

 
 

با توجه به اعلام نتایج اولیه از سوي سازمان سنجش آموزش کشور جهت بررسی مدارك آزمون استخدامی مورخ 24 بهمن 1399 ،
داوطلبانی که بر اساس نتیجه مندرج درکارنامه آزمون جزء معرفی شدگان مشاغل مربوط به دانشکده علوم پزشکی اسدآباد  می باشند
 جهت بررسی مدارك با در دست داشتن کلیه مدارك اشاره شده از تاریخ 25 اسفند 1399 لغایت 15 فرودین 1400 به دانشکده

 
علوم پزشکی شهرستان اسدآباد - معاونت توسعه و منابع-اداره منابع انسانی  واقع در میدان امام خمینی (ره) مراجعه نمایند. 

 
مدارك : 

 
- اصل و تصویرتمامی صفحات  شناسنامه 

 
- اصل و تصویرکارت ملی 

 
- اصل و تصویر آخرین مدرك تحصیلی 

 
- 2 قطعه عکس 43 نکته: 



- داوطلبان رشته هاي شغلی که در شرایط احراز تحصیلی شغل آنها مدرك تحصیلی فوق لیسانس یا دکتریمشروط به داشتن مدرك
تحصیلی کارشناسی یا کارشناسی ارشد مرتبط ذکر شده است لازم است علاوه بر مدرك آخرین مقطع ، مدرك مقاطع قبلی خود را

 
حسب مورد برابر مفاد آگهی نیز ارایه نمایند. 

- اصل و تصویروضعیت طرح  نیروي انسانی  جهت رشته هاي مشمول طرح ( پایان طرح ، معافیت ، گواهی اشتغال به طرح ویا گواهی

 
انصراف از طرح حسب مورد برابر مفاد آگهی 

 
- اصل و تصویر کلیه مدارك و تاییدیه هاي مربوط به سهمیه هاي انتخابی (ایثارگري ، معلولیت و(... 

 
- پرینت کارنامه چاپ شده از سایت سازمان سنجش مبنی بر معرفی جهت بررسی مدارك 

 
- اصل و تصویر کارت پایان خدمت نظام وظیفه عمومی و یا معافیت دائم (ویژه آقایان) 

 
- اصل و تصویر اولین و آخرین قرارداد مربوط به کارکنان قراردادي و فرم خلاصه 502(جهت افزایش حداکثر سن) 

 
- اصل و تصویر گواهی اشتغال و ریز سوابق بیمه و تائیدیه براي نیروهاي شرکتی( جهت افزایش حداکثر سن) 

 
- فرم تایید امتیاز کرونا به همرا ه فرم ورود و خروج (ممهور به مهر واحد محل خدمت) تذکرات بسیار مهم 

- معرفی افراد از سوي سازمان سنجش آموزش کشور صرفاًبر اساس اظهارات داوطلب در ثبت نام ، به صورت مشروط بوده لذا پس از
بررسی و تایید مستندات ارایه شده توسط داوطلب و ثبت اطلاعات، نتیجه نهایی متعاقباً توسط سازمان سنجش اعلام خواهد شد. لازم
به ذکر است طبق مفاد آگهی منتشرشده از سوي سازمان سنجش آموزش کشور، اعلام نتیجه نهایی منوط به بررسی مدارك اعلامی
می باشد و مسئولیت ناشی از عدم  رعایت ضوابط و مقررات اعلام شده در آگهی برعهده شخص داوطلب بوده و چنانچه صحت
اطلاعات اعلام شده توسط آنها در آزمون محرز نگردد، اولویت افراد کان لم یکن تلقی و از بین سایر متقاضیان به ترتیب اولویتهاي
مقرر قانونی مندرج در آگهی جهت بررسی مدارك دعوت بعمل خواهد آمد. لازم به ذکر است لیست نهایی جهت دعوت به جلسه

 
مصاحبه در رشته هاي شغلی مربوطه متعاقباً  از طریق همین سایت اعلام خواهد گردید. 

- بدیهی است عدم مراجعه داوطلب در زمان تعیین شده (1399/12/25 لغایت 1400/01/15)به منزله انصراف از انجام ادامه مراحل

 
استخدامی تلقی و طبق مقررات از سایر افراد به جایگزینی ایشان دعوت بعمل خواهد آمد./ 

جهت دریافت فرم تایید سوابق خدمتی مشمولین امتیاز ویژه فعالیت در زمینه مقابله با کرونا در آزمون استخدام پیمانی مورخ
1399/11/24 دانشکده علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی اسدآباد کلیک نمایید



راه اندازي سامانه حمایت از فعالیت هاي کیفیت بخش آموزشی

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/03/02

دانشگاه بیرجند

سامانه فعالیت هاي کیفیت بخش آموزشی به منظور حرکت در مسیر سند چشم انداز دانشگاه
بیرجند و حمایت از مجموعه فعالیت هاي اعضاي هیات علمی و ارتقاي کیفیت فعالیت هاي
آموزشی، افزایش توان اشتغال پذیري و کارآفرینی دانشجویان در دانشگاه بیرجند راه اندازي
شد. به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی دانشگاه بیرجند، دکتر رستمی نژاد، رئیس گروه

برنامه ریزي و توسعه آموزشی ضمن اعلام خبر راه اندازي سامانه فعالیت هاي کیفیت بخش آموزشی در دهه سرآمدي آموزش سال
جاري، گفت: این سامانه کاربردي براي ارتقاي کیفیت آموزش هاي دانشگاه، حمایت از مجموعه فعالیت هاي اعضاي هیات علمی و در

 
راستاي سند چشم انداز دانشگاه بیرجند براي تربیت نیروي انسانی متعهد و کارآمد در حل مسائل جامعه راه اندازي گردید. 

رئیس گروه برنامه ریزي و توسعه آموزشی دانشگاه با اشاره به اینکه راه اندازي این سامانه منجر به ارتقاء کیفیت  فعالیت هاي
آموزشی، افزایش توان اشتغال پذیري و کارآفرینی دانشجویان در دانشگاه بیرجند می شود، افزود: سامانه مذکور با هدف حرکت در
مسیر سند راهبردي دانشگاه و برنامه عملیاتی تدوین آیین نامه گرنت آموزشی، فراهم آوردن زمینه ارتقاي رتبه دانشگاه بیرجند در
شاخص هاي رتبه بندي دانشگاه هاي کشور، ارتقاي کیفیت آموزش هاي دانشگاه و توانمندسازي و ارتقاي شایستگی هاي حرفه اي و

 
اخلاقی دانشجویان راه اندازي شده است. 

 
حمایت از اعضاي هیات علمی دانشگاه/ توانمندسازي دانشجویان / تنوع بخشی به منابع آموزش عالی 

وي زمینه سازي، حمایت و حرکت به سمت آموزش هاي پژوهش محور، فراهم آوردن زمینه حمایتی و اجرایی مناسب براي آیین نامه
ارتقاي توان اشتغال پذیري دانشجویان دوره کارشناسی، اقدام در جهت برنامه عملیاتی تدوین شیوه نامه اجرایی ارتقاي روش هاي
آموزشی و تشکیل کمیته بهبود و ارزیابی عملکرد روش هاي آموزشی را از دیگر اهداف این سامانه برشمرد و اظهار داشت: این سامانه
براي حمایت از اعضاي هیات علمی دانشگاه در راستاي طراحی، تدوین و اجراي برنامه هاي درسی جدید، روش هاي نوین تدریس و
 نوآوري هاي آموزشی و حمایت از مجموعه فعالیت هاي مربوط به توسعه آموزش الکترونیکی باهدف توانمندسازي دانشجویان و تنوع

 
بخشی به منابع آموزش عالی براي اولین بار در دانشگاه بیرجند راه اندازي شد. 

دکتر رستمی نژاد خاطرنشان کرد: هیات رئیسه محترم دانشگاه بیرجند آیین نامه حمایت از فعالیت هاي کیفیت بخشی آموزشی
اعضاي هیات علمی را در خرداد 1399 مصوب کرد و در سال 1400 جهت اجرایی نمودن این آیین نامه سامانه فعالیت هاي کیفیت

 
بخش آموزشی راه اندازي و در بخش آموزش سامانه پویا در دسترس اعضاي محترم هیات علمی قرار گرفته است. 

لازم به ذکر است: اعضاي محترم هیات علمی می توانند با مراجعه به بخش آموزش/فعالیت هاي کیفیت بخشی آموزشی، فعالیت هاي
آموزشی خود را در زمینه هاي "فعالیت هاي افزایش توان اشتغال پذیري"، "برنامه درسی، فناوري آموزشی و روش آموزش و
ارزشیابی"، "طراحی و اجراي دوره هاي آموزشی و تدریس"، "نظم آموزشی"، "کسب افتخارات آموزشی"، "دانش پژوهی آموزشی" و

... ثبت نمایند.



یک جایزه امیدبخش براي زنان ایرانی

منبع: روزنامه همدلیشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/03/02

نگاهی به راه اندازي کمپین«انتخاب زنان کارآفرین برتر» از سوي معاونت زنان و امور خانواده ریاست جمهوري یک جایزه
امیدبخش براي زنان ایرانیهمدلی| توجه به مشکلات و موانع پیش روي زنان کشورمان در طول سال هاي گذشته به عنوان یکی از
دغدغه ها و چالش هاي تشکل ها و انجمن هاي مرتبط با این بحث بارها و بارها مطرح شده و به نظر می رسد در این زمینه نیاز به
انجام اقدامات مؤثر بیشتري احساس می شود. بااین همه اما شاید خوب باشد که عموم جامعه در جریان کارهایی که از سوي دولت در
این زمینه انجام داده قرار بگیرند. زیرا که ممکن است بسیاري از افراد جامعه به واسطه بی اطلاعی از گام هایی که از سوي معاونت
امور زنان و خانواده؛ به عنوان نهاد مرتبط در این زمینه، برداشته شده، گمان کنند این حوزه مورد بی توجهی قرار گرفته است. این
باور البته درست نیست، زیرا معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده گام هاي قابل توجهی براي توانمندسازي زنان و برداشته
و اقداماتی انجام داده که دانستنش ثابت می کند، تلاش هاي خوبی در این مسیر انجام شده است. یکی از بخش هاي معاونت امور
زنان و خانواده ریاست جمهوري، کمیته رسانه اي «مقابله با تحریم ها» نام دارد که با هدف انعکاس فعالیت هاي زنان به ویژه زنان
کارآفرین سراسر کشور به عنوان ظرفیتی بی بدیل و ایثارگر در مقابله با تحریم ها در آذرماه در روابط عمومی معاونت امور زنان و
خانواده تشکیل شد. در گام بعدي براي برگزاري جلساتی با هدف شناسایی زنان کارآفرین، از نمایندگان ادارات کل زنان و خانواده در
وزارتخانه هاي جهاد کشاورزي، ارتباطات و فناوري اطلاعات، صنعت، معدن و تجارت، وزارت امور خارجه، معاونت علمی و فناوري
رئیس جمهور، وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و شهرداري تهران براي حضور در این کمیته دعوت شد. فعالیت هاي
این کمیته در دو بخش طراحی کمپین «زنان نسل تحریم» و «انتخاب زنان کارآفرین برتر» کار خود را سروسامان داد و به تدریج بر
اساس مراحل پیشرفت کار، این همکاري میان معاونت، وزارت جهاد کشاورزي و شهرداري تهران ادامه پیدا کرد. در این گزارش نگاهی
انداخته ایم به پروسه انتخاب زنان کارآفرین برتر کشور که تا امروز در 9 دوره معرفی شده اند. گفتنی است برنامه ریزي ها براي
برگزاري 10دوره از این انتخابات صورت گرفته که تا پایان دولت دوازدهم انجام خواهد شد. با این توضیح و با توجه به این که بانوان
فعال و توانا سهم مهمی در رونق اقتصاد و تولید و معیشت مردم دارند، امید که بعد از پایان کار دولت دوازدهم هم این مسیر ادامه
پیدا کند. این انتخابات اولین بار در اسفند 1397 مصادف با هفته زن و ولادت حضرت زهرا سلام االله علیها آغاز به کار کرد تا مردم و
جوامع محلی با کارکرد این بانوان پرانگیزه و آثار تلاش هاي آن ها آشنا شوند. دوره هاي بعدي این انتخاب هم در ماه هاي خرداد،
شهریور، دي 1398 و فروردین و شهریور 1399 مجموعاً با معرفی 120 بانوي کارآفرین از روستاها و شهرهاي کشور برگزار شده است.
ملاك و معیار برگزیده شدن افراد در این سامانه رأي عمومی افرادي است که به سامانه اعلام شده مراجعه می کنند و نظر آنان چهره

 
هاي منتخب را تعیین خواهد کرد. 

چطور می شود در معرفی زنان برتر کارآفرین تأثیرگذار بود؟ مردم در هر دوره از میان 110 نفر کارآفرین موجود در سامانه می توانند
به 10 نفر رأي دهند. البته نظر به تفاوت امکانات میان شهرها و روستاها مانند تعداد گوشی هاي هوشمند و سرعت اینترنت و به
منظور رعایت عدالت میان شهر و روستا در هر دوره، 10 بانو از شهرها و 10 بانو از روستاها که بیشترین آراء را در میان شهري ها و
روستاییان به طور جداگانه کسب کرده اند، موردتقدیر قرار می گیرند. نحوه برگزاري و نظرسنجی براي انتخاب مردمی زنان کارآفرین
برتر بعد از پایان یک دوره و با حذف 20 نفر برگزیده، افزودن 20 کارآفرین جدید به 90 نفر باقی مانده است. در این مرحله به منظور
رعایت عدالت در احتساب آرا، کسانی که از دوره هاي قبل داراي رأي هستند و افراد جدیدالورود که فاقد رأي هستند، در 10 روز اول
فقط رأي دهی به افراد جدید امکان پذیر است و در 10 روز دوم، امکان رأي دهی براي تمام اسامی کارآفرینان حاضر در سامانه وجود

دارد. 



حامیانی که به این کارزار اضافه شدند با برگزاري اولین دور تقدیر از زنان کارآفرین برتر، حامیان تسهیلات مالی طرح یعنی صندوق
کارآفرینی امید و بانک توسعه تعاون به همراهان اضافه شدند. این دو بانک به هر یک از 20 نفر برگزیدگان هر دوره مبلغ 100 میلیون
ریال وام قرض الحسنه ارائه کرده اند. از سوي دیگر، در هر دوره، از طرف معاونت، اداره کل بانوان شهرداري تهران و اداره کل بانوان

 
وزارت جهاد کشاورزي هدایایی به برگزیدگان داده می شود. 

اولین دوره انتخاب بانوان کارآفرین برتر اولین دور این انتخابات در نیمه اسفند 97 به مناسبت «هفته زن» کلید خورد و مهلت رأي
دهی 20 روز اعلام، اما نظر به تعطیلات نوروزي و جدید بودن طرح زمان رأي دهی تمدید شد. با پایان مهلت و مشخص شدن
برگزیدگان، معاونت امور زنان و خانواده به آن ها اعلام کرد به زودي مراسمی به منظور تقدیر از کارآفرینانی که توانسته اند آراي مردم
و جوامع محلی خود را کسب کنند، برگزار می شود. این مراسم روز 15 اردیبهشت 98 با حضور کارآفرینان منتخب و همراهان و
حامیان طرح برگزار شد. معصومه ابتکار در این مراسم ضمن تبریک روز معلم و روز کارگر بر لزوم پاسداشت مقام کارگر و یادآوري
جایگاه کارگران در توسعه اقتصاد ملی تأکید کرد و افزود: از این که در جمع بانوان کارآفرین استان هاي مختلف حضور یافته ام و
شاهد مراسمی مبتنی بر نظرسنجی مردمی هستم، بسیار خرسندم. او افزود: تعداد بانوان کارآفرین در کشو رو به افزایش است و ما

 
امروز توانسته ایم گروهی را به نمایندگی از تمامی زنان کارآفرین ایران اینجا گرد هم آوریم. 

معرفی پرتالی براي حضور زنان فعال در حوزه اقتصاد تقدیر از زنان کارآفرین برتر در دومین دوره که بر اساس انتخاب عمومی در
خرداد و تیر 1398 برگزیده شده بودند، هم زمان با هفته دولت در محل معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده برگزار و
معصومه ابتکار از کارآفرینان منتخب قدردانی کرد. معاون رئیس جمهور در این مراسم تأکید کرد: بسیاري از معضلات و مشکلات
فعلی زنان کارآفرین را با مقامات و مسئولان در سطوح مختلف موردبررسی قرار داده ایم و از عموم مردمی که رأي داده و در مسیر

 
توان افزایی زنان گام برداشته اند هم تشکر می کنیم. 

ابتکار افزود: پرتال معاونت درگاهی است براي حضور زنان فعال اقتصادي تا بتوانند ضمن معرفی خود و فعالیت هاي صورت گرفته، از

 
سوي مردم ارزیابی شوند. 

تأکید بر تلاش هاي زنان کارآفرین ایرانی دور سوم انتخاب مردمی زنان کارآفرین برتر با همراهی کارآفرینان و جوامع محلی از تاریخ
20 آبان ماه 98 آغاز شد، اما قطع اینترنت در همان روزهاي اولیه و شرایط اجتماعی آن زمان، سبب تمدید زمان رأي دهی آن هم
براي دو بار شد. برگزیدگان دور سوم 18دي ماه 98 تقدیر شدند. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با اشاره به سختی ها و
مشکلات بانوان کارآفرین تأکید کرد: تلاش هاي زنان کارآفرین ایرانی حاکی از روحیه مقاومت و خستگی ناپذیري آنان است. او
اعتمادبه نفس بانوان کارآفرین را از مهم ترین عوامل موفقیت باوجود محدودیت ها در جامعه براي فعالیت اقتصادي بانوان برشمرد و
گفت: همین اعتمادبه نفس است که باعث می شود زنان فعال اقتصادي از مشکلات عبور کنند. معاون رئیس جمهور در امور زنان و
خانواده با تأکید بر این که هدف دولت معرفی و حمایت تولیدات و محصولات بانوان کارآفرین و فعال اقتصادي و همچنین ایجاد

 
زیرساخت هاي لازم است، افزود: این روند موجب رقابت سازنده براي موفقیت بانوان زمینه سازي می شود. 

ابتکار با اشاره به فعالیت هاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده براي ایجاد ارتباط سازنده بین بانوان کارآفرین و
مسئولین، براي حل مشکلات تأکید کرد: در این زمینه نشست هاي تخصصی برگزار شده است تا پیوند دولت و بخش خصوصی در

 
حوزه زنان تقویت شود. 

20 نفر با ایجاد بیش از 2هزار شغل در 12 رشته کاري مصادف با روز ملی «کارآفرینی»، چهارمین دور انتخاب مردمی زنان کارآفرین
برتر با رأي مردم و جوامع محلی 29 بهمن 98 آغاز شد. با شیوع ویروس کرونا و شرایط بحرانی ناشی از آن دیگر امکان تقدیر حضوري
به وجود نیامد. بالاخره دست اندرکاران این پویش، تیرماه 99 تصمیم به برگزاري آنلاین مراسم گرفتند. معاون رئیس جمهور در امور



زنان و خانواده روز چهارشنبه 18 تیرماه 99 در مراسم تقدیر از منتخبین چهارمین دوره انتخاب کارآفرینان زن به صورت
ویدئوکنفرانسی با 14 استان کشور، با تأکید بر این که جامعه این گونه فرصت پیدا می کند زنان کارآفرین خود را که ناشناخته براي
تولید و معیشت مردم با سختی ها می جنگند بشناسد، گفت: فقط برگزیدگان دوره چهارم شامل 20 نفر توانسته اند بیش از 2 هزار
شغل در 12 رشته کاري در شهرها و روستاها ایجاد کنند. این نشست در استان گلستان با حضور معاون سیاسی و امنیتی استانداري،
احمد تجري مدیرکل میراث فرهنگی استان و الهه غیناقی مدیرکل امور بانوان استانداري برگزار شد. در دوره چهارم انتخاب زنان
کارآفرین برتر 4 بانوي کارآفرین از استان چهارمحال و بختیاري توانستند با آراي مردمی در میان 20 کارآفرین از 14 استان قرار

 
گیرند. این داستان درمجموع 4 دوره، بیشترین تعداد برگزیدگان را به خود اختصاص داده است. 

ارائه برنامه براي کمک به اشتغال و کارآفرینی بانوان پنجمین دور از انتخاب کارآفرینان در خرداد 99 آغاز شد. با پایان مهلت رأي
گیري، مراسم تقدیر از برگزیدگان ابتداي شهریورماه سال گذشته مصادف با هفته دولت انجام شد. در این دوره 20 بانوي کارآفرین از

 
12 استان کشور توانستند بیشترین آراي مردمی را کسب کنند. 

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با ابراز خرسندي از برگزاري پنجمین دوره انتخاب مردمی زنان کارآفرین برتر و قدردانی از
تلاش هاي دست اندرکاران، اظهار امیدواري کرد که برگزاري چنین طرح هایی باعث شناسایی ظرفیت ها و استعدادهاي زنان در
اقصی نقاط کشور و تشویق آنان به توان افزایی و ورود به فعالیت هاي اقتصادي باشد. معصومه ابتکار همچنین اجراي دوره هاي
آموزش و توانمندسازي براي 12هزار زن سرپرست خانوار، اجراي عمومی طرح هاي آموزشی کسب وکار براي زنان، اجراي آموزشی
کسب وکار براي دختران دانشجو، اجراي طرح هاي توانمندسازي با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري و نیز امضاي توافقنامه و همکاري با نظام بانکی براي حمایت از طرح ها و فعالیت هاي زنان را ازجمله برنامه هاي معاونت
ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده ریاست جمهوري براي کمک به اشتغال و کارآفرینی بانوان عنوان کرد. در این مراسم 4 نفر از
برگزیدگان طرح از استان تهران به شکل حضوري و 16 برگزیده دیگر به شکل ویدئوکنفرانس از استان هاي مختلف حضور داشتند که

 
از آنان تقدیر شد. 

فرصتی براي الگوگیري از همسر رسول خدا هم زمان با هفته دولت، ششمین دوره از این رقابت آغاز شد و مسئولان این پویش در
معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري از همه ایرانیان دعوت کردند آراء خودشان را در سامانه این رقابت ثبت کنند. این دوره از سوم
شهریور آغاز شد و با انتخاب نفرات برتر، روز دوم مهر به کار خود پایان داد. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در مراسم
تقدیر از برگزیدگان، از ایجاد 723 شغل در شهرها و 833 شغل در روستاها توسط 20 برگزیده ششمین دوره انتخاب زنان کارآفرین
برتر با آراي مردمی، خبر داد و گفت: طی 5 دوره برگزاري این انتخابات 120 بانوي توانمند شهري و روستایی شناسایی، معرفی و
تقدیر شده اند. معصومه ابتکار در این مراسم که به صورت ویدئوکنفرانس با 13 استان کشور و در دفاتر امور بانوان استانداري ها با
حضور کارآفرین برگزیده هر استان برگزار شد، ولادت نبی مکرم اسلام و هفته وحدت را تبریک گفته و افزود: این هفته فرصت
مناسبی براي الگوگیري از آن شخصیت بزرگ و همسرش حضرت خدیجه (س) است که سرآمد کارآفرینان و مدیران اقتصادي از آن
دوران است.او با اشاره به شرایط سخت ناشی از تحریم هاي ظالمانه در کنار شیوع کرونا، گفت: مشکلات زیادي براي فعالیت هاي
اقتصادي و تولیدي و کسب وکارها وجود دارد، اما حضور زنان کارآفرین نشان دهنده امید به آینده ایران است.ابتکار با تأکید بر لزوم
شبکه سازي بازارهاي مجازي و فروش آنلاین محصولات تولیدي زنان، یادآور شد: به ویژه در شرایط کرونا، نیازمند بازاریابی و فروش

 
محصولت و خدمات به صورت آنلاین هستیم. همچنین فضاي مجازي بستر خوبی براي معرفی فعالیت هاي تولیدي است. 

برگزاري هفتمین دوره هم زمان با هفته جهانی کارآفرینی هفتمین دوره این انتخابات زنان برتر در زمینه کارآفرینی و تولیدگري
مصادف با هفته جهانی کارآفرینی از 15 آبان 99 آغاز شد. برگزارکنندگان از برترین ها در هفته زن و به مناسبت میلاد مبارك

 
حضرت زهرا (س) تقدیر کردند. 



زنانی که نشانگر امید به آینده ایران اند هشتمین دور انتخاب زنان کارآفرین برتر با روي مردم که از 15 بهمن ماه مصادف با ولادت
حضرت زهرا (س) آغاز شده بود، با انتخاب نفرات برتر به کار خود پایان داد و مراسم تقدیر از بانوان برگزیده هشتمین دوره «انتخاب
مردمی زنان کارآفرین برتر» کشور هم هم زمان با 16 استان کشور و در دفاتر امور بانوان استانداري ها با حضور دکتر معصومه ابتکار
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده، مدیران کل دفاتر امور زنان و خانواده استانداري ها و کارآفرینان برگزیده هر استان

 
چهارشنبه 18/1/1400 به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد. 

ابتکار در این مراسم با اشاره به شرایط سخت ناشی از تحریم هاي ظالمانه در کنار شیوع کرونا، گفت: مشکلات زیادي براي فعالیت
هاي اقتصادي و تولیدي و کسب وکارها وجود دارد، اما حضور زنان کارآفرین نشان دهنده امید به آینده ایران است. معاون رئیس
جمهور در امور زنان و خانواده با بیان این که کار و تلاش در نهاد مردمان ما در شهر و روستا نهادینه شده است، گفت: جنگ روانی و
تحریم هاي اقتصادي براي ناامید کردن مردم ایران است، اما ملت و به خصوص زنان و دختران پرتلاش و بالیاقت ایرانی دست از تلاش
برنمی دارند. در این مراسم آنلاین مدیران امور بانوان 16 استانداري و کارآفرینان برتر این استان ها به بیان نظرات خود و طرح مسائل

 
با معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده پرداختند. 

یک قدم مانده تا پایان با پایان رأي گیري، برگزیدگان دور نهم زنان کارآفرین برتر مشخص شد. انتخاب زنان کارآفرین برتر در این
دوره، از 19 فروردین آغاز شده بود و 24 اردیبهشت ماه به کار خود پایان داد. بر اساس اعلام معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري
به زودي بناست از برگزیدگان تقدیر شود. اکنون که چند هفته به پایان کار دولت دوازدهم باقی مانده، شاید نبود اطلاع رسانی کافی
درباره فعالیت ها و اقدامات معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري یکی از کمبودهایی به نظر برسد که درباره آن می شود به متولیان
امر انتقاد کرد. اگر به قدر کافی در این زمینه اطلاع رسانی شده بود، خیلی از ما در جریان کارهاي انجام شده، قرار می گرفتیم. به
هرحال اما مسئولان در این بخش یا نخواسته اند یا نتوانسته اند به خوبی در این حوزه کار کنند و عموم جامعه ایرانی را در جریان
اقدامات خودشان قرار بدهند. این نوشته آغاز سلسله گزارش هایی بود براي بازمعرفی اقدامات انجام شده در این زمینه، امید که

بتوانیم به قدر وسع در این راه گام برداریم و جامعه ایرانی را در جریان کارهاي صورت گرفته درزمینه بانوان قرار بدهیم.



یک جایزه امیدبخش براي زنان ایرانی

منبع: روزنامه همدلیشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/03/02

نگاهی به راه اندازي کمپین«انتخاب زنان کارآفرین برتر» از سوي معاونت زنان و امور خانواده ریاست جمهوري یک جایزه
امیدبخش براي زنان ایرانیهمدلی| توجه به مشکلات و موانع پیش روي زنان کشورمان در طول سال هاي گذشته به عنوان یکی از
دغدغه ها و چالش هاي تشکل ها و انجمن هاي مرتبط با این بحث بارها و بارها مطرح شده و به نظر می رسد در این زمینه نیاز به
انجام اقدامات مؤثر بیشتري احساس می شود. بااین همه اما شاید خوب باشد که عموم جامعه در جریان کارهایی که از سوي دولت در
این زمینه انجام داده قرار بگیرند. زیرا که ممکن است بسیاري از افراد جامعه به واسطه بی اطلاعی از گام هایی که از سوي معاونت
امور زنان و خانواده؛ به عنوان نهاد مرتبط در این زمینه، برداشته شده، گمان کنند این حوزه مورد بی توجهی قرار گرفته است. این
باور البته درست نیست، زیرا معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده گام هاي قابل توجهی براي توانمندسازي زنان و برداشته
و اقداماتی انجام داده که دانستنش ثابت می کند، تلاش هاي خوبی در این مسیر انجام شده است. یکی از بخش هاي معاونت امور
زنان و خانواده ریاست جمهوري، کمیته رسانه اي «مقابله با تحریم ها» نام دارد که با هدف انعکاس فعالیت هاي زنان به ویژه زنان
کارآفرین سراسر کشور به عنوان ظرفیتی بی بدیل و ایثارگر در مقابله با تحریم ها در آذرماه در روابط عمومی معاونت امور زنان و
خانواده تشکیل شد. در گام بعدي براي برگزاري جلساتی با هدف شناسایی زنان کارآفرین، از نمایندگان ادارات کل زنان و خانواده در
وزارتخانه هاي جهاد کشاورزي، ارتباطات و فناوري اطلاعات، صنعت، معدن و تجارت، وزارت امور خارجه، معاونت علمی و فناوري
رئیس جمهور، وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و شهرداري تهران براي حضور در این کمیته دعوت شد. فعالیت هاي
این کمیته در دو بخش طراحی کمپین «زنان نسل تحریم» و «انتخاب زنان کارآفرین برتر» کار خود را سروسامان داد و به تدریج بر
اساس مراحل پیشرفت کار، این همکاري میان معاونت، وزارت جهاد کشاورزي و شهرداري تهران ادامه پیدا کرد. در این گزارش نگاهی
انداخته ایم به پروسه انتخاب زنان کارآفرین برتر کشور که تا امروز در 9 دوره معرفی شده اند. گفتنی است برنامه ریزي ها براي
برگزاري 10دوره از این انتخابات صورت گرفته که تا پایان دولت دوازدهم انجام خواهد شد. با این توضیح و با توجه به این که بانوان
فعال و توانا سهم مهمی در رونق اقتصاد و تولید و معیشت مردم دارند، امید که بعد از پایان کار دولت دوازدهم هم این مسیر ادامه
پیدا کند. این انتخابات اولین بار در اسفند 1397 مصادف با هفته زن و ولادت حضرت زهرا سلام االله علیها آغاز به کار کرد تا مردم و
جوامع محلی با کارکرد این بانوان پرانگیزه و آثار تلاش هاي آن ها آشنا شوند. دوره هاي بعدي این انتخاب هم در ماه هاي خرداد،
شهریور، دي 1398 و فروردین و شهریور 1399 مجموعاً با معرفی 120 بانوي کارآفرین از روستاها و شهرهاي کشور برگزار شده است.
ملاك و معیار برگزیده شدن افراد در این سامانه رأي عمومی افرادي است که به سامانه اعلام شده مراجعه می کنند و نظر آنان چهره

 
هاي منتخب را تعیین خواهد کرد. 

چطور می شود در معرفی زنان برتر کارآفرین تأثیرگذار بود؟ مردم در هر دوره از میان 110 نفر کارآفرین موجود در سامانه می توانند
به 10 نفر رأي دهند. البته نظر به تفاوت امکانات میان شهرها و روستاها مانند تعداد گوشی هاي هوشمند و سرعت اینترنت و به
منظور رعایت عدالت میان شهر و روستا در هر دوره، 10 بانو از شهرها و 10 بانو از روستاها که بیشترین آراء را در میان شهري ها و
روستاییان به طور جداگانه کسب کرده اند، موردتقدیر قرار می گیرند. نحوه برگزاري و نظرسنجی براي انتخاب مردمی زنان کارآفرین
برتر بعد از پایان یک دوره و با حذف 20 نفر برگزیده، افزودن 20 کارآفرین جدید به 90 نفر باقی مانده است. در این مرحله به منظور
رعایت عدالت در احتساب آرا، کسانی که از دوره هاي قبل داراي رأي هستند و افراد جدیدالورود که فاقد رأي هستند، در 10 روز اول
فقط رأي دهی به افراد جدید امکان پذیر است و در 10 روز دوم، امکان رأي دهی براي تمام اسامی کارآفرینان حاضر در سامانه وجود

دارد. 



حامیانی که به این کارزار اضافه شدند با برگزاري اولین دور تقدیر از زنان کارآفرین برتر، حامیان تسهیلات مالی طرح یعنی صندوق
کارآفرینی امید و بانک توسعه تعاون به همراهان اضافه شدند. این دو بانک به هر یک از 20 نفر برگزیدگان هر دوره مبلغ 100 میلیون
ریال وام قرض الحسنه ارائه کرده اند. از سوي دیگر، در هر دوره، از طرف معاونت، اداره کل بانوان شهرداري تهران و اداره کل بانوان

 
وزارت جهاد کشاورزي هدایایی به برگزیدگان داده می شود. 

اولین دوره انتخاب بانوان کارآفرین برتر اولین دور این انتخابات در نیمه اسفند 97 به مناسبت «هفته زن» کلید خورد و مهلت رأي
دهی 20 روز اعلام، اما نظر به تعطیلات نوروزي و جدید بودن طرح زمان رأي دهی تمدید شد. با پایان مهلت و مشخص شدن
برگزیدگان، معاونت امور زنان و خانواده به آن ها اعلام کرد به زودي مراسمی به منظور تقدیر از کارآفرینانی که توانسته اند آراي مردم
و جوامع محلی خود را کسب کنند، برگزار می شود. این مراسم روز 15 اردیبهشت 98 با حضور کارآفرینان منتخب و همراهان و
حامیان طرح برگزار شد. معصومه ابتکار در این مراسم ضمن تبریک روز معلم و روز کارگر بر لزوم پاسداشت مقام کارگر و یادآوري
جایگاه کارگران در توسعه اقتصاد ملی تأکید کرد و افزود: از این که در جمع بانوان کارآفرین استان هاي مختلف حضور یافته ام و
شاهد مراسمی مبتنی بر نظرسنجی مردمی هستم، بسیار خرسندم. او افزود: تعداد بانوان کارآفرین در کشو رو به افزایش است و ما

 
امروز توانسته ایم گروهی را به نمایندگی از تمامی زنان کارآفرین ایران اینجا گرد هم آوریم. 

معرفی پرتالی براي حضور زنان فعال در حوزه اقتصاد تقدیر از زنان کارآفرین برتر در دومین دوره که بر اساس انتخاب عمومی در
خرداد و تیر 1398 برگزیده شده بودند، هم زمان با هفته دولت در محل معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده برگزار و
معصومه ابتکار از کارآفرینان منتخب قدردانی کرد. معاون رئیس جمهور در این مراسم تأکید کرد: بسیاري از معضلات و مشکلات
فعلی زنان کارآفرین را با مقامات و مسئولان در سطوح مختلف موردبررسی قرار داده ایم و از عموم مردمی که رأي داده و در مسیر

 
توان افزایی زنان گام برداشته اند هم تشکر می کنیم. 

ابتکار افزود: پرتال معاونت درگاهی است براي حضور زنان فعال اقتصادي تا بتوانند ضمن معرفی خود و فعالیت هاي صورت گرفته، از

 
سوي مردم ارزیابی شوند. 

تأکید بر تلاش هاي زنان کارآفرین ایرانی دور سوم انتخاب مردمی زنان کارآفرین برتر با همراهی کارآفرینان و جوامع محلی از تاریخ
20 آبان ماه 98 آغاز شد، اما قطع اینترنت در همان روزهاي اولیه و شرایط اجتماعی آن زمان، سبب تمدید زمان رأي دهی آن هم
براي دو بار شد. برگزیدگان دور سوم 18دي ماه 98 تقدیر شدند. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با اشاره به سختی ها و
مشکلات بانوان کارآفرین تأکید کرد: تلاش هاي زنان کارآفرین ایرانی حاکی از روحیه مقاومت و خستگی ناپذیري آنان است. او
اعتمادبه نفس بانوان کارآفرین را از مهم ترین عوامل موفقیت باوجود محدودیت ها در جامعه براي فعالیت اقتصادي بانوان برشمرد و
گفت: همین اعتمادبه نفس است که باعث می شود زنان فعال اقتصادي از مشکلات عبور کنند. معاون رئیس جمهور در امور زنان و
خانواده با تأکید بر این که هدف دولت معرفی و حمایت تولیدات و محصولات بانوان کارآفرین و فعال اقتصادي و همچنین ایجاد

 
زیرساخت هاي لازم است، افزود: این روند موجب رقابت سازنده براي موفقیت بانوان زمینه سازي می شود. 

ابتکار با اشاره به فعالیت هاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده براي ایجاد ارتباط سازنده بین بانوان کارآفرین و
مسئولین، براي حل مشکلات تأکید کرد: در این زمینه نشست هاي تخصصی برگزار شده است تا پیوند دولت و بخش خصوصی در

 
حوزه زنان تقویت شود. 

20 نفر با ایجاد بیش از 2هزار شغل در 12 رشته کاري مصادف با روز ملی «کارآفرینی»، چهارمین دور انتخاب مردمی زنان کارآفرین
برتر با رأي مردم و جوامع محلی 29 بهمن 98 آغاز شد. با شیوع ویروس کرونا و شرایط بحرانی ناشی از آن دیگر امکان تقدیر حضوري
به وجود نیامد. بالاخره دست اندرکاران این پویش، تیرماه 99 تصمیم به برگزاري آنلاین مراسم گرفتند. معاون رئیس جمهور در امور



زنان و خانواده روز چهارشنبه 18 تیرماه 99 در مراسم تقدیر از منتخبین چهارمین دوره انتخاب کارآفرینان زن به صورت
ویدئوکنفرانسی با 14 استان کشور، با تأکید بر این که جامعه این گونه فرصت پیدا می کند زنان کارآفرین خود را که ناشناخته براي
تولید و معیشت مردم با سختی ها می جنگند بشناسد، گفت: فقط برگزیدگان دوره چهارم شامل 20 نفر توانسته اند بیش از 2 هزار
شغل در 12 رشته کاري در شهرها و روستاها ایجاد کنند. این نشست در استان گلستان با حضور معاون سیاسی و امنیتی استانداري،
احمد تجري مدیرکل میراث فرهنگی استان و الهه غیناقی مدیرکل امور بانوان استانداري برگزار شد. در دوره چهارم انتخاب زنان
کارآفرین برتر 4 بانوي کارآفرین از استان چهارمحال و بختیاري توانستند با آراي مردمی در میان 20 کارآفرین از 14 استان قرار

 
گیرند. این داستان درمجموع 4 دوره، بیشترین تعداد برگزیدگان را به خود اختصاص داده است. 

ارائه برنامه براي کمک به اشتغال و کارآفرینی بانوان پنجمین دور از انتخاب کارآفرینان در خرداد 99 آغاز شد. با پایان مهلت رأي
گیري، مراسم تقدیر از برگزیدگان ابتداي شهریورماه سال گذشته مصادف با هفته دولت انجام شد. در این دوره 20 بانوي کارآفرین از

 
12 استان کشور توانستند بیشترین آراي مردمی را کسب کنند. 

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با ابراز خرسندي از برگزاري پنجمین دوره انتخاب مردمی زنان کارآفرین برتر و قدردانی از
تلاش هاي دست اندرکاران، اظهار امیدواري کرد که برگزاري چنین طرح هایی باعث شناسایی ظرفیت ها و استعدادهاي زنان در
اقصی نقاط کشور و تشویق آنان به توان افزایی و ورود به فعالیت هاي اقتصادي باشد. معصومه ابتکار همچنین اجراي دوره هاي
آموزش و توانمندسازي براي 12هزار زن سرپرست خانوار، اجراي عمومی طرح هاي آموزشی کسب وکار براي زنان، اجراي آموزشی
کسب وکار براي دختران دانشجو، اجراي طرح هاي توانمندسازي با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري و نیز امضاي توافقنامه و همکاري با نظام بانکی براي حمایت از طرح ها و فعالیت هاي زنان را ازجمله برنامه هاي معاونت
ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده ریاست جمهوري براي کمک به اشتغال و کارآفرینی بانوان عنوان کرد. در این مراسم 4 نفر از
برگزیدگان طرح از استان تهران به شکل حضوري و 16 برگزیده دیگر به شکل ویدئوکنفرانس از استان هاي مختلف حضور داشتند که

 
از آنان تقدیر شد. 

فرصتی براي الگوگیري از همسر رسول خدا هم زمان با هفته دولت، ششمین دوره از این رقابت آغاز شد و مسئولان این پویش در
معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري از همه ایرانیان دعوت کردند آراء خودشان را در سامانه این رقابت ثبت کنند. این دوره از سوم
شهریور آغاز شد و با انتخاب نفرات برتر، روز دوم مهر به کار خود پایان داد. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در مراسم
تقدیر از برگزیدگان، از ایجاد 723 شغل در شهرها و 833 شغل در روستاها توسط 20 برگزیده ششمین دوره انتخاب زنان کارآفرین
برتر با آراي مردمی، خبر داد و گفت: طی 5 دوره برگزاري این انتخابات 120 بانوي توانمند شهري و روستایی شناسایی، معرفی و
تقدیر شده اند. معصومه ابتکار در این مراسم که به صورت ویدئوکنفرانس با 13 استان کشور و در دفاتر امور بانوان استانداري ها با
حضور کارآفرین برگزیده هر استان برگزار شد، ولادت نبی مکرم اسلام و هفته وحدت را تبریک گفته و افزود: این هفته فرصت
مناسبی براي الگوگیري از آن شخصیت بزرگ و همسرش حضرت خدیجه (س) است که سرآمد کارآفرینان و مدیران اقتصادي از آن
دوران است.او با اشاره به شرایط سخت ناشی از تحریم هاي ظالمانه در کنار شیوع کرونا، گفت: مشکلات زیادي براي فعالیت هاي
اقتصادي و تولیدي و کسب وکارها وجود دارد، اما حضور زنان کارآفرین نشان دهنده امید به آینده ایران است.ابتکار با تأکید بر لزوم
شبکه سازي بازارهاي مجازي و فروش آنلاین محصولات تولیدي زنان، یادآور شد: به ویژه در شرایط کرونا، نیازمند بازاریابی و فروش

 
محصولت و خدمات به صورت آنلاین هستیم. همچنین فضاي مجازي بستر خوبی براي معرفی فعالیت هاي تولیدي است. 

برگزاري هفتمین دوره هم زمان با هفته جهانی کارآفرینی هفتمین دوره این انتخابات زنان برتر در زمینه کارآفرینی و تولیدگري
مصادف با هفته جهانی کارآفرینی از 15 آبان 99 آغاز شد. برگزارکنندگان از برترین ها در هفته زن و به مناسبت میلاد مبارك

 
حضرت زهرا (س) تقدیر کردند. 



زنانی که نشانگر امید به آینده ایران اند هشتمین دور انتخاب زنان کارآفرین برتر با روي مردم که از 15 بهمن ماه مصادف با ولادت
حضرت زهرا (س) آغاز شده بود، با انتخاب نفرات برتر به کار خود پایان داد و مراسم تقدیر از بانوان برگزیده هشتمین دوره «انتخاب
مردمی زنان کارآفرین برتر» کشور هم هم زمان با 16 استان کشور و در دفاتر امور بانوان استانداري ها با حضور دکتر معصومه ابتکار
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده، مدیران کل دفاتر امور زنان و خانواده استانداري ها و کارآفرینان برگزیده هر استان

 
چهارشنبه 18/1/1400 به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد. 

ابتکار در این مراسم با اشاره به شرایط سخت ناشی از تحریم هاي ظالمانه در کنار شیوع کرونا، گفت: مشکلات زیادي براي فعالیت
هاي اقتصادي و تولیدي و کسب وکارها وجود دارد، اما حضور زنان کارآفرین نشان دهنده امید به آینده ایران است. معاون رئیس
جمهور در امور زنان و خانواده با بیان این که کار و تلاش در نهاد مردمان ما در شهر و روستا نهادینه شده است، گفت: جنگ روانی و
تحریم هاي اقتصادي براي ناامید کردن مردم ایران است، اما ملت و به خصوص زنان و دختران پرتلاش و بالیاقت ایرانی دست از تلاش
برنمی دارند. در این مراسم آنلاین مدیران امور بانوان 16 استانداري و کارآفرینان برتر این استان ها به بیان نظرات خود و طرح مسائل

 
با معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده پرداختند. 

یک قدم مانده تا پایان با پایان رأي گیري، برگزیدگان دور نهم زنان کارآفرین برتر مشخص شد. انتخاب زنان کارآفرین برتر در این
دوره، از 19 فروردین آغاز شده بود و 24 اردیبهشت ماه به کار خود پایان داد. بر اساس اعلام معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري
به زودي بناست از برگزیدگان تقدیر شود. اکنون که چند هفته به پایان کار دولت دوازدهم باقی مانده، شاید نبود اطلاع رسانی کافی
درباره فعالیت ها و اقدامات معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري یکی از کمبودهایی به نظر برسد که درباره آن می شود به متولیان
امر انتقاد کرد. اگر به قدر کافی در این زمینه اطلاع رسانی شده بود، خیلی از ما در جریان کارهاي انجام شده، قرار می گرفتیم. به
هرحال اما مسئولان در این بخش یا نخواسته اند یا نتوانسته اند به خوبی در این حوزه کار کنند و عموم جامعه ایرانی را در جریان
اقدامات خودشان قرار بدهند. این نوشته آغاز سلسله گزارش هایی بود براي بازمعرفی اقدامات انجام شده در این زمینه، امید که

بتوانیم به قدر وسع در این راه گام برداریم و جامعه ایرانی را در جریان کارهاي صورت گرفته درزمینه بانوان قرار بدهیم.



پژوهش جزء جدایی ناپذیر علم است و یادگیري الفباي پژوهش ،که این امر بر

هر دانشجویی واجب است

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/03/02

دانشکده علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی مراغه

مصاحبه مفدا مراغه با دبیر انجمن علمی علوم آزمایشگاهی دانشکده علوم پزشکی مراغه باهم

 
می خوانیم: 

 
1.لطفا خودتان را معرفی کنید؟ 

بنده پوریا پزشگی، ورودي 97 علوم آزمایشگاهی و همچنین دبیر انجمن علوم آزمایشگاهی
مراغه، دبیر کمیسیون پژوهشی انجمن کشوري علوم آزمایشگاهی و عضو شوراي مرکزي و

 
پژوهشی کمیته تحقیقات دانشجویی دانشکده هستم 

 
بنده سال 97 از دبیرستان سمپاد شهرستان میانه فارغ التحصیل شدم و ادامه ي زندگیم با دانشگاه علوم پزشکی مراغه گره خورد. 

سال 99، سال پر از فعالیتی براي بنده بود و این افتخار نصیبم شد که به عنوان دانشجوي نمونه و پژوهشگر برتر دانشکده انتخاب بشم
و همچنین به دلیل طرح پژوهشی که داشتم موفق شدم به عنوان یکی از جوانان فعال حوزه ي سلامت استان آذربایجان شرقی

 
انتخاب بشم. 

 
2.در مورد تاسیس انجمن علمی علوم آزمایشگاهی و نحوه فعالیتش توضیح دهید؟ 

رشته ي علوم آزمایشگاهی متاسفانه سال هاست که مورد بی لطفی دانشجویانش قرار گرفته، با توجه به این که رشته ي علوم
آزمایشگاهی پتانسیل بالایی براي کارآفرینی و ایجاد اشتغال دارد با این حال دانشجویان این رشته صرفا با دید تاسیس آزمایشگاه و
استخدام در آزمایشگاه وارد میشن و به دلیل سختی تاسیس آزمایشگاه به سرعت مایوس میشن. هدف از تشکیل انجمن علوم
آزمایشگاهی روشن ساختن سایر بعدهاي شغلی و کاري علوم آزمایشگاهی و زنده کردن انگیزه و افزایش مهارت دانشجویان براي

 
موفقیت در این رشته است. 

3. از وقتی دبیر انجمن علمی علوم آزمایشگاهی هستید به نظر خودتون توانسته اید قدمی در راه رسیدن به علم و پژوهش دانشجویان

 
بردارید؟ 

بنده به عنوان دانشجو و دبیر انجمن علوم آزمایشگاهی همیشه تلاش کردم دانشجویان این رشته رو نسبت به رشتشون علاقمند کنم
چون باور دارم رشته ي علوم آزمایشگاهی بسیار گسترده است و هر شخصی که در این رشتست میتونه مسیر موفقیت خودش رو با
کمی تلاش پیدا و طی کنه. در اینده برنامه هاي بیشتري براي دانشجویان علوم آزمایشگاهی خواهیم داشت که امیدوارم در انتها موفق

 
باشم که این موضوع رو هم بقیه ي دوستان علوم آزمایشگاهی باید تصدیق و تایید کنند 

 
4.در دوران همه گیري کرونا و عدم حضور دانشجویان آیا کارگاه هاي علمی و پژوهشی برگزار کرده اید؟ 

بله وبینار و کارگاه هایی برگزار کردیم ولی من به این موضوع اعتقاد دارم که قبل از برگزاري هر کارگاه پژوهشی، باید روحیه و اهمیت
پژوهش و پژوهشگري رو در دانشجویان تقویت کرد والا ما هرچقدر هم کارگاه هاي پژوهشی برگزار کنیم نتیجه و بازدهی نخواهد

 
داشت. چون اغلب دانشجویان به پژوهش فقط به چشم امتیازي براي مهاجرت نگاه می کنن و از سایر اهمیت هاش اطلاعی ندارن. 

در راستاي اهمیت پژوهش دکتر حسابی میفرمایند: "زندگی یعنی پژوهش، فهمیدن چیزهاي جدید". پژوهشگر اساسا نباید خودش را
ببیند بلکه باید به دنبال این باشد که کارهایش بر روي جامعه تاثیر مثبتی بگذارد. پس هروقت این باور در روح دانشجو رخنه کند،

 
برگزاري کارگاه ها می تواند بسیار پربازده و نتیجه بخش باشد. 

 
5.چه اقداماتی را جهت جذب دانشجویان به سمت انجمن علمی انجام داده اید ؟ 



در حال حاضر سعی میکنیم رشته ها و شاخه هاي علوم آزمایشگاهی رو به صورت روشن و واضح به دانشجویان در وبینارها توضیح
دهیم تا دانشجو علاقه ي خودش را در این رشته پیدا کند. براي آینده برنامه هایی داریم که ان شااالله با کمک مسئولین دانشکده به

 
زودي اجرایی خواهیم کرد 

 
6.آیا سوابق پژوهشی دارید؟ آن را ذکر نمایید؟ 

بله بنده همونطور که عرض کردم، در سال 99 این افتخار نصیبم شد که به عنوان "دانشجوي نمونه و پژوهشگر برتر دانشجویی سال
دانشکده" انتخاب بشم که این عنوان بخش عمده اش به دلیل فعالیت هاي پژوهشی بود که بنده با همکاري اقاي دکتر زالی رییس
دانشگاه علوم پزشکی، آقاي دکتر صفري معاون مرکز تحقیقات جراحی مغز و اعصاب عملکردي، آقاي دکتر نوري استاد بیوشیمی

 
دانشگاه علوم پزشکی تبریز و اقاي دکتر اخلاقدوست معاون دانشجویی مرکز تحقیقات جراحی مغز و اعصاب عملکردي انجام دادم. 

 
در کل در حال حاضر بنده 4 مقاله علمی پژوهشی، 2 مقاله کنفرانسی و تعدادي هم پروپوزال مصوب دارم. 

و همونطور که در سوالات بالایی عرض کردم دبیر کمیسیون پژوهشی انجمن کشوري علوم آزمایشگاهی، عضو شوراي مرکزي و

 
پژوهشی کمیته ي تحقیقات دانشکده هم هستم. 

 
7.از چه زمانی فعالیت پژوهشی خود را شروع کرده اید؟ 

من از زمان دبیرستان با کمک هاي آقاي دکتر کاووسی به پژوهش علاقمند شدم و متوجه شدم که به این مسیر علاقمندم حتی در
دوران دبیرستان هم دوبار موفق شدم در استان آذربایجان شرقی رتبه ي برتر در زمینه ي مطالعه و تحقیق بیارم. بلافاصله بعد از این
که وارد دانشگاه شدم در کارگاه هاي زیادي شرکت کردم و خدا رو شکر تونستم در این زمینه پیشرفت هایی کنم که جا داره از استاد

 
بزرگوارم آقاي دکتر حلاج زاده که در این مسیر واقعا دلسوزانه به بنده کمک کردن و همیشه راهنماییم کردن تشکر کنم 

 
8. چه پیشنهادي براي دانشجویان دارید؟ 

پژوهش جزء جدایی ناپذیر علم هست و یادگیري الفباي پژوهش بر هر دانشجویی واجبه، با توجه به حجم کاري بالایی که در مقاطع
بالاتر وجود دارد بهترین زمان براي آشنایی و یادگیري پژوهش دوران کارشناسی می باشد. دانشجو قطعا هرچقدر خودش رو در زمینه
ي پژوهشی تواناتر کنه تمایل استاد هم براي همکاري با او بیشتر خواهد شد پس قبل از هرچیزي سعی کنید خودتون رو در پژوهش
تقویت کنید و اصولش رو یاد بگیرین تا اساتید بتونن بهتون اعتماد کنن و باهاتون همکاري کنن. دانشجویان باید شرکت کردن در

 
کارگاه هارو به عنوان یه سرمایه گذاري بلند مدت بر روي خودشون نگاه کنید. 

 
9.به نظرتون معاونت آموزشی پژوهشی و دانشجویی دانشکده چه اقداماتی را باید انجام دهد تا دانشجویان به پژوهش روي آورند؟ 

 
اهمیت دادن به دانشجویان پژوهشگر و افزایش بودجه ي کمیته ي تحقیقات 

 
10. به عنوان حرف آخر چه توصیه اي براي دانشجویان دارید؟ 

برگزاري جشنواره هاي مختلف براي ایجاد رقابت بین دانشجویان و همکاري اساتید در برگزاري کارگاه هاي پروژه محور، کارگاه هاي
پروژه محور به این صورت است که استاد بعد از برگزاري کارگاه پروپوزال نویسی، دانشجویان رو گروه بندي و ساپورت میکنن تا

 
دانشجویان حاضر در اون کارگاه بتونن پروپوزال خودشون رو بنویسن 

به نظرم این 4 مورد بالا میتونه بسیار کمک کننده باشه به خصوص مورد چهارم که قطعا دانشجویان بسیار زیادي رو به سمت خودش

 
جذب میکنه 

شانس براي افراد تلاشگره، فقط افرادي شانس میارن که توي زندگیشون تلاش کردن . پس تا میتونید براي اهداف و خواسته هاتون
تلاش کنید و مطمئن باشید شانس شما رو پیدا میکنه و شمارو به هدفتون میرسونه، هرچقدرم طول بکشه مهم نیست، مهم اینه که

یه روزي اتفاق می افته.



بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان در اختتامیه رویداد ملی «دریاي

برکت»

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/03/02

آیین بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و اختتامیه رویداد «دریاي برکت» به
عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور برگزار شد.

مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم با اشاره به ظرفیت
هاي مغفول مانده کشور در حوزه پرورش آبزیان و تاکیدات
رهبر معظم انقلاب بر فعالیت در این حوزه گفت: یک هزار
و 300 طرح پرورش آبزیان برکت ایجاد اشتغال براي 4

 
هزار نفر را به دنبال داشته است. 

امیرحسین مدنی ادامه داد: همچنین راه اندازي این تعداد
طرح باعث تولید 5 هزار تن انواع آبزیان در کشور شده

 
است. 

وي خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه
اندازي یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت بالغ بر

 
2 هزار میلیارد ریال است. 

مدنی تاکید کرد: براي سال 1400 نیز راه اندازي 2 هزار طرح پرورش آبزیان با تمرکز بر مناطقی در استان هاي لرستان، بوشهر و

 
خوزستان هدف گذاري شده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اجراي طرح هاي آبزي پروري این بنیاد در سراسر کشور تاکید کرد: باید از سواحل کشور استفاده
بهینه برد و طرح هاي پرورش ماهیان گرمابی و سردابی در قفس، استخر و پرورش میگو در راستاي استفاده از این ظرفیت و پتانسیل

 
است. 

وي با اشاره به سرانه پایین مصرف آبزیان در کشور اظهار داشت: سرانه مصرف سالانه آبزیان در ابتداي انقلاب تنها یک کیلوگرم بود

 
که در سال 99 به 13 کیلوگرم رسیده است. با این حال، همچنان تا متوسط مصرف جهانی که 22 کیلوگرم است فاصله داریم. 

مدنی با انتقاد از قیمت آبزیان در کشور خاطرنشان کرد: محصولات آبزي به یک کالاي لوکس در کشور تبدیل شده و بسیاري از

 
خانواده ها نمی توانند مصرف داشته باشند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به نقش واسطه ها و دلالان در گرانی آبزیان تاکید کرد: وظیفه حاکمیت و دولت ها است که با توجه به

 
ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود، در حوزه پرورش آبزیان کار ویژه اي انجام دهند. 



مدنی در خصوص رویداد دریاي برکت هم توضیح داد: این رویداد به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات

 
کشور و براي ارائه طرح ها و ایده هاي خلاقانه براي پرورش آبزیان از سوي بنیاد برکت برگزار شده است. 

وي ادامه داد: از 485 طرح و ایده رسیده به این رویداد، 30 طرح برگزیده شده اند که سرمایه گذاري لازم براي عملیاتی شدن آنها از

 
سوي بنیاد برکت صورت خواهد گرفت. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: طرح ها و ایده هاي ارائه شده به رویداد دریاي برکت از سراسر کشور است و نهادها و سازمان هاي

 
دیگري هم براي سرمایه گذاري بر روي طرح هاي برگزیده اعلام آمادگی کرده اند. 

مدنی با تاکید بر ادامه داشتن رویداد دریاي برکت در سال جدید اظهار امیدواري کرد که کشور شاهد شکوفایی در حوزه تولید پرورش

 
آبزیان باشد. 

گفتنی است، در این مراسم و از طریق ویدیوکنفرانس، تعدادي از طرح هاي پرورش آبزیان برکت در استان هاي لرستان، ایلام و

 
آذربایجان غربی به بهره برداري رسید. 

همچنین نمایشگاهی با حضور 30 طرح برتر رویداد ملی دریاي برکت برگزار شد و از پنج طرح برگزیده تقدیر به عمل آمد.



بافت تاریخی شیراز د وباره نفس می کشد

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/03/02

«خبرجنوب»/ استاند ار فارس با بیان این که شیراز د اراي یک هزار و 800 هکتار بافت فرسود ه و 350 هکتار بافت تاریخی
فرهنگی است گفت: عد م سرزند گی موجب فراموشی این بافت شد ه است. عنایت ا... رحیمی د ر نشست با مد یر عامل صند وق
کمک به توسعه فرهنگ و هنر با اشاره به این که برنامه جامع مشترك براي ارائه خد مات د ستگاه هاي مسئول به بافت هاي تاریخی
طراحی شد ه و د ر چند محله هد ف اجرا شد ه است، افزود : سنگ سیاه یکی از محلات هد ف این طرح است که فعالیت هاي قابل
توجهی د ر آن صورت گرفته و نتایج خوبی را نیز به د نبال د اشته است.وي با بیان این که خانه ها و آثار تاریخی ارزشمند ي د ر
بافت تاریخی شیراز وجود د ارد ، اد امه د اد : خانواد ه هاي اصیل شیرازي د ر این محلات ساکن بود ه اند که به د لایل مختلفی مانند
فرسود گی، نقل مکان کرد ه اند و ریزد انگی، نفوذ ناپذیري و ناپاید ار بود ن از د لایل فرسود گی بافت تاریخی محسوب می شود
.استاند ار فارس با اشاره به این که مهاجرت خانواد ه هاي اصیل شیراز از بافت تاریخی موجب آسیب د ید ن جایگاه و شخصیت
اجتماعی بافت شد ه است، یاد آور شد : سرمایه گذاري صند وق کمک به توسعه فرهنگ و هنر و سامانه تحفه با ارائه تسهیلات لازم
براي فعالیت هاي هنري د ر بافت تاریخی شیراز اقد امی اقتصاد ي است که ایجاد اشتغال را نیز به د نبال خواهد د اشت.وي با تأکید
بر این که بافت تاریخی شیراز هم اکنون زند ه شد ه و عد ه اي از ساکنان قد یمی این بافت علاقمند به بازگشت به این مناطق
هستند ، گفت: گذرهاي تاریخی مختلفی د ر سطح شهر شیراز براي ایجاد رسته هاي خاص فعالیت هاي هنري مناسب هستند که
باید با کار فرهنگی زمینه ایجاد و گسترش آن ها را فراهم کنیم.رحیمی با اشاره به اشتیاق گرد شگران براي بازد ید بافت هاي تاریخی
تأکید کرد : با فعالیت هاي هنرمند انه و خلاقانه، بافت تاریخی به بد نه زند ه و پررونق شهر بازمی گرد د زیرا اقتصاد خلاق حرف اول

 
را د ر شهرهاي تاریخی د نیا می زند . 

شهرد ار شیراز نیز گفت: محله سنگ سیاه، ظرف سه ماه آیند ه به یکی از زیباترین گذرها و مسیرهاي بافت تاریخی تبد یل می شود .
حید ر اسکند رپور افزود : ایجاد گذر فرهنگ و هنر د ر محله تاریخی سنگ سیاه یک ارزش افزود ه فرهنگی ویژه را براي محله سنگ

 
سیاه به ارمغان می آورد . 

وي پس از انعقاد تفاهم نامه 3 جانبه همکاري ایجاد و راه اند ازي گذر فرهنگ و هنر د ر محله تاریخی سنگ سیاه تاکید کرد : ارزش
افزود ه فرهنگی محله سنگ سیاه به هویت بخشی بافت تاریخی کمک می کند و د ر این راستا اقد امات و همکاري هاي لازم را براي
اجراي تفاهم نامه انجام می د هیم.وي یاد آور شد : این هد ف د ر محله تاریخی سنگ سیاه با انجام اقد اماتی د ر راستاي به روز کرد
ن اقد امات د ستگاه هاي خد مات رسان همچون زیرزمینی کرد ن شبکه برق، اجرا و نوسازي شبکه آب، فاضلاب و گاز و سپس کف
سازي، بد نه سازي و نورپرد ازي و نصب شیر آتش نشانی د ر کوچه ها و گذرها محقق خواهد شد .وي با یاد آوري سال هاي پیشین
که شاهد تجمع بسیار زیاد معتاد ین و افراد کارتن خواب د ر محله تاریخی سنگ سیاه بود یم گفت: با افتخار می گویم که امروز و با
اقد امات انجام شد ه طی چند سال گذشته، سنگ سیاه به یکی از قطب هاي قد رتمند اقتصاد گرد شگري شیراز تبد یل شد ه است و
با ایجاد گذر فرهنگ و هنر، ارزش افزود ه آن افزون تر نیز می شود .شهرد ار شیراز اد امه د اد : با وجود محد ود یت هاي اقتصاد ي و
شیوع کرونا د ر کشور اما توانستیم د ر سال 99 اتفاقات خوبی را براي بافت تاریخی فرهنگی رقم بزنیم و امروز با قاطعیت و استناد به
آمار و مستند ات اعلام می کنم که اقد امات، پروژه ها و سرمایه گذاري هاي انجام شد ه د ر د و سال گذشته د ر بافت تاریخی
فرهنگی شیراز معاد ل کل سال هاي پیشین است.وي همچنین گفت: تلاش د اریم د ر مرد اد ماه گذر فرهنگ و هنر د ر محله سنگ
سیاه به بهره برد اري برسد .مد یر عامل موسسه کمک به توسعه فرهنگ و هنر نیز د ر این آیین با تشکر از گام هایی که براي توسعه
فضاهاي فرهنگی و هنري د ر شیراز برد اشته شد ه است، گفت: متأسفانه سرانه فضاهاي فرهنگی د ر ایران با فقر جد ي رو به رو و
حد ود 20 سانتی متر براي هر ایرانی است، از این رو نیاز است تا با مشارکت و همد لی بین د ولت، بخش عمومی و هنرمند ان اقد



اماتی جهت توسعه فضاهاي فرهنگی هنري برد اشته شود .امین عارف نیا با اعلام این که تلاش د اریم د ر مرد اد ماه گذر فرهنگ و
هنر د ر محله سنگ سیاه به بهره برد اري برسد ، گفت: با انعقاد این تفاهم نامه، کسب و کارهاي مختلف د ر گذر فرهنگ و هنر سنگ
سیاه مستقر می شوند و اقد ام ماند گاري را د ر بافت تاریخی شیراز رقم می زنیم.مد یر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس نیز د ر این
باره گفت: تفاهم نامه ایجاد و راه اند ازي گذر فرهنگ و هنر د ر محله تاریخی سنگ سیاه د ر راستاي تسهیل فعالیت هنرمند ان د ر
بافت تاریخی فرهنگی شیراز منعقد شد ه است و شهرد اري و شهرد ار شیراز به صورت جد ي پیگیر انعقاد این تفاهم نامه بود ند .صابر
سهرابی با اشاره به اجراي پروژه هاي مختلف د ر بافت تاریخی فرهنگی توسط شهرد اري شیراز اد امه د اد : اجراي این پروژه ها باعث
تحول د ر بافت شد ه و و رونق بسیاري را د ر حوزه فرهنگ، هنر و گرد شگري به وجود آورد ه است.مد یرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی
استان فارس افزود : همچنین راه اند ازي گذر فرهنگ و هنر می تواند د ر کنار سایر پروژه هایی که د ر این بافت اجرا می شود ، باعث
رقم خورد ن اتفاقات خوبی د ر محله سنگ سیاه و رونق آن شود . هاد ي شهد وست شیرازي رئیس سازمان سرمایه گذاري و
مشارکت هاي مرد می شهرد اري شیراز نیز گفت: با همفکري و همکاري اد اره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس، گذر فرهنگ و هنر
د ر سنگ سیاه به صورت آزمایشی آغاز به کار می کند و به هنرمند ان خد مات ارائه می د هد .وي با ابراز امید واري از حضور و
فعالیت همه هنرمند ان د ر گذر فرهنگ و هنر افزود : شرایط هنرمند ان متقاضی د ر کمیته اي بررسی و سپس افراد واجد شرایط به
موسسه کمک به توسعه فرهنگ و هنر د ر تهران ارسال می شود و سپس طرح هاي منتخب براي د ریافت تسهیلات با کارمزد پایین
به صند وق کارآفرینی امید معرفی می شوند .رئیس سازمان سرمایه گذاري و مشارکت هاي مرد می شهرد اري شیراز خاطرنشان کرد
: همچنین با راه اند ازي گذر فرهنگ و هنر د ر محله سنگ سیاه، فرصت هاي آموزشی براي آشنایی هنرمند ان با موضوع اقتصاد هنر

 
فراهم می شود . 

/انتهاي متن/



بررسی عملکرد سازمان نظام مهندسی ساختمان استان تهران از نگاه تشکل ها

و کارشناسان حوزه مسکن

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/03/02

سومین نشست هم اندیشی فعالان حوزه ساختمان با حضور و همفکري اعضاي تشکل هاي انجمن ایمنی و مهندسی حریق
استان تهران، انجمن انبوه سازان شهرستان ري، انجمن سازندگان مسکن و ساختمان شهر تهران، انجمن نورپردازي و

روشنایی شهر تهران و با همکاري جمعیت متخصصین، تولید کنندگان و کارآفرینان تشکیل شد

 
 

به گزارش سایت دیده بان ایران؛ سومین نشست هم اندیشی فعالان حوزه ساختمان با حضور و همفکري اعضاي تشکلهاي انجمن
ایمنی و مهندسی حریق استان تهران، انجمن انبوه سازان شهرستان ري، انجمن سازندگان مسکن و ساختمان شهر تهران، انجمن
نورپردازي و روشنایی شهر تهران و با همکاري جمعیت متخصصین، تولید کنندگان و کارآفرینان روز پنجشنبه 30 اردیبهشت ساعت
8 الی 10 با تمرکز بر "" عملکرد هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان از نگاه تشکلهاي حوزه مسکن و ساختمان برگزار

 
گردید و با توجه به شرایط پاندمی کرونا بدون حضور فیزیکی عمومی و از طریق پخش زنده در فضاي مجازي پوشش داده شد. 

 
 

دبیر پویش متخصصین، تولیدکنندگان و کارآفرینان در ابتداي جلسه عنوان کرد که در بستر دسترسی به شبکه ارتباطی به یک
میلیون و ششصدهزار متخصص، تولیدکننده و کارآفرین در سطح کشور و بیش از سیصدهزار متخصص، تولیدکننده و کارآفرین در
سطح تهران، بیش از 50 جلسه در قالب هم اندیشی ، همایش با حضور بیش از 1000 متخصص و تولید کننده و کار آفرین ظرف 3



 
سال گذشته برگزار شده و ساختار موثر و کارآمد در عین حال داوطلبانه و مردمی شاخصی ایجاد شده است. 

 
 

دکتر علی طبرستانی عمده دستور جلسات گذشته را در حوزه ساختمان ، صنعت، محیط زیست و مدیریت شهري عنوان کرد و از
ادامه برگزاري منظم این نشست ها در بهار امسال خبر داد که عموما دو جلسه در هفته در موضوعات مذکور از جمله حوزه ساختمان

 
و صنعت میباشد. 

 
 

مهندس مجید اصل دهقان عنوان کرد مشارکت در مجامع انتخابات هیات مدیره سازمان هاي نظام مهندسی ساختمان وفق قانون هر
سه سال یکبار آن هم با مشترك پایین علی الخصوص در استان تهران برگزار می شود. نهاد هاي نظارتی خود بعلت تعارض منافع
هیچگاه وظایف رسیدگی وفق ماده 35 قانون را به درستی در خصوص عملکرد اعضاي هیات مدیره بعنوان تصمیم گیران یک هیات
مدیره تضامنی انجام نمی دهند چرا که ذاتا عملکرد منفی اعضاي هیات مدیره در سنوات گذشته باعث عدم ورود مجدد آنان به هیات
مدیره نمی شود بلکه معمولا آرا مثبت اعضاي جوان غیر حرفه اي و فاقد پروانه است که ضریب تاثیر گزاري بیشتري در تایید اعضاي

 
هیات مدیره و ورود آنها در جایگاه مدیریتی سازمان هاي فوق در بر خواهد داشت. 



 
 

جهت جلوگیري از ویژه خواري در سازمان هاي نظام مهندسی و خروج آنها از بنگاه داري اقتصادي و بازگشت به مجامع حرفه اي و
مرجع و تمرین اعضا و ارباب رجوع ، پیشنهاد اصلاح قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان توسط خبرگان و اعضاي صنفی می باشد.

 
 

دکتر مجید نوري جهان نایب رئیس انجمن سازندگان مسکن و ساختمان شهر عنوان نمود: در جهت ارزیابی هیات مدیره باید اذعان
داشت به دلیل اینکه این افراد از طرف گروه ها و انجمن هاي مختلف با دیدگاه هاي متفاوت وارد سازمان می شوند لذا متاسفانه براي
تامین خواسته هاي جریان هایی که باعث ورود آنها شدند دچار تضاد منافع میگردند و نتیجه این میشود که در سه سال هیات مدیره
هر سال یک رییس و هیات رییسه و خزانه دار سکاندار قدرت میشود که متاسفانه خروجی این تقابل قدرت بین گروهی و انجمن ها

 
براي ارباب رجوع و خدمات گیرنده واقعی صفر و بستر فساد در سازمان بیش از پیش نمو پیدا می کند. 



 
 

مجتبی حاجتی رییس هیات مدیره انجمن ایمنی و مهندسی حریق با توجه به انتخابات پیش رو در سال جاري از جمله ریاست
جمهوري ، شوراهاي اسلامی شهر و همچنین سازمان نظام مهندسی استان تهران اظهار امیدواري نمود ماحصل و خروجی تمام این

 
انتخابات تغییرات مثبت و اثر گذار در تمام عرصه ها من جمله صنعت ساختمان باشد. 

ایشان با توجه به ظرفیت تخصصی ، علمی و عملی فعالان صنعت ایمنی و مهندسی حریق توجه سازمان نظام مهندسی در استفاده از
این ظرفیت ها و تجارب و تلاش در راستاي هم افرایی ها را لازم دانسته و اعلام نمود با وجود نشست هاي مختلف و استقبال اعضاي

 
هیات مدیره سازمان نظام مهندسی در اجراي همکاري هاي فیمابین ، کماکان این موضوع شکل اجرایی بخود نگرفته است. 

رییس هیات مدیره انجمن ایمنی و مهندسی حریق همچنین جدیت کمیته هاي تخصصی در ایجاد همگرایی و توجه به موضوعات

 
تخصصی را یکی از راهکارهاي ترویج و ارتقاء سطح دانش تخصصی اعضاي نظام مهندسی دانستند. 

همچنین ایشان درخواست حضور نماینده انجمن در جلسات مرتبط و چندجانبه با سایر دستگاه ها و نهادها در موضوعات مرتبط با
مباحث ایمنی و مهندسی حریق داشتند تا از برخی دوباره کاري ها و تصمیماتی که در اجرا با موانع دچار مشکل میگردد ، جلوگیري

 
گردد. 

مجتبی حاجتی در پایان اعلام نمود همانند دوره گذشته اعضاي این انجمن در انتخابات نظام مهندسی نقش آفرینی خواهند نمود و با
توجه به برخورداري از سبد راي قابل توجه و پس از بررسی عملکرد اعضاي هیات مدیره مستقر فعلی و بررسی برنامه هاي کاندیداهاي
جدید، نسبت به تعیین لیست مورد وثوق و عملگرا که قابلیت راهبري و همکاري در موضوعات مشترك را داشته باشند ، اقدام خواهد

 
نمود. 



 
 

دکتر غلامرضا جان بزرگی عضو هیات موسس انجمن انبوه سازان شهرستان ري در ادامه جلسه عنوان نمودند : در جلسات گذشته از
هر دري سخنی گفته شد و مطالب و مسائل مختلف،اعم از فنی،مهندسی و اجرایی مطرح و گاهی پاسخی داشت و گاه صحبت ها فقط

 
به منزله طرح خلاهاي متعهد به میان می آمد. 

هرچه در خصوص بروز مشکلات ،چگونگی ارائه خدمات مهندسی،ضرورت قانون مند شدن ساخت و ساز و کنترل ساختمان توضیح و
تشریح داده شده است،به دلیل نرسیدن به نتایج تاثیرگذار،ناگزیر از تکرار آنها هستیم؛مثلا جایگاه شهرداري ها،نظام مهندسی و ارائه

 
خدمات مهندسی،سالهاست که سر تیتر مباحث اینگونه جلسات و گردهمایی هاست، نتیجه؟ 

عزیزان، متخصصان، کنشگران،سیاسیون و مسؤلین نظام در حیطه ساختمان و ساخت و ساز،سردرگم بوده،هستند و مانده اند و می

 
مانند،آیا می توان متصور بود که به این وضع و اوضاع خاتمه داده خواهد شد؟؟ 

آیا تا به حال ما معتقدان به پویش تخصصی توانسته ایم پاسخ چرا نتیجه نگرفتن را به صراحت در جامعه نظام مهندسی و ساخت و
ساز طرح کنیم و از باب مشاوره هاي تخصصی و گفتگوهاي همه جانبه به این سوال برسیم که دلایل انحرافات و خلاهاي فنی و

 
مهندسی در عملکرد نظام مهندسی چیست؟ 

وقتی واژه انحراف را مفرد و جمع بکار می گیریم،منظور یافتن راه کارهاي نجات بخش است.فاصله گرفتن یا مفرد و جمع بودن، ابزار
رسیدن به اهداف بلندي است که چاره ساز بخشی از گرفتاري هاست.آیا می دانیم بر مبناي کدام اصل و فرع،الگوبرداري براي تدوین

 
آئین نامه ها شکل گرفت؟ 

آیا اساسا قانون و آئین نامه تدوین گردیده تمامی مراحل به استناد آن کارها پیش می رود؟ اگر بله، چرا در چنین موقعیتی قرار
داریم؟ و بلبشوي خانه مان برانداز سازنده و سازندگان در چه زمانی خاتمه می یابد و خانواده ها در چه مقطعی امنیت را با جان و دل

 
لمس می کنند. 

خیلی از موضوعات، کارها، گره ها، بافرض الحاق کنترل ساخت و ساز؛به نتایج بهینه اي نسبت به دوره هاي متفاوت هیات مدیره
رسیده اند، اما قدم عمیق و گسترده در این رویه، همراهی هاي کارگشا و کارساز است و در آخرین قسمت این مبحث به اساسی ترین



 
مشکل فعلی که در بخش ارائه خدمات مهندسی، قد علم کرده است، بپردازیم. 

از بدو تا چندي پیش سازمان شهرداري متولی امور ساخت و ساز بود و کنترل ساختمان نیز متصل به این شرح وظایف بود.امیدمان
این بود که هر دو سازمان به شرح خدمات و ارائه بهترین راه کارها، همت گمارند و در این راه و رویه ها سازنده هم جایگاه و شرح

 
وظایف قانونی خود را بشناسد و در هیچ شرایطی از آن عدول نکند. 

اینکه هر شخص یا مجموعه یا شرکت بتواند به هرآنچه می داند،توجه نکند و فقط به سرانه ساخت و ساز که در جامعه حرف از سود

 
کلان دارد، روي آورد.امنیت جامعه و ایجاد کارآفرینی به شدت رو به وفات و نابودي خواهد گذاشت. 

آیا به نظر می رسد همه گیروگورها به همین جا بسنده کند و سازمان نظام مهندسی با اهداف و وظایفی که ارتقاء مهندسی را در پی

 
دارد به نتایج مطلوب دست یابد. 

به دنبال چالش هاي دیگر براي اصلاح قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان باشیم تا آینده اي روشن براي نسلی که کشور را باید

 
مدیریت کند. 

جمع بندي: از ابتداي نگرانیهاي عدم هماهنگی بین سازمان و ساختمان نظام مهندسی به دفعات چالش هاي بسیاري عمل نموده و

 
هنوز نتایج لازم و مطلوب بدست نیاورده است. 

اگر تیتروار به الگوبرداري ها پردازیم پیروز شدن سهم بی چون و چراي ماست و کسب موفقیت یعنی اصلاح قانون نظام مهندسی و

 
اجرایی بودن آن، نه شعاري بودن. 

 
1-انحراف در انجام کارهاي نظام مهندسی 

 
2-تدوین و تصویب آئین نامه هایی که راه گشاي امور هستند 

 
3-اصلاح شرح وظایف مانند اختیارات هر سازمان به آن سازمان 

 
4-الحاق موضوع کنترل ساختمان به شهرداري 

 
5-اصلاح ماده 33 قانون نظام مهندسی 



 
 

فرهاد غلامی سازنده و عضو انجمن معماري و شهرسازي ایران افزود: بنده لازم میدانم در تکمیل فرمایشات اساتید مطالبی را در باره
عملکرد منتخبین سازمان و بزرگانی که داراي سمت هستند عرض کنم .بنده از دو دریچه به نحوه عملکرد اقایان نگاه میکنم یکی به
عنوان عضو کوچکی از اعضاي سازمان نظام مهندسی و دیگري به عنوان ارباب روجویی که شاید در سال چندین پرونده در سازمان
داشته باشد. در خیلی از موارد نقایصی را در نحوه عملکرد پرسنل دیده ام چرا صدور یک پروانه اشتغال یا تمدید آن باید زمانی بالاي
2 ماه را طی کند ؟ چرا صدور یا عضویت یا حتی تمدید یک کارت عضویت زمان طولانی در پیش دارد و چراهاي دیگر این موارد
کوچکترین کارهایی است که یک مهندس میتواند در سازمان داشته باشد ولی به عنوان یک ارباب رجو گله هاي بسیار وجود دارد و
حالا به عنوان یک سازنده یا کارافرین ،زمانی که در پروسه انجام کار خلل یا توقفی به وجود اید مشاغل زیادي با ان درگیر میشوند
وقتی کنترل طراحی پرونده اي تا 6 ماه زمان می برد یعنی توقف کامل یک کار و عدم گردش مالی و اقتصادي در کشور و این خود
باعث رکود کار و اقتصاد میگردد وحتی باعث دلسردي سازندگان از ادامه راه این نگاه به عملکرد هیئت ریئسه سازمان نگاه به عملکرد
کل پرسنل است چرا که مدیران می بایست راه را براي رونق باز کنند و این امر زمانی رخ خواهد داد که تسلط به پرسنل و تکریم
ارباب رجو در دستور کارشان باشد شاید در بعضی زیرگروه ها عملکرد خوبی دیده شود ولی ایا در بخش بزرگ ان که تکریم ارباب رجو
اس این بهبود دیده شده ؟ یادمان باشد که این سازندگان و کارافرینان سازندگی هسنتد که باعث رونق و بهبود اقتصاد در سازمان

 
نظام مهندسی میشوند . 

 
 

چهارمین هم اندیشی فعالان حوزه ساختمان روز پنجشنبه 6 خرداد ساعت 9 صبح با دستور بررسی عملکرد هیات مدیره نظام

 
مهندسی ساختمان در رشته عمران و معماري برگزار خواهد شد. 





برآورد ضربه کرونا به بازار کار ایران

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/03/02

گروه اقتصادي/ شیوع کووید19 شدید ترین ضربه را به بازار کار ایران وارد کرده است. هرچند شاغلان بسیاري در سراسر دنیا
دراثر کرونا شغل خود را ازدست داده اند، اما بازار کار ایران به دلیل شرایط خاصی که دارد، بیش از سایر کشورها از رکود

کرونایی متأثر شد. سال ها تحریم و نرخ رشد اقتصادي پایین باعث شده است ...

گروه اقتصادي/ شیوع کووید19 شدید ترین ضربه را به بازار
کار ایران وارد کرده است. هرچند شاغلان بسیاري در
سراسر دنیا دراثر کرونا شغل خود را ازدست داده اند، اما
بازار کار ایران به دلیل شرایط خاصی که دارد، بیش از سایر
کشورها از رکود کرونایی متأثر شد. سال ها تحریم و نرخ
رشد اقتصادي پایین باعث شده است تا بیکاري یکی از

 
معضل هاي اقتصاد ایران باشد. 

برهمین اساس با وجود نرخ بیکاري تک رقمی 9.6 درصدي

 
سال گذشته به دلیل نرخ مشارکت اقتصادي پایین همچنان تعداد بیکاران قابل توجه است. 

این درحالی است که تمام اقتصادهاي جهان براي مقابله با بحران کرونا اقدام به تزریق منابع مالی هنگفتی به اقتصادشان کردند تا
دامنه آسیب هاي آن را کاهش دهند. درایران نیز با اینکه دولت به عنوان متولی این حوزه با مضیقه مالی مواجه بود، اما تسهیلات
مالی مختلفی براي کاهش خسارات هاي اقتصادي کرونا و حمایت از کسب و کارها اختصاص داده است. باوجود این چشم انداز دقیقی
براي پایان همه گیري کرونا دردنیا و بخصوص ایران وجود ندارد و حداقل تا پایان سال جاري باید کسب و کارها با همین شرایط

 
دست و پنجه نرم کنند. 

 
ریزش دو میلیون شغل در دوران کرونا 

براساس آمارهاي تجمیعی ارائه شده از سوي نهادهاي ذیربط، کرونا در بیش از یک سال گذشته بیش از دو میلیون شغل را از بین
برده است. البته با توجه به اینکه بخشی از شاغلان به صورت غیررسمی و بدون بیمه در بازار کار ایران فعال هستند، باید به آمار
بیکاران ناشی از کرونا افزود. برابر آمارها در شوك نخست کرونا دست کم یک میلیون و 600 هزار شغل دچار آسیب شدند و یک
میلیون و 300 هزار شغل در معرض تهدید قرار گرفتند که در پی آن و بر اساس اعلام وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی بتدریج با

 
ریزش حدود دو میلیون نفر در حوزه اشتغال مواجه شدیم. 

درهمین زمینه عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار می گوید در دوران کرونا حدود دو میلیون شغل ریزش

 
کرد که با پرداخت تسهیلات کمک شد نزدیک به یک میلیون و 100 هزار شغل بازگشت مجدد به کار داشته باشند. 

وي درباره پرداخت مقرري بیمه بیکاري در ایام کرونا می گوید: حدود 730 هزار نفر به طور اختصاصی مشمول دریافت بیمه بیکاري
شدند که 250 هزار نفر از آنها همچنان بیمه بیکاري دریافت می کنند لذا از این جهت نیازمند منابع جدید هستیم و امیدواریم براي

 
سال 1400 حمایت ها از حوزه بازار کار و کسب و کارهاي آسیب دیده تداوم داشته باشد. 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مواجهه با کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تداوم فعالیت کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا،

 
در 14 رسته اصلی و 858 زیر رسته اعتباري در حدود 20 هزار میلیارد تومان در اختیار کسب و کارهاي آسیب دیده قرار داده است. 

در مرحله نخست 14 هزار میلیارد تومان با رویکرد اشتغال محوري و در مرحله دوم 8000 میلیارد تومان با رویکرد بنگاه محوري و با



تمرکز بر آسیب دیدگی بخش هاي خدماتی در حال پرداخت است که 2000 میلیارد تومان آن در اختیار بخش هاي گردشگري و
صنایع دستی، 1700 میلیارد تومان در حوزه فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان در حوزه ورزش به صورت تخصصی و از طریق

 
دستگاه هاي مربوطه به واحدهاي کسب و کار اختصاص یافته است. 

پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا یکی از سیاست هاي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی در راستاي
حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار بود که بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس
کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند توانستند در سامانه کارا ثبت نام کنند و براي

 
گرفتن وام به بانک ها معرفی شوند. 

فارغ از رسته هاي شغلی، وزارت تغاون،کار و رفاه اجتماعی یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا را هم شناسایی و با ارسال

 
پیامک، آنها را مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرد. 

اما صرفنظر از سیاست حمایت از بنگاه ها و حفظ اشتغال نیروهاي کار، تداوم شیوع کرونا در کشور آسیب هاي جدي به حوزه اشتغال

 
وارد کرد و موجب رکود در بخش هاي اقتصادي شد به نحوي که بخش قابل توجهی از کسب و کارها از بازار کار خارج شدند. 

 
منسوجات قربانی اصلی کرونا 

با وجودي که کرونا روي سه بخش اصلی اقتصادي یعنی صنعت، کشاورزي و خدمات تأثیرمنفی داشته است، ولی بخش خدمات که

 
بیش از نیمی از تولید ناخالص داخلی کشور را در اختیار دارد، بیشترین خسارات را متحمل شده است. 

آمارهاي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی نشان می دهد بخش هاي تولید منسوجات با 108 هزار و 534 نفر کاهش و پوشاك با 55
هزار و 707 نفر کاهش تعداد شاغلین تحت تأثیر کرونا حاصل از شیوع بیماري کرونا است. تعداد شاغلین بخش تولید مبلمان در بهار
99 نسبت به بهار سال قبل 37 هزار و 756 نفر کاهش یافته است. ولی در تابستان 99 نسبت به تابستان سال قبل 5 هزار و 853 نفر
افزایش یافته است، انتظار می رود با باز شدن مرزها و کاهش قیمت دلار افزایش واردات موجب رکود در این بخش نشود، البته باز

 
شدن مرز عراق بر این بخش اثر مثبت دارد. 

 
مسافرانی که نیامدند 

 
بر اساس آمار منتشره از سوي گمرك ایران، در سال گذشته 16.4 میلیون نفر از سفر به ایران به دلیل شیوع کرونا منصرف شدند. 

دفتر آمار و پردازش اطلاعات گمرك ایران در گزارشی درباره تردد ورود و خروج هاي مسافري از مرزهاي زمینی، دریایی، ریلی و
هوایی کشور در 12 ماهه 1399 با بیان اینکه به دلیل شیوع کرونا در سال گذشته صنایعی مانند گردشگري و حمل ونقل به مرز
ورشکستگی کشیده شده اند، اعلام کرد: از آغاز تا پایان سال 1399 به دلیل محدودیت هاي مقطعی بسیار ناشی از شیوع کرونا و

 
مسدود شدن چندین ماهه مرزهاي مختلف کشور شاهد کاهش چشمگیر ورود و خروج مسافر به کشور بوده ایم. 

بر اساس اعلام این دفتر، در 12 ماهه سال گذشته 4 میلیون و 343 هزار و 163 مسافر از مرزهاي چهارگانه زمینی، دریایی، ریلی و
هوایی وارد کشور شده اند که از این تعداد 3 میلیون و 830 هزار و 464 مسافر ورودي ایرانی و 512 هزار و 699 مسافر ورودي،
خارجی بوده اند. دفتر آمار گمرك ایران می افزاید: در مدت زمانی مذکور، 4 میلیون و 240 هزار و 183 نفر به عنوان مسافر خروجی

 
از کشور خارج شده اند. 

بنا بر این گزارش، تردد مسافري طی سال 1399 نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن (12 ماهه 1398) با کاهش 79.1 درصدي در

 
تعداد مسافران ورودي و کاهش 78.8 درصدي در تعداد مسافران خارجی روبه رو بوده است. 

دفتر آمار گمرك ایران علت اصلی کاهش حدوداً 80 درصدي ورود و خروج مسافر از مرزهاي چهارگانه ایران در سال گذشته را مسدود
بودن مرزها، لغو سفرهاي تفریحی، سیاحتی، زیارتی، مذهبی، کاري، عدم پذیرش مسافران ورودي از سوي کشورهاي مقصد، شرایط

 
سختگیرانه ورود مسافر، قرنطینه هاي اجباري و... به دلیل مخاطرات ناشی از ویروس کرونا عنوان کرده است. 

شایان ذکر است کاهش 80 درصدي تردد مسافري، کاهشی در حدود 16 میلیون و 404 هزار مسافر ورودي و 15 میلیون و 762 هزار

 
مسافر خروجی را نسبت به سال 98 در پی داشته است. 

در این گزارش در خصوص پرترددترین فرودگاه بین المللی کشور که فرودگاه امام خمینی(ره) است، نیز از کاهش قابل توجه 87
درصدي تردد مسافران ورودي و خروجی خبر داده و آورده است: تعداد مسافران ورودي ثبت شده در گمرك فرودگاه امام خمینی(ره)



 
در 12 ماهه سال گذشته 428 هزار و 108 نفر و تعداد مسافران خروجی ثبت شده در این گمرك 454 هزار و 120 نفر بوده است. 

دفتر آمار گمرك ایران عمده پروازهاي خارجی گردشگري انجام شده از فرودگاه امام خمینی (ره) در سال هاي گذشته را پرواز به
مقصد ترکیه عنوان کرده و می گوید به دلیل توقف پروازهاي ترکیه و دوبی در بخش مهمی از 12 ماهه 99، تعداد پروازهاي

 
گردشگري نیز با کاهش شدید مواجه شده است. 

فرودگاه هاي کیش و قشم بیشترین تردد مسافري را در سال 99 به خود اختصاص داده بودند که عمدتاً در فصل پایانی سال گذشته
صورت گرفته است. بر این اساس بیش از 2 میلیون مسافر ورودي در فرودگاه قشم و یک میلیون و 943 هزار مسافر خروجی ثبت شد

 
اما نسبت به سال 98 دو شاخص مذکور به ترتیب کاهش 38 و 39 درصدي را تجربه کرده است. 

فرودگاه کیش نیز سال گذشته ورود یک میلیون و 337 هزار مسافر و خروج یک میلیون و 291 هزار مسافر را به ثبت رساند که به

 
ترتیب نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن (1399) کاهش 26 و 28 درصدي را نشان می دهد. 

 
هر بخش چقدر تسهیلات دریافت کرد 

از زمان شیوع ویروس کرونا در کشور دولت با اختصاص تسهیلات و وام هاي کم بهره، پرداخت مقرري بیمه بیکاري، توزیع بسته هاي
معیشتی، بخشودگی بدهی بانکی و تمدید مهلت پرداخت مالیات ها در جهت حمایت از خانوارها، صاحبان مشاغل، اصناف و کسب

 
وکارهاي آسیب دیده از کرونا گام برداشته که در مجموع اعتباري بیش از 77 هزار میلیارد تومان براي دولت خرج برداشت. 

به دنبال شیوع ویروس کرونا در کشور و تأثیرگذاري آن بر بسیاري از مشاغل و کسب و کارها، کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي
کرونا به ریاست معاون اقتصادي رئیس جمهوري تشکیل شد و پس از شناسایی خانوارهاي کم درآمد و کسب وکارهاي آسیب دیده،
بسته هاي چندگانه حمایتی متشکل از وام هاي بلاعوض معیشتی براي خانوارها، تسهیلات کم بهره حمایتی براي کسب وکارها و

 
مستأجران و مقرري بیمه بیکاري براي افراد بیکار شده را پیش بینی کرد. 

حمایت کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا در چهار محور حمایت از خانوارها، کسب و کارها، حمایت اجتماعی و بخش

 
بهداشت و درمان صورت گرفت. 

در راستاي حمایت از کسب و کارها، 8 هزار و 900 میلیارد تومان تسهیلات ارزانقیمت با نرخ سود 12 درصد پیش بینی شد که 2
هزار و 300 میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقل ریلی و هوایی و 6 هزار و 600 میلیارد تومان تسهیلات ارزانقیمت به 14

 
رسته کسب و کار آسیب دیده از کرونا با رویکرد اشتغال محوري و بنگاه محوري اختصاص پیدا کرد. 

در راستاي حمایت از شاغلان بیکار شده نیز 2 هزارمیلیارد تومان از منابع صندوق توسعه ملی براي پرداخت مقرري بیمه بیکاري به

 
بیش از یک میلیون شاغل بیکار شده پیش بینی شد. 

در حوزه خانوارها، دولت جمعاً 44 هزار و 900 میلیارد تومان تسهیلات شامل 22 هزار میلیارد تومان وام یک میلیون تومانی یارانه در
مرحله اول و 7.5 هزار میلیارد تومان وام یک میلیون تومانی در مرحله دوم و 15 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات در قالب توزیع

 
بسته هاي معیشتی به خانوارهاي آسیب پذیر و حمایت ماهانه از خانوارها تا پایان سال 1399 در نظر گرفت. 

در سال گذشته دولت در حوزه مسکن 4 هزار و 600 میلیارد تومان تسهیلات در قالب وام ودیعه مسکن اختصاص داد که این مبلغ در
کلانشهرها 50 میلیون تومان، در شهرهاي بزرگ 30 میلیون تومان و در شهرهاي کوچک 15 میلیون تومان به 120 هزار مستأجر با
نرخ 12 درصد بود. حمایت 17 هزار میلیارد تومانی از بخش درمان از دیگر اقدامات اثرگذار دولت در دوران کرونا بود که در این راستا

علاوه بر منابع بودجه اي، از محل منابع صندوق توسعه ملی اعتبار ویژه به بخش بهداشت و درمان اختصاص یافت.



جدول پخش برنامه هاي مدرسه تلویزیونی از شبکه آموزش یکشنبه 2 خرداد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/03/02

جدول زمانی مدرسه تلویزیونی براي روز یکشنبه 2 خرداد 1400 اعلام شد.

 
به گزارش شهرآرانیوز، جدول زمانی مدرسه تلویزیونی براي روز یکشنبه 2 خرداد 1400 اعلام شد. 

 
شبکه آموزش 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش: 

 
ساعت11:00 تا 11:25 حسابداري صورت هاي مالی -رشته حسابداري - پایه 12- شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت11:25تا 11:50 نقشه کشی معماري - رشته نقشه کشی ساختمان و معماري داخلی - پایه 12و 11-شاخه کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 کارآفرینی و نوآوري -رشته شایستگی هاي غیر فنی -پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 12:15تا12:40 آنالیز گاز هاي خروجی خودرو - رشته مکانیک خودرو - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 انجام کمک هاي اولیه - رشته تربیت کودك - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت 14:30تا 15:00 ریاضی پایه هفتم 

 
ساعت15:00تا15:30 ریاضی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 ریاضی پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه: 

 
ساعت 16:30 تا 16:50 پرورشی راهبرد هاي برنامه ریزي درسی 

 
متوسطه دوم: 



 
ساعت 16:50 تا17:10 فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 17:10 تا 17:30 فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 17:30تا 18:00 فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 20:00 تا 20:30 ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:30تا 20:50 ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
شبکه 4 

 
ساعت 8 فارسی3 

 
ساعت8:30 فارسی3 

 
ساعت 9 فارسی3 

 
ساعت 9 تاریخ 

 
ساعت9:30 حل سوالات فیزیک 

 
ساعت10حل سوالات فیزیک 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
.... متوسطه دوم...... 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - اصول عقاید 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - تاریخ 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
.... متوسطه دوم..... 

 
ساعت 15:00 تا 15:30 - عربی، زبان قرآن 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
..... متوسطه اول..... 

 
ساعت 15:30 تا 16 - پیام هاي آسمان پایه هفتم 

منبع: صدا و سیما



وزیر صنعت: رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد

منبع: ارانیکوشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رانت هاي صنعت خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي عالی سران قواي سه گانه به
پایان می رسد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رانت هاي صنعت
خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي عالی سران قواي

 
سه گانه به پایان می رسد. 

علیرضا رزم حسینی روز شنبه در جمع خبرنگاران اظهار
داشت: وزارت صنعت، معدن و تجارت با مشارکت
کارشناسان خودروساز براي اجراي 2 برنامه به جمع بندي
رسیده بود که با مشارکت شوراي رقابت خودروهاي ایرانی
را بر پایه گروه پرتیراژ، کم تیراژ و نوع مدل قرار دهند تا

 
رانت قیمت تمام شده بازار و دلال پایان یابد. 

وي با اشاره به اینکه بر پایه آمار ارایه شده گارانتی افزون بر 450 هزار خودرو در کشور به پایان رسیده و زیر چادر نگهداشته شده

 
است، افزود: در صورت اخذ مصوبه شوراي عالی سران، رانت ها پایان می یابد و صنعت خودروسازي شکوفا می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر تلاش این وزارتخانه براي افزایش تولید، اضافه کرد: صنعت خودروسازي سال گذشته نزدیک

 
به 28 درصد نسبت به سال 1398 افزایش تولید داشت. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه در سه سال و نیم گذشته با وجود تحریم هاي ظالمانه برنامه هاي اقتصادي دولت و توسعه آن را متوقف
و فشار سنگینی بر آن وارد کرد ادامه داد: پدیده کرونا میز مشکلات را مضاعف کرد اما جمهوري اسلامی ایران با وجود تمامی این
مسایل در سال 99 موفق شد 75 میلیارد دلار تجارت خارجی در حوزه صادرات و واردات داشته باشد و چرخه صنعت و تولید کشور

 
متوقف نشود. 

وي با بیان اینکه آهنگ توسعه صنعتی و معدنی کشور متوقف نشده و حتی در این بخش هشت درصد رشد توسعه صنعت حاصل شده

 
است خاطرنشان کرد: مردم ایران شایسته خودرو مناسب هستند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت روز شنبه براي بازدید و افتتاح چند از چند شرکت صنعتی، امضاي تفاهم نامه مسوولیت هاي اجتماعی با
شرکت هاي صنعتی و تولیدي در راستاي توانمندسازي روستاییان و ایجاد اشتغال در بخش حاشیه شهرها به شهرستان هاي کاشان و

 
آران و بیدگل سفر کرده است. 

نشست با صنعتگران، معدن کاران و فعالان اقتصادي در اتاق بازرگانی، بازدید از منطقه ویژه اقتصادي کاشان و شهرك صنعتی صباحی



بیدگلی بازدید، کلنگ زنی و امضاي تفاهم نامه مثلث اقتصادي مسوولیت هاي اجتماعی شرکت فولاد سپید فراب کویر آران و بیدگل

 
نیز در سفر یک روزه رزم حسینی به شهرستان هاي کاشان و آران و بیدگل پیش بینی شده است. 

شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 364 هزار نفر در فاصله حدود 200 کیلومتري شمال اصفهان و شهرستان آران و بیدگل با بیش

 
از 103 هزار نفر جمعیت در حدود 215 کیلومتري اصفهان قرار دارد. 

 
نزدیک به یک هزار و 500 واحد تولیدي و 13 شهرك، ناحیه و منطقه صنعتی در کاشان وجود دارد. 

افزون بر 800 واحد تولیدي نیز در شهرستان آران و بیدگل فعال است که بیشتر آنها در زمینه فرش ماشینی و صنایع وابسته فعالیت
می کنند.



پیام مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین به مناسبت روز جهانی معدن

منبع: بورس 24شماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/03/01

غلامرضا سلیمانی، مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین در پیامی با مضمون "معدنکاران موتور محرك توسعه
اقتصادي کشور هستند" ...

بورس24 :به گزارش روابط عمومی تاصیکو، غلامرضا سلیمانی، مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین در پیامی با
مضمون ""معدنکاران موتور محرك توسعه اقتصادي کشور هستند"" ضمن تبریک روز جهانی معدن به همه جهادگران این عرصه

 
گفت: صدر تامین امروز در حوزه استفاده از منابع داخلی به بلوغی منحصر به فرد دست یافته است. 

او نوشت: این مهم به طوري بوده که تاصیکو با راه اندازي شرکت شتابدهنده صدر فردا و حمایت از دانش و توان جوانان در حوزه فن
آوري، توانست بسیاري از قطعات و ابزار هاي حوزه معدن و صنایع معدنی را بسازد و شعار بومی سازي که پیشتر بیان کرده بود را

 
محقق کند. 

 
متن پیام مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین وابسته به شستا به شرح ذیل است: 

 
بسِْمِ االلهِ النُّورِ 

 
معدنکاران، فعالان حوزه معدن و صنایع معدنی 

 
خانواده بزرگ صدر تامین 

 
سلام علیکم؛ 

درج عنوان روز جهانی معدن در تقویم بین المللی فرصت مغتنمی است تا در آن ضمن پاس داشت تلاش و همت بالاي معدنکاران و
صنعتگران در عرصه هاي مختلف و تکریم مقام ارزشمند آنان در توسعه و بالندگی معدن و صنعت کشور، بر نقش ارزنده شما عزیزان

 
به عنوان موتور محرك اقتصاد بخصوص در حوزه هاي معدن و صنایع معدنی ایران تاکید شود. 

 
برادران و خواهران؛ 

تردیدي نیست که بخش معدن به عنوان عامل مولد اشتغال پایدار در افزایش تولید ناخالص ملی و درآمد سرانه و همچنین رشد
اقتصادي کشور نقشی بسزا و در خور توجه دارد و بر همه تصمیم گیران، سیاست گذاران و اندیشمندان است که در تدبیر امور کشور
به این بخش که از مهم ترین عوامل جهش اقتصادي در سالی که از سوي مقام معظم رهبري سال "" تولید، پشتیبانی ها و مانع

 
زدایی ها"" هوشمندانه نام گذاري شده است به شمار می رود، نگاهی اندیشمندانه و با تدبر بیش تر داشته باشند. 



دست یابی به چنین توفیقی در سال جاري نیازمند همکاري و هم دستی همه بخش هاي صنعت و معدن است و خانواده بزرگ صدر
تامین به عنوان بخش کلیدي و مهم معدن و صنعت آماده است تا در این مسیر به همراهی سایر بخش هاي و مدیران معدنی و

 
صنعتی کشور کمک کند. 

باید بدانیم آن چه بیش از همه توجهات را به خود معطوف ساخته، حرکت شرکت سرمایه گذاري صدرتامین در مسیر تحقق سیاست
ها و اهداف ترسیم شده ي اقتصادي از سوي مقام معظم رهبري است که همچون الگویی ترسیم شده، به عنوان مسیر تعالی بخش

 
تاصیکو تحت عنوان سند راهبردي در راه توسعه معادن و صنایع فلزي و غیر فلزي و بازگشت به خویشتن در دستور کار قرار گرفت. 

صدر تامین امروز در حوزه استفاده از منابع داخلی به بلوغی منحصر به فرد دست یافته است، به طوري که تاصیکو با راه اندازي شرکت
شتابدهنده صدر فردا و حمایت از دانش و توان جوانان ایران عزیز توانست بسیاري از قطعات و ابزار هاي حوزه معدن و صنایع معدنی

 
را بسازد و شعار بومی سازي که پیشتر بیان کرده بود را محقق کند. 

اینجانب به نمایندگی از خانواده صدر تامین یاد و خاطره 2 معدن کار شرکت البزر شرقی وابسته به شرکت ذوب آهن اصفهان که

 
متاسفانه ماه گذشته جان باختند را گرامی می دارم و بار دیگر به خانواده این عزیزان و مجموعه تاصیکو تسلیت می گویم. 

همچنین به نمایندگی از تمامی همکاران عزیز و متعهد روز جهانی معدن را به معدنکاران، صنعت گران و فعالان حوزه هاي صنعتی و

 
معدنی ایران اسلامی تبریک و تهنیت عرض می کنم و از خداوند یکتا براي شما عزیزان سلامتی و شادکامی خواهانم. 

 
غلام رضا سلیمانی 

مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین



فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد

منبع: بورس 24شماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/03/01

امروز شنبه اول خرداد رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استار ...

بورس24 : امروز شنبه اول خرداد 1400 رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه

 
گذاري در استارتاپ هاي فین تک به شکل آنلاین در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد. 

 
ضرورت تغییر فضاي اقتصادي از بانک محوري به بازار محوري 

به گزارش سنا، در ""رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي فین
تک"" ، علیرضا دلیري دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، بر ضرورت تغییر فضاي اقتصادي کشور از بانک محوري به بازار
محوري تاکید کرد و گفت: امروزه کشورهایی به موفقیت هاي بزرگ دست یافته اند که بازار سرمایه را پایه تامین مالی خود قرار داده

 
اند . 

 
وي افزود: در معاونت علمی و فناوري آمادگی داریم که با همه حوزه هاي فناوري مالی همکاري ویژه داشته باشیم. 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري اظهار داشت: به لطف پیشرفت در فین تک ها توانسته ایم برخی فعالیت هاي بازار

 
سرمایه از قبیل مجامع الکترونیکی و احراز هویت دیجیتال را بر بستر بلاك چین تعریف و توسعه دهیم . 

 
پول فیزیکی به زودي حذف می شود 

دلیري با اشاره به اینکه افق آینده بازار پول نیز حوزه بانکداري مجازي است ، افزود: پول فیزیکی به زودي در دنیا حذف خواهد شد و

 
کشورهایی مانند لوکزامبورگ از هم اکنون بخش اعظم تبادلات مالی خود را از طریق پول مجازي انجام می دهند . 

وي با تاکید بر اینکه امروز تکنولوژي، جزئی از زندگی روزمره شده است ، اظهار داشت: زندگی نسل هاي آینده، دیگر در بستر فضاي
سنتی گذشته امکان پذیر نخواهد بود لذا اگر نهادها و دولتمردان برنامه اي براي آینده نداشته باشند، پاسخگوي نیازهاي مطرح در این

 
حوزه نخواهند بود . 

 
به گفته دلیري، امروز ما نیاز به یک بسترسازي قوي داریم تا بتوانیم دانش و تفکر نیروي انسانی را به خروجی محصول نزدیک کنیم . 

وي با بیان اینکه پیش از این در حوزه تبدیل به محصول جایگاه خوبی نداشته ایم، افزود: خوشبختانه در سال هاي اخیر با توسعه زیر
ساخت ها و رفع موانع در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی کشور و اعتماد به جوانان ، فضاي دانش بنیانی و استارتاپی توسعه یافته

 
و به جایگاه بهتري دست یافته ایم . 



 
فایل مستقل حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور 

دلیري همچنین خاطر نشان کرد: فایل مستقلی که حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور باز کرده ، باعث شده است قدم هایی

 
برداشته شود که در زندگی هاي روزمره نیز تا حد زیادي ملموس باشد . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري تصریح کرد: با قاطعیت می گوییم که اگر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نبود، با وجود
تحریم ها شرایط ما در کرونا فاجعه آمیزتر از بدترین کشورهاي دنیا بود ؛ اما خوشبختانه الان علاوه بر اینکه انبارهاي ما به اشباع

 
رسیده ، در تولید محصولات ضد کرونا و صادرات آن نیز گام هاي بسیار موثري برداشته ایم. 

وي افزود: در حوزه هایی مانند بیمه نیز با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و بیمه مرکزي توانستیم ظرف یک سال

 
گذشته اتفاقات خوبی را رقم بزنیم . 

 
تسریع در صدور مجوز استارتاپ هاي بیمه اي 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري ، همچنین از تسهیل و تسریع در صدور مجوز براي استارتاپ هاي بیمه اي خبر داد و
افزود: این اقدام، ضمن افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور، عملا بیمه هاي کاغذي را حذف و از بسیاري از فعالیت هاي فیزیکی

 
جلوگیري کرد. 

وي افزود: به دنبال آن هستیم که آپشن هاي جدید بیمه اي ایجاد کنیم و با دسترسی هر چه آسان تر افراد ، بیمه ها جزو لاینفک

 
زندگی ها شود . 

 
در سال هاي اخیر شاهد رشد فزاینده شرکت هاي دانش بنیان هستیم و طی 8 سال تعداد این شرکت ها100 برابر شده است. 

 
فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد است 

در این رویداد همچنین مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در میان شرکت هاي دانش بنیان،
فین تک کمتر شناخته شده است و این حوزه نوپا و مستعد رشد است. در حوزه فین تک سه حوزه بازار سرمایه، بازار پول و بیمه را

 
داریم که بازار سرمایه مهم ترین موضوع است و بیشترین سهم را در این حوزه دارد. 

وي افزود: درحال حاضر شرکت هاي دانش بنیان درحوزه فین تک و بازار سرمایه وجود دارد که فرصت بی نظیري است وامیدوارم از

 
این نهاد ها حمایت بیشتري شود. 

معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: در رشد این صنعت عوامل مختلفی دخیل است و از همه مهمتر صاحبان ایده و
دانش است. در کنار این صاحبان ایده، افراد صاحب سرمایه باید قرار بگیرند و در کنار آنها نهادهاي حاکمیتی و رکن چهارم نیز نهاد

 
رگولاتوري است. 

بهشتی سرشت با اشاره به نقش سازمان بورس به عنوان نهاد تنظیم گر بیان داشت: سازمان بورس معتقد به حکمرانی(نظارت) تنظیم
گرایانه است. حکمرانی تنظیم گرایانه می گوید یک بستر چند لایه مختلف می تواند به تنظیم گري کمک کند. آگاه سازي، رصد و



 
پایش، اعمال مقررات و ضمانت اجرا، مجازات افرادي که قوانین را رعایت نمی کنند از مهمترین مصادیق آن است. 

وي افزود: با این رویکرد سازمان بورس، بسیاري از قوانین با مشارکت فعالان بازار سرمایه تعیین و اجرا می شود. براي مثال سامانه
سوت زنی یا دیده بان، با کمک خود خانواده بازارسرمایه براي نظارت بهتر عملیاتی شد. اینجاست که براي تحقق این امر فین تک ها

 
معنا پیدا می کنند. 

بهشتی سرشت ادامه داد: در سازمان بورس فعالیت تنظیم گري و ارتباط با فین تک ها رابطه دو سویه است. تنظیم مقررات مربوطه
براي فین تک ها از سوي سازمان بورس در مفهوم سندباکس تفهیم می شود . ما هفته گذشته به عنوان اولین نهادتنظیم گر ، به

 
صورت رسمی توانستیم سندباکس را به صورت رسمی در بازار سرمایه راه اندازي کنیم. 

 
بازار سرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است 

همچنین محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل تامین سرمایه تمدن در این رویداد با تاکید بر اینکه، براي توسعه بازارسرمایه راهی
جز رشد زیرساخت ها وجود ندارد، گفت: نهادهاي مالی کشور در سال هاي اخیر وسعت زیادي پیدا کرده اند، بنابراین فراگیري آنها بر
رسالتشان افزوده است. در این میان توجه داشته باشید که فرآیند توسعه زیرساخت بازارسرمایه که امري ضروري است تا مرحله

 
اجراي آن، فرایند زمانبري است، لذا در برنامه ریزي براي رشد بازاردر سال هاي آینده، از امروز باید آغاز کنیم. 

وي تاکید کرد: در مقایسه با بازارهاي رقیب باید گفت وجود ابزارهاي متنوع در بازارسرمایه مانند ابزارهاي اهرمی و ابزارهاي دو طرفه،

 
یکی از نقاط قوت اساسی موجود براي سرمایه گذاري در این بازار محسوب می شود. 

خواجه نصیري اظهار کرد: در بررسی دقیق تر باید گفت همه توسعه مورد نیاز براي رشد زیرساخت هاي بازارسرمایه، به تنهایی بر
دوش سازمان بورس، نهاد ناظر و شرکت فناوري اطلاعات و دیگر نهادهاي مسئول نیست، بلکه دیگر نهادهاي مالی مانند کارگزاران
بخشی از این مسئولیت را بر عهده گرفته اند. به طور مثال پیشخوان هاي موجود در بازارسرمایه در شرایط مختلف، استفاده از
ابزارهاي مختلفی را به سرمایه گذاران پیشنهاد می کنند. براین اساس، می توان گفت تمام ابزارها در کنار هم وجود دارند تا نشان

 
دهند بازارسرمایه، همیشه محلی براي سرمایه گذاري در شرایط و موقعیت هاي مختلف محسوب می شود. 

این کارشناس بازار سرمایه در بررسی وضعیت سرمایه گذاري دنیا در حوزه فین تک (فناوري مالی) بیان کرد: یکی از جذابیت هاي
موجود در بازار فین تک مربوط به قیمت هاي خرد و کوچک است. سرمایه گذاري در حوزه فین تک در سال هاي 2015 و 2017 و

 
2019 در کشور انگلستان از سهم 14 درصدي به سهم 71 درصدي در حوزه سرمایه گذاري هاي مرتبط با این حوزه رسیده است. 

وي ادامه داد: اگر در فین تک، حوزه بانکی و پرداخت را به عنوان حوزه قدیمی تر در نظر بگیریم، حوزه هاي رگ تک
(RegTech)یا فناوري هاي قانونگذاري و ولث تک (استفاده از تکنولوژي هاي نوین فناوري اطلاعات در راستاي مدیریت ثروت
راWealth Techمی نامند) به عنوان دو حوزه جدید در این زمینه براي سرمایه گذاري مطرح شده است. براین اساس می توان گفت

 
شاید سرمایه گذارانی که به دنبال نبوغ و نوآوري در بازارهاي مالی بوده اند بیشتر بر این دو حوزه تمرکز کرده اند. 

خواجه نصیري تصریح کرد: در کنار حجم زیاد، گستردگی و تنوع در تبادلات مالی نیاز استفاده از تکنولوژي هاي رگ تک بیش از
گذشته براي نظارت بر اطلاعات مالی وجود دارد. بنابراین سرمایه گذاري زیادي در این زمینه انجام شده است تا از این طریق نظارت

 
بر رعایت قواعد بازارهاي مالی و کنترل بر ریسک هاي موجود اعمال شود. 



خاطرنشان می شود: در این برنامه آقایان محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل شرکت تأمین سرمایه تمدن؛ علیرضا دلیري، معاون
علمی فناوري ریاست جمهوري؛ مصطفی بهشتی عضو هیات مدیره سازمان بورس؛ وعلی اصغر سعدآبادي، رئیس مرکز رشد و

کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی حضور داشتند.



رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رانت هاي صنعت خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي عالی سران قواي سه گانه به
پایان می رسد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رانت هاي صنعت خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي عالی سران قواي سه گانه به پایان

 
می رسد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، به نقل از ایرنا، علیرضا رزم حسینی روز شنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: وزارت
صنعت، معدن و تجارت با مشارکت کارشناسان خودروساز براي اجراي 2 برنامه به جمع بندي رسیده بود که با مشارکت شوراي رقابت

 
خودرو هاي ایرانی را بر پایه گروه پرتیراژ، کم تیراژ و نوع مدل قرار دهند تا رانت قیمت تمام شده بازار و دلال پایان یابد. 

وي با اشاره به اینکه بر پایه آمار ارایه شده گارانتی افزون بر 450 هزار خودرو در کشور به پایان رسیده و زیر چادر نگهداشته شده

 
است، افزود: در صورت اخذ مصوبه شوراي عالی سران، رانت ها پایان می یابد و صنعت خودروسازي شکوفا می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر تلاش این وزارتخانه براي افزایش تولید، اضافه کرد: صنعت خودروسازي سال گذشته نزدیک

 
به 28 درصد نسبت به سال 1398 افزایش تولید داشت. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه در سه سال و نیم گذشته با وجود تحریم هاي ظالمانه برنامه هاي اقتصادي دولت و توسعه آن را متوقف
و فشار سنگینی بر آن وارد کرد ادامه داد: پدیده کرونا میز مشکلات را مضاعف کرد، اما جمهوري اسلامی ایران با وجود تمامی این
مسایل در سال 99 موفق شد 75 میلیارد دلار تجارت خارجی در حوزه صادرات و واردات داشته باشد و چرخه صنعت و تولید کشور

 
متوقف نشود. 

وي با بیان اینکه آهنگ توسعه صنعتی و معدنی کشور متوقف نشده و حتی در این بخش هشت درصد رشد توسعه صنعت حاصل شده

 
است خاطرنشان کرد: مردم ایران شایسته خودرو مناسب هستند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت روز شنبه براي بازدید و افتتاح چند از چند شرکت صنعتی، امضاي تفاهم نامه مسوولیت هاي اجتماعی با
شرکت هاي صنعتی و تولیدي در راستاي توانمندسازي روستاییان و ایجاد اشتغال در بخش حاشیه شهر ها به شهرستان هاي کاشان

 
و آران و بیدگل سفر کرده است. 

نشست با صنعتگران، معدن کاران و فعالان اقتصادي در اتاق بازرگانی، بازدید از منطقه ویژه اقتصادي کاشان و شهرك صنعتی صباحی
بیدگلی بازدید، کلنگ زنی و امضاي تفاهم نامه مثلث اقتصادي مسوولیت هاي اجتماعی شرکت فولاد سپید فراب کویر آران و بیدگل

 
نیز در سفر یک روزه رزم حسینی به شهرستان هاي کاشان و آران و بیدگل پیش بینی شده است. 

شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 364 هزار نفر در فاصله حدود 200 کیلومتري شمال اصفهان و شهرستان آران و بیدگل با بیش



 
از 103 هزار نفر جمعیت در حدود 215 کیلومتري اصفهان قرار دارد. 

 
نزدیک به یک هزار و 500 واحد تولیدي و 13 شهرك، ناحیه و منطقه صنعتی در کاشان وجود دارد. 

افزون بر 800 واحد تولیدي نیز در شهرستان آران و بیدگل فعال است که بیشتر آن ها در زمینه فرش ماشینی و صنایع وابسته
فعالیت می کنند.



مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/03/01

زمان پخش برنامه هاي آموزشی مقاطع مختلف در روز یکشنبه از شبکه هاي مختلف سیما اعلام شد.

 
زمان پخش برنامه هاي آموزشی مقاطع مختلف در روز یکشنبه از شبکه هاي مختلف سیما اعلام شد. 

 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، برنامه پخش "مدرسه تلویزیونی ایران" یکشنبه دوم خرداد 1400 به شرح زیر است؛ 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش: 

 
ساعت11:00 تا 11:25 حسابداري صورت هاي مالی -رشته حسابداري - پایه 12- شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت11:25تا 11:50 نقشه کشی معماري - رشته نقشه کشی ساختمان و معماري داخلی - پایه 12و 11-شاخه کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 کارآفرینی و نوآوري -رشته شایستگی هاي غیر فنی -پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 12:15تا12:40 آنالیز گاز هاي خروجی خودرو - رشته مکانیک خودرو - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 انجام کمک هاي اولیه - رشته تربیت کودك - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت 14:30تا 15:00 ریاضی پایه هفتم 

 
ساعت15:00تا15:30 ریاضی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 ریاضی پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:30 تا 16:50 پرورشی راهبرد هاي برنامه ریزي درسی 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 16:50 تا17:10 فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 17:10 تا 17:30 فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 
ساعت 17:30تا 18:00 فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 



 
ساعت 20:00 تا 20:30 ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:30تا 20:50 ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
شبکه 4 

 
ساعت 8 فارسی3 

 
ساعت8:30 فارسی3 

 
ساعت 9 فارسی3 

 
ساعت 9 تاریخ 

 
ساعت9:30 حل سوالات فیزیک 

 
ساعت10حل سوالات فیزیک 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
.... متوسطه دوم...... 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - اصول عقاید 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - تاریخ 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
.... متوسطه دوم..... 

 
ساعت 15:00 تا 15:30 - عربی، زبان قرآن 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
..... متوسطه اول..... 

ساعت 15:30 تا 16 - پیام هاي آسمان پایه هفتم



روابط عمومی پیشانی یک مجموعه است

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده مردم شهرستان مبارکه در هم اندیشی و تقدیر از مدیران گروه روابط عمومی فولاد مبارکه: روابط عمومی پیشانی هر
مجموعه است و اگر مسئولیت خود را به درستی انجام دهد، بسیاري از مشکلات درون سازمانی و برون سازي رفع خواهد شد.

نماینده مردم شهرستان مبارکه در هم اندیشی و تقدیر از مدیران گروه روابط عمومی فولاد مبارکه: روابط عمومی پیشانی هر

 
مجموعه است و اگر مسئولیت خود را به درستی انجام دهد، بسیاري از مشکلات درون سازمانی و برون سازي رفع خواهد شد. 

به گزارش ماین نیوز، صبح امروز جلسه هم اندیشی و تقدیر از مدیران گروه روابط عمومی فولاد مبارکه به مناسبت گرامیداشت هفته
روابط عمومی و ارتباطات با شعار «روابط عمومی، پشتیبانی و تولید» با حضور دکتر صالحی نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس
شوراي اسلامی و تعدادي از معاونین شرکت فولاد مبارکه اعم از معاون بهره برداري، معاون اجراي پروژه هاي توسعه فولاد مبارکه در

 
شرکت فولاد مبارکه برگزار شد. 

پروین صالحی نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شوراي اسلامی در این نشست صمیمی ضمن آرزوي توفیق و تبریک به همه
مدیران روابط عمومی فولاد مبارکه گفت: شما در جایگاه بسیار حساسی در مجموعه فولاد مبارکه قرار گرفته اید چرا که روابط عمومی
پیشانی هر مجموعه است و اگر روابط عمومی مسئولیت خود را به درستی انجام دهد، بسیاري از مشکلات درون سازمانی و برون

 
سازي رفع خواهد شد. 

وي افزود: بنده به شما بزرگواران افتخار می کنم که در عرصه تولید مشغول اداي مسئولیت هستید، زیرا همگی بر این باوریم، آنچه
باعث برون رفت کشور از معضلات و مشکلات اقتصادي می شود، مساله تولید و جهش تولید است که باعث می شود مشکل اصلی

 
ایران که اشتغال است در سایه جهش تولید و شرکتهاي تولیدي ما حل شود. 

وي ادامه داد: از فعالیت هاي روابط عمومی مجتمع فولادمبارکه چه مدیریت قبلی که آقاي ترابی حضور داشتند و چه مدیر جدید
روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه آقاي نباتی نژاد، کمال تشکر را دارم. زیرا وظیفه اطلاع رسانی و بعد رسانه اي که در مجتمع ها و

 
شرکتهاي تولیدي ما میگذرد، در سطح جامعه و براي مشخص شدن هویت مجموعه ها بسیار مفید است. 

نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: این درحالسیت که اگر در تمامی بخش ها، روند کار در خط
اعتدال نگه داشته شود؛ از همه چیز مصون خواهیم بود چراکه رعایت اعتدال حتی در زندگی فردي ما نیز باعث جذب برکت و

 
موفقیت می شود. 

نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه براي فعالان روابط عمومی در مجموعه فولادمبارکه آرزوي
موفقیت دارد، در ادامه افزود: آنچه که برکت را به سمت ارگان هاي مختلف کشور ما به ویژه کار آفرینان و شرکتهاي تولیدي جذب
می کند، تجهیزات و امکانات نیست؛ در واقع سرمایه هر شرکتی نیروي انسانی آن شرکت است و ما باید سعی کنیم اقدامات و فعالیتها
را در جهتی به پیش ببریم که روز به روز این همدلی ها و هم بستگیها بین سرمایه عظیم نیروي انسانی محقق شود زیرا در این



صورت از برکات خداوند هم بهره خواهیم برد و در سراسر کشور، تولیدکنندگان با حواشی کمتري کار خود را در مسیر درست ادامه
خواهند داد.



دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/03/01

چادرملو با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد دومین گام بلند خود را براي اجراي طرح هاي توسعه
برداشت.

چادرملو با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد دومین گام بلند خود را براي اجراي طرح هاي توسعه

 
برداشت. 

به گزارش ماین نیوز، با صدورمجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی بیش از 1800 شغل جدید در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو

 
ایجاد می گردد.دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه 

 
این واحد هاي صنعتی شامل: 

 
1 - واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 24 هزارو 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2 - واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 22 هزارو 40 میلیارد ریال و ظرفیت و اشتغال

 
400 نفر. 

3 - واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200 هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزارو 830 میلیارد ریال و اشتغال

 
300 نفر. 

 
4 - واحد تولید آجر نسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12 هزارو 885 میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر. 

یادآور می شود شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث 11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را دستورکا
رخود قرارداده است.



بانوان بهابادي براي ورود به بازار کار آماده می شوند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان بهاباد، گفت: بانوان موفق در طرح توانمند سازي و امادگی اشتغال از
تسهیلات این طرح، برخوردار می شوند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، مرتضی کارگر، رئیس اداره تعاون، کار و رفاه
اجتماعی شهرستان بهاباد گفت: طرح توانمندسازي و
آمادگی اشتغالِ، صندوق مشاغل خُرد بانوان این شهرستان
اجرایی می شود و بانوان موفق در انتهاي این طرح، از
تسهیلات و خدمات حمایتی در حوزه اشتغال، برخوردار

 
می شوند. 

او افزود: هدف اصلی از اجراي این طرح، آماده سازي بانوان شرکت کننده براي ورود به بازار کار، ارتقاء سطح زندگی و معیشت آنان

 
است، که در یک دوره چهار ماه و به صورت رایگان براي علاقه مندان برگزار می شود. 

کارگر در ادامه گفت: علاقمندان می توانند درساعات اداري با اداره کار و رفاه اجتماعی شهرستان بهاباد تماس گرفته و در این طرح

 
ثبت نام کنند. 

او یاد آور شد: زمان آغاز این طرح 25 اردیبهشت ماه و پایان آن 25 مرداد خواهد بود.



در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی به تولید سالانه 100 میلیون تن می رسیم

منبع: برداشت روزشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش برداشت روز، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، بیژن زنگنه با بیان اینکه در شرایط تحریم سالانه
بیش از 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی از سوي بخش غیردولتی سرمایه گذاري شده است، گفت: اگر تحریم ها را

نداشتیم و می توانستیم از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی استفاده ...

بیژن زنگنه در مراسم رسمی بهره برداري از طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که با تسهیلات بانک صنعت و معدن و با حضور
ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد، عنوان داشت: با افتتاح طرح هاي باقی مانده تا پایان سال 1400 و اوایل سال آتی، میزان

 
تولید پتروشیمی کشور به هدف 100 میلیون تن در سال خواهد رسید. 

به گزارش برداشت روز، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک
صنعت و معدن، بیژن زنگنه با بیان اینکه در شرایط تحریم سالانه
بیش از 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی از سوي بخش
غیردولتی سرمایه گذاري شده است، گفت: اگر تحریم ها را
نداشتیم و می توانستیم از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري
خارجی استفاده کنیم، بی شک این مقدار سرمایه گذاري بیش از

 
دو برابر می شد. 

بیژن زنگنه اظهار داشت: استفاده از فاینانس، منابع مالی و
سرمایه گذاري خارجی به آن معنا نیست که به مسائل داخلی توجه نمی کنیم بلکه به آن معناست که افزون بر منابع داخلی از منابع

 
خارجی هم استفاده کنیم. 

وزیر نفت تصریح کرد: در دولت یازدهم و دوازدهم 32 طرح پتروشیمی با ظرفیت 34 میلیون تن به بهره برداري رسیده که ظرفیت
پتروشیمی کشور را از 56 میلیون تن به بیش از 90 میلیون تن رسانده به صورتی که در طول یک سال اخیر ظرفیت پتروشیمی 38

 
درصد رشد داشته است که بی سابقه ترین رشد در تاریخ صنعت پتروشیمی در طول یک سال به شمار می رود. 

زنگنه ارزش طرح هاي پتروشیمی که تاکنون به بهره برداري رسیده اند را 17 میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: مجموع سرمایه گذاري
در صنعت پتروشیمی در هشت سال گذشته بیش از 25 میلیارد دلار بوده که بخشی از آن افتتاح شده و بخشی دیگر امسال یا اوایل

 
سال آینده افتتاح می شود. 

وي به طرح پتروشیمی مسجدسلیمان اشاره کرد و افزود: بسیار خوشحالم در مسجدسلیمان طرحی با ظرفیت تولید سالانه یک

 
میلیون و 760 هزار تن اوره و آمونیاك با سرمایه گذاري 850 میلیون دلار افتتاح می شود. 

وزیر نفت گفت: ما همچنین اجازه و موافقت ایجاد یک پتروپالایش در این منطقه را متکی بر گازهاي همراه نفت داده ایم و امیدواریم

 
این طرح هم اجرا شود تا در این منطقه که محل تولد صنعت نفت ایران است، سرمایه گذاري بیشتري انجام شود. 

زنگنه ادامه داد: قرار است مجموعه اي از طرح هاي جمع آوري گازهاي همراه نفت، توسعه میدان هاي گازي، پالایشگاه گاز،
پتروشیمی و پایین دستی نیز در غرب کشور با مجموع سرمایه گذاري 2 میلیارد و 500 میلیون دلار در خردادماه آغاز شود که

 
معتقدم تحولی در غرب کشور ایجاد خواهد کرد. 

وي در پایان از همه دست اندرکاران صنعت پتروشیمی که نقش مهمی در تامین ارز کشور در این سال هاي تحریم ایفا کردند
قدردانی کرد و گفت: اگر بتوانیم آنگونه که حق مردم و صنعت پتروشیمی است، عمل کنیم خیلی سریع تر می توانیم رشد، توسعه و

 
اشتغال ایجاد کنیم. 



گفتنی است با راه اندازي پتروشیمی مسجدسلیمان با اعتبار 530 میلیون یورویی بانک صنعت و معدن، در حدود 650 هزار تن
آمونیاك و بیش از یک میلیون تن اوره در سال تولید و 1500 فرصت شغلی به صورت مستقیم ایجاد خواهد شد.



طرح پتروشیمی مسجد سلیمان با تأمین مالی بانک صنعت و معدن به همراه 2

طرح دیگر افتتاح شد

منبع: برداشت روزشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش برداشت روز، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی
روز پنجشنبه 30 ام اردیبهشت ماه در ارتباط ویدئوکنفرانسی فرمان افتتاح پتروشیمی مسجد سلیمان، پتروشیمی سبلان

عسلویه و پتروشیمی اکسیر حلال عسلویه را با اعتبار یک میلیارد و 304 میلیون دلار صادر ...

رئیس جمهور در شصت و هشتمین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید، طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که از
سوي بانک صنعت و معدن تأمین مالی شده را به همراه 2 طرح ملی دیگر در استانهاي خوزستان و بوشهر از طریق ویدئوکنفرانس

 
افتتاح کرد. 

به گزارش برداشت روز، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک
صنعت و معدن، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی
روز پنجشنبه 30 ام اردیبهشت ماه در ارتباط ویدئوکنفرانسی
فرمان افتتاح پتروشیمی مسجد سلیمان، پتروشیمی سبلان
عسلویه و پتروشیمی اکسیر حلال عسلویه را با اعتبار یک میلیارد
و 304 میلیون دلار صادر کرد که افتتاح این طرح ها در حوزه

 
پتروشیمی براي 2هزار و 454 نفر اشتغال به همراه دارد. 

رئیس جمهور پس از ارائه گزارش وزیر نفت درخصوص عملی
شدن قول افتتاح 17 طرح پتروشیمی از ابتداي سال 99 تاکنون با آغاز بهره برداري رسمی 3 طرح پتروشیمی در استان هاي
خوزستان و بوشهر، گفت: صنعت پتروشیمی از بخش هاي بسیار مهم براي کشور است که در دولت تدبیر و امید شاهد تحرك بسیار

 
بزرگی در این حوزه بوده ایم. 

دکتر روحانی با اشاره به حدود دو برابر شدن تولید محصولات پتروشیمی در این دولت از 56 میلیون تن به 100 میلیون تن، این

 
موفقیت را افتخاري بزرگ براي کشور، دولت تدبیر و امید و براي همه کسانی که در این صنعت فعالیت و تلاش می کنند، دانست. 

رئیس جمهور همچنین با اشاره به سخنان وزیر نفت درمورد اثرات تحریم و جنگ اقتصادي ترامپ علیه ملت ایران در طول 3 سال و
نیم گذشته بر روند توسعه کشور، اظهار داشت: اگر تحریم نبود، اگر ترامپ نبود و اگر جنایت علیه ملت ایران نبود و گذاشته بودند
دولت دوازدهم حرکت خود را در مسیر دولت یازدهم ادامه دهد، دو برابر طرح هایی که امروز شاهد افتتاح آن هستیم، شاهد می

 
بودیم. 

دکتر روحانی تاکید کرد: مهم این است که برغم همه فشارهاي اقتصادي ما از پا نیفتادیم و روحیه خود را از دست ندادیم، تکمیل و

 
افتتاح طرح ها را ادامه دادیم و پیروزي هاي بسیار بزرگی به دست آوردیم. 

رئیس جمهور افزود: قول افتتاح 17 طرح پتروشیمی در طول یکسال از ابتداي سال 99 تاکنون، امروز عملی شده که این موفقیت در

 
تاریخ صنعت پتروشیمی کشور بی نظیر است. 

رئیس جمهور قبل از صدور فرمان افتتاح پتروشیمی مسجد سلیمان در استان خوزستان با تشکر از همه کسانی که در به ثمر رسیدن
این طرح ملی بسیار مهم نقش آفرینی و تلاش کرده اند، گفت: مسجد سلیمان به عنوان مرکز اکتشاف نفت ایران و شاید نخستین
مرکز اکتشاف نفت در منطقه بوده است که در طول این سالها متأسفانه از یک پروژه عظیم و بزرگ براي فعالیت اقتصادي محروم بوده
و امروز این پروژه بزرگ در این شهر افتتاح شده است که می تواند سالانه حدود 260 تا 270 میلیون دلار ارزآوري داشته باشد که هم



 
براي استان هم براي منطقه و هم براي مردم بسیار عزیز و خوب مسجد سلیمان مهم است. 

رئیس جمهور با بیان اینکه سرمایه طرح هایی که در استان ها افتتاح می شود از ذخایر ارزي کشور است، گفت: این پول مال خودمان
است، پول ذخیره کشور است که به این طرح ها اختصاص یافته و این دولت در سرمایه گذاري کار بسیار عظیم و بزرگی انجام داده

 
است. 

رئیس جمهور افزود: خیلی متفاوت است که ما امور اقتصادي کشور را به مردم بسپاریم و در اختیار آنها بگذاریم و دولت فقط یاري و

 
کمک کند و تسهیل گر و پشتیبانی کننده باشد. 

شایان ذکر است، طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که توسط بانک صنعت و معدن تأمین اعتبار شده است، 440 میلیون یورو جهت
احداث و بالغ بر 90 میلیون یورو بابت هزینه هاي زیرساختی و متفرقه دریافت داشته است و با بهره برداري از این مجتمع صنعتی در
منطقه زیلایی شهرستان مسجدسلیمان سالانه یک میلیون تن اوره و 650 هزار تن آمونیاك تولید شده و براي 1500 نفر اشتغالزایی

ایجاد می شود.



کاربرد فناوري هاي دیجیتال در صنایع معدنی توسعه می یابد

منبع: روزنامه فناوران اطلاعاتشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/03/01

ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازي معاونت علمی از برگزاري نخستین رویداد تخصصی صنایع معدنی
حمایت می کند تا نوآوري ها و خلاقیت ها به حوزه معدن و صنایع معدنی ورود کنند

کاربرد فناوري هاي دیجیتال در صنایع معدنی توسعه می

 
یابد 

آي تی من- نخستین هکاتون صنایع معدنی (رویداد
تخصصی حوزه معدن) برگزار می شود. این رویداد که
توسط یکی از شتابدهنده ها و مرکز نوآوري کشور برگزار
می شود به دنبال ارتقاي کارایی نیروي انسانی و توسعه

 
فناوري هاي دیجیتال این حوزه است. 

ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري از برگزاري نخستین هکاتون

 
صنایع معدنی حمایت می کند تا با این کار نوآوري ها و خلاقیت ها به حوزه معدن و صنایع معدنی ورود کند. 

هدف از برگزاري این رویداد، ایجاد فضایی براي «توسعه استفاده از فناوري اینترنت اشیا، یادگیري ماشینی و واقعیت مجازي در معادن
و صنایع معدنی» است. در همین حال توسعه و ایجاد نرم افزارها و سیستم پردازش داده هاي معدنی آنلاین و آفلاین، توسعه فناوري
هاي خودکار و کنترل از راه دور در مدیریت بخش هاي مختلف معدنی و صنایع معدنی و افزایش امنیت و بهبود کارایی نیروي انسانی

 
تجهیزات و ماشین آلات صنایع معدنی با بهره گیري از فناوري هاي دیجیتال از دیگر اهداف این رویداد هستند. 

مخاطبان این رویداد «فعالان و علاقه مندان به حوزه برنامه نویسی»، «فعالان و علاقه مندان به حوزه صنایع معدنی»، «افراد علاقه
مند به حوزه کارآفرینی و راه اندازي کسب و کار» و «افراد داراي ایده در حوزه تحول دیجیتال و هوشمند سازي صنایع معدنی»

 
هستند. 

هکاتون رویدادي است که در آن جمعی از برنامه نویسان، طراحان گرافیک، مدیران پروژه و طراحان واسط کاربري که درگیر توسعه
نرم افزار هستند براي رسیدن به هدف خاصی دورهم جمع می شوند. در اکثر موارد، هکاتون ها با هدف ایجاد یک نرم افزار کاربردي و

 
مفید رخ می دهند. 

هکاتون فرصتی است که شرکت ها و صنایع به واسطه آن می توانند یک رویداد طوفان فکري ایجاد کنند که در آن راه حل هاي
ممکن را مورد بررسی قرار داده و صاحبان ایده را آموزش دهند، و در نهایت از تخصص دیجیتال آنها براي مشکلات واقعی صنعت بهره

 
مند شوند. 



فناوري هاي دیجیتال، تجزیه و تحلیل داده ها و اتوماسیون همراه با یکپارچه سازي، فرصت هاي هیجان انگیزي براي صنعت معدن
ایجاد کرده اند. این فناوري ها کمک شایانی به بهبود نتایج ایمنی و محیطی، افزایش بهره وري، ارتقا چرخه زندگی تجهیزات، کاهش

 
ریسک اکتشاف و غیره می کنند. 

مهلت ثبت نام در این رویداد که با هدف به کارگیري فناوري هاي نوظهور در صنایع معدنی و حرکت صنعت به سمت تحول دیجیتال
برگزار می شود تا 19 خردادماه سال جاري است.



خدمات، تولید و بازار براي تطبیق با چک هاي جدید به زمان بیشتري نیاز

دارند

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس اتاق یزد با اشاره به اینکه قانون جدید چک گام بلندي در مسیر شفاف سازي و اعتباربخشی به چک است، اجراي
درست این قانون را نیازمند تنفسی طولانی تر براي آموزش فعالان اقتصادي دانست.

نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان
یزد با موضوع بررسی مشکلات مربوط به صنعت دامداري و

 
دام پروري برگزار شد. 

رئیس اتاق یزد با بیان اینکه کشور در سال 99 باوجود همه
مشکلات به خوبی بر مسائل به ویژه ارزآوري در کشور و

حفظ اشتغال به جز خدمات فائق آمد، گفت: در سال 1400 با تمهیدات دولت در ارتباط با واکسن و رعایت پروتکل ها، خوشبختانه

 
پیک چهارم هم رو به کاهش است و روند واکسیناسیون در حال تسریع است. 

محمدرضا قمی در نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان یزد، افزود: متأسفانه برخی از تصمیمات با ریشه در

 
مسائل اقتصادي می تواند در بلندمدت مثمر ثمر باشد که در این رابطه باید در حال حاضر به سرعت در مورد آنها اقدام شود. 

او ایجاد وقفه در خصوص اجراي چک هاي سیار را مانع تولید دانست و گفت: این چک ها نیاز به آموزش دارند که اشخاص در
خصوص مبادلات و کسب وکار به مشکلات فائق آیند؛ چراکه اکثریت جامعه در کسب وکار خصوصاً بازار و تولید با روش استفاده از

 
سیستم ها و سامانه ها آشنا نیستند و در حالی متقاضی خرید و تولید وجود دارد اما نحوه مبادله وجود ندارد. 

این فعال اقتصادي در خصوص اهمیت این چک ها نیز تصریح کرد: فرصت تنفس به جامعه داده نمی شود، هرچند که خوب بودن این
چک ها در مسئله شفافیت مشخص است؛ اما در شرایط کنونی نیازمند جدي تنفس براي آماده شدن جامعه براي صدور چک هاي

 
جدید هستیم. 

قمی با بیان اینکه این مسئله براي خود بانک ها هم چالش برانگیز است، گفت: لازم است تنفسی در بخش خدمات و تولید و بازار

 
براي ارائه آموزش هاي لازم داده شود تا در این موضوع حرکت هاي مدنظر در عمل مثبت باشد. 

استاندار یزد نیز در این نشست، با اشاره به اینکه در خصوص نرخ شیر و گوشت باید قیمت گذاري ها موردتوجه قرار بگیرد، گفت: ما
مجري سیاست هایی هستیم که به آن ها نقد داریم اما در شرایط موجود، این روش ها بهترین راهکار بودند و راهکار دیگري نمی

 
توانست اتخاذ شود. 



محمدعلی طالبی ضمن تأکید بر ضرورت حمایت از بخش دام پروري استان، افزود: باوجود همه محدودیت ها، در بسیاري از
محصولات حوزه دام و طیور جزو سرآمدهاي کشوري هستیم که نشان دهنده توانمندي و عملکرد خوب بخش دام پروري و دستگاه

 
هاي مرتبط است. 

استاندار یزد با بیان اینکه در آستانه انتخابات باید مصوبه اي براي افزایش قیمت ها داشته باشیم، گفت: باید تمرکز را براي حمایت از

 
بخش دام پروري در اعطاي تسهیلات و کمک هاي فنی و اعتباري داشته باشیم. 

او بر لزوم کمک رسانی دولت در خصوص کاهش هزینه ها و تأمین علوفه براي دامداران تأکید کرد و گفت: بعضاً در خصوص برخی از
این مشکلات، استان هم اختیاري از خود ندارد و لازم است با اعطاي آنالیزها و بررسی هاي موجود به ستاد تنظیم بازار کشور نسبت

 
به رفع این مشکلات به خصوص در مورد اصلاح قیمت هاي تنظیم شده بکوشیم. 

 
موضوعات: 

اتاق یزد



آغاز ساخت سد سقاوه مارگون با هدف تأمین آب صنعت و کشاورزي

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/03/01

 
سد سقاوه با هدف تأمین آب صنعت و کشاورزي بخشی از اراضی شهرستان تازه تأسیس مارگون ساخته می شود. 

حسین کلانتري استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: سد مخزنی سقاوه بر روي رودخانه سقاوه از سرشاخه هاي رودخانه لوداب و در
حدود سه کیلومتري جنوب شرق شهر مارگون و در حدود 70 کیلومتري شمال غربی یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد احداث

 
می شود. 

وي افزود: مطالعات سد مخزنی سقاوه با ظرفیت 7/9 میلیون مترمکعب به صورت خاکی و با ارتفاع 45 متر به اتمام رسیده و بعد
ازگرفتن استعلام هاي مختلف از جمله مجوز زیست محیطی ماده 23 آن انجام شده و مصوبات مربوطه براي احداث سد آبی سقاوه،
اعم از تخصیص وزارت نیرو، مجوزهاي زیست محیطی، باستان شناسی و میراث فرهنگی گرفته شده است. استاندار کهگیلویه و
بویراحمد ادامه داد: کارخانه سیمان 3300 تنی مارگون در کنار این سد در سال هاي اخیر با مشکل تأمین آب روبه رو بوده و به
عنوان یک چالش جدي پیش روي مسئولان اقتصادي استان بوده که بدون شک با اجراي سد سقاوه این مشکل براي همیشه برطرف
می شود. کلانتري گفت: به دلیل عدم وجود زیرساخت هاي اشتغال و صنعت در شهرستان تازه تأسیس مارگون سد مخزنی سقاوه با
حجم 7/9 میلیون مترمکعب براي مصارف شرب و صنعت تأثیر شگرفی در توسعه این شهرستان ایجاد می کند. نماینده مردم
شهرستان هاي بویراحمد، دنا و مارگون نیز گفت: مراحل مطالعات سد سقاوه به طور کامل انجام و مستندات لازم براي اخذ ماده 23
ارائه شده و به زودي نهایی می شود. مهدي روشنفکر با اشاره به پیگیري هاي انجام شده براي ایجاد ردیف سد سقاوه در بودجه

1400، افزود: به زودي عملیات اجرایی این پروژه مهم آغاز می شود.



جدول پخش مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/03/01

براساس اعلام آموزش و پرورش، جدول پخش مدرسه تلویزیونی براي یکشنبه دوم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی مشخص
شد.

به گزارش حوزه آموزش و پرورش گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، آموزش و پرورش برنامه آموزشی

 
مدرسه تلویزیونی یکشنبه دوم خرداد را مشخص کرد. 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

 
حسابداري صورت هاي مالی -رشته حسابداري - پایه 12- شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
نقشه کشی معماري - رشته نقشه کشی ساختمان و معماري داخلی - پایه 12و 11-شاخه کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
کارآفرینی و نوآوري -رشته شایستگی هاي غیر فنی -پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
آنالیز گاز هاي خروجی خودرو - رشته مکانیک خودرو - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 

 
انجام کمک هاي اولیه - رشته تربیت کودك - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 14:30تا 15:00 

 
ریاضی 

 
پایه هفتم 

ساعت15:00تا15:30 



 
ریاضی 

 
پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ریاضی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:30 تا 16:50 

 
پرورشی 

 
راهبرد هاي برنامه ریزي درسی 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 16:50 تا17:10 

 
فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 17:10 تا 17:30 

 
فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 17:30تا 18:00 

 
فیزیک یک - پایه 10- رشته علوم تجربی و ریاضی فیزیک 

 
ساعت 20:00 تا 20:30 

 
ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:30تا 20:50 

 
ریاضی سه - پایه 12- رشته علوم تجربی 

 
یکشنبه2خردادشبکه 4 

 
ساعت8فارسی3 

 
ساعت8:30فارسی3 

 
ساعت9فارسی3 



 
ساعت9تاریخ 

 
ساعت9:30حل سوالات فیزیک 

 
ساعت10حل سوالات فیزیک 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - اصول عقاید 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - تاریخ 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 15:00 تا 15:30 - عربی، زبان قرآن 3 - پایه 12 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 15:30 تا 16 - پیام هاي آسمان پایه هفتم 

 
بیشتربخوانید 

- استفاده از معادل فارسی واژه هاي بیگانه در کتاب هاي درسی



موانع بانکی، صاحبان مشاغل را از وام کرونا منصرف کرد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/03/01

کرونا 2میلیون نفر را بیکار کرد؛ 2 میلیون نفري که عطاي دریافت کمک مالی دولت را به لقایش بخشیدند و این روز ها در
حال احیاي وضعیت خود هستند.

کرونا 2میلیون نفر را بیکار کرد؛ 2 میلیون نفري که عطاي دریافت کمک مالی دولت را به لقایش بخشیدند و این روز ها در حال

 
احیاي وضعیت خود هستند. 

به دنبال شیوع ویروس کرونا در کشور و آسیب دیدن بسیاري از کسب و کار ها به ویژه صنوف خدماتی، دولت با پرداخت تسهیلات
ویژه و وام هاي کم بهره در جهت حمایت از صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي آسیب دیده گام برداشت و به منظور حفظ اشتغال
موجود در بنگاه ها و حمایت از نیروهاي کار، پرداخت وام کرونا با نرخ سود ترجیحی 12 درصد را مصوب کرد تا در اختیار بنگاه هاي

 
خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار گیرد. 

بر این اساس وزارت کار با هدف حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار، 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع
کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا

 
معرفی کرد تا مراحل ثبت نام خود را از این طریق دنبال کنند. 

با وجود آنکه حدود نیمی از اعتبار و تسهیلات مصوب به مرحله پرداخت رسیده و بخشی از متقاضیان و صاحبان کسب وکارهاي
آسیب دیده آن را دریافت کردند اما بخش اعظمی از متقاضیان هم بودند که از گرفتن این تسهیلات منصرف شدند یا موفق به دریافت

 
وام کرونا نشدند که می توان دلایل متعددي را در این خصوص مؤثر دانست. 

علل عدم پیگیري دریافت وام یا انصراف متقاضیان در سه دسته موانع بانکی، موانع نرم افزاري در سایت کارا و مبلغ وام دسته بندي
شده است. مطابق نتایج یک نظرسنجی 41 مورد از دلایل در بخش موانع بانکی، 25 مورد در بخش موانع نرم افزاري و ساختاري و 6
مورد نیز در بخش مبلغ وام بوده است. در بخش موانع بانکی، شرایط سخت تضامین بانکی، چند مرحله اي بودن پرداخت وام، داشتن

 
چک برگشتی ضامن و شرایط سخت بازپرداخت، از مهم ترین دلایل مطرح شده بوده است. 

 
2 میلیون بیکار 

صرف نظر از سیاست حمایت از بنگاه ها و حفظ اشتغال نیروهاي کار، تداوم شیوع کرونا در کشور آسیب هاي جدي به حوزه اشتغال
وارد کرد و موجب رکود در بخش هاي اقتصادي شد به نحوي که بخش قابل توجهی از کسب و کار ها از بازار کار خارج شدند آن طور
که عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار می گوید در دوران کرونا حدود 2 میلیون شغل ریزش کرد که با

 
پرداخت تسهیلات کمک شد نزدیک به یک میلیون و 100 هزار شغل بازگشت مجدد به کار داشته باشند. 

وي درباره پرداخت مقرري بیمه بیکاري در ایام کرونا می گوید: حدود 730 هزار نفر به طور اختصاصی مشمول دریافت بیمه بیکاري
شدند که 250 هزار نفر از آنها همچنان بیمه بیکاري دریافت می کنند لذا از این جهت نیازمند منابع جدید هستیم و امیدواریم براي

 
سال 1400 حمایت ها از حوزه بازار کار و کسب و کارهاي آسیب دیده تداوم داشته باشد. 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مواجهه با کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تداوم فعالیت کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا،

 
در 14 رسته اصلی و 858 زیررسته اعتباري در حدود 20 هزار میلیارد تومان در اختیار کسب و کارهاي آسیب دیده قرار داده است. 

در مرحله نخست 14 هزار میلیارد تومان با رویکرد اشتغال محوري و در مرحله دوم 8 هزار میلیارد تومان با رویکرد بنگاه محوري و با
تمرکز بر آسیب دیدگی بخش هاي خدماتی در حال پرداخت است که 2هزار میلیارد تومان آن در اختیار بخش هاي گردشگري و
صنایع دستی، 1700 میلیارد تومان در حوزه فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان در حوزه ورزش به صورت تخصصی و از طریق



 
دستگاه هاي مربوطه به واحدهاي کسب و کار اختصاص یافته است. 

برابر آمار ها در شوك نخست کرونا دست کم یک میلیون و 600 هزار شغل دچار آسیب شدند و یک میلیون و 300 هزار شغل در
معرض تهدید قرار گرفتند که در پی آن و بر اساس اعلام وزارت کار به تدریج با ریزش حدود 2 میلیون نفر در حوزه اشتغال مواجه

 
شدیم. 

 
احیاي شغل ها 

از زمان شیوع ویروس کرونا در کشور، دولت با اختصاص تسهیلات و وام هاي کم بهره، پرداخت مقرري بیمه بیکاري، توزیع بسته هاي
معیشتی، بخشودگی بدهی بانکی و تمدید مهلت پرداخت مالیات ها در جهت حمایت از خانوارها، صاحبان مشاغل، اصناف و کسب

 
وکارهاي آسیب دیده از کرونا گام برداشته که در مجموع اعتباري بیش از 77 هزار میلیارد تومان براي دولت خرج برداشت. 

در راستاي حمایت از کسب و کارها، 8 هزار و 900 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت با نرخ سود 12 درصد پیش بینی شد که 2
هزار و 300 میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل و نقل ریلی و هوایی و 6 هزار و 600 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به

 
14 رسته کسب و کار آسیب دیده از کرونا با رویکرد اشتغال محوري و بنگاه محوري اختصاص پیدا کرد. 

در حوزه خانوارها، دولت جمعاً 44 هزار و 900 میلیارد تومان تسهیلات شامل 22 هزار میلیارد تومان وام یک میلیون تومانی یارانه در
مرحله اول و 5/7 هزار میلیارد تومان وام یک میلیون تومانی در مرحله دوم و 15 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات در قالب توزیع

 
بسته هاي معیشتی به خانوارهاي آسیب پذیر و حمایت ماهانه از خانوار ها تا پایان سال 1399 در نظر گرفت. 

در سال گذشته دولت در حوزه مسکن 4هزار و 600 میلیارد تومان تسهیلات در قالب وام ودیعه مسکن اختصاص داد که این مبلغ در
کلانشهر ها 50 میلیون تومان، در شهرهاي بزرگ 30 میلیون تومان و در شهرهاي کوچک 15 میلیون تومان به 120 هزار مستأجر با

 
نرخ 12 درصد بود. 

حمایت 17 هزار میلیارد تومانی از بخش درمان از دیگر اقدامات اثرگذار دولت در دوران کرونا بود که در این راستا علاوه بر منابع
بودجه اي، از محل منابع صندوق توسعه ملی اعتبار ویژه به بخش بهداشت و درمان اختصاص یافت.



بورس بازي یا بازي با بورس!

منبع: ایسکاشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/03/01

با توجه به پایان دولت دوازدهم، عملکرد اقتصادي این دولت را در وزارت اقتصاد بررسی کردیم.

 با توجه به پایان دولت دوازدهم، عملکرد اقتصادي این

 
دولت را در وزارت اقتصاد بررسی کردیم. 

به گزارش گروه اقتصادي ایسکانیوز، با توجه به اینکه اندك زمانی از عمر دولت دوازدهم باقی مانده است، می تواند عملکرد اقتصادي
این دولت را بررسی کرد. با توجه به عملکرد چهار ساله وزارت امور اقتصادي و دارایی در دولت دوازدهم و حضور دو وزیر؛ بررسی

 
عملکرد این وزارتخانه را به دو دوره تقسیم می کنیم. 

آیا اصلی ترین علت استیضاح کرباسیان، فسادهاي گمرکی بود؟ در تاریخ 29 مرداد 1396، مسعود کرباسیان با 240 راي موافق و 31
راي مخالف براي کرسی وزارت امور اقتصاد و دارایی از مجلس شوراي اسلامی راي اعتماد گرفت. اما با گذشت یکسال از این راي
اعتماد، در تاریخ 4 شهریور 1397، کرباسیان توسط نمایندگان مجلس استیضاح شد و نتوانست پاسخگوي سوالات باشد. بنابراین با
137 راي موافق و 121 راي مخالف استیضاح، از وزارت اقتصاد و دارایی برکنار شد. پیگیري علل استیضاح و عدم پاسخگویی کرباسیان

 
در مجلس تا حدودي نوع عملکرد وي در این یکسال را نشان می دهد. 

اگرچه او مقام وزارت را با اکثریت آرا در مجلس به دست آورد؛ اما بسیاري از منتقدان و مخالفان، تصدي او بر وزارت اقتصاد و دارایی
را امري اشتباه می دانستند. زیرا معتقدند او به دلیل نداشتن تحصیلات آکادمیک در حوزه اقتصاد، توانایی هدایت اقتصاد کشور به
مسیر درست را ندارد. اگرچه او در امور اجرایی توانمند است، اما بی شک کابینه اي بدون اقتصاد دان دچار چالش و گرفتاري خواهد

 
شد. 



 
 

کرباسیان در پاسخ به این گونه اظهار نظرها این طور پاسخ می دهد: من تنها فردي هستم که 28 کتاب در زمینه اقتصاد تالیف و

 
ترجمه کرده ام و از روي تواضع، مطلبی در این خصوص بیان نکرد. اما بدانید که می دانم و براساس آن ها عمل می کنم. 

از جمله مواردي که بر نقد کرباسیان مطرح شد؛ افزایش نرخ دلار از 3 هزار و 800 تومان به 12 هزار تومان است. همچنین، متوسط

 
قیمت مسکن با 65 درصد افزایش به متري 8 میلیون رسیده است. 

رشد اقتصادي 2 تا 4 درصد کاهش داشته است و تورم نقطه اي به 13.7 رسیده است. یعنی قیمت ها تقریبا 95 درصد افزایش یافته
است. همچنین عده اي از تحلیل گران اقتصادي بر این باورند که کرباسیان نتوانسته است در واگذاري شرکت ها به بخش خصوصی

 
مطابق با برنامه توسعه حرکت کند. 

نمایندگان بیان کردند: فساد در گمرك، اصلی ترین دلیل استیضاح است. باید پرسید مقصر فساد در سامانه گمرکی چه کسی است؟
بارها اشاره شده که شرکت هاي مرزي در فشار شدید اقتصادي هستند و مشکلات گمرکی مردم را زمین گیر کرده است؛ اما براي

 
تغییر شرایط در گمرك و وزارت اقتصاد تلاشی نشده است. 

کرباسیان براي دفاع از خود چنین اظهار می کند: باید میان برخی از مشکلات ایجاد شده تفکیک قائل شویم. متاسفانه در شرایط
فعلی به جاي اینکه توان خود را در بهبود وضعیت معیشتی مردم بگذاریم، باید با حمله هاي اقتصادي دست و پنجه نرم کنیم.
همچنین، برخی دیگر از مشکلات به وجود آمده ناشی از آسیب هاي ساختاري نیست. بلکه بد عهدي نظام سلطه سبب ایجاد این

 
شرایط شده است. 

او با اشاره به دنبال کردن پرونده هاي تخلف و فساد بیان کرد: ریشه هاي فساد را باید در امضاهاي طلایی جست. تراکنش هاي
مشکوك بانکی را تشخیص داده ایم، به همین دلیل توسعه سامانه هاي هوشمند مبارزه با پولشویی تسهیل شده است. همچنین
مجوزدهی دولت به مردم و کسب و کارها از روز اول پیگیري کرده ایم و تمام این دستاوردها در دوره کمتر از یکسال به دست آمده

 
است. 

او ادامه داد: کسب رتبه اول جهانی در مبارزه با مواد مخدر، رتبه دوم جهانی در مبارزه با قاچاق کالا و شناسایی 3 هزار میلیارد تومان
املاك دولت، به معنی شفاف سازي نیست؟ همچنین در راستاي جذب سرمایه گذاري خارجی و فاینانس با وجود فضا سازي هاي
هاي منفی بین المللی، بیش از 5 میلیارد دلار در سال 2017 سرمایه گذاري خارجی در کشور صورت گرفته و نسبت به سال قبل 50

 
درصد رشد یافته است. 

او افزود: من یک سال است که وزیر اقتصاد شده ام. نمی توان انتظار داشت که ظرف این مدت کوتاه، مشکلات تاریخی اقتصاد کشور



 
را حل کنم. 

 
اما در نهایت نمایندگان قانع نشده و کرباسیان وزارتخانه را ترك کرد. 

دژپسند در کرسی وزارت/ از دلار 32 هزار تومانی تا تورم 36 درصدي در مرداد ماه 1397، جمعی از استادان و تحلیلگران اقتصادي
درباره وقوع بحران اقتصادي در ایران در نامه اي به رئیس دولت دوازدهم هشدار دادند. در این نامه الگوي فعلی اقتصاد ایران، ضد
تولید و غیر مردمی ارزیابی شده است. این 38 اقتصاد دان امضا کننده، 30 دلیل را به عنوان دلایل اساسی بحران هاي اقتصادي

 
تشریح کردند و براي خروج از آن، 20 راهکار را پیشنهاد دادند. اما هیچ توجهی به اظهار نظرات آن ها نشد. 

 
 

دژپسند، دوران وزارت خود را با دلار 16 هزار تومانی تحویل گرفت و به رکورد 32 هزار تومان رساند. می توان گفت، یکی از مفسده
هاي بزرگ کشور، رانت واگذاري ارز 4200 تومانی است. هر زمان که ارز دو نرخی وجود داشته باشد، سود سرمایه گذاري ها به جاي

 
سفره مردم به جیب دلالان متصل به افراد صاحب نفوذ در برخی دستگاه ها رفته است. 

هفت تپه؛ خصوصی سازي یا غارت؟ از جمله خصوصی سازي هاي جنجالی، واگذاري شرکت کشت و صنعت نیشکر هفت تپه است.
این شرکت در سال 1394 به بخش خصوصی واگذار شد. اما از آنجایی که اکثر موارد خصوصی سازي در ایران به اهداف خود نرسیده

 
است؛ هفت تپه نیز یکی از این موارد است. 

در ماجراي خصوصی سازي هفت تپه، دو خریدار اصلی با دریافت ارز دولتی براي کالاهاي اساسی به منظور توسعه همان صنعت، ارز را
از کشور خارج کردند. اعتراض هاي گسترده اي براي باز پس گیري آن به دولت صورت گرفته است. در نهایت در تاریخ 18 فروردین
امسال با ورود دستگاه هاي نظارتی، دادخواست ابطال و واگذاري پرفساد شرکت هفت تپه به دادگاه ویژه حقوقی رسیدگی کننده به
پرونده هاي مساله دار خصوصی سازي ارجاع شد و پس از برگزاري جلسات رسیدگی دادگاه در زمستان سال گذشته، راي ابطال

 
واگذاري هفت تپه صادر شد. 

تاثیر اقتصاد کشور بر بورس چگونه بود؟ ابتداي سال 99 بود که مردم به نوعی با دعوت رئیس جمهور به بازار سرمایه دعوت شدند و از
آن ها خواسته شد تا همه چیز را به بورس بسپارند. مردم نیز با اتکا به این دعوت از سوي عالی ترین مقامات کشور، سرمایه هاي خرد

 
خود را به بورس آوردند. برخی از افراد با اعتماد به دولت، اقدام به قرض کردن و یا نقد کردن دارایی هاي خود کردند. 

اما دولت به وعده خود عمل نکرد و نهایت استفاده را از اعتماد مردم برد. بازار سرمایه را محلی براي تامین مالی و جبران کسري



 
بودجه خود تبدیل کرد. 

در واقع وزارت اقتصاد و سازمان بورس با توزیع رانت اطلاعاتی به برخی افراد و جریانات، فروش ناگهانی سهام در اوج قیمت ها، بورس

 
را به ورطه سقوط کشاندند. 

مدیریت سهام عدالت؛ همچنان سرگردان اردیبهشت سال 99، آزاد سازي سهام عدالت آغاز شد و هدف از آزادسازي، بهره مندي مردم
از عواید آن بود. عده اي از مردم روش مستقیم و عده اي دیگر روش غیر مستقیم را انتخاب کردند. اما هیچ کدام به هدفی که به

 
دنبال آن بودند، نرسیدند. 

از جمله مشکلاتی که در خصوص روش غیر مستقیم مدیریت سهام عدالت براي مردم ایجاد شد؛ به نتیجه نرسیدن نحوه فروش این

 
سهام و بلاتکلیفی حدود 19 میلیون نفر است. 

در روش غیر مستقیم نیز، درباره سجامی شدن مردم تصمیم هاي متعددي گرفته شد. همچنین امروز و فردا کردن واریز سود از سوي
شرکت سپرده گذاري مرکزي مطرح است. چرا ساز و کار مشخصی براي شناسایی سود این شرکت ها در نظر گرفته نمی شود و هر

 
روز به مردم وعده پرداخت سود داده می شود. 

اکنون نیز با توجه به برگزاري مجامع سهام عدالت؛ نقدهایی به ماده 8 آیین نامه سهام عدالت وجود دارد. مبنی بر اینکه در این ماده
به مدیران هر استان مجوز داده شده که بتوانند تا 30 درصد از پرتفوي آن استان را فروخته، نقد کنند و در صندوق هاي پروژه،
مسکن و ساختمان استفاده کنند. اما بدترین حالت براي آینده این سرمایه گذاري استانی، اجازه نقد کردن پرتفوي و تزریق آن به

 
صندوق هاي پروژه است. 

بازار جدیدي به نام رمز ارز اخیرا صحبت هایی درباره رمزارزها بیان می شود؛ عده اي مخالف و عده اي موافق. افرادي هستند که
معتقدند ایجاد بازار رمز ارزها می تواند سبب خروح سرمایه از کشور و بسیار آسیب زا باشد. اما اخیرا مجلس طرحی را دنبال می کند

 
مبنی بر اینکه این رمزارزها می توانند بسیار به بهبود وضعیت اقتصادي کشور کمک کند. 

در مورد مسائل فقهی و شرعی بودن رمز ارزها نیز فقها نظرات متفاوتی دارند. به نظر می رسد که هنوز تصمیم مشخصی درباره آن ها

 
از سوي شوراي نگهبان گرفته نشده است. 

با این نظرات مختلف، اما مسئولان اقتصادي کشور به دنبال ایجاد بازار رمزارزها در کشور هستند. اما باید در نظر بگیرند که سال 99
یکی از دلایل ضررهاي سنگین مردم در بورس ناشی از عدم آشنایی و آموزش بود. رمزارزها نیز بازاري جدید است و به تبع نیازمند
آموزش و مطالعه است. بنابراین انتظار می رود که مسئولان به این نکته مهم نیز توجه کنند و تجربه تلخ سال گذشته در مورد سرمایه

 
گذاري در بورس، در مواجه با این رمز ازرها تکرار نشود. 

رشد اقتصادي، بیکاري و تورم در دولت تدبیر و امید عبدالمجید شیخی کارشناس اقتصادي در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان
در پاسخ به روند رشد اقتصادي در سال هاي اخیر اظهار کرد: روند رشد اقتصادي کشور نشان می دهد که نوسانات رشد تحت تاثیر
نوسانات نرخ ارز است. نرخ رشد اقتصادي و نرخ ارز نیز از سال 92 تا 99 توامان تحت تاثیر حباب مذاکرات برجامی بوده است. یک
شوك را در سال 91 ملاحظه می کنید که با افت شدید تولید ناخالص داخلی همراه است و به عبارتی تحت تاثیر افزایش نرخ ارز پس

 
از اعلام تحریم هاي آمریکا در دولت اوباما بود. 



او در ادامه بیان کرد: در سال 95 با رشد بالاتر از 10 درصد مواجه بودیم؛ بیش از 90 درصد رشد ناشی از افزایش صادرات نفت خام
بوده است. این اتفاق ناشی از حباب روانی ایجاد شده دولت است که انتظارات خوش بینانه اي را در اقتصاد ایجاد کرد و محقق نشد.

 
بلافاصله سال 96 ، با شوك عظیمی در کاهش رشد اقتصادي تا حدود 60 درصد رشد سال 95 مواجه شدیم. 

 
 

او افزود: این روند ادامه پیدا کرد تا سال 98 که با ورود قوه قضائیه به موضوع کسب و کار، جلوگیري از تعطیلی کارخانه ها، برگرداندن
کارخانه ها و بنگاه هاي تعطیل شده به خط تولید و افزایش ظرفیت تولید؛ با اینکه هیچ رشدي در صادرات نفت خام در سال 98 و

 
99 ما ملاحظه نمی شود، اما با رشد تولید ناخالص داخلی بدون نفت مواجه هستیم. 

این کارشناس اقتصادي گفت: در سال 96 نیز تا بیش از حدود 80 درصد افت رشد تولید ناخالص داخلی متوجه کاهش صادرات نفت

 
خام بود. در سال 98 نیز بزرگترین سهم کاهش رشد تولید ناخالص داخلی ما ناشی از افت شدید صادرات نفت خام بوده است. 

او افزود: پیش بینی براي سال 1400 نیز این است که این رشد بدون نفت نیز همچنان ادامه پیدا می کند و تا اکنون نیز حدود یک

 
درصد رشد داشته ایم. پیش بینی ما این است که این رشد نیز اضافه تر خواهد شد. 

شیخی تاکید کرد: با توجه به عملکرد دولت دوازدهم، امیدواریم مردم در انتخاب هاي خود فردي را انتخاب کنند که به توان داخلی،

 
رشد تولید، فعال کردن ظرفیت هاي بالقوه داشته باشد و این رشد نیز بیشتر از این افزایش پیدا کند. 

اوج تورم در نتیجه احیاي برجام بوده است این کارشناس اقتصادي در پاسخ به روند نرخ تورم در سال هاي اخیر اشاره کرد: رشد تولید
ناخالص داخلی رابطه تنگاتنگی با رشد تورم دارد. اثر تورم روي رشد منفی است و تاثیر رشد بر تورم نیز مثبت است. از سال 95
حباب دروغین برجام باعث شد که تورم ایجاد شود و همزمان با افت تولید ناخالص داخلی مواجه باشیم. هر دوي این موارد روي

 
یکدیگر اثر متقابل و فزاینده داشته و نرخ ارز نیز بر تورم اثرگذار بوده است. 

او افزود: اصولا اقتصاد ما در این دولت شرطی شده بود. به بیان دیگر اقتصاد به دلار مشروط شده و دلار نیز به مذاکرات. در کل

 
اقتصاد، تابعی از اخبار برجامی شده بود و این دولت بود که چنین شرایطی را بر مردم تحمیل کرد. 

او در ادامه بیان کرد: در این وضعیت دو عامل بازیگران اصلی بودند. یکی خود دولت بود که با نرخ ارز به نوعی بازي کرد و دیگري
دلالان نرخ ارز بودند. هر زمان که صحبت از گشایشی بوده، نرخ دلار سقوط کرده و برعکس هر زمان که خبري بدبینانه بوده، دلال ها
دلار را از بازار جمع کرده و باعث افزایش نرخ ارز و افت ارزش پول داخلی شده اند. این موارد نا خود آگاه هزینه هاي تولید را نیز تحت

 
تاثیر قرار داده و تولید نیز دچار مضیقه می شود. 



 
 

رشد بخش مجازي اقتصاد سبب افزایش بیکاري پنهان شده است شیخی با اشاره به روند نرخ بیکاري در کشور اظهار کرد: نرخ رشد
جمعیت تا کنون به طور متوسط حدود 1.3 بوده و نیروي آماده کار روز به روز به جمعیت اضافه می شود. ایجاد شغل در این سال ها
اصلا مورد توجه نبوده است. ظرفیت زیر بخش ساختمان در اقتصاد ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال بوده که به میزان یک

 
چهارم کاهش پیدا کرده است. این امر باعث تعطیلی بیش از سیصد رشته شغلی، افت تولید و رشد اقتصادي شده است. 

او ادامه داد: از آنجا که بخش ضربه گیر اقتصاد ما بخش خدمات است، بیکار شدن نیروي کار در بخش تولید و حقیقی، گاهی با
افزایش نرخ اشتغال در فعالیت هاي غیر رسمی در بخش خدمات همراه است. بنابراین نرخ بیکاري به خوبی خودش را نشان نمی دهد.

 
 

شیخی بیان کرد: اما اگر بخواهیم نرخ بیکاري حقیقی را که شامل نرخ بیکاري آشکار و پنهان است با هم جمع کنیم، مسلما از سال
92 تا الان این نرخ رو به افزایش بوده است. به خصوص سهم بیکاري پنهان در اقتصاد ما به شدت افزایش پیدا کرده است. باید
مشخص شود که بخش مجازي اقتصاد به طور حبابی رشد کرده و این بخش مجازي نیز مشتمل بر بخش هاي دلالی، سفته بازي و

 
دست به دست کردن کالا و خدمات است. 

او در پایان اشاره کرد: وزارت اقتصاد در کشور ما هیچ کاره است. عاملیت وزارت اقتصاد در کشور ما در دست بانک مرکزي است.
اختلالات ارزي نیز زیر سر بانک مرکزي بوده و بانک مرکزي نیز از رئیس جمهور و معاون اول تبعیت می کنند. در نهایت می توان

 
اینطور نتیجه گرفت که تمام این موارد گفته شده، متغیرهاي اقتصادي نرخ رشد، بیکاري و تورم را تحت تاثیر خود قرار داده اند. 

در نهایت می توان نتیجه گرفت که کارنامه اقتصادي دولت با توجه به مواردي که بیان شد، مشروط بوده و دولت و وزارت اقتصاد

 
نتوانست براساس تدبیر عمل کند. در نهایت مردم قربانی تصمیمات ناگهانی و بی اساس مسئولان بودند. 

اي کاش نه تنها کاندیدهاي ریاست جمهوري، بلکه تمام مسئولان کابینه نیز بعد از نهایی شدن سمت آن ها، وعده ها و شعارهاي خود
در زمان انتخابات را فراموش نکنند. این وعده ها صرفا براي جمع کردن راي نباشد و هدف، سفره و معیشت مردمی باشد که به آن ها

 
امید بسته اند. 



انتهاي پیام/



بخش معدن، محوري ترین اصل در توسعه استان است

منبع: تابناكشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/03/01

 
بخش معدن، محوري ترین اصل در توسعه استان است 

استاندار آذربایجان شرقی گفت: بر اساس سیاست هاي وزارت صنعت، معدن و تجارت، بخش معدن، محوري ترین اصل در توسعه

 
استان است.دکتر محمدرضا 

به گزارش تابناك تبریز،پورمحمدي روز شنبه در جلسه کارگروه
رفع موانع تولید استان که به منظور بررسی مسائل و مشکلات
معادن اهر و هریس تشکیل یافته بود، اظهار داشت: توسعه استان
به صورت متوازن انجام نیافته و در حالی که بیشتر صنایع در
قسمت غرب استان مستقر شده اند، در شرق و شمال شرق

 
استان کشاورزي مورد توجه قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در شهرستان هاي اهر و هریس معادن مهمی
وجود دارند که اگر اصول بهره برداري از آنها مورد توجه قرار

 
نگیرد نخواهیم توانست از این نعمت الهی بهره مند شویم. 

پورمحمدي گفت: در عین حال که در این منطقه معادن مهمی وجود دارد اما جنگل هاي ارسباران نیز بسیار مهم است و باید براي

 
حفاظت از این منبع طبیعی که در حال ثبت جهانی است، تدبیر کنیم. 

وي با تأکید بر اینکه امور مربوط به معادن باید پیگیري و تسریع شود، افزود: فرصت هاي شغلی و رفاهی که با بهره برداري از معادن

 
در منطقه ایجاد خواهد شد باقیات صالحات است. 

استاندار آذربایجان شرقی اضافه کرد: معدن کاران، بهره برداران و صاحبان امتیاز باید ملزم شوند تا بر اساس زمان بندي عمل کنند و

 
مطالعات و پیگیري ها را در موعد مقرر انجام دهند و مدیران دستگاه ها نیز امور را تسریع کنند. 

وي گفت: ظرف دو هفته آینده جلسه اختصاصی براي تک تک معادنی که مشکلات آنها در این جلسه مطرح شد برگزار شود تا

 
مشخص شود چه کسانی به وظایف خود عمل کرده یا نکرده اند تا براساس نتیجه این جلسات تصمیم گیري شود. 

احمد محرم زاده، نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی نیز در این جلسه اظهار داشت: اشتغال زایی معادن براي این
منطقه بسیار مهم است و باید مشکلاتی که مطرح می شود از سوي سرمایه گذاران و دستگاه هاي اجرایی با رعایت اصول و قوانین

برطرف شوند.



افزایش دستمزد کارگر در مقایسه با بهره پول با اصلاح نظام پولی

منبع: شعار سالشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/03/01

شعار سال: حسن سبحانی، استاد اقتصاد دانشگاه تهران معتقد است براي بهبود وضعیتِ اقتصادي و خروج از بحرانِ معیشتی
موجود باید سیاست هاي تعدیلِ ساختاري را کنار گذاشت و به آنچه در قانون اساسی آمده است پایبند بود. او می گوید

سیاست ها باید به سمت اصالت نیروي کار و حذف اصالت پول حرکت کند. مشروح مذاکره با ...

شعار سال: حسن سبحانی، استاد اقتصاد دانشگاه تهران معتقد است براي بهبود وضعیتِ اقتصادي و خروج از بحرانِ معیشتی
موجود باید سیاست هاي تعدیلِ ساختاري را کنار گذاشت و به آنچه در قانون اساسی آمده است پایبند بود. او می گوید سیاست ها

 
باید به سمت اصالت نیروي کار و حذف اصالت پول حرکت کند. مشروح مذاکره با این اقتصاددان در ادامه می آید: 

بحران معیشتیِ امروز جامعه نتیجه چیست و دولت آینده براي بهبود وضعیت معیشتِ کارگران و اقشار ضعیف جامعه چه اقداماتی باید

 
انجام دهد؟ 

باید توجه داشته باشیم که در کوتاه مدت نمی توان کاري انجام داد، اما به طور کلی بهبود وضعیت کارگران و اقشار ضعیف جامعه
منوط به اتخاذ سیاست هایی است که در میان مدت تاثیرگذار باشد. به عنوان مثال در خصوص کارگران باید از طریق اصلاح نظام
پولی اقدام کرد؛ به این معنا که با حذف بهره و یا ربا از فعالیت هاي پولی، قیمت سرمایه را پایین آورد تا دستمزد کارگر در مقایسه با

 
بهره ي پول افزایش پیدا کند. 

درواقع سیاست ها باید به سمت اصالت نیروي کار و حذف اصالت پول حرکت کند. در شرایط فعلی، پول بازدهیِ خود را به صورت
بهره و به نحوي مطمئن دریافت می کند، اما این کارگر است که به محض کوچکترین اختلالی در امر تولید، یا حقوقش به تعویق می
افتد و یا تهدید به اخراج می شود؛ بنابراین باید از طریق اصلاح سیاست هایی که در آن به پول اصالت داده نشود، اقدام کرد تا ثمره ي

 
آن بر افزایش دستمزد کارگران نسبت به بهره ي پول دیده شود. 

یکی از مشکلات کارگران عدم تعیین حقوق براساس سبدمعیشت و نرخ تورم واقعی است، مسئله ي اجراي قانون در تعیین حداقل

 
دستمزد تا چه اندازه حائز اهمیت است؟ 

تعیین حداقل دستمزد متناسب با نرخ تورم و سبد کالا بر اساس قانون جزو حقوق کارگران است و در آن تردیدي نیست. ازطرف دیگر
اقتصاد ملی ما در رکود به سر می برد و انگیزه هاي تولید و سرمایه گذاري به واسطه ي بالا بودن نرخ بهره و ربا و تورمی که وجود

 
دارد، پایین است. 

در نتیجه بین تامین دستمزدِ متناسب براي نیروي کار و مسائل و شرایطی که بر تولیدکنندگان می گذرد، ناسازگاري به وجود آمده
است. یعنی براي اینکه بخواهیم به نیروي کار بپردازیم باید به نیرو هاي تولیدي فشار هایی وارد شود و احتمالا در مواردي برعکس. راه

 
حل این است که در بلندمدت به گونه اي حرکت کنیم که این ناسازگاري از بین برود. 

من در این زمینه مثالی می زنم تا موضوع بیشتر مشخص شود، ببینید ما اگر بخواهیم از دورترین کشور ها واردات کالا هاي کشاورزي



داشته باشیم، قیمت برخی از این کالا ها بعضا از برخی تولیدات داخلی ارزان تر تمام می شود. اگر دولت بخواهد این کالا ها را وارد
کند و مصرف کننده را مدنظر قرار دهد، به تولید کننده ي داخلی اجحاف می شود و اگر بخواهد واردات نکند و از تولیدات داخلی

 
حمایت کند به مصرف کننده اجحاف می شود. 

راه رفع این ناهماهنگی در منافع، استفاده از تحقیقات کشاورزي است. در جا هایی که مبناي انجام کار هاي کشاورزي، تحقیقات
نیست ممکن است از یک هکتار زمین سه تُن گندم برداشت شود و اگر فرض کنیم هر تُن گندم را حدود دومیلیون تومان بفروشند در
مجموع 6 میلیون تومان براي تولیدکننده درآمد دارد. حالا فرض کنید از بذر و کود مناسب استفاده شود در این صورت از همان هکتار
ممکن است بیست تُن گندم برداشت شود و اگر هر تُن گندم را به جاي دو میلیون تومان، یک میلیون تومان بفروشند، در مجموع
20میلیون تومان درآمد می شود. در اینصورت هم درآمد تولیدکننده افزایش یافته و هم قیمت براي مصرف کننده کاهش یافته است.

 
یعنی با اتخاذ سیاست هاي درست و سیستمی، می توان این مشکل را در میان مدت حل کرد. 

شما به اتخاذ سیاست هاي بلندمدت براي بهبود وضعیت معیشتیِ اقشار ضعیف جامعه اشاره کردید، آیا می توان سیاست هایی مثل
پرداخت یارانه را اقدامی مناسب در کوتاه مدت براي بهبودِ مقطعیِ وضعیتِ این اقشار دانست؟ اهمیتِ هدفمندسازي یارانه ها در دولتِ

 
جدید تا چه اندازه است؟ 

ببینید وقتی به بیش از 80میلیون نفر یارانه پرداخت می شود، یعنی پرداختِ یارانه ها به صورت هدفمند نیست. اگرچه من در هنگام
شروع طرح هدفمندي یارانه ها مخالف پرداخت یارانه ي نقدي بودم، اما الآن با آن مخالف نیستم به این خاطر که زندگی ده ها
میلیون انسان که در شرایط نامناسب اقتصادي هستند، به همین اندك یارانه وابسته است. اما باید قانون پرداخت یارانه ها را اصلاح
کرد؛ به این صورت که در ابتدا یارانه ي نقدي به طور مطلق براي همه قطع شود و بعد اعلام شود کسانی که می توانند ضرورت
حمایت اجتماعی از خود را ثابت کنند، متقاضیِ دریافت یارانه شوند. یعنی افرادي که یا درآمد ندارند و یا نسبت به حداقل هزینه هاي

 
زندگی خود دچار کسريِ درآمد هستند. 

من فکر می کنم بین سی تا چهل میلیون نفر به این صورت، نیازمند دریافت یارانه تشخیص داده شوند. دولت باید یارانه را به افرادي
که درآمد ندارند به اندازه ي حداقل هزینه هاي زندگی و به آن ها که کسري دارند به اندازه ي کسريِ آن ها، پرداخت کند؛ بنابراین

 
دولت باید با حذف یارانه ي دهک هاي بالاي جامعه، منابع موجود را بین آن ها که نیازمندتر هستند، توزیع مجدد نماید. 

آیا صرف پرداختِ یارانه را می توان سیاست حمایتیِ دولت از اقشار ضعیفِ جامعه دانست؟ آیا دولت توان انجام حمایت هاي اجتماعی

 
دیگر به نفع اقشار ضعیف جامعه را دارد؟ 

حمایت اجتماعی شامل مواردي می شود که اصطلاحا به آن ها نیاز هاي اساسی می گویند که در بند یک اصل 43 قانون اساسی آمده
است. البته واقعیت ها را نباید نادیده گرفت؛ در حال حاضر و با توجه به شرایط موجود امکان زیادي براي دولت باقی نمانده تا بتواند
به همه ي نیاز ها رسیدگی کند. منطقا متناسب با امکاناتی که وجود دارد، باید ضعیف ترین اقشار جامعه مورد حمایت قرار بگیرند

 
مشروط براینکه این حمایت ها، آن ها را دچار بیکاري و یا تنبلی نکند. نباید وعده و وعیدي مازاد بر امکانات موجود داد. 

با این اوصاف و در چنین شرایطی آیا انجام اقداماتی اساسی در خصوص تامین اجتماعی فراگیر و فراهم کردنِ بستر حمایت هاي

 
اجتماعی در زمینه ي تامین مسکن، آموزش و درمان غیرممکن است؟ 

باید این موارد را از هم تفکیک کنیم. مثلا مسئله ي مسکن با آموزش عمومی و یا بهداشت و درمان فرق دارد. براي آموزش، دولت ها



موظف به تامینِ امکانات هستند، اما طبق اصل 31 قانون اساسی براي مسکن موظف هستند زمینه ها را فراهم کنند. فراهم کردنِ
زمینه یعنی راه اندازيِ تولید براي اینکه مصالح ساختمانی ارزان تري تولید شود، یعنی حذف و یا کاهش بهاي زمین که در غیر
کلانشهر ها مقدورتر است و یا حذف بهره بانکی از تسهیلات. دولت وقتی این کار ها را انجام دهد به طور طبیعی زمینه ي ساخت
مسکن براي افراد و انبوه سازان را فراهم کرده است؛ بنابراین باید نیاز ها را تفکیک و متناسب با هرکدام مطابق با قانون اساسی اظهار
نظر کرد. در مجموع بدیهی است که دولتی که در بودجه ي سال 1400 اعلام کرده سیصدو و بیست هزار میلیارد تومان کسري تراز
عملیاتی دارد که به نظر من در عمل بیشتر از این ها خواهد بود، به لحاظ مالی دولت ضعیفی است و نمی تواند این نیاز ها را

 
پاسخگویی کند. 

به اعتقاد من با رونق اقتصاد ملی بسیاري از مسائل حل می شود. دولت باید با سیاست هایی که اتخاذ می کند، اقتصاد ملی را راه
اندازي کند. با رونق اقتصاد ملی، اشتغال ایجاد می شود، درآمد به وجود می آید و مردم با درآمد خود به نحوي که کرامتشان هم
حفظ می شود، می توانند زندگیِ خود را اداره کنند، اما در شرایطی که ما در آن هستیم، راه اندازيِ چنین اقتصادي، برنامه اي بین

 
پنج تا ده ساله است. 

 
به نظر شما تحریم ها چقدر در وضعیت و بحران معیشتی امروز ما اثرگذار است؟ 

تحریم ها در اقتصاد ایران اثر دارد، اما اینکه تاثیرگذاري آن موجب توقف اقتصاد ملی شود خیر، در این حد نیست. اقتصاد ملی ما
اقتصاد 85 میلیون نفره با سرزمین بسیار وسیعی است که تفاوت درجه حرارت در آن گاهی تا 37 یا 38 درجه از نقطه اي به نقطه ي
دیگر است. این اقتصاد به مثابه ي کشتی عظیمی است، هرچند امواج تحریم ممکن است تکان هایی به این کشتی بدهد، اما نمی
تواند آن را واژگون کند. مهم این است که ضمن اینکه یک لحظه را براي کاهش تحریم از دست ندهیم، به استفاده از قابلیت ها و

 
امکانات داخلی بپردازیم. شکی نیست که اگر تحریم نباشد، سرعت ما بیشتر و زمان رسیدن به هدف کوتاه تر خواهد شد. 

 
به عنوان سوال آخر، چه چشم اندازي براي بهبود وضعیت اقتصادي و بحران معیشتی موجود می بینید؟ 

پاسخ این سوال هم مثبت است و هم منفی؛ چنانچه سیاست هاي اقتصاديِ تعدیلِ ساختاري که در دولت هاي گذشته و از سال 68تا
به الآن حاکم است، ادامه پیدا کند، بی شک اوضاع بدتر خواهد شد، اما اگر دولتی روي کار بیاید که در جهت تغییر بنیادین سیاست
ها گام بردارد، هرچند که باید هزینه ي دوره تغییر را بپردازد، اما با این وجود می توان به بهتر شدنِ تدریجی اوضاع امیدوار بود. به

 
اعتقاد من سیاست هاي اقتصادي باید به آنچه در قانون اساسی جمهوري اسلامی آورده شده است، برگردد. 

شعار سال؛ با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري کار ایران، تاریخ انتشار: 1 خرداد 1400، کد خبر: 1078853،
www.ilna.news



بومی سازي قطعات حوزه معدن و صنایع در تاصیکو
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شعار سال: متن پیام مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین وابسته به شستا به شرح ذیل است: بسِْمِ االلهِ النُّورِ
معدنکاران، فعالان حوزه معدن و صنایع معدنی خانواده بزرگ صدر تامین سلام علیکم؛ درج عنوان روز جهانی معدن در تقویم

بین المللی فرصت مغتنمی است تا در آن ضمن پاس داشت تلاش و همت بالاي معدنکاران ...

 
شعار سال: متن پیام مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین وابسته به شستا به شرح ذیل است: 

 
بسِْمِ االلهِ النُّورِ 

 
معدنکاران، فعالان حوزه معدن و صنایع معدنی خانواده بزرگ صدر تامین 

سلام علیکم؛ درج عنوان روز جهانی معدن در تقویم بین المللی فرصت مغتنمی است تا در آن ضمن پاس داشت تلاش و همت بالاي
معدنکاران و صنعتگران در عرصه هاي مختلف و تکریم مقام ارزشمند آنان در توسعه و بالندگی معدن و صنعت کشور، بر نقش ارزنده

 
شما عزیزان به عنوان موتور محرك اقتصاد بخصوص در حوزه هاي معدن و صنایع معدنی ایران تاکید شود. 

برادران و خواهران؛ تردیدي نیست که بخش معدن به عنوان عامل مولد اشتغال پایدار در افزایش تولید ناخالص ملی و درآمد سرانه و
همچنین رشد اقتصادي کشور نقشی بسزا و در خور توجه دارد و بر همه تصمیم گیران، سیاست گذاران و اندیشمندان است که در
تدبیر امور کشور به این بخش که از مهم ترین عوامل جهش اقتصادي در سالی که از سوي مقام معظم رهبري سال " تولید، پشتیبانی

 
ها و مانع زدایی ها" هوشمندانه نام گذاري شده است به شمار می رود، نگاهی اندیشمندانه و با تدبر بیش تر داشته باشند. 

دست یابی به چنین توفیقی در سال جاري نیازمند همکاري و هم دستی همه بخش هاي صنعت و معدن است و خانواده بزرگ صدر
تامین به عنوان بخش کلیدي و مهم معدن و صنعت آماده است تا در این مسیر به همراهی سایر بخش هاي و مدیران معدنی و

 
صنعتی کشور کمک کند. 

باید بدانیم آن چه بیش از همه توجهات را به خود معطوف ساخته، حرکت شرکت سرمایه گذاري صدرتامین در مسیر تحقق سیاست
ها و اهداف ترسیم شده ي اقتصادي از سوي مقام معظم رهبري است که همچون الگویی ترسیم شده، به عنوان مسیر تعالی بخش

 
تاصیکو تحت عنوان سند راهبردي در راه توسعه معادن و صنایع فلزي و غیر فلزي و بازگشت به خویشتن در دستور کار قرار گرفت. 

صدر تامین امروز در حوزه استفاده از منابع داخلی به بلوغی منحصر به فرد دست یافته است به طوري که تاصیکو با راه اندازي شرکت
شتابدهنده صدر فردا و حمایت از دانش و توان جوانان ایران عزیز توانست بسیاري از قطعات و ابزار هاي حوزه معدن و صنایع معدنی

 
را بسازد و شعار بومی سازي که پیشتر بیان کرده بود را محقق کند. 

اینجانب به نمایندگی از خانواده صدر تامین یاد و خاطره 2 معدن کار شرکت البزر شرقی وابسته به شرکت ذوب آهن اصفهان که
متاسفانه ماه گذشته جان باختند را گرامی می دارم و باردیگر به خانواده این عزیزان و مجموعه تاصیکو تسلیت می گویم. همچنین به
نمایندگی از تمامی همکاران عزیز و متعهد روز جهانی معدن را به معدنکاران، صنعت گران و فعالان حوزه هاي صنعتی و معدنی ایران



 
اسلامی تبریک و تهنیت عرض می کنم و از خداوند یکتا براي شما عزیزان سلامتی و شادکامی خواهانم. 

 
غلامرضا سلیمانی، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري صدر تامین 

me-metals.ir، 211373 :شعار سال، با اندکی تلخیص واضافات برگرفته از می متالز، تاریخ انتشار: 1 خرداد 1400، کد خبر



پیش بینی مقامات آمریکا درباره کاهش اشتغال در ماه مه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/03/01

فصل اقتصاد - مقامات فدرال رزرو آمریکا و همچنین داده هاي جدید بانک مرکزي دالاس از کاهش انتظارات براي رشد
مشاغل طی ماه مه خبر دادند.

فصل اقتصاد - مقامات فدرال رزرو آمریکا و همچنین داده
هاي جدید بانک مرکزي دالاس از کاهش انتظارات براي

 
رشد مشاغل طی ماه مه خبر دادند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از رویترز، مقامات فدرال
رزرو آمریکا و همچنین داده هاي جدید بانک مرکزي
دالاس از کاهش انتظارات براي رشد مشاغل طی ماه مه

 
خبر دادند. 

رابرت کاپلان، رئیس فدرال رزرو دالاس، روز جمعه گفت که مشکلات استخدام تا ماه مه ادامه داشته است و احتمالاً منجر به گزارش

 
اشتغال ضعیف دیگري پس از اضافه شدن 266000 موقعیت شغلی در آوریل که کمتر از حد انتظار بود، خواهد شد. 

یک نظرسنجی که روز جمعه به منظور ارائه بررسی روند اشتغال ملی در اواسط ماه پیش از این توسط فدرال رزرو دالاس منتشر شده

 
بود، به تضعیف رشد اشتغال اشاره داشت. 

dir="RTL" style="text-align:right">کاپلان در کنفرانس فناوري دالاس گفت: این امر به تعدادي از عوامل از جمله
پرداخت مزایاي بیکاري و عدم مراقبت از کودکان نسبت داده شده است و این مسائل ساختاري، که ما در گزارش ماه آوریل مشاهده

 
کردیم ... تمام این تنش ها فوراً از بین نخواهد رفت. 

وي افزود: ما فکر می کنیم که شما گزارش عجیب و غریب یا غیرمعمول دیگري خواهید دید ... مشاغل به ما می گویند که تقاضاي

 
زیادي دارند اما نمی توانند کارگران ماهر یا غیر ماهر پیدا کنند. 

پاتریک هارکر، رئیس فدرال رزرو فیلادلفیا نیز روز جمعه به عنوان دومین مقام فدرال رزرو به همراه کاپلان خواستار شروع سریعتر

 
گفتگوها در مورد زمان و سرعت کاهش 120 میلیارد دلار خرید ماهانه اوراق قرضه بانک مرکزي شد. 

انتهاي پیام/



نوآوري صنعت فرش ایران مورد توجه بازار کشورهاي عربی/ تزریق سرمایه به

بخش تولید با استفاده از اعتبار شرکت هاي بزرگ اقتصادي

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/03/01

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشیه بازدید از شرکت تمدن فرش در شهرستان کاشان و رونمایی از
محصولات جدید این واحد تولیدي با تاکید بر تولید و بازار خوب صادرات فرش ماشینی، به تشریح برخی از اقدامات وزارت

صمت در راستاي حمایت از تولید پرداخت.

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشیه
بازدید از شرکت تمدن فرش در شهرستان کاشان و
رونمایی از محصولات جدید این واحد تولیدي با تاکید بر
تولید و بازار خوب صادرات فرش ماشینی، به تشریح برخی
از اقدامات وزارت صمت در راستاي حمایت از تولید

 
پرداخت. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی در حاشیه مراسم رونمایی از محصولات شرکت تمدن فرش و در جمع
خبرنگاران با تاکید بر شرایط خوب تولید فرش در کشور گفت: حدود 70 درصد کارخانه ها و واحد هاي تولیدي فرش کشور در

 
شهرستان کاشان قرار دارند که بازدیدهاي انجام شده نشان دهنده فعالیت سه شیفت در بسیاري از این واحدهاست. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر نوآوري هایی صنعت فرش ایران در تولید محصولات با تنوع بالا از نظر اندازه و طرح، تصریح
کرد: وضعیت صادرات این محصولات خوب است و سفارشات مختلفی از سوي کشورهاي عربی براي تولیدات فرش ماشینی وجود

 
دارد. 

رزم حسینی با یادآوري شرایط خوب صنعت کشور، اظهار داشت: در حال حاضر در چندین رشته از جمله کاشی و سرامیک، لوازم
خانگی، قطعه سازي، خودرو سازي، نساجی و صنایع فرش و موکت وضعیت تولید خوبی داریم و امیدواریم که با کاهش فشارهاي

 
ناشی از تحریم ها رونق بیشتري را در تولید ببینیم. 

وزیر صمت در پاسخ به سوال اقدامات وزارت صمت در رابطه با رفع موانع از بخش تولید گفت: در خصوص رفع موانع تولید، از ابتداي

 
سال جاري، بخش هایی که وزارت صنعت می توانست راسا نسبت به آن ها اقدام کند، کارهاي موثري انجام شده است. 

وي با اشاره به اقدامات وزارت صمت در زمینه بهبود فضاي کسب و کار، به ویژه در حوزه صدور مجوزها، تاکید کرد: از دیگر اقدامات
وزارت صمت در راستاي حمایت از تولید، در بخش سرمایه گذاري است و با کمک از ظرفیت و اعتبار شرکت هاي زیرمجموعه وزارت
صمت نسبت به پمپاژ سرمایه گذاري به حوزه تولید اقدامات خوبی انجام شده است و امیدواریم با ایجاد ثبات در بازار ارز، شاهد

 
روزهاي بهتري براي بخش تولید باشیم. 

گفتنی است شرکت تمدن فرش واقع در منطقه صنعتی سلیمان صباحی در شهرستان کاشان با حجم سرمایه گذاري ثابت سه هزار
میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي 150 نفر ، مشغول فعالیت است.



وزیر صنعت: رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/03/01

فصل اقتصاد - کاشان - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رانت هاي صنعت خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي عالی
سران قواي سه گانه به پایان می رسد.

فصل اقتصاد - کاشان - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت:
رانت هاي صنعت خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي

 
عالی سران قواي سه گانه به پایان می رسد. 

به گزارش فصل اقتصاد، علیرضا رزم حسینی روز شنبه در
جمع خبرنگاران اظهار داشت: وزارت صنعت، معدن و
تجارت با مشارکت کارشناسان خودروساز براي اجراي 2
برنامه به جمع بندي رسیده بود که با مشارکت شوراي

 
رقابت خودروهاي ایرانی را بر پایه گروه پرتیراژ، کم تیراژ و نوع مدل قرار دهند تا رانت قیمت تمام شده بازار و دلال پایان یابد. 

وي با اشاره به اینکه بر پایه آمار ارایه شده گارانتی افزون بر 450 هزار خودرو در کشور به پایان رسیده و زیر چادر نگهداشته شده

 
است، افزود: در صورت اخذ مصوبه شوراي عالی سران، رانت ها پایان می یابد و صنعت خودروسازي شکوفا می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر تلاش این وزارتخانه براي افزایش تولید، اضافه کرد: صنعت خودروسازي سال گذشته نزدیک

 
به 28 درصد نسبت به سال 1398 افزایش تولید داشت. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه در سه سال و نیم گذشته با وجود تحریم هاي ظالمانه برنامه هاي اقتصادي دولت و توسعه آن را متوقف
و فشار سنگینی بر آن وارد کرد ادامه داد: پدیده کرونا میز مشکلات را مضاعف کرد اما جمهوري اسلامی ایران با وجود تمامی این
مسایل در سال 99 موفق شد 75 میلیارد دلار تجارت خارجی در حوزه صادرات و واردات داشته باشد و چرخه صنعت و تولید کشور

 
متوقف نشود. 

وي با بیان اینکه آهنگ توسعه صنعتی و معدنی کشور متوقف نشده و حتی در این بخش هشت درصد رشد توسعه صنعت حاصل شده

 
است خاطرنشان کرد: مردم ایران شایسته خودرو مناسب هستند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت روز شنبه براي بازدید و افتتاح چند از چند شرکت صنعتی، امضاي تفاهم نامه مسوولیت هاي اجتماعی با
شرکت هاي صنعتی و تولیدي در راستاي توانمندسازي روستاییان و ایجاد اشتغال در بخش حاشیه شهرها به شهرستان هاي کاشان و

 
آران و بیدگل سفر کرده است. 

نشست با صنعتگران، معدن کاران و فعالان اقتصادي در اتاق بازرگانی، بازدید از منطقه ویژه اقتصادي کاشان و شهرك صنعتی صباحی
بیدگلی بازدید، کلنگ زنی و امضاي تفاهم نامه مثلث اقتصادي مسوولیت هاي اجتماعی شرکت فولاد سپید فراب کویر آران و بیدگل

 
نیز در سفر یک روزه رزم حسینی به شهرستان هاي کاشان و آران و بیدگل پیش بینی شده است. 

شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 364 هزار نفر در فاصله حدود 200 کیلومتري شمال اصفهان و شهرستان آران و بیدگل با بیش

 
از 103 هزار نفر جمعیت در حدود 215 کیلومتري اصفهان قرار دارد. 

 
نزدیک به یک هزار و 500 واحد تولیدي و 13 شهرك، ناحیه و منطقه صنعتی در کاشان وجود دارد. 



افزون بر 800 واحد تولیدي نیز در شهرستان آران و بیدگل فعال است که بیشتر آنها در زمینه فرش ماشینی و صنایع وابسته فعالیت
می کنند.



توزیع اعتبارات بر اساس سند آمایش چهارمحال و بختیاري

منبع: ایسناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/03/01

استاندار چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه سند آمایش و سند اشتغال استان تهیه و به تصویب شوراي برنامه ریزي رسیده
است، گفت: از این پس اعتبارات استانی بر اساس سند آمایش و اشتغال استان توزیع خواهد شد.

 اقبال عباسی یک خردادماه در جلسه شوراي برنامه ریزي
و توسعه چهارمحال و بختیاري با اشاره به اینکه اجراي پروژه هاي عمرانی بدون در نظر گرفتن مسائل فنی و آمایش سرزمینی نتایج
مطلوبی در پی نخواهد داشت، اظهار کرد: اجراي هر طرحی بدون مطالعه باعث هدررفت منابع خواهد شد و همچنین باعث توسعه

 
غیرمتوزان در استان ها و کشور می شود. 

استاندار چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه سند آمایش و سند اشتغال استان تهیه و به تصویب شوراي برنامه ریزي رسیده است،
گفت: در این اسناد مزیت هاي نسبی استان لحاظ شده است، از این پس در توزیع اعتبارات استانی براي پروژه هاي عمرانی این اسناد

 
بالادستی مورد توجه خواهد گرفت. 

وي بیان کرد: سند آمایش سرزمین چهارمحال و بختیاري یکی از محوري ترین اسناد در برنامه ریزي هاي آینده استان است، قطعا
اجراي دقیق این سند به توسعه متوازن در استان منجر می شود، اما هماهنگی اسناد استانی و منطقه اي نیازمند تدابیر خاص است،

 
زیرا ممکن است اولویت هاي هر استان براي مسائل توسعه اي متفاوت باشد و نتوانند همگام با یکدیگر حرکت کنند. 

عباسی با بیان اینکه بر اساس سند آمایش سرزمین کشور و استان ها، باید اجراي پروژه هاي عمرانی بر اساس میزان آب قابل برنامه
ریزي اعلام شده از سوي وزارت نیرو باشد، گفت: استان ها نمی توانند بیش تر از آب تخصیصی از سوي وزارت نیرو از منابع آبی

 
برداشت کنند، این موضوع می تواند در آینده مشکلاتی را ایجاد کند. 

استاندار چهارمحال و بختیاري افزود: میزان تخصیص آب به استان ها در شوراي عالی آب و وزارت نیرو مشخص می شود، اما احتمال

 
تغییر میزان تخصیص وجود دارد، ممکن است آب تخصیص یافته به استان در جلسه بعدي شوراي آب افزایش داشته باشد. 



وي در پایان تاکید کرد: باید در برنامه ریزي هاي آینده براي توسعه چهارمحال و بختیاري مزیت هاي مطرح شده در سند آمایش

 
مورد توجه مسئولان قرار بگیرد. 

 
 

 
سند آمایش موجب تسهیل توسعه چهارمحال و بختیاري خواهد شد 

در ادامه علی شهریارپور رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه سند آمایش استان در اسفندماه
سال گذشته به تصویب شوراي عالی آمایش سرزمین کشور رسید، اظهار کرد: افق اجراي سند آمایش کشور تا سال 1425 تعیین شده

 
است، اما در استان هاي کوچک افق سند آمایش استانی تا 1410 تعیین شد. 

وي افزود: امید است با پیاده سازي سند آمایش چهارمحال و بختیاري شاهد تسهیل شدن فرآیند توسعه در استان باشیم و در شرایط

 
بهتري مباحث توسعه اي را پیگیري کنیم. 

شهریارپور با بیان اینکه فرآیند مطالعات تدوین سند آمایش چهارمحال و بختیاري در سه مرحله انجام شد، گفت: در سال هاي 1380
تا 1384 دور اول مطالعات انجام شد، در سال هاي 1390 تا 1392 مجددا مطالعات در این حوزه صورت گرفت، اما در نهایت مطالعات

 
صورت گرفته در سال هاي 1396 تا 1399 منجر به تدوین سند و تصویب آن شد. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري افزود: تدوین مطالعات سند آمایش استان در هشت فصل، 14 جلد
گزارش و 6000 صفحه انجام شد، کارایی و بازدهی اقتصادي، گسترش عدالت اجتماعی، بهبود و حفاظت از محیط زیست و ارتقاي

 
سطح امنیت استان از اهداف بنیادین سند توسعه استان است. 

وي در پایان گفت: طبق مصوبه شوراي عالی آمایش سرزمین باید در برنامه ریزي ها و اجراي طرح ها، شوراي عالی آب میزان آب
قابل برنامه ریزي را به استان ها اعلام کند، این مسئله مورد گلایه استان ها است، بنابراین باید از ظرفیت منابع آبی بهره کافی را

 
ببریم. 

گفتی است، در پایان جلسه 11 طرح زیربنایی و زیرساختی در حوزه هاي مختلف به تصویب شوراي برنامه ریزي و توسعه استان رسید

 
که مهم ترین این طرح ها احداث یک طرح دامپروري 5000 راسی در سیرك هفشجان بود. 



 
 

انتهاي پیام



کرونا نیمی از وانت داران و پیک موتوري ها را بیکار کرد

منبع: فراروشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/03/01

رییس اتحادیه صنف حمل ونقل بار سبک شهري و پیک موتوري گفت: شیوع کرونا باعث بسته شدن تعدادي از دفاتر پیک
موتوري شده و بسیاري از راننده ها نیز بیکار شده اند. تاکنون حداقل 15 هزار راننده بیکار شده و بسیاري از این تعداد وسیله نقلیه

 
خود را فروخته و دیگر شغلی ندارند. 

به گزارش ایرنا، «داوود محمدي» اظهارداشت: یکی از کم بضاعت ترین و پرمشکل ترین صنف در کشور صنف مربوط به رانندگان
است، زیرا با شیوع کرونا با تعطیلی و کاهش ترددها، مسافر ها بسیار کمتر شده اند و درآمد فعالان حمل ونقل سبک درون شهري و

 
برون شهري هم بسیار کم شده است. 

وي ادامه داد: وقتی کل کشور تعطیل است و بنگاه هاي اقتصادي فعال نیستند اجازه فعالیت صنف ما نیز چندان آورده اي ندارد.

 
واقعیت این است 50 تا 60 درصد همکاران ما در این مدت طولانی اپیدمی کرونا بیکار شده اند. 

محمدي گفت: پیش از شیوع کرونا در تهران ما 15 هزار عضو جوازدار داشتیم و حدود 15 هزار پروانه در مرحله صدور بودند یعنی
تقریبا 30هزار عضو فعال در سطح شهر داشتیم. با شیوع کرونا این تعداد به نصف کاهش یافته و بسیاري وسیله نقیله خود را فروخته

 
هزینه زندگی خود کرده اند و اکنون بیکار هستند. 

رییس اتحادیه صنف حمل و نقل بار سبک شهري و پیک موتوري همچنین گفت: هزینه یک روز کار با وانت حداقل 30 لیتر بنزین
است که 2 لیتر آن با نرخ دولتی است. 90 هزار تومان بنزین، 80 هزار تومان طرح ترافیک، یک ساندویچ معمولی به عنوان ناهار و یک
قبض جریمه که معمولا هر روز وجود دارد یعنی حداقل 250هزار تومان هزینه روزانه کار این وانت خواهد بود. حال درآمد (در خوش

 
بینانه ترین حالت) شاید 250 هزار تومان باشد؛ بنابراین فقط استهلاك ماشین و روان خسته راننده براي آخر شب می ماند. 

وي افزود: بیشتر راننده ها نتوانسته اند حتی یک ماه هم حق بیمه بدهند و باید جریمه پرداخت کند. وقتی کار نیست پولی براي
پرداخت هزینه مالیات و بیمه نمی ماند. البته دولت جریمه ها را بخشیده و گویا قرار است تسهیلاتی را هم در این باره به راننده ها و

 
دیگر مشاغل بدهد که کمک خوبی است. 

محمدي ادامه داد: در این مدت بسیاري از دفاتر پیک موتوري بسته و بسیاري بیکار شده اند. اما همچنان باید براي مالیات درآمدي

 
که نداشته ایم با اداره مالیات مذاکره کنیم. امیدواریم دولت با حذف مالیات سال 99 بیش از این به اصناف کمک کند. 

ارائه تسهیلات مختلف از جمله وام یک میلیون تومانی به خانوار ها در دو مرحله، پرداخت مقرري به شاغلان بیکار شده در دوران
کرونا، حمایت ویژه از بخش هاي درمان، گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان، وام ودیعه مسکن، وام اشتغال محور ارزان قیمت
به کسب وکار هاي آسیب دیده از کرونا، امهال یا تمدید مهلت پرداخت عوارض، مالیات و بدهی هاي مالیاتی، بسته هاي معیشتی
200 تا 400 هزار تومانی براي خانواده ها، بخشودگی اجاره بهاي املاك دولتی که در اختیار اصناف مختلف آسیب دیده بوده است و



از جمله طرح هایی است که در بازه زمانی یاد شده اجرا شده و مجموعا بیش از 77 هزار میلیارد تومان خرج روي دست دولت گذاشته
است.



سایت سنجش الکترونیکی فنی و حرفه اي خرمشهر راه اندازي شد

منبع: خوزناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/03/01

سایت سنجش الکترونیکی برخط آزمون فنی و حرفه اي خرمشهر به مناسبت سالروز آزادسازي خرمشهر با حضور مسئولان

 
استانی و محلی راه اندازي شد. 

ایرنا :مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي خوزستان روز شنبه در آیین افتتاح سالن سنجش الکترونیک فنی و حرفه اي خرمشهر اظهار
داشت: سالن سنجش الکترونیک به صورت آنلاین ویژه شهرستان خرمشهر با اعتباري بالغ بر چهار میلیارد ریال تکمیل، تجهیز و به

 
بهره برداري رسید. 

عبدالنبی سواعدي به برگزاري شوراي مدیریت مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان خرمشهر اشاره کرد و گفت: اتکا به منابع

 
انسانی و سرمایه هاي اجتماعی در تولید علم و فناوري نفش مهمی در دستیابی به چشم انداز توسه منطقه دارد. 

معاون استاندار و فرماندار ویژه خرمشهر نیز در این آیین توسعه دانش حرفه اي را مهم بیان کرد و گفت: دنیاي امروز دنیاي حرفه

 
آموزي است و فراگیري یک حرفه از سوي دانش آموزان و دانشجویان بر همه چیز اولویت دارد. 

محمد حیدري با بیان اینکه براي تقویت صنعت و تولید کشور نیاز به حرفه آموزي به صورت تخصصی داریم گفت: اگر یک آسیب
شناسی از کارخانجات تولیدي و صنایع تولیدي داشته باشیم عاملی که باعث ورشکستگی کارخانجات و مازاد هزینه می شود وجود

 
نیروهاي غیرحرفه اي است که به مدیران این واحدها تحمیل می شوند. 

وي یکی از عوامل برون رفت بیکاري در خرمشهر را آموزش مهارت آموزي بیان کرد و گفت: پرورش نیرو در بخش گردشگري علاوه بر

 
تولید ثروت یک کار فرهنگی است. 

حیدري گفت: انتظار داریم مرکز تربیت مربی دریایی کشور در شهرستان خرمشهر بر اساس قول مساعد رییس فنی و حرفه کشور
عملیاتی و اجرا شود که تاسیس آن گام بلند در راستاي تقویت و ترویج آموزش علم و دانش دریانوردي و دریایی در منطقه خواهد

 
بود. 

وي افزود: اشتغال در خرمشهر عمدتا متکی بر صید و صیادي، لنج داري و کشتی سازي است لذا تربیت نیرو در حوزه دریا و اقتصاد

 
دریا ، تجهیزات و امکانات دریایی نقش مهمی در اشتغال در منطقه خواهد داشت. 

 
امام جمعه خرمشهر نیز گفت: امروز ما در جنگ اقتصادي هستیم و جنگ اقتصادي مثل جنگ نظامی نیاز به آموزش دارد. 

حجت الاسلام محمدجواد عادل پور افزود: اگر بخواهیم کشور پیشرفت کند قطعا باید در زمینه آموزش و مهارت آموزي سرمایه گذاري
کنیم.





پول فیزیکی به زودي حذف می شود

منبع: پرسونشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/03/01

امروز شنبه اول خرداد 1400 رویداد تخصصی حوزه فین
تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه
گذاري در استارتاپ هاي فین تک به شکل آنلاین در

 
دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد. 

به گزارش پرسون، در "رویداد تخصصی حوزه فین تک ها
براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در
استارتاپ هاي فین تک" ، علیرضا دلیري دستیار معاون
علمی فناوري ریاست جمهوري، بر ضرورت تغییر فضاي
اقتصادي کشور از بانک محوري به بازار محوري تاکید کرد
و گفت: امروزه کشورهایی به موفقیت هاي بزرگ دست

 
یافته اند که بازار سرمایه را پایه تامین مالی خود قرار داده اند . 

 
وي افزود: در معاونت علمی و فناوري آمادگی داریم که با همه حوزه هاي فناوري مالی همکاري ویژه داشته باشیم . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري اظهار داشت: به لطف پیشرفت در فین تک ها توانسته ایم برخی فعالیت هاي بازار

 
سرمایه از قبیل مجامع الکترونیکی و احراز هویت دیجیتال را بر بستر بلاك چین تعریف و توسعه دهیم. 

پول فیزیکی به زودي حذف می شود دلیري با اشاره به اینکه افق آینده بازار پول نیز حوزه بانکداري مجازي است، افزود: پول فیزیکی
به زودي در دنیا حذف خواهد شد و کشورهایی مانند لوکزامبورگ از هم اکنون بخش اعظم تبادلات مالی خود را از طریق پول مجازي

 
انجام می دهند . 

وي با تاکید بر اینکه امروز تکنولوژي، جزئی از زندگی روزمره شده است ، اظهار داشت: زندگی نسل هاي آینده، دیگر در بستر فضاي
سنتی گذشته امکان پذیر نخواهد بود لذا اگر نهادها و دولتمردان برنامه اي براي آینده نداشته باشند، پاسخگوي نیازهاي مطرح در این

 
حوزه نخواهند بود . 

 
به گفته دلیري، امروز ما نیاز به یک بسترسازي قوي داریم تا بتوانیم دانش و تفکر نیروي انسانی را به خروجی محصول نزدیک کنیم. 

وي با بیان اینکه پیش از این در حوزه تبدیل به محصول جایگاه خوبی نداشته ایم، افزود: خوشبختانه در سال هاي اخیر با توسعه زیر
ساخت ها و رفع موانع در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی کشور و اعتماد به جوانان ، فضاي دانش بنیانی و استارتاپی توسعه یافته

 
و به جایگاه بهتري دست یافته ایم . 



فایل مستقل حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور دلیري همچنین خاطر نشان کرد: فایل مستقلی که حاکمیت براي اقتصاد

 
دانش بنیان در کشور باز کرده ، باعث شده است قدم هایی برداشته شود که در زندگی هاي روزمره نیز تا حد زیادي ملموس باشد. 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري تصریح کرد: با قاطعیت می گوییم که اگر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نبود، با وجود
تحریم ها شرایط ما در کرونا فاجعه آمیزتر از بدترین کشورهاي دنیا بود ؛ اما خوشبختانه الان علاوه بر اینکه انبارهاي ما به اشباع

 
رسیده ، در تولید محصولات ضد کرونا و صادرات آن نیز گام هاي بسیار موثري برداشته ایم. 

وي افزود: در حوزه هایی مانند بیمه نیز با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و بیمه مرکزي توانستیم ظرف یک سال

 
گذشته اتفاقات خوبی را رقم بزنیم . 

تسریع در صدور مجوز استارتاپ هاي بیمه اي دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري ، همچنین از تسهیل و تسریع در صدور
مجوز براي استارتاپ هاي بیمه اي خبر داد و افزود: این اقدام، ضمن افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور، عملا بیمه هاي کاغذي را

 
حذف و از بسیاري از فعالیت هاي فیزیکی جلوگیري کرد. 

وي افزود: به دنبال آن هستیم که آپشن هاي جدید بیمه اي ایجاد کنیم و با دسترسی هر چه آسان تر افراد ، بیمه ها جزو لاینفک

 
زندگی ها شود . 

 
در سال هاي اخیر شاهد رشد فزاینده شرکت هاي دانش بنیان هستیم و طی 8 سال تعداد این شرکت ها100 برابر شده است. 

فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد است در این رویداد همچنین مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار
گفت: در میان شرکت هاي دانش بنیان، فین تک کمتر شناخته شده است و این حوزه نوپا و مستعد رشد است. در حوزه فین تک سه

 
حوزه بازار سرمایه، بازار پول و بیمه را داریم که بازار سرمایه مهم ترین موضوع است و بیشترین سهم را در این حوزه دارد. 

وي افزود: درحال حاضر شرکت هاي دانش بنیان درحوزه فین تک و بازار سرمایه وجود دارد که فرصت بی نظیري است وامیدوارم از

 
این نهاد ها حمایت بیشتري شود. 

معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: در رشد این صنعت عوامل مختلفی دخیل است و از همه مهمتر صاحبان ایده و
دانش است. در کنار این صاحبان ایده، افراد صاحب سرمایه باید قرار بگیرند و در کنار آنها نهادهاي حاکمیتی و رکن چهارم نیز نهاد

 
رگولاتوري است. 

بهشتی سرشت با اشاره به نقش سازمان بورس به عنوان نهاد تنظیم گر بیان داشت: سازمان بورس معتقد به حکمرانی(نظارت) تنظیم
گرایانه است. حکمرانی تنظیم گرایانه می گوید یک بستر چند لایه مختلف می تواند به تنظیم گري کمک کند. آگاه سازي، رصد و

 
پایش، اعمال مقررات و ضمانت اجرا، مجازات افرادي که قوانین را رعایت نمی کنند از مهمترین مصادیق آن است. 

وي افزود: با این رویکرد سازمان بورس، بسیاري از قوانین با مشارکت فعالان بازار سرمایه تعیین و اجرا می شود. براي مثال سامانه
سوت زنی یا دیده بان، با کمک خود خانواده بازارسرمایه براي نظارت بهتر عملیاتی شد. اینجاست که براي تحقق این امر فین تک ها

 
معنا پیدا می کنند. 



بهشتی سرشت ادامه داد: در سازمان بورس فعالیت تنظیم گري و ارتباط با فین تک ها رابطه دو سویه است. تنظیم مقررات مربوطه
براي فین تک ها از سوي سازمان بورس در مفهوم سندباکس تفهیم می شود . ما هفته گذشته به عنوان اولین نهادتنظیم گر ، به

 
صورت رسمی توانستیم سندباکس را به صورت رسمی در بازار سرمایه راه اندازي کنیم. 

بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است همچنین محمودرضا خواجه نصیري، مدیرعامل تامین سرمایه تمدن در این
رویداد با تاکید بر اینکه، براي توسعه بازارسرمایه راهی جز رشد زیرساخت ها وجود ندارد، گفت: نهادهاي مالی کشور در سال هاي
اخیر وسعت زیادي پیدا کرده اند، بنابراین فراگیري آنها بر رسالتشان افزوده است. در این میان توجه داشته باشید که فرآیند توسعه
زیرساخت بازارسرمایه که امري ضروري است تا مرحله اجراي آن، فرایند زمانبري است، لذا در برنامه ریزي براي رشد بازاردر سال هاي

 
آینده، از امروز باید آغاز کنیم. 

وي تاکید کرد: در مقایسه با بازارهاي رقیب باید گفت وجود ابزارهاي متنوع در بازارسرمایه مانند ابزارهاي اهرمی و ابزارهاي دو طرفه،

 
یکی از نقاط قوت اساسی موجود براي سرمایه گذاري در این بازار محسوب می شود. 

خواجه نصیري اظهار کرد: در بررسی دقیق تر باید گفت همه توسعه مورد نیاز براي رشد زیرساخت هاي بازارسرمایه، به تنهایی بر
دوش سازمان بورس، نهاد ناظر و شرکت فناوري اطلاعات و دیگر نهادهاي مسئول نیست، بلکه دیگر نهادهاي مالی مانند کارگزاران
بخشی از این مسئولیت را بر عهده گرفته اند. به طور مثال پیشخوان هاي موجود در بازارسرمایه در شرایط مختلف، استفاده از
ابزارهاي مختلفی را به سرمایه گذاران پیشنهاد می کنند. براین اساس، می توان گفت تمام ابزارها در کنار هم وجود دارند تا نشان

 
دهند بازارسرمایه، همیشه محلی براي سرمایه گذاري در شرایط و موقعیت هاي مختلف محسوب می شود. 

این کارشناس بازار سرمایه در بررسی وضعیت سرمایه گذاري دنیا در حوزه فین تک (فناوري مالی) بیان کرد: یکی از جذابیت هاي
موجود در بازار فین تک مربوط به قیمت هاي خرد و کوچک است. سرمایه گذاري در حوزه فین تک در سال هاي 2015 و 2017 و

 
2019 در کشور انگلستان از سهم 14 درصدي به سهم 71 درصدي در حوزه سرمایه گذاري هاي مرتبط با این حوزه رسیده است. 

(RegTech) وي ادامه داد: اگر در فین تک، حوزه بانکی و پرداخت را به عنوان حوزه قدیمی تر در نظر بگیریم، حوزه هاي رگ تک
Wealth یا فناوري هاي قانونگذاري و ولث تک (استفاده از تکنولوژي هاي نوین فناوري اطلاعات در راستاي مدیریت ثروت را
Tech می نامند) به عنوان دو حوزه جدید در این زمینه براي سرمایه گذاري مطرح شده است. براین اساس می توان گفت شاید

 
سرمایه گذارانی که به دنبال نبوغ و نوآوري در بازارهاي مالی بوده اند بیشتر بر این دو حوزه تمرکز کرده اند. 

خواجه نصیري تصریح کرد: در کنار حجم زیاد، گستردگی و تنوع در تبادلات مالی نیاز استفاده از تکنولوژي هاي رگ تک بیش از
گذشته براي نظارت بر اطلاعات مالی وجود دارد. بنابراین سرمایه گذاري زیادي در این زمینه انجام شده است تا از این طریق نظارت

 
بر رعایت قواعد بازارهاي مالی و کنترل بر ریسک هاي موجود اعمال شود. 

خاطرنشان می شود: در این برنامه آقایان محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل شرکت تأمین سرمایه تمدن؛ علیرضا دلیري، معاون
علمی فناوري ریاست جمهوري؛ مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی و عضو هیات مدیره سازمان بورس؛ وعلی اصغر سعدآبادي،

رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی حضور داشتند.



دلخوش: کارخانه پارچه بافی در کنار شرکت ابریشم براي اشتغال جوانان راه

اندازي خواهد شد

منبع: رشت 20شماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده مردم شهرستان صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی با تقدیر از زحمات دستگاه قضا براي احیاي کارخانه صنایع
ابریشم گفت: با جلساتی که با مدیران بانک ایران زمین داشتیم قرار بر این شده که کارخانه پارچه بافی به عنوان صنایع

تبدیلی در کنار شرکت ابریشم براي اشتغال جوانان شهرستان صومعه سرا راه اندازي ...

 دلخوش: کارخانه پارچه بافی در کنار شرکت ابریشم براي
دلخوش: کارخانه پارچه بافی در کنار شرکت ابریشم براي

اشتغال جوانان راه اندازي خواهد شد

اشتغال جوانان راه اندازي خواهد شد به گزارش رشت20و به نقل از فارس، سید کاظم دل خوش امروز در جمع اصحاب رسانه گیلان
اظهار کرد: با توجه به نشست هایی که با مدیران بانک ایران زمین داشتیم به دنبال احیاي کارخانه ابریشم شهرستان هستیم که

 
اقدامات اولیه براي راه اندازي آن صورت گرفته و در حال آغاز فعالیت است. 

 
 

وي با بیان اینکه راه اندازي کارخانه هاي به تعلیق افتاده، رونق و شکوفایی اقتصادي شهرستان را در پی دارد، تشریح کرد: فعالیت
اقتصادي شرکت ابریشم از سال 80 متوقف شد و مشکلات عدیده اي را براي مردم منطقه به وجود آورده که با پیگیري ریاست محترم
قوه قضائیه و نشست هایی که با نیروهاي خبره شرکت ابریشم داشتیم، توانستیم افراد وارد به کار را براي راه اندازي شرکت دعوت

 
کنیم که در حال حاضر مشغول به فعالیت هستند تا موقعیت اشتغال را براي جوانان منطقه به وجود آورند. 

نماینده مردم شهرستان صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه فونداسیون کارخانه پارچه بافی در زمان هاي رونق شرکت
ابریشم استارت خورده بود، افزود: با جلساتی که با مدیران بانک ایران زمین داشته ایم قرار بر این شده که کارخانه پارچه بافی به

 
عنوان صنایع تبدیلی در کنار شرکت ابریشم براي اشتغال جوانان شهرستان صومعه سرا راه اندازي شود. 

دل خوش با اشاره به شرایط تحریم ها که دولت و مردم را در فشارهاي اقتصادي طاقت فرسایی روبرو کرده بیان کرد: کرونا شرایط را
سخت تر کرده اما ما پیگیرانه و مستمرانه به دنبال کارهاي عمرانی، خدماتی، رفاهی در حد توان دولت و مجلس براي مردم هستیم و

 
از هر فرصتی در تریبون مجلس مطالبه گري مردم را از مسئولان بالادست طلب، می کنیم. 

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه سرانه سالن ها و زمین هاي ورزشی صومعه سرا با اروپا قابل قیاس
است، گفت: چمن مصنوعی زمین تختی، سالن ورزشی دانشکده منابع طبیعی، سالن ورزشی دانشگاه پیام نور، فنس کشی 9 زمین

 
ورزشی و افزایش سالن هاي ورزشی به عدد 34 عدد نقطه توسعه ورزشی و منابع ورزشی شهرستان صومعه سرا نشان می دهد. 

دل خوش با اشاره به ساخت مراکز آموزشی و ساخت مدرسه براي ارتقاي سطح امکانات آموزشی براي شهرستان افزود: تاکنون 59

 
مدرسه ساخته شده و چهار مدرسه که در حال ساخت است که بعد از تکمیل آن دیگر شهرستان نیازي به مدرسه جدید ندارد. 



نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی از تخصیص بودجه قابل توجه ساماندهی و لایروبی رودخانه ها و آب بندان ها
اشاره کرد و گفت: سال گذشته سیل نداشتیم و این مدیریت به خاطر استفاده بهینه از تجهیزات و منابع تعریف شده براي رفع

 
مشکلات و نواقص در روستاهاي پرخطر بوده است. 

وي با اشاره به مشکیل قیر در زمینه راه سازي در 18 ماه اخیر در کشور افزود: در این راستا در مجلس کوتاه نیامدیم و در سال
1400، 10 هزار میلیارد تومان براي تأمین قیر راه هاي کشور، نوسازي مدارس و 6 درصد براي سپاه، پاسگاه ها، پایگاه و نوسازي جاده

 
هاي بین مزارع تصویب کردیم. 

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه 138 روستاي شهرستان آسفالت شد، گفت: آسفالت راه هاي اصلی
در دست اجرا است و مسیر پیر بازار به ضیابر که فاز اول بیش از هفت و فاز دوم بیش از 17 کیلومتر در حال انجام بوده و همچنین
مسیر راه سازي فومن، صومعه سرا و پونل هم پیشرفت 50 درصدي خوبی داشته که تا 10 روز آینده 10 کیلومتر زیر بار ترافیک برده

 
و آسفالت می شود. 

وي با اشاره به اینکه با تصویب قوانین تسهیل کننده متعدد در سال هاي متمادي آرزوي 70 ساله مردمان ضیابر و طاهر گوراب را
توانستیم محقق کنیم، گفت: پنج روستاي بزرگ شهرستان صومعه سرا به مرکز دهستان تبدیل شد که این رونق قابل توجهی را
نصیب این مناطق خواهد کرد و در روزهاي آینده جشن بخش شدن ضیابر و طاهرگوراب براي بخش شدن را رهاوردي سال ها تلاش

پیگیرانه تقدیم مردمان این دیار می کنیم.



گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/03/01

دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد برداشته
شد. نوشته گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با
اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد

 
برداشته شد. 

به گزارش تجارت گردان ، با صدور این مجوزها بیش از
1800 شغل جدید در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو

 
ایجاد می گردد. 

 
این واحدهاي صنعتی شامل: 

 
1 &– واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 24هزارو 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2 &– واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 22 هزارو 40 میلیارد ریال و ظرفیت و

 
اشتغال 400 نفر . 

3 &– واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200 هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزارو 830 میلیارد ریال و اشتغال

 
300 نفر . 

 
4 &– واحد تولید آجر نسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12هزارو 885 میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر . 

یادآور می شود شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث 11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را دستورکا
رخود قرارداده است .



وزیر صنعت: مجوز تولیدکنندگان داراي مواد اولیه به راحتی صادر می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/03/01

کاشان - ایرنا - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در این وزارتخانه رانت یا امضاي طلایی جایی ندارد و براي هر سرمایه
گذاري که بتواند مواد اولیه و خوراك مجتمع تولیدي خود را تامین کند به راحتی مجوز صادر می شود.

 کاشان - ایرنا - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در این
وزارتخانه رانت یا امضاي طلایی جایی ندارد و براي هر سرمایه گذاري که بتواند مواد اولیه و خوراك مجتمع تولیدي خود را تامین

 
کند به راحتی مجوز صادر می شود. 

به گزارش ایرنا، علیرضا رزم حسینی عصر شنبه در نشست مشترك با مدیران مجتمع فولاد کویر آران و بیدگل افزود: طبق برنامه
ریزي ها مقرر شده به تولید 55 میلیون تن فولاد در سال در کشور برسیم که تلاش براي تحقق این مهم با اجراي طرح هاي مختلف

 
توسعه اي در کشور در حال اجراست. 

 
وي با اشاره به اینکه فولاد یکی از افتخارات کشور است گفت: ایران در رتبه 10 فولاد جهان قرار دارد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: در بخش اکتشافات معدنی در کشور در اول راه هستیم و از لحاظ ذخایر معدنی کشور
جایگاه خوبی داریم، چنانچه اکثر استان ها ذخایر انواع فلزات رنگین را دارند؛ به طور مثال در بخش تیتانیوم بزرگترین معدن

 
خاورمیانه در جیرفت و کهنوج قرار دارد. 

وي تصریح کرد: همه تلاش دولت باوجود تحریم هاي ظالمانه، رفع موانع و مشکلات تولیدکنندگان کشور بود، چنانچه بسته هاي

 
حمایتی در زمینه هاي بانکی، تامین اجتماعی، مالیات و کسب و کار در وزارت صنعت، معدن و تجارت مصوب شد. 

رزم حسینی با بیان اینکه توسعه فولاد خدمتی ماندگار در کشور است، افزود: مجتمع فولاد کویر گام هاي موثري در زمینه توسعه
برداشته است که امضاي تفاهم نامه مسوولیت اجتماعی این مجتمع، اقدام بسیار ارزنده اي در راستاي توسعه متوازن منطقه آران و

 
بیدگل خواهد بود. 



وي گفت: ضروري است مدیران مجتمع فولاد کویر به عنوان خیران توسعه، در قالب یک تیم مطالعاتی، ظرفیت هاي منطقه را رصد

 
کرده و کسب و کارها و مدیریت اقتصادي منطقه را هدایت کنند. 

 
 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: باید کارآفرینی در روستاها و مناطق محروم منطقه آران و بیدگل در اولویت و توسعه

 
متوازن منطقه همواره از هدف هاي مدیران مجتمع فولاد کویر باشد. 

وي با اشاره به جایگاه ویژه کاشان و آران و بیدگل در اقتصاد کشور گفت: امروز بخش خصوصی در منطقه کاشان و آران و بیدگل رتبه

 
10 کشور را دارد که بنده از اقتصاد این مناطق لذت بردم. 

 
به کارگیري نخبگان موجب دلگرمی است 

نماینده کاشان و آران و بیدگل در مجلس شوراي اسلامی نیز گفت: نگاه توسعه اي، تکنولوژي و محیط زیستی مجتمع فولاد کویر

 
مثبت است چنانچه به کارگیري نخبگان در این مهم موجب دلگرمی است. 

سیدجواد ساداتی نژاد افزود: راه اندازي شهرك صنایع پایین دستی فولاد در منطقه آران و بیدگل ضروري است و می توان تولیدات

 
این مجتمع را به سایر تولیدات فولادي با ارزش افزوده بالا تبدیل و رشد و شکوفایی بیشتر منطقه را فراهم کرد. 

استاندار اصفهان هم در این جلسه گفت: خاندان خوروش از خیران مشهور و بزرگ استان اصفهان هستند که همیشه در زمینه هاي

 
مختلف به اقتصاد و شکوفایی استان اصفهان کمک کردند. 

عباس رضایی افزود: راه اندازي شهرك صنایع فولادي در شهرستان آران و بیدگل ضروري به نظر می رسد که در این زمینه مجموعه

 
مدیران استان از هیچ تلاشی در راستاي کمک به این مهم دریغ نخواهند کرد. 

همچنین مدیرعامل مجتمع فولاد کویر گفت: این مجتمع با تولید افزون بر یک میلیون تن محصولات فولادي در سال، بزرگترین

 
تولیدکننده میلگردهاي کلاف مورد مصرف در طیف وسیعی از صنایع پایین دستی در ایران است. 

احمد خوروش افزود: مجتمع فولاد کویر با تکیه بر توان داخلی متخصصان جوان توانسته است با ورود به بازارهاي صادراتی در



 
کشورهاي همسایه، حوزه خلیج فارس، اروپا و قاره آفریقا به عنوان یک شرکت پیشرو در زمینه صادرات مطرح شود. 

وي با اشاره به هدف اصلی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی ابلاغی رهبر معظم انقلاب مبنی بر تکیه به توانمندي هاي داخلی گفت:
صنعت فولاد به دلیل فراهم کردن زیرساخت هاي توسعه سایر صنایع و ضریب بالاي اشتغالزایی یکی از مهمترین ملزومات تحقق این

 
سیاست هاست. 

وي میزان تولید و مصرف فولاد را یکی از نشانه هاي رونق اقتصادي و توسعه کشورها دانست و عنوان کرد: باوجود برخی مشکلات

 
اقتصادي این مجموعه در زمینه تولید و صادرات در یک دهه گذشته نقش پررنگی داشته است. 

مدیر عامل مجتمع فولاد کویر با اشاره به ادامه عملیات احداث تصفیه خانه تکمیلی پساب مجتمع فولاد کویر گفت: با بهره برداري از

 
این طرح، نیاز این مجتمع به آبهاي زیرزمینی بطور کامل در این مجتمع قطع می شود. 

وي با بیان اینکه تصفیه خانه تکمیلی پساب مجتمع فولاد کویر با ظرفیت ورودي 90 لیتر بر ثانیه با هدف تصفیه پساب شهري کاشان
و استفاده از این منبع آبی در صنعت احداث می شود افزود: بهره برداري از پساب فاضلاب شهري کاشان از یک سو موجب قطع نیاز
به برداشت از منابع آب زیرزمینی منطقه شده و از سوي دیگر معضلات زیست محیطی ناشی از جاري شدن پساب شهري در محیط

 
طبیعی و استفاده نادرست آن در بخش کشاورزي را مرتفع می نماید. 

وي خاطر نشان کرد: احداث این تصفیه خانه با رویکرد بومی سازي و ارتقاي دانش فنی داخل کشور انجام شده و طراحی آن از سوي

 
مهندسان خارجی و بخش عمده اي از ساخت، تامین و نصب توسط مهندسان ایرانی صورت گرفته است. 

وي گفت: آب حاصل از این تصفیه خانه در سامانه خنک کننده خطوط تولید این مجتمع مورد استفاده و بازچرخانی مجدد قرار می

 
گیرد و هیچگونه پساب خروجی نخواهد داشت. 

وي خاطر نشان کرد: مجتمع فولاد کویر همواره تلاش کرده است با عمل به مسوولیت هاي اجتماعی خود در حوزه هاي اقتصاد،
جامعه و محیط زیست، در مسیر نیل به توسعه پایدار قدم برداشته و زمینه توسعه مطلوب و ماندگار همه جانبه را در منطقه و کشور

 
فراهم کند. 

 
به گزارش ایرنا، طرح بروزرسانی خط نورد شماره 2 مجتمع فولاد کویر با حضور وزیر صمت بهره برداري شد. 

این طرح ظرفیت تولید 700 هزار تن انواع میلگردهاي فولاد آلیاژي به صورت شاخه و کلاف، قابلیت نورد انواع فولادهاي کربنی
کیفی، میکروآلیاژي، آلیاژي و زنگ نزن با هدف تامین صنایع پایین دستی فولاد کشور و بی نیازي از واردات کلاف هاي فولادي و

 
قابلیت حضور در بازارهاي بین المللی دارد. 

 
همچنین طرح واحد ذوب و ریخته گري فولادهاي آلیاژي مجتمع فولاد کویر با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت کلنگ زنی شد. 

 
با بهره برداري از این طرح سالانه 800 هزار تن تولید انواع بیلت و بلوم فولادي آلیاژي در این مجتمع تولید خواهد شد. 

تفاهم نامه مسوولیت اجتماعی مجتمع فولاد کویر نیز در قالب معین طرح اقتصاد مقاومتی به امضاي وزیر صنعت، معدن و تجارت و



 
مدیرعامل مجتمع فولاد کویر رسید. 

مجتمع فولاد کویر شهرستان آران و بیدگل با تولید افزون بر یک میلیون تن محصولات فولادي، بزرگترین تولیدکننده میلگرد در

 
ایران و میلگردهاي کلاف مورد مصرف در طیف وسیعی از صنایع پایین دستی در کشور است. 

این مجتمع نخستین تولیدکننده میلگردهاي فولادي با سامانه اتوماسیون صنعتی در کشور است که فعالیت تولیدي خود را از سال

 
1386 آغاز کرده است. 

 
آران و بیدگل با جمعیت افزون بر 103 هزار نفر در فاصله نزدیک به 6 کیلومتري کاشان و 215 کیلومتري شمال اصفهان واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- افتتاح طرح 

 
- علیرضا رزم حسینی 

- آران وبیدگل



قدردانی سندیکاي مخابرات از نقش فعال ایرانسل در بومی سازي صنعت فاوا

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش اقتصادرسا به نقل از روابط عمومی ایرانسل، در
این نامه که با امضاي مهندس فرامرز رستگار، دبیر و عضو
هیأت مدیره این سندیکا منتشر شده، خطاب به دکتر بیژن
عباسی آرند، به عنوان مدیرعامل ایرانسل و استاد دانشگاه
تربیت مدرس، آمده است: «سخنرانی جنابعالی در مراسم
اختتامیه بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران به
عنوان مدیر اجرایی یک بنگاه اقتصادي بزرگ بخش
خصوصی ICT و همچنین استاد دانشگاه حاکی از وجود

 
نگاه، آگاهی و حساسیت ها براي داشتن برنامه می باشد.» 

در این نامه همچنین آمده است: «حضور شرکت محترم خدمات ارتباطی ایرانسل در این کنفرانس به صورت حامی، سخنران و حضور
در میزگردهاي تخصصی و به ویژه سخنرانی کلیدي جنابعالی در مراسم اختتامیه، نشان از توان سرشار بخش خصوصی حوزه ارتباطات

 
و فناوري اطلاعات داشت. جویندگان راه سعادت همواره باید فرصت ها را به موقع شناسایی و بهره لازم را از آن ببرند.» 

در بخش دیگري از نامه سندیکاي صنعت مخابرات ایران خطاب به مدیرعامل ایرانسل، آمده است: «تقدیر و تشکر سندیکاي صنعت
مخابرات ایران از شرکت محترم ایرانسل از یک جهت براي حضور فعال در کنفرانس مهندسی برق براي نشان دادن جایگاه واقعی
ICT در کشور و همچنین میزگرد بومی سازي صنعت ICT و از جهت دیگر و مهم تر سخنرانی کلیدي جنابعالی در مراسم اختتامیه

 
کنفرانس و نیز حضور معاونان و مدیران ایرانسل در میزگردها و کارگاه هاي این کنفرانس می باشد.» 

در این نامه همچنین بر استفاده از ظرفیت هاي بخش خصوصی صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات ایران در تدوین و تنظیم برنامه
هفتم توسعه، تأکید شده و آمده است: بخش خصوصی ICT با توانمندي بالایی که دارد با استفاده از امکانات تشکل ها، بنگاه هاي
اقتصادي موفق، دانشگاه ها، مراکز پژوهشی و واحدهاي صنعتی و خدمات فنی مهندسی به خوبی قادر خواهد بود که به عنوان پیشران

 
تنظیم برنامه ICT، در کنار بخش دولتی باشد. 

بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران، با مشارکت و حضور ایرانسل به عنوان حامی اصلی، به صورت آنلاین و نیمه حضوري،
6G 5 و مطالعاتG برگزار شد و ایرانسل در این کنفرانس، به انتقال تجربیات خود درباره پیشتازي در زمینه هایی همچون راه اندازي

 
پرداخت. 

این کنفرانس از 28 تا 30 اردبیهشت ماه 1400، در محورهاي الکترونیک، قدرت، کنترل، مخابرات، کامپیوتر و مهندسی پزشکی،
توسط انجمن علوم مهندسی برق ایران و دبیرخانه دائمی کنفرانس در دانشگاه امیرکبیر و با حضور سندیکاي صنعت مخابرات ایران و
شماري از مدیران و فعالان صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات و نیز مدرسان و دانشجویان رشته هاي برق، کامپیوتر، مخابرات و سایر



رشته هاي مرتبط، به صورت آنلاین و نیمه حضوري برگزار شد و با سخنرانی دکتر بیژن عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل، با موضوع

 
«تحول دیجیتال؛ دروازه اي به آینده تمام دیجیتال»، خاتمه یافت. 

ایرانسل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران و نخستین ارائه دهنده خدمات نسل پنجم تلفن همراه (5G) در ایران، با هدف
شناسایی و تشویق ایده هاي نوآورانه در صنعت برق و مخابرات، بحث و تبادل نظر و انتقال تجربیات در زمینه ارائه خدمات مبتنی بر
فناوري هاي نوین تلفن همراه مانند خدمات 5G و مطالعات در زمینه فناوري نسل ششم (6G)، ارائه خدمات زندگی هوشمند مبتنی
بر فناوري اینترنت اشیا، تجربه هاي راه اندازي مرکز نوآوري ایرانسل و فعالیت در زمینه نوآوري، تحقیق و توسعه و آموزش و نیز ارائه

 
مزیت ها و توانمندي هاي خود براي جذب فارغ التحصیلان نخبه دانشگاهی، در این کنفرانس حضور داشت. 

در این کنفرانس که با هدف گسترش دانش فنی در گرایش هاي مختلف مهندسی برق، از طریق ایجاد محیطی جهت تبادل نظر
علمی و تخصصی، ارائه آخرین یافته هاي تحقیقاتی و همچنین تشویق پژوهشگران، برنامه ریزي شده بود، برنامه هاي جنبی شامل
دوره هاي آموزشی کوتاه مدت، میزگرد تخصصی و نمایشگاه تجهیزات مهندسی برق نیز با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و به صورت

 
آنلاین و نیمه حضوري انجام شد. 

همچنین در میزگردهاي برنامه ریزي شده در قالب این کنفرانس، مدیران بخش هاي مختلف ایرانسل در زمینه هایی همچون «بومی
سازي صنعت ICT؛ دستاوردهاي نوین اپراتورهاي موبایل» و «فارغ التحصیلان دانشگاه ها و اشتغال در صنعت برق و مخابرات»، با

 
حاضران به بحث و تبادل نظر پرداختند. 

در کارگاه جانبی این کنفرانس با عنوان «شبکه هاي موبایل و بهینه سازي رادیویی آن» نیز، ایرانسل تجربیات خود در این زمینه را با

 
شرکت کنندگان به اشتراك گذاشت و پاسخگوي پرسش هاي آنان بود. 

اطلاعات بیشتر درباره بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران، در وب سایت این کنفرانس به نشانی iceeconf.ir در دسترس
علاقه مندان قرار دارد.



ایجاد 150 کسب و کار روستایی توسط  بنیاد برکت در رودبار

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/03/01

گیلان امروز- مجري اشتغال اجتماع محور استان گیلان با بیان اینکه سال گذشته بالغ بر 55 میلیارد ریال اعتبارات در حوزه
مشاغل خانگی در بخش خورگام شهرستان رودبار تسهیلات پرداخت شد، گفت: 150 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در سال 1400 در

 
مناطق محروم روستایی رودبار اجرایی می شود. 

به گزارش فارس ، یاسر رمضان نژاد در جلسه کارگروه اشتغال بنیاد برکت شهرستان رودبار در سالن اجتماعات فرمانداري با اشاره به
اجراي طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام در پنج روستاي کمتر برخوردار رودبار در سال
گذشته اظهار کرد: این طرح ها در قالب مدل هاي اشتغال زایی "سحاب" (طرح سرمایه گذاري حمایتی اشتغال برکت) با هدف راه

 
اندازي مشاغل خرد و خانگی اجرا شده است. 

وي با بیان اینکه با بیان اینکه بنیاد برکت عمده فعالیت ها و اقدامات خود را بر ایجاد فرصت هاي شغلی در مناطق روستایی و کمتر
توسعه یافته متمرکز کرده، گفت: عمده مشاغل ایجاد شده در مناطق محروم روستایی در رسته هاي شغلی دامداري سبک و سنگین،

 
صنایع دستی، فرش دستباف، تولید پوشاك، مشاغل صنعتی و خدماتی، فرآوري مواد غذایی و زنبورداري است. 

مجري اشتغال اجتماع محور ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) استان گیلان با بیان اینکه این بخش از مشاغل با سرمایه اندك
استقرار پیدا می کنند، تصریح کرد: اجراي طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت در مناطق محروم روستایی، علاوه بر

 
توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی و ارتقاي سطح زندگی و معیشت، مهاجرت معکوس را در این مناطق به دنبال داشته است. 

وي با بیان اینکه سال گذشته بالغ بر 55 میلیارد ریال اعتبارات در حوزه مشاغل خانگی در بخش خورگام شهرستان رودبار تسهیلات

 
پرداخت شد، افزود: 150 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در سال 1400 در مناطق محروم روستایی رودبار اجرایی می شود. 

فرماندار شهرستان رودبار نیز با اذعان به اینکه ارائه تسهیلات اشتغال روستایی در مناطق کمتر توسعه یافته باید تقویت شود، اظهار
کرد: نباید موانع در مسیر اشتغال از پویایی طرح هاي اشتغال زا بکاهد و همه دستگاه هاي اجرایی و مسؤولین محلی باید در این راستا

 
براي پیشبرد اهداف بنیاد برکت ساعی و کوشا باشند. 

هوشنگ عباسقلیزاده تسهیلات اشتغال روستایی و مشاغل خرد خانگی را بسیار تاثیر گذار در جوامع روستایی دانست و افزود: باید
نظارت بر ثبت نام متقاضیان تسهیلات اشتغال روستایی تقویت تا وام اشتغال در اختیار هرکسی قرار نگیرد و شرایط براي توسعه

ورونق روستایی با توجه به اهداف بنیاد برکت حصول پیدا کند.



واریز 40 درصدي مطالبات چایکاران گیلانی

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/03/01

گیلان امروز- رئیس سازمان چاي کشور، از خرید 53 هزار و 800 تن برگ سبز چاي در استان گیلان خبر داد و بیان کرد:
ارزش اقتصادي تولید چاي در سال جاري 340 میلیارد تومان بوده است که تاکنون 134 میلیارد تومان معادل 40 درصد را به حساب

 
چایکاران واریز کردیم. 

حبیب جهانساز در حاشیه بازدید از کارخانجات چاي شهرستان لنگرود در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: تاکنون 53 هزار و 800 تن

 
برگ سبز چاي از کشاورزان چایکار خریداري کردیم. 

وي از تولید 12 هزار و 900 تن چاي خشک در استان گیلان خبر داد و بیان کرد: ارزش اقتصادي تولید چاي در سال جاري 340

 
میلیارد تومان بوده است که تاکنون 134 میلیارد تومان معادل 40 درصد را به حساب چایکاران واریز کردیم. 

رئیس سازمان چاي کشور، با بیان اینکه خوشبختانه نسبت به چهار سال گذشته شاهد افزایش 40 درصدي کیفیت چاي تولیدي در

 
استان هستیم، عنوان کرد: کارخانجات چاي استان نیز به سمت کیفی سازي و برندسازي تولیدات خود رفته اند. 

جهانساز، با اشاره به تلاش چایکاران در جهت بهزراعی و بهبود تولید برگ سبز چاي، اضافه کرد: در حال حاضر کارخانجات چاي
استان هم از نظر سخت افزاري و هم از نظر بهداشتی ارتقا پیدا کرده اند و با بسته بندي هاي مناسب بازار خوبی هم در داخل و هم در

 
خارج به دست آورده اند. 

وي از اهمیت برندسازي چاي ایرانی و لزوم بهداشتی کردن فرایند تولید و بسته بندي جهت تثبیت و افزایش بازار مصرف سخن گفت

 
و یادآور شد: تسهیلات ارزان قیمت به چایکاران و کارخانجات پرداخت می شود. 

رحیم حیدري، فرماندار شهرستان لنگرود نیز، با اشاره به ارتباط خوب فرمانداري با کشاورزان چایکار و مدیران کارخانجات چاي و

 
اطلاع از مشکلات آنان، خاطرنشان کرد: باید براي تولید و خرید برگ سبز چاي برنامه ریزي داشته باشیم. 

وي از افزایش کیفیت تولید چاي خشک در گیلان خبر داد و متذکر شد: اگر در زمینه بسته بندي و تبلیغات چاي داخلی نیز موفق

 
باشیم، فرصت خوبی براي صادرات ایجاد خواهیم کرد. 

فرماندار لنگرود، احیاي باغات چاي را موجب رونق اشتغال و رفع مشکلات اقتصادي خانوارها دانست و عنوان کرد: یکی از مولفه هاي
صادرات، کیفیت و خوشنامی محصول است، زیرا امروزه مردم دنیا براي خوراك سالم و با کیفیت هزینه می کنند و باید کیفیت

محصولات صادراتی کشور را حفظ کنیم.



واریز 40 درصدي مطالبات چایکاران گیلانی

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/03/01

گیلان امروز- رئیس سازمان چاي کشور، از خرید 53 هزار و 800 تن برگ سبز چاي در استان گیلان خبر داد و بیان کرد:
ارزش اقتصادي تولید چاي در سال جاري 340 میلیارد تومان بوده است که تاکنون 134 میلیارد تومان معادل 40 درصد را به حساب

 
چایکاران واریز کردیم. 

حبیب جهانساز در حاشیه بازدید از کارخانجات چاي شهرستان لنگرود در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: تاکنون 53 هزار و 800 تن

 
برگ سبز چاي از کشاورزان چایکار خریداري کردیم. 

وي از تولید 12 هزار و 900 تن چاي خشک در استان گیلان خبر داد و بیان کرد: ارزش اقتصادي تولید چاي در سال جاري 340

 
میلیارد تومان بوده است که تاکنون 134 میلیارد تومان معادل 40 درصد را به حساب چایکاران واریز کردیم. 

رئیس سازمان چاي کشور، با بیان اینکه خوشبختانه نسبت به چهار سال گذشته شاهد افزایش 40 درصدي کیفیت چاي تولیدي در

 
استان هستیم، عنوان کرد: کارخانجات چاي استان نیز به سمت کیفی سازي و برندسازي تولیدات خود رفته اند. 

جهانساز، با اشاره به تلاش چایکاران در جهت بهزراعی و بهبود تولید برگ سبز چاي، اضافه کرد: در حال حاضر کارخانجات چاي
استان هم از نظر سخت افزاري و هم از نظر بهداشتی ارتقا پیدا کرده اند و با بسته بندي هاي مناسب بازار خوبی هم در داخل و هم در

 
خارج به دست آورده اند. 

وي از اهمیت برندسازي چاي ایرانی و لزوم بهداشتی کردن فرایند تولید و بسته بندي جهت تثبیت و افزایش بازار مصرف سخن گفت

 
و یادآور شد: تسهیلات ارزان قیمت به چایکاران و کارخانجات پرداخت می شود. 

رحیم حیدري، فرماندار شهرستان لنگرود نیز، با اشاره به ارتباط خوب فرمانداري با کشاورزان چایکار و مدیران کارخانجات چاي و

 
اطلاع از مشکلات آنان، خاطرنشان کرد: باید براي تولید و خرید برگ سبز چاي برنامه ریزي داشته باشیم. 

وي از افزایش کیفیت تولید چاي خشک در گیلان خبر داد و متذکر شد: اگر در زمینه بسته بندي و تبلیغات چاي داخلی نیز موفق

 
باشیم، فرصت خوبی براي صادرات ایجاد خواهیم کرد. 

فرماندار لنگرود، احیاي باغات چاي را موجب رونق اشتغال و رفع مشکلات اقتصادي خانوارها دانست و عنوان کرد: یکی از مولفه هاي
صادرات، کیفیت و خوشنامی محصول است، زیرا امروزه مردم دنیا براي خوراك سالم و با کیفیت هزینه می کنند و باید کیفیت

محصولات صادراتی کشور را حفظ کنیم.
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اخبار

 
اخبار 

 
وزارت راه گزارش داد؛ 

 
افزایش 27 هزار کیلومتري طول راه هاي کشور در دولت تدبیر و امید 

وزارت راه و شهرسازي از افزایش شاخص طول راه هاي کشور اعم از آزادراه، بزرگراه، راه اصلی و روستایی در دولت تدبیر وامید تا 27

 
هزار کیلومتر خبر داده است. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت راه و شهرسازي، وزارت راه و شهرسازي در آماري که دیروز منتشر کرده، آورده است: تا پیروزي انقلاب
اسلامی 76 کیلومتر طول آزادراه هاي کشور بود که این شاخص تا شروع دولت تدبیر و امید به 2 هزار و 185 کیلومتر رسید.دراین
زمینه در دولت تدبیر و امید حدود یک هزار کیلومتر به طول آزادراه هاي کشور افزوده شد و قرار است تا پایان دولت دوازدهم این

 
شاخص به 3 هزار و 100 کیلومتر برسد. 

در حوزه بزرگراهی تا پیروزي انقلاب اسلامی 35 کیلومتر طول بزرگراه هاي کشور بود که این شاخص تا شروع دولت تدبیر و امید به

 
12 هزار و 969 کیلومتر رسید. 

در این دولت بیش از 6 هزار کیلومتر به طول بزرگراه هاي کشور افزوده شد و قرار است تا پایان دولت دوازدهم این شاخص به 19

 
هزار و 300 کیلومتر دست پیدا کند. 

تا پیروزي انقلاب اسلامی مقدار راه هاي اصلی کشور 14 هزار کیلومتر بود که این شاخص تا شروع دولت تدبیر و امید به 21 هزار و
234 کیلومتر رسید.در دولت یازدهم و دوازدهم حدود 5 هزار کیلومتر به طول راه هاي اصلی کشور افزوده شد و قرار است این

 
شاخص تا پایان عمر دولت دوازدهم به 26 هزار و 73 کیلومتر برسد. 

در بخش راه هاي روستایی تا پیروزي انقلاب اسلامی سه هزار کیلومتر طول راه هاي روستایی کشور بوده است که این شاخص تا

 
شروع دولت تدبیر و امید به 99 هزار و 450 کیلومتر رسید. 

این بخش در دولت تدبیر و امید شاهد افزایش 15 هزار کیلومتري بود و قرار است تا پایان دولت دوازدهم این شاخص به 114 هزار و

 
450 کیلومتر دست پیدا کند. 

در بخش فنی در حوزه حمل و نقل جاده اي در ابتداي دولت تدبیر و امید تعداد دستگاه هاي تردد شمار هزار و 197 عدد در حوزه
جاده اي کشور بوده است که این شاخص تا پایان سال 98 به 2 هزار و 429 عدد رسید که رشد بیشتر از هزار و 200 عددي داشته

 
است. 

تا پیش از شروع به کار دولت تدبیر و امید تعداد سامانه هاي هوشمند هزار و 177 عدد در حوزه جاده اي کشور بود که این شاخص تا
پایان سال 98 به 2 هزار و 477 عدد رسیده است و رشد هزار و 300 عددي داشته است.حمل و نقل جاده اي به عنوان یکی از حوزه
هاي مهم جابه جایی به حساب می آید که در بخش جابه جایی مسافر عمومی داخلی در ابتداي دولت دوازدهم سهم حمل و نقل
جاده اي 90 درصد بوده است که این شاخص تا پایان سال 98 به واسطه شیوع ویروس کرونا و وجود برخی محدودیت ها به 85
درصد رسید و کاهش 5 درصدي داشته است.در ابتداي دولت تدبیر و امید سهم حمل و نقل جاده اي از ترانزیت کشور 96 درصد بوده
است که این شاخص تا پایان سال 98 به 92 درصد رسید که این حوزه هم با توجه به محدودیت هاي به وجود آمده به خاطر شیوع

 
ویروس کرونا کاهش 4 درصدي داشته است. 



در ابتداي دولت تدبیر و امید میزان تلفات حوادث رانندگی بین شهري و روستایی 12 هزار و 800 نفر در حوزه جاده اي کشور بود که

 
این شاخص تا پایان سال 98 به 12 هزار و 400 نفر رسید و کاهش 400 نفري داشته است. 

در ابتداي دولت دوازدهم تعداد کشته شدگان وسایل نقلیه 6.7 نفر در 10 هزار دستگاه در حوزه جاده اي کشور بوده است که این

 
شاخص تا پایان سال 98 به 4.8 نفر در 10 هزار دستگاه رسید که کاهش حدود 2 واحدي داشته است. 

 
اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد از سوي چادرملو 

 
دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد برداشته شد. 

 
با صدور این مجوزها بیش از 1800 شغل جدید در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو ایجاد می گردد. 

 
این واحدهاي صنعتی شامل: 

 
1 - واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 24هزارو 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2 - واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 22 هزارو 40 میلیارد ریال و ظرفیت و اشتغال

 
400 نفر . 

3 - واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200 هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزارو 830 میلیارد ریال و اشتغال

 
300 نفر . 

 
4 - واحد تولید آجر نسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12هزارو 885 میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر . 

یادآور می شود شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث 11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را دستورکا
رخود قرارداده است .
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رشد 8درصدي حوزه صنعت

 
وزیر صنعت: 5/2 میلیارد دلار فولاد طی 3سال گذشته صادر شد 

 
رشد 8درصدي حوزه صنعت 

علیرضا رزم حسینی با بیان اینکه مسئولیت اجتماعی شرکت ها موجب توسعه مناطق می شود، گفت: تجارت خارجی ایران در سال

 
گذشته علی رغم تحریم به 75 میلیارد دلار رسیده است. 

علیرضا رزم حسینی صبح دیروز در جمع خبرنگاران با بیان اینکه ضمن اشاره به برنامه اقتصاد مقاومتی وزارت صنعت، معدن و تجارت
افزود: شرکت هایی که داوطلب هستند در زمینه مسئولیت هاي اجتماعی اقدامات آموزشی انجام دهند وزارت ضمن در این زمینه
برنامه ریزي لازم را صورت داده است و شرکت سایپا سیتروئن نیز در این زمینه داوطلب شده است ك قرارداد آن دیروز به امضاء

 
رسید. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اجراي برنامه ها در قالب مسئولیت اجتماعی به توزیع متوازن خدمات کمک می کند، ابراز
داشت: در اکثر کشورها این اقدام صورت گرفته و شرکت هاي مختلفی به ویژه در حوزه معادن و شرکت هاي بزرگ در این زمینه ورود

 
پیدا کردند. 

وي با بیان اینکه نزدیک به 300 شرکت در کشور در حوزه مسئولیت اجتماعی ورود پیدا کردند، گفت: این موضوع در راستاي رشد
منطقه پیرامونی شرکت هاي داوطلب در این زمینه است در حالی که تعهد نسبت به مسئولیت اجتماعی شرکت ها موجب رشد در

 
حوزه هاي مختلف می شود. 

رزم حسینی با بیان اینکه مقرر شده است در طرح مسئولیت اجتماعی اشتغال روستایی به اشتغال روستایی و کسب و کارهاي کوچک
با حمایت شرکت هاي بزرگ ارتقاء پیدا کنند، تصریح کرد: تحریم هاي ظالمانه شدیدي علیه نظام مقدس جمهوري اسلامی تحمیل

 
شد و فشارهاي سنگینی را بخش تولید و به طور کلی اقتصاد تحمل کرد. 

وي با بیان اینکه با وجود تمامی این شرایط اما اقتصاد ایران موفق به 75 میلیارد دلار تجارت صادرات و واردات کشور باشد، تاکید

 
کرد: صنعت کشور و آهنگ توسعه اقتصاد کشور متوقف نشده است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه سناریوي دولت در ستاد اقتصادي در شرایط شدت گرفتن تحریم ها صادرات غیر نفتی بود
که در سه سال و نیم گذشته موفق به صادرات 2.5 میلیارد دلاري فولاد شدیم ، افزود: با تامین مواد اولیه از خارج صنایع کشور در

 
چرخه تولید فعال هستند. 

وي با بیان اینکه در حوزه صنعت رشد هشت درصدي حاصل شده است، تصریح کرد: تمام کارخانجات کشور با تامین مواد اولیه لازم
بدون هیچ مشکلی در سه شیفت کاري فعال هستند که از جمله این صنایع خودروسازي و پوشاك و سرامیک است.
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اخبار

 
اخبار 

 
در هشتمین جشنواره ستارگان روابط عمومی ایران صورت گرفت: 

 
اعطاي لوح ستاره ارتباطی مدیر ارشد به مدیرعامل بانک سینا 

 
لوح ستاره ارتباطی مدیر ارشد هشتمین جشنواره ستارگان روابط عمومی ایران به مدیرعامل بانک سینا اعطا شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک سینا در هشتمین جشنواره ستارگان روابط عمومی ایران و آیین نکوداشت روز ملی روابط عمومی که با
حضور جمعی از مسئولان، مدیران روابط عمومی نظام بانکی، وزارتخانه ها، شرکت هاي صنعتی، معدنی و فولادي و همچنین

 
کارشناسان و دست اندرکاران حوزه روابط عمومی همراه بود، لوح ستاره ارتباطی مدیر ارشد به مدیرعامل بانک سینا اعطا شد. 

بر اساس این گزارش در لوح سپاس ستاره ارتباطی مدیر ارشد خطاب به سیدضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سینا آمده است: «بی تردید
حرکت رو به تکامل و تعالی روابط عمومی، مرهون حمایت ها و نگاه حمایتگرانه شخصیت هایی است که با حمایت خود به درخشش

 
روابط عمومی در کشور و حرکت رو به رشد آن سهم شایسته اي را به عهده می گیرند. 

نظر به اینکه بر اساس رأي هیأت داوران و با عنایت به بررسی هاي انجام گرفته، شخصیت ارتباطی، منش، روحیه تعاملی و نقش
تعیین کننده در بهبود ارتباط با ذینفعان و نگاه تعالی جویانه حضرتعالی به حوزه ارتباطات و روابط عمومی، رسانه و افکار عمومی،
همیشه بارز، موثر و کارساز بوده و از طرف دیگر روابط عمومی تحت امر جنابعالی همواره از حمایت هاي فکري و عملی حضرتعالی
بهره منده بوده و در مسیر پیشرفت قرار گرفته است، لوح ستاره ارتباطی مدیر ارشد به دلیل نگاه و عملکرد حمایتی از حوزه ارتباطی

 
تحت امر و شخصیت برجسته ارتباطی به جنابعالی اعطا می شود». 

همچنین در این همایش روابط عمومی بانک سینا به دلیل درخشش در مجموعه فعالیت هاي ارتباطی در طول سال 99 به ویژه

 
کمپین مسئولیت هاي اجتماعی، موفق به کسب تندیس و لوح ستاره طلایی روابط عمومی شد. 

سال گذشته نیز روابط عمومی بانک سینا در کنفرانس هوش تجاري ایران که با هدف بررسی و بهبود عملکرد ادارات روابط عمومی و
بازاریابی صنعت بانکداري کشور در بخش رسانه هاي دیجیتال برگزار شد، تندیس و گواهینامه رتبه برتر در فاز تاثیرگذار بلوغ رسانه

 
هاي دیجیتال را از آن خود کرد. 

 
طی امضاي تفاهم نامه با بنیاد برکت صورت گرفت: 

 
بانک صادرات حامی ایجاد 270 هزار شغل 

قائم مقام مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: بانک صادرات ایران براي حمایت از خدمات و طرح هاي بنیاد برکت آمادگی کامل دارد
و به همین منظور تفاهم نامه 6 هزار میلیارد ریالی با این بنیاد براي کمک و پشتیبانی از توسعه اشتغالزایی در کشور امضا کرده و

 
امیدواریم که خدمتگزار مردم شریف ایران اسلامی باشیم. 

روابط عمومی بانک صادرات ایران، رضا صدیق در آیین امضاي تفاهم نامه 10 بانک بزرگ کشور با بنیاد برکت با عنوان «فصل همدلی
و برکت» که با حضور محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی(ره)، مدیران عامل و اعضاي هیئت مدیره بانک ها و
موسسات مالی برگزار شد، اظهار کرد: ایجاد 220 هزار شغل به آسانی امکان پذیر نیست بلکه افراد زیادي با تلاش شبانه روزي موفق

 
به انجام این کار شده اند و از این رو حرکت انجام شده توسط بنیاد برکت حرکتی بسیار شایسته است. 



وي افزود: بانک ها همواره در خدمت تولید و اشتغال در کشور بوده اند و با نگاهی به طرح هاي بزرگی که در کشور راه اندازي شده
می توان دریافت که خدمات بزرگی توسط بانک ها به بار نشسته است. آثار خدمات و حمایت در اجراي طرح هاي بزرگ در صنایع
پتروشیمی، سیمانی، بزرگراه ها، هتل ها، بیمارستان ها، خودروسازها و سایر زیرساخت هاي مختلف اقتصادي وجود دارد که با استفاده

 
از تسهیلات و حمایت بانک ها ایجاد شده است. 

قائم مقام مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: علاوه بر این، خدمات و حمایت بانک ها در بخش اشتغالزایی کوچک و خرد نیز
همچنان ادامه دارد. به نحوي که در سال گذشته رقمی در حدود 800 هزار میلیارد ریال تسهیلات به واحدهاي تولیدي در بخش هاي
مختلف صنعت، معدن، تجارت، مسکن و ... پرداخت شده که 300 هزار میلیارد ریال آن در حمایت از بنگاه هاي کوچک و متوسط

 
پرداخت شده و حرکت بزرگی براي توجه به مشاغل کوچک که اشتغال مستقیم ایجاد می کنند، به حساب می آید. 

صدیق پرداخت تسهیلات حمایتی به بخش هاي آسیب دیده از کرونا در سال گذشته را نیز مورد توجه قرار داد و افزود: در سال
گذشته بیش از 57 هزار کسب و کار آسیب دیده از کرونا از بانک صادرات ایران تسهیلات حمایتی دریافت کردند تا بتوانند به راحتی

 
به فعالیت خود ادامه دهند. 

در این مراسم محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی (ره) با ابراز خرسندي از مشارکت بیشتر بانک هاي بزرگ
کشور از جمله بانک صادرات ایران در طرح هاي اشتغالزایی بنیاد برکت، اظهار امیدواري کرد که 270 هزار شغل در نظر گرفته شده

 
براي سال جاري تا 400 هزار شغل افزایش یابد. 

وي گفت: امکانات خدادادي کشور چند صد برابر مشکلات موجود است. در سال گذشته و با امکانات محدود بنیاد برکت و تلاش

 
پرسنل خود، موفق شدیم 25 درصد اشتغال ایجاد شده کشور را به خود اختصاص دهیم. 

مخبر با اشاره به وجود منابع و امکانات فراوان در کشور، تاکید کرد: اینها سرمایه هاي اصلی نیستند بلکه مردم سرمایه هاي اصلی
هستند. مزیت واقعی ما در کشور نیروي انسانی است که باید براي ایجاد اشتغال بیشتر سرمایه هاي عظیم خدادادي را به صحنه

 
بیاوریم. هنر بنیاد برکت در این بوده که کار را با مردم و براي مردم آغاز کرده است. 

وي با اشاره به اهمیت مشاغل خرد و کوچک در دنیا، افزود: 60 درصد اشتغال پیشرفته ترین کشورها از طریق ایجاد همین مشاغل
خرد است و در برخی مواقع تا 30 درصد تولید ناخالص این کشورها از طریق همین مشاغل انجام می شود. نسل جوان کشور در حال

 
گذر از سن اشتغال است و ایجاد اشتغال صرفا یک فعالیت عادي نیست، بلکه اساس فعالیت جامعه است. 

امضاي تفاهم نامه بانک صادرات ایران در آغاز عملیات اجرایی ایجاد 270 هزار شغل در سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» با
بنیاد برکت، به منظور بهبود وضعیت معیشت خانوارهاي ساکن در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته و توانمندسازي اقتصادي و
اجتماعی با اولویت کسب و کارهاي خرد و خانگی مبتنی بر مزیت هاي نسبی مناطق انجام شد که بر اساس آن اعطاي وام قرض

 
الحسنه اشتغالزایی به طرح هاي معرفی شده توسط این بنیاد در چارچوب تفاهم نامه و ضوابط جاري بانک صورت خواهد گرفت. 

 
در هشتمین جشنواره روابط عمومی هاي برتر صنعت بیمه کشور 

 
روابط عمومی بیمه سامان رتبه اول را کسب کرد 

روابط عمومی شرکت بیمه سامان توانست در هشتمین جشنواره روابط عمومی هاي برتر صنعت بیمه کشور، در بخش «سلامت و

 
بیمه» رتبه نخست را از آن خود کند. 

به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه سامان، به همت بیمه مرکزي ج.ا.ا هشتمین جشنواره «روابط عمومی هاي صنعت بیمه»،
همزمان با 27 اردیبهشت، روز ارتباطات و روابط عمومی برگزار شد. روز گذشته در آیین اختتامیه جشنواره که با حضور رییس کل

 
بیمه مرکزي اجرا شد، برترین هاي صنعت بیمه درحوزه هاي 9 گانه جشنواره معرفی شدند. 

مریم زمردیان مدیر روابط عمومی شرکت بیمه سامان در این آیین، لوح تقدیر و تندیس خود را از دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل

 
بیمه مرکزي دریافت کرد. 

در این تقدیر نامه آمده است: دست یابی روابط عمومی شرکت بیمه سامان به رتبه اول بخش "سلامت و بیمه" در قالب هشتمین
جشنواره روابط عمومی هاي صنعت بیمه کشور، شایسته تحسین است و می تواند به عنوان یک تجربه موفق براي شرکت هاي دیگر



 
مورد توجه قرار گیرد. 

بخش "سلامت و بیمه " امسال به دلیل شیوع بیماري کرونا به جشنواره افزوده شد.بیمه سامان همزمان با شیوع این بیماري و
طراحی بیمه سه گانه کرونا، ضمن طراحی و اجراي کمپین هاي متعدد تبلیغاتی و مسئولیت اجتماعی، تولید و انتشار محتواهاي
آموزشی و اطلاع رسانی، نقش موثري در ارائه آگاهی هاي لازم به جامعه در رابطه با روش هاي قطع زنجیره انتقال بیماري و نیز

 
جبران هزینه هاي درمان آن داشت. 

 
سال گذشته نیز روابط عمومی شرکت بیمه سامان در این جشنواره در بخش پژوهش و افکار سنجی، رتبه برتر را از آن خود کند. 

 
مدیرعامل بانک پارسیان خبرداد؛ 

 
بانک پارسیان حامی توسعه اشتغال وکاهش نرخ بیکاري 

کورش پرویزیان مدیرعامل بانک پارسیان در مراسم شکرانه ایجاد 220 هزار شغل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در
سال جهش تولید و آغاز عملیاتی اجرایی 270 هزار شغل برکت، گفت: خوشحالم که توانستیم نقشی در خدمات بزرگ ستاد اجرایی
فرمان امام(ره) داشته باشیم و بر این اساس جا دارد که از مدیران در مجموعه صندوق قرض الحسنه پارسیان و بانک پارسیان که

 
موجبات این اتفاق و همکاري را فراهم کرده اند، تشکر و قدردانی کنم. 

مدیرعامل بانک پارسیان با تاکید بر اینکه حمایت از تولید و مانع زدایی ها باید سرلوحه شبکه پولی و مالی کشور قرار گیرد, افزود:
گردش مالی و پولی کشور باید به سمت ایجاد تولید و اشتغالزایی برود و شفافیت و عملکرد موفق نهادي مانند بنیاد برکت ، فرصت
مناسبی براي همکاري و مشارکت بانکها در این زمینه است.وي افزود: ایجاد پلتفرم برکت برپایه آي تی ، اقدام ارزشمندي است که

 
امکان نظارت سیستماتیک را هم فراهم می کند. 

مدیرعامل بانک پارسیان همچنین با بیان اینکه منابع بانکی کشور محدود بوده و باید در هزینه کرد آن دقت لازم صورت گیرد، ادامه

 
داد : چرخش مالی کشور باید به سمت بخش هایی برود که ارزش افزوده ایجاد کند. 

وي در ادامه مشکلات نظام بانکی را مورد اشاره قرار داد و گفت : به دلیل برخی از مشکلاتی که در کشور وجود دارد؛ بخش زیادي از
منابع بانک ها در سال هاي گذشته به غارت رفته است و این مساله دست نظام پولی در پرداخت تسهیلات را بسته و سیستم بانکی را
به نوعی قفل کرده است .مدیرعامل بانک پارسیان در ادامه سخنان خود لزوم همکاري دستگاه هاي نظارتی و قوه قضاییه با نظام بانکی
را مورد اشاره قرار داد و از دستگاه هاي نظارتی و قوه قضاییه خواست تا با اصلاح رویه هاي اشتباهی که موجب سوء استفاده تعدادي

 
از افراد خاص شده، منابع مالی به شبکه بانکی کشور بازگردد. 

 
پیام مدیرعامل بیمه رازي به مناسبت هجدهمین سالگرد تاسیس 

 
باسلام و عرض تبریک به مناسبت هجدهمین سالگرد تاسیس به همه همکاران عزیز و پرتلاشم در خانواده بیمه رازي 

سهامدارن ارجمند،اعضاي محترم هیات مدیره ، نمایندگان و کارگزاران وفادار و پرتلاش شرکت ، معاونین ، مشاوران ، مدیران ستاد ،

 
مدیران استان ها و روساي شعب و همه کارشناسان و کارکنان عزیز شرکت 

اینجانب و تعدادي از همکارانم به نمایندگی از خانواده بزرگ بیمه رازي توفیق پیدا کردیم تا در آسایشگاه ثاراالله جانبازان ارجمند
کشورمان حضور یابیم و جشن سالروز تاسیس شرکت بزرگ بیمه رازي را با حضور و نفس گرم جانبازان عزیز و یادگاران ارزشمند

 
هشت سال دفاع مقدس برگزار کنیم . 

این روز فرخنده را به خانواده بزرگ بیمه رازي تبریک عرض میکنم و از درگاه خداوند منان براي توفیق دیدار جانبازان عزیز شاکر و

 
سپاسگزار هستم. 

ملت ایران هیچگاه فداکاري، ایثار و از جان گذشتگی جانبازان عزیز و شهدا را فراموش نکرده و به عنوان الگوي ناب ، دنباله رو این

 
عزیزان و فرهنگ ایجاد شده توسط آن ها خواهند بود. 

به همین مناسبت اخذ مجوز افزایش سرمایه شرکت به میزان 600 درصدي، در عرض کمتر از دو ماه که دستاورد بی نظیري است را

 
به اطلاع همکاران گرامی می رسانم. 



این موفقیت که در راستاي استراتژي هاي شرکت و هدف بنیادین ارتقاء جایگاه بیمه رازي در صنعت بیمه و بلکه اقتصاد ملی صورت
گرفت و زمینه را براي تحقق اهداف شرکت مهیا نمود ، در سایر حوزه ها نیز بیش از گذشته ضرورت تلاش و فعالیت همه اعضاي

 
خانواده بیمه رازي را طلب می کند . 

 
اینجانب خرسندم که مصادف شدن این موفقیت با سالگرد تاسیس بیمه رازي را با شما عزیزان شریک شوم و ابراز خوشحالی نمایم. 

در این مدت کوتاه دو ماهه حضورم در بیمه رازي، سعی کرده ام شبانه روز براي اهدافی که به صورت مشترك ترسیم نموده ایم تلاش

 
نمایم و از هیچ کوششی دریغ ننمایم . 

به فضل الهی ، اقدامات اساسی را با تدوین یک برنامه استراتژیک و نقشه راه دقیق در دو بخش زیربنایی و امور جاري شرکت انجام

 
دادیم. 

با تلاش هاي شبانه روزي و با کمک همه شما همکاران عزیزم ، توانستم قدم هاي اساسی براي موفقیت شرکت ، ارتقاء جایگاه بیمه
رازي در صنعت بیمه ، کسب سهم بازار مناسب، تقویت و حمایت همه جانبه از شبکه فروش ، تسریع در پرداخت خسارت بیمه گزاران

 
و حضور قدرتمند در بازار رقابت بردارم . 

یکی از این قدم هاي اساسی که از روز اول حضورم در بیمه رازي مورد نظر بود و این قدم به فضل الهی برداشته شد و به اذعان اکثر
صاحبنظران صنعت بیمه از ابتداي تاسیس این شرکت تاکنون بی نظیر بوده است، برنامه ریزي براي افزایش سرمایه شرکت و تحقق

 
آن در کمتر از دو ماه است که شرکت را از لحاظ توانگري مالی متحول می کند. 

ساختار مالی شرکت اصلاح، سهم نگهداري شرکت به میزان بسیار زیادي افزایش و براي حضور قدرتمند شرکت و بویژه شبکه

 
نمایندگی در بازار رقابت ابزار اصلی که سرمایه و توانگري مالی است را مهیا نمود . 

بیمه رازي با این افزایش سرمایه سنگین و حیرت آور به میزان بیش از 600 درصد از لحاظ میزان سرمایه ، جزو سه شرکت اول

 
صنعت بیمه میشود و توانگري مالی شرکت را از 102 به بالاتر از 500 افزایش خواهد داد. 

این شروع خوب مستلزم کار و تلاش و حرکت در سایر بخش ها نیز است و چرخش هاي استراتژیک با کار و اراده تحقق خواهد یافت
و شعب و نمایندگی ها با کمک و همراهی ستاد ، جایگاه و نقش ویژه اي دارند و همه باید با انسجام و همدلی براي موفقیت شرکت

 
بزرگ بیمه رازي تلاش نماییم . 

 
این افزایش سرمایه ، تاثیر بزرگی در شرکت خواهد داشت که برخی از مهم ترین آنها به شرح زیر هستند: 

 
1- افزایش ظرفیت نگهداري و امکان واگذاري کمتر ریسک ها و در نتیجه افزایش درآمد فعالیتهاي بیمه اي 

 
2- افزایش توانگري مالی و در نتیجه دریافت مجوز قبولی اتکایی و افزایش درآمدهاي شرکت 

3- برآورده شدن الزامات قانونی مطابق با ماده 2 آیین نامه شماره 95 مربوط به بیمه نامه هاي مشترك (کنسرسیوم) و در نتیجه

 
امکان لیدري بیمه رازي در بسیاري از بیمه نامه هاي بزرگ 

 
4-افزایش اعتبار شرکت و بهره برداري از این سرمایه عظیم به عنوان پارامتر تبلیغاتی 

در پایان از جانبازان ارجمند آسایشگاه ثاراالله و همچنین از مدیر پرتلاش روابط عمومی بیمه رازي و همکاران این مدیریت که در این

 
جشن ما را یاري کردند بی نهایت تشکر میکنم. 

انشااالله بیمه رازي به برکت دعاي جانبازان عزیز و با همت و تلاش نمایندگان پرتلاش و همکاران عزیزم به زودي به تحول و اوج خود

 
در صنعت بیمه خواهد رسید. 

 
از زحمات همه همکارانم و نمایندگان پرتلاش شرکت صمیمانه تشکر میکنم . به امید موفقیت هاي هرچه بیشتر شرکت بیمه رازي 

علی جباري مدیرعامل



جزئیات گرانی 10 درصدي قیمت لوازم خانگی در خرداد 1400

منبع: تیتر برترشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش تیتربرتر؛ رئیس انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویري از...

به گزارش تیتربرتر؛ رئیس انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویري از افزایش 10 درصدي قیمت لوازم خانگی ایرانی خبر
داد. بررسی گرانی 10 درصدي قیمت لوازم خانگی در خرداد 1400

 
 بررسی گرانی 10 درصدي قیمت لوازم خانگی در خرداد 1400 

 
  

سید علیرضا موسوي مجد از افزایش 10 درصدي قیمت  لوازم خانگی ایرانی خبر داد و گفت: با لغو تحریم ها، دیگر لوازم خانگی

 
ساخته شده وارد کشور نمی شود و صرفا مونتاژ آنها در ایران انجام می شود. 

وي افزود: با افزایش نرخ دستمزد کارگران و هزینه حمل و نقل و انرژي، قیمت برخی اقلام لوازم خانگی 10 درصد و برخی اقلام دیگر

 
از جمله تلویزیون کمتر از 10 درصد افزایش یافت. 

موسوي مجد گفت: شرایط بازار لوازم خانگی آرام و قیمت ها تابع عرضه و تقاضا است و به دلیل کاهش شدید تقاضا در بازار لوازم

 
خانگی قیمت ها امسال حداکثر 10 درصد افزایش داشته است. 

رئیس انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویري در مورد واردات لوازم خانگی خارجی به کشور نیز اظهار داشت: واردات لوازم

 
خانگی همچنان ممنوع است و هیچ صحبتی مبنی بر آزادشدن واردات لوازم خانگی مطرح نیست. 

وي تاکید کرد: البته تصور هم بر این است که با لغو تحریم ها لوازم خانگی آماده اجازه واردات نگیرد و صرفا با واردات قطعات لوازم

 
خانگی و مونتاژ آن در ایران موافقت شود. 

به گفته موسوي مجد، با گشایش هاي احتمالی برجام نیازي به واردات کالا از شرکت هاي ال جی و سامسونگ نیست، چرا که بستر



 
تولید در کشور فراهم و ظرفیت هاي خالی پر شده است. 

توضیحات رئیس سازمان حمایت براي گرانی لوازم خانگی رئیس سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان با بیان اینکه
لوازم خانگی مشمول قیمت گذاري تثبیتی نیست گفت: با توجه به اینکه لوازم خانگی جزو کالاي سرمایه اي محسوب می شود

 
تولیدکنندگان این حوزه موظف به ثبت اطلاعات در سامانه گارانتی هستند. 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، عباس تابش در نشست با انجمن هاي لوازم خانگی و قطعات مرتبط که با حضور وزیر صنعت ، معدن و
تجارت و معاون امور صنایع برگزار شد گفت: قیمت گذاري لوازم خانگی تابع ضوابطی است که تولید کنندگان موظف به رعایت آن

 
هستند . 

رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با بیان اینکه واحدهاي تولیدي که در سامانه گارانتی عضو نباشند به عنوان
قاچاق محسوب می شوند، تصریح کرد: سازمان حمایت در صورت تخلف تولید کنندگان از ضوابط قیمت گذاري طبق ضوابط قانونی با
واحد متخلف برخورد خواهد کرد؛ ما به عنوان حامی مصرف کننده اگر شکایت و اعتراضی از سوي مصرف کننده صورت گرفت از

 
طریق سامانه گارانتی قیمت خود اظهاري شده تولید کننده را بررسی می کنیم . 

به گفته تابش هیئت تعیین و تثبیت قیمت ها در سازمان حمایت 9 عضو دارد که انجمن ها را هم شامل می شود و اگر ایرادي به

 
ضوابط وجود داشته باشد می تواند با تعامل با انجمن ها نسبت به رفع آن اقدام کند. 

 
مطالب مرتبط: 

پیش بینی قیمت لوازم خانگی در سال 1400 چرا قیمت لوازم خانگی افزایش یافت؟+دلایل در ادامه این نشست مهدي صادقی نیارکی
معاون امور صنایع وزارت صمت، با اشاره به افزایش ظرفیت تولید یخچال و فریزر در سال 99، از 2 میلیون دستگاه به 2میلیون و 700
هزار توسط چند شرکت اصلی داخلی گفت: شرکت هاي داخلی به سمت قطعه سازي و پلت فرم بومی حرکت کرده اند و استفاده از
ظرفیت خالی بنگاه ها نکته مهم دیگري است که اتفاق افتاده و تولید کنندگان به سمت تکمیل سبد کالاي تولیدي خود و پوشش

 
ساخت چند وسیله می روند و از تولید تک محصولی خارج شده اند. 



 
 بخشنامه قیمت لوازم خانگی در اردیبهشت 1400 

 
  

همچنین در بخش دیگري از این نشست کیوان گردان، مدیر کل صنایع برق ، فلزي و لوازم خانگی از تولید 15 میلیون دستگاه لوازم
خانگی در سال 99 خبر داد و گفت : اعداد تولید حاکی ازرشد 78 درصدي تولید دراین حوزه است و براي سال 1400 نیزتولید 16.6

 
میلیون دستگاه لوازم خانگی و 300 میلیون دلار صادرات هدف گذاري شده است . 

 
گردان گردش مالی این صنعت را 6 میلیارد دلار برآورد کرد و ایجاد اشتغال براي 1.3 میلیون نفر در این صنعت خبر داد. 

ماجراي گرانی لوازم خانگی شرکت پارس خزر حمیدرضا غزنوي ، در مورد افزایش قیمت لوازم خانگی اظهار داشت: با توجه به افزایش
39 درصدي دستمزد کارگران و افزایش نرخ مواد اولیه به خصوص مس، فولاد و آلومینیوم، تولیدکننده لوازم خانگی چاره اي جز

 
افزایش قیمت ندارد چراکه قیمت هر کالایی متأثر از نرخ مواد اولیه و هزینه هاست. 

سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی در مورد افزایش 25 درصدي نرخ کالاهاي شرکت پارس خزر، گفت: بسیاري از شرکت ها
افزایش قیمت نداده اند و بعضی نیز همچون همین شرکت افزایش قیمت داشته است. نکته اي که باید به آن توجه کرد این است که

 
افزایش قیمت در شرایط فعلی اجتناب ناپذیر است. 

وي ادامه داد: فولادسازان معادن، گاز، برق و نیروي کار ارزان قیمت دارند ولی زمانی که قرار است محصول خود را به تولیدکننده
داخلی بفروشند، قیمت ها را با قیمت جهانی محاسبه می کنند. از آن طرف هم قیمت جهانی افزایش داشته است و به همان تناسب

 
فولادساز کالا را با قیمت بالاتري به داخلی ها می فروشد. 

غزنوي گفت: لوازم خانگی نه ارز 4200 تومانی می گیرد و نه مشمول چیز دیگري می شود از این رو شرایط بازار قیمت ها را مشخص



می کند؛ تولیدکننده مدارك را به سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان می فرستد و سپس اقدام به تغییر قیمت می کند.

سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی یادآور شد: اواخر سال 96 قیمت دلار 3 هزار و 700 تومان بود اما به مرور تا 9 برابر
افزایش یافت با این حال قیمت لوازم خانگی 3 برابر افزایش یافته است؛ اگر وابستگی صنعت لوازم خانگی به خارج زیاد بود نرخ این
محصول نیز به تناسب دلار بالا می رفت، به شکلی که باید قیمت یک ساید از 20 میلیون به 180 میلیون تومان می رسید ولی در

 
حال حاضر کمتر از 50 میلیون تومان است. 

مدیرعامل شرکت پارس خزر در اطلاعیه اي به سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرده است که پس از موافقت انجمن صنفی
کارفرمایی تولیدکنندگان لوازم خانگی کوچک و با هماهنگی سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، بهاي فروش بیشتر
محصولات این شرکت به جز ماشین لباسشویی به علت افزایش قیمت تمام شده عوامل تولید از روز 26 فروردین 1400 به طور

 
میانگین 25 درصد افزایش یافته است. 

 
آنچه دیگران می خوانند: 

سال 1400 گرانی ها بیشتر می شود؟ قیمت مسکن در اسفند کاهش می یابد یا نه؟ گردآرونده: علی اکبر رضایی



اعلام حمایت جمعی از نمایندگان ادوار از کاندیداتوري شریعتمداري/ رضایت

اهل تسنن از خدمات وزیر کار

منبع: رویداد 24شماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/03/01

40 نفر از نمایندگان ادوار مختلف مجلس از جمله دوره سوم تادهم، ضمن دیدار با محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی نسبت به کاندیداتوري وي در انتخابات ریاست جمهوري 1400 اعلام حمایت کردند و به نقد و بررسی وضعیت

چالش ها و راه کار هاي حوزه احرایی در کشور پرداختند.

رویداد24 محمد شریعتمداري وزیر تعاون کار و رفاه
اجتماعی با اشاره به وضعیت اقتصادي کشور و نقش نظام
بین الملل در معیشت مردم گفت؛ در حوزه سیاست
خارجی باید مشخص ما اهل تعامل هستیم یا تقابل، براي

 
منطقه و پانزده کشور همسایه چه برنامه اي داریم. 

وي افزود: در سیاست موازنه بین قواي بین الملل مهم است
و باید مشخص شود رویکردها در تعریف نقش شرق و غرب

 
در این موازنه چیست و اگر اعتقاد به تعامل گسترده نداشته باشیم یعنی به ابزار تعامل در سیاست خارجی ملتزم نیستیم. 

شریعتمداري افزود: در دوران سید محمد خاتمی، افراد موثر که هر کدام در حد یک وزیر بودند که کادر قوي ساخته بود. سیاست
خارجی به ماهو سیاست خارجی که مورد نظر کشور نیست، سیاست خارجی براي رسیدن به اقتصاد و تکنولوژي روز دنیا است، کسی

 
غیر این اعتقاد دارد؟ 

وي افزود: مرزها و مرزنشینان از عوامل توسعه اقتصاد و بازرگانی هستند و نباید به آنها به چشم مزاحم نگاه کرد، بسیار بدیهی است از

 
مرزي که کالا عبور نکند تانک عبور می کند. 

شریعتمداري با اشاره وضعیت اختلافات سیاسی بین افراد و قوا افزود: اختلاف و تنازع ملت را بیچاره کرده است، مردم از این دعواها، از

 
پشت تریبون حرف زدن ها با یکدیگر خسته شدند. 

وي با اشاره به سابقه تاریخی منازعه در از بین بردن اهداف سیاسی کشور افزود: چرا اهداف مشروطه که اهداف بزرگی در ظرف زمانی
خودش بود از بین رفت، غیر از تنازع بود؟ اهداف امام (ره) و ارزش هاي انقلاب اسلامی مثل رفع تبعیض، عدالت، انتقال اختیار تصمیم

 
گیري به ملت آیا همان بار معنایی اولیه را با توجه به اختلافات در اذهان مردم دارد؟ 

شریعتمداري با اشاره به اتفاقات آبان 98 و خسارتی که مردم و نظام دیدند افزود: حادثه پس از افزایش بنزین وقتی بررسی شود ریشه
در اختلاف و اختلاف قوا داشت، ریشه در عدم همفکري مشترك براي اجرا آن داشت و باعث شد همه ما و مردم و نظام آسیب ببینیم،

 
که اگر این روش اصلاح بشود حتما چنین وقایعی رخ نخواهد داد. 



وي در پایان افزود: اگر بتوانیم بر اساس گفتگوي ملی یک ائتلاف بزرگ براي همکاري اقتصادي، بین المللی، جوانگرایی، کارآفرینی،
حاکمیت قانون، مبارزه با فساد و شفافیت ایجاد کنیم هیچ کسی مخالفت نخواهد کرد، وقتی شفافیت ایجاد شود از درب دیگر فساد
خارج خواهد شد و جوانان بدلیل عدم اختلاف و وابستگی به راحتی می توانند براي شفافیت اقتصادي گام بردارند و باعث کارآمدي

 
نظام اجرایی می شود . 

در این دیدار تک تک حاضرین ضمن تحلیل شرایط سیاسی ، با برشمردن ویژگی هاي شخصیتی منحصر به فرد ،سوابق و تجارب
متعدد و موفق اجرایی چهل ساله و برنامه هاي مناسب پیشنهادي از کاندیداتوري ایشان اعلام حمایت کردند .



طرح مشکلات صنایع سمنان ، مهدیشهر و سرخه در مجلس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده سمنان ، مهدیشهر و سرخه در مجلس : مشکلات صنایع این سه شهرستان این هفته در کمیسیون صنایع و معادن
مجلس شوراي اسلامی مطرح و بررسی می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي استان سمنان ، عباس گلرو با اشاره به سفر اخیر رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس به
سمنان و بازدید از چند واحد تولیدي گفت : مسائل و مشکلات صنعت گران در جلسه اتاق بازرگانی به اطلاع رئیس کمیسیون صنایع

 
مجلس رسید و مقرر شد این مشکلات در جلسه آتی کمیسیون صنایع مجلس طرح و بررسی شود. 

وي با تاکید بر اینکه هر سه قوه باید براي رفع مشکلات صنایع همکاري کنند گفت: قوه مقننه با وضع قوانین و نظارت بر حسن انجام
آن ، دولت با تسهیل گري و قوه قضاییه با پیشگیري از جرایم اقتصادي و کمک هاي حقوقی و قضایی به صنایع باید براي جهش تولید

 
گام بردارند. 

نماینده سمنان ، مهدیشهر و سرخه در مجلس همچنین با اشاره به فعالیت شرکت نساجی پاکریس در سال هاي دور در مهدیشهر
گفت : با رایزنی هاي انجام شده ، شرکت ایران تایر به جاي پاکریس در مهدیشهر فعال می شود تا زمینه اشتغال و رونق تولید در این

 
شهرستان فراهم شود 
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تجهیز زمین هاي کشاورزي جلگاه چاه هاشم به سیستم آبیاري جدید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/03/01

از نخستین طرح سیستم آبیاري با عنوان بارانی _ خطی در جلگه چاه هاشم رونمایی شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و بلوچستان؛ براي نخستین بار 106 هکتار از اراضی کشاورزي مجتمع کشاورزي
کمیته امداد امام خمینی (ره) بخش جلگه چاه هاشم دلگان به سیستم آبیاري بارانی _ خطی مجهز و با حضور فرماندار شهرستان به

 
بهره برداري رسید . 

 
این طرح با محوریت کمترین میزان مصرف آب اجرا شده است و در این شرایط کم آبی می تواند به کشاورزان کمک کند. 

مجتمع کشاورزي کشت و صنعت کمیته امداد امام خمینی (ره) بخش جلگه چاه هاشم یکی از بزرگترین مجتمع هاي کشاورزي در

 
جنوب شرق کشور است که سالیانه انواع محصولات زراعی و خرما را تولید می کند . 
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مدیر مجتمع کشت و صنعت کمیته امداد بخش جلگه چاه هاشم دلگان گفت : با هدف مدیریت مصرف آب در بخش کشاورزي 106

 
هکتار از اراضی کشاورزي این مجتمع به سیستم آبیاري سِنتِر پیوت مجهز شد . 

 
بارانی افزود : این طرح با اعتبار 22 میلیارد ریال توسط شرکت فتح نصر به بهره برداري رسید . 

مدیر جهاد کشاورزي دلگان گفت : در روش آبیاري بارانی _ خطی دستگاه متحرك سنتر پیوت از طریق آبپاش هایی که با فواصل

 
مشخص بر روي آن تعبیه شده به صورت خطی و بارانی با راندمان بالا زراعت هاي مختلف را آبیاري می کند . 

شهناز رفعت پور افزود : محرك هاي این سیستم قادر به استفاده از کود، مواد شیمیایی، سم و علف کش ها است و قابلیت چند

 
کاربردي آن موجب افزایش بهره وري و کیفیت محصول می شود. 

رفعت پور تصریح کرد : افزایش راندمان آبیاري تا 85 درصد ، یکنواختی در پاشش آب ، کاهش هزینه هاي عملیاتی و کارگري ، عدم
نیاز به تقسیم بندي اراضی ، آبیاري با میزان دقیق و به موقع ، قابلیت جا به جایی به سایر زمین ها و مزارع از مهم ترین مزایاي

 
سیستم آبیاري سنتر پیوت به شمار می رود . 

فرماندار شهرستان دلگان نیز گفت : دلگان یکی از شهرستان هاي پیشرو در اجراي سیستم هاي آبیاري نوین در استان و کشور مطرح

 
است . 

مجتبی شجاعی افزود : با توجه به خشکسالی هاي اخیر و مشکلات ناشی از کاهش نزولات جوي اجراي انواع سیستم هاي آبیاري
نوین در بخش کشاورزي از ضروریت هاي منطقه است که براي افزایش تولید و اشتغال ظرفیت سازي می کند و هم موجب افزایش

 
بهره وري سطح زیر کشت اراضی شهرستان می شود . 

نارویی از کشاورزان این شهرستان گفت : خشکسالی هاي ،کمبود بارش ها و کاهش منابع آب موجب شده استفاده از روش آبیاري
غرقابی در این منطقه جواب ندهد که با اجراي سیستم آبیاري بارانی _ خطی سنتر پیوت در 24 ساعت 30 هکتار از اراضی را آبیاري

 
می کنیم . 

شهرستان دلگان 28 هزار هکتار اراضی کشاورزي دارد که تاکنون بیش از 13 هزار و 400 هکتار آن به انواع سیستم هاي نوین آبیاري



 
تجهیز شده که در این زمینه رتبه نخست استان را به خود اختصاص داده است . 

با توجه به خشکسالی هاي دو دهه اخیر در سیستان و بلوچستان اجراي سیستم هاي نوین آبیاري علاوه بر مدیریت صحیح مصرف آب
می تواند امنیت غذایی استان و کشور را نیز تامین کند .



قدردانی سندیکاي مخابرات از نقش فعال ایرانسل در بومی سازي صنعت فاوا
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سندیکاي صنعت مخابرات ایران با ارسال نامه اي خطاب به مدیرعامل ایرانسل، با تأکید بر ضرورت توجه به نقش بخش
خصوصی در تدوین برنامه هفتم توسعه، از نقش فعال ایرانسل در برگزاري بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران و

بومی سازي صنعت ICT، تقدیر و از سخنرانی کلیدي مدیرعامل ایرانسل در مراسم پایانی این ...

سندیکاي صنعت مخابرات ایران با ارسال نامه اي خطاب به مدیرعامل ایرانسل، با تأکید بر ضرورت توجه به نقش بخش
خصوصی در تدوین برنامه هفتم توسعه، از نقش فعال ایرانسل در برگزاري بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران و بومی سازي

 
صنعت ICT، تقدیر و از سخنرانی کلیدي مدیرعامل ایرانسل در مراسم پایانی این کنفرانس، تشکر کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی ایرانسل، در این نامه که با امضاي مهندس فرامرز رستگار، دبیر و عضو هیأت مدیره
این سندیکا منتشر شده، خطاب به دکتر بیژن عباسی آرند، به عنوان مدیرعامل ایرانسل و استاد دانشگاه تربیت مدرس، آمده است:
«سخنرانی جنابعالی در مراسم اختتامیه بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران به عنوان مدیر اجرایی یک بنگاه اقتصادي بزرگ

 
بخش خصوصی ICT و همچنین استاد دانشگاه حاکی از وجود نگاه، آگاهی و حساسیت ها براي داشتن برنامه می باشد.» 

در این نامه همچنین آمده است: «حضور شرکت محترم خدمات ارتباطی ایرانسل در این کنفرانس به صورت حامی، سخنران و حضور
در میزگردهاي تخصصی و به ویژه سخنرانی کلیدي جنابعالی در مراسم اختتامیه، نشان از توان سرشار بخش خصوصی حوزه ارتباطات

 
و فناوري اطلاعات داشت. جویندگان راه سعادت همواره باید فرصت ها را به موقع شناسایی و بهره لازم را از آن ببرند.» 

در بخش دیگري از نامه سندیکاي صنعت مخابرات ایران خطاب به مدیرعامل ایرانسل، آمده است: «تقدیر و تشکر سندیکاي صنعت
مخابرات ایران از شرکت محترم ایرانسل از یک جهت براي حضور فعال در کنفرانس مهندسی برق براي نشان دادن جایگاه واقعی
ICT در کشور و همچنین میزگرد بومی سازي صنعت ICT و از جهت دیگر و مهم تر سخنرانی کلیدي جنابعالی در مراسم اختتامیه

 
کنفرانس و نیز حضور معاونان و مدیران ایرانسل در میزگردها و کارگاه هاي این کنفرانس می باشد.» 

در این نامه همچنین بر استفاده از ظرفیت هاي بخش خصوصی صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات ایران در تدوین و تنظیم برنامه
هفتم توسعه، تأکید شده و آمده است: بخش خصوصی ICT با توانمندي بالایی که دارد با استفاده از امکانات تشکل ها، بنگاه هاي
اقتصادي موفق، دانشگاه ها، مراکز پژوهشی و واحدهاي صنعتی و خدمات فنی مهندسی به خوبی قادر خواهد بود که به عنوان پیشران

 
تنظیم برنامه ICT، در کنار بخش دولتی باشد. 

بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران، با مشارکت و حضور ایرانسل به عنوان حامی اصلی، به صورت آنلاین و نیمه حضوري،
6G 5 و مطالعاتG برگزار شد و ایرانسل در این کنفرانس، به انتقال تجربیات خود درباره پیشتازي در زمینه هایی همچون راه اندازي

 
پرداخت. 

این کنفرانس از 28 تا 30 اردبیهشت ماه 1400، در محورهاي الکترونیک، قدرت، کنترل، مخابرات، کامپیوتر و مهندسی پزشکی،
توسط انجمن علوم مهندسی برق ایران و دبیرخانه دائمی کنفرانس در دانشگاه امیرکبیر و با حضور سندیکاي صنعت مخابرات ایران و
شماري از مدیران و فعالان صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات و نیز مدرسان و دانشجویان رشته هاي برق، کامپیوتر، مخابرات و سایر



رشته هاي مرتبط، به صورت آنلاین و نیمه حضوري برگزار شد و با سخنرانی دکتر بیژن عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل، با موضوع

 
«تحول دیجیتال؛ دروازه اي به آینده تمام دیجیتال»، خاتمه یافت. 

ایرانسل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران و نخستین ارائه دهنده خدمات نسل پنجم تلفن همراه (5G) در ایران، با هدف
شناسایی و تشویق ایده هاي نوآورانه در صنعت برق و مخابرات، بحث و تبادل نظر و انتقال تجربیات در زمینه ارائه خدمات مبتنی بر
فناوري هاي نوین تلفن همراه مانند خدمات 5G و مطالعات در زمینه فناوري نسل ششم (6G)، ارائه خدمات زندگی هوشمند مبتنی
بر فناوري اینترنت اشیا، تجربه هاي راه اندازي مرکز نوآوري ایرانسل و فعالیت در زمینه نوآوري، تحقیق و توسعه و آموزش و نیز ارائه

 
مزیت ها و توانمندي هاي خود براي جذب فارغ التحصیلان نخبه دانشگاهی، در این کنفرانس حضور داشت. 

در این کنفرانس که با هدف گسترش دانش فنی در گرایش هاي مختلف مهندسی برق، از طریق ایجاد محیطی جهت تبادل نظر
علمی و تخصصی، ارائه آخرین یافته هاي تحقیقاتی و همچنین تشویق پژوهشگران، برنامه ریزي شده بود، برنامه هاي جنبی شامل
دوره هاي آموزشی کوتاه مدت، میزگرد تخصصی و نمایشگاه تجهیزات مهندسی برق نیز با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و به صورت

 
آنلاین و نیمه حضوري انجام شد. 

همچنین در میزگردهاي برنامه ریزي شده در قالب این کنفرانس، مدیران بخش هاي مختلف ایرانسل در زمینه هایی همچون «بومی
سازي صنعت ICT؛ دستاوردهاي نوین اپراتورهاي موبایل» و «فارغ التحصیلان دانشگاه ها و اشتغال در صنعت برق و مخابرات»، با

 
حاضران به بحث و تبادل نظر پرداختند. 

در کارگاه جانبی این کنفرانس با عنوان «شبکه هاي موبایل و بهینه سازي رادیویی آن» نیز، ایرانسل تجربیات خود در این زمینه را با

 
شرکت کنندگان به اشتراك گذاشت و پاسخگوي پرسش هاي آنان بود. 

اطلاعات بیشتر درباره بیست و نهمین کنفرانس مهندسی برق ایران، در وب سایت این کنفرانس به نشانی iceeconf.ir در دسترس
علاقه مندان قرار دارد.



بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت
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آیین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و اختتامیه رویداد «دریاي برکت»

 
به عنوان بزرگ ترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور برگزار شد. 

مدیرعامل بنیاد برکت در مراسم اختتامیه رویداد «دریاي برکت» به عنوان بزرگ ترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات
کشور با اشاره به ظرفیت هاي مغفول مانده کشور در حوزه پرورش آبزیان و تأکیدات رهبر معظم انقلاب بر فعالیت در این حوزه گفت:
یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت ایجاد اشتغال براي 4 هزار نفر را به دنبال داشته است. امیرحسین مدنی ادامه داد:

 
همچنین راه اندازي این تعداد طرح باعث تولید 5 هزار تن انواع آبزیان در کشور شده است. 

وي خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال

 
است. 

مدنی تأکید کرد: براي سال 1400 نیز راه اندازي 2 هزار طرح پرورش آبزیان با تمرکز بر مناطقی در استان هاي لرستان، بوشهر و
خوزستان هدف گذاري شده است. مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اجراي طرح هاي آبزي پروري این بنیاد در سراسر کشور تأکید
کرد: باید از سواحل کشور استفاده بهینه برد و طرح هاي پرورش ماهیان گرمابی و سردابی در قفس، استخر و پرورش میگو در راستاي
استفاده از این ظرفیت و پتانسیل است. وي با اشاره به سرانه پایین مصرف آبزیان در کشور اظهار داشت: سرانه مصرف سالانه آبزیان
در ابتداي انقلاب تنها یک کیلوگرم بود که در سال 99 به 13 کیلوگرم رسیده است. با این حال، همچنان تا متوسط مصرف جهانی که
22 کیلوگرم است فاصله داریم. مدنی با انتقاد از قیمت آبزیان در کشور خاطرنشان کرد: محصولات آبزي به یک کالاي لوکس در

 
کشور تبدیل شده و بسیاري از خانواده ها نمی توانند مصرف داشته باشند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به نقش واسطه ها و دلالان در گرانی آبزیان تأکید کرد: وظیفه حاکمیت و دولت هاست که با توجه به
ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود، در حوزه پرورش آبزیان کار ویژه اي انجام دهند. مدنی در خصوص رویداد دریاي برکت هم توضیح
داد: این رویداد به عنوان بزرگ ترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور و براي ارائه طرح ها و ایده هاي خلاقانه براي

 
پرورش آبزیان از سوي بنیاد برکت برگزار شده است. 

وي ادامه داد: از 485 طرح و ایده رسیده به این رویداد، 30 طرح برگزیده شده اند که سرمایه گذاري لازم براي عملیاتی شدن آنها از
سوي بنیاد برکت صورت خواهد گرفت. مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: طرح ها و ایده هاي ارائه شده به رویداد دریاي برکت از
سراسر کشور است و نهادها و سازمان هاي دیگري هم براي سرمایه گذاري برروي طرح هاي برگزیده اعلام آمادگی کرده اند. مدنی با
تأکید بر ادامه داشتن رویداد دریاي برکت در سال جدید اظهار امیدواري کرد که کشور شاهد شکوفایی در حوزه تولید پرورش آبزیان
باشد. گفتنی است، در این مراسم و از طریق ویدیوکنفرانس، تعدادي از طرح هاي پرورش آبزیان برکت در استان هاي لرستان، ایلام و
آذربایجان غربی به بهره برداري رسید. در ادامه این مراسم نمایشگاهی با حضور 30 طرح برتر رویداد ملی دریاي برکت برگزار شد و از

پنج طرح برگزیده تقدیر به عمل آمد.



غیر قابل دفاع بودن کارنامه نفت روحانی
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نفت را می توان کلیدي ترین و بحث برانگیز ترین وزارتخانه دولت تدبیر و امید دانست که باسابقه ترین وزیر جمهوري
اسلامی هشت سال سکاندار بلامنازعه آن بوده است. بررسی کارنامه هشت ساله این وزارتخانه که با تداوم تحریم بنزین آغاز

شد و با تحریم نفت به پایان رسید را می توان آیینه اقدامات دولت دانست، دولتی ...

نفت را می توان کلیدي ترین و بحث برانگیز ترین وزارتخانه دولت تدبیر و امید دانست که باسابقه ترین وزیر جمهوري اسلامی
هشت سال سکاندار بلامنازعه آن بوده است. بررسی کارنامه هشت ساله این وزارتخانه که با تداوم تحریم بنزین آغاز شد و با تحریم
نفت به پایان رسید را می توان آیینه اقدامات دولت دانست، دولتی که با پاشیدن بذر امید در دل مردم سیاهه آراي صندوق ها را از

 
آن خود کرد و اکنون با دستاورد تقریباً هیچ به تاریخ عبرت انگیز ایران خواهد پیوست. 

اوایل دهه 90 و اواخر دولت دهم با شروع موج اول تحریم هاي غرب علیه ایران، ستون فقرات اقتصاد ایران یعنی صنعت نفت، نقطه
کانونی نبرد اقتصادي علیه جمهوري اسلامی بود. تحریم فروش نفت، خرید بنزین، نفتکش و دهها عنوان تحریمی دیگر از چله کمان
ستاد مرکزي جنگ اقتصاي در امریکا، وزارت خزانه داري و شوراي امنیت سازمان ملل به سوي قلب تپنده اقتصاد ایران روانه شد تا
موجب شود فروش نفت ایران از 2 میلیون و 800 هزار بشکه در روز سال 1384 به روزانه 900 هزار بشکه در سال 92 برسد. علاوه بر
آن نبض واردات خون شبکه حمل و نقل ایران، بنزین به شماره افتاد و می رفت تا تمامی ارکان اقتصادي کشور را فلج کند. با به صدا
درآمدن زنگ خطر کمبود بنزین در کشور، تولید بنزین توسط پتروشیمی ها به عنوان راهکار موقت و احداث پالایشگاه ستاره خلیج

 
فارس به عنوان راهکار اصلی حل بحران تحریم بنزین در دستور کار قرار گرفت. 

با روي کار آمدن دولت تدبیر و امید و با هیاهو بر سر آلودگی بنزین پتروشیمی ها، اولویت یک وزارت نفت براي خنثی سازي نقطه
ضعف کشور با فشار مافیاي واردات که از قضا نزدیک به هیئت دولت هم بودند متوقف شد. ادعایی که بعد ها بی پایه و اساس بودن آن

 
بار ها و بار ها توسط کارشناسان و مقامات کشور تأیید شد. 

ستاره خلیج فارس هم با 70 درصد پیشرفت فیزیکی تحویل جناب وزیر شد تا در همان سال از آن به عنوان یک نمونه براي تدریس
سوءمدیریت صنعت نفت و گاز در دانشگاه ها نام ببرد. هرچند، تکمیل 30 درصدي همین پروژه چندي بعد تبدیل شد به نقل محافل
افتخارات دولت تدبیر و امید. کار به همین جا ختم نمی شود، محکومیت ایران در پرونده کرسنت به دلیل انتصاب مجدد متهمان این
پرونده در مناسب دولتی، شکایت ترکیه بابت نرخ گذاري قیمت گاز در پرونده کرسنت و دریافت خسارت 9/1 میلیارد دلاري از ایران،
جریمه و بدهی 2میلیارد دلاري ترکمنستان در قرارداد صادرات گاز به ایران به علت پذیرش پرداخت نقدي به جاي کالا و خدمات
همچنین قبول جریمه دیرکرد پرداخت پول، عدم النفع سالانه 10میلیارد دلار به خاطر بی توجهی و عدم پیگیري صادرات گاز به هند،
پاکستان، عمان و کویت، در کنار عدم النفع سالانه 50میلیارد دلار به علت برداشت مازاد کشورهاي همسایه از منافع ملی ایران در

 
میادین مشترك، همگی دستاوردهاي هشت ساله دولت تدبیر و امید در صنعت نفت بوده است. 

اگر از انتصابات رانتی، خسارت چند هزار میلیاردي حذف کارت سوخت و سوءمدیریت در افزایش قیمت بنزین بگذریم از بی توجهی
به تکمیل زنجیره ارزش صنعت نفت و گاز که علاوه بر خلق ارزش افزوده چشمگیر براي کشور موجب اشتغال زایی و بی اثر کردن
تحریم ها می شود نمی توان گذشت. حال باید دید کاندیداهاي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري که خود را براي رقابت در
کارزار انتخابات آماده می کنند برنامه اي عملی براي کاهش فشار وارده به کشور به خاطر تحریم هاي حوزه صنعت نفت و گاز دارند یا

همچون دولت تدبیر و امید با تفکر سیستمی خام فروشی سعی در دود کردن سرمایه کشور دارند.



بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/03/01

آیین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و اختتامیه رویداد «دریاي برکت»

 
به عنوان بزرگ ترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور برگزار شد. 

مدیرعامل بنیاد برکت در مراسم اختتامیه رویداد «دریاي برکت» به عنوان بزرگ ترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات
کشور با اشاره به ظرفیت هاي مغفول مانده کشور در حوزه پرورش آبزیان و تأکیدات رهبر معظم انقلاب بر فعالیت در این حوزه گفت:
یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت ایجاد اشتغال براي 4 هزار نفر را به دنبال داشته است. امیرحسین مدنی ادامه داد:

 
همچنین راه اندازي این تعداد طرح باعث تولید 5 هزار تن انواع آبزیان در کشور شده است. 

وي خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال

 
است. 

مدنی تأکید کرد: براي سال 1400 نیز راه اندازي 2 هزار طرح پرورش آبزیان با تمرکز بر مناطقی در استان هاي لرستان، بوشهر و
خوزستان هدف گذاري شده است. مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اجراي طرح هاي آبزي پروري این بنیاد در سراسر کشور تأکید
کرد: باید از سواحل کشور استفاده بهینه برد و طرح هاي پرورش ماهیان گرمابی و سردابی در قفس، استخر و پرورش میگو در راستاي
استفاده از این ظرفیت و پتانسیل است. وي با اشاره به سرانه پایین مصرف آبزیان در کشور اظهار داشت: سرانه مصرف سالانه آبزیان
در ابتداي انقلاب تنها یک کیلوگرم بود که در سال 99 به 13 کیلوگرم رسیده است. با این حال، همچنان تا متوسط مصرف جهانی که
22 کیلوگرم است فاصله داریم. مدنی با انتقاد از قیمت آبزیان در کشور خاطرنشان کرد: محصولات آبزي به یک کالاي لوکس در

 
کشور تبدیل شده و بسیاري از خانواده ها نمی توانند مصرف داشته باشند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به نقش واسطه ها و دلالان در گرانی آبزیان تأکید کرد: وظیفه حاکمیت و دولت هاست که با توجه به
ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود، در حوزه پرورش آبزیان کار ویژه اي انجام دهند. مدنی در خصوص رویداد دریاي برکت هم توضیح
داد: این رویداد به عنوان بزرگ ترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور و براي ارائه طرح ها و ایده هاي خلاقانه براي

 
پرورش آبزیان از سوي بنیاد برکت برگزار شده است. 

وي ادامه داد: از 485 طرح و ایده رسیده به این رویداد، 30 طرح برگزیده شده اند که سرمایه گذاري لازم براي عملیاتی شدن آنها از
سوي بنیاد برکت صورت خواهد گرفت. مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: طرح ها و ایده هاي ارائه شده به رویداد دریاي برکت از
سراسر کشور است و نهادها و سازمان هاي دیگري هم براي سرمایه گذاري برروي طرح هاي برگزیده اعلام آمادگی کرده اند. مدنی با
تأکید بر ادامه داشتن رویداد دریاي برکت در سال جدید اظهار امیدواري کرد که کشور شاهد شکوفایی در حوزه تولید پرورش آبزیان
باشد. گفتنی است، در این مراسم و از طریق ویدیوکنفرانس، تعدادي از طرح هاي پرورش آبزیان برکت در استان هاي لرستان، ایلام و
آذربایجان غربی به بهره برداري رسید. در ادامه این مراسم نمایشگاهی با حضور 30 طرح برتر رویداد ملی دریاي برکت برگزار شد و از

پنج طرح برگزیده تقدیر به عمل آمد.



واگذاري 828 شهرك صنعتی و منطقه ویژه فعال در کشور

منبع: تابناكشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/03/01

 
واگذاري 828 شهرك صنعتی و منطقه ویژه فعال در کشور 

 
828 شهرك وناحیه صنعتی و منطقه ویژه فعال در کشور در حال واگذاري است. 

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در کاشان گفت: سال گذشته با استقبال خوب

 
سرمایه گذاران، زمینه ایجاد بیش از 11 هزار و 600 قراداد واگذاري براي فعالیت بنگاه هاي اقتصادي فراهم شد. 

علی رسولیان افزود: بیش از پنج هزار هکتار زمین به بخش خصوصی واگذار شده تا پاسخگوي تقاضاي صنعت باشیم و ظرفیت لازم را

 
براي سرمایه گذاران فراهم کنیم. 

وي گفت: همچنین 10 هزار هکتار زمین صنعتی براي شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی آماده شده و امروز مقرر شد در شهرستان
کاشان شهرك بزرگ صنعتی به مساحت پنج هزار هکتار مکان یابی و با کمک مسوولان در تامین آب و واگذاري زمین، این طرح

 
عملیاتی شود. 

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران افزود: با فعالیت هر واحد صنعتی جدید زمینه

 
اشتغال حدود 20 نفر نفر د ایجاد می شود که اشتغال در این حوزه نسبت به دیگر صنایع بیشتر است. 

علی رسولیان گفت: سال گذتشه 265 هزار شغل در شهرك هاي صنعتی ایجاد شد و پیش بینی می شود امسال به 100 هزار شغل
هم برسد.



سایت سنجش الکترونیکی برخط آزمون فنی و حرفه اي خرمشهر افتتاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/03/01

خرمشهر- به مناسبت سالروز آزادسازي خرمشهر نخستین سالن الکترونیکی مرکز فنی و حرفه اي این شهرستان به بهره
برداري رسید.

خرمشهر- به مناسبت سالروز آزادسازي خرمشهر نخستین
سالن الکترونیکی مرکز فنی و حرفه اي این شهرستان به

 
بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرنگار مهر، عصر امروز شنبه آئین افتتاح سالن
الکترونیکی مرکز فنی و حرفه اي شهرستان خرمشهر با

 
حضور امام جمعه، فرماندار و دیگر مسئولان برگزار شد. 

«خدیجه مطوري» رئیس مرکز فنی و حرفه اي خرمشهر
در این آئین افتتاحیه گفت: سالن الکترونیکی مرکز فنی و

حرفه اي خرمشهر با اعتباري بیش از چهار میلیارد تومان و با همکاري منطقه آزاد اروند به بهره برداري رسید که این سالن داراي 20

 
کابین مجهز به سیستم و تجهیزات پیشرفته با خط اینترنتی به پهناي باند پنج مگابایت است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان خوزستان نیز در این مراسم گفت: امید است که افتتاح سالن سنجش الکترونیک به صورت
آنلاین در شهرستان خرمشهر گامی براي اجراي صلاحیت نظام آموزش حرفه اي و ارتقاي سطح آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي

 
در این شهرستان باشد. 

عبدالنبی سواعدي، از فعال سازي شوراي مدیریت مرکز آموزش فنی و حرفه اي در خرمشهر خبر داد و افزود: پس از تشکیل این

 
شورا، اعضاي آن براي اجراي حکمرانی آموزش هاي فنی و حرفه اي محلی اقدام خواهند کرد. 

وي به تشریح وظایف این شورا پرداخت و بیان کرد: در این شورا علاوه بر اینکه سیاست گذارهاي اساسی آموزش و فنی و حرفه اي در
گذشته به مرحله اجرا در می آید، مصوباتی در این شورا براي راهبري آموزش هاي فنی و حرفه اي تصویب می شوند که براي توسعه
مهارت آموزي مطلوب در عرصه تأمین اشتغال مورد نیاز شهرستان خرمشهر و جزو الزامات آموزش هاي اداره کل فنی و حرفه اي

 
استان خواهد بود. 

سواعدي گفت: امید است که با این قدم هاي برداشته شده و با توجه به هدف گذاري سال 1400 براي اجراي موفق آموزش و حرفه
آموزي در حوزه صنعت و توانمندسازي اقشار در مرحله آسیب، بتوان سهم خود را نسبت به شهرستان خرمشهر ادا کرد.



پتروشیمی هاي فسا و جهرم در منطقه مرزي 2 شهرستان احداث می شوند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/03/01

شیراز - معاون عمرانی استاندار فارس گفت: پتروشیمی هاي فسا و جهرم در منطقه مرزي بین دو شهرستان و به گونه اي که
هر پتروشیمی در محدوده همان شهرستان ولی در مجاورت هم قرار گیرد احداث می شود.

شیراز - معاون عمرانی استاندار فارس گفت: پتروشیمی
هاي فسا و جهرم در منطقه مرزي بین دو شهرستان و به
گونه اي که هر پتروشیمی در محدوده همان شهرستان

 
ولی در مجاورت هم قرار گیرد احداث می شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر، محمود رضایی در جلسه بررسی
نقشه راه صنعت فارس در حوزه هاي نفت، گاز و
پتروشیمی با اشاره به ظرفیت هاي منحصر به فرد فارس
استان در حوزه نفت و گاز عنوان کرد: احداث پتروشیمی
ها در استان فارس به عنوان پروژه هاي حائز اهمیت

 
اقتصادي مطرح و در حال پیگیري است. 

وي به وجود شرکت هاي فنی و مهندسی قوي در حوزه نفت و گاز، ظرفیت هاي دانشگاهی موجود در این حوزه و نیز ظرفیت
پشتیبانی مثل منطقه ویژه انرژي بر، صنایع فولاد، آلومینیوم، سیمان اشاره و اظهار کرد: یکی از اولین واحدهاي پتروشیمی کشور در

 
ابتداي دهه چهل، در شیراز احداث شده و پالایشگاه شیراز نیز از پیشینه و توان بالایی برخوردار بوده است. 

رضایی با تاکید بر ضرورت شناسایی نقاط ضعف استان فارس در زمینه تولیدات حوزه پتروشیمی و پالایشگاهی نسبت به سایر نقاط
کشور گفت: فارس به عنوان یکی از مراکز مهم در حوزه مهندسی نفت و گاز و پتروشیمی مطرح بوده و نیروي انسانی توانمند و

 
متخصصی را تربیت و به کشور معرفی کرده است. 

معاون عمرانی استانداري فارس همچنین با بیان اینکه در این استان 60 شرکت در حوزه خدمات فنی و مهندسی نفت، گاز و
پتروشیمی فعال هستند و 32 شرکت تولید تجهیزات صنایع نفت، گاز و پتروشیمی در این استان وجود دارد، گفت: 30 طرح سرمایه

 
گذاري در حوزه نفت، گاز و پتروشیمی در استان فارس آماده است که سرمایه گذاران می توانند از آن بهره ببرند. 

رضایی با بیان اینکه 6 پتروشیمی در فارس در دست اقدام است، گفت: بر اساس مصوبه اولیه هیئت دولت، ساخت 4 پتروشیمی در

 
استان فارس فیروزآباد، جهرم، فسا و داراب در دستور کار بوده است. 

به گفته وي متأسفانه اجراي این پتروشیمی ها گرفتار داستان غم انگیزي هستند؛ از زمان تصویب اجراي این پروژه ها، نگاه هاي

 
متفاوتی به نحوه اجراي آنها مطرح بوده است. 



معاون عمرانی استانداري فارس با عنوان اینکه در مصوبه اولیه دولت ساخت پتروشیمی ها به صورت مجزا در 4 شهرستان مذکور به
تصویب رسیده بود اعلام کرد: بعد از پیگیري و تبادل نظرات مقررشد براي به ثمر رسیدن این پروژه ها، پتروشیمی هاي فسا و جهرم

 
در منطقه مشترك بین دو شهرستان اجرایی شود. 

رضایی عنوان کرد: این طرح اقتصادي و سرمایه گذاري که به قرارگاه خاتم الانبیاء پیشنهادشده و مورد تأیید این سرمایه گذار نیز

 
قرارگرفته ومشکلی در این زمینه وجود ندارد. 

معاون عمرانی استانداري فارس خاطر نشان کرد: با اجراي این طرح در مرز میان دو شهرستان جهرم و فسا علاوه بر ایجاد اشتغال قابل
توجه در منطقه، می توان از خطوط آب و گاز مستقر در منطقه نیز در راستاي تأمین خوراك اولیه این واحدهاي اقتصادي استفاده

 
کرد. 

رضایی گفت: ساخت پتروشیمی ها یکی از اقدامات مهم وضروري در راستاي صنعتی شدن و توسعه استان فارس است که پیگیري و
عملیاتی شدن آنها در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی اثرگذار خواهد بود.



تشکیل 8 کمیته ارتقا جمعیت در اردبیل/نرخ رشد جمعیت جوان پایین است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/03/01

اردبیل- مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري اردبیل از تشکیل هشت کمیته کاري براي تدوین راهکاري مناسب در
ارتقا سیاست هاي جمعیتی در استان اردبیل خبر داد.

اردبیل- مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري
اردبیل از تشکیل هشت کمیته کاري براي تدوین راهکاري
مناسب در ارتقا سیاست هاي جمعیتی در استان اردبیل

 
خبر داد. 

محمد سیمزاري در گفت وگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد:
نرخ رشد جمعیت جوان در استان اردبیل نگران کننده
است و در کنار آن با پایین ترین آمار نرخ باروري نیز روبه

 
رو هستیم. 

وي تصریح کرد: در شاخص هاي یاد شده، جایگاه استان اردبیل هفدهم است و ضرورت دارد با یک سیاست گذاري درست به سمت

 
زاد و ولد بیشتر و همچنین ترغیب خانواده ها به فرزندآوري حرکت کنیم. 

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري اردبیل گفت: براي عبور از این آمار نگران کننده باید واقعیت ها را در جامعه به خوبی

 
درك کرده و با یک رفتار و نگرش منطقی در مسیر علت یابی و رفع نقصان حرکت کرد. 

سیمزاري به پژوهش هاي انجام شده در این حوزه اشاره کرد و افزود: برخلاف تصور عامیانه، اکثر خانواده هاي با درآمد پایین نسبت به
فرزندآوري راغب ترند و خانواده هایی که از سطح سواد و تحصیلات آکادمیک برخوردار هستند میزان فرزندآوري کمتري نسبت به

 
سایر گروه هاي جامعه دارند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود خاطر نشان کرد: در این زمینه باید ریشه یابی فرهنگی در رفتارها و نگرش ها و تغییر دیدگاه ها
انجام شود تا ما بتوانیم به 14 بند تاکید شده از سوي مقام معظم رهبري در اصلاح و تقویت سیاست هاي جمعیتی به یک حرکت

 
منطقی دست بزنیم. 

سیمزاري اضافه کرد: با تاکید استاندار اردبیل و دستگاه هاي مختلف قرار شده هشت کمیته کاري با محوریت دستگاه هاي اجرایی

 
شکل بگیرد تا به صورت مرتب موضوع افزایش جمعیت و کاستن از آسیب ها و خلأها در این حوزه مورد رصد و بررسی قرار گیرد. 

وي بیان کرد: ارتقا، پویایی و بالندگی جوانان سیاست هاي جمعیتی در مورد مهاجرت و برنامه ریزي در این حوزه با محوریت سازمان

 
مدیریت و برنامه ریزي استان اردبیل به انجام خواهد رسید. 



سیمزاري ادامه داد: در تحکیم بنیان خانواده از ظرفیت اداره کل امور بانوان و خانواده استانداري اردبیل و همچنین در افزایش ظرفیت

 
اشتغال و کارایی جوانان از ظرفیت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بهره خواهیم برد. 

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري اردبیل تصریح کرد: با هدف ارتقا سلامت جوانان و گروه هاي سنی از پشتیبانی دانشگاه
علوم پزشکی استفاده خواهیم کرد و در همه حوزه ها سعی و تلاشمان بر این خواهد بود تا یک روش صحیح و درستی را در پیش

گرفته و در 10 سال آینده به افزایش نرخ باروري و کاستن از سن جمعیت سالخورده و پیر در سطح استان کمک کنیم.



روایت معصومه ابتکار از محدودیت هاي روحانی

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/03/01

پیام سپاهان - زنان به عنوان بخش توانمند و درخور توجه جامعه ما، مطالبات خاص خود را دارند که این مطالبات گاهی با
نظرات دولتی مرسوم متفاوت است؛ اما میانه روي در این زمینه باعث دسترسی بهتر به نتایجی به نفع زنان می شود...

پیام سپاهان - زنان به عنوان بخش توانمند و درخور توجه
جامعه ما، مطالبات خاص خود را دارند که این مطالبات
گاهی با نظرات دولتی مرسوم متفاوت است؛ اما میانه روي
در این زمینه باعث دسترسی بهتر به نتایجی به نفع زنان

 
می شود... 

زنان به عنوان بخش توانمند و درخور توجه جامعه ما،
مطالبات خاص خود را دارند که این مطالبات گاهی با
نظرات دولتی مرسوم متفاوت است؛ اما میانه روي در این

 
زمینه باعث دسترسی بهتر به نتایجی به نفع زنان می شود... 

زنان به عنوان بخش توانمند و درخور توجه جامعه ما، مطالبات خاص خود را دارند که این مطالبات گاهی با نظرات دولتی مرسوم
متفاوت است؛ اما میانه روي در این زمینه باعث دسترسی بهتر به نتایجی به نفع زنان می شود. عرصه سیاست نیز براي زنان یکی از

 
مطالبات حقیقی این طیف از جامعه است که به مرور زمان شاهد بازترشدن فضا براي حضور زنان در عرصه هاي مدیریتی بوده ایم. 

به جهت بررسی مسائل مختلف زنان در ایران و نگاهی به شرایط سیاسی روز، گفت وگویی کرده ایم با معصومه ابتکار، فعال سیاسی

 
اصلاح طلب، رئیس سابق سازمان محیط زیست و معاون امور زنان ریاست جمهوري که مشروح آن را می خوانید. 

 
عملکرد یک سال اخیر دولت در راستاي تحقق حقوق زنان را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

سال 99، سال بسیار پر کاري را گذراندیم. براي مردم عزیز در ابعاد مختلف، مسائل کرونا و تحریم ها تبعات زیادي در زندگی شان
داشت و براي ما هم که تلاش می کردیم براي زنان ایرانی بتوانیم گام هاي مؤثري برداریم، سال پرکار و پر فراز و نشیبی از نظر مسائل
پیش رو، چالش ها و دستاورد ها بود. فکر می کنم با توجه به شرایطی که در آن قرار داشتیم و اینکه دستگاه هاي دولتی هم از نظر
حضور در کار دچار محدودیت بودند، ولی با قوت تمام در آن روزها مشغول کار بودیم تا مهم ترین رویکردي که معاونت زنان در دوره

 
دوازدهم دنبال کرده، به نقطه مطمئنی برسد. 

این رویکرد بحث تحقق عدالت جنسیتی بوده و اینکه ما بتوانیم در هشت محور شاخص هاي عدالت جنسیتی را که به تصویب رسیده
و ابلاغ شد و براساس آن با مرکز آمار شناسنامه و سامانه ایجاد شد، محقق کنیم. شاید مهم ترین کار پیگیري اجراي اسناد، ارتقاي
وضعیت زنان در استان ها بود که 31 استان این اسناد را در سال 98 تصویب کردند و ما چگونگی اجراي این اسناد را در سال گذشته

 
پیگیري کردیم و نشست هاي مجازي داشتیم. 

البته برخی از استان ها را به صورت حضوري رفتیم و از 10 استان گزارش گرفتیم و از هر دستگاهی که مسئولیتی در این زمینه
داشت، گزارش خواستیم که به چه نحوي پیشرفت داشته اند. اگر چه مهم ترین رویکرد ما بحث عدالت جنسیتی بوده، اما محدود به

 
این موضوع نبوده ایم، بلکه بحث خانواده را در راهبرد هاي اصلی خود قرار داده ایم. 

اول تدوین شاخص هاي خانواده و ابلاغ آنها براي دستگاه هاي متولی مباحث مختلف اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی و نظارت بر آموزش
هاي ازدواج، الگوسازي براي بهبود روابط و مهارت هاي ارتباطی، اجراي طرح ملی گفت وگوي خانواده که در سال گذشته با جدیت



دنبال شد و خصوصا در ادامه این کار ما به گفت وگوي بین نسلی رسیدیم و هم در فضاي مجازي نیز پادکست هاي رادیونسل را تولید

 
کردیم و هم در نشست هاي مجازي در ارتباط با این موضوع تلاش کردیم مهارت هاي گفت وگوي مؤثر را تبیین کنیم و پیش ببریم. 

 
چقدر از مصوبات مجلس فعلی را در راستاي حقوق زنان می دانید؟ 

مجلس یازدهم نگاهی تقریبا روبنایی به موضوع زنان و خانواده دارد و تصور این است که مثلا با یک سري اقدامات مکانیکی، یک سري
تغییرات و دستورالعمل ها می شود نرخ باروري را افزایش داد. البته یک سري اقدامات مهم است؛ مثلا پیشنهاد مشوق هاي مسکن
براي فرزند سوم را دولت ارائه داد که براي فرزند سوم مشوق لازم در بحث مسکن تأمین شود و مجلس هم عدد آن را بالا برد و

 
تصویب شد؛ اما این همه موضوع نیست. یا اقداماتی درباره غربالگري که جاي بحث زیادي از نظر پزشکی دارد. 

اما مهم ترین اتفاقی که باید می افتاد، اعلام وصول و آغاز مراحل بررسی و تصویب نهایی لایحه حفظ کرامت و امنیت زنان در برابر
خشونت بود که متأسفانه حدود 90 روز است در مجلس متوقف مانده و اعلام وصول نمی شود. به نظرم این روند کاملا خلاف قانون
اساسی است و ظاهرا 11 لایحه دیگر هم هست که از طرف مجلس اعلام وصول نشده است. ما با دولت هاي مختلف و مجلس هاي
مختلف کار کرده ایم و هیچ وقت چنین چیزي را ندیده ام که لایحه قانونی که دولت براي مجلس ارسال می کند، در نوبت بماند. این

 
اصلا یک اخلال در فرایند قانون گذاري کشور است و تقاضا دارم آقاي قالیباف به این لایحه رسیدگی کنند. 

این لایحه مشترك میان دو قوه و اجماع قوه قضائیه و دولت بوده و قوه قضائیه نیز پیگیر این لایحه است. من فکر نمی کنم این لایحه
فقط مطالبه زنان باشد، بلکه مطالبه بخش زیادي از جامعه است؛ چون به تنظیم مناسبات در جامعه کمک می کند و صرفا یک لایحه
مرتبط با زنان نیست و به تحکیم خانواده و انسجام اجتماعی کمک می کند و امیدوارم با این نگاه، مجلس تغییر رویکردي را در عدم
اعلام وصول داشته باشد و تکلیف خود را در این مسئله انجام دهد. علاوه بر این، ما لوایح دیگري هم داریم که در مسیر تصویب در
دولت هستند که اهمیت زیادي دارند. البته مراحل بررسی و کسب نظر دستگاه هاي دولتی طولانی است، ولی در هر صورت امیدوارم

 
چند لایحه دیگر را هم تقدیم مجلس کنیم. 

 
آیا فشار هاي خارجی تأثیري در تغییر وضعیت زنان در ایران دارد؟ 

فشار خارجی یعنی اینکه فکر کنیم به خاطر یک قطع نامه و موضع گیري که صورت می گیرد، بخواهیم رویکردي را تنظیم کنیم که
این طور نیست. ما رویکرد هاي ملی داریم که در خیلی از آنها هم با همت زنان پیشرفت هاي چشمگیري اتفاق افتاده و هیچ ارتباطی
هم به کنوانسیون هاي بین المللی ندارد. اینکه این گونه تحلیل کنیم که اتفاقات مثبت در راستاي حقوق زنان از دستورالعمل هاي

 
بین المللی است، ناشی از یک خود کم بینی است. 

فرهنگ دینی ما جایگاه مرتفعی را براي زنان در نظر دارد که البته کج فهمی هایی در ارتباط با برداشت هاي دینی یا در خرده فرهنگ
ها نسبت به زنان، ابهاماتی را ایجاد می کند. زنان ایرانی شایستگی هاي خود را در بسیاري از عرصه ها نشان داده اند که ناشی از
روحیه پیشروي آنها و نگاه مترقی اسلام به زن است. در مواردي شاید تفاوت هاي فرهنگی وجود داشته باشد، ولی بحث غالب نیست.

 
اینکه عده اي سعی دارند هر پیشرفتی را به فمینیسم نسبت دهند، نشان می دهد درك درستی از اسلام واقعی ندارند. 

آیات قرآن را براي آنها می گوییم که هیچ تفاوت و برتري اي در این کتاب آسمانی بین زن و مرد وجود ندارد و کسی که تقوا دارد،
برتر است. بااین حال، عده اي تلاش دارند حتی این را هم با فمینیسم اسلامی مرتبط کنند که جاي تأسف دارد. جفا به اسلام و تعالیم
پیامبر و ائمه است اگر بخواهیم نگاهی تبعیض آمیز و واپس گرا را به دین نسبت دهیم و نگاه هاي مترقی را به بیگانگان نسبت دهیم
و مخصوصا بعد از انقلاب که فقیهی مترقی مثل امام را داشتیم با نگاه پیشرویی که نسبت به زنان داشتند. همین طور این نگاه را مقام
معظم رهبري ادامه دادند و زمینه را فراهم کردند و امروز می بینیم در عرصه هاي مدیریت، زنان ایرانی در کنار دیگر درخشش ها
موفق بوده اند و در پیامی که مقام معظم رهبري به 17 هزار همسر شهید و جانباز دادند، به صراحت به عرصه مدیریت به عنوان یکی
از عرصه هاي مهم درخشش زنان ایران اشاره کردند. این یعنی حرکت به جلو، یعنی اینکه کشور ما در این زمینه با وجود همه سختی

 
ها، به خصوص جنگ اقتصادي که یقینا حرکت ما را کُند کرده ، شاهد پیشرفت زنان در این دوره بوده است. 

ضمن اینکه حتما از خرد جمعی و تجربه جهانی باید درس و عبرت بگیریم. یعنی جاهایی که خطا صورت گرفته تبعات آن خطاها را
در سیاست ها دیده اند. باید هم به تبعات خطاها توجه شود و هم به جاهایی که پیشرفت و تجربیات موفق بوده است. نکته جالب این
است که به مرحله اي رسیده ایم که الگوهاي موفقی را در زمینه هایی مثل کارآفرینی زنان داریم. کار مشترکی را با ژاپن انجام دادیم،



یک تحقیق مشترك درباره شرایط زنان کارآفرین ایران و ژاپن در سال 97 که ابعاد بسیار جالبی را تبیین کرد. همین طور با کشور
اندونزي این کار را پیش بردیم. در موضوع خانواده و بحث گفت وگوي ملی خانواده تجربه ایران براي کشور هاي حوزه اسلامی و در
حوزه بین المللی مورد توجه قرار گرفت و براي انجمن حمایت از خانواده که باعث شد مرکز تعالی گفت وگوي خانواده آیسسکو در

 
تهران تأسیس شود. در اسفند 99 نیز با زنان غرب آسیا نشستی براي تعریف الگو و دستاوردهایش داشتیم. 

 
معصومه ابتکار اصلاح طلب است یا اصولگرا؟ 

این سؤال پیچیده اي هست. افتخارم این است که اولین بار در دولت آقاي خاتمی وارد عرصه رسمی فعالیت در دولت شدم و ایشان
براي نخستین بار یک خانم را به معاونت ریاست جمهوري منصوب کردند. همان موقع این فضا براي دولت ایجاد شد که خانم ها در
عرصه هاي عالی مدیریت سهم داشته باشند. بنابراین طبعا با نوع تفکر و دیدگاه هاي آقاي خاتمی از نظر سیاسی هم خوانی داشته و
دارم؛ حالا این می خواهد اصلاحات باشد یا ائتلاف راهبردي بین اصلاحات و اعتدال. چون در این دوره تحول بزرگی در موضوع اعتدال
اتفاق افتاد و نقش آقاي روحانی در پیشبرد این گفتمان بسیار مهم بوده است. فکر می کنم ما باید نگاهی جامع و فراجناحی را در
ارتباط با این دسته بندي هاي سیاسی ببینیم. طیف هایی از اصولگرایان هستند که تفکرشان از نظر مبنایی با جریان اصلاحات هم

 
گرایی دارد و اگر ما دیدگاهمان را حداکثري ببینیم، من خودم را متعلق به آن جریان می دانم. 

 
اصلاح طلبان این بحث را مطرح می کنند که روحانی از سال 96 از آنها فاصله گرفته است، نظر شما چیست؟ 

من فکر می کنم پیش از اینکه آقاي روحانی بخواهد دچار تغییر شود، در مقابل تغییر گسترده اي که این مدت در عرصه داخلی و بین
المللی افتاد، عاقلانه مواضع خود را ترسیم کرد و در برابر جریان برانداز بیرونی و جریان ضد دولت داخلی مواضع منطقی و اصولی را
در دفاع از حقوق ملت اتخاذ کرد. با توجه به شناختی که از ایشان دارم، فکر می کنم در جهت گیري هایی که داشتند، از نظر نوع
روابط شاهد نوعی اخلال بودیم اما از نظر نوع رویکرد و مبانی فاصله اي ایجاد نشده است. البته ایشان محدودیت هاي زیادي داشت و

 
این باعث شد در برخی موارد تلاش کنند و به نتیجه نرسند. 

همین که الان لوایح مهمی که دولت ارائه کرده، بیش از یک سال است که باقی مانده ولی به نظرم یکی از مبانی مهم کار ایشان بحث
زنان بوده است. اگر چه به دلایلی وزیر زن میسر نشد اما درباره انتصاب مدیران زن در سطح گسترده در دولت کوتاه نیامد و این
سیاست را اعلام کرد. امروز از حدود 12 درصد مدیر زن در سال 96 به 26 درصد رسیده ایم و حدود هشت هزار مدیر زن به چرخه
مدیریت کشور اضافه شده اند. 96 زن معاون وزیر یا هم تراز معاون وزیر، 16 زن معاون استاندار و پنج سفیر زن داریم که این سطح از
پیشرفت در یک دوره چهار ساله بی سابقه بوده و حاصل سیاست ها و رویکرد جدي شخص رئیس جمهور است و پاسخی به مطالبه و

 
وعده اي است که رئیس جمهور در ارتباط با حوزه زنان داشتند. 

ولی متأسفانه در انعکاس گسترده این مطلب کوتاهی شده است. ما این مسئله را تقلیل ندهیم به اینکه چون آقاي روحانی وزیر زن
نداشت، به وعده خود پایبند نبود. حالا رئیس جمهور بعدي نمی تواند بگوید وزیر و استاندار زن نمی توانیم بگذاریم، چون زنان در این
تراز رشد نکرده اند. البته وعده هایی هست که کامل محقق نشده اما در مجموع فکر می کنم در شرایط سخت اقتصادي، کرونا و
جنگ روانی که هرروز با اخبار دروغ و به پشتوانه هاي قوي مالی و تشکیلاتی در تخریب دولت انجام می شود، پیشرفت هاي خوبی

 
صورت گرفته است. 

 
بحث محدودیت هاي رئیس جمهور را فرمودید، آقاي روحانی چرا رودررو و شفاف با مردم صحبت نمی کند؟ 

به نظرم ایشان اعتقاد دارد وظایفی بر عهده دارد و اینکه هر روز بخواهد گله کند و آن را به عرصه جامعه منتقل کند، حاصلی جز
ناامیدي ندارد. رئیس جمهور تلاشش را انجام می دهد تا بین قوا هماهنگی به وجود بیاید. البته اگر مواردي هم بوده، شفاف سازي
شده و سعی کرده اند اختلاف افکنی نشود و شرایط کشور امنیتی نشود. ولی همه دستگاه ها مکلف شده اند دستاورد هاي خود را ارائه

 
دهند. از نظر دسترسی رسانه ها به اطلاعات مربوط به دولت سعی شده شفاف عمل شود . 

ممکن است جاهایی سردرگمی وجود داشته باشد ولی اعتقاد دولت و رئیس جمهور به گسترش بستر اینترنت به عنوان یک ابزار مهم
براي توسعه اقتصادي، اجتماعی و آموزشی جامعه ایران که بسیار مهم بوده، نشانه همین است. تصور کنید محدودیت هایی که خیلی
ها دنبالش بودند، مثل فیلترینگ و پایین آوردن سرعت اگر اعمال می شد، در شرایط کرونا چه اتفاقی می افتاد؟ اما رئیس جمهور و
آقاي آذري جهرمی به تهدیدهاي آنها توجه نکردند یا بحث اینستاگرام. این فرصت را به مردم بدهیم که واقعیت ها را لمس کنند که



 
چقدر ایستادگی شخص رئیس جمهور و دولت بر سر یک سري اصول و مواضع، امروز راه را براي پیشرفت هاي کشور باز کرده است. 

روایت می شود که سبد رأي آقاي روحانی متعلق به خودش بود و اصلاح طلبان صرفا از ایشان حمایت کردند و ائتلافی شکل نگرفت،

 
نظر شما چیست؟ 

به نظرم روي این موضوع براي تفرقه افکنی از داخل و خارج تلاش می کنند که بین اصلاح طلبان و پایگاه اعتدال تضاد ایجاد کنند.
شکی در محبوبیت جریان اصلاحات وجود ندارد و همه می دانند این پایگاه رأي در بین جوانان و مردم اعتبار دارد ولی همیشه این

 
تلاش بوده که برخی در این دام بیفتند. 

بحثی که جامعه امروز با آن مواجه است، تضعیف نهاد انتخابی و کاهش مشارکت است. به نظر شما براي افزایش مشارکت چه باید کرد

 
و پیش بینی شما از انتخابات 1400 دراین باره چیست؟ 

نکته مهمی است. متأسفانه این طور به مردم القا شده که هرچه رأي دهید، چیزي تغییر نمی کند و وضعیت بدتر شده است. حتی
قبل از شرایط امروز، وقتی فقط سه ماه از انتخابات سال 96 می گذشت، هشتگ من پشیمانم را راه انداختند و جرقه بی نظمی ها را از
مشهد زدند که تلاشی براي بی ثبات کردن و ناامیدکردن و به شکست رساندن این دولت بود. این با توجه به قدرت و نفوذ رسانه ملی
و بسیاري از ابزاري که داشته اند، هم در معادلات اقتصادي، هم فراز و نشیب هاي سیاسی بی تأثیر نبوده است. مثلا در قضیه مرغ
ماجرا چه بود؟ یا مسئله ارز یا مسئله واکسن. کشور تحریم است و هر وقت به عوارض ناشی از آن اشاره می شود، می گویند نه، تحریم

 
ها آن قدر اثر ندارد. چطور تحریم ها آن قدر اثر ندارد؟ بانک هاي بین المللی یک حساب بانکی را از بانک هاي ایران نمی پذیرند. 

وقتی ایران نمی تواند هیچ معامله اي انجام دهد، چطور گفته می شود تحریم ها هیچ اثري ندارد یا می گویند چطور در مرغ که تولید
داخلی است، می خواهد اثر بگذارد؟ کسی اگر کمترین آشنایی اي را داشته باشد، می داند که زنجیره کالایی مثل مرغ یک بخش
عمده اش متأسفانه واردات است و اینکه هیچ کشوري در دنیا نمی تواند همه کالاهاي کشاورزي را خودش تولید کند؛ مخصوصا یک
کشور کم آب مثل ایران که اصلا نمی تواند اتکا به کل سبد غذایی کشور را روي منابع داخلی ببرد. با توجه به این همه مسئولیتی که
در برابر آب داریم و خشک سالی که برگشته و الان یکی، دو سال شرایط بهتر بود؛ اما روند کلی کشور به سمت خشک سالی است،
حتما باید بتوانیم با همسایگان و کشورهاي منطقه تعامل کنیم و بتوانیم محصولات کشاورزي را مبادله کنیم و این مسئله مهمی است

 
که گفته نمی شود. 

فقط می گویند شرایط فعلی به خاطر رأي شماست و بد انتخاب کرده اید که منجر به ناامیدي می شود. اهداف تحریم هاي ترامپ هم
همین بود. او بدون تردید به دنبال براندازي و ناامیدي و جنگ روانی علیه مردم ایران بود تا کشور به سمت فروپاشی مطلق برود؛ اما با

 
وجود شرایط سخت کرونا و تحریم ها کشور دچار فروپاشی اقتصادي نشد و ما باید براي مردم واقعیت ها را بگوییم. 

جناحی فکر کردن به اساس مردم سالاري و مبانی ارتباط بین مردم و حاکمیت لطمه می زند و متأسفانه برخی در رسانه ملی به این
مسائل باور ندارند و گروه هاي دیگر که سعی می کنند این گونه القا کنند که دولت دزد و غارتگر است؛ اما این تصور گریبان همه را
می گیرد. دلیل کاهش مشارکت ایجاد حس انسداد میان مردم است که می خواهند القا کنند که انسدادي در مسائل مختلف وجود
دارد و در مسائل زنان هیچ تغییري ایجاد نمی شود. در حالی که تغییرات مثبتی رخ داده است و بخش عمده آن تلاش خانم ها بوده و

 
بخش دیگر حمایت هایی بوده که از خانم ها صورت گرفته است. 

بالاخره یک طیف داخلی مشارکت پایین را می خواهند تا رأي بیاورند که حتی حاضر به این هستند که در مناسبات بین المللی
مشکلات کشور را نتوانیم حل کنیم که از نظر آرا و حس امید به آینده مردم اتفاق مثبتی رخ ندهد که مردم حس کنند تغییر حاصل
می شود. من فکر می کنم ما باید اول از همه تلاش کنیم واقعیت ها را بهتر براي مردم تبیین کنیم؛ یعنی اینکه در چه شرایطی در
سال هاي 90 و 91 بودیم و بتوانیم روند ها را نشان دهیم که کار سختی است. نگاه آقاي روحانی هم سطحی نبوده و من امیدوارم ما

 
تحولات خوبی در پیش داشته باشیم. 

بحث وقایع 96 و مشکلات دیگر را طبیعتا تاکنون دولت متوجه شده است که چه کسانی پشت این وقایع بوده اند و مردم انتظار دارند

 
دولت شفاف در این زمینه توضیح دهد. چرا رئیس جمهور دراین باره توضیحی نداده است؟ 

اصطلاح دولت پنهان همه اینها را در بر می گیرد که آقاي رئیس جمهور هم بارها به این مسئله اشاره کرده اند. دولت پنهان در
اصطلاح بین المللی مجموعه اي است که قدرت دارد؛ ولی پاسخ گو نیست و شفاف هم نیست و سیاست ها و برنامه ها را می چیند.



 
این ممکن است با شرایطی که کشور ما دارد، از بیرون اتفاق بیفتد و ممکن هم هست از داخل اتفاق بیفتد. 

گویا با نیروهایی مواجهیم که سعی در محدود کردن رأي مردم و اصلاح طلبان دارند. این اتفاق برخاسته از یک دوره بخصوص و در

 
تقابل با دولت روحانی ایجاد شده یا سیستم در حال تغییر و حرکت به سوي یکدست شدن است؟ 

تجربه یکدست شدن موفق نبوده و فکر نمی کنم نخبگان و حاکمیت به آن مفهوم کلان بخواهند تجربه تلخ یکدستی قدرت را تجربه

 
کنند. 

باید فواید تکثر و تنوع دیدگاه ها و تضارب آرا از سوي حاکمیت درك شده باشد؛ اینکه هر طیفی در جاي خودش و مخصوصا با
پشتوانه رأیی که دارد، می تواند بخشی از حاکمیت را پیش ببرد، در حالی که طیف مقابل را بالانس کند و موانع اصلاح و بهبود
شرایط را بتوانند بردارند که مسئله مهمی است. من فکر نمی کنم حاکمیت بخواهد تجربه تلخ یکدست شدن قدرت را در سال هایی

 
که اتفاق افتاد و تجربه قدرت بلامنازع را تکرار کند. 

 
بعد از این دوره از دولت به کار سیاسی می پردازید؟ 

بعد از این دولت اصل کار دانشگاه است و ان شاءاالله به دانشگاه برمی گردم تا کار هاي عقب مانده را انجام دهم. فعالیت هاي اجتماعی
بازنشستگی ندارد و من همیشه یک فعال اجتماعی بوده ام و فکر نمی کنم فعالیت فرهنگی- علمی و اجتماعی بازنشستگی داشته

 
باشد. آدم باید تا زمانی که توان دارد، براي آینده کشور و تقسیم عادلانه قدرت تلاش کند. 

 
اگر نکته آخري هست بفرمایید. 

ما همه تلاش خودمان را انجام دادیم تا در قبال این فضاي ناامیدي و جنگ روانی علیه مردم بتوانیم واقعیت ها را به مردم منتقل
کنیم که به نظر مسئله ساده اي می رسد؛ اما بسیار دشوار شده است و علت آن غلبه یک جو یا فضایی هست که با دروغ و تخریب و

 
بهتان مسائل خودش را پیش می برد. متأسفانه آن قدرت رسانه اي را که بتوانیم با آن مقابله کنیم، نداریم. 

در یک کشور اروپایی وزارت حقیقت یابی درست کرده اند که در فضاي مجازي بتواند تشخیص دهد کدام مطلب دروغ یا صحیح است.
ان شاءاالله تحولات خوبی در پیش خواهد بود و نباید از لطف خدا و تلاش و همت مردم ایثارگر و فداکار ناامید شویم. کسانی که
ناامیدي مطلق را از شرایط مطرح می کنند، خیلی دلبستگی به ایران ندارند. مردم ایران نباید تحت تأثیر این فضا قرار بگیرند. ان
شاءاالله بتوانیم آینده روشنی را با حضور در انتخابات و استفاده از حق رأیی که حق هر ایرانی است و به آسانی به دست نیامده و قیمت

 
آن هم به قیمت ارزش هر روز آینده هر نفر ایرانی است، رقم بزنیم. 

منبع: شرق
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گذاري است
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فصل اقتصاد - امروز شنبه اول خرداد 1400 رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه
گذاري در استارتاپ هاي فین تک به شکل آنلاین در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد.

فصل اقتصاد - امروز شنبه اول خرداد 1400 رویداد
تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی،
رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي فین تک به

 
شکل آنلاین در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد. 

ضرورت تغییر فضاي اقتصادي از بانک محوري به بازار

 
محوري 

به گزارش پایگاه خبري بازارسرمایه (سنا)، در "رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه
گذاري در استارتاپ هاي فین تک" ، علیرضا دلیري دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، بر ضرورت تغییر فضاي اقتصادي
کشور از بانک محوري به بازار محوري تاکید کرد و گفت: امروزه کشورهایی به موفقیت هاي بزرگ دست یافته اند که بازار سرمایه را

 
پایه تامین مالی خود قرار داده اند . 

 
وي افزود: در معاونت علمی و فناوري آمادگی داریم که با همه حوزه هاي فناوري مالی همکاري ویژه داشته باشیم . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري اظهار داشت: به لطف پیشرفت در فین تک ها توانسته ایم برخی فعالیت هاي بازار

 
سرمایه از قبیل مجامع الکترونیکی و احراز هویت دیجیتال را بر بستر بلاك چین تعریف و توسعه دهیم . 

 
پول فیزیکی به زودي حذف می شود 

دلیري با اشاره به اینکه افق آینده بازار پول نیز حوزه بانکداري مجازي است ، افزود: پول فیزیکی به زودي در دنیا حذف خواهد شد و

 
کشورهایی مانند لوکزامبورگ از هم اکنون بخش اعظم تبادلات مالی خود را از طریق پول مجازي انجام می دهند . 

وي با تاکید بر اینکه امروز تکنولوژي، جزئی از زندگی روزمره شده است ، اظهار داشت: زندگی نسل هاي آینده، دیگر در بستر فضاي
سنتی گذشته امکان پذیر نخواهد بود لذا اگر نهادها و دولتمردان برنامه اي براي آینده نداشته باشند، پاسخگوي نیازهاي مطرح در این

 
حوزه نخواهند بود . 

 
به گفته دلیري، امروز ما نیاز به یک بسترسازي قوي داریم تا بتوانیم دانش و تفکر نیروي انسانی را به خروجی محصول نزدیک کنیم . 
وي با بیان اینکه پیش از این در حوزه تبدیل به محصول جایگاه خوبی نداشته ایم، افزود: خوشبختانه در سال هاي اخیر با توسعه زیر
ساخت ها و رفع موانع در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی کشور و اعتماد به جوانان ، فضاي دانش بنیانی و استارتاپی توسعه یافته

 
و به جایگاه بهتري دست یافته ایم . 

 
فایل مستقل حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور 

دلیري همچنین خاطر نشان کرد: فایل مستقلی که حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور باز کرده ، باعث شده است قدم هایی

 
برداشته شود که در زندگی هاي روزمره نیز تا حد زیادي ملموس باشد . 



دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري تصریح کرد: با قاطعیت می گوییم که اگر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نبود، با وجود
تحریم ها شرایط ما در کرونا فاجعه آمیزتر از بدترین کشورهاي دنیا بود ؛ اما خوشبختانه الان علاوه بر اینکه انبارهاي ما به اشباع

 
رسیده ، در تولید محصولات ضد کرونا و صادرات آن نیز گام هاي بسیار موثري برداشته ایم. 

وي افزود: در حوزه هایی مانند بیمه نیز با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و بیمه مرکزي توانستیم ظرف یک سال

 
گذشته اتفاقات خوبی را رقم بزنیم . 

 
تسریع در صدور مجوز استارتاپ هاي بیمه اي 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري ، همچنین از تسهیل و تسریع در صدور مجوز براي استارتاپ هاي بیمه اي خبر داد و
افزود: این اقدام، ضمن افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور، عملا بیمه هاي کاغذي را حذف و از بسیاري از فعالیت هاي فیزیکی

 
جلوگیري کرد. 

وي افزود: به دنبال آن هستیم که آپشن هاي جدید بیمه اي ایجاد کنیم و با دسترسی هر چه آسان تر افراد ، بیمه ها جزو لاینفک

 
زندگی ها شود . 

 
در سال هاي اخیر شاهد رشد فزاینده شرکت هاي دانش بنیان هستیم و طی 8 سال تعداد این شرکت ها100 برابر شده است. 

 
فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد است 

در این رویداد همچنین مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در میان شرکت هاي دانش بنیان،
فین تک کمتر شناخته شده است و این حوزه نوپا و مستعد رشد است. در حوزه فین تک سه حوزه بازار سرمایه، بازار پول و بیمه را

 
داریم که بازار سرمایه مهم ترین موضوع است و بیشترین سهم را در این حوزه دارد. 

وي افزود: درحال حاضر شرکت هاي دانش بنیان درحوزه فین تک و بازار سرمایه وجود دارد که فرصت بی نظیري است وامیدوارم از

 
این نهاد ها حمایت بیشتري شود. 

معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: در رشد این صنعت عوامل مختلفی دخیل است و از همه مهمتر صاحبان ایده و
دانش است. در کنار این صاحبان ایده، افراد صاحب سرمایه باید قرار بگیرند و در کنار آنها نهادهاي حاکمیتی و رکن چهارم نیز نهاد

 
رگولاتوري است. 

بهشتی سرشت با اشاره به نقش سازمان بورس به عنوان نهاد تنظیم گر بیان داشت: سازمان بورس معتقد به حکمرانی(نظارت) تنظیم
گرایانه است. حکمرانی تنظیم گرایانه می گوید یک بستر چند لایه مختلف می تواند به تنظیم گري کمک کند. آگاه سازي، رصد و

 
پایش، اعمال مقررات و ضمانت اجرا، مجازات افرادي که قوانین را رعایت نمی کنند از مهمترین مصادیق آن است. 

وي افزود: با این رویکرد سازمان بورس، بسیاري از قوانین با مشارکت فعالان بازار سرمایه تعیین و اجرا می شود. براي مثال سامانه
سوت زنی یا دیده بان، با کمک خود خانواده بازارسرمایه براي نظارت بهتر عملیاتی شد. اینجاست که براي تحقق این امر فین تک ها

 
معنا پیدا می کنند. 

بهشتی سرشت ادامه داد: در سازمان بورس فعالیت تنظیم گري و ارتباط با فین تک ها رابطه دو سویه است. تنظیم مقررات مربوطه
براي فین تک ها از سوي سازمان بورس در مفهوم سندباکس تفهیم می شود . ما هفته گذشته به عنوان اولین نهادتنظیم گر ، به

 
صورت رسمی توانستیم سندباکس را به صورت رسمی در بازار سرمایه راه اندازي کنیم. 

 
بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است 

همچنین محمودرضا خواجه نصیري، مدیرعامل تامین سرمایه تمدن در این رویداد با تاکید بر اینکه، براي توسعه بازارسرمایه راهی جز
رشد زیرساخت ها وجود ندارد، گفت: نهادهاي مالی کشور در سال هاي اخیر وسعت زیادي پیدا کرده اند، بنابراین فراگیري آنها بر
رسالتشان افزوده است. در این میان توجه داشته باشید که فرآیند توسعه زیرساخت بازارسرمایه که امري ضروري است تا مرحله

 
اجراي آن، فرایند زمانبري است، لذا در برنامه ریزي براي رشد بازاردر سال هاي آینده، از امروز باید آغاز کنیم . 

وي تاکید کرد: در مقایسه با بازارهاي رقیب باید گفت وجود ابزارهاي متنوع در بازارسرمایه مانند ابزارهاي اهرمی و ابزارهاي دو طرفه،

 
یکی از نقاط قوت اساسی موجود براي سرمایه گذاري در این بازار محسوب می شود . 

خواجه نصیري اظهار کرد: در بررسی دقیق تر باید گفت همه توسعه مورد نیاز براي رشد زیرساخت هاي بازارسرمایه، به تنهایی بر



دوش سازمان بورس، نهاد ناظر و شرکت فناوري اطلاعات و دیگر نهادهاي مسئول نیست، بلکه دیگر نهادهاي مالی مانند کارگزاران
بخشی از این مسئولیت را بر عهده گرفته اند. به طور مثال پیشخوان هاي موجود در بازارسرمایه در شرایط مختلف، استفاده از
ابزارهاي مختلفی را به سرمایه گذاران پیشنهاد می کنند. براین اساس، می توان گفت تمام ابزارها در کنار هم وجود دارند تا نشان

 
دهند بازارسرمایه، همیشه محلی براي سرمایه گذاري در شرایط و موقعیت هاي مختلف محسوب می شود . 

این کارشناس بازار سرمایه در بررسی وضعیت سرمایه گذاري دنیا در حوزه فین تک (فناوري مالی) بیان کرد: یکی از جذابیت هاي
موجود در بازار فین تک مربوط به قیمت هاي خرد و کوچک است. سرمایه گذاري در حوزه فین تک در سال هاي 2015 و 2017 و

 
2019 در کشور انگلستان از سهم 14 درصدي به سهم 71 درصدي در حوزه سرمایه گذاري هاي مرتبط با این حوزه رسیده است . 

(RegTech) وي ادامه داد: اگر در فین تک، حوزه بانکی و پرداخت را به عنوان حوزه قدیمی تر در نظر بگیریم، حوزه هاي رگ تک
Wealth یا فناوري هاي قانونگذاري و ولث تک (استفاده از تکنولوژي هاي نوین فناوري اطلاعات در راستاي مدیریت ثروت را
Tech می نامند) به عنوان دو حوزه جدید در این زمینه براي سرمایه گذاري مطرح شده است. براین اساس می توان گفت شاید

 
سرمایه گذارانی که به دنبال نبوغ و نوآوري در بازارهاي مالی بوده اند بیشتر بر این دو حوزه تمرکز کرده اند . 

خواجه نصیري تصریح کرد: در کنار حجم زیاد، گستردگی و تنوع در تبادلات مالی نیاز استفاده از تکنولوژي هاي رگ تک بیش از
گذشته براي نظارت بر اطلاعات مالی وجود دارد. بنابراین سرمایه گذاري زیادي در این زمینه انجام شده است تا از این طریق نظارت

 
بر رعایت قواعد بازارهاي مالی و کنترل بر ریسک هاي موجود اعمال شود. 

خاطرنشان می شود: در این برنامه آقایان محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل شرکت تأمین سرمایه تمدن؛ علیرضا دلیري، معاون
علمی فناوري ریاست جمهوري؛ مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی و عضو هیات مدیره سازمان بورس؛ وعلی اصغر سعدآبادي،

رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی حضور داشتند.



برگزاري جشنواره ایده در منطقه آزاد ارس

برگزاري جشنواره ایده در منطقه آزاد ارس

منبع: ترجمان صبحشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/03/01

جشنواره ایده با هدف شناسایی و حمایت ایده هاي نوآرورانه و فناورانه و کمک به ایجاد کسب و کارهاي فناورانه و دانش
بنیان در منطقه آزاد ارس برگزار خواهد شد. نوشته برگزاري جشنواره ایده در منطقه آزاد ارس اولین بار در پایگاه خبري،

تحلیلی ترجمان صبح. پدیدار شد.

جشنواره ایده با هدف شناسایی و حمایت ایده هاي نوآرورانه و فناورانه و کمک
به ایجاد کسب و کارهاي فناورانه و دانش بنیان در منطقه آزاد ارس برگزار

 
خواهد شد. 

به گزارش ترجمان صبح، این جشنواره در محورهاي جمله کشاورزي نوین و فناوري هاي گلخانه اي، فناوري اطلاعات و ارتباطات،
گردشگري، تجهیزات پزشکی، طراحی و تولید تجهیزات، قطعات و مواد مورد نیاز صنایع، اصلاح فرایند تولید و افزایش بهره وري، دارو
و فراورده هاي پیشرفته حوزه درمان، محصولات پیشرفته مبتنی بر فناوریهاي شیمیایی، بازاریابی و خدمات تجاري سازي، انرژي هاي

 
نو و تجدیدپذیر برگزار می شود. 

ایده هاي پذیرش شده در جشنواره با استقرار در مرکز رشد واحدهاي فناور ارس از مزایاي ارائه تسهیلات مالی حمایتی،تسهیلات
صندوق پژوهش و فناوري ارس،تخصیص دفتر کار رایگان،تخفیف در هزینه اجاره سوله هاي صنعتی و کارگاه هاي تولیدي و مزایاي

 
قانونی فعالیت در مناطق آزاد و خدمات مشاوره و پشتیبانی برخوردار خواهند شد. 

اساتید،پژوهشگران، دانشجویان، صاحبان صنایع، کارآفرینان و صاحبان ایده هاي نو می توانند براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر تا

 
تاریخ 17 خرداد 1400 به آدرس http://eastp.ir/Event مراجعه کنند. 

مدیر مرکز رشد ارس با تاکید بر اینکه ایده هاي ارائه شده علاوه بر نوآور بودن باید از قابلیت تبدیل به کسب و کار و ارائه محصول به
بازار برخوردار باشند افزود: ایده هاي ارسالی پس از داوري توسط اساتید دانشگاهی و متخصصان هر حوزه، در صورت دارا بودن ویژگی
هاي لازم مورد پذیرش قرار خواهند گرفت و می توانند با استقرار در مرکز رشد واحدهاي فناور ارس از مزایاي قانونی در نظر گرفته

 
شده براي این حوزه بهره مند شوند. 

ذکایی ایجاد انگیزه و حمایت از پیدایش و ارائه ایده هاي خلاق و بالفعل نمودن نتایج حاصل از مطالعات و پژوهش ها به منظور تقویت
ارتباط میان دانشگاه ها و صنایع، توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی و نوآوري و آشنایی جامعه با مراکز رشد و خدمات ارائه شده در

 
این مراکز براي نوآوران و کارآفرینان را اصلی ترین اهداف برگزاري جشنواره اید عنوان کرد. 

مرکز رشد واحدهاي فناور ارس وابسته به پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی در سال 95 با هدف حمایت از ایده هاي نو آغاز به کار
کرده و هم اکنون 47 شرکت فناور در این مرکز مستقر هست.



بهره مندي 30 روستاي فیروزکوه از آب آشامیدنی

بهره مندي 30 روستاي فیروزکوه از آب آشامیدنی

منبع: تهران نیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی گفت: 30 روستا تا نیمه دوم سال از نعمت آب آشامیدنی بهداشتی
برخوردار خواهند شد؛ تا پایان تیر ماه 15 روستاي دهستان پشتکوه فیروزکوه از نعمت آب آشامیدنی برخوردار می شوند.

نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی گفت: 30
روستا تا نیمه دوم سال از نعمت آب آشامیدنی بهداشتی برخوردار

 
خواهند شد؛ تا پایان تیر ماه 15 روستاي دهستان پشتکوه فیروزکوه از نعمت آب آشامیدنی برخوردار می شوند. 

سیداحمد رسولی نژاد، نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار سرویس اجتماعی شبکه
خبري تهران نیوز در ارتباط با مطالبات فرهنگیان اظهار کرد: پیگیري مطالبات فرهنگیان و کارگران جزو اولویت هاي مجلس یازدهم
است؛ بحث رتبه بندي معلمان، نهضت سوادآموزي و غیره در قانون بودجه 1400 دیده شده اما عملکرد نامناسب وزارت آموزش و

 
پرورش مشکلاتی را ایجاد کرد. 

وي در ادامه اشاره داشت: در 15 روز گذشته بارش تگرگ در دماوند که بین 100-70 درصد به باغات خسارت وارد شد؛ جاري شدن
سیل در روستاهاي دماوند و فیروزکوه را شاهد بودیم؛ با بیش از 22 مقام ملی و استانی در خصوص این اتفاقات صحبت شده است؛
گزارش کامل از خسارات در این دو شهرستان طی نامه به وزیر جهاد کشاورزي تقدیم شد؛ مقرر شد ظرف چند روز آینده شاهد کمک

 
هاي وزارت جهاد کشاورزي باشیم. 

رسولی نژاد با اشاره به افتتاح پروژه آبرسانی به 6 روستا بیان کرد: بحث آبرسانی به پنج روستا در دماوند و یک روستا در فیروزکوه
پیگیري و افتتاح شد؛ 30 روستا تا نیمه دوم سال از نعمت آب آشامیدنی بهداشتی برخوردار خواهند شد؛ تا پایان تیر ماه 15 روستاي

 
دهستان پشتکوه فیروزکوه از نعمت آب آشامیدنی برخوردار می شوند. 

نماینده مردم دماوند و فیروزکوه با اشاره به پروژه آبرسانی به سرخه، اظهار داشت: آبرسانی به روستاي سرخه در زمان نماینده قبلی
مصوب و عملیات اجرایی آن شروع شد؛ در زمان من حدود 80 درصد کار انجام شده بود؛ این پروژه اي ملی بود و دولت نیز پیگیر آن
بود؛ از وزیر نیرو درخواست کردم در این پروژه 15 روستاي فیروزکوه هم از نعمت آب آشامیدنی برخوردار شوند؛ کل اعتبار این پروژه
141 میلیارد تومان بود که 81 میلیارد تومان صرف انتقال آب به سرخه شد و در مسیر در ابتدا قرار شد 60 میلیارد باقیمانده براي

 
شهرستان فیروزکوه اختصاص یابد. 

وي با تاکید بر این که به عقیده من در کنار وظایف تعیین شده یعنی قانون گذاري و نظارت بر حسن اجراي قوانین، یک نماینده باید
پیگیر مطالبات مردم باشد، افزود: گرفتن اعتبار براي اختصاص آب به روستاهاي فیروزکوه در این پروژه کار سخت و دشواري بود؛ در

 
پروژه فخري زاده آبرسانی به 22 روستا از شهرستان دماوند و فیروزکوه برنامه ریزي شده است. 

رسولی نژاد خاطرنشان کرد: در بحث بودجه فاضلاب شهر رودهن میزان اعتبار اختصاص داده شده کافی نبود؛ در بحث پروژه هاي
ملی یک بحث تعیین بودجه و دیگري تخصیص بودجه است که تخصیص بودجه اهمیت بیشتري دارد چون گاهی دولت از بودجه



 
عمرانی کم می کند و این بودجه را تخصیص نمی دهد؛ باید پیگیري شود که این بودجه ها تخصیص یابد. 

نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس یازدهم در خصوص اشتغال اذعان داشت: در این بحث به دنبال بخش خصوصی براي
سرمایه گذاري با توسعه شهرك هاي صنعتی هستیم؛ شهرك صنعتی علیدره 435 هکتار است و بحث تخفیف زمین ها را از طریق
وزیر صنعت، معدن و تجارت پیگیري کردیم؛ بعد از حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت و به فاصله یک هفته جلسات استانی را به
منظور پیگیري مصوبات برگزار کردیم، جلسات پیگیري با مسئولین در دو شهرستان همچنان برگزار خواهد شد؛ پیگیري مطالبات در

 
دو شهرستان متوازن است؛ سرمایه گذارانی را به دو شهرستان دعوت کردیم، پیگیر طرح هاي گردشگري به جد هستیم. 

این مقام مسئول تاکید کرد: 12 سال مشکلات جمع شده و بسیاري توقع دارند این مشکلات در کوتاه ترین زمان حل شود ولی
شرایط بودجه اي نامناسب است؛ بودجه سال 99 توسط مجلس قبل تصویب شده است و آثار پیگیري ها را در بودجه 1400 خواهید

 
دید؛ دستوراتی که از مقامات ملی می گیریم عمده کار باید در سطح شهرستان ها انجام شود. 

وي عنوان کرد: ساخت نحل استقرار دستگاه اکسیژن ساز و دستگاه سی تی اسکن در اولویت است و بحث تجهیزات باقیمانده

 
بیمارستان امام خمینی(ره) و تقویت شبکه بهداشت و درمان شهرستان را پیگیر هستیم. 

نماینده مردم دماوند و فیرکزوه تاکید کرد: ساخت ورزشگاه ها و تجهیزات ورزشی در اولویت ما است؛ روند این امر همانند گذشته
روند مطلوبی نیست ولی تلاش می کنیم سالن هاي ورزشی جدید در شهرستان ساخته شود؛ بروکراسی ها و کارهاي اداري که زمان

 
زیادي از مردم و مسئولین می گیرد درخور و شایسته نیست. 

رسولی نژاد در خصوص تخریب ساخت و سازهاي غیرمجاز، بیان کرد: در سال آخر دولت آیت االله هاشمی رفسنجانی توسط وزیر وقت
جهاد سازندگی به اعضاي دولت آقاي هاشمی زمین هایی داده شد که تعدادي از این افراد در دولت فعلی بودند و هستند؛ چرا با این
واگذاري ها برخورد نشد؟ در حالی که ساختمان دامداري در نجفدر تخریب شده، در حالی که فرد بومی شهرستان است و می شد
مشکل دامداري را با منابع طبیعی برطرف کرد؛ من آن شبی که فیلم تخریب به دستم رسید تا سحر نخوابیدم که بنده نماینده باشم و
چنین ظلمی به یک دامداري روا داشته شود؛ براي جوان کار دولتی نیست، تا طرح هاي گردشگري و ساخت کارخانه ها به نتیجه
برسند زمان می برد، حضرت آقا تاکید بر تولید و رفع موانع دارند، منظور چیست؟ وقتی سپاه جاده براي مزارع روستاي کاوه ده
احداث می کند و مردم راحت بر سر زمین خود بروند، از شوراي روستا شکایت می شود و 90-80 میلیون تومان جریمه می شوند!
بسیاري از اتفاقاتی که می افتد از ترك فعل است، برخی سازمان ها به وظایف خود عمل نمی کنند، بعد از 15 سال افزایش بافت

 
صورت نمی گیرد و بعد یقه مردم را می گیرند. 

نماینده مردم دماوند و فیروزکوه افزود: خانه خانم سرپرست خانواده در روستاي وزنا 4 هزار متر نبوده است، این خانه 40 متر با مجوز
از بنیاد مسکن و بخشداري بود؛ براي این خانه حکم تخریب در شروع فصل سرما آمد؛ در شادمهن و حبله رود امور آب وظایف خود را
به درستی انجام نمی دهد، رودخانه ها را لایروبی نمی کند و آب رودخانه که بالا آمد همه جا بستر و حریم رودخانه محسوب می شود
و همه خانه ها را خراب می کنند؛ پراك روستاي شادمهن را تخریب می کنید، پل هاي چوبی و فلزي که مردم براي عبور از رودخانه

 
ساخته اند را تخریب می کنند؛ باید در چند جبهه جنگید؟ با این اقدامات مردم نسبت به نظام بدبین می شوند. 

وي در خصوص حذف پروژه مسکن ملی در فیروزکوه عنوان کرد: مسئله اي که وزارت راه و شهرسازي بیان کرد این بود که متقاضی

 
در این حوزه وجود نداشت که در حال پیگیري این موضوع هستیم چون مشکل زمین در فیروزکوه نداریم. 



رولس نژاد در پایان تاکید کرد: درست نیست همه مشکلات را به تحریم ربط دهیم؛ بخش عمده مشکلات کشور به داخل و مدیریت
داخلی بازمی گردد؛ احکامی که براي مسئولین و اطرافیان متخلف صادر می شود مناسب نیست و این افراد به عقیده من باید بواسطه

جرمی که مرتکب می شوند مجازات شوند و هم از جهت تضعیف باورهاي دینی و اعتقادي مردم می شوند باید مجازات شوند.



فعالیت 182 کارخانه چاي در کشور/نقش مهم محصول چاي در صادرات

غیرنفتی

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس سازمان صمت گیلان با اشاره به استراتژیک بودن صنعت چاي در کشور گفت: 182 کارخانه چاي در سطح کشور فعال
است، که بیش از 28 هکتار از اراضی شمال کشور زیرکشت محصول چاي به صورت دیم هستند. The post فعالیت 182

کارخانه چاي در کشور/نقش مهم محصول چاي در صادرات غیرنفتی appeared first on پایگاه خبري تحلیلی ...

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اقتصادي 1400/03/01 - 19:17 

 
- کد خبر:588352 

رئیس سازمان صمت گیلان خبر داد: فعالیت 182 کارخانه چاي در کشور/نقش مهم محصول چاي در صادرات غیرنفتی رئیس سازمان
صمت گیلان با اشاره به استراتژیک بودن صنعت چاي در کشور گفت: 182 کارخانه چاي در سطح کشور فعال است، که بیش از 28

هکتار از اراضی شمال کشور زیرکشت محصول چاي به صورت دیم هستند. به گزارش 8دي،فرهاد دلق پوش عصر امروز در حاشیه
بازدید از کارخانجات چاي شهرستان املش در جمع خبرنگاران با بیان اینکه چاي نقش مهمی در افزایش صادرات در گیلان دارد،
اظهار کرد: صنعت چاي گیلان می تواند با صادرات، مسیر جهانی شدن را طی نموده و توجه بازارهاي بین المللی را به خود جلب کند.

وي با اشاره به استراتژیک بودن صنعت چاي در کشور گفت: چاي گیلان، با بسته بندي و کیفیت مناسب، بعنوان پرمصرف ترین

 
نوشیدنی جهان پس از آب، می تواند اقتصاد  گیلان و حتی کشور را متحول نماید. 

رئیس سازمان صمت گیلان با تاکید بر اینکه صنعت چاي بسیار بالاتر از میزان بهره مندي فعلی آن ظرفیت دارد، تصریح کرد: صنعت
چاي با اقلیم و آمایش سرزمینی گیلان کاملا سازگار است و متکی به هیچ عامل خارجی نیست و به عنوان یک صنعت پایدار و بومی

 
می تواند زنجیره ارزش اقتصادي مداومی را براي این سرزمین تثبیت نماید. 

دلق پوش برگزاري میز کالایی چاي در لاهیجان را بسیار مهم دانست و افزود:تلاش بر این است که به همت و اتفاق نظر
تولیدکنندگان چاي استان براي اعتلاي بازار چاي ارگانیک و نفوذ بهتر این محصول با استفاده از ظرفیت هاي موجود؛ چرخش مالی و

 
افزایش اشتغال مناسب این صنعت رقم بخورد. 

وي با تاکید بر لزوم حمایت بیشتر از تولید چاي در استان هاي شمالی بیان کرد: 182 کارخانه چاي در سطح کشور فعال است، که
بیش از 28 هکتار از اراضی شمال کشور زیرکشت محصول چاي  به صورت دیم هستند که این ظرفیت می تواند با برنامه ریزي

 
مناسب به چند برابر افزایش یابد. 

رئیس سازمان صمت گیلان با بیان اینکه حمایت از صادرات محصولات غیر نفتی یکی از اولویت هاي سازمان صمت در سال جاري
است، خاطرنشان کرد:برندسازي کالاهاي گیلانی به ویژه صنایع بومی و پایدار؛ باعث معرفی و شناساندن این محصولات و تحول

 
صادراتی براي افزایش مزیت رقابتی در سطح جهانی خواهد شد. 



 
منبع: فارس 

 
- چاي 

 
- رئیس سازمان صمت گیلان 

 
- صادرات غیر نفتی 

 
- کارحانه چاي 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط 40 درصد مطالبات چاي کاران شمال کشور پرداخت شد 345 تن برگ سبز از چایکاران خریداري شد رشد 478
میلیون دلاري صادرات غیرنفتی در گیلان هفتمین دوره انتخابات نظام مهندسی معدن گیلان برگزار شد توزیع روزانه مرغ گرم در

 
گیلان به 320 تن رسید 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی برآمایش سرزمینی در

واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس شود

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده مردم آستارا در مجلس گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی
برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس می شود. The post دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري

مبتنی برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس شود appeared first on پایگاه ...

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- آستارا 1400/03/01 - 17:00 

 
- کد خبر:588302 

نماینده مردم آستارا در مجلس: دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا
تاسیس شود نماینده مردم آستارا در مجلس گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی

برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس می شود. به گزارش 8دي،غلامرضا مرحبا با اشاره به آئین افتتاح دفتر
تقریب مذاهب اسلامی در دانشگاه آزاد اسلامی واحد آستارا، اظهارداشت: این مراسم با حضور طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد کشور و

 
سایر مسئولین استانی و شهرستانی برگزار شد. 

وي ادامه داد: همچنین با پیگیري هاي بعمل آمده مقرر شد دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی برآمایش سرزمینی

 
در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس شود. 

نماینده مردم آستارا در مجلس تصریح کرد: لازم است به شهرستان آستارا توجه ویژه اي صورت گیرد و در خصوص دانشکده مهارت و
کارآفرینی و خدمات بندري نیز پیگیري هاي لازم از طریق دکتر طهرانچی صورت گرفت و مقرر شده که اقدامات لازم در این خصوص

 
انجام شود. 

 
منبع: خانه ملت 

 
- آمایش سرزمینی 

 
- دانشگاه آزاد اسلامی آستارا 

 
- نماینده مردم آستارا در مجلس 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -



 
- اخبار مرتبط استفاده از ظرفیت توریسم درمانی آستارا 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



فعالیت 182 کارخانه چاي در کشور/نقش مهم محصول چاي در صادرات

غیرنفتی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش خبرگزاري فارس از املش، فرهاد دلق پوش عصر
امروز در حاشیه بازدید از کارخانجات چاي شهرستان املش
در جمع خبرنگاران با بیان اینکه چاي نقش مهمی در
افزایش صادرات در گیلان دارد، اظهار کرد: صنعت چاي
گیلان می تواند با صادرات، مسیر جهانی شدن را طی

 
نموده و توجه بازارهاي بین المللی را به خود جلب کند. 

وي با اشاره به استراتژیک بودن صنعت چاي در کشور
گفت: چاي گیلان، با بسته بندي و کیفیت مناسب، بعنوان پرمصرف ترین نوشیدنی جهان پس از آب، می تواند اقتصاد  گیلان و حتی

 
کشور را متحول نماید. 

رئیس سازمان صمت گیلان با تاکید بر اینکه صنعت چاي بسیار بالاتر از میزان بهره مندي فعلی آن ظرفیت دارد، تصریح کرد: صنعت
چاي با اقلیم و آمایش سرزمینی گیلان کاملا سازگار است و متکی به هیچ عامل خارجی نیست و به عنوان یک صنعت پایدار و بومی

 
می تواند زنجیره ارزش اقتصادي مداومی را براي این سرزمین تثبیت نماید. 

دلق پوش برگزاري میز کالایی چاي در لاهیجان را بسیار مهم دانست و افزود:تلاش بر این است که به همت و اتفاق نظر
تولیدکنندگان چاي استان براي اعتلاي بازار چاي ارگانیک و نفوذ بهتر این محصول با استفاده از ظرفیت هاي موجود؛ چرخش مالی و

 
افزایش اشتغال مناسب این صنعت رقم بخورد. 

وي با تاکید بر لزوم حمایت بیشتر از تولید چاي در استان هاي شمالی بیان کرد: 182 کارخانه چاي در سطح کشور فعال است، که
بیش از 28 هکتار از اراضی شمال کشور زیرکشت محصول چاي به صورت دیم هستند که این ظرفیت می تواند با برنامه ریزي مناسب

 
به چند برابر افزایش یابد. 

رئیس سازمان صمت گیلان با اذعان اینکه حمایت از صادرات محصولات غیر نفتی یکی از اولویت هاي سازمان صمت در سال جاري
است، بیان کرد:برندسازي کالاهاي گیلانی به ویژه صنایع بومی و پایدار؛ باعث معرفی و شناساندن این محصولات و تحول صادراتی

 
براي افزایش مزیت رقابتی در سطح جهانی خواهد شد. 

انتهاي پیام/84008



اخذ مجوز 4 واحد بزرگ صنعتی از سوي چادرملو

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/03/01

پایگاه خبري معدن نیوز -دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی
در استان یزد برداشته شد.

نوشته شده توسط: شنبه 1 خرداد 1400 - 14:37:51 53 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -دومین گام بلند چادرملو براي
اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ

 
صنعتی در استان یزد برداشته شد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -دومین گام بلند چادرملو براي اجراي
طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در

 
استان یزد برداشته شد. 

با صدور این مجوزها بیش از 1800 شغل جدید در شرکت

 
معدنی و صنعتی چادرملو ایجاد می گردد. 

 
این واحدهاي صنعتی شامل: 

 
1- واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 24 هزار و 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2- واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 22 هزار و 40 میلیارد ریال و ظرفیت و اشتغال

 
400 نفر. 

3- واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200 هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزار و 830 میلیارد ریال و اشتغال

 
300 نفر. 

 
4- واحد تولید آجرنسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12 هزارو 885 میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر. 

لازم به ذکر است که شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث 11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را
دستور کار خود قرارداده است.



بی اعتماد به بورس، ارثی که دولت روحانی براي میلیون ها سهامدار

گذاشت؟!

منبع: بانک برترشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/03/01

ریزش سهام بورس امروز با 27هزار و 591 واحد رکورد منفی زد و بار دیگر میلیونها سهامدار را در بهت و حیرت فرو برد.

بانک برتر،  گزارش خبرنگار ما حاکی است میلیون ها سهامدار که با جمع آوري سرمایه هاي خود آن هم با تشویق مسئولان با
امید مشارکت در رشد اشتغال وسرمایه شرکت ها و به تبع آن کسب درآمد وارد این حوزه شده بودند اکنون با گذشت ماه ها هر روز
شاهد سقوط بیشتر و بیشتر ارزش سهام خود و از دست رفتن دارایی هایشان هستند سرمایه هایی که با دست رنج فراوان تهیه کرده
بودند اکنون آرام آرام در حال ذوب شدن است و دستشان هم به جایی نمی رسد این گزارش افزود ناامیدي و بی اعتمادي به سخنان
و تشویق هاي بی پشتوانه مسئولان نه تنها حاصلی از سرمایه گذاري در بورس نداشته و ظاهرا آنگونه که از تحولات برمی آید این
بورس نیز به سرنوشت ارز و طلا در بی ثباتی تبدیل شده بود با این تفاوت که ارز و طلا همچنان سیر صعودي دارند و بورس در

 
سراشیبی است. 

حال این سوال مطرح است دولتی که در حال رفتن است چرا باید از خود این بی اعتمادي را نزد اذهان میلیون ها سهامدار بورس به
ارث بگذارد!!



وزیر صنعت: رانت هاي خودروسازي با مصوبه سران قوا پایان می یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/03/01

کاشان - ایرنا - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رانت هاي صنعت خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي عالی سران قواي
سه گانه به پایان می رسد.

کاشان - ایرنا - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رانت
هاي صنعت خودروسازي در کشور با مصوبه شوراي عالی

 
سران قواي سه گانه به پایان می رسد. 

به گزارش ایرنا، علیرضا رزم حسینی روز شنبه در جمع
خبرنگاران اظهار داشت: وزارت صنعت، معدن و تجارت با
مشارکت کارشناسان خودروساز براي اجراي 2 برنامه به
جمع بندي رسیده بود که با مشارکت شوراي رقابت
خودروهاي ایرانی را بر پایه گروه پرتیراژ، کم تیراژ و نوع
مدل قرار دهند تا رانت قیمت تمام شده بازار و دلال پایان

 
یابد. 

وي با اشاره به اینکه بر پایه آمار ارایه شده گارانتی افزون بر 450 هزار خودرو در کشور به پایان رسیده و زیر چادر نگهداشته شده

 
است، افزود: در صورت اخذ مصوبه شوراي عالی سران، رانت ها پایان می یابد و صنعت خودروسازي شکوفا می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر تلاش این وزارتخانه براي افزایش تولید، اضافه کرد: صنعت خودروسازي سال گذشته نزدیک

 
به 28 درصد نسبت به سال 1398 افزایش تولید داشت. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه در سه سال و نیم گذشته با وجود تحریم هاي ظالمانه برنامه هاي اقتصادي دولت و توسعه آن را متوقف
و فشار سنگینی بر آن وارد کرد ادامه داد: پدیده کرونا میز مشکلات را مضاعف کرد اما جمهوري اسلامی ایران با وجود تمامی این
مسایل در سال 99 موفق شد 75 میلیارد دلار تجارت خارجی در حوزه صادرات و واردات داشته باشد و چرخه صنعت و تولید کشور

 
متوقف نشود. 

وي با بیان اینکه آهنگ توسعه صنعتی و معدنی کشور متوقف نشده و حتی در این بخش هشت درصد رشد توسعه صنعت حاصل شده

 
است خاطرنشان کرد: مردم ایران شایسته خودرو مناسب هستند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت روز شنبه براي بازدید و افتتاح چند از چند شرکت صنعتی، امضاي تفاهم نامه مسوولیت هاي اجتماعی با
شرکت هاي صنعتی و تولیدي در راستاي توانمندسازي روستاییان و ایجاد اشتغال در بخش حاشیه شهرها به شهرستان هاي کاشان و

آران و بیدگل سفر کرده است. 



نشست با صنعتگران، معدن کاران و فعالان اقتصادي در اتاق بازرگانی، بازدید از منطقه ویژه اقتصادي کاشان و شهرك صنعتی صباحی
بیدگلی بازدید، کلنگ زنی و امضاي تفاهم نامه مثلث اقتصادي مسوولیت هاي اجتماعی شرکت فولاد سپید فراب کویر آران و بیدگل

 
نیز در سفر یک روزه رزم حسینی به شهرستان هاي کاشان و آران و بیدگل پیش بینی شده است. 

شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 364 هزار نفر در فاصله حدود 200 کیلومتري شمال اصفهان و شهرستان آران و بیدگل با بیش

 
از 103 هزار نفر جمعیت در حدود 215 کیلومتري اصفهان قرار دارد. 

 
نزدیک به یک هزار و 500 واحد تولیدي و 13 شهرك، ناحیه و منطقه صنعتی در کاشان وجود دارد. 

افزون بر 800 واحد تولیدي نیز در شهرستان آران و بیدگل فعال است که بیشتر آنها در زمینه فرش ماشینی و صنایع وابسته فعالیت

 
می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- علیرضا رزم حسینی 

 
- خودرو 

 
- کاشان 

- آران وبیدگل



تربیت و آماده سازي سربازان ماهر براي ورود به بازار کار

منبع: آناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/03/01

معاون دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد گفت: تفاهم نامه همکاري طرح جامع مهارت آموزي کارکنان وظیفه بین ستاد
کل نیروهاي مسلح و دانشگاه در راستاي تربیت و آماده سازي سربازان ماهر براي ورود به بازار کار است.

معاون دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد گفت: تفاهم نامه همکاري طرح جامع مهارت آموزي کارکنان وظیفه بین ستاد کل

 
نیروهاي مسلح و دانشگاه در راستاي تربیت و آماده سازي سربازان ماهر براي ورود به بازار کار است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از نجف آباد، شهلا روزبهانی در
نشست مشترك سماي نجف آباد و ناحیه مقاومت بسیج این
شهرستان، ارتقاي آموزشکده فنی و حرفه اي سماي این واحد
دانشگاهی را به دانشکده مهارت و کارآفرینی رویداد ملی برشمرد
و با توجه به انعقاد تفاهم نامه همکاري طرح جامع مهارت آموزي
کارکنان وظیفه بین ستاد کل نیروهاي مسلح و دانشگاه آزاد
اسلامی اظهار کرد: این تفاهم نامه فرصت مغتنمی است تا از
ظرفیت هاي مجموعه بزرگ دانشگاه آزاد اسلامی در راستاي
تربیت سربازان ماهر و آماده سازي آنان براي ورود به بازار کار به

 
نحو مطلوب استفاده شود. 

وي افزود: ستاد کل نیروهاي مسلح و دانشگاه آزاد اسلامی در راستاي ارتقاي امنیت و اقتدار دفاعی، اقتصادي، اجتماعی و علمی کشور
از طریق افزایش اثربخشی خدمت سربازي و توسعه توانمندي کارکنان وظیفه، تفاهم نامه همکاري طرح جامع مهارت آموزي کارکنان
وظیفه منعقد کردند. این تفاهم نامه به منظور ایجاد جذابیت و نگرش متعالی به خدمت مقدس سربازي در جامعه، خوشایندکردن
خدمت وظیفه عمومی و افزایش نشاط و بهره وري کارکنان وظیفه و استفاده بهینه از اوقات فراغت آنان و فراهم کردن فرصت هاي

 
شغلی از طریق آموزش در محیط کار تدوین شده است. 

معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد اضافه کرد: اجراي منویات مقام معظم رهبري درباره توسعه
آموزش هاي مهارتی، آماده سازي و توسعه مهارتی جوانان قبل از خدمت و در حین تحصیل، ارائه آموزش هاي مهارتی مناسب و
اثربخش به کارکنان وظیفه و همکاري در رفع نیاز پژوهشی نیروهاي مسلح در زمینه توسعه توانمندي کارکنان وظیفه براي ورود به

 
بازار کار از اهداف این تفاهم نامه است. 

روزبهانی گفت: دانشگاه آزاد اسلامی نیز در قالب این تفاهم نامه، متعهد به طراحی و برگزاري آموزش مهارتی سربازان متناسب با نیاز
بازار کسب وکار در حین خدمت، تدارك برنامه در راستاي تحقق شعار«هر دانشجو، یک تخصص، یک مهارت»، طراحی و اجراي دوره
هاي جدید مهارت محور با رویکرد مثلثی «دانشگاه، سرمایه گذار، دانشجو» براي رفع نیاز نیروهاي مسلح و توسعه فضاي کسب وکار

 
در کشور شده است. 



انتهاي پیام/4121/4062/



وجود 34 فرصت سرمایه گذاري در حوزه دانش بنیان خراسان رضوي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش خبرگزاري فارس از مشهد به نقل از روابط
عمومی استانداري خراسان رضوي، مرتضی اشرفی امروز در
سومین همایش ملی مدیریت دانش و کسب و کارهاي
الکترونیکی با رویکرد اقتصاد مقاومتی با اشاره به شعار سال
«تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» اظهار کرد:
 نامگذاري امسال در ادامه شعارهاي سال هاي گذشته با
محوریت موضوعات اقتصادي است و تحقق این مهم
نیازمند رفع موانع در زیرساخت هاي تولیدي و ارتقاي توان

 
داخلی در راستاي اجرایی شدن سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی است که باید در اولویت قرار گیرد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان رضوي با بیان اینکه توسعه اقتصادي با نگاه به داخل، توسعه فناوري هاي جدید، رشد
دانش و فناوري بومی و توسعه کسب و کارها از مولفه هاي مهم اقتصاد مقاومتی است، اظهار کرد: تحقق شعار سال مستلزم فراهم
کردن بسترهاي بهبود موثر و مفید محیط کسب و کار است، از این رو باید بخش هاي دولتی و خصوصی با تعامل و یکپارچگی و با در

 
نظر گرفتن اهداف مشترك، این زمینه را فراهم کنند. 

وي با اشاره به اینکه هوشمندسازي سیاست هاي تولیدي و تجاري در توسعه کسب و کار در بخش هاي اقتصادي عامل دیگر در
تحقق شعار سال است، یادآور شد: در این راستا عارضه یابی بنگاه هاي اقتصادي در شرایط فعلی اقتصادي با نگاه ویژه به توسعه
اقتصاد دیجیتال، ضرورت مساله شناسی و تصمیم گیري و تصمیم سازي هاي درست در حوزه هاي اقتصادي و برنامه ریزي صحیح

 
پشتیبان محور از کلیه فرآیندهاي تولیدي از دیگر ضروریات تحقق این مهم است. 

معاون استاندار خراسان رضوي با تأکید بر اینکه توسعه کشور از مسیر تولید می گذرد و هدف سیاست گذار باید حمایت از تولید و
کالاي داخلی باشد، ادامه داد: باید تلاش شود اولویت هاي جلسات مرتبط با این موضوع مانند ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، اقتصاد

 
مقاومتی و کارگروه تنظیم بازار بر اساس شعار سال باشد. 

وي بیان کرد: به کارگیري نیروهاي بومی در طرح ها و سرمایه گذاري هاي دولتی و خصوصی با نگاه حمایتی از فرآیندهاي تولیدي به
خصوص فضاي کسب و کار الکترونیکی با توجه به شیوع کرونا یک ضرورت است که می تواند زمینه اشتغال مولد و پایدار و افزایش

 
نرخ مشارکت اقتصادي را به دنبال داشته باشد. 

اشرفی با اشاره به نقش ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، به عنوان یکی از ظرفیت هاي قانونی و اجرایی تحقق سیاستهاي کلی اقتصاد
مقاومتی، ابراز کرد: خوشبختانه این ستاد در خراسان رضوي به عنوان یکی از استان هاي پیشتاز در برگزاري جلسات و اجرایی شدن



 
مصوبات در کشور مطرح است و از این حیث رتبه اول را دارا است. 

وي کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید را از دیگر ظرفیت هاي قانونی به منظور تحقق منویات مقام معظم رهبري در راستاي
حمایت از تولید و کسب و کارها عنوان کرد و گفت: باید تلاش کنیم از این ظرفیت نیز حداکثر استفاده را براي پشتیبانی و مانع زدایی

 
از تولید صورت دهیم. 

اشرفی به اهمیت شرکت هاي دانش بنیان در توسعه اقتصادي کشور اشاره کرد و گفت: پنج هزار و 965 شرکت دانش بنیان در کشور
وجود دارد که از این تعداد، 314 شرکت در خراسان رضوي فعالیت دارند و استان ما بعد از استان هاي تهران با سه هزار و 179

 
شرکت دانش بنیان و اصفهان با 536 شرکت،  در رتبه سوم قرار دارد. 

انتهاي پیام/ 70042



تحصیل همزمان در دو رشته براي دانشجویان علمی کاربردي فراهم می شود

منبع: روزنامه آفرینششماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/03/01

 
یک مقام مسئول در دانشگاه: 

 
تحصیل همزمان در دو رشته براي دانشجویان علمی کاربردي فراهم می شود 

مدیرکل دفتر گسترش آموزش عالی دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت:تحصیل هم زمان دو رشته

 
براي دانشجویان استعداد درخشان در رشته هاي علمی کاربردي در دست اقدام است. 

به گزارش دانشگاه جامع علمی کاربردي، کیانوش بهره ي با بیان اینکه براي اولین بار طرح آمایش
آموزش عالی مهارتی این دانشگاه با اهداف کلی آغاز و در دست اقدام است، گفت: نظام بخشی به مراکز

آموزش عالی با رویکرد سرزمینی (مکانی) در سطوح ملی و منطقه اي بر اساس جهت گیري هاي توسعه کشور در قالب تلفیق برنامه

 
ریزي هاي از پایین به بالا و بلعکس؛ با تکیه بر قابلیت ها، توانمندي ها و محدودیت هاي منطقه اي انجام شده است. 

وي افزود: شناسایی نیازهاي آموزشی بر اساس نیاز واقعی فعلی و آتی، توسعه آموزش هاي علمی کاربردي منطبق با اسناد بالادستی،
جهت گیري اشتغال بازار کار فعلی و آتی، برنامه ریزي براي توسعه کیفی، استفاده از ظرفیت هاي منطقه اي انجام و طی آن
دستورالعمل هایی براي مراکز آموزش سراسر استان ها تهیه شد تا به عنوان یک نقشه راه براي توسعه رشته محل هاي جدید، مراکز

 
آموزش موجود و ایجاد مراکز آموزش جدید پس از تصویب از نتایج این طرح استفاده خواهد شد. 

مدیرکل دفترگسترش آموزش عالی دانشگاه جامع علمی کاربردي اظهار کرد: در پذیرش سال جاري براي نخستین بار با پیگیري و
مساعدت رئیس و معاون آموزش دانشگاه جامع علمی کاربردي امکان افزایش ظرفیت پذیرش دانشجو تا سقف دو برابر براي برخی از

 
رشته محل هاي تخصصی مراکز آموزش شاخص سطح دو فراهم شد. 

وي گفت: اقدامات و برنامه ریزي هاي لازم براي اصلاح ساختار واحدهاي آموزشی دانشگاه جامع علمی کاربردي در قالب مرکز آموزش

 
عالی مهارتی، 

 
دانشکده / مجتمع آموزش عالی مهارتی و مؤسسات انجام و در حال پیگیري براي تصویب توسط مراجع ذیصلاح می باشد. 

مدیرکل دفتر گسترش آموزش عالی دانشگاه جامع علمی کاربردي ادامه داد: بررسی و بازبینی و در صورت لزوم اصلاح خوشه شغلی
-حوزه شغلی مراکز آموزش علمی کاربردي با رویکرد نیازها و مزیت هاي نسبی منطقه اي با هماهنگی واحدهاي استانی در پذیرش
مهرماه 1400 انجام شده و اقدام لازم براي تحصیل هم زمان دو رشته براي دانشجویان استعداد درخشان در رشته هاي علمی

 
کاربردي در دست انجام است که پس از تصویب در مراجع ذیصلاح اجرایی خواهد 

 
شد. 

وي گفت: احیاي مجدد دوره کارشناسی ارشد یکی از اقدامات مناسب دانشگاه بود که براساس آن دانشگاه مجاز به اجراي محدود این
دوره ها براي مراکز آموزش شاخص، داراي سابقه اجرا، محیط کار مناسب و تجهیزات و امکانات مورد نیاز در مرحله اول در گروه

 
صنعت است. 

 
بهره ي بر لزوم توجه و توسعه به آموزش هاي 

کوتاه مدت در کنار آموزش هاي بلند مدت تاکید کرد وگفت: دوره هاي کوتاه مدت می توانند بستر مناسبی براي ارتقاي مراکز



 
آموزشی باشد. 

وي اظهارکرد: ساماندهی مدرسین از دیگر اقدامات مهم و اساسی دانشگاه جامع علمی کاربردي درجهت ارتقاي کیفیت آموزشی بوده

 
که در این راستا تعداد مدرسین این دانشگاه به حدود 35 هزار مدرس 

 
رسید. 

مدیرکل دفتر گسترش آموزش عالی دانشگاه جامع علمی کاربردي در ادامه به جشنواره انتخاب مدرسان برتر علمی کاربردي سال

 
1400 اشاره کرد و گفت: از بین 34 هزار و 759 مدرس فعال در کشور حدود 

25 هزار نفراز آن ها حائز شرکت دراین جشنواره شدند که 257 نفر از این تعداد انتخاب شدند و پرونده آنها به ستاد مرکزي جهت

 
داوري ارسال شد که نهایتاً 

 
130 نفر حائز شرایط داوري شدند. 

وي بر لزوم توجه به آموزش هاي کوتاه مدت در کنار آموزش هاي بلند مدت تاکید کرد و گفت:دوره هاي کوتاه مدت می توانند
سودآوري خوبی داشته و مشکلات مالی این دانشگاه را برطرف کنند.



جزئیات تاسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی اعلام

شد

منبع: روزنامه آفرینششماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/03/01

 
در بخشنامه اي؛ 

 
جزئیات تاسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی اعلام شد 

 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با ابلاغ بخشنامه اي، جزئیات نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی را اعلام کرد. 

 
به گزارش دانشگاه آزاد اسلامی، محمدمهدي طهرانچی رئیس 

دانشگاه آزاد اسلامی، بخشنامه «آیین نامه نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی» را به رؤساي استانی و

 
واحدهاي 

 
ویژه دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ کرد. 

دکتر طهرانچی در این بخشنامه تأکید کرده است: پیرو ابلاغ نظام نامه آموزش هاي فنی و حرفه اي و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی و
مباحث جلسات شوراي معاونان دانشگاه، آیین نامه نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی براي اجرا ابلاغ می

 
شود. 

آیین نامه نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی که به تفصیل دراختیار واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی قرار
گرفته است، شامل مواردي از جمله مقدمه و تعاریف، تأسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی، اداره امور دانشکده هاي مهارت و

 
کارآفرینی، آموزش هاي کوتاه مدت و...است. 

براساس بندهاي این آیین نامه؛ واحدهاي دانشگاهی بنا به مقتضیات سند مأموریت و آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه و

 
شرایط ناحیه اي با تأمین امکانات می توانند دانشکده مهارت و کارآفرینی تأسیس کنند. 

در این آیین نامه به مراحل تأسیس دانشکده ها اشاره شده که شامل «تهیه طرح توجیهی و برنامه عملیاتی براساس برنامه راهبردي
واحد و آمایش منطقه اي و ظرفیت هاي واحد دانشگاهی و ارائه به استان» و «بررسی و تأیید طرح توجیهی دانشکده و الزامات توسط

 
کمیته گسترش آموزش هاي فنی و حرفه اي استان و شوراي تخصصی گسترش» است. 

همچنین آموزش در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی از نوع مهارتی و به دو صورت بلندمدت و کوتاه مدت است.جذب، ترفیع و

 
ارتقاي اعضاي هیأت علمی مهارتی نیز در دانشگاه با تأکید بر ملاك هاي مهارتی است. 

براساس بندهاي این آیین نامه؛ پژوهش هایی که در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی انجام می شود، از نوع توسعه اي و براي ارتقاي
روش هاي مهارت افزایی است. تمامی امور فرهنگی و دانشجویی دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی همانند سایر دانشکده ها براساس

 
ضوابط و مقررات دانشگاه و توسط معاونت فرهنگی و دانشجویی واحد دانشگاهی راهبري 

 
می شود. 

همچنین در این آیین نامه آمده است؛ با توجه به گسترش مشاغل نوین، دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی میتوانند انواع آموزش هاي
کوتاه مدت شامل پیش اشتغال، آموزش هاي مشاغل نوین، حین کار (بازآموزي) و ارتقاي حرفه اي شاغلان را برنامه ریزي و ارائه

کنند.



اهمیت تحلیل اقتصادي و مدل هاي کسب و کار و سبک زندگی

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/03/01

درك مدل کسب و کار فعالان اقتصادي براي بیمه گر و نمایندگان وي از آن رو بسیار اهمیت دارد که بتوانیم محصولی
طراحی کنیم که با مدل کسب و کار هر فعال حقیقی یا حقوقی همنوایی داشته باشد.

سال 1400 سال پیچیده اي است. ساختار روابط بین الملل متحول می شود. دولت عوض می شود و این دو اتفاق، تحولات

 
اقتصادي و مدیریتی بسیاري را براي صنعت بیمه در پی خواهد داشت. 

 
اما نکته اساسی آن است که صنعت بیمه همچنان براي جلب رضایت بیمه گذار باید در اشکال مختلف تلاش کند. 

در مسیر تحقق این رضایت البته راه هاي بسیاري وجود دارد؛ اما دو پیش شرط اساسی لازم است؛ نخست حد اعلاي حسن نیت از
سوي بیمه گر رعایت شود و دوم اینکه با درك درست از مدل کسب و کار فعالان اقتصادي و سبک زندگی بیمه گذار در خارج از

 
حیطه اقتصادي همراه باشد. 

 
در نوشتار زیر دو مقوله مدل کسب و کار و سبک زندگی به صورت مختصر مورد بررسی قرار خواهد گرفت؛ 

 
مدل کسب و کار 

درك مدل کسب و کار فعالان اقتصادي براي بیمه گر و نمایندگان وي از آن رو بسیار اهمیت دارد که بتوانیم محصولی طراحی کنیم

 
که با مدل کسب و کار هر فعال حقیقی یا حقوقی همنوایی داشته باشد. 

طبیعتاً بیمه گر قبل از هر چیز باید در ابعاد کلان اقتصادي و اقتصاد سیاسی بتواند تصویر روشنی از اقتصاد در اختیار داشته باشد؛
همچنین دسته بندي مناسبی در قالب رسیدن به یک زیست بوم واقعی اقتصادي ترسیم کند؛ به تعبیر دیگر باید بتواند بر اساس

 
صنف، کوچکی و بزرگی بنگاه، حقیقی و حقوقی بودن کسب و کار، منطقه و استان دسته بندي داشته باشد. 

همه اینها حداقل ترین شناختی است که بیمه گر باید درباره یک واحد کسب و کار داشته باشد. در یک نمونه صنعت بیمه ما تا چه
حد درباره بنگاه هاي کوچک و متوسط اطلاعات آماري دارد؟ درباره بنگاه هاي بزرگ چطور، حجم فعالیت، تعداد اشتغال زایی و دسته
هاي فعالیت و صنف چگونه است؟ همه اینها بخش کوچکی از آن چیزي است که بیمه گر باید در بانک اطلاعاتی خود به شکل به

 
هنگام داشته باشد و به صورت آنلاین تحلیل، ارائه دهد و شبکه فروش در هر لحظه از زمان به آن دسترسی داشته باشد. 

گام اصلی اما کسب شناخت مدل کسب و کار هر بنگاه توسط بیمه گر و نماینده مرتبط است که این امر در سایۀ ایجاد ارتباط نزدیک
و گفت وگوهاي مشترك و مستمر بین شبکه فروش و بنگاه ها به وجود خواهد آمد. براي رسیدن به این نقطه بنگاه اقتصادي و شرکت
بیمه باید به این باور برسند که شرکاي تجاري یکدیگرند و برد هر یک مستلزم و در گرو برد دیگري است؛ در غیر این صورت کالاي
مبادله شده یعنی امنیت، عملاً اتفاق نمی افتد؛ چرا که بنگاه اقتصادي از ابتدا احساس ناامنی خواهد کرد؛ اما اگرچه موارد پیش گفته

لازم است؛ اما کافی نیست. 



لایه هاي مختلف صف و ستاد شرکت به ویژه طراحان محصولات، شعب و شبکه فروش باید از دانش لازم براي پذیرش و تحلیل علمی
شرایط اقتصادي و مدل هاي کسب و کار شرکت هاي حوزه خود برخوردار باشند. این دانش در سایه آموزش هاي مستمر و انگیزشی
ایجاد شده و به هنگام باقی خواهد ماند. امروز هر شرکت بیمه به راحتی می تواند تحلیل کند که در کجاي راه قرار دارد؛ به ویژه
امسال که قرار است هر شرکت یک نوآوري براي تحقق این امر داشته باشد لاجرم بیمه گران باید این امکان را براي بخش هاي
مختلف به ویژه نوآوري و فروش فراهم کنند تا قدرت تحلیل اقتصادي و مدل هاي کسب و کار بنگاه هاي پیرامونی خود را داشته

 
باشند. 

 
سبک زندگی 

یک بیمه گر زندگی را تصور کنید که نمایندگانش تلاش می کنند بدون درك سبک هاي مختلف زندگی جامعه پیرامون خود، بیمه
نامه زندگی و عمر بفروشند یا نمایندگان شرکتی را تصور کنید که در یکی از خیابان هاي مسکونی نشین در جنوب شرقی شهر تهران
قصد دارند بیمه نامه حوادث و آتش سوزي به اهالی آن خیابان بفروشند. در حال حاضر اغلب قضاوت هاي مبتنی بر تجارب شخصی را
ملاك قرار داده و در ذهن خود (نه روي کاغذ یا در رایانه) اقدام به طراحی پلنی براي فروش اقدام می کنند یا منصرف می شوند یا
منتظر می شوند بیمه گذاران ثالث در هنگام خرید، بیمه نامه دیگري خریداري کنند. طبعاً قابل پیش بینی است که میزان موفقیت،
چندان چشمگیر نخواهد بود. در حالی که با توجه به فضاي رقابتی، شرکتی برنده است که طراحان محصول و حلقه هاي فروش در
حد کارشناسی از دانش و شناخت لازم درباره حوزه هاي اقتصادي و سبک هاي مختلف زندگی اهالی منطقه خود بر اساس کتگوري و
طبقه بندي اي که در تعامل با سطوح مدیریت شرکت استخراج شده آگاه باشند و بر این نکته باید تأکید شود که بخش ستاد شرکت
باید مدل هایی را براي طبقه بندي دانش و تحلیل آن، استخراج و از طریق فناوري اطلاعات قابلیت به روزرسانی و در دسترس بودن را

 
تقویت کنند. 

موارد بالا با این پیش فرض همراه است که بخش هاي مرتبط با فروش با فنون بازاریابی و مذاکره آشنا هستند و نحوه مواجهه با
مشتري را می فهمند و به تجربه مشتري ایمان دارند.



راه اندازي صندوق توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال توسط یک شرکت

دانش بنیان

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/03/01

صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» که به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی
از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها حمایت می کند توسط یک شرکت دانش بنیان راه اندازي شد.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، دکتر علی رسولی زاده با اشاره به راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی
«توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» گفت: این صندوق با راهبري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و شرکت دانش بنیان

 
پارت راه اندازي شده است. 

مدیر عامل این شرکت دانش بنیان افزود: سهامداران صندوق پژوهش و فناوري این شرکت دانش بنیان، ستاد توسعه فناوري هاي

 
حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، و چهار نهاد دیگر هستند. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» به صورت تخصصی و با تمرکز بر مباحث
هوش مصنوعی، بلاکچین، اینترنت اشیاء، واقعیت افزوده و مجازي، هوشمندسازي صنایع تولید هوشمند و نسل چهارم صنعتی و کلان
داده و پردازش ابري راه اندازي شده است؛ تا خدمات مالی مورد نیاز را به شرکت هاي فعال در این حوزه ها ارائه و آنها را پشتیبانی

 
کند. 

رسولی زاده با بیان اینکه هوش مصنوعی، از پیش روترین فناوري هاي روز دنیاست و صنایع مختلف، در حال سرمایه گذاري گسترده
در این حوزه هستند، خاطرنشان کرد: این شرکت دانش بنیان به عنوان شرکت پیشرو در مبحث هوش مصنوعی سعی دارد به بخش

 
هاي مختلف اکوسیستم فناوري و نوآوري کشور کمک کند. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان اظهار داشت: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» ایجاد شده تا

 
فعالین حوزه هوش مصنوعی، بلاکچین و اینترنت اشیا در مسیر سرمایه گذاري و رشد قرار گیرند. 

رسولی زاده اظهارداشت: مجوز این صندوق صادر شده و درحال طی کردن مراحل ثبت است و این صندوق به زودي فعالیت خود را

 
آغاز می کند. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی توسعه فناوري هاي نوظهور با سرمایه 20 میلیارد تومانی فعالیت خود را آغاز

 
خواهد کرد. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان گفت: صندوق هاي پژوهش و فناوري با هدف حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها در
کشور راه اندازي شده اند. با توجه به جاي خالی صندوقی که به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی کار کند، صندوق پژوهش و

 
فناوري غیردولتی توسعه فناوري نوظهور تأسیس گردید. 



رسولی زاده افزود: حمایت مالی وظیفه اصلی صندوق هاي پژوهش و فناوري است اما حمایت معنوي نیز در دستور کار این صندوق

 
تخصصی قرار خواهد گرفت تا فعالان این اکوسیستم بتوانند در حوزه کاري خود به رشد و توسعه دست یابند. 

وي ادامه داد: این صندوق با هدف توسعه کسب و کارهاي دانش بنیان مبتنی بر فناوري در حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي در
کشور و توسعه کارآفرینی دانش بنیان و فناورانه با استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و دانش آموختگان کشور راه اندازي
شده است. افزایش سهم دانش و فناوري در سبد صادرات خدمات و محصولات صادراتی کشور، نفوذ دانش و فناوري حوزه اقتصاد
دیجیتال در صنایع و کسب و کارهاي کشور، ترغیب بخش خصوصی به مشارکت فعال در فرآیند توسعه فناوري و نوآوري حوزه اقتصاد
دیجیتال و کمک به توسعه کسب و کارها از طریق کاهش ریسک و مخاطرات فرآیند ایده تا تجاري سازي در حوزه اقتصاد دیجیتال از

 
دیگر اهداف راه اندازي این صندوق بوده است. 

رسولی زاده اظهار داشت: امید است با راه اندازي این صندوق و هم افزایی تمام فعالان اکوسیستم بتوانیم گام هاي بلندي در راستاي

 
تحقق شعار سال برداریم. 

منبع: مهر



فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/03/01

رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي فین تک به شکل
آنلاین در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد. ضرورت تغییر فضاي اقتصادي از بانک محوري به بازار محوري  در  "رویداد

تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ ...

 
بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است 

رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در

 
استارتاپ هاي فین تک به شکل آنلاین در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد. 

 
ضرورت تغییر فضاي اقتصادي از بانک محوري به بازار محوري 

 در  "رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي فین تک" ، علیرضا
دلیري دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، بر ضرورت تغییر فضاي اقتصادي کشور از بانک محوري به بازار محوري تاکید

 
کرد و گفت: امروزه کشورهایی به موفقیت هاي بزرگ دست یافته اند که بازار سرمایه را پایه تامین مالی خود قرار داده اند . 

 
وي افزود: در معاونت علمی و فناوري آمادگی داریم که با همه حوزه هاي فناوري مالی همکاري ویژه داشته باشیم . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري اظهار داشت: به لطف پیشرفت در فین تک ها  توانسته ایم برخی فعالیت هاي بازار

 
سرمایه از قبیل مجامع الکترونیکی و احراز هویت دیجیتال را بر بستر بلاك چین تعریف و توسعه دهیم . 

 
پول فیزیکی به زودي حذف می شود 

دلیري با اشاره به اینکه افق آینده بازار پول نیز حوزه بانکداري مجازي است ، افزود: پول فیزیکی به زودي در دنیا حذف خواهد شد و

 
کشورهایی مانند لوکزامبورگ  از هم اکنون بخش اعظم تبادلات مالی خود را از طریق پول مجازي انجام می دهند . 

وي با تاکید بر اینکه امروز تکنولوژي، جزئی از زندگی روزمره شده است ، اظهار داشت:  زندگی نسل هاي آینده، دیگر در بستر فضاي
سنتی گذشته امکان پذیر نخواهد بود  لذا اگر  نهادها و دولتمردان برنامه اي براي آینده نداشته باشند، پاسخگوي نیازهاي مطرح در

 
این حوزه نخواهند بود . 

 
به گفته دلیري، امروز ما نیاز به یک بسترسازي قوي داریم تا بتوانیم دانش و تفکر نیروي انسانی را به خروجی محصول نزدیک کنیم . 

وي با بیان اینکه پیش از این در حوزه تبدیل به محصول جایگاه خوبی نداشته ایم، افزود: خوشبختانه در سال هاي اخیر با توسعه زیر



ساخت ها و رفع موانع در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی کشور و اعتماد به جوانان ، فضاي دانش بنیانی و استارتاپی توسعه یافته

 
و به جایگاه بهتري دست یافته ایم . 

 
فایل مستقل حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور 

دلیري همچنین خاطر نشان کرد:  فایل مستقلی که حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور باز کرده ، باعث شده است قدم هایی

 
برداشته شود که در زندگی هاي روزمره نیز تا حد زیادي ملموس باشد . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري تصریح کرد: با قاطعیت می گوییم که اگر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نبود، با وجود
تحریم ها شرایط ما در کرونا فاجعه آمیزتر از بدترین کشورهاي دنیا بود ؛ اما خوشبختانه الان علاوه بر اینکه انبارهاي ما به اشباع

 
رسیده ، در تولید محصولات ضد کرونا و صادرات آن نیز گام هاي بسیار موثري برداشته ایم. 

وي افزود: در حوزه هایی مانند بیمه نیز  با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري  و بیمه مرکزي توانستیم  ظرف یک

 
سال گذشته اتفاقات خوبی را رقم بزنیم . 

 
تسریع در صدور مجوز استارتاپ هاي بیمه اي 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري ، همچنین از تسهیل و تسریع در صدور مجوز براي استارتاپ هاي بیمه اي خبر داد و
افزود: این اقدام، ضمن افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور،  عملا بیمه هاي کاغذي را حذف و از بسیاري از فعالیت هاي فیزیکی

 
جلوگیري کرد. 

وي افزود: به دنبال آن هستیم که آپشن هاي جدید بیمه اي ایجاد کنیم و با دسترسی هر چه  آسان تر افراد ، بیمه ها جزو لاینفک

 
زندگی ها شود . 

 
در سال هاي اخیر شاهد رشد فزاینده شرکت هاي دانش بنیان هستیم و طی 8 سال تعداد این شرکت ها100 برابر شده است. 

 
فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد است 

در این رویداد همچنین مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در میان شرکت هاي دانش بنیان،
فین تک کمتر شناخته شده است و این حوزه نوپا و مستعد رشد است. در حوزه فین تک سه حوزه بازار سرمایه، بازار پول و بیمه را

 
داریم که بازار سرمایه مهم ترین موضوع است و بیشترین سهم را در این حوزه دارد. 

وي افزود: درحال حاضر شرکت هاي دانش بنیان درحوزه فین تک و بازار سرمایه وجود دارد که فرصت بی نظیري است وامیدوارم از

 
این نهاد ها حمایت بیشتري شود. 

معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: در رشد این صنعت عوامل مختلفی دخیل است و از همه مهمتر صاحبان ایده و
دانش است. در کنار این صاحبان ایده، افراد صاحب سرمایه باید قرار بگیرند و در کنار آنها نهادهاي حاکمیتی و رکن چهارم نیز نهاد

 
رگولاتوري است. 



بهشتی سرشت با اشاره به نقش سازمان بورس به عنوان نهاد تنظیم گر بیان داشت: سازمان بورس معتقد به حکمرانی(نظارت) تنظیم
گرایانه است. حکمرانی تنظیم گرایانه می گوید یک بستر چند لایه مختلف می تواند به تنظیم گري کمک کند. آگاه سازي، رصد و

 
پایش، اعمال مقررات و ضمانت اجرا، مجازات افرادي که قوانین را رعایت نمی کنند از مهمترین مصادیق آن است. 

وي افزود: با این رویکرد سازمان بورس، بسیاري از قوانین با مشارکت فعالان بازار سرمایه تعیین و اجرا می شود. براي مثال سامانه
سوت زنی یا دیده بان، با کمک خود خانواده بازارسرمایه براي نظارت بهتر عملیاتی شد. اینجاست که براي تحقق این امر فین تک ها

 
معنا پیدا می کنند. 

بهشتی سرشت ادامه داد: در سازمان بورس فعالیت تنظیم گري و ارتباط با فین تک ها رابطه دو سویه است. تنظیم مقررات مربوطه
براي فین تک ها از سوي سازمان بورس  در مفهوم سندباکس تفهیم می شود . ما هفته گذشته به عنوان اولین نهادتنظیم گر ، به

 
صورت رسمی توانستیم سندباکس را به صورت رسمی در بازار سرمایه راه اندازي کنیم. 

 
بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است 

همچنین محمودرضا خواجه نصیري، مدیرعامل تامین سرمایه تمدن در این رویداد با تاکید بر اینکه، براي توسعه بازارسرمایه راهی جز
رشد زیرساخت ها وجود ندارد، گفت: نهادهاي مالی کشور در سال هاي اخیر وسعت زیادي پیدا کرده اند، بنابراین فراگیري آنها بر
رسالتشان افزوده است. در این میان توجه داشته باشید که فرآیند توسعه زیرساخت بازارسرمایه که امري ضروري است تا مرحله

 
اجراي آن، فرایند زمانبري است، لذا در برنامه ریزي براي رشد بازاردر سال هاي آینده، از امروز باید آغاز کنیم.  

وي تاکید کرد: در مقایسه با بازارهاي رقیب باید گفت وجود ابزارهاي متنوع در بازارسرمایه مانند ابزارهاي اهرمی و ابزارهاي دو طرفه،

 
یکی از نقاط قوت اساسی موجود براي سرمایه گذاري در این بازار محسوب می شود. 

خواجه نصیري اظهار کرد: در بررسی دقیق تر باید گفت همه توسعه مورد نیاز براي رشد زیرساخت هاي بازارسرمایه، به تنهایی بر
دوش سازمان بورس، نهاد ناظر و شرکت فناوري اطلاعات و دیگر نهادهاي مسئول نیست، بلکه دیگر نهادهاي مالی مانند کارگزاران
بخشی از این مسئولیت را بر عهده گرفته اند. به طور مثال  پیشخوان هاي موجود در بازارسرمایه در شرایط مختلف، استفاده از
ابزارهاي مختلفی را به سرمایه گذاران پیشنهاد می کنند. براین اساس، می توان گفت تمام ابزارها در کنار هم وجود دارند تا نشان

 
دهند بازارسرمایه، همیشه محلی براي سرمایه گذاري در شرایط و موقعیت هاي مختلف محسوب می شود. 

این کارشناس بازار سرمایه در بررسی وضعیت سرمایه گذاري دنیا در حوزه فین تک (فناوري مالی) بیان کرد: یکی از جذابیت هاي
موجود در بازار فین تک مربوط به قیمت هاي خرد و کوچک است. سرمایه گذاري در حوزه فین تک در سال هاي 2015 و 2017 و

 
2019 در کشور انگلستان از سهم 14 درصدي به سهم 71 درصدي در حوزه سرمایه گذاري هاي مرتبط با این حوزه رسیده است. 

وي ادامه داد: اگر در فین تک، حوزه بانکی و پرداخت را به عنوان حوزه قدیمی تر در نظر بگیریم، حوزه هاي رگ تک  
(RegTech) یا فناوري هاي قانونگذاري و ولث تک (استفاده از تکنولوژي هاي نوین فناوري اطلاعات در راستاي مدیریت ثروت را
Wealth Tech می نامند) به عنوان دو حوزه جدید در این زمینه براي سرمایه گذاري مطرح شده است. براین اساس می توان گفت

 
شاید سرمایه گذارانی که به دنبال نبوغ و نوآوري در بازارهاي مالی بوده اند بیشتر بر این دو حوزه تمرکز کرده اند. 



خواجه نصیري تصریح کرد: در کنار حجم زیاد، گستردگی و تنوع در تبادلات مالی نیاز استفاده از تکنولوژي هاي رگ تک بیش از
گذشته براي نظارت بر اطلاعات مالی وجود دارد. بنابراین سرمایه گذاري زیادي در این زمینه انجام شده است تا از این طریق نظارت

 
بر رعایت قواعد بازارهاي مالی و کنترل بر ریسک هاي موجود اعمال شود. 

خاطرنشان می شود: در این برنامه آقایان محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل شرکت تأمین سرمایه تمدن؛ علیرضا دلیري، معاون
علمی فناوري ریاست جمهوري؛ مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی و عضو هیات مدیره سازمان بورس؛ وعلی اصغر سعدآبادي،

رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی حضور داشتند.



رئیس جمهور آینده عدالت جنسیتی را نباید فراموش کند

منبع: همشهريشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/03/01

در معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري شاخص هاي عدالت جنسیتی احصا شده و با توجه به این که این موضوع
تقریبا به تازگی طرح شده، نباید در دولت جدید و توسط رئیس جمهور بعدي به فراموشی سپرده شود؛ باید زنده نگه داشته

شود و تداوم پیدا کند.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از روزنامه همشهري،
طیبه سیاوشی، نماینده دوره پیشین مجلس در رابطه با
مطالبات جامعه زنان از رئیس جمهور آینده به همشهري
می گوید: «با وجود شعارهاي بسیار درست و احکامی که
در اسناد بالادستی در حفظ حقوق و شأن زنان نوشته
شده، متأسفانه در 40 سال گذشته در عمل و اجرا توفیقی
در این زمینه حاصل نشده است و در برنامه توسعه، سهم
زنان به عنوان عامل مهم توسعه ملی و مهم ترین بخش

 
زندگی اجتماعی، عاطفی و فردي مغفول مانده است.» 

او به گزارش سالانه مجمع جهانی اقتصاد و رتبه پایین ایران اشاره می کند: «از منظر شکاف جنسیتی و در میان 156 کشور جهان،
ایران رتبه 150 را به خود اختصاص داده است. در بررسی شکاف جنسیتی چهار شاخص مشارکت اقتصادي، تحصیلات و آموزش،
بهداشت و توانمندسازي سیاسی موردبررسی قرار می گیرد، اما بزرگ ترین شکاف جنسیتی در ایران و جهان از منظر توانمندسازي

 
سیاسی و بعد اقتصادي مطرح است.» 

او علت این امر را بی توجهی به زنان در عرصه هاي مدیریتی می داند و معتقد است کسی که می خواهد مسئولیت اجرایی کشور را به
عهده بگیرد باید به این موضوع توجه کند. موضوع مهم دیگري که سیاوشی به آن اشاره می کند، بحث عدالت جنسیتی است که براي
نخستین بار در کشور و در قانون ششم برنامه توسعه لحاظ شده است؛ «در معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري شاخص هاي
عدالت جنسیتی احصا شده و با توجه به این که این موضوع تقریبا به تازگی طرح شده، نباید در دولت جدید و توسط رئیس جمهور

 
بعدي به فراموشی سپرده شود؛ باید زنده نگه داشته شود و تداوم پیدا کند.» 

این فعال حقوق زنان یکی از خواسته هاي مهم زنان را مشارکت در تصمیم گیري ها می داند و می گوید: «دولت باید لوایحی را که در
دفاع از حقوق زنان است مصوب و به مجلس ارسال کند. رئیس جمهور آینده در پست هاي مدیریتی نباید زنان را فراموش کند،
همچنین باید به زنان خانه دار امتیازات لازم را بدهد و به لحاظ بیمه و موضوعات اینچنینی پشتوانه لازم را براي آنها مهیا کند.»
موضوع زنان سرپرست خانوار و تأکید بر توانمندسازي آنها، موضوع مهم دیگري است که او به آن می پردازد: «خوشبختانه در برنامه
ششم توسعه بحث کسب وکارهایی که زنان به آنها ورود پیدا کرده اند، مطرح شده است. زنان سرپرست خانوار جامعه بزرگی هستند و
با وجود اینکه همیشه شعارهایی براي توانمندسازي آنها داده شده، اقدامات انجام شده در این زمینه کافی نبوده است. کمیته امداد به
عنوان بزرگ ترین متولی زنان سرپرست خانوار، کمترین خروجی را در توانمندسازي زنان داشته و هنوز این جامعه توانایی ایستادن

 
روي پاي خود را ندارد.» 



او همچنین درباره کسب وکار زنان می گوید: «زنان در پست هاي دولتی و حاکمیتی سهم زیادي ندارند، گرچه این میزان در اواخر
دولت یازدهم و بعد در دولت دوازدهم افزایش پیدا کرد. اما توجه داشته باشید که زنان ایرانی در عرصه کارآفرینی و در اقتصاد
دیجیتال نقش مهمی ایفا می کنند. گرچه در شاخص هاي عدالت جنسیتی این موضوعات درنظر گرفته شده، اما در گزارش هاي
سازمان هاي جهانی ارائه نمی شود. براي همین است که در محاسبه کسب وکار زنان در جهان، زنان ایرانی یکی از پایین ترین نرخ ها
را به خود اختصاص داده اند اما در داخل کشور، فعال و اثرگذارند. به همین دلیل نه تنها سازمان هاي جهانی که حتی مردم جهان نیز

 
از رشد زنان ایرانی بی خبرند.» 

در همین زمینه او مطالبه اي را از رئیس جهور آینده مطرح می کند: «انتظار ما این است گمان نکنند این آمار و ارقام محرمانه است،

 
این آمار رشد جامعه زنان ایرانی را گزارش می دهد.» 

بازسازي سرمایه اجتماعی از دست رفته سیاوشی به اهمیت نقش سازمان هاي مردم نهاد در پیشبرد مطالبات اجتماعی هم اشاره می
کند: «یک دولت دمکراتیک و مردم سالار، دولتی است که جامعه مدنی و مشارکتی قابل توجهی را در کنار خود داشته باشد. سازمان
هاي مردم نهاد با اخذ مجوزهاي لازم، بدون کمک دولت و با حمایت خیران می توانند به حیات خود ادامه دهند. البته دولت هم با
قوانینی که وضع کرده می تواند به شکل غیرمستقیم از این سازمان ها حمایت می کند. اما در برخی موارد با ورود ناآگاهانه دولت و
گزارش هاي غلط در مورد این سازمان ها، سرخوردگی بزرگ اجتماعی به وجود می آید و نتیجه آن کاهش مشارکت و ریزش سرمایه

 
اجتماعی است.» 

او با اشاره به سند «فقرزدایی» در بسیاري از کشورها می گوید: «متأسفانه در ایران چنین سندي را نداریم، درحالی که با وجود این
سند و آگاهی از وضعیت لایه ها و گروه هاي مختلف در جامعه، فعالیت سازمان هاي مردم نهاد بیشتر می شود. به عقیده من دولت
باید مطابق با وظایف خود، سازوکار قانونی ثبت نام آنها را پی گرفته و نظارتی هم بر کار آنها داشته باشد، اما نباید عامل فروپاشی و

 
مانعی در راه حرکت این سازمان ها باشد.» 

این نماینده پیشین مجلس همچنین تأکید می کند: «در حوزه اجتماعی باید به جوانان و شکاف بین نسلی ایجاد شده توجه بیشتري
کرد، کسی که نامزد ریاست جمهوري می شود در برنامه ها و در کمپین تبلیغاتی اش نباید جوانان اعم از زن و مرد را هم به لحاظ
جایگاه اقتصادي و هم اجتماعی فراموش کند. باید به صداي آنها گوش دهد و فرصت گفت وگوي آنها با حاکمیت را فراهم کند. این

کار، همان بازسازي سرمایه اجتماعی از دست رفته است.»



شرایط کشور در آستانه انتخابات 1400

منبع: بصیرتشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/03/01

 
پایگاه بصیرت 

ملت ایران در حالی خود را آماده حضور در انتخابات خردادماه 1400 می کند که شرایط کشور از حیث داخلی و خارجی در عرصه
هاي سیاسی، فرهنگی و اقتصادي در موقعیت حساس و خطیري قرار گرفته است. پیش بینی و برآورد وضعیت کلی کشور، با لحاظ
شاخص هاي کنونی و حفظ رویه و روندهاي کنونی به ویژه در سه حوزه ناکارآمدي دولت، تداوم تحریم ها و تداوم کرونا، تصویر
چندان روشنی را ترسیم نمی کند و نیاز است با تبیین وضعیت، شناخت فرصت ها و چالش ها و بازنمایی نقاط و واقعیات امیدبخش،

 
از فرصت انتخابات پیش رو به بهترین وجه بهره برداري شود. 

نگاه فرصت محور به انتخابات از این ظرفیت برخوردار است که امید و انگیزه اي مضاعف براي حضور و مشارکت حداکثري مردم در
انتخابات براي تغییر وضعیت را به وجود آورد. البته این موضوع می تواند کارکرد عکس هم داشته باشد و اگر نامزدهاي انتخابات واجد
برنامه معتبر و تیم کارآمد براي گره گشایی از مشکلات و تغییر سیاسی و اقتصادي مؤثر نباشند، با چالش حضور حداکثري و تکرار
بحث مشارکت همانند مجلس یازدهم مواجه خواهیم بود که خود می تواند دومینوي چالش هاي بعدي، نظیر کاهش اعتماد عمومی و
سرمایه اجتماعی نظام، افزایش شکاف و دوقطبی ها در جامعه، تشدید روند تهدیدزایی و یکه تازي هاي بی ثبات ساز آمریکا و هم

 
پیمانانش علیه امنیت و ثبات جمهوري اسلامی ایران را رقم بزند. 

البته نیروهاي انقلابی باید با هوشمندي به رصد و پایش وضعیت جامعه و اقدامات و برنامه هاي عملیات روانی و پروپاگانداي رسانه اي
رقیب غرب گراي خود بپردازند. در این میان ممکن است با عملیات روانی و تبلیغاتی گسترده از سوي کانون هاي غرب گراي داخلی و
ضدانقلاب خارج از کشور، مسئولیت نابسامانی اقتصادي کشور با فرافکنی در اذهان عمومی جامعه به نیروهاي انقلابی احاله دهند و با
اغواگري پروژه مذاکره مجدد را کلید بزنند و نیروهاي انقلابی را مانع به ثمر نشستن تلاش هاي برجامی نمایند. این «مقصرنمایی»، به
ویژه با حملات مستقیم و غیرمستقیم به راهبرد «نه جنگ، نه مذاکره» از سوي چهره هاي وابسته به جریان غربگرا تشدید خواهد شد.

الف. شرایط سیاسی - بین المللی 1ـ در آستانه انتخابات 1400، مواجهه خصمانه گفتمانی و نبرد اراده ها در دو سوي جبهه انقلاب و
مقاومت به محوریت جمهوري اسلامی ایران و جبهه ستم و سلطه جهانی به سردمداري آمریکا و همپیمانان صهیونیست و سعودي اش
وارد مرحله جدیدي شده است. مطابق با آنچه بایدن به عنوان منتخب ریاست جمهوري جدید آمریکا و تیم دستگاه دیپلماسی و
امنیتی اش گفته اند، اگرچه آنها به ظاهر اعلام کرده اند که به دلیل بی نتیجگی و هزینه ساز بودن شیوه هاي سخت گیرانه و افراطی
رئیس جمهور سابق، از برنامه ها و اقدامات دونالد ترامپ در مواجهه با جمهوري اسلامی فاصله گرفته و تمایل به بازگشت به عرصه
هاي دیپلماسی و شیوه هاي مبتنی بر حقوق و اجماع بین المللی و همکاري با اروپایی ها و سایر همپیمانان شان در مجامع و سازمان
هاي بین المللی را دارند، اما به نظر می رسد همچنان راهبرد مهار و کنترل ایران از طریق اعمال فشار حداکثري و محاصره سیاسی و
علی الخصوص اقتصادي در دستور کار تیم بایدن نیز قرار داشته باشد. از این منظر، تفاوت عمده اي در بحث فریز کردن توانمندي ها
و ایجاد موانع بر سر توسعه علمی و پیشرفت هاي زیرساختی ایران در عرصه هاي نوین با دولت ترامپ نخواهند داشت. البته دولت
بایدن در نحوه کاربست تاکتیک ها و شیوه هاي اعمال فشار براي مهار ایران اسلامی تمایز دارد و نکته نغز مسئله در اینجاست که
اتفاقاً، شیوه نرم و مسالمت آمیز دموکرات ها مبتنی بر انبوه تجارب و مداخلات گذشته آنها در امور کشورهاي دنیا از جمله ایران



 
اسلامی پر هزینه تر و ضربات شان کاري تر از دولت هاي جمهوریخواه بوده است. 

2ـ به نظر می رسد آمریکایی ها با اطلاع از عطش جریان سیاسی اصلاحات - اعتدال به مذاکره با آنها، تلاش خواهند کرد در آستانه
انتخابات گشایش هایی در امر تحریم ها و مراودات بانکی ایجاد کنند و به کشورهایی همانند کره جنوبی اجازه خواهند داد در راستاي
ارسال سیگنال گشایش وضعیت بخشی از حدود هفت میلیارد دلار پول دپو شده ایران را آزاد کنند تا بسترهاي عملی تغییر ذهنیت
ایرانی ها مبتنی بر تصویري دال بر گره گشایی مذاکره با آمریکا در دوره دموکرات ها در افکار عمومی داخل ایران ساخته شود. مواضع
اعلامی تیم بایدن مبنی بر اینکه تمایل دارند به معاهداتی همچون پیمان آب و هوایی پاریس و برجام برگردند که ترامپ با خارج

 
کردن آمریکا از آنها، این کشور را منزوي کرده است، پتانسیل تغییر محاسبات مردم و مسئولان را دارد. 

این در حالی است که جریان غربگرا با پیوند دادن مسائل داخلی به بیرون، تلاش می کند تعیین شرط و شروط تازه براي جمهوري
اسلامی ایران از سوي تیم بایدن را براي برگشت به تعهدات برجامی و مضاف بر آن باز کردن باب مذاکرات جدید در خصوص مؤلفه
هاي قدرت ایران از جمله نفوذ و قدرت منطقه اي و موشکی ایران نادیده بگیرد و تمام واقعیت ها را در منظر مردم قرار ندهد. بدون
شک، ایجاد دوگانه هاي قطبی ساز جامعه از قبیل امنیت- معیشت، مذاکره - مقابله، سازش- گشایش و مقاومت- تداوم سختی و

 
تنگی معیشت مجددا در دستور رسانه اي و سیاسی شبکه داخلی همکار غرب قرار خواهد گرفت. 

مسلماً، براي برون رفت از این وضعیت و ممانعت از کارگر افتادن سناریوهاي اغواگرانه و طرح هاي فریب تازه، نیروهاي انقلابی ضمن
حفظ و تقویت وحدت و انسجام خود لازم است با زبان نرم و لین به تبیین شرایط و تشریح سناریوهاي دشمنان بیرونی و همکاران
داخلی آنها بپردازند و از سوي دیگر، به الزامات و شاخص هاي انتخاب یک دولت جوان حزب اللهی براي عملی سازي گام دوم انقلاب

 
پایبند باشند. 

3ـ افزایش روزافزون قدرت منطقه اي جمهوري اسلامی، مؤلفه دیگري است که در آستانه انتخابات 1400 قابل توجه و تأمل است. به
واقع منطق مقاومت و ایستادگی در برابر دشمن توانسته ریشه جریان هاي آتش افروز تکفیري را در منطقه مهار سازد و جمهوري
اسلامی را به عالی ترین سطح اقتدار در دهه هاي اخیر برساند. این سطح از توانمندي در چهار دهه اخیر وجود نداشته است و این امر
موجب شده تا جبهه عبري - عربی شکست هاي متعددي را تجربه کند. لذا منطق مقاومت و ایستادگی براي انتخابات نیز حرف هایی

 
براي گفتن دارد و در تابلوها و شعارهاي انتخاباتی برافراشته خواهد شد و در سنگینی سبد آرا تأثیرگذار خواهد بود. 

ب. شرایط اقتصادي اوضاع اقتصادي کشور در آستانه انتخابات 1400 در شرایط حساسی قرار دارد. اگر چه مشکلات و معضلات پدید
آمده بر اثر تحریم و شیوع کرونا همچنان فشار تورمی بر اقتصاد ایران وارد خواهد کرد، اما خبرهاي امیدبخشی در خصوص درمان
بیماري کرونا و تولید واکسن این نوید را می دهد که برون رفت از این وضعیت پر خطر می تواند به اقتصاد کشور کمک شایانی کند تا
از این شرایط رکود تورمی خارج شود. از سوي دیگر به خاطر شکست ترامپ در انتخابات آمریکا و افتضاحی که در موضوع کنگره به بار
آورد تا حد زیادي سایه تهدیدات کمتر شده است، مضاف بر این، بایدن نیز اعلام کرده ممکن است به برجام بر گردد. همه این عوامل
نشانه هاي امیدوارکننده اي است که به احتمال قوي بر روي اقتصاد اثر مثبتی خواهد گذاشت و در همین راستا بانک جهانی و
صندوق بین المللی پول نیز در خصوص آینده اقتصاد ایران به نوعی خوشبین هستند. روند و نشانه گرهاي اقتصادي هم رشد اقتصادي

 
در سال 1400 را نشان می دهند، و بدون اتفاقات غیرمترقبه منفی، شرایط اقتصادي رو به بهبود است. 

در کنار عوامل مثبت مذکور، اما اگر نقدینگی بالا (بدون برنامه اي براي مهار آن)، کسري بودجه، ضعف نظارتی، رانت جویی و عدم
شفافیت تداوم داشته باشد، لاجرم تورم و رشد منفی اقتصادي در تمام بازارها خودش را نشان خواهد داد. خوشبینانه ترین سناریویی
که برخی از اقتصاددانان عنوان کرده اند، این است که اگر بایدن به برجام برگردد و پول هاي بلوکه شده ایران آزاد شود و فروش نفت



 
سرعت بگیرد، رشد ایجاد شده پس از برجام دوباره تکرار خواهد شد. 

در این خوشبینی مقطعی و احتمالی باید هدف راهبردي دشمن با دقت تحلیل و بررسی شود که تمام تاکتیک هاي زودگذر براي
تأثیرگذاري روي نتایج انتخابات نباشد. ناگفته نماند که ماحصل نتایج اتاق فکرهاي آمریکا که به صراحت بیان کرده اند گشایش هاي
مقطعی اقتصادي براي شکل گیري یک دولت معتدل از نظر آنهاست. در این بین باید این نگاه و رویکرد در انتخابات 1400 دنبال
شود که اقتصاد ایران داراي منابع، ظرفیت ها و پتانسیل هاي زیادي است که بخش هاي مهم توسعه اي آن مثل فولاد، سیمان،
پتروشیمی، کشاورزي، نیروي انسانی ماهر و دانش بنیان، پزشکی، فنی و مهندسی، انرژي و... آزاد شده و به رشد و بالندگی خود
رسیده است. استفاده بهینه از این ظرفیت ها و تکیه بر ساخت درونی قدرت، این نوید را به ما می دهد که با تکیه بر این ظرفیت ها

 
می توان اقتصاد کشور را اداره و تحریم ها را خنثی و بی اثر کرد. 

ج. شرایط فرهنگی - اجتماعی در حوزه فرهنگی - اجتماعی نیز باید به این نکته توجه کرد که آمیخته شدن سبک زندگی ایرانیان با
سبک زندگی غربی، فرهنگ جامعه امروز را به شدت دگرگون کرده است. این تغییر در قالب شکل گیري هنجارهاي نامطلوب در
سطح جامعه و رواج پوشش هاي عجیب و غریب در بخشی از شهرهاي کشور قابل مشاهده است. رشد و رواج سبک زندگی غربی با
نوعی تبرج و تجمل گرایی همراه است که آثار آن را در گسترش زندگی هاي لاکچري در بخشی از شهرهاي کشور می توان دید.
بالاخص آنکه این وضعیت با افزایش شکاف هاي اجتماعی نیز همراه است و فاصله درآمدي دهک هاي بالا و پایین جامعه به دلیل سوء

 
مدیریت هاي اقتصادي افزایش یافته است. 

معضل اشتغال و بیکاري آثار اجتماعی خود را به جاي گذاشته و فاصله اجتماعی را در این سال ها افزایش داده است. نرسیدن مؤثر به
اقشار محروم جامعه موجب شده تا ثقل اعتراضات اجتماعی به تدریج از طبقه متوسط به طبقه پایین جامعه نزدیک شود. این وضعیت

 
را در ناآرامی هاي آبان ماه سال 1398 می توان مشاهده کرد. 

آثار سوء عملکرد دولت حتی در حضور طبقات مستضعف و محروم جامعه در پاي صندوق هاي رأي نیز قابل مشاهده است! این
طبقات که همواره پاي ثابت حضور حداکثري در انتخابات بودند، در یکی دو انتخابات اخیر حضور کم فروغی داشته اند. این معضل

 
مبتنی بر میزان آراي اخذ شده در صندوق هاي رأي جنوب شهر پایتخت و مناطق روستایی قابل مشاهده است. 

رشد بی محاباي فضاي مجازي نیز موضوع چندجانبه اي است که آثار و تبعات سوء آن دامنگیر بخشی از جامعه شده است. این ابزار
هر چند فرصت هایی را براي جامعه ما فراهم کرده است، اما به دلیل ضعف در سواد رسانه اي بیش از آن شاهد آثار سوئی هستیم که
بر سبک زندگی ها اثرگذاشته و بیش از هر قشري، جوانان و نوجوانان دهه 70 و 80 را دچار چالش کرده است. این روزها چندده
میلیون از افراد جامعه در یکی از پیام رسان هاي شبکه اجتماعی عضویت دارند و اغلب ساعت ها بدان مشغولند. این مشغولیت در
حال شکل دادن به دنیاي مخاطبانی است که چگونگی مواجهه با این فضاي مجازي را به خوبی بلد نیستند و اغلب در برابر آن انفعال
دارند! این انفعال اثرپذیري مستقیم و غیرمستقیم را به شدت تقویت می کند! این پدیده فراگیر نوین، سوژه اي است که انتظار می

 
رود در مباحث مربوط به انتخابات 1400 نیز به یکی از محورهاي اصلی گفت وگوها بدل شود. 

در مقابل فرهنگ انقلابی و اسلامی نیز در سال هاي اخیر به لطف رهنمون ها و پیشرانی رهبر حکیم و فرزانه انقلاب اسلامی و تلاش
همه نخبگان و بزرگان و دلسوزان و دردمندان مکتب اهل بیت(ع)، تلاش جوانان مؤمن انقلابی در محافل انقلابی و مساجد و هیئت
هاي مذهبی، موفقیت هاي روزافزون نظام اسلامی در عرصه توسعه و پیشرفت هاي علمی و دستاوردهاي بزرگ منطقه اي و بین
المللی و ... در حال مقاومت در برابر تهاجم فرهنگی دشمن و گسترش فرهنگ اسلام ناب محمدي(ص) است. این روند در سال هاي
اخیر با احیاي مجدد فرهنگ شهادت و اهداي صدها شهید مدافع حرم قوت گرفته است. بالاخص در یکسال گذشته، شهادت سردار



رشید اسلام حاج قاسم سلیمانی، حضورجوانان مؤمن انقلابی در عرصه مقابله با کرونا، آغاز جهاد بزرگ کمک هاي مومنانه در شرایط
سخت اقتصادي کرونا زده، شهادت مجاهدین فی سبیل اللهی چون محسن فخري زاده عواملی بودند که روح انسانیت و آزادي و

 
اخلاق را بر جامعه تزریق کرده اند. 

صدور بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی نیز که حکایت از آغاز دورانی جدید در مسیر انقلاب اسلامی دارد، در ایجاد شور و شوق جوانان

 
جامعه مؤثر بوده و ایمان و امید براي دستیابی به عالی ترین جایگاه ها را براي جوانان ایجاد کرده است. 

منبع: سایت بصیرت



سهم تجهیزات کشاورزي در فارس افزایش یابد

منبع: ایسناشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شوراي اسلامی گفت: استان فارس باید از نظر ارزش افزوده، اشتغال و درآمد مربوط به
تولید تجهیزات کشاورزي سهم و جایگاه خوبی را داشته باشد.

جعفر قادري در بازدید از هفدهمین نمایشگاه بین المللی کشاورزي بیان
کرد: استان فارس یکی از استان هاي عمده مصرف کننده ماشین آلات و
تجهیزات کشاورزي است بنابراین براي افزایش سهم این استان در تولید

 
موارد مذکور به تولیدکنندگان کمک خواهیم کرد. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزي استان
فارس، او با بیان اینکه تامین امنیت غذایی جزو اولویت هاي کشور است و
جنبه استراتژیک دارد، افزود: باید از کشاورزي سنتی جدا شد و با استفاده

 
از دانش روز و تجهیزات پیشرفته به سمت کشاورزي مکانیزه حرکت کرد. 

 
قادري اظهار کرد: با استفاده از تکنولوژي باید میزان برداشت محصول به ازاي هر مترمکعب آب مصرفی را افزایش داد. 

نماینده مردم شهرستان هاي شیراز و زرقان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه نمایشگاه فرصت مناسبی براي ایجاد تعامل
بین مصرف کنندگان و تولیدکنندگان است، بیان کرد: نمایشگاه راهی براي انتقال مطالبات و خواسته هاي کشاورزان به تولیدکنندگان

 
است. 

قادري عنوان کرد: با برپایی نمایشگاه بینش کشاورزان نسبت به تجهیزات روز ارتقاء می یابد و تولیدکنندگان بالقوه اي امکان رویارویی
با کشاورزان را پیدا می کنند تا بتوانند از این خواسته ها و نیازها اطلاع پیدا کنند و در نهایت به سمت و سویی بروند که ما بتوانیم در

 
داخل کشور سهم ماشین آلات و تجهیزات داخلی را افزایش دهیم. 

انتهاي پیام



سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی، سد خداآفرین در آستانه بهره برداري

منبع: تبریز منشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/03/01

سد خداآفرین به عنوان سد مشترك ایران و جمهوري آذربایجان بر روي رودخانه مرزي «ارس» از جمله طرح هاي مهم آبی
است که بهره برداري از آن در سال هاي گذشته به دلیل مناقشه قره باغ، معطل مانده و حدود 20 هزار میلیارد تومان سرمایه

گذاري انجام شده براي ساخت آن و تاسیسات مرتبط، در (...) The post سرمایه گذاري ...

 
 

اعلام خبر آبگیري سد خداآفرین به عنوان بزرگ ترین طرح آبی - خاکی در حال احداث کشور در هفته هاي آینده، اتفاق خوشایندي

 
است که می تواند ظرفیت هاي معطل مانده آن براي توسعه استان هاي آذربایجان شرقی و اردبیل را جامه عمل بپوشاند. 

سد خداآفرین به عنوان سد مشترك ایران و جمهوري آذربایجان بر روي رودخانه مرزي «ارس» از جمله طرح هاي مهم آبی است که
بهره برداري از آن در سال هاي گذشته به دلیل مناقشه قره باغ، معطل مانده و حدود 20 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري انجام

 
شده براي ساخت آن و تاسیسات مرتبط، در محاق بلاتکلیفی بود. 

محمدرضا پورمحمدي، استاندار آذربایجان شرقی می گوید که سد خداآفرین و سد تنظیمی آن به نام قیزقلعه سی، آماده آبگیري در
هفته هاي آینده است؛ به گفته او دولت از 650 میلیارد تومان اعتبار درخواستی مدیریت ارشد آذربایجان شرقی براي افتتاح این دو

 
سد 350 میلیارد تومان را در اوج ضیق مالی مساعدت کرده است. 

با پایان مناقشه قره باغ و آزادي اراضی اشغالی محدوده سد خداآفرین، تحرکات جدیدي میان تهران و باکو براي به فعلیت رساندن
ظرفیت هاي معطل مانده سدخداآفرین در ماه سرمایه گذاریهاي اخیر به منصه ظهور رسیده و طرفین بر عزم جدي خود براي بهره

 
برداري از سد خداآفرین و سد قیزقلعه سی به عنوان سد کنترلی پایین دست آن تاکید کرده اند. 

بدون شک آبگیري سد خداآفرین و افتتاح رسمی آن می تواند علاوه بر تاثیرگذاري منطقه اي در قالب تحکیم روابط میان دو کشور
همسایه و برادر ایران و جمهوري آذربایجان، دستاوردهاي چشمگیري از منظر توسعه کشاورزي استان هاي آذربایجان شرقی و اردبیل

 
در شمال غرب کشورمان به دنبال داشته باشد. 

در هفته پایانی آذر ماه سال گذشته، کمیسیون فنی هیئت ایرانی متشکل از نمایندگان وزارتخانه هاي نیرو، خارجه، سازمان حفاظت
محیط زیست و شرکت مادر تخصصی منابع آب ایران و مشاور پس از تشکیل چند جلسه حضوري و ویدئو کنفرانسی در ایران و
جمهوري آذربایجان در سفر به نخجوان و بررسی احجام و نقشه هاي مربوط به احداث سدهاي خداآفرین و قیزقلعه سی به توافق اولیه



رسیدند و مقرر شد تکمیل و ساخت سد و نیروگاه هاي خداآفرین و قیزقلعه سی پس از توافق مقامات ارشد با مشارکت دو طرف انجام

 
شود. 

در دیدار وزیر نیروي کشورمان و معاون نخست وزیر جمهوري آذربایجان در همان زمان نیز توافق کارشناسان فنی دو کشور تایید و بر

 
تکمیل ساخت سد و نیروگاه هاي «خداآفرین و قیزقلعه سی» تاکید شد. 

 
سد خداآفرین کجاست؟  

سد خداآفرین بر روي رودخانه ارس در مرز ایران و جمهوري آذربایجان در فاصله 196 کیلومتري پایین دست سد ارس و در محدوده
شهرستان خداآفرین استان آذربایجان شرقی در 240 کیلومتري شمال شرقی شهر تبریز بین پل خداآفرین و روستاي ساریجالو قرار

 
دارد؛ این سد بطور مشترك توسط ایران و جمهوري آذربایجان ساخته شده است. 

عملیات ساخت این سد در سال 1379 آغاز شده و در پانزدهم آذر سال 1387 به پایان رسیده است؛ در آن زمان با لحاظ دلار 800 تا
1200 تومانی براي ساخت این سد 320 میلیارد تومان هزینه شده که به گفته کارشناسان با قیمت هاي روز ارزش این سازه آبی

 
امروز به بیش از 6 هزار میلیارد تومان می رسد. 

هدف از احداث این سد مخزنی، ذخیره سازي آب و کنترل سیلاب هاي رودخانه ارس به منظور آبیاري 80 هزار هکتار از اراضی

 
کشاورزي پایین دست سد و نیز تولید برق آبی بوده است. 

این سد شامل چهار توربین کاپلان (هر طرف دو عدد) جمعاً به قدرت 200 مگاوات (هر کدام 50 مگاوات) است که با سرعت 166.67

 
دور در دقیقه دوران می کند؛ ظرفیت تولید نیروگاه طرف ایران 100 مگاوات است. 

سد  خداآفرین علاوه بر جلوگیري از خروج سالانه یک میلیارد مترمکعب آب از کشورمان، توان تولید انرژي برق سالیانه معادل 550

 
گیگاوات ساعت (سهم هر طرف 275 گیگاوات ساعت) را دارد. 

اعتبار برآورد شده براي ساخت نیروگاه سد ارس نیز در دهه 1380 شمسی بیش از 100 میلیارد تومان بوده که با قیمت هاي امروزي،

 
ارزش آن به بیش از 2 هزار میلیارد تومان می رسد. 

پایاب سد خداآفرین نیز به عنوان بزرگترین طرح آب و خاك خاومیانه با هدف گسترش پوشش آبی در هزاران هکتار از اراضی دیم
منطقه مغان و نیز بهره وري و صرفه جویی در مصرف آب توسط دولت تدبیر و امید اجرایی شده و هم اکنون در مراحل پایانی
عملیاتی است؛ تاکنون نزدیک به یک هزار و 800 میلیارد تومان براي اجراي پایاب این سد بزرگ هزینه شده که با احتساب قیمت

 
هاي روز، ارزش سرمایه گذاري در آن به بیش از 10 هزار میلیارد تومان می رسد. 

این طرح بزرگ که به گفته وزیر جهاد کشاورزي از نظر وسعت، فناوري و تکنولوژي بکاررفته در کشورهاي همسایه و حتی جهان کم

 
نظیر می باشد، در سال 92 شتاب اجرایی گرفت و دولت تدبیر و امید اعتبار ویژه اي براي آن در نظر گرفت. 

رییس جمهوري در این سال در قالب مهار آب هاي مرزي کشور از مقام معظم رهبري درخواست مجوز اختصاص هشت میلیارد دلار
از محل صندوق توسعه ملی کرد که یک میلیارد دلار آن براي اجراي طرح هاي آب و خاك حاشیه رودخانه مرزي ارس از جمله پایاب



 
خداآفرین اختصاص یافت. 

آن زمان پوشش 74 هزار هکتار از اراضی دیم استان هاي اردبیل و آذربایجان شرقی در اجراي این طرح پیش بینی شده بود، اما به
هنگام تخصیص آب در سال 93، به دلیل خشکسالی 10 ساله و متمادي، میزان حقابه و سطح اراضی تحت پوشش پایاب سد

 
خداآفرین در این  2 استان از 74 هزار هکتار به حدود 42 هزار هکتار کاهش داده شد. 

 نمایی از سد تنظیمی «قیز قلعه سی» در پایین دست سد

 
خداآفرین  

 
17 هزار و 860 میلیارد ریال براي طرح هاي آب خداآفرین هزینه شد 

مدیرعامل آب منطقه اي آذربایجان شرقی اعلام کرد: تاکنون 17 هزار و 860 میلیارد ریال براي ساخت سد قیزقلعه سی و شبکه پایاب

 
سد خداآفرین هزینه شده است. 

یوسف غفارزاده گفت: سد “قیزقلعه سی”  از نوع خاکی با هسته رسی بوده و هدف از اجراي آن تامین آب شبکه خداآفرین و تولید

 
برق 135 گیگا وات ساعت در سال است. 

وي یادآوري کرد: طول تاج این سد 834 متر، ارتفاع از روي پی 37 متر، حجم مخزن آن 62 میلیون مترمکعب و حجم بدنه سد

 
2.3 میلیون مترمکعب می باشد. 

 
وي اضافه کرد: شبکه پایاب سد خداآفرین نیز آب زراعی 12 هزار هکتار از اراضی توسعه را تامین می کند. 

غفارزاده اظهار کرد: این طرح شامل کانال انتقال اصلی به طول 52 کیلومتر در 5 قطعه، ایستگاه هاي پمپاژ ثانویه به تعداد 9 ایستگاه

 
و خطوط برق و نیرورسانی، ایستگاه پمپاژ از ارس (قارلوجه) اجرا و مساحت قابل بهره برداري از آن 2 هزار هکتار است. 

وي یادآوري کرد: اجراي سد قیزقلعه سی در سال 1385 آغاز شده و به 90 درصد پیشرفت فیزیکی رسده که پیش بینی می شود در

 
سال 1400 به بهره برداري برسد. 

مدیرعامل آب منطقه اي آذربایجان شرقی افزود: طرح شبکه پایاب سد خداآفرین نیز  به 89 درصد پیشرفت فیزیکی رسیده که در

 
صورت تخصیص اعتبار در سال 1400 به بهره برداري می رسد. 



وي پیش بینی کرد که با بهره برداري کامل از شبکه پایاب خداآفرین براي بیش از 10 هزار نفر به صورت مستقیم فرصت شغلی در

 
محدوده آذربایجان شرقی ایجاد شود 

شهرستان خداآفرین با 35 هزار نفر جمعیت در 210 کیلومتري شمال شرق آذربایجان شرقی در حاشیه رودخانه مرزي ارس واقع شده

 
و با وجود ظرفیت هاي بی بدیل کشاورزي، از جمله مناطق محروم استان محسوب می شود. 

دولت در سال هاي اخیر اقدامات چشمگیري در قالب اجراي طرح ایجاد کشت و صنعت در شهرستان خداآفرین اجرا کرده که در سال

 
هاي آینده چهره آن را به کلی دگرگون خواهد کرد. 

 نمایی از پایاب 52 کیلومتري سد خداآفرین در محدوده

 
آذربایجان شرقی 

 
اشتغالزایی 20 هزار نفري پایاب سد خداآفرین  

نماینده مجري طرح شبکه هاي فرعی آبیاري و زهکشی غرب و شمال غرب کشور نیز گفت: اجراي طرح هاي پایاب سد خداآقرین در

 
قالب ایجاد شبکه هاي فرعی آبیاري و زهکشی، زمینه ساز ایجاد 20هزار فرصت شغلی مستقیم و غیرمستقیم است. 

سیدعلی مختاري با بیان اینکه آذربایجان شرقی یکی از استان هاي بهره مند از طرح بزرگ شبکه هاي فرعی آبیاري و زهکشی غرب و

 
شمال غرب کشور  است، افزود: در این استان سطح ابلاغی شبکه هاي فرعی آبیاري و زهکشی 19 هزار و 840 هکتار است. 

وي اظهار کرد: از این میزان تاکنون 18 هزار و 740 هکتار با پیشرفت فیزیکی 95 درصد در حال اجرا بوده و یک هزار و 100 هکتار

 
نیز براي ساخت سایت گلخانه در اختیار سرمایه گذاران بخش گلخانه قرار می گیرد. 

مختاري با بیان اینکه تاکنون 6 هزار و 931 هکتار از این اراضی مورد بهره برداري قرار گرفته است، گفت: بقیه نیز در صورت تامین

 
آب و اجراي خطوط اصلی توسط وزارت نیرو به بهره برداري می رسد. 

وي ادامه داد: با اجراي کامل طرح هاي انجام شده، حدود 118 هزار و 516  تن بر میزان تولیدات کشاورزي آذربایجان شرقی  اضافه

 
می شود. 

شبکه آبیاري و زهکشی سدخداآفرین با هزینه کرد 300 میلیارد تومان از طرح هاي حوزه آب هاي مرزي است که با هدف کمک به



خارج کردن شهرستان خداآفرین از فهرست شهرستان هاي محروم آذربایجان شرقی و معکوس کردن روند مهاجرت در آن سال

 
گذشته به بهره برداري رسید. 

با بهره برداري از شبکه آبیاري و زهکشی پایاب سد خداآفرین، آب مورد نیاز 12 هزار هکتار از اراضی توسعه در استان آذربایجان

 
شرقی تأمین شده و تولید بیش از 100 هزار تن انواع محصولات کشاورزي امکان پذیر می شود. 

 
  

 
ظرفیت هاي معطل مانده سد خداآفرین براي رونق کشاورزي در آذربایجان شرقی 

سد خاکی خداآفرین با هسته رسی که در پایین دست رودخانه خروشان ارس در شمال آذربایجان شرقی ساخته شده است، از مهم
ترین سدهاي کشور به شمار می رود که ظرفیت و قابلیت هاي بی بدیلی براي ایجاد اشتغال در بخش کشاورزي و حوزه هاي

 
زیرمجموعه دارد. 

کارشناسان می گویند هر گونه تاخیر در بهره برداري از این ظرفیت بسیار ویژه کشور در بخش سدسازي، به ضرر اقتصاد کشاورزي
آذربایجان شرقی و اردبیل بوده و با توجه به نرخ بیکاري رو به تزاید در کشور و منطقه، اقدام در جهت رفع مشکلات موجود می تواند

 
بخش قابل توجهی از اشتغال دو استان را پوشش دهد. 

رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی آذربایجان شرقی، با بیان اینکه ایجاد اشتغال براي جوانان دغدغه اساسی و
جزو برنامه هاي اصلی دولت تدبیر و امید در بخش هاي مختلف است، سد خداآفرین را نمونه اي برجسته از ظرفیت هاي بالقوه

 
اشتغالزائی در کشور و استان ارزیابی کرد. 

شهرام شفیعی، بر ضرورت تغییر نگرش از مشاغل دولتی به سمت و سوي تولید و اشتغال در بخش خصوصی تاکید کرد و افزود: سد
خداآفرین و بخشی از سد ارسباران ظرفیت بزرگی براي فعالیت و ایجاد اشتغال در بخش کشاورزي است که در این راه اعتمادسازي از

 
طریق افزایش توانایی هاي علمی و فنی فارغ التحصیلان کشاورزي در حوزه بخش خصوصی می تواند موثر و مفید واقع شود. 

وي، قیمت گذاري مناسب اراضی، مشارکت سرمایه گذاران و حمایت دولت و منطقه آزاد تجاري – صنعتی ارس و نیز استفاده از توان
مهندسان کشاورزي از طریق ارایه راهکار براي کشاورزان از جمله تولید بذر را در بهره برداري از مزارع پایین دستی سد خداآفرین

 
موثر دانست. 



شفیعی از اعلام آمادگی مدیران استانی براي اجراي طرح هاي قابل بازدهی اقتصادي در اراضی پایین دست سد خداآفرین خبر داد و

 
بر ضرورت ایجاد و تشکیل شرکت هاي دانش بنیان در این حوزه تاکید کرد. 

 
وي گفت: از طریق پنجره واحد دولت صدور مجوز براي طرح هاي مشارکتی و فعالیت در این حوزه فراهم است. 

فرماندار شهرستان خداآفرین نیز با بیان اینکه مبنا و سنجش علم، تبدیل تفکر و دانش به عمل از طریق کارآفرینی است، گفت: براي

 
حمایت از طرح هاي قابل اجرا و نتیجه بخش در راستاي تولید و اشتغال در حوزه کشاورزي شهرستان به طور کامل آمادگی داریم. 

امیري راد اظهار کرد: دولت تدبیر و امید با اجراي پروژه هاي متعدد آبی با زیرساخت هاي کشاورزي از جمله ایجاد کانال هاي اصلی و
شبکه هاي فرعی پایاب سد خداآفرین و نیز شبکه گذاري دو هزار و 500 هکتاري از اراضی بخش منجوان و یکهزار و 500هکتار از

 
اراضی 17 روستاي بخش مرکزي شهرستان خداآفرین، اهتمام جدي در تولید و اشتغال در راستاي ایجاد کشاورزي پایدار دارد. 

وي افزود: دانش آموختگان رشته هاي کشاورزي به عنوان راهبر و پیش قدم باید با برقراري ارتباط با شرایط محیطی ومردم و
تکنولوژي نقش ایفا کنند و جهت واگذاري زمین براي فعالیت آنان باید با نشان دادن توانایی و کارآمدي براي اعتمادسازي در تولید

 
محصول در بازار رقابت، تلاش کنند. 

امیري راد ادامه داد: دانش آموختگان حوزه کشاورزي ذینفعان این بخش هستند که باید در قالب شرکت هاي سهامی و کشت
یکپارچه با ارایه طرح هاي موجه و قابل اجرا اقدام کنند که در این صورت دولت نیز آماده ارایه تسهیلات براي طرح هاي مربوطه

 
است. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي کشاورزي خداآفرین، آبزي پروري و صید ماهی، تولید گیاهان دارویی و محصولات ارگانیک را از ظرفیت
هاي این شهرستان نام برد و افزود: با پیگیري هاي انجام شده شرکت هاي بومی شهرستان می توانند از این فرصت براي فعالیت در

این حوزه ها و در اراضی پایین دشت سد خداآفرین اقدام کنند.



افتتاح طرح پتروشیمی مسجد سلیمان با تامین مالی بانک صنعت و معدن

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/03/01

عصر اعتبار- رئیس جمهور در شصت و هشتمین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید،طرح پتروشیمی مسجد
سلیمان که از سوي بانک صنعت و معدن تامین مالی شده را به همراه2طرح ملی دیگر در استانهاي خوزستان و بوشهر افتتاح

شد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار»، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز پنجشنبه 30 ام اردیبهشت ماه در
ارتباط ویدئوکنفرانسی فرمان افتتاح پتروشیمی مسجد سلیمان، پتروشیمی سبلان عسلویه و پتروشیمی اکسیر حلال عسلویه را با
اعتبار یک میلیارد و 304 میلیون دلار صادر کرد که افتتاح این طرح ها در حوزه پتروشیمی براي 2هزار و 454 نفر اشتغال به همراه

 
دارد. 

رئیس جمهور پس از ارائه گزارش وزیر نفت درخصوص عملی شدن قول افتتاح 17 طرح پتروشیمی از ابتداي سال 99 تاکنون با آغاز
بهره برداري رسمی 3 طرح پتروشیمی در استان هاي خوزستان و بوشهر، گفت: صنعت پتروشیمی از بخش هاي بسیار مهم براي

 
کشور است که در دولت تدبیر و امید شاهد تحرك بسیار بزرگی در این حوزه بوده ایم. 

دکتر روحانی با اشاره به حدود دو برابر شدن تولید محصولات پتروشیمی در این دولت از 56 میلیون تن به 100 میلیون تن، این

 
موفقیت را افتخاري بزرگ براي کشور، دولت تدبیر و امید و براي همه کسانی که در این صنعت فعالیت و تلاش می کنند، دانست. 

رئیس جمهور همچنین با اشاره به سخنان وزیر نفت درمورد اثرات تحریم و جنگ اقتصادي ترامپ علیه ملت ایران در طول 3 سال و
نیم گذشته بر روند توسعه کشور، اظهار داشت: اگر تحریم نبود، اگر ترامپ نبود و اگر جنایت علیه ملت ایران نبود و گذاشته بودند
دولت دوازدهم حرکت خود را در مسیر دولت یازدهم ادامه دهد، دو برابر طرح هایی که امروز شاهد افتتاح آن هستیم، شاهد می

 
بودیم. 

دکتر روحانی تاکید کرد: مهم این است که برغم همه فشارهاي اقتصادي ما از پا نیفتادیم و روحیه خود را از دست ندادیم، تکمیل و

 
افتتاح طرح ها را ادامه دادیم و پیروزي هاي بسیار بزرگی به دست آوردیم. 

رئیس جمهور افزود: قول افتتاح 17 طرح پتروشیمی در طول یکسال از ابتداي سال 99 تاکنون، امروز عملی شده که این موفقیت در
تاریخ صنعت پتروشیمی کشور بی نظیر است. رئیس جمهور قبل از صدور فرمان افتتاح پتروشیمی مسجد سلیمان در استان خوزستان
با تشکر از همه کسانی که در به ثمر رسیدن این طرح ملی بسیار مهم نقش آفرینی و تلاش کرده اند، گفت: مسجد سلیمان به عنوان
مرکز اکتشاف نفت ایران و شاید نخستین مرکز اکتشاف نفت در منطقه بوده است که در طول این سالها متأسفانه از یک پروژه عظیم
و بزرگ براي فعالیت اقتصادي محروم بوده و امروز این پروژه بزرگ در این شهر افتتاح شده است که می تواند سالانه حدود 260 تا
270 میلیون دلار ارزآوري داشته باشد که هم براي استان هم براي منطقه و هم براي مردم بسیار عزیز و خوب مسجد سلیمان مهم

 
است. 

رئیس جمهور با بیان اینکه سرمایه طرح هایی که در استان ها افتتاح می شود از ذخایر ارزي کشور است، گفت: این پول مال خودمان



است، پول ذخیره کشور است که به این طرح ها اختصاص یافته و این دولت در سرمایه گذاري کار بسیار عظیم و بزرگی انجام داده

 
است. 

رئیس جمهور افزود: خیلی متفاوت است که ما امور اقتصادي کشور را به مردم بسپاریم و در اختیار آنها بگذاریم و دولت فقط یاري و
کمک کند و تسهیل گر و پشتیبانی کننده باشد. شایان ذکر است، طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که توسط بانک صنعت و معدن
تأمین اعتبار شده است، 440 میلیون یورو جهت احداث و بالغ بر 90 میلیون یورو بابت هزینه هاي زیرساختی و متفرقه دریافت داشته
است و با بهره برداري از این مجتمع صنعتی در منطقه زیلایی شهرستان مسجدسلیمان سالانه یک میلیون تن اوره و 650 هزار تن

آمونیاك تولید شده و براي 1500 نفر اشتغالزایی ایجاد می شود.



18 پرسش کلیدي از نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري

منبع: تیکشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/03/01

44 اقتصاددان در نامه اي به کاندیدا هاي انتخابات ریاست جمهوري سوالاتی را مطرح کرده اند و با یادآوري اهم مسائل
اقتصادي کشور، علل پیدایش و تداوم آنها، موانع پیش رو و تصمیمات سخت براي رفع آن ها از این کاندیدا ها خواسته اند تا

در پویش «اقتصاد براي آینده ایران» حضور پیدا کنند تا با پاسخ آنان و مشخص ...

44 اقتصاددان در نامه اي به کاندیدا هاي انتخابات ریاست جمهوري سوالاتی را مطرح کرده اند و با یادآوري اهم مسائل
اقتصادي کشور، علل پیدایش و تداوم آنها، موانع پیش رو و تصمیمات سخت براي رفع آن ها از این کاندیدا ها خواسته اند تا در پویش
«اقتصاد براي آینده ایران» حضور پیدا کنند تا با پاسخ آنان و مشخص شدن برنامه هایشان و با امکان سنجی تحقق آن برنامه ها،

 
مردم سنجش بهتري از صلاحیت آنان براي تصدي این پست مهم را داشته باشند. 

 
این اقتصاددانان در نامه خود عنوان می کنند: 

1- مسائل اقتصادي کشور بسیارند و در این پویش بر مهم ترین
مسائلی که می توانند به حل سایر مسائل کمک کنند همچنین
طی یک دوره 4 ساله بتوان به آن ها پرداخت، تمرکز شده است.
2- طبق اصل اصیل اقتصاد، همواره یک بده بستان بین اهداف
اقتصادي وجود دارد و یک سیاستمدار باید بتواند با قید
محدودیت منابع، تصمیم بهینه را اتخاذ کند. به عنوان مثال

اجراي یک سیاست ممکن است رشد اقتصادي ایجاد کند؛ اما موجب تورم شود. تصمیم سخت به این معنی است که بهبود یک متغیر
اقتصادي ممکن است به وخامت متغیر دیگري منجر شود. بنابراین لازم است کاندیداي محترم، اولویت بندي خود را براي مسائل

 
اساسی اقتصاد تصریح کرده و متعاقب آن، بسته سیاستی خود را براي حل آن مسائل ارایه کند. 

با پاسخ روشن کاندیدا ها به پرسش اساسی فوق، مردم می توانند بر مبناي اولویت هاي خود، کاندیداي مورد نظرشان را انتخاب کنند.
براي مثال اگر افزایش حمایت یارانه اي دولت در نهایت به خلق پول و تورمی منجر شود که نهایتا مردم باید هزینه آن را پرداخت
کنند با این آگاهی بهتر می توانند دست به انتخاب بزنند. 3- ممکن است اجراي یک سیاست در کوتاه مدت موجب فشار بیشتر بر
مردم شود؛ اما در میان مدت و بلندمدت موجب افزایش رفاه پایدار شود. معمولا کاندیدا ها به منظور کسب راي بیشتر تلاش می کنند
با طرح شعار هاي عامه پسند، توجه مردم را به رفاه زودگذر جلب کنند؛ لذا باید مردم هوشیار باشند تا در انتخاب خود تشخیص
دهند. 4- معمولا کاندیدا هاي ریاست جمهوري کلی گویی کرده و راه حل مشخصی براي حل مسائل مشخص ارایه نمی کنند تا بتوان

 
راه حل آنان را ارزیابی کرده و آنان را وادار به پاسخگویی کرد. 

5- هم مسائل اقتصادي کشور تا حد زیادي شناخته شده هستند و هم کم و بیش روي راه حل هاي آن اتفاق نظر وجود دارد؛ اما
موانع اجرایی متعددي پیش روي یک رییس جمهور وجود دارد. از این رو رییس جمهور باید توانایی مواجهه با این موانع را داشته
باشد و در هماهنگ سازي ارکان قدرت براي سیاست گذاري و مدیریت کلان کشور توانا باشد. اینکه به عنوان مثال رییس جمهور بیان
کند که هسته سخت قدرت اجازه انجام اصلاحات را نمی دهد، پذیرفتنی نخواهد بود. 6- تاکید می شود که این پویش مستقل از هر



جناح سیاسی و کاندیداي خاصی است و صرفا نظرات علمی اقتصاددانان را براي بهبود شرایط اقتصادي کشور منعکس می کند و هیچ
کس حق سوءاستفاده از آن را ندارد؛ لذا اهم رئوس سیاست ها و اقدامات مهمی که در سال هاي آینده براي بهبود وضعیت اقتصاد
کشور باید توسط دولت و حاکمیت انجام گیرد و قوه مجریه به عنوان مسوول باید بتواند بر آن ها فایق شود را در ادامه ذکر خواهیم
کرد. براي بهبود وضعیت اقتصادي با ثبات در سال هاي آینده چاره اي جز گام نهادن در این مسیر پیشرفت نداریم و 4 سال آینده
قسمتی از این مسیر مهم است؛ در این پویش پس از بیان اهم رئوس سیاست ها براي اینکه راه حل مشخصی از پاسخ کاندیدا ها را
دریافت کنیم، چند پرسش اساسی مطرح می شود تا آن ها با پاسخ صریح و شفاف به آن پرسش ها (که حل آن ها بیشتر به قدرت و
اراده شخص رییس جمهور و همراه کردن حاکمیت مرتبط است) خود را در معرض انتخاب مردم قرار دهند و خود مردم ناظر بر رفتار

 
فرد منتخب در 4 سال دوره ریاست جمهوري باشند. 

کشور ما و رییس جمهور به لحاظ اقتصادي براي سال هاي آینده باید در مسیر زیر گام بردارد: 1- افزایش رشد اقتصادي و اشتغال
پایدار 2- کاهش نرخ تورم به تک رقمی سپس تورم زیر 5 درصد 3- کاهش فقر و بهبود توزیع درآمد 4- حفظ ارزش پول ملی 5-
افزایش نرخ مشارکت اقتصادي زنان 6- کاهش فساد و ایجاد شفافیت 7- ایجاد امنیت اقتصادي و کاهش ریسک و هزینه مبادله 8-
ایجاد و تقویت بستر ها و ساختار رقابتی اقتصاد و هموارسازي نظام انگیزشی طبیعی بر فعالیت هاي اقتصادي و بهبود قدرت رقابت
پذیري اقتصاد ایران در زنجیره تولید ارزش جهانی 9- انضباط مالی و پولی 10- تعامل سازنده با دنیا، دیپلماسی قوي و رفع تحریم
11- تنظیم کردن اقدامات سیاسی در جهت اهداف اقتصادي و حداکثر سازي رفاه اجتماعی 12- استفاده بهینه و پایدار از منابع
طبیعی و سرمایه اي 13- هماهنگ سازي همه اجزاي قدرت کشور در جهت اهداف بهینه اقتصادي 14- قانع کردن مردم براي
اندیشیدن به عواقب بلندمدت برنامه هاي رفاه زودگذر و پذیرش سختی برنامه هایی که رفاه بلندمدت دارند. 15- تقویت عدالت در
تصویب و اجراي قوانین و مقررات 16- زدودن سیطره سنت گرایی تجددستیز از نظام اقتصاد سیاسی کشور 17- تقویت جایگاه قوه
مجریه. گرچه ما اقتصاددانان می دانیم که چه سیاست ها، اقدامات اقتصادي و غیراقتصادي و بده بستان هاي ایجابی لازم است که در
این مسیر حرکت کنیم، اما انجام آن ها در گرو اقدامات عملی مشخص و برداشتن موانع و سد هاي پیش رو و تدبیر کشورداري است
که تحقق آن را سخت و پیچیده می نماید و از هر شخصی برنمی آید؛ لذا در ادامه در قالب پرسش هایی از کاندیدا هاي محترم جهت
صراحت و شفافیت برنامه و اقدام عملی آن ها پرسیده می شود که براي گام نهادن در این مسیر شما به عنوان رییس جمهور چگونه

 
می خواهید اقدام کنید؟ و در عمل تا چه حد خودتان را براي رفع این مسائل توانمند می دانید؟ 

1- در بین اهداف عمده اقتصادي (رشد اقتصادي، اشتغال کامل، کاهش تورم به تک رقمی و ثبات قیمت ها، بهبود توزیع درآمد و
کاهش فقر و توسعه پایدار زیست محیطی) کدام یک از اولویت بیشتري براي شما برخوردار است؟ یا کدام ترکیب را انتخاب می کنید؟
2- براي ایجاد رشد اقتصادي و اشتغال به جز به کارگیري سیاست هاي متعارف اقتصادي، اجرا، هماهنگی، کاهش زمینه هاي فساد و
رانت، شناسایی و مدیریت تعارض منافع، کاهش ریسک هاي اقتصادي و سیاسی، تشویق انگیزه هاي تولید، شایسته سالاري، اصلاحات
در نظام بانکی و نظام مالیاتی، بهبود فضاي کسب وکار، کاهش مداخلات قیمتی و آزادي اقتصادي، تعامل با دنیا و مقررات زدایی از
تولید و... مهم هستند. شما چه برنامه اجرایی براي حل این موارد و حصول به رشد هاي اقتصادي 6 درصدي و بالاتر دارید؟ یا حل

 
کدام یک از موارد فوق را جزو اولویت کاري خود می دانید؟ 

3- می دانیم چاپ پول براي تامین کسري بودجه هاي مداوم و تسهیلات و اعتبارات تکلیفی به بانک ها، نبود قدرت قانونی کافی بانک
مرکزي براي نظارت قوي بر بانک ها و در کل سلطه عام مالی موجب تورم است؛ شما در عمل چگونه می خواهید بر این مشکل فائق
شوید در حالی که نیازمند انضباط و شفافیت مالی و پولی، خرج نکردن از خلق پول، دادن قدرت قانونی کافی به مقام پولی، در افتادن

 
با هسته سخت قدرت و جلوگیري از کژمنشی ها و فساد نهاد هاي مختلف پولی و مالی است؟ 

4- در حال حاضر اکثر منابع تامین بودجه و تکالیفی که دولت به بانک ها براي تامین اعتبار خارج از ارقام سند بودجه می کند از



جیب طبقه متوسط و کم درآمد (مالیات و مالیات تورمی) و نه ثروتمندان تامین می شود. شما چگونه می خواهید نظام مالیاتی را
اصلاح کنید؟ که: اولا از ثروتمندان مالیات بیشتري گرفته شود؛ ثانیا مالیات منبع اصلی این خرج ها باشد و نه خلق پول. این خود
روي بهبود توزیع درآمد نیز اثر دارد. 5- آیا می توانید اصلاحات ساختاري را در بودجه با توجه به فشار ها و تضاد منافعی که وجود
دارد، انجام دهید؟ که کسري بودجه و تورم کاهش و بودجه کارآمدتر شود. آیا می توانید نظام سنجش بهره وري عوامل تولیدي که در
اختیار دولت و شرکت هاي دولتی است را براي اصلاح بودجه مستقر کنید؟ 6- براي به اتمام رساندن طرح هاي نیمه تمام چه برنامه
اي دارید؟ و چه مکانیسمی می خواهید پی بگیرید که طرح هاي جدید به موقع به پایان برسند؟ 7- ثبات اقتصاد کلان یک مولفه مهم
و تعیین کننده در سرمایه گذاري، تولید و کلا برنامه فعالان اقتصادي است. چگونه می توانید شرایطی را فراهم کنید که قیمت ها و
نرخ ارز (که با چرخه هاي تکراري شوك ارزي مواجه بوده ایم) بر اساس مکانیسم بازار تعیین و بدون دخالت مستقیم دولت، نوسانات
شدید آن گرفته شود؟ 8- می دانیم قسمتی از تورم سال هاي اخیر ناشی از تحریم است؛ چگونه می خواهید تحریم را از میان
بردارید؟ یا اقتصاد را از نو در معرض تحریم هاي جدید قرار ندهید؟ تحریم غیر از اثر بر تورم روي تولید ملی و ثبات اقتصادي، انتقال
فناوري، سلامت و درمان، فقر و رفاه و... هم آثار عمیق گذاشته است. 9- ایران داراي یکی از پایین ترین نرخ هاي مشارکت اقتصادي
زنان (14درصد) است که خود موجب فقر است. چه راهکاري براي افزایش نرخ مشارکت زنان دارید؟ اولویت شما اشتغال کدام گروه

 
هدف است؟ 

10- می دانیم که نبود امنیت اقتصادي و سیاسی و ریسک هاي بالا موجب کاهش سرمایه گذاري است، (به طوري که طی سال هاي
قبل نرخ سرمایه گذاري خالص منفی شده) چگونه می خواهید امنیت اقتصادي ایجاد کنید و ریسک را کاهش دهید که هم امکان
رشد سرمایه گذاري بیشتر فراهم و هم از فرار سرمایه به خارج جلوگیري شود؟ 11- عموم مردم به دنبال کنترل و دخالت بیشتر
دولت هستند در حالی که این دخالت ها هم جنبه هاي رقابتی اقتصاد را خدشه دار می کند و هم سبب بزرگ تر شدن هزینه هاي
دولت و کسري بودجه و تورم و ناکارایی و سردرگمی فعالان اقتصادي است. چگونه می توانید آن ها راضی کنید که با دخالت و پول
پاشی اوضاع بدتر می شود و دولت باید فقط با سیاست گذاري و تنظیم قواعد بازي و توزیع مجدد طی نظام مالیاتی و یارانه، بازار ها را
با ثبات کند؟ 12- آیا برنامه اي براي اصلاح قیمت حامل هاي انرژي دارید؟ چگونه عمل می کنید که منافع آن بیشتر از عوارض آن
باشد؟ 13- براي اصلاح ساختار بانک ها و صندوق هاي بازنشستگی چه برنامه اي دارید؟ 14- براي مدیریت منابع آبی کشور در سطح

 
فضاي منطقه اي و در سطح فعالیت هاي اقتصادي به خصوص براي پروژه هاي اقتصادي جدید چه برنامه عملی اي دارید؟ 

15- عوامل غیراقتصادي متعددي (مانند سیاست خارجی و نحوه بازي در منطقه و دنیا، نظام قضایی، نظام انگیزشی و پاداش و تنبیه،
تضاد و جنگ قدرت باند ها و جناح هاي مختلف، مشارکت ندادن احزاب و اندیشمندان مختلف در تصمیم گیري ها، ناهماهنگی بین
نهاد هاي مختلف حاکمیت، دخالت ها، مصوبات مختلف و لحظه اي سر درگم کننده و احیانا متناقض، حکمرانی ضعیف، انحصارات،
مجوز ها و امضا هاي طلایی، تفکر غالب در اولویت نبودن اقتصاد، سیطره سنت گرایی تجددستیز، ترجیح منافع باندي و گروهی بر
منافع اجتماعی مردم در بین مسوولان و گسترش فساد) بر اقتصاد کشور سایه افکنده اند؛ شما به عنوان رییس جمهور چگونه می
توانید آن ها را در جهت بهبود اوضاع اقتصادي و رفاه مردم همسو کنید؟ 16- براي اینکه بتوان رفتار فعالان اقتصادي را در یک
اقتصاد نوین و پیچیده، کنترل و هدایت کرد باید انگیزه هاي فردي را رسمیت شناخت؛ که آن هم بیشتر بر منفعت شخصی استوار
است. سپس با همین مکانیسم (مشوق ها و تنبیهاتی که بر نفع شخصی آن ها اثر می گذارد) رفتار آن ها را به سمت بهینه اجتماعی و
هدفمند هدایت کرد. دولت شما چقدر به این مقوله واقف است؟ و چگونه در بخش هاي مختلف می خواهد آن را اجرایی کند تا کمتر
به توصیه هاي اخلاقی و ارزشی در کنترل فساد، سرپیچی ها و کژمنشی ها بپردازد؟ این مورد می تواند مبناي علمی براي کاهش

 
فساد، قاچاق کالا و ارز و هر نوع رفتار انحرافی از قوانین و مقررات باشد. 

17- عملکرد مطلوب اقتصادي نیازمند یک تیم اقتصادي قوي، هماهنگ و با استراتژي توسعه اي مشخص علمی است. چه شاخص
هایی براي انتخاب تیم اقتصادي خود (رییس سازمان برنامه و بودجه، رییس بانک مرکزي، وزیر اقتصاد، وزیر صمت، وزیر تعاون، کار و



رفاه اجتماعی و دیپلماسی اقتصادي) در نظر دارید؟ این تیم را معرفی کنید. چه مکانیسمی براي استفاده پیوسته از پتانسیل
کارشناسی موجود در سطح کشور دارید؟ 18- در پایان براي متعهد ماندن بر وعده هاي خود و پاسخگویی به مردم، چه مکانیسمی را

 
براي رصد و پایش این وعده ها توسط رسانه ها و اقتصاددانان مستقل پیشنهاد می دهید؟ 

 
امضا کنندگان: 

1- ادیب پور مهدي 2- اشرفی وحید، 3- افضلی محمود، 4- امام وردي قدرت االله، 5- امیدوار سیروس 6- امینی فرد عباس 7-
اندایش یعقوب 8- اولاد محمود 9- آقاجري سیدجواد، 10- آقایی مجید 11- بخشی لطفعلی 12- بهبودي داود 13- پارسا حجت
14- پرویزیان فرشاد 15- پیش بین جهانمیر 16- جنتی مشکانی ابوالفضل 17- چشمی علی 18- حسین پور کریم 19- حلافی
حمیدرضا، 20- خیرخواهان جعفر 21- دادجوي توکلی عباس 22- درخشیده سمانه 23- درویشی باقر 24- دل انگیزان سهراب 25-
دین محمدي مصطفی 26- رضایی غلامرضا 27- رضایی محمدرضا 28- سرخوش علی 29- سوري امیررضا 30- شهرازي مهدي،
31- شهنازي روح الهص، 32- شیرازي همایون 33- صادقی بهروز 34- صالح نیا نرگس 35- صوفی مجیدپور مسعود، 36- علوي راد
عباس، 37- کریمی موغاري زهرا 38- محمد زاده یوسف، 39- محمدي اسماعیل، 40- مرادي محمدعلی 41- معینی شهرام 42-

منصوري سیدامین 43- نصراصفهانی مصطفی 44- واعظی صادق.



انسداد 80 درصد چاه هاي غیرمجاز آب در استان زنجان

منبع: شبکه خبري آب ایرانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/03/01

دبیر شوراي حفاظت منابع آب استان زنجان با اشاره به اقدامات انجام شده و پر شدن 155 چاه غیرمجاز طی سال گذشته، از
مسدود کردن 80 درصد چاه هاي مکشوفی در این استان خبر داد.

دبیر شوراي حفاظت منابع آب استان زنجان با اشاره به اقدامات انجام شده و پر شدن 155 چاه غیرمجاز طی سال گذشته، از

 
مسدود کردن 80 درصد چاه هاي مکشوفی در این استان خبر داد. 

به گزارش شبکه خبري آب ایران ، "اسماعیل افشاري" گفت:
کاهش سطح بارندگی از آغاز سال 1400 بیانگر این است که
سال جاري ، سال کم بارشی خواهد بود. به طوري که رییس
مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران سازمان هواشناسی کشور
اظهار می کند پیش بینی هاي انجام شده نشان می دهد سال

 
1400 سال بسیار کم بارشی خواهد بود. 

وي افزود: در این میان وجود چاه هاي غیرمجاز سالانه خسارات
جبران ناپذیري را بر منابع آبی و سفره هاي زیرزمینی کشور وارد می کند، معضلی که مسئولان امربا توجه به ادامه خشکسالی ها باید

 
در این بخش بازنگري اساسی کنند تا جلوي هرگونه سو استفاده هاي ناشی از این موضوع گرفته شود. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي زنجان، با بیان اینکه با احتساب کاهش چشمگیر نزولات آسمانی وضعیت آب هاي زیرزمینی طی این

 
40 سال به شدت افت کرده خاطرنشان کرد: این روند در دهه گذشته به دلیل افزایش خشکسالی ها بیشتر شده است. 

افشاري تاکید کرد: دراین میان، کارشناسان امر معتقدند که استحصال بی رویه از منابع آب زیرزمینی با حفر چاه هاي مجاز و
غیرمجاز از جمله دلایلی است که باعث شده منابع آب زیرزمینی به شدت کاهش یابد، فرونشست زمین و تنش ناشی از کمبود آب

 
گریبانگیر بسیاري از نقاط کشور از جمله استان زنجان شود. 

وي گفت: باید همواره بر این موضوع کلیدي تاکید کرد که منابع آب زیرزمینی یکی از منـابع مهم کشور است و حفظ آن از وظایف

 
ذاتی وزارت نیرو است، ولی انجام این وظیفه عزم ملی در سطح حاکمیت را می طلبد. 

دبیر شوراي حفاظت منابع آب استان تصریح کرد: از طرفی پراکنش منابع مذکور شامل چاه ها، چشمه ها و قنوات در سطح کشور،
خشکسالی و تغییرات اقلیمی، افزایش جمعیت، افزایش نیاز به آب و سیاست هاي ناکارآمد توسعه و اشتغال بدون انجام مطالعات
آمایش سرزمین باعث سوق اشتغال به سمت استفاده از منابع آب زیرزمینی، افزایش فشار بر منابع مذکور و وضعیت نامتعادل کنونی

 
در آبخوان هاي کشور شده است. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي زنجان با اشاره به اینکه طی سال گذشته مطابق گزارشات اکیپ هاي گشت و نظارت و گزارشات
مردمی و نهادهاي دیگري تعدادي چاه غیرمجاز جدید الحفر در استان زنجان پر و مسدود شد، گفت: بر اساس آمار طی سال گذشته

 
بالغ بر 155 حلقه چاه غیرمجاز مسدود شده که بیشتر این مسدودي ها در شهرستان هاي زنجان، خدابنده و ماهنشان بوده است. 

وي با اشاره به اینکه بالغ بر 80 درصد چاه هاي مکشوفی مسدود شده اند، خاطر نشان کرد: بیشتر این چاه ها در دشت هاي ممنوعه

 
زنجان قرار داشته اند. 



به گفته افشاري، پس از شناسایی چاه توسط گشت و نظارت اخطاریه لازم در جهت پر نمودن چاه توسط خود متقاضی صادر می شود
که در صورت عدم تمکین با اخذ دستور قضایی نسبت به پر نمودن این چاه ها در معیت مامور ماده 30 و نیروي انتظامی و با تنظیم
صورتجلسه انسداد اقدام می شود، در این مرحله هیچ گونه جریمه اي از متخلفین اخذ نمی شود اما در صورت تکرار تخلف، موضوع از

 
مقام قضایی با طرح شکایت نسبت به درخواست پر نمودن چاه با اخذ حقوق دولتی هزینه شده اقدام  می شود. 

وي با اشاره به لزوم فرهنگسازي در زمینه حفاظت از منابع آب زیرزمینی اظهار کرد: فرهنگسازي در این زمینه باید توسط دستگاه
هاي متولی صورت گیرد اما به نظر می رسد با توجه به منافع حفر چاه غیرمجاز این فرهنگسازي در صورتیکه با ارائه راهکار هاي
مناسب جایگزین همراه باشد، موثر و کار آمد خواهد بود و بایستی در این زمینه متناسب با شرایط موجود منطقه، نسبت به این
موضوع اقدام کرد مثلا به صاحبان چاه هاي مجاز متذکر شویم که چاه غیرمجاز از سهم آب شما برداشت می کند تا به جاي همکاري

 
با متخلف، به جلوگیري از حفر چاه غیرمجاز اقدام شود و یا کشت هاي کم آب طلب و دیم توصیه شود. 

افشاري گفت: این نکته اساسی باید مد نظر باشد که ما نباید توسعه پایدار سرزمین و منافع درازمدت را به بهانه هاي مختلف از جمله
معیشت، اشتغال و... فداي منافع کوتاه مدت نکنیم.



تعیین محدوده منطقه آزاد در استان اردبیل با نظر متخصصان

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/03/01

استاندار اردبیل گفت: محدوده منطقه آزاد با نظر متخصصان و کارشنلسان امر تعیین می شود.

به گزارش جام جم آنلاین اردبیل؛ بهنام جو در جلسه
شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی گفت: ایجاد
منطقه آزاد در استان اردبیل به چهره در حال توسعه استان

 
شتاب و رنگ متفاوتی خواهد بخشید. 

وي افزود: بعد از سال ها، تصویب منطقه آزاد در مجمع
تشخیص مصلحت نظام شور و شعف خاصی در استان ایجاد
کرده و نباید با طرح مسائل حاشیه اي این شیرینی را به

 
تلخی تبدیل کنیم. 

استاندار اردبیل بیان کرد: انتظار می رود در ماه هاي آینده با تعیین محدوده منطقه آزاد با نظر صائب کارشناسان، و با تایید هیئت

 
دولت مراحل شکل گیري آن را شاهد باشیم تا همه مناطق استان از مزایاي آن استفاده کنند. 

رئیس شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی استان اردبیل، نگاه سلیقه اي را در روند توسعه استان آفتی جدي برشمرد و گفت: اتاق
بازرگانی به عنوان مجموعه حامی بخش خصوصی باید در زمینه جمع بندي نظرات پخته و کارشناسی پیش قدم بوده و به وظیفه

 
خطیر خود عمل کند. 

بهنام جو همچنین به مصوبه هیئت دولت در راه اندازي بارانداز صادراتی در پارس آباد اشاره کرد و گفت: بارانداز احداثی در پارس آباد
متفاوت از سایر مناطق است و قطعا مزیت خاصی را در انتقال سریع و ارزان محموله هاي صادراتی از پارس آباد به کشور آذربایجان و

 
آسیاي میانه شاهد خواهیم بود. 

وي بیان کرد: در سفري که در آینده نزدیک به جمهوري آذربایجان خواهیم داشت توافق احداث بارانداز را در منطقه مرزي پارس آباد
نهایی خواهیم کرد تا به دور از برخی حواشی، از این ظرفیت عظیم براي صادرات محصولات کشورمان به مناطق مختلف به ویژه کشور

 
هاي مجاور استفاده کنیم. 

رئیس شوراي گفت و گوي دولت و بخش خصوصی ادامه داد: باید از این فرصت طلایی در جهت توسعه صنایع تبدیلی و فرآوري

 
استفاده کنیم که این خود می تواند پایه اشتغال در حوزه تجارت و تقویت صنایع تبدیلی و تکمیلی را به وجود آورد. 

بهنام جو مقایسه بارانداز اردبیل را با سایر مناطق درست و منطقی ندانست و اظهار کرد: بارانداز اردبیل رقیب آستارا نیست بلکه ما با
مزیت هایی که در راه اندازي بارانداز ریلی داریم، سعی و تلاشمان بر انتقال سریع و ارزان کالا و خدمات به کشور هاي همسایه خواهد

 
بود. 



وي در ادامه تصریح کرد: در سال مزین به تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها سعی و تلاشمان بر حفظ جایگاه سرمایه گذاران و
حمایت همه جانبه از آنهاست که از واحد هاي در حال بهره برداري در بخش صنعت حمایت می کنیم و نسبت به تأمین مواد اولیه

 
این واحد ها و همچنین تأمین نقدینگی آن ها تلاشی جدي انجام می دهیم. 

بهنام جو از مدیران بخش صنعت، معدن و تجارت خواست تا نسبت به واگذاري چهار معدن سنگ آهن به سرمایه گذاران استانی اقدام

 
سریع را انجام داده و هر چه سریعتر نسبت به تأمین مواد اولیه براي این واحد ها پیشقدم شوند. 

استاندار اردبیل گفت: امیدواریم با احصا موانع و مشکلات بانک ها، مالیات، گمرك و بیمه ها از سرمایه گذاران، کارآفرینان و
تولیدکنندگان حمایت عملی را داشته باشیم.



ضرب الاجل استاندار البرز براي جذب اعتبار به دستگاه هاي اجرایی/ سند

آمایش سرزمین البرز از سوي سازمان برنامه و بودجه کشور مصوب شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/03/01

گروه استانها- استاندار البرز با بیان اینکه درآمد هاي البرز در سال 99 نسبت به سال 98 بیش از 112 درصد رشد داشته و
بیش از 80 درصد این درآمدها در استان هزینه شده است، گفت: سند آمایش سرزمین البرز از سوي سازمان برنامه و بودجه

کشور مصوب شد.

گروه استانها- استاندار البرز با بیان اینکه درآمد هاي البرز
در سال 99 نسبت به سال 98 بیش از 112 درصد رشد
داشته و بیش از 80 درصد این درآمدها در استان هزینه
شده است، گفت: سند آمایش سرزمین البرز از سوي
سازمان برنامه و بودجه کشور مصوب شد. - اخبار استانها -
به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرج عزیزاله شهبازي در
جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه استان که عصر امروز
در سالن شهداي دولت استانداري برگزار شد، با بیان اینکه
در این جلسه در خصوص روند جذب و تخصیص اعتبارات

 
سال 99 بحث شد، اظهار داشت : در 2 سال اخیر در خصوص اعتبارات هزینه اي استان رشد قابل توجهی داشتیم. 

وي افزود: در اعتبارات هزینه اي در سال 99 یکی از 3 استان اول کشور بودیم و همچنین در جذب اعتبارات عمرانی سال 99 نسبت

 
به سال 98 رشد 15 درصدي را شاهد بودیم. 

 
آخرین وضعیت سند آمایش سرزمین در مهمترین گلوگاه اقتصادي کشور/ ماجراي تولد غیرقانونی یک شهر چیست؟ 

 
رئیس دانشگاه آزاد: دانشکده مهارت و کارآفرینی متناسب با آمایش سرزمینی در گیلان تاسیس می شود 

 
وزارت علوم طرح آمایش آموزش عالی را سلیقه اي اجرا می کند 

شهبازي با بیان اینکه در سال 1400 نیز با توجه به برنامه ریزي صورت گرفته در اعتبارات هزینه اي و عمرانی رشد داریم که تمامی
این امور نشان دهنده توجه ویژه دولت به استان البرز است، بیان کرد: درآمدهاي البرز در سال 99 نسبت به سال 98 بیش از 112

 
درصد رشد داشته و بیش از 80 درصد این درآمدها در استان هزینه شده است. 

استاندار البرز اضافه کرد: پروژه هاي بزرگی چون چرمشهرآبیک که 53 کیلومتر آن در حوزه البرز است، فاز 2 آزادراه تهران شمال، راه

 
آهن و فعالیت موسسات ملی تحقیقات کشاورزي در البرز، سهم استان را از اعتبارات ملی بیشتر می کند. 

وي گفت: البرز ظرفیت هاي فراوانی براي شکوفایی و پیشرفت دارد که ظرف چند سال اخیر در مسیر تحقق این هدف، اقدامات بزرگی

 
شکل گرفت ولی رشد سریع مهاجرت در این استان مشکلات و موانعی را ایجاد کرده است. 



شهبازي افزود: در این نشست به دستگاه هایی که نتوانستند اعتبارات مربوطه را جذب کنند، تذکراتی داده شد چرا که چند ماه دیگر

 
براي جذب این اعتبارات، فرصت وجود دارد. 

وي گفت: طرح آمایش سرزمین در سازمان برنامه و بودجه کشور مصوب شد و مقرر شد که مسیري علمی و مدون براي اقدامات و
برنامه هاي استان باشد.



سهم تجهیزات کشاورزي در استان فارس افزایش یابد

منبع: ایاناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده مردم شهرستان هاي شیراز و زرقان در مجلس شوراي اسلامی گفت: استان فارس باید از نظر ارزش افزوده، اشتغال و

 
درآمد مربوط به تولید تجهیزات کشاورزي سهم و جایگاه خوبی را داشته باشد. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان فارس، جعفر قادري در بازدید از هفدهمین نمایشگاه بین
المللی کشاورزي شامل ماشین آلات، نهاده ها، سیستم هاي آبیاري نوین و فن آوري هاي
نوین، تجهیزات گلخانه اي و پهبادها، ابراز کرد: استان فارس یکی از استان هاي عمده
مصرف کننده ماشین آلات و تجهیزات کشاورزي است بنابراین براي افزایش سهم این

 
استان در تولید موارد مذکور به تولیدکنندگان کمک خواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه تامین امنیت غذایی جزو اولویت هاي کشور است و جنبه استراتژیک
دارد، افزود: باید از کشاورزي سنتی جدا شد و با استفاده از دانش روز و تجهیزات پیشرفته

 
به سمت کشاورزي مکانیزه حرکت کرد. 

 
قادري اظهار کرد: با استفاده از تکنولوژي باید میزان برداشت محصول به ازاي هر مترمکعب آب مصرفی را افزایش داد. 

نماینده مردم شهرستان هاي شیراز و زرقان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه نمایشگاه فرصت مناسبی براي ایجاد تعامل
بین مصرف کنندگان و تولیدکنندگان است، بیان کرد: نمایشگاه راهی براي انتقال مطالبات و خواسته هاي کشاورزان به تولیدکنندگان

 
است. 

قادري تصریح کرد: با برپایی نمایشگاه بینش کشاورزان نسبت به تجهیزات روز ارتقاء می یابد و تولیدکنندگان بالقوه اي امکان
رویارویی با کشاورزان را پیدا می کنند تا بتوانند از این خواسته ها و نیازها اطلاع پیدا کنند و در نهایت به سمت و سویی بروند که ما

 
بتوانیم در داخل کشور سهم ماشین آلات و تجهیزات داخلی را افزایش دهیم. 

نماینده مردم شهرستان هاي شیراز و زرقان در مجلس شوراي اسلامی گفت: لازم می دانم از جهاد کشاورزي و از شرکت نمایشگاه
هاي استان فارس که این فرصت را فراهم کردند تا آخرین تولیدات و دستاوردهاي روز کشور و تا حدودي دستاوردهاي روز دنیا را در

معرض دید کشاورزان قرار دهند، تشکر کنم.



توسعه کشت محصول کاهو در میاندوآب با رویکرد تغییر الگوي کشت

منبع: ایاناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/03/01

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان میاندوآب گفت : توسعه کشت محصول کاهو به عنوان کشت مضاعف، با استفاده از ارقام اصلاح
شده و مقاوم به سرما با دوره رشد کوتاه، تاثیر بسزایی در تغییر الگوي کشت، ایجاد اشتغال و درآمد زائی در بین کشاورزان منطقه

 
دارد. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان آذربایجان غربی، علی دیانتی در
جریان بازدید از مزارع کاهوي روستاي ممدل این شهرستان
افزود : کاهو گیاهی یک ساله که یکی از سبزي هاي مهم و
پرکاربرد می باشد و بیش از 5 هزار سال پیش کشت می شده
معمولاً اوایل پاییز (در مناطق گرمسیر) و اوایل بهار (در مناطق
سردسیر) کشت آن انجام می گیرد. کاهو بیشتر به عنوان یک

 
سبزي و به صورت تازه خوري در سالاد مصرف می شود. 

دیانتی خاطر نشان کرد: روستاي ممدل در شهرستان میاندوآب
قطب تولید کاهو بوده که امسال حدود 20 هکتار از اراضی آن به
محصول کاهو اختصاص یافته و به طور متوسط 12 الی 15 تن
کاهو از هر هکتار برداشت و نزدیک 280 تن کاهو سالیانه در این

 
شهرستان تولید و به بازار عرضه می شود. 

وي ادامه داد: کاهو سرشار از ویتامین هاي A، B، C و مواد
ضروري بدن بوده و بدلیل دارا بودن سلولز، هضم غذا را آسان می
کند. کاهو داراي مقادیر زیادي فسفر، آهن، سدیم، کلسیم و مواد
دیگري مانند ید، منیزیم و مس نیز می باشد و این امر موجب

 
بازار پسندي آن شده است. 

دیانتی بیان کرد: با توجه به استقبال ذائقه مردم محلی امکان بسط و توسعه کشت این محصول به دلیل کم آب بر بودن، کوتاه بودن
طول دوره رشد و کشت پائیزه، مورد تائید و حمایت جهاد کشاورزي است.



حمایت کمیته امداد از خانوارهاي  نیازمند با سرپرست زندانی

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/03/01

نصف جهان: 2731 خانوار نیازمند که سرپرست خانواده در زندان به سر می برد از حمایت هاي کمیته امداد در استان اصفهان

 
برخوردار هستند. 

کریم زارع اظهار کرد:2731 خانوار در قالب 8125 نفر مددجو که سرپرست خانواده آنان در زندان به سر می برد، علاوه بر پرداخت
مستمري، از سایر حمایت هاي امداد نیز بهره مند می شوند. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان با اشاره به اینکه
حمایت از خانواده هاي زندانی با هدف کاستن از مشکلات و آسیبهاي اجتماعی، یکی از اولویت هاي این نهاد است، تصریح کرد:

 
مستمري پرداختی به خانوارهاي تحت حمایت زندانیان در سال 1399 به مبلغ 9 میلیارد و 500 میلیون تومان بوده است. 

وي با اشاره به پرداخت تعداد 865 مورد وام کارگشایی به خانواده هاي زندانیان، افزود:به منظور گره گشایی از مشکلات، مبلغ 4

 
میلیارد و 500 میلیون تومان تسهیلات به خانواده هاي زندانیان پرداخت شده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان تسهیلات پرداخت شده را عمدتا از صندوق امداد ولایت عنوان داشت و گفت: از آنجا که خانواده هاي
زندانیان از اقشار آسیب پذیر جامعه هستند که به دنبال گرفتار شدن سرپرست آنها، اقتصاد و معیشت شان دچار مشکل شده است،
کمیته امداد در زمینه هاي مختلف معیشتی، خدمات درمان، اشتغال و حمایت هاي دیگر همچنان کمک به این خانواده ها را در

دستور کار خود قرار داده است.



بازدید مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کارخانه تولید
لبنیات چوپان

بازدید مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کارخانه تولید لبنیات چوپان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/03/01

نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در سفر
یکروزه به استان سمنان از طرح کارخانه تولید لبنیات چوپان واقع در شهرك صنعتی پایتخت، بخش ایوانکی شهرستان گرمسار بازدید

 
نمود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در این بازدید ضمن اعلام خرسندي و رضایت از اشتغال ایجاد شده این طرح، در جهت حمایت از
این کارخانه به بررسی از محل اجراي طرح، محیط کارخانه، تجهیزات و ماشین آلات خریداري شده پرداخت و با عنایت به درخواست
مجري طرح جهت تامین ماشین آلات پیرامون حمل و نقل محصولات، راهنمایی هاي لازم در این خصوص و همچنین تبلیغات و

 
نحوه فروش محصولات تولیدي را بیان نمود. 

نوراله زاده در ادامه با توجه به درخواست تسهیلات مجري طرح، دستور انجام اقدامات لازم بر طبق مقررات و ضوابط صندوق و

 
همچنین تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري را صادر نمود. 

شایان ذکر است شرکت مذکور با اشتغال بالغ بر 840 نفر راستاي تولید انواع محصولات لبنی و بستنی چوپان فعالیت می کند و 30 تا
35% از تولید لبنیات تهران، 15% از تولید لبنیات شهرستان و در مجموع 20 تا 25% از تولید لبنیات کل کشور را تامین می نماید.



برگزاري نخستین آزمون تغییر حالت اشتغال (به کار) شرکت توزیع نیروي برق

استان فارس

منبع: نبض نفتشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش نبض نفت به نقل از شرکت توزیع نیروي برق
استان فارس، نخستین آزمون تغییر حالت اشتغال (به کار)
شرکت توزیع نیروي برق استان فارس ساعت10صبح
جمعه 31اردیبهشت1400، برگزار شد.معاون منابع انسانی
شرکت توزیع نیروي برق استان فارس با اعلام این خبر
گفت: بر اساس بخشنامه صادره از وزارت نیرودر خصوص
ساماندهی بخش هاي پیمانکاري داراي 5 سال سابقه بیمه
و بالاتر و به منظور تبدیل وضعیت اشتغال آنان از حالت

پیمانکاري به قرارداد معین با هماهنگی هاي صورت گرفته، نخستین آزمون تغییرحالت اشتغال (به کار) شرکت توزیع نیروي برق

 
استان با حضور427 نفر داوطلب در مدت زمان یک ساعت و نیم برگزارگردید. 

رضا انوار تصریح کرد: این آزمون با هماهنگی ستاداستانی مبارزه با شیوع بیماري کرونا در استان، استانداري فارس و دانشگاه علوم
پزشکی استان ورعایت کلیه پروتکل هاي بهداشتی ازجمله فاصله گذاري اجتماعی، تب سنجی از شرکت کنندگان در هنگام ورود به
سالن جلسه، تحویل دو عدد ماسک و سه عدد پد الکلی، استقرار دستگاه هاي پاشش الکل، مواد ضد عفونی دستها وایجاد سیستم
تهویه مناسب(هواکش ) و تهویه طبیعی (بازبودن پنجره ها) انجام پذیرفت.این مقام مسئول یادآوري کرد: نتایج این آزمون 10 خرداد

 
ماه سال جاري اعلام خواهد شد. 

برچسب ها: نبض نفت ، شرکت توزیع نیروي برق استان فارس



روابط عمومی ؛"خیلی دور، خیلی نزدیک"

منبع: شبکه روابط عمومیشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/03/01

روابط عمومی براي کسانی که خیلی نزدیک آن را لمس کرده اند کلید واژه دیگري ندارد و چه بسا جوانی و شادابی خود را
صرف امور روابط عمومی می کند تا مدیران آسوده به کار خود ادامه دهند و این روابط عمومی است که هم در عزا و هم در

عروسی سرش زیر تیغ تیز قضاوت هاي نادرستی می رود که می پندارند روابط عمومی جایی ...

شبکه اطلاع رسانی روابط عمومی یران (شارا)-|| شاید اولین بار واژه "خیلی دور، خیلی نزدیک" را از نام یک فیلم بلند
سینمایی شنیدیم که سال 1383 به نویسندگی و کارگردانی اقاي رضا میرکریمی بر روي پرده هاي سینما رفت و از آن پس این نام

 
،کلید واژه یی شد براي نویسندگان که تیتر مطالبشان را با آن بیارایند ! 

 
حال من هم از این عنوان و چسباندن آن به پیشوند روابط عمومی استفاده کردم تا نسبتی به آن بیابم ! 

 
حالا چرا روابط عمومی خیلی دور، خیلی نزدیک !؟ 

روابط عمومی خیلی دور به زبان خیلی ساده براي کسانی اطلاق می شود که تصور می کنند کار روابط عمومی ها خیلی پیش پا افتاده
و دم دستی و اذین بندي اداره و ... بوده و جز این کار فعالیت چندانی در عرصه سازمانی ندارند و هم این که مراسمی و ضیافتی و

 
سمیناري بدون نقص برگزار شود کافی است ! 

این دسته از افراد بدون شناخت از کارکرد روابط عمومی قضاوتشان را با همین دست مایه ها بکار می گیرند و نمی دانند این امور

 
گرچه جزو وظایف روابط عمومی است اما تنها به این قبیل موارد ختم نمی شود و سطح آن گسترده تر و حیاتی تر است . 

به عنوان فردي که سالهاي متمادي است در روابط عمومی اشتغال بکار دارم و نزدیک به دوران بازنشستگی ام می باشد آنچه را که

 
می نویسم ماحصل تجاربی است که در کنار گذراندن این رشته در دانشگاه بدان رسیدم و با تمام پوست و خونم آن را لمس کرده ام ! 

میدانم شاید آنچه می نویسم حرف بسیاري از کارشناساسان و دلسوزان این رشته است که با این مسائل دست پنجه نرم کرده و به آن

 
خو گرفتند و به عبارتی "زیره به کرمان" بردن است . 

سالهاي سال کار و زحمت و تلاش در روابط عمومی به من آموخت که هرچه بدانی و هرچه کار کنی ملاکی براي مدیر دستگاه نیست
و چه بسا خلعت ریاست و مسئولیت به تن کسانی دوخته می شود که یک روز که چه عرض کنم که حتی یک ساعت هم در روابط

 
عمومی مشغول بکار نبودند ! 

افرادي که فرق رسانه ها را با هم نمیدانند ، فرق تتیر و لید ،فرق خبر با گزارش ، فرق خیلی از چیزهایی که جزو فرایند کاري روابط
عمومی است و به ناگاه شاهین اقبال بر شانه هایشان می نشیند و توي کارشناس مجبوري انچه را که سالها آموختی و تجربه کردي

 
بی کم و کاست در اختیارش قرار دهی و به آن آموزش دهی ! 



نگاه کسانی که به روابط عمومی می نگرند شاید ضرب المثل شیرین "آواز دهل در دور خوش است " باشد ولی زمانی که وارد معرکه

 
و کارزار روابط عمومی می شوند با دنیایی فراخ و پر استرس مواجه می شوند که دود از سرشان بلند می شود ! 

همان روابط عمومی یی که استرس زاییده کار اوست ولی کسی این استرس ها و فشارهاي روحی حتی برگزاري یک مراسم را نمی

 
بنید و به آن وقعی نمی گذارد ! 

خوب است که کارشناسان روابط عممومی هر از گاهی حرفهاي دل خود را این چنین وبدون لکنت بازگو کنند تا دولتمردان بدانند که

 
سختی شرایط کار و یکی از پر استرس ترین مشاغل نیز روابط عمومی است ! 

بدانند اگر آنان بر یک صندلی نرم در یک مراسم تکیه می زنند و میوه شان را به وقت صرف می کنند کار روابط عمومی بود که همه

 
چیز را مهیاي برگزاري مراسم کرد از دعوت مدعوین گرفته تا برگزاري آبرومند مراسم ! 

 
اگر می بینند خبري از آنان در خروجی یک خبرگزاري رفته ماحصل تلاش روابط عمومی بوده است ! 

 
بدانند که اگرسازمان توفیقی در جشنواره هاي مختلف بدست می اورد بخشی از آن به عهده و گرده روابط عمومی بوده است ! 

مفهوم واقعی این مسائل را کسانی می دانند که با پوست و گوشت خود روابط عمومی را لمس کرده اند ولی سازمان ها و در سطح

 
کلان دولت براي این همه فشارهاي روحی و عصبی و استرسی آن جبران مافات نمی کند ! 

بدرستی روابط عمومی را "شوق اداري و نه شغل اداري" تلقی کردند که همه ي این قبیل موارد از ذوق کارمند روابط عمومی است

 
که 24 در 7 مشغول رتق و فتق امور سازمانی در برون از سازمان و درون سازمان است ! 

در این زمانه که عصر ارتباطات نامیده شد با تنوع فضاي مجازي و رصد خبرهاي گاهاً کذب در صفحات مجازي و شبکه هاي متنوع
اجتماعی نه تنها کار روابط عمومی ساده نگشت بلکه پر مسئولیت تر شد تا بتواند جلوي شایعات کذب را که می تواند بی محابا از یک

 
کانال نشر پیدا کند سد نماید ! 

روابط عمومی براي کسانی که خیلی نزدیک آن را لمس کرده اند کلید واژه دیگري ندارد و چه بسا جوانی و شادابی خود را صرف امور
روابط عمومی می کند تا مدیران آسوده به کار خود ادامه دهند و این روابط عمومی است که هم در عزا و هم در عروسی سرش زیر

تیغ تیز قضاوت هاي نادرستی می رود که می پندارند روابط عمومی جایی براي استراحت و گذراندن دوران خدمتی است.



با صادرات چاي ، گیلان می تواند مسیر جهانی شدن را طی نماید

منبع: گیرا آنلاینشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/03/01

گیرا آنلاین&– فرهاد دلق پوش همزمان با روز جهانی چاي در بازدید روز جمعه از کارخانجات چاي شهرستان املش، اظهار
داشت: صنعت چاي گیلان می تواند با صادرات، مسیر جهانی شدن را طی نموده و توجه بازارهاي بین المللی را به خود جلب

کند. رئیس سازمان صمت گیلان از چاي به عنوان یک کالاي استراتژیک یاد کرد (...)

 
به گزارش روابط عمومی سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان؛ 

گیرا آنلاین&– فرهاد دلق پوش همزمان با روز جهانی چاي در
بازدید روز جمعه از کارخانجات چاي شهرستان املش، اظهار
داشت: صنعت چاي گیلان می تواند با صادرات، مسیر جهانی
شدن را طی نموده و توجه بازارهاي بین المللی را به خود جلب

 
کند. 

رئیس سازمان صمت گیلان از چاي به عنوان یک کالاي
استراتژیک یاد کرد و گفت: چاي گیلان؛ با بسته بندي و کیفیت
مناسب، بعنوان پرمصرف ترین نوشیدنی جهان پس از آب، می

 
تواند اقتصاد گیلان و حتی کشور را متحول نماید. 

وي ظرفیت صنعت چاي را بسیار بالاتر از میزان بهره مندي فعلی آن دانست و افزود: صنعت چاي با اقلیم و آمایش سرزمینی گیلان
کاملا سازگار است و متکی به هیچ عامل خارجی نیست و به عنوان یک صنعت پایدار و بومی می تواند زنجیره ارزش اقتصادي مداومی

 
را براي این سرزمین تثبیت نماید. 

رئیس سازمان صمت گیلان از تشکیل میز کالایی چاي در سال گذشته در لاهیجان سخن گفت و عنوان کرد: تلاش بر این است که
به همت و اتفاق نظر تولیدکنندگان چاي استان براي اعتلاي بازار چاي ارگانیک و نفوذ بهتر این محصول با استفاده از ظرفیت هاي

 
موجود؛ چرخش مالی و افزایش اشتغال مناسب این صنعت رقم بخورد. 

دلق پوش به قدمت 120 ساله کشت چاي در ایران و لزوم حمایت بیشتر از این کالاي اصیل گیلانی اشاره کرد و گفت: 182 کارخانه
چاي در سطح کشور فعال است، که بیش از 28 هکتار از اراضی شمال کشور زیرکشت محصول چاي به صورت دیم هستند که این

 
ظرفیت می تواند با برنامه ریزي مناسب به چند برابر افزایش یابد. 

وي حمایت از صادرات کالاي غیرنفتی را از برنامه هاي سازمان صمت برشمرد و تاکید کرد: برندسازي کالاهاي گیلانی به ویژه صنایع

 
بومی و پایدار؛ باعث معرفی و شناساندن این محصولات و تحول صادراتی براي افزایش مزیت رقابتی در سطح جهانی خواهد شد. 

گفتنی است؛ روز 21 ماه می میلادي بعنوان روز جهانی چاي می باشد که هرساله در سطح جهان، جشنواره هایی به این مناسبت در
کشورهاي تولید کننده این نوشیدنی پرمصرف برگزار می گردد.



اعلام جزئیات تاسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/03/01

خبرگزاري آریا- رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با ابلاغ
بخشنامه اي، جزئیات نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده

 
هاي مهارت و کارآفرینی را اعلام کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از دانشگاه آزاد اسلامی،
دکتر محمدمهدي طهرانچی، بخشنامه «آیین نامه نحوه
تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی» را
به رؤساي استانی و واحد هاي ویژه دانشگاه آزاد اسلامی

 
ابلاغ کرد. 

وي در این بخشنامه تأکید کرده است: پیرو ابلاغ نظام نامه
آموزش هاي فنی و حرفه اي و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی و مباحث جلسات شوراي معاونان دانشگاه، آیین نامه نحوه تأسیس و اداره

 
امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی براي اجرا ابلاغ می شود. 

آیین نامه نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی که به تفصیل دراختیار واحد هاي دانشگاه آزاد اسلامی قرار
گرفته است، شامل مواردي از جمله مقدمه و تعاریف، تأسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی، اداره امور دانشکده هاي مهارت و

 
کارآفرینی، آموزش هاي کوتاه مدت و... است. 

براساس بند هاي این آیین نامه؛ واحد هاي دانشگاهی بنا به مقتضیات سند مأموریت و آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه و

 
شرایط ناحیه اي با تأمین امکانات می توانند دانشکده مهارت و کارآفرینی تأسیس کنند. 

در این آیین نامه به مراحل تأسیس دانشکده ها اشاره شده که شامل «تهیه طرح توجیهی و برنامه عملیاتی براساس برنامه راهبردي
واحد و آمایش منطقه اي و ظرفیت هاي واحد دانشگاهی و ارائه به استان» و «بررسی و تأیید طرح توجیهی دانشکده و الزامات توسط

 
کمیته گسترش آموزش هاي فنی و حرفه اي استان و شوراي تخصصی گسترش» است. 

همچنین آموزش در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی از نوع مهارتی و به دو صورت بلندمدت و کوتاه مدت است. جذب، ترفیع و

 
ارتقاي اعضاي هیأت علمی مهارتی نیز در دانشگاه با تأکید بر ملاك هاي مهارتی است. 

براساس بند هاي این آیین نامه؛ پژوهش هایی که در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی انجام می شود، از نوع توسعه اي و براي
ارتقاي روش هاي مهارت افزایی است. تمامی امور فرهنگی و دانشجویی دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی همانند سایر دانشکده ها

 
براساس ضوابط و مقررات دانشگاه و توسط معاونت فرهنگی و دانشجویی واحد دانشگاهی راهبري می شود. 

همچنین در این آیین نامه آمده است: با توجه به گسترش مشاغل نوین، دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی می توانند انواع آموزش
هاي کوتاه مدت شامل پیش اشتغال، آموزش هاي مشاغل نوین، حین کار (بازآموزي) و ارتقاي حرفه اي شاغلان را برنامه ریزي و ارائه

کنند.



بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/03/01

خبرگزاري آریا- آیین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح
پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و
اختتامیه رویداد «دریاي برکت» به عنوان بزرگترین رویداد

 
کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، مدیرعامل بنیاد برکت در این
مراسم با اشاره به ظرفیت هاي مغفول مانده کشور در حوزه
پرورش آبزیان و تاکیدات رهبر معظم انقلاب بر فعالیت در
این حوزه گفت: یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت

 
ایجاد اشتغال براي 4 هزار نفر را به دنبال داشته است. 

 
امیرحسین مدنی ادامه داد: همچنین راه اندازي این تعداد طرح باعث تولید 5 هزار تن انواع آبزیان در کشور شده است. 

وي خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال

 
است. 

مدنی تاکید کرد: براي سال 1400 نیز راه اندازي 2 هزار طرح پرورش آبزیان با تمرکز بر مناطقی در استان هاي لرستان، بوشهر و

 
خوزستان هدف گذاري شده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اجراي طرح هاي آبزي پروري این بنیاد در سراسر کشور تاکید کرد: باید از سواحل کشور استفاده
بهینه برد و طرح هاي پرورش ماهیان گرمابی و سردابی در قفس، استخر و پرورش میگو در راستاي استفاده از این ظرفیت و پتانسیل

 
است. 

وي با اشاره به سرانه پایین مصرف آبزیان در کشور اظهار داشت: سرانه مصرف سالانه آبزیان در ابتداي انقلاب تنها یک کیلوگرم بود

 
که در سال 99 به 13 کیلوگرم رسیده است. با این حال، همچنان تا متوسط مصرف جهانی که 22 کیلوگرم است فاصله داریم. 

مدنی با انتقاد از قیمت آبزیان در کشور خاطرنشان کرد: محصولات آبزي به یک کالاي لوکس در کشور تبدیل شده و بسیاري از

 
خانواده ها نمی توانند مصرف داشته باشند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به نقش واسطه ها و دلالان در گرانی آبزیان تاکید کرد: وظیفه حاکمیت و دولت ها است که با توجه به

 
ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود، در حوزه پرورش آبزیان کار ویژه اي انجام دهند. 

مدنی در خصوص رویداد دریاي برکت هم توضیح داد: این رویداد به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات

 
کشور و براي ارائه طرح ها و ایده هاي خلاقانه براي پرورش آبزیان از سوي بنیاد برکت برگزار شده است. 

وي ادامه داد: از 485 طرح و ایده رسیده به این رویداد، 30 طرح برگزیده شده اند که سرمایه گذاري لازم براي عملیاتی شدن آنها از

 
سوي بنیاد برکت صورت خواهد گرفت. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: طرح ها و ایده هاي ارائه شده به رویداد دریاي برکت از سراسر کشور است و نهادها و سازمان هاي

 
دیگري هم براي سرمایه گذاري بر روي طرح هاي برگزیده اعلام آمادگی کرده اند. 

مدنی با تاکید بر ادامه داشتن رویداد دریاي برکت در سال جدید اظهار امیدواري کرد که کشور شاهد شکوفایی در حوزه تولید پرورش



 
آبزیان باشد. 

گفتنی است، در این مراسم و از طریق ویدیوکنفرانس، تعدادي از طرح هاي پرورش آبزیان برکت در استان هاي لرستان، ایلام و

 
آذربایجان غربی به بهره برداري رسید. 

همچنین نمایشگاهی با حضور 30 طرح برتر رویداد ملی دریاي برکت برگزار شد و از پنج طرح برگزیده تقدیر به عمل آمد.



تبریک مهندس جعفري به مناسبت فرارسیدن روز و هفته معدن معدن؛ نقطه

آغازین اقتصاد مقاومتی

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/03/01

فرارسیدن روز معدن و هفته معدن را خدمت یکایک معدنکاران و طلایه داران عرصه معدنکاري تبریک می گویم. "معدن" نقطه

 
شروع تولید، کار و تلاش محسوب می شود و همت والاي عزیزان این عرصه، جاي بسی تقدیر دارد. 

اینجانب مفتخرم، سپاس بیکران خود را – در سالی که مزین به "تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" شده است- تقدیم همه فعالان

 
خط آغازین جبهه اقتصاد مقاومتی کنم. 

معتقدم دستاوردهاي حاصل شده در رشد تولید، اشتغال، محرومیت زدایی، سرمایه گذاري، صادرات و ... در بخش معدن و صنایع

 
معدنی، مرهون فعالیت جهادگونه معدنکاران ارجمند است. 

 
وجیه اله جعفري 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت و رئیس هیات عامل ایمیدرو



تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر نفت در مراسم رسمی بهره برداري از طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که باتسهیلات بانک صنعت و معدن وباحضور ویدئو

 
کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد گفت:تولید صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی به100میلیون تن می رسد. 

به گزارش آرمان اقتصادي به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، بیژن زنگنه با بیان اینکه در شرایط تحریم سالانه بیش
از 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی از سوي بخش غیردولتی سرمایه گذاري شده است، گفت: اگر تحریم ها را نداشتیم و می

 
توانستیم از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی استفاده کنیم، بی شک این مقدار سرمایه گذاري بیش از دو برابر می شد. 

بیژن زنگنه اظهار داشت: استفاده از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی به آن معنا نیست که به مسائل داخلی توجه نمی

 
کنیم بلکه به آن معناست که افزون بر منابع داخلی از منابع خارجی هم استفاده کنیم. 

وزیر نفت تصریح کرد: در دولت یازدهم و دوازدهم 32 طرح پتروشیمی با ظرفیت 34 میلیون تن به بهره برداري رسیده که ظرفیت
پتروشیمی کشور را از 56 میلیون تن به بیش از 90 میلیون تن رسانده به صورتی که در طول یک سال اخیر ظرفیت پتروشیمی 38

 
درصد رشد داشته است که بی سابقه ترین رشد در تاریخ صنعت پتروشیمی در طول یک سال به شمار می رود. 

زنگنه ارزش طرح هاي پتروشیمی که تاکنون به بهره برداري رسیده اند را 17 میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: مجموع سرمایه گذاري
در صنعت پتروشیمی در هشت سال گذشته بیش از 25 میلیارد دلار بوده که بخشی از آن افتتاح شده و بخشی دیگر امسال یا اوایل

 
سال آینده افتتاح می شود. 

وي به طرح پتروشیمی مسجدسلیمان اشاره کرد و افزود: بسیار خوشحالم در مسجدسلیمان طرحی با ظرفیت تولید سالانه یک

 
میلیون و 760 هزار تن اوره و آمونیاك با سرمایه گذاري 850 میلیون دلار افتتاح می شود. 

وزیر نفت گفت: ما همچنین اجازه و موافقت ایجاد یک پتروپالایش در این منطقه را متکی بر گازهاي همراه نفت داده ایم و امیدواریم

 
این طرح هم اجرا شود تا در این منطقه که محل تولد صنعت نفت ایران است، سرمایه گذاري بیشتري انجام شود. 

زنگنه ادامه داد: قرار است مجموعه اي از طرح هاي جمع آوري گازهاي همراه نفت، توسعه میدان هاي گازي، پالایشگاه گاز،
پتروشیمی و پایین دستی نیز در غرب کشور با مجموع سرمایه گذاري 2 میلیارد و 500 میلیون دلار در خردادماه آغاز شود که

 
معتقدم تحولی در غرب کشور ایجاد خواهد کرد. 

وي در پایان از همه دست اندرکاران صنعت پتروشیمی که نقش مهمی در تامین ارز کشور در این سال هاي تحریم ایفا کردند
قدردانی کرد و گفت: اگر بتوانیم آنگونه که حق مردم و صنعت پتروشیمی است، عمل کنیم خیلی سریع تر می توانیم رشد، توسعه و

 
اشتغال ایجاد کنیم. 



گفتنی است با راه اندازي پتروشیمی مسجدسلیمان با اعتبار 530 میلیون یورویی بانک صنعت و معدن، در حدود 650 هزار تن
آمونیاك و بیش از یک میلیون تن اوره در سال تولید و 1500 فرصت شغلی به صورت مستقیم ایجاد خواهد شد.



فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد / بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه

گذاري است

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/03/01

امروز شنبه اول خرداد 1400 رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در

 
استارتاپ هاي فین تک به شکل آنلاین در دانشگاه شهید برگزار شد. 

 
ضرورت تغییر فضاي اقتصادي از بانک محوري به بازار محوري 

به گزارش پایگاه خبري بازارسرمایه (سنا)، در  "رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه
گذاري در استارتاپ هاي فین تک" ، علیرضا دلیري دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، بر ضرورت تغییر فضاي اقتصادي
کشور از بانک محوري به بازار محوري تاکید کرد و گفت: امروزه کشورهایی به موفقیت هاي بزرگ دست یافته اند که بازار سرمایه را

 
پایه تامین مالی خود قرار داده اند . 

 
وي افزود: در معاونت علمی و فناوري آمادگی داریم که با همه حوزه هاي فناوري مالی همکاري ویژه داشته باشیم . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري اظهار داشت: به لطف پیشرفت در فین تک ها  توانسته ایم برخی فعالیت هاي بازار

 
سرمایه از قبیل مجامع الکترونیکی و احراز هویت دیجیتال را بر بستر بلاك چین تعریف و توسعه دهیم . 

 
پول فیزیکی به زودي حذف می شود 

دلیري با اشاره به اینکه افق آینده بازار پول نیز حوزه بانکداري مجازي است ، افزود: پول فیزیکی به زودي در دنیا حذف خواهد شد و

 
کشورهایی مانند لوکزامبورگ  از هم اکنون بخش اعظم تبادلات مالی خود را از طریق پول مجازي انجام می دهند . 

وي با تاکید بر اینکه امروز تکنولوژي، جزئی از زندگی روزمره شده است ، اظهار داشت:  زندگی نسل هاي آینده، دیگر در بستر فضاي
سنتی گذشته امکان پذیر نخواهد بود  لذا اگر  نهادها و دولتمردان برنامه اي براي آینده نداشته باشند، پاسخگوي نیازهاي مطرح در

 
این حوزه نخواهند بود . 

 
به گفته دلیري، امروز ما نیاز به یک بسترسازي قوي داریم تا بتوانیم دانش و تفکر نیروي انسانی را به خروجی محصول نزدیک کنیم . 

وي با بیان اینکه پیش از این در حوزه تبدیل به محصول جایگاه خوبی نداشته ایم، افزود: خوشبختانه در سال هاي اخیر با توسعه زیر
ساخت ها و رفع موانع در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی کشور و اعتماد به جوانان ، فضاي دانش بنیانی و استارتاپی توسعه یافته

 
و به جایگاه بهتري دست یافته ایم . 

 
فایل مستقل حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور 



دلیري همچنین خاطر نشان کرد:  فایل مستقلی که حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور باز کرده ، باعث شده است قدم هایی

 
برداشته شود که در زندگی هاي روزمره نیز تا حد زیادي ملموس باشد . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري تصریح کرد: با قاطعیت می گوییم که اگر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نبود، با وجود
تحریم ها شرایط ما در کرونا فاجعه آمیزتر از بدترین کشورهاي دنیا بود ؛ اما خوشبختانه الان علاوه بر اینکه انبارهاي ما به اشباع

 
رسیده ، در تولید محصولات ضد کرونا و صادرات آن نیز گام هاي بسیار موثري برداشته ایم. 

وي افزود: در حوزه هایی مانند بیمه نیز  با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري  و بیمه مرکزي توانستیم  ظرف یک

 
سال گذشته اتفاقات خوبی را رقم بزنیم . 

 
تسریع در صدور مجوز استارتاپ هاي بیمه اي 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري ، همچنین از تسهیل و تسریع در صدور مجوز براي استارتاپ هاي بیمه اي خبر داد و
افزود: این اقدام، ضمن افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور،  عملا بیمه هاي کاغذي را حذف و از بسیاري از فعالیت هاي فیزیکی

 
جلوگیري کرد. 

وي افزود: به دنبال آن هستیم که آپشن هاي جدید بیمه اي ایجاد کنیم و با دسترسی هر چه  آسان تر افراد ، بیمه ها جزو لاینفک

 
زندگی ها شود .   

 
در سال هاي اخیر شاهد رشد فزاینده شرکت هاي دانش بنیان هستیم و طی 8 سال تعداد این شرکت ها100 برابر شده است. 

 
فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد است 

در این رویداد همچنین مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در میان شرکت هاي دانش بنیان،
فین تک کمتر شناخته شده است و این حوزه نوپا و مستعد رشد است. در حوزه فین تک سه حوزه بازار سرمایه، بازار پول و بیمه را

 
داریم که بازار سرمایه مهم ترین موضوع است و بیشترین سهم را در این حوزه دارد. 

وي افزود: درحال حاضر شرکت هاي دانش بنیان درحوزه فین تک و بازار سرمایه وجود دارد که فرصت بی نظیري است وامیدوارم از

 
این نهاد ها حمایت بیشتري شود. 

معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: در رشد این صنعت عوامل مختلفی دخیل است و از همه مهمتر صاحبان ایده و
دانش است. در کنار این صاحبان ایده، افراد صاحب سرمایه باید قرار بگیرند و در کنار آنها نهادهاي حاکمیتی و رکن چهارم نیز نهاد

 
رگولاتوري است. 

بهشتی سرشت با اشاره به نقش سازمان بورس به عنوان نهاد تنظیم گر بیان داشت: سازمان بورس معتقد به حکمرانی(نظارت) تنظیم
گرایانه است. حکمرانی تنظیم گرایانه می گوید یک بستر چند لایه مختلف می تواند به تنظیم گري کمک کند. آگاه سازي، رصد و

 
پایش، اعمال مقررات و ضمانت اجرا، مجازات افرادي که قوانین را رعایت نمی کنند از مهمترین مصادیق آن است. 



وي افزود: با این رویکرد سازمان بورس، بسیاري از قوانین با مشارکت فعالان بازار سرمایه تعیین و اجرا می شود. براي مثال سامانه
سوت زنی یا دیده بان، با کمک خود خانواده بازارسرمایه براي نظارت بهتر عملیاتی شد. اینجاست که براي تحقق این امر فین تک ها

 
معنا پیدا می کنند. 

بهشتی سرشت ادامه داد: در سازمان بورس فعالیت تنظیم گري و ارتباط با فین تک ها رابطه دو سویه است. تنظیم مقررات مربوطه
براي فین تک ها از سوي سازمان بورس  در مفهوم سندباکس تفهیم می شود . ما هفته گذشته به عنوان اولین نهادتنظیم گر ، به

 
صورت رسمی توانستیم سندباکس را به صورت رسمی در بازار سرمایه راه اندازي کنیم. 

 
بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است 

همچنین محمودرضا خواجه نصیري، مدیرعامل تامین سرمایه تمدن در این رویداد با تاکید بر اینکه، براي توسعه بازارسرمایه راهی جز
رشد زیرساخت ها وجود ندارد، گفت: نهادهاي مالی کشور در سال هاي اخیر وسعت زیادي پیدا کرده اند، بنابراین فراگیري آنها بر
رسالتشان افزوده است. در این میان توجه داشته باشید که فرآیند توسعه زیرساخت بازارسرمایه که امري ضروري است تا مرحله

 
اجراي آن، فرایند زمانبري است، لذا در برنامه ریزي براي رشد بازاردر سال هاي آینده، از امروز باید آغاز کنیم.  

وي تاکید کرد: در مقایسه با بازارهاي رقیب باید گفت وجود ابزارهاي متنوع در بازارسرمایه مانند ابزارهاي اهرمی و ابزارهاي دو طرفه،

 
یکی از نقاط قوت اساسی موجود براي سرمایه گذاري در این بازار محسوب می شود. 

خواجه نصیري اظهار کرد: در بررسی دقیق تر باید گفت همه توسعه مورد نیاز براي رشد زیرساخت هاي بازارسرمایه، به تنهایی بر
دوش سازمان بورس، نهاد ناظر و شرکت فناوري اطلاعات و دیگر نهادهاي مسئول نیست، بلکه دیگر نهادهاي مالی مانند کارگزاران
بخشی از این مسئولیت را بر عهده گرفته اند. به طور مثال  پیشخوان هاي موجود در بازارسرمایه در شرایط مختلف، استفاده از
ابزارهاي مختلفی را به سرمایه گذاران پیشنهاد می کنند. براین اساس، می توان گفت تمام ابزارها در کنار هم وجود دارند تا نشان

 
دهند بازارسرمایه، همیشه محلی براي سرمایه گذاري در شرایط و موقعیت هاي مختلف محسوب می شود. 

این کارشناس بازار سرمایه در بررسی وضعیت سرمایه گذاري دنیا در حوزه فین تک (فناوري مالی) بیان کرد: یکی از جذابیت هاي
موجود در بازار فین تک مربوط به قیمت هاي خرد و کوچک است. سرمایه گذاري در حوزه فین تک در سال هاي 2015 و 2017 و

 
2019 در کشور انگلستان از سهم 14 درصدي به سهم 71 درصدي در حوزه سرمایه گذاري هاي مرتبط با این حوزه رسیده است. 

وي ادامه داد: اگر در فین تک، حوزه بانکی و پرداخت را به عنوان حوزه قدیمی تر در نظر بگیریم، حوزه هاي رگ تک  
(RegTech) یا فناوري هاي قانونگذاري و ولث تک (استفاده از تکنولوژي هاي نوین فناوري اطلاعات در راستاي مدیریت ثروت را
Wealth Tech می نامند) به عنوان دو حوزه جدید در این زمینه براي سرمایه گذاري مطرح شده است. براین اساس می توان گفت

 
شاید سرمایه گذارانی که به دنبال نبوغ و نوآوري در بازارهاي مالی بوده اند بیشتر بر این دو حوزه تمرکز کرده اند. 

خواجه نصیري تصریح کرد: در کنار حجم زیاد، گستردگی و تنوع در تبادلات مالی نیاز استفاده از تکنولوژي هاي رگ تک بیش از
گذشته براي نظارت بر اطلاعات مالی وجود دارد. بنابراین سرمایه گذاري زیادي در این زمینه انجام شده است تا از این طریق نظارت

 
بر رعایت قواعد بازارهاي مالی و کنترل بر ریسک هاي موجود اعمال شود. 



خاطرنشان می شود: در این برنامه آقایان محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل شرکت تأمین سرمایه تمدن؛ علیرضا دلیري، معاون
علمی فناوري ریاست جمهوري؛ مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی و عضو هیات مدیره سازمان بورس؛ وعلی اصغر سعدآبادي،

رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی حضور داشتند.



مهندس رزم حسینی:شرکت ذوب آهن نطنز می تواند محورتوسعه در منطقه

باشد

منبع: جهان معدنشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/03/01

بزرگترین ذخیره سنگ آهن استان اصفهان (معدن سنگ آهن چاه پلنگ شمالی) با ذخیره قطعی بالغ بر 20 میلیون تن
ظرفیت و استخراج سالانه 500 هزار تن با میزان سرمایه گذاري هزار میلیارد ریال که منجر به ایجاد اشتغال ...

بزرگترین ذخیره سنگ  آهن استان اصفهان (معدن سنگ  آهن چاه   پلنگ شمالی) با ذخیره قطعی بالغ بر 20 میلیون تن ظرفیت
و استخراج سالانه 500 هزار تن با میزان سرمایه گذاري هزار میلیارد ریال که منجر به ایجاد اشتغال ...



تامین سرمایه تمدن حلقه اتصال متخصصان تکنولوژي و بازار سرمایه می شود

منبع: بورس 24شماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/03/01

عصر امروز رویداد تخصصی حوزه فین تک ها با موضوع "مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي فین تک"
...

بورس24 : عصر امروز رویداد تخصصی حوزه فین تک ها با موضوع ""مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي

 
فین تک"" برگزار شد. 

شرکت تأمین سرمایه تمدن با هدف بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي فین تک این رویداد تخصصی
را برگزار می کند. در این برنامه علیرضا دلیري، معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی و عضو
هیات مدیره سازمان بورس؛ محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل شرکت تأمین سرمایه تمدن، مهدي کرامتی، معاون ارزیابی شرکت
ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و علی اصغر سعدآبادي، رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه

 
شهید بهشتی حضور داشتند. 

ابتدا محمودرضا خواجه نصیري مدیرعامل شرکت تامین سرمایه تمدن گفت: اعتقاد داریم که باید در حوزه فین تک ها سرمایه گذاري
شود و به جد معتقدیم سرمایه گذاري پر بازدهی نیز خواهد بود. از زمانی که براي توسعه زیرساخت هاي بازار برنامه ریزي صورت می
گیرد تا زمان انجام و نهایی شدن آن برآوردها بر این است که بازار بزرگتر می شود. بر همین اساس نیز باید اقدامات لازم انجام شود.
زمانی که بازارهاي رقیب سرمایه گذاري را نگاه می کنیم می بینیم که ابزارهاي بسیار متنوعی در اختیار دارند. که همین ابزارهاي
متنوع نقطه قوت آن ها است. البته تمامی این تنوع ابزارها نیز به وسیله نهاد ناظر و یا سازمان بورس ایجاد نشده است، بلکه کارگزاران

 
و نهادهاي مالی نیز آمده اند و انجام بخشی از این مسئولیت را نیز برعهده گرفته اند. 

محمودرضا خواجه نصیري در ادامه تصریح کرد: در حقیقت تمامی ابزارها در کنار یکدیگر وجود دارند یکی از مسائل ما این است که
بازار یا روند صعودي دارد و یا در حالت نزولی قرار گرفته است؛ چرا که ابزار متنوع در بازار سرمایه ما وجود ندارد. سرمایه گذاري در
حوزه فین تک از سال 2015 تا 2019 در انگلستان از 14 درصد به 71 درصد رسیده است. در این بخش در دنیا شاهد توسعه و رشد
چشمگیري بوده ایم، به طوري که در سه کوارتر 2020 در آمریکا 6.5 میلیارد دلار در این حوزه سرمایه گذاري صورت گرفته است. در

 
حقیقت می توان گفت طی پنج سال سرمایه گذاري 100 برابر شده است. 

مدیرعامل تامین سرمایه تمدن بیان کرد: ما در شتاب دهنده این آمادگی را داریم که در حوزه ولث تک چنانچه تیم یا فردي ایده اي
داشت به ما مراجعه کرده و ایده هایشان را مطرح کنند. براي این افراد یک مکان همراه با تجهیزات تخصیص می دهیم و قصد داریم
حلقه اتصال میان متخصصان تکنولوژي و بازار سرمایه شویم، از سویی این افراد به میزان ارزش افزوده اي که ایجاد می کنند شریک

 
خواهند شد. 

در ادامه علیرضا دلیري دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، بر ضرورت تغییر فضاي اقتصادي کشور از بانک محوري به بازار
محوري تاکید کرد و گفت: در حال حاضر کشورهایی به موفقیت هاي بزرگ دست یافته اند که بازار سرمایه را پایه تامین مالی خود



 
قرار داده اند. در معاونت علمی و فناوري آمادگی این را داریم که با تمامی حوزه هاي فناوري مالی همکاري ویژه داشته باشیم. 

وي در ادامه افزود: با پیشرفت در فین تک ها توانسته ایم برخی فعالیت هاي بازار سرمایه از قبیل مجامع الکترونیکی و احراز هویت

 
دیجیتال را بر بستر بلاك چین تعریف و توسعه دهیم. 

معتقدم افق آینده بازار پول نیز حوزه بانکداري مجازي است، پول فیزیکی به زودي در دنیا حذف خواهد شد و کشورهایی مانند
لوکزامبورگ از هم اکنون بخش اعظم تبادلات مالی خود را از طریق پول مجازي انجام می دهند. معتقدم امروز تکنولوژي جزئی از
زندگی روزمره شده است. زندگی نسل هاي آینده، دیگر در بستر فضاي سنتی گذشته امکان پذیر نخواهد بود بر همین اساس اگر

 
نهادها و دولتمردان برنامه اي براي آینده نداشته باشند، پاسخگوي نیازهاي مطرح در این حوزه نخواهند بود. 

دلیري در ادامه بیان کرد: امروز ما نیاز به یک بسترسازي قوي داریم تا بتوانیم دانش و تفکر نیروي انسانی را به خروجی محصول

 
نزدیک کنیم. 

پیش از این در حوزه تبدیل به محصول جایگاه خوبی نداشته ایم، اما خوشبختانه در سال هاي اخیر با توسعه زیر ساخت ها و رفع
موانع در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی کشور و اعتماد به جوانان، فضاي دانش بنیانی و استارتاپی توسعه یافته و به جایگاه بهتري
دست یافته ایم. فایل مستقلی که حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور باز کرده، باعث شده است قدم هایی برداشته شود که در

 
زندگی هاي روزمره نیز تا حد زیادي ملموس باشد. 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري تصریح کرد: با قاطعیت می گوییم که اگر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نبود، با وجود
تحریم ها شرایط ما در کرونا فاجعه آمیزتر از بدترین کشورهاي دنیا بود؛ اما خوشبختانه در حال حاضر علاوه بر اینکه انبارهاي ما به
اشباع رسیده، در تولید محصولات ضد کرونا و صادرات آن نیز گام هاي بسیار موثري برداشته ایم. در حوزه هایی مانند بیمه نیز با

 
همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و بیمه مرکزي توانستیم طی یک سال گذشته اتفاقات خوبی را رقم بزنیم. 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، همچنین از تسهیل و تسریع در صدور مجوز براي استارتاپ هاي بیمه اي خبر داد و
افزود: این اقدام، ضمن افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور، عملا بیمه هاي کاغذي را حذف و از بسیاري از فعالیت هاي فیزیکی
جلوگیري کرد. به دنبال آن هستیم که آپشن هاي جدید بیمه اي ایجاد کنیم و با دسترسی هر چه آسان تر افراد، بیمه ها جزو
لاینفک زندگی ها شود. در سال هاي اخیر شاهد رشد فزاینده شرکت هاي دانش بنیان هستیم و طی 8 سال تعداد این شرکت ها100

برابر شده است.



بیکاري نصف وانتی ها و پیکموتوریها با شروع کرونا

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/03/01

خلیج فارس:رییس اتحادیه صنف حمل ونقل بار سبک شهري و پیک موتوري گفت: شیوع کرونا باعث بسته شدن تعدادي از
دفاتر پیک موتوري شده و بسیاري از راننده ها نیز بیکار شده اند. تا کنون حداقل 15 هزار راننده بیکار شده و بسیاري از این تعداد

 
وسیله نقلیه خود را فروخته و دیگر شغلی ندارند. 

به گزارش«خلیج فارس» به نقل ازعصرایران پایگاه اطلاع رسانی و
پایش آثار اقتصادي کرونا، «داوود محمدي» اظهارداشت: یکی از
کم بضاعت ترین و پرمشکل ترین صنف در کشور صنف مربوط به
رانندگان است زیرا با شیوع کرونا با تعطیلی و کاهش ترددها،
مسافرها بسیار کمتر شده اند و درآمد فعالان حمل ونقل سبک

 
درون شهري وبرون شهري هم بسیار کم شده است. 

 
وي ادامه داد: وقتی کل کشور تعطیل است و بنگاه هاي اقتصادي فعال نیستند اجازه فعالیت صنف ما نیز چندان آورده اي ندارد. 

 
واقعیت این است 50 تا 60 درصد همکاران ما در این مدت طولانی اپیدمی کرونا بیکار شده اند. 

محمدي گفت: پیش از شیوع کرونا در تهران ما 15 هزار عضو جوازدار داشتیم و حدود 15 هزار پروانه در مرحله صدور بودند یعنی
تقریبا 30هزار عضو فعال در سطح شهر داشتیم. با شیوع کرونا این تعداد به نصف کاهش یافته و بسیاري وسیله نقیله خود را فروخته

 
هزینه زندگی خود کرده اند و اکنون بیکار هستند. 

رییس اتحادیه صنف حمل و نقل بار سبک شهري و پیک موتوري همچنین گفت: هزینه یک روز کار با وانت حداقل 30 لیتر بنزین
است که 2 لیتر آن با نرخ دولتی است. 90 هزار تومان بنزین،80 هزار تومان طرح ترافیک، یک ساندویچ معمولی به عنوان ناهار و یک
قبض جریمه که معمولا هر روز وجود دارد یعنی حداقل 250هزار تومان هزینه روزانه کار این وانت خواهد بود. حال درآمد (در خوش

 
بینانه ترین حالت) شاید 250 هزار تومان باشد. بنابراین فقط استهلاك ماشین و روان خسته راننده براي آخر شب می ماند. 

وي افزود: بیشتر راننده ها نتوانسته اند حتی یک ماه هم حق بیمه بدهند و باید جریمه پرداخت کند. وقتی کار نیست پولی براي
پرداخت هزینه مالیات و بیمه نمی ماند. البته دولت جریمه ها را بخشیده و گویا قرار است تسهیلاتی را هم در این باره به راننده ها و

 
دیگر مشاغل بدهد که کمک خوبی است. 

محمدي ادامه داد: در این مدت بسیاري از دفاتر پیک موتوري بسته و بسیاري بیکار شده اند.اما همچنان با باید براي مالیات درآمدي



 
که نداشته ایم با اداره مالیات مذاکره کنیم. امیدواریم دولت با حذف مالیات سال 99 بیش از این به اصناف کمک کند. 

به گزارش ایرنا، ارائه تسهیلات مختلف از جمله وام یک میلیون تومانی به خانوارها در دو مرحله، پرداخت مقرري به شاغلان بیکار شده
در دوران کرونا، حمایت ویژه از بخش هاي درمان، گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان، وام ودیعه مسکن، وام اشتغال محور
ارزان قیمت به کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا، امهال یا تمدید مهلت پرداخت عوارض، مالیات و بدهی هاي مالیاتی، بسته هاي
معیشتی 200 تا 400 هزار تومانی براي خانواده ها، بخشودگی اجاره بهاي املاك دولتی که در اختیار اصناف مختلف آسیب دیده بوده
است و از جمله طرح هایی است که در بازه زمانی یاد شده اجرا شده و مجموعا بیش از 77 هزار میلیارد تومان خرج روي دست دولت

گذاشته است.



صنعت گاز کمترین وابستگی را به واردات دارد/ اجراي 40 هزار میلیارد تومان

پروژه از محل بند «ق»

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/03/01

فصل اقتصاد - مدیرعامل شرکت ملی گاز با بیان اینکه مزیت ما در حوزه بهره برداري است، گفت: تحریم کمک کرد علاوه بر
تولید و بهره برداري به مزیت عدم وابستگی واردات اقلام نیز برسیم.

فصل اقتصاد - مدیرعامل شرکت ملی گاز با بیان اینکه
مزیت ما در حوزه بهره برداري است، گفت: تحریم کمک
کرد علاوه بر تولید و بهره برداري به مزیت عدم وابستگی

 
واردات اقلام نیز برسیم. 

به گزارش فصل اقتصاد، حسن منتظرتربتی در رویداد به
همرسانی عرضه و تقاضاي فناوري اقلام راهبردي و
پرمصرف شیمیایی صنعت گاز اظهار داشت: سال 44 که

پالایشگاه بیدبلند به عنوان اولین مرکز پالایشگاهی شکل گرفت تقریبا تمامی کارها توسط شرکت هاي خارجی انجام می شد و ما هم
به عنوان بهره بردار در عرصه حضور داشتیم اما امروز اتفاق ویژه اي افتاده؛ صنعت گاز یک صنعت رو به توسعه است. 90 درصد

 
پوشش گازرسانی در کشور داریم و علاوه بر توسعه، در راستاي ایجاد اشتغال و خودکفایی نیز اقدامات خوبی انجام شده است. 

وي افزود: قبلا در شبکه توزیع، اولین طراحی ها توسط شرکت هاي فرانسوي انجام می شد اما امروز تمامی اقلام توسعه به طور کامل

 
در داخل کشور انجام می شود. 

مدیرعامل شرکت ملی گاز گفت: طی چند سال گذشته از محل بند «ق» 40 هزار میلیارد تومان کار انجام شد که عمده این رقم نیز

 
کالا بوده است. 

منتظرتربتی بیان داشت: در حوزه خط لوله اتفاقات خوبی افتاده، دو توربو کمپرسور در داخل کشور تولید می شود، تمام خط لوله و
همچنین ورق نیز در داخل کشور در حال تولید است، در بخش پالایشگاهی نیز بسیاري از اقلام راهبردي در داخل کشور تولید می

 
شود. 

وي با بیان اینکه امروز از 29 قلم کالاي مورد نیاز صنعت تقریبا 25 قلم در داخل کشور تولید می شود، خاطرنشان کرد: شرکت گاز از
چند مسیر اهداف خود را دنبال می کند. بخشی از نیاز از طریق انستیتوها، تعدادي از طریق قرارداد ساخت اول و بخشی هم از مسیر

 
انتقال فناوري تامین می شود. 

مدیرعامل شرکت ملی گاز با بیان اینکه مزیت ما در حوزه بهره برداري است، گفت: تحریم کمک کرد علاوه بر تولید و بهره برداري به

 
مزیت عدم وابستگی واردات اقلام نیز برسیم. 

منتظرتربتی با بیان اینکه باید شبکه تاب آور و پایداري داشته باشیم، خاطرنشان کرد: اگر قرار است 85 درصد انرژي کشور را گاز
تامین کند باید حداقل وابستگی به خارج از کشور داشته باشیم. باید به خودمان متکی بوده و نگرانی بابت تامین کالا نداشته باشیم که

البته با توسعه شرکت هاي دانش بنیان این اتفاق افتاده است.



نخستین همایش ملی اقتصاد گردشگري 1400 در لرستان برگزار شد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان لرستان،
سیدامین قاسمی امروز شنبه یکم خردادماه با اعلام این
خبر گفت: « بعد از یکسال تلاش گسترده دست اندرکاران
و اساتید دانشگاه موفق شدیم نخستین همایش ملی اقتصاد
گردشگري 1400 را در لرستان به صورت مجازي برگزار

 
کنیم.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
لرستان در یکی از کارگاه هاي تخصصی این همایش با
موضوع نقش کارآفرینی در جوامع محلی، ورود گردشگر به
یک منطقه را به منزله کمک به اقتصاد کشور و خروج
گردشگر را به منزله خروج ارز دانست که بر اقتصاد کشور

 
تاثیر منفی دارد. 

او بیان کرد: « فرهنگ غنی مردم استان لرستان در کنار
آثار تاریخی و قدمت 54 هزار ساله سکونت بشر در این
خطه از ایران، باعث افزایش ماندگاري گردشگر خواهد

شد.»



اعلام جزئیات تاسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه آزاد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با ابلاغ بخشنامه اي، جزئیات نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی را اعلام
کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما به نقل از دانشگاه آزاد
اسلامی، دکتر محمدمهدي طهرانچی، بخشنامه «آیین نامه
نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و
کارآفرینی» را به رؤساي استانی و واحد هاي ویژه دانشگاه

 
آزاد اسلامی ابلاغ کرد. 

وي در این بخشنامه تأکید کرده است: پیرو ابلاغ نظام نامه
آموزش هاي فنی و حرفه اي و مهارتی دانشگاه آزاد
اسلامی و مباحث جلسات شوراي معاونان دانشگاه، آیین
نامه نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و

 
کارآفرینی براي اجرا ابلاغ می شود. 

آیین نامه نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی که به تفصیل دراختیار واحد هاي دانشگاه آزاد اسلامی قرار
گرفته است، شامل مواردي از جمله مقدمه و تعاریف، تأسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی، اداره امور دانشکده هاي مهارت و

 
کارآفرینی، آموزش هاي کوتاه مدت و... است. 

براساس بند هاي این آیین نامه؛ واحد هاي دانشگاهی بنا به مقتضیات سند مأموریت و آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه و

 
شرایط ناحیه اي با تأمین امکانات می توانند دانشکده مهارت و کارآفرینی تأسیس کنند. 

در این آیین نامه به مراحل تأسیس دانشکده ها اشاره شده که شامل «تهیه طرح توجیهی و برنامه عملیاتی براساس برنامه راهبردي
واحد و آمایش منطقه اي و ظرفیت هاي واحد دانشگاهی و ارائه به استان» و «بررسی و تأیید طرح توجیهی دانشکده و الزامات توسط

 
کمیته گسترش آموزش هاي فنی و حرفه اي استان و شوراي تخصصی گسترش» است. 

همچنین آموزش در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی از نوع مهارتی و به دو صورت بلندمدت و کوتاه مدت است. جذب، ترفیع و

 
ارتقاي اعضاي هیأت علمی مهارتی نیز در دانشگاه با تأکید بر ملاك هاي مهارتی است. 

براساس بند هاي این آیین نامه؛ پژوهش هایی که در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی انجام می شود، از نوع توسعه اي و براي
ارتقاي روش هاي مهارت افزایی است. تمامی امور فرهنگی و دانشجویی دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی همانند سایر دانشکده ها

 
براساس ضوابط و مقررات دانشگاه و توسط معاونت فرهنگی و دانشجویی واحد دانشگاهی راهبري می شود. 



همچنین در این آیین نامه آمده است: با توجه به گسترش مشاغل نوین، دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی می توانند انواع آموزش
هاي کوتاه مدت شامل پیش اشتغال، آموزش هاي مشاغل نوین، حین کار (بازآموزي) و ارتقاي حرفه اي شاغلان را برنامه ریزي و ارائه

کنند.



ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/03/01

معاون اشتغال وزیر کار از ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا خبر داد و گفت: با پرداخت تسهیلات حمایتی بیش از
یک میلیون نفر به چرخه کار برگشتند.

معاون اشتغال وزیر کارعنوان کرد: ریزش حدود دو میلیون
شغل در دوران کرونا اقتصاد ایران: معاون اشتغال وزیر کار
از ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا خبر داد و
گفت: با پرداخت تسهیلات حمایتی بیش از یک میلیون نفر

 
به چرخه کار برگشتند. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ، پرداخت تسهیلات
حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا یکی از
سیاستهاي وزارت کار در راستاي حفظ اشتغال بنگاهها و
صیانت از نیروهاي کار بود که بر این اساس 14 رسته

شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی

 
بودند توانستند در سامانه کارا ثبت نام کنند و براي گرفتن وام به بانکها معرفی شوند. 

فارغ از رسته هاي شغلی، وزارت کار یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا را هم شناسایی و با ارسال پیامک، آنها را مشمول

 
دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرد. 

اما صرفنظر از سیاست حمایت از بنگاهها و حفظ اشتغال نیروهاي کار، تداوم شیوع کرونا در کشور آسیبهاي جدي به حوزه اشتغال

 
وارد کرد و موجب رکود در بخشهاي اقتصادي شد به نحوي که بخش قابل توجهی از کسب و کارها از بازار کار خارج شدند. 

آنطور که عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار می گوید در دوران کرونا حدود دو میلیون شغل ریزش کرد

 
که با پرداخت تسهیلات کمک شد نزدیک به یک میلیون و 100 هزار شغل بازگشت مجدد به کار داشته باشند. 

وي درباره پرداخت مقرري بیمه بیکاري در ایام کرونا می گوید: حدود 730 هزار نفر به طور اختصاصی مشمول دریافت بیمه بیکاري
شدند که 250 هزار نفر از آنها همچنان بیمه بیکاري دریافت می کنند لذا از این جهت نیازمند منابع جدید هستیم و امیدواریم براي

 
سال 1400 حمایتها از حوزه بازار کار و کسب و کارهاي آسیب دیده تداوم داشته باشد. 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مواجهه با کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تداوم فعالیت کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا،

 
در 14 رسته اصلی و 858 زیر رسته اعتباري در حدود 20 هزار میلیارد تومان در اختیار کسب و کارهاي آسیب دیده قرار داده است. 

در مرحله نخست 14 هزار میلیارد تومان با رویکرد اشتغال محوري و در مرحله دوم 8000 میلیارد تومان با رویکرد بنگاه محوري و با



تمرکز بر آسیب دیدگی بخشهاي خدماتی در حال پرداخت است که 2000 میلیارد تومان آن در اختیار بخشهاي گردشگري و صنایع
دستی، 1700 میلیارد تومان در حوزه فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان در حوزه ورزش به صورت تخصصی و از طریق دستگاههاي

 
مربوطه به واحدهاي کسب و کار اختصاص یافته است. 

به گزارش ایسنا، برابر آمارها در شوك نخست کرونا دستکم یک میلیون و 600 هزار شغل دچار آسیب شدند و یک میلیون و 300
هزار شغل در معرض تهدید قرار گرفتند که در پی آن و بر اساس اعلام وزارت کار به تدریج با ریزش حدود دو میلیون نفر در حوزه

اشتغال مواجه شدیم.



رونمایی از دو طرح جدید در حوزه فرش در آران وبیدگل

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/03/01

با حضور وزیر صمت در آران و بیدگل، دو طرح جدید در حوزه فرش رونمایی ماشینی و تفاهم نامه شرکت فولاد کویر امضا
شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز اصفهان؛ علیرضا رزم حسینی در بازدید از شرکت صنعتی فولاد کویر، تفاهم نامه
مسئولیت هاي اجتماعی این وزارتخانه را با شرکت فولاد کویر در آران و بیدگل در راستاي توانمندسازي روستاییان و ایجاد اشتغال در

 
بخش حاشیه شهرها امضا کرد. 

رونمایی از محصولات شرکت تمدن فرش شامل بافت ماشینی فرش در ابعاد بزرگ و پشمی با حجم سرمایه ثابت 300 میلیارد تومان
و اشتغال زایی براي 150 نفر در شهرك صنعتی صباحی از دیگر برنامه هاي حضور وزیر صمت در آران و بیدگل بود.



828 شهرك وناحیه صنعتی و منطقه ویژه فعال در کشور در حال واگذاري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/03/01

828 شهرك وناحیه صنعتی و منطقه ویژه فعال در کشور در حال واگذاري است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما؛ مرکز اصفهان، معاون وزیر
صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي
صنعتی ایران در کاشان گفت: سال گذشته با استقبال
خوب سرمایه گذاران، زمینه ایجاد بیش از 11 هزار و 600
قراداد واگذاري براي فعالیت بنگاه هاي اقتصادي فراهم شد.
علی رسولیان افزود: بیش از پنج هزار هکتار زمین به بخش
خصوصی واگذار شده تا پاسخگوي تقاضاي صنعت باشیم و

 
ظرفیت لازم را براي سرمایه گذاران فراهم کنیم. 

وي گفت: همچنین 10 هزار هکتار زمین صنعتی براي شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی آماده شده و امروز مقرر شد در شهرستان
کاشان شهرك بزرگ صنعتی به مساحت پنج هزار هکتار مکان یابی و با کمک مسوولان در تامین آب و واگذاري زمین، این طرح

 
عملیاتی شود. 

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران افزود: با فعالیت هر واحد صنعتی جدید زمینه

 
اشتغال حدود 20 نفر نفر د ایجاد می شود که اشتغال در این حوزه نسبت به دیگر صنایع بیشتر است. 

علی رسولیان گفت: سال گذتشه 265 هزار شغل در شهرك هاي صنعتی ایجاد شد و پیش بینی می شود امسال به 100 هزار شغل
هم برسد.



اعطاي تسهیلات اشتغال روستایی بانک توسعه تعاون

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/03/01

بانک توسعه تعاون به عنوان بانک عامل در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري از شروع این طرح تا ابتداي اردیبهشت ماه
سال جاري، بالغ بر 24500 میلیارد ریال تسهیلات به طرح هاي مختلف اشتغالزایی پرداخت کرده است.

اعطاي تسهیلات اشتغال روستایی بانک توسعه تعاون
اقتصاد ایران: بانک توسعه تعاون به عنوان بانک عامل در
طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري از شروع این طرح
تا ابتداي اردیبهشت ماه سال جاري، بالغ بر 24500
میلیارد ریال تسهیلات به طرح هاي مختلف اشتغالزایی

 
پرداخت کرده است. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ، این بانک به عنوان بانک
عامل در طرح بزرگ اشتغال پایدار روستایی و عشایري، با
برخورداري از ظرفیت هاي مناسب جهت بررسی دقیق،

سریع و کارشناسی پرونده ها و طرح هاي ارسالی، ضمن رعایت دقیق الزامات و اجراي صحیح این طرح تا پایان فروردین ماه سال
جاري، مجموعا به مبلغ 24500 میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی به طرح هاي مختلف تولیدي، کشاورزي و خدماتی در مناطق

 
روستایی و عشایري در سطح کشور پرداخت کرده است. 

بر اساس آخرین امارهاي موجود در سامانه کارا این تسهیلات در قالب بیش از 26 هزار طرح و پرونده به متقاضیان پرداخت شده و

 
تاکنون سبب ایجاد و تثبیت مجموعا بیش از 50 هزار فرصت شغلی در مناطق مختلف روستایی و عشایري کشور شده است. 

گفتنی است با بررسی کامل و دقیق این طرح ها و اهلیت سنجی متقاضیان درخواست تسهیلات، بیش از 26 هزار پرونده از طرح هاي
ارائه شده به بانک، تصویب شده که تسهیلات درخواستی بالغ بر 99 درصد از این طرح ها تاکنون از سوي شعب بانک توسعه تعاون در

 
سراسر کشور پرداخت شده و مابقی نیز در انتظار تکمیل مدارك و طی مراحل قانونی از سوي متقاضیان دریافت تسهیلات است. 

از میان طرح هایی که با تسهیلات بانک توسعه تعاون تامین مالی شده است، استان هاي یزد، خراسان جنوبی و گیلان بهترین عملکرد
را از جهت نسبت تسهیلات پرداختی به سهمیه ابلاغی ارائه داده اند و استانهاي همدان، خراسان شمالی و گلستان در رتبه هاي بعدي

 
قرار داشته اند. 

بر اساس این گزارش، بانک توسعه تعاون تا پایان مرحله چهارم طرح ملی اشتغال پایدار روستایی و عشایري، تمام تعهدات خود را به
صورت کامل ایفا نموده و هم اکنون در مرحله پنجم این طرح نیز در حال تخصیص تسهیلات براي تکمیل طرح هاي نیمه تمام و

 
جدید است. 

لازم به ذکر است که بانک توسعه تعاون طی مدت فعالیت یازده ساله عهده دار عاملیت طرح هاي اقتصادي مهمی در سطح اقتصاد
کلان بوده که بی شک اجراي موفق طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري، یکی از مهمترین دستاوردهایی بوده که علاوه بر ایجاد



ظرفیت و بزرگتر شدن حجم فعالیت بانک باعث اثربخشی بیشتر بانک توسعه تعاون با رویکرد توسعه اي در سطح اقتصاد ملی شده
است و ایجاد بیش از 50 هزار فرصت شغلی به همت این بانک در مناطق روستایی و کم برخوردار کشور رونق قابل توجهی در بخش
اشتغال در مناطق روستایی و عشایري فراهم کرده که علاوه بر بهبود کیفیت زندگی و معیشت در این مناطق، سبب کاهش روند

مهاجرت معکوس از روستا به شهر نیز شده است.



نقش شرکت هاي بزرگ اقتصادي در توانمندسازي مردم

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر صنعت معدن و تجارت با اشاره به تجارت خارجی 75 میلیارد دلاري و رشد 8 درصدي در حوزه صنعت گفت: علی رغم
تاثیرات تحریم ها بر برنامه هاي شرکت هاي خودروسازي داخلی داشت سال گذشته شاهد رشد 28 درصدي در این حوزه

بودیم.

وزیر صنعت،معدن و تجارت عنوان کرد: نقش شرکت هاي
بزرگ اقتصادي در توانمندسازي مردم اقتصاد ایران: وزیر
صنعت معدن و تجارت با اشاره به تجارت خارجی 75
میلیارد دلاري و رشد 8 درصدي در حوزه صنعت گفت:
علی رغم تاثیرات تحریم ها بر برنامه هاي شرکت هاي
خودروسازي داخلی داشت سال گذشته شاهد رشد 28

 
درصدي در این حوزه بودیم. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ،علیرضا رزم حسینی در
آیین امضاي تفاهم نامه مسئولیت هاي اجتماعی در شرکت سایپا سیتروئن کاشان ضمن گرامیداشت مقام عالی شهدا و سالروز آزادي
خرمشهر، گفت: تحریم هایی که در سال هاي گذشته به ایران تحمیل شد در کنار محدودیت هاي ناشی از شیوع بیماري کرونا برنامه
هاي اقتصادي ایران را تحت تاثیر قرار داد اما علی رغم همه محدودیت ها، صنعت تولید و تجارت بین المللی رشد خوبی داشت و با

 
همت فعالان اقتصادي و مسئولان، آهنگ توسعه صنعتی و معدنی در کشور متوقف نشد. 

وي در خصوص مسئولیت اجتماعی شرکت هاي بزرگ اقتصادي کشور گفت: تمامی شرکت هاي بزرگ جهانی به واسطه فعالیتی که
می کنند باید این مسئولیت را داشته باشند و مسئولیت اجتماعی جزء ذات شرکت هاي بزرگ است؛ شرکت هاي بزرگ براي رونق
اقتصادي باید در این حوزه وارد شوند، توانمندسازي مردم یکی از وظایف اصلی بنگاه هاي بزرگ اقتصادي است و این یک مدل آزموده
شده در کشور است که بر اساس آموزش باعث ایجاد ارتباط بین اشتغال روستایی و اشتغال شهري می شود، این مدل کاملاً در
راستاي مردمی کردن اقتصاد مقاومتی است با انجام این کار امنیت و توسعه متوازن در کشور اتفاق می افتد و مسئولان در ارکان

 
مختلف حکومتی نقش مهمی دارند که در این مدل به آن توجه شده است. 

طبق توضیحات رزم حسینی تا امروز بیش از 300 بنگاه اقتصادي و شرکت بزرگ، داوطلبانه معین مسئولیت اجتماعی در سراسر
کشور شدند.



کرونا وانت داران و پیک موتوري ها را بیکار کرد

منبع: روزنامه اقتصاد برترشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس اتحادیه صنف حمل ونقل بار سبک شهري و پیک موتوري اعلام کرد: شیوع کرونا باعث بسته شدن تعدادي از دفاتر
پیک موتوري شده و بسیاري از راننده ها نیز بیکار شده اند.  تهران &– اقتصادبرتر – 01 خرداد 1400 به گزارش

#اقتصادبرتر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار اقتصادي کرونا، داوود محمدي ...

به گزارش #اقتصادبرتر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار اقتصادي کرونا، داوود محمدي اظهارداشت: تا کنون حداقل
15 هزار راننده بیکار شده و بسیاري از این تعداد وسیله نقلیه خود را فروخته و دیگر شغلی ندارند. یکی از کم بضاعت ترین و پرمشکل
ترین صنف در کشور صنف مربوط به رانندگان است زیرا با شیوع کرونا با تعطیلی و کاهش ترددها، مسافرها بسیار کمتر شده اند و
درآمد فعالان حمل ونقل سبک درون شهري وبرون شهري هم بسیار کم شده است. وقتی کل کشور تعطیل است و بنگاه هاي
اقتصادي فعال نیستند اجازه فعالیت صنف ما نیز چندان آورده اي ندارد. واقعیت این است 50 تا 60 درصد همکاران ما در این مدت

 
طولانی اپیدمی کرونا بیکار شده اند. 

محمدي گفت: پیش از شیوع کرونا در تهران ما 15 هزار عضو جوازدار داشتیم و حدود 15 هزار پروانه در مرحله صدور بودند یعنی
تقریبا 30هزار عضو فعال در سطح شهر داشتیم. با شیوع کرونا این تعداد به نصف کاهش یافته و بسیاري وسیله نقیله خود را فروخته
هزینه زندگی خود کرده اند و اکنون بیکار هستند.  هزینه یک روز کار با وانت حداقل 30 لیتر بنزین است که 2 لیتر آن با نرخ دولتی
است. 90 هزار تومان بنزین،80 هزار تومان طرح ترافیک، یک ساندویچ معمولی به عنوان ناهار و یک قبض جریمه که معمولا هر روز
وجود دارد یعنی حداقل 250هزار تومان هزینه روزانه کار این وانت خواهد بود. حال درآمد (در خوش بینانه ترین حالت) شاید 250

 
هزار تومان باشد. بنابراین فقط استهلاك ماشین و روان خسته راننده براي آخر شب می ماند. 

وي افزود: بیشتر راننده ها نتوانسته اند حتی یک ماه هم حق بیمه بدهند و باید جریمه پرداخت کند. وقتی کار نیست پولی براي
پرداخت هزینه مالیات و بیمه نمی ماند. البته دولت جریمه ها را بخشیده و گویا قرار است تسهیلاتی را هم در این باره به راننده ها و
دیگر مشاغل بدهد که کمک خوبی است. در این مدت بسیاري از دفاتر پیک موتوري بسته و بسیاري بیکار شده اند.اما همچنان با باید
براي مالیات درآمدي که نداشته ایم با اداره مالیات مذاکره کنیم. امیدواریم دولت با حذف مالیات سال 99 بیش از این به اصناف

 
کمک کند. 

ارائه تسهیلات مختلف از جمله وام یک میلیون  تومانی به خانوارها در دو مرحله، پرداخت مقرري به شاغلان بیکار شده در دوران
کرونا، حمایت ویژه از بخش هاي درمان، گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان، وام ودیعه مسکن، وام اشتغال محور ارزان قیمت
به کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا، امهال یا تمدید مهلت پرداخت عوارض، مالیات و بدهی هاي مالیاتی، بسته هاي معیشتی 200
تا 400 هزار تومانی براي خانواده ها، بخشودگی اجاره بهاي املاك دولتی که در اختیار اصناف مختلف آسیب دیده بوده است و از
جمله طرح هایی است که در بازه زمانی یاد شده اجرا شده و مجموعا بیش از 77 هزار میلیارد تومان خرج روي دست دولت گذاشته

است.



با صادرات، چاي گیلان می تواند مسیر جهانی شدن را طی نماید

منبع: نداي گیلانشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش نداي گیلان از رشت؛ فرهاد دلق پوش همزمان با روز جهانی چاي در بازدید روز جمعه از کارخانجات چاي
شهرستان املش، اظهار داشت: صنعت چاي گیلان می تواند با صادرات، مسیر جهانی شدن را طی نموده و توجه بازارهاي بین

المللی را به خود جلب کند. رئیس سازمان صمت گیلان از چاي به عنوان (...) نوشته با ...

رئیس سازمان صمت گیلان از چاي به عنوان یک کالاي
استراتژیک یاد کرد و گفت: چاي گیلان؛ با بسته بندي و
کیفیت مناسب، بعنوان پرمصرف ترین نوشیدنی جهان پس
از آب، می تواند اقتصاد  گیلان و حتی کشور را متحول

 
نماید. 

به گزارش نداي گیلان از رشت؛ فرهاد دلق پوش همزمان با
روز جهانی چاي در بازدید روز جمعه از کارخانجات چاي
شهرستان املش، اظهار داشت: صنعت چاي گیلان می
تواند با صادرات، مسیر جهانی شدن را طی نموده و توجه

 
بازارهاي بین المللی را به خود جلب کند. 

رئیس سازمان صمت گیلان از چاي به عنوان یک کالاي استراتژیک یاد کرد و گفت: چاي گیلان؛ با بسته بندي و کیفیت مناسب،

 
بعنوان پرمصرف ترین نوشیدنی جهان پس از آب، می تواند اقتصاد  گیلان و حتی کشور را متحول نماید. 

وي ظرفیت صنعت چاي را بسیار بالاتر از میزان بهره مندي فعلی آن دانست و افزود: صنعت چاي با اقلیم و آمایش سرزمینی گیلان
کاملا سازگار است و متکی به هیچ عامل خارجی نیست و به عنوان یک صنعت پایدار و بومی می تواند زنجیره ارزش اقتصادي مداومی

 
را براي این سرزمین تثبیت نماید. 

رئیس سازمان صمت گیلان از تشکیل میز کالایی چاي در سال گذشته در لاهیجان سخن گفت و عنوان کرد: تلاش بر این است که
به همت و اتفاق نظر تولیدکنندگان چاي استان براي اعتلاي بازار چاي ارگانیک و نفوذ بهتر این محصول با استفاده از ظرفیت هاي

 
موجود؛ چرخش مالی و افزایش اشتغال مناسب این صنعت رقم بخورد. 

دلق پوش به قدمت 120 ساله کشت چاي در ایران و لزوم حمایت بیشتر از این کالاي اصیل گیلانی اشاره کرد و گفت: 182 کارخانه
چاي در سطح کشور فعال است، که بیش از 28 هکتار از اراضی شمال کشور زیرکشت محصول چاي به صورت دیم هستند که این

 
ظرفیت می تواند با برنامه ریزي مناسب به چند برابر افزایش یابد. 

وي حمایت از صادرات کالاي غیرنفتی را از برنامه هاي سازمان صمت برشمرد و تاکید کرد: برندسازي کالاهاي گیلانی به ویژه صنایع

 
بومی و پایدار؛ باعث معرفی و شناساندن این محصولات و تحول صادراتی براي افزایش مزیت رقابتی در سطح جهانی خواهد شد. 

گفتنی است؛ روز 21 ماه می میلادي بعنوان روز جهانی چاي می باشد که هرساله در سطح جهان، جشنواره هایی به این مناسبت در
کشورهاي تولید کننده این نوشیدنی پرمصرف برگزار می گردد.



حضور بانک ها در تهیه نقدینگی مجامع تولیدي وعرضه مسکن،گره گشا است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/03/01

اراك- رئیس کل دادگستري استان مرکزي گفت: رشد فزاینده نقدینگی و بی برنامگی در مدیریت نقدینگی ضعف بزرگی
است که با حضور مؤثر بانک ها در تهیه نقدینگی مجامع تولیدي و عرضه مسکن، گره گشا است.

اراك- رئیس کل دادگستري استان مرکزي گفت: رشد
فزاینده نقدینگی و بی برنامگی در مدیریت نقدینگی ضعف
بزرگی است که با حضور مؤثر بانک ها در تهیه نقدینگی

 
مجامع تولیدي و عرضه مسکن، گره گشا است. 

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام عبدالمهدي موسوي
عصر شنبه در دیدار با مدیر امور شعب بانک ملت استان
مرکزي ضمن اشاره به تعیین شعارهاي سال توسط مقام

معظم رهبري در یک دهه اخیر اظهار کرد: بانک ها امروز می توانند بسیاري از مشکلات حوزه تولید، اشتغال و مجامع صنعتی مختلف

 
را کاهش داده و در ایجاد رونق اقتصادي در کشور سهیم باشند. 

وي ادامه داد: با وجود شرایط تحریم اقتصادي، شیوع ویروس منحوس کرونا و تعطیلی بسیاري از کسب و کارها، بانک ها باید تا جایی
که امکان دارد، حمایت و پشتیبانی خود را از تولید و مجامع صنعتی افزایش دهند و با ثبت یک کار جهادي و انقلابی در این جنگ
اقتصادي، با ارائه تسهیلات مناسب و در نظر گرفتن امهال مناسب جهت وصول مطالبات از صنایع و تولیدي ها، تأثیر خود را در پویایی

 
اقتصاد کشور به نمایش گذارند. 

رئیس کل دادگستري استان مرکزي ادامه داد: جلوگیري از تضییع بیت المال و دفاع از حقوق عامه وظیفه دادگستري است و در این
باب، دستگاه قضائی پشتیبان و حامی شما است ولی همانطور که می دانید استان مرکزي یک استان صنعتی و داراي جمعیت گسترده
کارگري است که می طلبد با عنایت به شرایط خاص موجود و به براي جلوگیري از تعطیلی صنایع و دیگر تولیدي ها، با تقسیط

 
مطالبات واحدهاي صنعتی و تولیدي و اعطاي مهلت هاي مناسب، کمک حال مجامع صنعتی استان باشید. 

موسوي در بخش دیگري از سخنان خود به موضوع گرانی مسکن اشاره کرد و گفت: گرانی مسکن یکی دیگر از معضلات بزرگ در
کشور و همچنین استان مرکزي است و متأسفانه سال گذشته در این حوزه استان مرکزي رتبه دوم در کشور را داشت که در این
خصوص بانک ها می توانند با تعیین یک برنامه نظام مند و عملیاتی و ارائه تسهیلات بانکی مطلوب و کم بهره به افزایش ساخت و
سازها و حمایت از تعاونی هاي مسکن در استان مرکزي اقدام نموده و در جهت رفع مشکل کمبود مسکن به کمک اقشار کم درآمد

 
جامعه کمک کنند. 

به گزارش مهر در این دیدار غلامرضا حفیظی، مدیر امور شعب بانک ملت استان مرکزي نیز گزارشی از عملکرد این بانک در سال
گذشته ارائه کرد و از آمادگی کامل این بانک براي اجراي کامل دستورات قضائی خبر داد.



اجراي مدل مرکز- پیرامونی توسط شرکت هاي بزرگ/ نقش شرکت هاي

بزرگ به عنوان مرکز توسعه/ رشد تولید مدیون صادرات غیرنفتی

منبع: شاتاشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر صمت در مراسم امضاي تفاهم نامه مسئولیت هاي
اجتماعی در شرکت فولاد امیرکبیر کاشان تاکید کرد:
اجراي مدل مرکز- پیرامونی توسط شرکت هاي بزرگ/
نقش شرکت هاي بزرگ به عنوان مرکز توسعه/ رشد تولید
مدیون صادرات غیرنفتی وزیر صنعت، معدن و تجارت با
اشاره به اهمیت صنایع غیر نفتی در رشد اقتصادي کشور،
بر مشارکت شرکت هاي بزرگ در حوزه مسئولیت اجتماعی
تاکید کرد و نیاز جامعه امروز را آموزش در حوزه کسب

 
وکار اعلام کرد. 

به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی در آیین امضاي تفاهم نامه مسئولیت هاي اجتماعی در قالب اقتصاد مقاومتی با شرکت فولاد امیر
کبیر کاشان با بیان اینکه از یک کشور واردکننده فولاد در دوران پیش از انقلاب به کشور صادر کننده در این بخش تبدیل شدیم،

 
گفت: ایران جزء 10 کشور برتر در صنعت فولاد است و این ثمره تلاش و همت مسئولان و صنعتگران در سال هاي متوالی است. 

 
صادرات 2.5 میلیارد دلاري فولاد در سال گذشته 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با استناد به تولید 29 میلیون تُن فولاد خام و صادرات 6 میلیون و 200 هزار تنی این محصول به ارزش
2.5 میلیارد دلار در سال گذشته، توسعه در این بخش را یکی از افتخارات جمهوري اسلامی دانست و تصریح کرد: اگر صادرات

 
غیرنفتی مانند فولاد نبود، اثر تحریم ها بر اقتصاد کشور بسیار شدیدتر بود. 

 
رشد تولید با کمک صادرات غیر نفتی 

وي با اشاره به واردات 38میلیارد دلاري و رشد هشت درصدي صنایع در سال گذشته و دراین شرایط، آن را مدیون صادرات غیر نفتی
عنوان کرد و افزود: خوشبختانه با کمک صادرات در حوزه هاي غیر نفتی توانستیم مواد اولیه تولید را تامین کنیم و اگر صنایع بزرگ

 
نبود، اقتصاد کشور با مشکل روبرو می شد. 

رزم حسینی در ادامه صحبت هاي خود با اشاره به سابقه استان اصفهان در صنایع و موقعیت شهرستان کاشان به عنوان محور
ترانزیتی شمال به جنوب کشور، آن ها را از مزیت هاي این شهرستان دانست و اظهار کرد: ظرفیت هاي خوبی در این شهرستان وجود
دارد که می تواند محور توسعه باشد؛ پیگیري هاي نماینده مردم منطقه و همت استاندار اصفهان موجب شد تا این استان یکی از

 
پیشگامان اجراي این طرح باشد. 



 
نقش شرکت هاي بزرگ به عنوان مرکز توسعه 

بر اساس گفته هاي رزم حسینی کشورهاي دنیا توسط شرکت هاي بزرگ اقتصادي ساخته می شوند و دولت نقش تسهیل گر را بر

 
عهده دارد و فعالیت این واحد هاي بزرگ به عنوان مرکز توسعه است. 

وي توسعه را نه به مفهوم هزینه کردن که به معناي مدیریت اقتصادي دانست و با تاکید بر نیاز جامعه امروز به آموزش در حوزه کسب
وکار و گسترش اقتصاد مقاومتی، بر ضرورت مشارکت همه بخش ها و دستگاه ها در ایجاد این فرهنگ تاکید کرد و آن را جزئی از

 
فرهنگ دینی و ملی ایرانیان خواند. 

 
ضرورت آموزش براي ایجاد اشتغال و امنیت پایدار 

وزیر صمت با بیان اینکه امنیت، اقتصاد و فرهنگ حلقه هاي بهم پیوسته یک زنجیره هستند، هدف از اجراي این تفاهم نامه را ایجاد
اشتغال پایدار از طریق آموزش عنوان کرد و با استناد به کاهش نزدیک به 20 درصدي در نرخ بیکاري در منطقه قلعه گنج ظرف مدت

 
3 سال، آن را به عنوان یکی از نتایج اجراي این طرح معرفی کرد. 

 
اجراي مدل مرکز- پیرامونی توسط شرکت هاي بزرگ 

وي بر فعالیت شرکت هاي بزرگ و توسعه گرا بر اساس مدل مرکز پیرامونی تاکید و عنوان کرد: این شرکت ها باید قادر باشند در
منطقه پیرامون خود از طریق آموزش و توانمند سازي جوامع محلی اشتغال و امنیت پایدار ایجاد کنند و در صورت موفقیت در این

 
زمینه، بسیاري از مشکلات در حوزه اجتماعی نیز مرتفع خواهد شد. 

رزم حسینی در پایان، یکی از آثار مهم اجراي این طرح را افزایش اعتماد مردم به نظام دانست و بیان داشت: وزارت صمت وظیفه خود
را می داند که از ظرفیت صنایع، معادن و بخش تجارت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی استفاده کند و در گام دوم انقلاب نیاز به
همکاري همه بخش هاست و ان شاءاالله با همتی که در مسئولان و فعالان اقتصادي وجود دارد این اتفاق خواهد افتاد و هدف نهایی

حاصل خواهد شد.



نقش شرکت هاي بزرگ اقتصادي در توانمند سازي مردم/ 75 میلیارد دلار

حجم تجارت خارجی در سال گذشته

منبع: شاتاشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر صمت در آیین امضاء تفاهم نامه مسئولیت اجتماعی با
شرکت سایپا سیتروئن کاشان عنوان کرد: نقش شرکت
هاي بزرگ اقتصادي در توانمند سازي مردم/ 75 میلیارد
دلار حجم تجارت خارجی در سال گذشته وزیر صنعت
معدن و تجارت با اشاره به تجارت خارجی 75 میلیارد
دلاري و رشد 8 درصدي در حوزه صنعت گفت: علی رغم
تاثیرات تحریم ها بر برنامه هاي شرکت هاي خودروسازي
داخلی داشت سال گذشته شاهد رشد 28 درصدي در این

 
حوزه بودیم. 

به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی در آیین امضاي تفاهم نامه مسئولیت هاي اجتماعی در شرکت سایپا سیتروئن کاشان ضمن
گرامیداشت مقام عالی شهدا و سالروز آزادي خرمشهر، گفت: تحریم هایی که در سال هاي گذشته به ایران تحمیل شد در کنار
محدودیت هاي ناشی از شیوع بیماري کرونا برنامه هاي اقتصادي ایران را تحت تاثیر قرار داد اما علی رغم همه محدودیت ها، صنعت
تولید و تجارت بین المللی رشد خوبی داشت و با همت فعالان اقتصادي و مسئولان، آهنگ توسعه صنعتی و معدنی در کشور متوقف

 
نشد. 

وي در خصوص مسئولیت اجتماعی شرکت هاي بزرگ اقتصادي کشور گفت: تمامی شرکت هاي بزرگ جهانی به واسطه فعالیتی که
می کنند باید این مسئولیت را داشته باشند و مسئولیت اجتماعی جزء ذات شرکت هاي بزرگ است؛ شرکت هاي بزرگ براي رونق
اقتصادي باید در این حوزه وارد شوند، توانمندسازي مردم یکی از وظایف اصلی بنگاه هاي بزرگ اقتصادي است و این یک مدل آزموده
شده در کشور است که بر اساس آموزش باعث ایجاد ارتباط بین اشتغال روستایی و اشتغال شهري می شود، این مدل کاملاً در
راستاي مردمی کردن اقتصاد مقاومتی است با انجام این کار امنیت و توسعه متوازن در کشور اتفاق می افتد و مسئولان در ارکان

 
مختلف حکومتی نقش مهمی دارند که در این مدل به آن توجه شده است. 

طبق توضیحات رزم حسینی تا امروز بیش از 300 بنگاه اقتصادي و شرکت بزرگ، داوطلبانه معین مسئولیت اجتماعی در سراسر
کشور شدند.



طرح توسعه شهرك هاي صنعتی برخوردار کشور در دستور کار است/ تدوین

لایحه حمایت از صنایع کوچک با همکاري مجلس شوراي اسلامی

منبع: شاتاشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/03/01

معاون وزیر صمت در شهرك صنعتی بزرگ شیراز عنوان
کرد: طرح توسعه شهرك هاي صنعتی برخوردار کشور در
دستور کار است/ تدوین لایحه حمایت از صنایع کوچک با
همکاري مجلس شوراي اسلامی معاون وزیر صنعت، معدن
و تجارت در سفر به استان فارس از طرح توسعه شهرك
صنعتی بزرگ شیراز و تصفیه خانه فاضلاب این شهرك

 
بازدید کرد. 

به گزارش شاتا به نقل از سازمان صنایع کوچک و شهرك
هاي صنعتی ایران، علی رسولیان در بازگشت از سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد، وارد استان فارس شد و ضمن بازدید از طرح
توسعه شهرك صنعتی بزرگ شیراز و تصفیه خانه فاضلاب این شهرك، از نزدیک در جریان توانمندي ها و مسائل و مشکلات این

 
شهرك قرار گرفت. 

شهرك صنعتی بزرگ شیراز به عنوان بزرگترین شهرك صنعتی استان فارس داراي 1136 هکتار مساحت است که تا کنون 4570
قرارداد حق انتفاع با سرمایه گذاران در آن منعقد و 3209 واحد صنعتی، صنفی و کارگاهی با اشتغال 23 هزار نفر درحال بهره برداري

 
می باشند. 

همچنین تا کنون براي بهره برداري از واحدهاي صنعتی مستقر در این شهرك صنعتی بیش از 180 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري

 
شده است. 

طرح ارتقاء ظرفیت تصفیه خانه فاضلاب از 4 هزار به 5 هزار مترمکعب نیز با 40 میلیارد ریال اعتبار در شهرك صنعتی بزرگ شیراز

 
درحال انجام است. 

 
طرح توسعه شهرك هاي صنعتی برخوردار کشور در دستور کار است 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشیه بازدید از شهرك صنعتی بزرگ شیراز در گفت وگو با خبرنگاران از برنامه سازمان صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران براي ایجاد 100 هزار شغل در سال جاري خبر داد و گفت: این میزان اشتغال از محل بهره

 
برداري از 3300 واحد تولیدي درحال ساخت و ساز محقق خواهد شد. 

علی رسولیان همچنین از برنامه ریزي براي ساخت و به بهره برداري رسیدن حداقل 1000 کارگاه تولیدي در شهرك هاي صنعتی



کشور خبر داد و افزود: سهم استان فارس در این بخش 120 کارگاه تولیدي است که بخش زیادي از آن ها توسط بخش خصوصی و

 
بخشی نیز با مشارکت دولت اجرا می شود. 

وي در ادامه با بیان این که سال گذشته 1557 واحد صنعتی راکد با بیش از 3500 میلیارد تومان به چرخه تولید بازگشتند، اضافه
کرد: امسال نیز احیاء 1600 واحد تولیدي در شهرك ها و نواحی صنعتی با کمک کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید استان ها و

 
دستگاه قضایی در دستور کار قرار دارد که از این تعداد سهم استان فارس 100 واحد است که با جدیت دنبال می شود. 

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با اشاره به لزوم مانع زدایی از تولید و برنامه هاي
این سازمان در این بخش ادامه داد: در راستاي اصلاح قوانین و مقررات و با دستور وزیر صنعت، معدن و تجارت، موارد مهم شناسایی و
براي تصویب به مجلس شوراي اسلامی ارسال شده که مهمترین آن ها بهره مندي شهرك هاي صنعتی از یک درصد ارزش افزوده و

 
نیز تأمین زیرساخت هاي شهرك هاي صنعتی است. 

رسولیان در ادامه با اشاره به نشست مشترك با کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: در این زمینه نیز تفاهم
کردیم که لایحه حمایت از صنایع کوچک تدوین و براي تصویب در مجلس شوراي اسلامی ارائه شود تا راهکارهاي منسجمی براي

 
مدیریت واحد صنایع کوچک اتخاذ و به تصویب برسد. 

وي بر توسعه شهرك هاي صنعتی برخوردار کشور نیز تأکید کرد و گفت: امسال برنامه ریزي براي افزایش مساحت 10 هزار هکتاري
شهرك هاي صنعتی انجام شده که در این زمینه در استان فارس نیز طرح هاي توسعه به میزان 200 هکتار در برنامه قرار دارد.



کارآفرینی از کشت گیاهان دارویی تا پرورش زنبور عسل

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/03/01

حبیب االله جمالی کارآفرین ساکن روستاي آزادگان شهر مانه و سملقان چندین سال است که از طریق باغداري، پرورش
گیاهان دارویی و زنبورداري مشغول به فعالیت بوده و توانسته در این راه پیشرفت هاي خوبی داشته باشد.

حبیب االله جمالی کارآفرین ساکن روستاي آزادگان شهر مانه و سملقان چندین سال است که از طریق باغداري، پرورش گیاهان

 
دارویی و زنبورداري مشغول به فعالیت بوده و توانسته در این راه پیشرفت هاي خوبی داشته باشد. 

 
 

به گزارش پایگاه خبري بجنا،شاخصه هاي کارآفرین به قدري زیاد است که نمی توان تمام آن را در یک جمله یا عبارت خلاصه نمود.
اما با تمام تفاوتها در تعاریف تقریباً همگی بر نوآور بودن، تصمیم گیر بودن،متعهد بودن و مخاطره پذیر بودن کارآفرین اتفاق نظر
دارند. کارآفرین، نوآور و خلاق، مخاطره پذیر و مسئولیت پذیر است. او هدف گرا، واقع گرا و رشد گراست. کارآفرین داراي عزم و اراده،
اعتماد به نفس و استقلال طلب است. قدرت تخیل، دوراندیشی، خودجوشی، بصیرت، تفکر مثبت،توانمندي در ایجاد ارتباط از دیگر
ویژگیهاي کارآفرینان است. کارآفرین به چالشها پاسخ مثبت می دهد، با مشکلات و موانع برخوردي مثبت دارد و از دانش به خوبی
بهره می گیرد. او تلاش می کند تا دانش تولید شده در مراکز تحقیقاتی را به دانش تولید محصول تبدیل نماید و محصولی قابل رقابت

 
به بازار ارائه دهد. 

در قسمتی از بیانات مقام معظم رهبري، ایشان با اشاره به اهمیت کار و کارآفرینی از دیدگاه اسلام ایجاد اشتغال، را علاوه بر جنبه
مهم ثروت آفرینی، نوعی زمینه سازي براي به کارگیري گنجینه استعدادهاي انسانی دانستند و افزودند: ایران، امروز به کارگاه بزرگ

 
تلاش و ابتکار و نوآوري تبدیل شده است اما این واقعیت، تنها گام اول از روند پیشرفت و سرافرازي کشور است. 

گزارشی از مزرعه حبیب االله جمالی، کارآفرین بسیجی ساکن روستاي آزادگان شهر مانه و سملقان که از طریق باغداري، پرورش

 
گیاهان دارویی و زنبورداري مشغول به فعالیت و گذراندن زندگی است. 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

انتهاي پیام/ یزدانی



راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري براي توسعه هوش مصنوعی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/03/01

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت با اشاره به راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور
دیجیتال» گفت: این صندوق به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی فعالیت می کند و از شرکت هاي دانش بنیان و

استارت آپ ها حمایت مالی و معنوي خواهد داشت.

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت خبرداد: راه اندازي
صندوق پژوهش و فناوري براي توسعه هوش مصنوعی
مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت با اشاره به راه اندازي
صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي
نوظهور دیجیتال» گفت: این صندوق به صورت تخصصی
در حوزه هوش مصنوعی فعالیت می کند و از شرکت هاي
دانش بنیان و استارت آپ ها حمایت مالی و معنوي خواهد

 
داشت. 

به گزارش برنا به نقل از روابط عمومی شرکت دانش بنیان پارت، دکتر علی رسولی زاده با اشاره به راه اندازي صندوق پژوهش و
فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» گفت: این صندوق با راهبري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و

 
شرکت دانش بنیان پارت راه اندازي شده است. 

وي افزود: سهامداران این صندوق پژوهش و فناوري، ستاد توسعه فناوري هاي حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و

 
فناوري ریاست جمهوري، شرکت دانش بنیان پارت و چهار نهاد دیگر، از جمله شرکت توسعه سرمایه گذاري دانشگاه تهران است. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» به صورت
تخصصی و با تمرکز بر مباحث هوش مصنوعی، بلاکچین، اینترنت اشیاء، واقعیت افزوده و مجازي، هوشمندسازي صنایع تولید
هوشمند و نسل چهارم صنعتی و کلان داده و پردازش ابري راه اندازي شده است؛ تا خدمات مالی مورد نیاز را به شرکت هاي فعال در

 
این حوزه ها ارائه و آنها را پشتیبانی کند. 

دکتر رسولی زاده با بیان اینکه هوش مصنوعی، از پیش روترین فناوري هاي روز دنیاست و صنایع مختلف، در حال سرمایه گذاري
گسترده در این حوزه هستند، خاطرنشان کرد: شرکت دانش بنیان پارت به عنوان شرکت پیشرو در مبحث هوش مصنوعی سعی دارد

 
به بخش هاي مختلف اکوسیستم فناوري و نوآوري کشور کمک کند. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت اظهار داشت: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» ایجاد

 
شده تا فعالین حوزه هوش مصنوعی، بلاکچین و اینترنت اشیا در مسیر سرمایه گذاري و رشد قرار گیرند. 



دکتر رسولی زاده اظهارداشت: مجوز این صندوق صادر شده و درحال طی کردن مراحل ثبت است و این صندوق به زودي فعالیت خود

 
را آغاز می کند. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی توسعه فناوري هاي نوظهور با سرمایه 20 میلیارد تومانی فعالیت خود را آغاز

 
خواهد کرد. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت گفت: صندوق هاي پژوهش و فناوري با هدف حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها
در کشور راه اندازي شده اند. با توجه به جاي خالی صندوقی که به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی کار کند، صندوق

 
پژوهش و فناوري غیردولتی توسعه فناوري نوظهور تأسیس گردید. 

دکتر رسولی زاده افزود: حمایت مالی وظیفه اصلی صندوق هاي پژوهش و فناوري است اما حمایت معنوي نیز در دستور کار این

 
صندوق تخصصی قرار خواهد گرفت تا فعالان این اکوسیستم بتوانند در حوزه کاري خود به رشد و توسعه دست یابند. 

وي ادامه داد: این صندوق با هدف توسعه کسب و کارهاي دانش بنیان مبتنی بر فناوري در حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي در
کشور و توسعه کارآفرینی دانش بنیان و فناورانه با استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و دانش آموختگان کشور راه اندازي
شده است. افزایش سهم دانش و فناوري در سبد صادرات خدمات و محصولات صادراتی کشور، نفوذ دانش و فناوري حوزه اقتصاد
دیجیتال در صنایع و کسب و کارهاي کشور، ترغیب بخش خصوصی به مشارکت فعال در فرآیند توسعه فناوري و نوآوري حوزه اقتصاد
دیجیتال و کمک به توسعه کسب و کارها از طریق کاهش ریسک و مخاطرات فرآیند ایده تا تجاري سازي در حوزه اقتصاد دیجیتال از

 
دیگر اهداف راه اندازي این صندوق بوده است. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت با اشاره به نامگذاري سال 1400 از سوي مقام معظم رهبري با عنوان «تولید، پشتیبانی و مانع
زدایی ها» گفت: مباحث مربوط به هوش مصنوعی، بلاکچین و اینترنت اشیا یکی از مهم ترین مؤلفه ها و پیش ران ها در مسیر

 
پشتیبانی و رشد و توسعه صنایع به شمار می رود. 

دکتر رسولی زاده اظهار داشت: امید است با راه اندازي این صندوق و هم افزایی تمام فعالان اکوسیستم بتوانیم گام هاي بلندي در
راستاي تحقق شعار سال برداریم.



کاربرد فناوري هاي دیجیتال در صنایع معدنی توسعه می یابد

منبع: ایستناشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/03/01

ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازي معاونت علمی از برگزاري نخستین رویداد تخصصی صنایع معدنی

 
حمایت می کند تا نوآوري ها و خلاقیت ها به حوزه معدن و صنایع معدنی ورود کنند. 

به گزارش ستاد توسعه اقتصاد دیجیتال، نخستین هکاتون صنایع معدنی (رویداد تخصصی حوزه معدن) برگزار می شود. این رویداد که
توسط یکی از شتابدهنده ها و مرکز نوآوري کشور برگزار می شود به دنبال ارتقاي کارایی نیروي انسانی و توسعه فناوري هاي

 
دیجیتال این حوزه است. 

ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري از برگزاري نخستین هکاتون

 
صنایع معدنی حمایت می کند تا با این کار نوآوري ها و خلاقیت ها به حوزه معدن و صنایع معدنی ورود کند. 

هدف از برگزاري این رویداد، ایجاد فضایی براي «توسعه استفاده از فناوري اینترنت اشیا، یادگیري ماشینی و واقعیت مجازي در معادن
و صنایع معدنی» است. در همین حال توسعه و ایجاد نرم افزارها و سیستم پردازش داده هاي معدنی آنلاین و آفلاین، توسعه فناوري
هاي خودکار و کنترل از راه دور در مدیریت بخش هاي مختلف معدنی و صنایع معدنی و افزایش امنیت و بهبود کارایی نیروي انسانی

 
تجهیزات و ماشین آلات صنایع معدنی با بهره گیري از فناوري هاي دیجیتال از دیگر اهداف این رویداد هستند. 

مخاطبان این رویداد «فعالان و علاقه مندان به حوزه برنامه نویسی»، «فعالان و علاقه مندان به حوزه صنایع معدنی»، «افراد علاقه
مند به حوزه کارآفرینی و راه اندازي کسب و کار» و «افراد داراي ایده در حوزه تحول دیجیتال و هوشمند سازي صنایع معدنی»

 
هستند. 

هکاتون رویدادي است که در آن جمعی از برنامه نویسان، طراحان گرافیک، مدیران پروژه و طراحان واسط کاربري که درگیر توسعه
نرم افزار هستند براي رسیدن به هدف خاصی دورهم جمع می شوند. در اکثر موارد، هکاتون ها با هدف ایجاد یک نرم افزار کاربردي و

 
مفید رخ می دهند. 

هکاتون فرصتی است که شرکت ها و صنایع به واسطه آن می توانند یک رویداد طوفان فکري ایجاد کنند که در آن راه حل هاي
ممکن را مورد بررسی قرار داده و صاحبان ایده را آموزش دهند، و در نهایت از تخصص دیجیتال آنها براي مشکلات واقعی صنعت بهره

 
مند شوند. 

فناوري هاي دیجیتال، تجزیه و تحلیل داده ها و اتوماسیون همراه با یکپارچه سازي، فرصت هاي هیجان انگیزي براي صنعت معدن
ایجاد کرده اند. این فناوري ها کمک شایانی به بهبود نتایج ایمنی و محیطی، افزایش بهره وري، ارتقا چرخه زندگی تجهیزات، کاهش

 
ریسک اکتشاف و غیره می کنند. 



مهلت ثبت نام در این رویداد که با هدف به کارگیري فناوري هاي نوظهور در صنایع معدنی و حرکت صنعت به سمت تحول دیجیتال
برگزار می شود تا 19 خردادماه سال جاري است.



طرح توسعه مشاغل خانگی، جایگاه این مشاغل را در اقتصاد کشور توسعه می

دهد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل گفت: جهاد دانشگاهی در طرح مشاغل خانگی با استفاده از شبکه کارشناسان، مشاوران و
تسهیل گران خود در سراسر کشور با بهره مندي از ظرفیت هاي سازمان هاي دولتی و غیردولتی بویژه بخش خصوصی، حلقه

هاي مفقوده و خلا طرح هاي مشابه قبلی را شناسایی و نقش و جایگاه این مشاغل در اقتصاد ...

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل گفت: جهاد دانشگاهی در طرح مشاغل خانگی با استفاده از شبکه کارشناسان، مشاوران و
تسهیل گران خود در سراسر کشور با بهره مندي از ظرفیت هاي سازمان هاي دولتی و غیردولتی بویژه بخش خصوصی، حلقه هاي

 
مفقوده و خلا طرح هاي مشابه قبلی را شناسایی و نقش و جایگاه این مشاغل در اقتصاد کشور را توسعه خواهد داد. 

به گزارش ایکنا از اردبیل، مهران اوچی اردبیلی، رئیس
جهاددانشگاهی استان اردبیل شنبه یکم خردادماه، در مراسم عقد
تفاهم نامه همکاري مشترك بین جهاددانشگاهی اردبیل و
شرکت تعاونی 935 تولید پوشاك، گفت: مشاغل خانگی منبع
درآمد پایداري براي خانواده ها می تواند باشد به همین خاطر
طرح توسعه مشاغل خانگی به کارفرمایی وزارت کار، تعاون و رفاه
اجتماعی توسط جهاددانشگاهی در 31 استان کشور در حال اجرا

 
است. 

اوچی اردبیلی افزود: به منظور اجرا و پیاده سازي این طرح، جهاد
دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیل گر مکلف به شناسایی، توانمندسازي (آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی

 
و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار با بهره مندي از شبکه هاي افقی و عمودي شد. 

وي ادامه داد: جهاد دانشگاهی در این طرح با استفاده از شبکه کارشناسان، مشاوران و تسهیل گران خود در سراسر کشور با بهره
مندي از ظرفیت هاي سازمان هاي دولتی و غیردولتی بویژه بخش خصوصی، حلقه هاي مفقوده و خلا طرح هاي مشابه قبلی را

 
شناسایی و نقش و جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد کشور را توسعه خواهد داد. 

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل با استقبال از فعالیت هاي صورت گرفته در شرکت تعاونی 935 تولید پوشاك خاطرنشان کرد:
وجود چنین شرکت هایی با فعالیت هاي شاخص و حجم کاري گسترده، یکی از نیاز هاي جدي استان جهت افزایش کارآفرینی به

 
خصوص در بخش مشاغل خانگی است. 

اوچی اردبیلی با تشریح مزایا و ویژگی هاي طرح مشاغل خانگی افزود: جهت رونق مشاغل خانگی به همکاري پیشران هاي کارآفرینی
نیازمندیم تا بتوانند ضمن بکارگیري متقاضیان طرح، شغل و درآمد پایداري براي آن ها ایجاد کنند که البته مشوق هاي ویژه اي نیز

 
براي چنین پیشران هایی در نظر گرفته شده است. 



در این مراسم بهرنگ کوهی، معاون آموزشی جهاددانشگاهی استان اردبیل و میثم ضارب نیا، مسئول دبیرخانه طرح ملی توسعه
مشاغل خانگی اردبیل ضمن ارائه توضیحاتی در مورد آمار ثبت نام کنندگان رشته خیاطی ابراز امیدواري کردند که با انجام همکاري

 
مشترك با این شرکت، متقاضیان این رشته بتوانند صاحب شغل با درآمد مناسب شوند. 

فرهاد کوهی، مدیرعامل شرکت تعاونی 935 تولید پوشاك نیز در این مراسم ضمن استقبال از عقد تفاهم نامه مشترك با
جهاددانشگاهی استان اردبیل گفت: امیدواریم این همکاري مشترك علاوه بر کمک به افزایش تولید این کارگاه، قدم مبارکی در

 
اشتغال و کارآفرینی براي متقاضیان طرح مشاغل خانگی باشد. 

در حاشیه این مراسم رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل به همراه کارکنان دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان اردبیل از

 
قسمت هاي مختلف این شرکت تولیدي بازدید و از نزدیک در جریان فعالیت هاي آن قرار گرفتند. 

انتهاي پیام



صندوق پژوهش و فناوري براي توسعه هوش مصنوعی راه اندازي شد

منبع: ایستناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/03/01

صندوق پژوهش و فناوري غیر دولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» با هدف توسعه هوش مصنوعی با راهبري
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و شرکت دانش بنیان پارت راه اندازي شده است. به گفته مدیرعامل شرکت پارت

مجوز این صندوق صادر شده و درحال طی کردن مراحل ثبت است و به زودي فعالیت خود را آغاز می کند. ...

صندوق پژوهش و فناوري غیر دولتی «توسعه فناوري هاي
نوظهور دیجیتال» با هدف توسعه هوش مصنوعی با
راهبري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و شرکت
دانش بنیان پارت راه اندازي شده است. به گفته مدیرعامل
شرکت پارت مجوز این صندوق صادر شده و درحال طی
کردن مراحل ثبت است و به زودي فعالیت خود را آغاز می

 
کند. 

به گزارش روابط عمومی شرکت دانش بنیان پارت؛ علی رسولی زاده، مدیرعامل شرکت پارت با اشاره به اینکه این صندوق به صورت
تخصصی در حوزه هوش مصنوعی فعالیت می کند و از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها حمایت مالی و معنوي خواهد داشت،
گفت: «صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی توسعه فناوري هاي نوظهور با سرمایه 20 میلیارد تومانی فعالیت خود را آغاز خواهد

 
کرد.» 

او در ادامه به سهامداران این صندوق اشاره و بیان کرد: «سهامداران این صندوق پژوهش و فناوري، ستاد توسعه فناوري هاي حوزه
اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، شرکت دانش بنیان پارت و چهار نهاد دیگر، از جمله

 
شرکت توسعه سرمایه گذاري دانشگاه تهران است.» 

به گفته رسولی زاده صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» به صورت تخصصی با تمرکز بر
مباحث هوش مصنوعی، بلاکچین، اینترنت اشیاء، واقعیت افزوده و مجازي، هوشمندسازي صنایع تولید هوشمند و نسل چهارم صنعتی
و کلان داده و پردازش ابري راه اندازي شده تا خدمات مالی مورد نیاز را به شرکت هاي فعال در این حوزه ها ارائه و آنها را پشتیبانی

 
کند. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت گفت: «صندوق هاي پژوهش و فناوري با هدف حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ
ها در کشور راه اندازي شده اند. با توجه به جاي خالی صندوقی که به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی کار کند، صندوق

 
پژوهش و فناوري غیردولتی توسعه فناوري نوظهور تأسیس شد.» 

رسولی زاده افزود: «حمایت مالی وظیفه اصلی صندوق هاي پژوهش و فناوري است؛ اما حمایت معنوي نیز در دستور کار این صندوق



 
تخصصی قرار خواهد گرفت تا فعالان این اکوسیستم بتوانند در حوزه کاري خود به رشد و توسعه دست یابند.» 

او ادامه داد: «این صندوق با هدف توسعه کسب و کارهاي دانش بنیان مبتنی بر فناوري در حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي در
کشور و توسعه کارآفرینی دانش بنیان و فناورانه با استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و دانش آموختگان کشور راه اندازي
شده است. افزایش سهم دانش و فناوري در سبد صادرات خدمات و محصولات صادراتی کشور، نفوذ دانش و فناوري حوزه اقتصاد
دیجیتال در صنایع و کسب و کارهاي کشور، ترغیب بخش خصوصی به مشارکت فعال در فرآیند توسعه فناوري و نوآوري حوزه اقتصاد
دیجیتال و کمک به توسعه کسب و کارها از طریق کاهش ریسک و مخاطرات فرآیند ایده تا تجاري سازي در حوزه اقتصاد دیجیتال از

دیگر اهداف راه اندازي این صندوق بوده است.»



کارآفرینان سرداران حوزه اقتصادي هستند/فعالیت 16 مرکز مشاوره کار

آفرینی در مازندران/کارآفرینان داخلی نیازهاي مصرف کنندگان را اغنا

کنند

منبع: ایلناشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/03/01

سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر مازندران امروز با حضور استاندار مازندران برگزار شد.

 
سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر مازندران امروز با حضور استاندار مازندران برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري ایلنا، کامران اصغري امروز شنبه در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر با اشاره به اینکه متولی برگزاري
جشنواره کارآفرینان برتر از سال 1385 به این اداره کل واگذار شد،گفت: تاکنون 13 جشنواره برگزار شد که سه هزار کارآفرین برتر به

 
این جشنواره راه پیدا کردند و از این تعداد 140 کارآفرین ملی در بخش هاي اقتصادي ، خدمات و صنعت بوده اند. 

وي ، توسعه کارآفرینی ،معرفی الگوهاي کارآفرین برتر کشور، تزریق امید به جوانان و فارع اتحصیلان دانشگاهی و معرفی الگوهاي برتر

 
نمونه اي از اهداف برگزاري این جشنواره است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران به فعالیت 16 مرکز مشاوره کارآفرینی در استان خبر داد و گفت: در نظر داریم تا پایان

 
شهریور 5 مرکز دیگر به این مراکز اضافه کنیم. 

اصغري توانمند سازي کسب و کارهاي نوپا را از دیگر اقدامات این اداره کل برشمرد و از فعالیت 3 مرکز شتاب دهی در استان خبر داد

 
و افزود: مراکز رشد و شتابدهی کسب و کار با هدف اشتغالزایی و کارآفرینی در استان فعالیت می کند. 

 
وي اعلام کرد: استان مازندران با 162 درصد تحقق یارانه و دستمزد رتبه دوم را به خود اختصاص داده است. 

 
کارآفرینان داخلی نیازهاي مصرف کنندگان را اغنا کنند 

خیریانپور در ادامه این جشنواره با بیان اینکه کارآفرینان پیشگامان رونق تولید هستند از زحمات کارآفرینان در شرایط سخت کرونایی

 
و اقتصادي قدردانی کرد و گفت: در سال 

تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها کارآفرینان در حوزه تولید با استفاده از خودباوري ،نوآوري و پشتکار و با استفاده از فناوري هاي

 
نوین و دانش بنیان براي ارتقاي تولید تلاش بیشتري داشته باشند. 

وي با بیان اینکه کارآفرینان و تولیدکنندگان با تولیدات داخلی نیازهاي مصرف کنندگان را اغنا کنند، تاکید کرد که کارآفرینان در

 
فعالیت هاي اقتصادي به سه اصل نیاز،استمرار و اهلیت توجه ویژه داشته باشند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري مازندران با تاکید بر اصل نیاز گفت: اولویت ها و نیازمندي هاي اقتصادي با تاکید استاندار



 
در استان پیش بینی شد که میتوان به فعال سازي دیپلماسی اقتصادي، فعال سازي بنادرو پایانه هاي صادراتی اشاره کرد. 

خیریانپور افزود: می طلبد کارآفرینان ما در حوزه کشاورزي به جهت اهمیت فناوري هاي نوین بویژه در زمینه اصلاح بذر در حوزه

 
زراعت، اصلاح ارقام در حوزه باغداري، اصلاح دام و طیور ورود پیدا کنند. 

وي تلفیق صاحبان قدرت سیاسی، اقتصادي و علمی را در این حوزه مهم دانست و ادامه داد: امروز همه دستگاه هاي اجرایی براي رفع

 
مانع زدایی، صدور مجوزها پاي کار هستند. 

 
کارآفرینان سرداران حوزه اقتصادي هستند 

 
استاندار مازندران با بیان اینکه کارآفرینان سرداران حوزه اقتصادي هستند، گفت: از کارآفرینان با جدیت حمایت می کنیم. 

احمد حسین زادگان نیز در این مراسم با بیان اینکه باید الگوي هاي موفق بصورت عملی و عینی به نسل جوان شناسانده شود، گفت:

 
باید با حذف موانع و بستر سازي زمینه فعالیت کارآفرینان را در حوزه هاي مختلف فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه کارآفرینان سرداران حوزه اقتصادي هستند،از تلاش کارآفرینان استان قدردانی کرد که توانستند در شرایط سخت

 
اقتصادي افتخارات خوبی را در زمینه هاي مختلف اقتصادي کسب کنند. 

استاندار مازندران گفت: هم اکنون 1050 هکتار زمین به عرصه شهرك هاي صنعتی استان اضافه شده است، گفت: این امر بستر مهم

 
براي ورود سرمایه گذاران در این استان است. 

حسین زادگان بیان کرد: بسترهاي جدید مانند زراعت چوب و اقتصاد دریامحور به ظرفیت اقتصادي استان افزوده شد که می تواند در

 
ایجاد اشتغال و ارتقاي اقتصادي موثر است. 

وي ادامه داد: در شوراي گفتگو و بخش خصوصی تلاش داریم تا از سرمایه گذاران حمایت کنیم و با تسهیل گري ورود سرمایه گذاران

 
به حوزه اقتصادي، گردشگري و غیره را به خوبی فراهم کنیم. 

حسین زادگان به ظرفیت اوراسیا اشاره کرد و گفت: می توان با بهره گیري از ظرفیت بازارهاي صادراتی کشورهاي حاشیه خزر و عضو

 
اتحادیه اوراسیا براي رونق اقتصادي استان گام هاي خوبی برداشت. 

استاندار مازندران با اشاره به این که امروز همه ظرفیت هاي کشور و نظام براي رونق تولید پاي کار هستند، بیان کرد: هدف اساسی از

 
حمایت از کارآفرینان و تولیدکنندگان؛ حفظ اشتغال موجود و رونق تولید است. 

وي گفت: اگر چه شرایط کرونا و تحریم شرایط را براي تولیدکنندگان و کارآفرینان سخت کرده است اما ما مکلفیم بدون ملاحظات

 
اجتماعی و اداري کمک حال تولیدکنندگان باشیم. 

استاندار مازندران گفت: سعی کردیم در حوزه گردشگري دریایی فعالیت براي سرمایه گذار فراهم کنیم و تولید تنها راه توسعه کشور

 
است. 



به گزارش خبرگزاري ایلنا در این مراسم از کارآفرینان برتر استان مازندران تجلیل شد.



18سئوال از نامزدان:براي کسري بودجه،بانکها، نرخ حامل ها و...چه برنامه

ایی دارید؟

منبع: بورس پرسشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/03/01

44 اقتصاددان ایرانی 18 سئوال از جمله دریاره کسري بودجه ، قیمت حامل هاي انرژي،اصلاح ساختار بانک ها و... از نامزدان
ریاست جمهوري مطرح کرده و خواهان پاسخ شفاف شدند .

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، 44 اقتصاددان ایرانی با راه اندازي پویش ""اقتصاد براي آینده ایران"" و با صدور بیانیه اي

 
از نامزدان ریاست جمهوري خواستد به 18 سؤال اقتصادي- سیاسی پاسخ شفاف دهند تا آینده اقتصاد ایران مشخص شود. 

در میان این گروه ، استادان دانشگاه از اقصی نقاط ایران و نیز خارج از کشور مانند خیرخواهان، اندایش، بخشی، شیرازي، صالح نیا،

 
امام وردي و درخشنده و عباس امینی فرد از دانشگاه استراسبورگ فرانسه حضور دارند. 

 
متن بیانیه : 

پویش اقتصاد براي آینده ایران مستقل از هر جناح سیاسی و نامزدان خاصی بوده و صرفاً نظرات برخی اقتصاددانان را براي بهبود
شرایط اقتصادي منعکس می کند. بنا به مسئولیت اجتماعی اقتصاددانان، هدف این پویش شفاف تر شدن برنامه نامزدان ریاست
جمهوري و افزایش آگاهی مردم براي انتخاب بهتر است و از نامزدان ریاست جمهوري می پرسد: چه اقدام کاربردي مشخصی براي

 
رفع هر یک از معضلات و مسائل اقتصادي مهم کشور انجام خواهند داد؟ 

همیشه بین اهداف اقتصادي یک بده-بستان وجود دارد و سیاستمدار باید بتواند با قید محدودیت منابع، تصمیم بهینه بگیرد. هدف
این پویش شفاف سازي انواع بده-بستان ها است و پرسیدن از سیاستمدار که براي تحقق وعده کدام متغیر اقتصادي را می خواهد
فداي آن کند؟ ممکن است اجراي یک سیاست در کوتاه مدت باعث فشار بیشتر بر مردم شود اما در میان مدت و بلند مدت موجب

 
افزایش رفاه پایدار شود. 

معمولاً نامزدها تلاش می کنند توجه مردم را به سمت بهبود رفاه زودگذر با شعارهاي عامه پسند جلب کنند تا موفق شوند رأي عده

 
بیشتري را به خود اختصاص دهند. لذا باید مردم را هوشیار کرد که هنگام انتخاب خود عوامفریبان را تشخیص دهند. 

 
ایران و رئیس جمهوري به لحاظ اقتصادي، براي سال هاي آینده باید در مسیر زیر گام بردارد: 

1- افزایش رشد اقتصادي و اشتغال پایدار. 2- کاهش نرخ تورم به تک رقمی و سپس تورم زیر 5 درصد. 3- کاهش فقر و بهبود توزیع
درآمد. 4- حفظ ارزش پول ملی. 5- افزایش نرخ مشارکت اقتصادي زنان. 6- کاهش فساد و ایجاد شفافیت. 7- ایجاد امنیت اقتصادي
و کاهش ریسک و هزینه مبادله. 8- ایجاد و تقویت بسترها و ساختار رقابتی اقتصاد و بهبود رقابت پذیري اقتصاد ایران در زنجیره
تولید ارزش جهانی 9- انضباط مالی و پولی. 10- تعامل سازنده با دنیا، دیپلماسی قوي و رفع تحریم. 11- تنظیم اقدامات سیاسی در
جهت اهداف اقتصادي و حداکثرسازي رفاه اجتماعی. 12- استفاده بهینه و پایدار از منابع طبیعی و سرمایه اي. 13- هماهنگ سازي
همه اجزاي قدرت کشور در جهت اهداف بهینه اقتصادي. 14- قانع کردن مردم براي اندیشیدن به عواقب بلندمدت برنامه هاي رفاه



زودگذر و پذیرش سختی برنامه هایی که رفاه بلندمدت دارند. 15- تقویت عدالت در تصویب و اجراي قوانین و مقررات. 16- زدودن

 
سیطره سنت گرایی تجدد ستیز از نظام اقتصاد سیاسی کشور. 17- تقویت جایگاه قوه مجریه 

 
18 سئوال از نامزدان 

جهت صراحت و شفافیت برنامه و اقدام عملی نامزدها ، پرسش هایی مطرح می شود که براي گام نهادن در این مسیر به عنوان رئیس

 
جمهوري چگونه می خواهید اقدام کنید؟ پرسش هاي 18 گانه عبارتند از: 

1- در بین اهداف عمده اقتصادي (رشد اقتصادي، اشتغال کامل، کاهش تورم به تک رقمی و ثبات قیمت ها، بهبود توزیع درآمد و
کاهش فقر و توسعه پایدار زیست محیطی)، کدام یک از اولویت بیشتري براي شما برخوردار است؟ یا کدام ترکیب را انتخاب می

 
کنید؟ 

2- براي ایجاد رشد اقتصادي و اشتغال به جز به کارگیري سیاست هاي متعارف اقتصادي، اجرا، هماهنگی، کاهش زمینه هاي فساد و
رانت، شناسایی و مدیریت تعارض منافع، کاهش ریسک هاي اقتصادي و سیاسی، تشویق انگیزه هاي تولید، شایسته سالاري، اصلاحات
در نظام بانکی و نظام مالیاتی، بهبود فضاي کسب و کار، کاهش مداخلات قیمتی و آزادي اقتصادي، تعامل با دنیا و مقررات زدایی از

 
تولید، و ... مهم هستند. 

چه برنامه ي اجرایی براي حل این موارد و حصول به رشد هاي اقتصادي 6 درصدي و بالاتر دارید؟ یا حل کدام یک از موارد فوق را

 
جزو اولویت کاري می دانید؟ 

3- می دانیم چاپ پول براي تأمین کسري بودجه هاي مداوم و تسهیلات و اعتبارات تکلیفی به بانک ها، نبود قدرت قانونی کافی بانک
مرکزي براي نظارت قوي بر بانک ها و در کل سلطه عام مالی، موجب تورم است. در عمل چگونه می خواهید بر این مشکل فائق شوید
در حالی که نیازمند انضباط و شفافیت مالی و پولی، خرج نکردن از خلق پول، دادن قدرت قانونی کافی به مقام پولی و در افتادن با

 
هسته سخت قدرت و جلوگیري از کژمنشی ها و فساد نهادهاي مختلف پولی و مالی است؟ 

4- درحال حاضر اکثر منابع تأمین بودجه و تکالیفی که دولت به بانک ها براي تأمین اعتبار خارج از ارقام سند بودجه می کند از
جیب طبقه متوسط و کم درآمد (مالیات و مالیات تورمی) و نه ثروتمندان، تأمین می شود. چگونه می خواهید نظام مالیاتی را اصلاح

 
کنید؟ که اولاً از ثروتمندان مالیات بیشتري گرفته شود و ثانیاً مالیات منبع اصلی این خرج ها باشد و نه خلق پول. 

5- آیا می توانید اصلاحات ساختاري را در بودجه با توجه به فشارها و تضاد منافعی که وجود دارد،انجام دهید که کسري بودجه و
تورم کاهش و بودجه کارآمدتر شود؟ آیا می توانید نظام سنجش بهره وري عوامل تولید که در اختیار دولت و شرکت هاي دولتی

 
است، را براي اصلاح بودجه مستقر کنید؟ 

6- براي به اتمام رساندن طرح هاي نیمه تمام چه برنامه اي دارید و چه ساز و کار می خواهید پی بگیرید که طرح هاي جدید بموقع

 
به پایان رسند؟ 

7- ثبات اقتصاد کلان یک مؤلفه مهم و تعیین کننده در سرمایه گذاري، تولید و کلاً برنامه فعالین اقتصادي است. چگونه می توانید
شرایطی را فراهم کنید که قیمت ها و نرخ ارز (که با چرخه هاي تکراري شوك ارزي مواجه بوده ایم) بر اساس مکانیزم بازار تعیین



 
شود و بدون دخالت مستقیم دولت، نوسانات شدید آن گرفته شود؟ 

8- می دانیم قسمتی از تورم سال هاي اخیر ناشی از تحریم است. چگونه می خواهید تحریم را از میان بردارید یا اقتصاد را از نو در
معرض تحریم هاي جدید قرار ندهید؟ تحریم غیر از اثر بر تورم، روي تولید ملی و ثبات اقتصادي، انتقال فناوري، سلامت و درمان، فقر

 
و رفاه و... هم آثار عمیق گذاشته است. 

9- ایران داراي یکی از پایین ترین نرخ هاي مشارکت اقتصادي زنان (14درصد) است که موجب فقر است. چه راهکاري براي افزایش

 
نرخ مشارکت زنان دارید؟ اولویت اشتغال کدام گروه هدف است؟ 

10- می دانیم نبود امنیت اقتصادي و سیاسی و ریسک هاي بالا موجب کاهش سرمایه گذاري است، (به طوریکه که طی سال هاي
قبل نرخ سرمایه گذاري خالص منفی شده است) چگونه می خواهید امنیت اقتصادي ایجاد کنید و ریسک را کاهش دهید که هم

 
امکان رشد سرمایه گذاري بیشتر فراهم شود و هم از فرار سرمایه به خارج جلوگیري شود؟ 

11- عموم مردم به دنبال کنترل و دخالت بیشتر دولت هستند در حالی که این دخالت ها هم جنبه هاي رقابتی اقتصاد را خدشه دار
می کند و هم سبب بزرگتر شدن هزینه هاي دولت و کسري بودجه و تورم و ناکارایی و سردرگمی فعالان اقتصادي است. چگونه می
توانید آنها راضی کنید که با دخالت و پول پاشی اوضاع بدتر می شود و دولت باید فقط با سیاستگذاري و تنظیم قواعد بازي و توزیع

 
مجدد طی نظام مالیاتی و یارانه، بازارها را با ثبات کنید؟ 

 
12- آیا برنامه اي براي اصلاح قیمت حامل هاي انرژي دارید؟ چگونه عمل می کنید که منافع آن بیشتر از عوارض آن باشد؟ 

 
13- براي اصلاح ساختار بانک ها و صندوق هاي بازنشستگی چه برنامه اي دارید؟ 

14- براي مدیریت منابع آبی در سطح فضاي منطقه اي و در سطح فعالیت هاي اقتصادي، خصوصاً براي پروژه هاي اقتصادي جدید

 
چه برنامه عملی دارید؟ 

15- عوامل غیر اقتصادي متعددي (مانند سیاست خارجی و نحوه بازي در منطقه و دنیا، نظام قضایی، نظام انگیزشی و پاداش و تنبیه،
تضاد و جنگ قدرت باندها و جناح هاي مختلف، مشارکت ندادن احزاب و اندیشمندان مختلف در تصمیم گیري ها، ناهماهنگی بین
نهادهاي مختلف حاکمیت، دخالت ها، مصوبات مختلف و لحظه اي سر در گم کننده و احیاناً متناقض، حکمرانی ضعیف، انحصارات،
مجوز ها و امضاهاي طلایی، تفکر غالب در اولویت نبودن اقتصاد، سیطره سنت گرایی تجدد ستیز، ترجیح منافع باندي و گروهی بر
منافع اجتماعی مردم در بین مسئولان و گسترش فساد) بر اقتصاد سایه افکنده اند. به عنوان رئیس جمهوري چگونه می توانید آنها را

 
در جهت بهبود اوضاع اقتصادي و رفاه مردم همسو کنید؟ 

16- براي اینکه بتوان رفتار فعالان اقتصادي را در یک اقتصاد نوین و پیچیده، کنترل و هدایت نمود، باید انگیزه هاي فردي را رسمیت
شناخت که آن هم بیشتر بر منفعت شخصی استوار است. سپس با همین ساز وکار (مشوق ها و تنبیهاتی که بر نفع شخصی آنها اثر

 
می گذارد) رفتار آنها را به سمت بهینه اجتماعی و هدفمند هدایت کرد. 

دولت چقدر به این مقوله واقف است و چگونه در بخش هاي مختلف می خواهد آن را اجرایی کند تا کمتر به توصیه هاي اخلاقی و
ارزشی در کنترل فساد، سرپیچی ها و کژمنشی ها بپردازد؟ این مورد می تواند مبناي علمی براي کاهش فساد، قاچاق کالا و ارز و هر



 
نوع رفتار انحرافی از قوانین و مقررات باشد. 

17- براي عملکرد مطلوب اقتصادي نیازمند گروه اقتصادي قوي، هماهنگ و با استراتژي توسعه اي مشخص علمی است. چه شاخص
هایی براي انتخاب گروه اقتصادي (رئیس سازمان برنامه و بودجه، رئیس بانک مرکزي، وزیر اقتصاد، وزیر صمت، وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و دیپلماسی اقتصادي) در نظر دارید؟ این گروه را معرفی کنید. چه ساز و کاري براي استفاده پیوسته از پتانسیل کارشناسی

 
موجود در سطح کشور دارید؟ 

18- در پایان براي متعهد ماندن بر وعده ها و پاسخگویی به مردم، چه ساز و کاري را براي رصد و پایش این وعده ها توسط رسانه ها

 
و اقتصاددانان مستقل پیشنهاد می دهید؟ 

انتهاي پیام



پیش بینی مقامات آمریکا درباره کاهش اشتغال در ماه مه

منبع: تسنیمشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/03/01

مقامات فدرال رزرو آمریکا و همچنین داده هاي جدید بانک مرکزي دالاس از کاهش انتظارات براي رشد مشاغل طی ماه مه
خبر دادند.

مقامات فدرال رزرو آمریکا و همچنین داده هاي جدید
بانک مرکزي دالاس از کاهش انتظارات براي رشد مشاغل

 
طی ماه مه خبر دادند. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از رویترز، مقامات
فدرال رزرو آمریکا و همچنین داده هاي جدید بانک
مرکزي دالاس از کاهش انتظارات براي رشد مشاغل طی

 
ماه مه خبر دادند. 

رابرت کاپلان، رئیس فدرال رزرو دالاس، روز جمعه گفت
که مشکلات استخدام تا ماه مه ادامه داشته است و احتمالاً منجر به گزارش اشتغال ضعیف دیگري پس از اضافه شدن 266000

 
موقعیت شغلی در آوریل که کمتر از حد انتظار بود، خواهد شد. 

یک نظرسنجی که روز جمعه به منظور ارائه بررسی روند اشتغال ملی در اواسط ماه پیش از این توسط فدرال رزرو دالاس منتشر شده

 
بود، به تضعیف رشد اشتغال اشاره داشت. 

 
نرخ بیکاري در آمریکا به 6.1 درصد رسید 

 
بیکاري در آمریکا به بالاترین رقم طی 3 ماه گذشته رسید 

کاپلان در کنفرانس فناوري دالاس گفت: این امر به تعدادي از عوامل از جمله پرداخت مزایاي بیکاري و عدم مراقبت از کودکان نسبت

 
داده شده است و این مسائل ساختاري، که ما در گزارش ماه آوریل مشاهده کردیم ... تمام این تنش ها فوراً از بین نخواهد رفت. 

وي افزود: ما فکر می کنیم که شما گزارش عجیب و غریب یا غیرمعمول دیگري خواهید دید ... مشاغل به ما می گویند که تقاضاي

 
زیادي دارند اما نمی توانند کارگران ماهر یا غیر ماهر پیدا کنند. 

پاتریک هارکر، رئیس فدرال رزرو فیلادلفیا نیز روز جمعه به عنوان دومین مقام فدرال رزرو به همراه کاپلان خواستار شروع سریعتر
گفتگوها در مورد زمان و سرعت کاهش 120 میلیارد دلار خرید ماهانه اوراق قرضه بانک مرکزي شد.



افشار: مردم به کسانی که نماد تداوم دولت فعلی هستند رأي نمی دهند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/03/01

 گروه سیاسی خبرگزاري فارس ـ مرتضی علیزاده: با وجود
انتقادات صریحش به رویکردهاي دولت یازدهم و دوازدهم که آن ها را موجب خلأهاي شدید معیشتی براي مردم می داند، اما معتقد
است رئیس جمهور آینده نباید لزوما اقتصاددان باشد، زیرا معضلات کشور محدود به عرصه اقتصادي نیست و بلکه بعضی مشکلات در
این حوزه ریشه در عرصه هاي فرهنگی و اجتماعی دارد. فرمانده اسبق سازمان بسیج مستضعفین می گوید که نامزدهاي حامی تداوم

 
وضع موجود هیچ حرف جدیدي براي گفتن ندارند و هدفشان از دو گانه سازي ها صرفا فریب افکار عمومی است.  

 
مشروح گفت وگوي ما با علیرضا افشار داوطلب کاندیداتوري در انتخابات ریاست جمهوري را ذیلا بخوانید: 

 
  

 
 

 
  

فارس: در آستانه پایان بررسی صلاحیت هاي داوطلبان انتخابات ریاست جمهوري هستیم و حداکثر تا سه روز دیگر اسامی کاندیداهاي



 
انتخابات اعلام شود. اوضاع انتخاباتی کشور را چگونه می بینید؟ 

افشار: شرایط انتخابات از جهت مشارکت مردم روز به روز بهتر می شود به ویژه وقتی رقابت ها جدي تر می شود این مشارکت پررنگ
تر خواهد شد، البته من معتقدم یکی از عوامل مؤثر در مشارکت مردم ایجاد امید است و باید در این مسیر نامزدها برنامه هایشان را

 
ارائه دهند که البته باید برنامه هاي عملی باشد نه شعارگونه.  

فارس: چندي پیش از سوي برخی چهره ها و کارشناسان نکته اي مطرح شد مبنی براینکه مردم به جاي نگاه به برنامه هاي کاندیداها

 
به کارنامه آنها نگاه کنند 

افشار: به نظر من هر دو لازم است چون به هر حال کسی که مدعی مدیریت در سطح کلان کشور است باید ارزیابی شود که در
مدیریت هاي گذشته اش موفق بوده است یا نه؛ مقام معظم رهبري هم در نطق ابتداي سال خود فرمودند که رئیس جمهور فقط نباید
در عرصه هاي اقتصادي حرف براي گفتن داشته باشد؛ بلکه باید در حوزه هاي اجتماعی و فرهنگی هم حرف براي گفتن داشته باشد.
مردم باید ببینند که آیا این عرصه ها در تجربیات نامزدها پررنگ است یا نه؟ و این تنوع تخصص یک امتیاز است. هم از جهت

 
مشارکت حداکثري ...  

 
فارس: البته این مشارکت متاسفانه در نظرسنجی هاي اولیه میزان بالایی را نشان نمی داد 

افشار: بله، ولی به مرور هرچه جلوتر می رویم بهتر می شود. از نظر رقابت بین افراد و طیف ها رقابت جدي را شاهد هستیم و فکر می

 
کنم شوراي نگهبان یکی از مشکل ترین تأیید صلاحیت ها را پیش رو دارد.  

فارس: غیر از تقسیم بندي سنتی اصلا ح طلب و اصولگرا یک نوع تقسیم بندي دیگر هم که تقریباً همپوشان با این است داریم و آن

 
موافقان تداوم وضع فعلی حوزه اجرایی کشور و هواداران تغییر وضع موجود هستند 

افشار: مردم امروز به هیچ وجه زیر با تداوم وضع موجود نمی روند و اگر احساس کنند کسانی نماینده تدوام وضع موجود خواهند بود
به آنها رأي نخواهند داد و درباره تغییر و تحول معتقدند که باید برنامه ها این تغییرات را عملی بسازد از جمله در حوزه اشتغال،

 
معیشت، تولید و ... همچنین آسیب هاي اجتماعی مثل اعتیاد، طلاق، حاشیه نشینی، مسائل امنیتی، امنیت عمومی و ... 

من خودم اکنون 50 برنامه تحول آفرین را براساس تجربیات گذشته خود تدوین کرده ام که با کمک هاي گروه هاي کارشناسی جمع

 
آوري شده است. در کل معتقدم که برنامه باید به مردم امید و حس خوب درباره آینده بدهد.  

 
فارس: به غیر از برنامه، بحث چهره اي که بتواند رأي مردم را هم فی نفسه جمع کند اهمیت دارد.  

افشار: چهره هایی که محبوبیت خاصی بین مردم دارند به شرط مدیریت لازم می توانند پس از جمع آوري رأي مردم برنامه هاي خود

 
را هم عملیاتی بسازند. 

فارس: برخی تحلیل هاي منتقدان و حتی حامیان دولت هاي یازدهم و دوازدهم صراحت دارد که بعضی بی کفایتی ها در این هشت

 
سال اخیر در تاریخ چند دهه اخیر کشور بی سابقه بوده است . . . 



 
افشار: بله، این هشت سال اخیر که واقعاً در نوع خود بی نظیر بود. 

 
کارت سوخت را صرفا به این علت که دولت دهم آن را وضع کرده بود جمع کردند 

به طوري که حوزه هایی که متولی آن وزرایی بودند که سال ها سابقه وزارت داشتند کار بر زمین مانده بود! کارت سوخت را صرفا به
این علت که دولت دهم آن را وضع کرده بود جمع کردند و البته باز مجبور شدند دوباره آن را برقرار کنند. چقدر باید سطح فکري
شان پایین باشد که به این دلیل یک طرح مفید را کنار بگذارند. هزینه این قطع و وضع کردن ها براي کشور کم نبود. انسان باورش

 
نمی شود مدیرانی با این حجم از تجربه و سابقه مدیریت طولانی در کشور دست به چنین کارهایی بزنند.  

 
  

 
 

 
  

فارس: اینطور به نظر می رسد که نامزدهاي طرفدار موجود و سیاست هاي دولت فعلی هم نمی خواهند با آدم هاي چندان متفاوتی

 
نسبت به مدیران فعلی در دولت فعلی کار کنند. 

 
افشار: دقیقاً همین است. 

 
نامزدهاي حامی تداوم وضع موجود هیچ حرف جدیدي براي گفتن ندارند 

 
نامزدهاي حامی تداوم وضع موجود هیچ حرف جدیدي براي گفتن ندارند . . . 

اما می خواهم به نکته دیگري اشاره کنم؛ یک آدرس غلطی که این  روزها داده می شود این است که رئیس جمهور حتماً باید یک
اقتصاددان باشد. در حالی که ما غیر از حوزه اقتصادي حوزه هاي امنیتی و اجتماعی هم داریم. تأثیر عرصه فرهنگ بر روي اقتصاد
بسیار زیاد است. بسیاري از معضلات اجتماعی معلول مسائل اقتصادي نیست بلکه ناشی از مسائل فرهنگی است. مثلاً اعتیاد، بالا رفتن

 
سن ازدواج و کاهش جمعیت بیشتر معلول عوامل فرهنگی و سبک زندگی است.  

فارس: البته به  حدي الان مردم تحت فشار هستند که لازم می بینند علاوه بر رویکردهاي بلندمدت فرهنگی و اجتماعی راهکارهاي



 
کوتاه مدت و میان مدت اقتصادي نیز در دولت آینده براي حل معضلات معیشتی دیده شود . . . 

 
افشار: در برنامه خود من چنین راهکارهایی پیش بینی شده است. 

 
با سپردن اقتصاد به مردم و مردم میزان جذب و اشتغال بالا می رود 

از جمله راهکار کوچک سازي دولت؛ جالب است که بعضی مدیران غربگراي ما به جاي اینکه به دولت هاي غربی نگاه کنند و ببینند
که چقدر روز به روز در حال کوچک شدن هستند براي ایران به دنبال بزرگ کردن دولت هستند. البته در قدم اول، کوچک سازي

 
دولت ممکن است به جمع بیکاران اضافه شود، اما با سپردن اقتصاد به مردم و مردم میزان جذب و اشتغال بالا می رود. 

باید یک نهاد واسط غیرانتفاعی به منظور واگذاري کارخانجات و شرکت هاي دولتی به مردم تعریف شود که کارخانه را از دولت بخرد
و سهام آن را بین مردم تقسیم کند. در این صورت دیگر به افراد واگذار نمی شود تا موضوع سواستفاده هاي مالی پیش بیاید. ما زمانی

 
که در بسیج بودیم درباره بنیاد تعاون بسیج چنین طراحی کردیم و واگذاري هاي موفقی از طریق این بنیاد انجام شد.  

فارس: عمده منتقدان و حتی بسیاري از حامیان سابق دولت فعلی صحبت از ضربه خوردن اعتماد مردم در هشت سال اخیر می کنند

 
این اعتماد را چگونه می توان برگرداند؟ 

 
افشار: یکی از مواردي که در کشور فرصت سوزي و موجب سلب اعتماد مردم شد موضوع سرمایه و بورس بود. 

 
بی عرضگی مدیران اقتصادي دولت دوازدهم فاجعه ملی را در بورس رقم زد 

مردم به جاي اینکه بروند طلا و ارز بخرند پول خود را به بازار سرمایه آوردند که می توانست پشتوانه بزرگی براي کشور شود اما
متولیان امر با یک بی عرضگی فاجعه اي ملی را رقم زدند و به جاي اینکه نقدینگی سرگردان کشور وارد عرصه تولید شود سرمایه

 
مردم به سمت جبران ضرر کارخانه هاي زیان ده هدایت شد. 

ما مدیران توانا براي جلب مجدد اعتماد مردم و نیز به مسئولانی با سابقه و کارنامه پاك و موفق نیاز داریم. مجموع این شاخص ها می

 
تواند مردم را به دولت آینده امیدوار و خوش بین کند و اعتماد آنها را به دستگاه هاي اجرایی کشور احیا کند. 

فارس: مقوله مهم سیاست خارجی که این روزها دستاویز برخی نامزدها شده است. نامزدهایی که سابقه شان در همراهی با

 
رویکردهاي دولت فعلی که منجر به وضع موجود در کشور شده است مشخص و روشن است . . .  

افشار: در این باره دو مطلب دارم اول اینکه موضوع مذاکره به طور کلی یکی از روش هاي تأمین منافع ملی است اما مشکل آن است

 
که برخی دولتمردان، مذاکره را در کانون و محوریت مسائل اقتصادي و معیشتی کشور قرار دادند. 

 
کم توجهی دولت روحانی به دیپلماسی عمومی 

در حالی که نباید مشکلات کشور گره بخورد به مذاکراتی که پایان آن مشخص نیست؛ دوم اینکه کم توجهی دولت فعلی به دیپلماسی

 
عمومی بود که یک ظرفیت و فرصت عظیمی براي دولتمردان ما ایجاد می کند که در همین مذاکرات چانه زنی کنند. 



 
مذاکرات وین باید در حد یک حاشیه باشد 

ظرفیت عظیم افکار عمومی دنیا پشتوانه خوبی براي مذاکره کنندگان کشور ما خواهد بود اما وزارت خارجه ما سازوکار مناسبی براي
بهره گیري از ظرفیت دیپلماسی عمومی ندارد. الان وزارت خارجه ما محدود به سخنگویی شده است در حالی که ایرانیان خارج از
کشور یکی از مغفول مانده ترین ظرفیت هاي سیاست خارجی کشورمان هستند. چرا از ظرفیت انجمن دوستی میان ایران و دیگر

 
کشورها استفاده نمی شود؟ 

 
  

 
 

 
  

 
فارس: شاید به این خاطر که همه تمرکز سیاست خارجی ما روي مذاکره وین است. 

افشار: من مذاکره وین را مردود نمی دانم اما باید در حد یک حاشیه باقی بماند و نباید به متن اصلی سیاست کشور تبدیل شود  به

 
وین باید حداکثر در حد همین مذاکرات کم ثمر چند سال اخیر بها داده شود.  

 
فارس: همان مذاکراتی که به لغو تحریم ها منجر نشد و بلکه تحریم ها پس از آن افزایش هم یافت. 

افشار: بله، و این بار به نظر می رسد همان تجربیات تکرار خواهد شد حداکثر شاید گشایش هاي مختصري ایجاد کنند اما دوباره

 
تحریم ها را برگردانند. 

بعد از خروج آمریکا در برجام یک وحدت ملی در کشور ایجاد شد هم اصلاح طلبان و هم اصولگرایان و همه مردم نسبت به آمریکا بی
اعتماد شدند و یکپارچه علیه این کشور موضع می گرفتند اما این وحدت با مذاکرات وین خدشه دار شد و دوباره گفتمان مذاکره و
ضد مذاکره و میدان و دیپلماسی را مطرح کردند که در نتیجه مسائل اصلی مردم از جمله فشارهاي معیشتی به حاشیه رفت که هدف

 
این دوگانه سازي ها صرفاً ایجاد هیجانات انتخاباتی است. 

هدف دوگانه سازي ها فریب افکار عمومی است 



این دوگانه سازي ها در آستانه انتخابات هدفی جز فریب افکار عمومی ندارد باید نگاه کرد و دید کاندیداها در مسائل اصلی کشور چه

 
برنامه هایی دارند. 

 
فارس: خطاب به نامزدهاي جریان انقلاب و مردم اگر مطلبی دارید بفرمایید. 

افشار: نامزدهاي جبهه انقلاب باید با هم وحدت کنند کسی که کمترین شمّ سیاسی از اوضاع داشته باشد می داند که هرگونه اختلاف
و تعدد نامزدها سم مهلک است. آن کس که اقبال عمومی بیشتري دارد باید در صحنه بماند و سایرین باید نهایتاً تا پیش از انتخابات

 
به سود او کنار بروند تا شاهد برپایی دولت کارآمد و انقلابی باشیم. 

 
اگر رأي مردم بی تأثیر است، پس دولت فعلی را چه کسی روي کار آورد؟ 

نکته دوم خطاب به مردم اینکه این انتخابات آزمون الهی هستند و باید در آن دقت کنیم و کاملاً به این موضوع واقف باشیم که رأي
ما در سرنوشت کشور مؤثر است. اگر رأي مردم بی تأثیر بود پس دولت هشت سال اخیر را چه کسی بر روي کار آورد؟ همین رأي
مردم؛ پس باید دقت کنیم براي چهار سال یا هشت سال آینده به چه کسی رأي بدهیم اگر هم ابهامی در چگونگی انتخاب فرد اصلح
را دارید با چند کارشناس مشورت کنید و تحت تأثیر فضاي رسانه اي انتخاب نکنید هم در خود شرکت در انتخابات و هم درباره

 
انتخاب شخص اصلح مردم مسئولند. 

 
بابت روساي جمهور گذشته نباید نظام را سرزنش کرد 

بابت انتخاب رؤساي جمهور در ادوار گذشته نباید نظام را سرزنش کرد چرا که نظام به رأي مردم تمکین کرده است. در نتیجه رأي
مردم کاملاً در سرنوشت کشور تأثیر دارد و ما باید پاسخگوي رأي خود نیز باشیم و در انتخاب وسواس به خرج دهیم این خواهش من

 
از مردم است. 

انتهاي پیام/



ستاد اقتصاد مقاومتی آذربایجان غربی واحدهاي تولیدي مشکل دار را

شناسایی کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/03/01

گروه استان ها-رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی گفت: ستاد اقتصاد مقاومتی باید فعالتر از سابق واحدهاي تولیدي
مشکل دار یا متوقف را شناسایی و نسبت به رفع مشکل آنان اقدام کند.

گروه استان ها-رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی
گفت: ستاد اقتصاد مقاومتی باید فعالتر از سابق واحدهاي
تولیدي مشکل دار یا متوقف را شناسایی و نسبت به رفع

 
مشکل آنان اقدام کند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ارومیه، ناصر عتباتی در
اولین جلسه با شوراي معاونان، روساء و دادستان هاي حوزه
هاي قضایی که به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد اظهار
داشت: خطه سرسبز و شهید پرور آذربایجان غربی
ظرفیتهاي بالایی براي خدمت رسانی به مردم دارد و امید

است با همدلی و همکاري همه، منشاء اجراي عدالت و احساس امنیت در بین مردم باشیم و دستگاه قضایی را مامن و ملجاء واقعی

 
مردم قرار دهیم. 

عتباتی افزود: بالاترین ارزش این است که در مسند احقاق حق نشسته و مجري عدالت هستیم و این نعمتی بزرگ و ارزشمند است که
خداوند متعال عنایت فرموده و نعمتهاي الهی در خدمت رسانی مطلوب است و باید قدر جایگاهی را که در آن هستیم و موقعیتی را

 
که حق تعالی براي خدمت رسانی در اختیارمان گذاشته است بدانیم. 

وي تصریح کرد: این مسئولیت ها امانت هایی هستند که با جان نثاري شهداء و ایثارگران به مسئولان سپرده شده و باید امانتدار

 
صالحی براي شهداء باشیم. 

 
293 معین اقتصاد مقاومتی در 12 استان کشور کار خود را آغاز کردند 

 
رونق کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی نخودپزي آذربایجان شرقی+ تصاویر 

رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی ادامه داد: باید در کارهاي خود برنامه محور بوده و براي اسناد بالادستی خاصه سند تحول

 
قضایی برنامه هاي بومی تنظیم، تهیه و اجرا کرد. 

عتباتی اظهار داشت: باید براي ورودي پرونده ها به دستگاه قضایی برنامه داشته و آن را مدیریت کنیم و پیشگیري از وقوع جرم،
افزایش میزان صلح و سازش توجه اساسی به عملکرد سازشی ضابطین و خصوصاً کلانتري ها که شکایت از آنجا آغاز می شود مواردي

 
است که نیاز به توجه ویژه دارد و ایجاد هسته هاي سازش و بخشایش در شوراهاي حل اختلاف بسیار مهم است. 



وي اضافه کرد: دادگستري باید تحرك داشته باشد و عملیاتی کار کند و در میدان عمل باشد و روسا و دادستانهاي حوزه هاي قضایی

 
باید پویا باشند و در تحرك و عمل باشند. 

رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی به کاهش جمعیت کیفري زندان اشاره و تاکید کرد: باید از تمام ظرفیت هاي قانونی بهره گرفت

 
تا جمعیت کیفري زندانها کاهش یابد و در این راه بازدیدهاي هدفمند از زندان بسیار مهم است. 

عتباتی با تاکید به تسریع در رسیدگی ها به کاهش زمان رسیدگی ها در کلیه شعب استان گفت: تاخیر در اجراي عدالت نوعی ظلم

 
است و برازنده نظام دادرسی اسلامی نیست. 

وي در قسمت دیگري از صحبتهاي خود به دادرسی الکترونیک اشاره و گفت: باید از ظرفیت حداکثري دادرسی الکترونیک در دستگاه

 
قضایی استان بهره جست و آن را توسعه داد. 

رئیس شوراي قضایی استان در ادامه مباحث خود به موضوع مردمداري پرداخت و مردم را ولی نعمت مسئولان نظام دانست و تاکید
کرد: باید با جان و دل حرف مردم را شنید و وقت کافی در اختیار آنها گذاشت و ملاقاتهاي مردمی باید مرتب در همه حوزه ها و مرکز

 
استان برقرار باشد. 

عتباتی به امر حمایت از واحدهاي تولیدي و سرمایه گذاري اشاره و گفت: ستاد اقتصاد مقاومتی باید فعالتر از سابق واحدهاي تولیدي
مشکل دار یا متوقف را شناسایی و نسبت به رفع مشکل آنان اقدام کند چرا که بازگشت به کار هر واحد تولیدي یعنی اشتغال و این
یعنی بهترین عامل پیشگیري از جرم که در واقع، درب هر کارخانه اي که باز می شود درب زندانی بسته شده و در نتیجه آسیب هاي

اجتماعی به حداقل خواهد رسید.



تاسیس 4 واحد صنعتی توسط چادرملو

منبع: اخبار فلزاتشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش اخبارفلزات، با صدور این مجوزها بیش از یک هزار و 800 شغل جدید در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو ایجاد
می شود. که در این راستا این واحدهاي صنعتی شامل واحد گندله سازي آهن با ظرفیت پنج میلیون تن در سال  با سرمایه

گذاري 24 هزار و 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر، واحد تولید کنسانتره (...)

 
تاسیس 4 واحد صنعتی توسط چادرملو 

دومین گام بلند مجتمع معدنی و صنعتی چادرملو براي
اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد
بزرگ صنعتی در استان یزد برداشته شد. ارسال توسط :

یاسمن عباسی منبع : روابط عمومی چادرملو



احیا 229 معدن نیمه فعال در خراسان جنوبی

منبع: اخبار فلزاتشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش اخبارفلزات، طی مراسمی با حضور حمید ملانوري استاندار خراسان جنوبی دو تفاهم نامه فروسیلیس و هلدینگ
معدنی خاوران در ستاد توسعه خاوران منعقد شد. کارخانه فروسیلیس با اعتبار 550 میلیارد تومان و اشتغال زایی براي 220

نفر در مدت زمان دو سال به بهره برداري خواهد رسید که عملیات اجرایی آن از خرداد ...

 
احیا 229 معدن نیمه فعال در خراسان جنوبی 

با امضاي تفاهم نامه سرمایه گذاري هلدینگ معدنی
خاوران در دو دوره کوتاه مدت و بلندمدت، 229 معدن
نیمه فعال استان به چرخه تولید باز خواهند گشت. ارسال

توسط : یاسمن عباسی منبع : ایسنا



ترور شخصیت مقتول بابک خرمدین کمتر از مثله کردن جسد او نیست

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/03/01

درحالی که کمتر از یک سال از کشته شدن دختر 14 ساله گیلانی به نام "رومینا" توسط پدرش می گذرد، این بار خبر قتل
"بابک خرمدین" کارگردان سینما، توسط پدر و مادرش، بار دیگر اذهان عمومی را به خود جلب کرده است.

درحالی که کمتر از یک سال از کشته شدن دختر 14 ساله
گیلانی به نام "رومینا" توسط پدرش می گذرد، این بار
خبر قتل "بابک خرمدین" کارگردان سینما، توسط پدر و
مادرش، بار دیگر اذهان عمومی را به خود جلب کرده است.

 
عبدالمصد خرمشاهی 

10 نکته در خصوص پرونده اي که این روزها افکار جامعه

 
را به شدت ناراحت و متوجه خودش کرده است. 

اول: در رسیدگی به هرپرونده قتلی رعایت طابق النعل بالنعل مقررات قانون آیین دادرسی کیفري که متضمن حقوق دفاعی متهم
ومدعی خصوصی میباشد الزامی است. متاسفانه در این پرونده و پرونده هاي مشابه که نوع قتل یا شخصیت متهم یا مقتول متفاوت

 
است، جنجالی به پا می شود که رعایت مقررات فوق کمرنگ می شوند. 

دوم: قبح ترور شخصیت مقتول توسط پدرش که از همان ابتدا رسانه اي شد کمتر از قبح مثله کردن جسد نبود مضافا این که معلوم

 
شد اظهارات متهم درخصوص فساد اخلاقی فرزندش نوعی توجیه براي ارتکاب عملش بوده است. 

سوم: امکان اصلاح ماده سیصد ویک قانون مجازات اسلامی وجود دارد زیرا بنظر بنده ازاحکام لایتغیر اسلام نیست، البته اعتقادي به

 
قصاص پدرندارم ازطرفی هم تشدید مجازات حبس چاره کار نیست. 

چهارم: درست است که هرمتهمی حق داشتن وکیل دارد اما این حقیر که وکالت صدها موکل متهم به قتل را داشته ام تمایلی براي
پذیرش چنین متهمانی ندارم، وکیل هم حق انتخاب دارد، علت ارتکاب جرم قتل عموم موکلین من اغلب فقرمالی، دفاع ازناموس،

 
مستی، و انگیزه هاي به زعم خودشان شرافتمندانه بوده است نه کشتن ازروي عادت! 

 
پنجم: طی این دوسه روز بارهاسوال شده دیه مقتول به چه کسانی میرسد؟ واقعا این هم شد سوال !؟ 

ششم: مشاهده شده که درفضاي مجازي بعضی ها به شوخی حرمت پدرو مادررا ضایع میکنند، نکنیم این کار را، قبح عمل و حرمت
میلیون ها پدر و مادري که فرزندانشان پاره تنشان هستند را از بین نبریم، هنوز که ثابت نشده اکبر خرمدین قاتل بابک است درفرض

 
اثبات هم حق نداریم ازکاه کوه درست کنیم. 



هفتم: قبول کنیم جامعه ما جامعه تقریبا خشنی شده و اغلب مردم به دلایل گوناگون آستانه تحملشان پایین آمده، چاره کار به دست
دولت به معناي عام آن است که علل و عوامل جرم زا درجامعه را ازبین ببرد، ایجاد اشتغال، مبارزه بافقر، آموزش مستمر، رعایت
کرامت وحقوق شهروندان ازجمله وظایف دولت است، دغدغه ها و استرس ها و مشکلات معیشتی مردم که کم شود آمار جرایم نیز

 
کاهش پیدا خواهد کرد. 

 
هشتم: در هر شرایطی مجازات معاون شدیدتر از مجازات مباشر جرم نیست، هر کس چنین حرفی زده قانون را درست نخوانده است. 

نهم: شخصی عنوان کرده بود که اخبار اینگونه جنایت هاي فجیع نباید منتشر شود، چرا که بر روح و روان مردم تاثیر منفی خواهد

 
گذاشت، بنده بر این باور نیستم. دلایلم را در لایو هایی که طی دو سه روز آینده خواهم داشت عرض خواهم کرد. 

 
و نکته دهم و آخر این که اکبر خرمدین از منظر قانونی در حال حاضر متهم به قتل است نه قاتل. 

وکیل پایه یک دادگستري



توقف طرح هاي وزارت نفت در ایلام/فاز دوم میدان هاي مشترك اجرا نشد

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/03/01

ایلام- طرح هاي زیادي در حوزه وزارت نفت در استان ایلام متوقف شده، یکی از مهمترین آنها فاز دوم میدان نفتی مشترك
آذر و چنگوله است.

به گزارش آرانیوز:گروه استان ها: استان ایلام در حالی
داراي چهار درصد ذخایر نفت و 11 درصد ذخایر گاز کشور
است و در حال حاضر طرح هاي مهمی مثل پالایشگاه و
پتروشیمی در استان فعال است، که همچنان نیازمند توجه

 
در بخش نفت و گاز است. 

وجود داشتن 14 تریلیون مترمکعب ذخایر شناخته شده
گاز و بیش از 17 میلیارد بشکه ذخایر نفتی، این استان را
به عنوان یکی مهمترین مناطق نفت و گاز در کشور تبدیل
کرده، در حالی مردم استان همچنان محرومیت لمس می

 
کنند. 

بسیاري از ظرفیت هاي نفت، گاز و پتروشیمی در استان هنوز فعال نشده است، در حال حاضر به رغم فعال بودن پتروشیمی، وزارت

 
نفت در اجراي صنایع پایین دستی در استان کوتاهی می کند. 

فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام نیز پس از وعده هاي فراوان وزارت نفت، هنوز محقق نشده است، در حالی که ظرفیت تولید روزانه 10

 
میلیون مترمکعب گاز در استان وجود دارد. 

میدان نفتی مشترك نیز حال و روز خوشی را سپري نمی کنند، فاز اول میدان نفتی آذر که به تازگی افتتاح شده، ولی هنوز فاز دوم

 
میدان نفتی آذر و چنگوله که جزو میدان هاي نفتی مشترك با عراق است، کلید نخورده است. 

حال و روز ساخت پتروشیمی دهلران و ان جی ال دهلران هم خوب نیست، پیشرفت پروژه ها بسیار کند است و معلوم نیست کی به

 
سرانجام برسد. 

 
بی توجهی به ظرفیت هاي نفت و گاز استان ایلام 

یکی از کارشناسان اقتصادي در استان ایلام در خبرنگار مهر با اشاره به وضعیت نامناسب طرح هاي نفت و گاز در استان، افزود:

 
متأسفانه بسیاري از ظرفیت هاي نفت و گاز استان در سال هاي اخیر مورد بی توجهی قرار گرفته است. 

علی پوراحمد بیان کرد: بسیاري از طرح هاي پایین دستی پتروشیمی در استان ایلام به دلیل کم کاري و بی توجهی، محل اجراي آنها



 
به دیگر مناطق کشور منتقل شده است. 

 
 

وي با اشاره به اینکه طرح هاي توسعه میدان هاي نفتی مشترك در ایلام متوقف شده است، گفت: عراق در برداشت بسیاري از چاه

 
هاي مشترك پیشی گرفته است. 

وي تصریح کرد: طرح هاي توسعه اي که براي پالایشگاه گاز، صنایع پایین دستی پتروشیمی، طرح هاي مطالعاتی قرار بود در استان

 
اجرایی شود، در استان هم اکنون متوقف شده است. 

 
لزوم سریع موانع شروع فاز دوم میدان نفتی آذر و چنگوله 

نماینده مردم ایلام نیز روز گذشته در دیدار با نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه اظهار کرد: با توجه به مشکلات به وجود آمده در
خصوص صدور مجوز اجراي فاز دوم میدان نفتی آذر و چنگوله در شوراي اقتصاد، به دلیل شرایط خاص میادین مشترك نفت و گاز در

 
مناطق مرزي با کشورهاي همسایه، رفع موانع و آغاز سریع عملیات اجراي طرح ضروري است. 

علی اکبر بسطامی اضافه کرد: اعتبار این طرح باید در شوراي اقتصاد تصویب شود و نمایندگان استان پیگیر اجراي این طرح در استان

 
هستند. 

وي بیان کرد: اعتقاد داریم راه برون رفت استان از محرومیت و رفع مشکل اساسی اشتغال جوانان، با استفاده مناسب از منابع نفت و
گاز از طریق توسعه و تکمیل زیرساخت ها، احداث پالایشگاه هاي جدید با هدف فرآوري و ایجاد ارزش افزوده در داخل استان

 
امکانپذیر خواهد بود. 



 
 

وي اضافه کرد: اجراي ماده 47 قانون برنامه ششم توسعه با موضوع بومی گزینی در پروژه هاي صنعت نفت و گاز و توجه به جوانان و

 
نیروي انسانی این منطقه، ضروري است. 

وي بیان کرد: فاصله معنادار سطح توسعه یافتگی استان ایلام نسبت به دیگر استان ها، با وجود ذخایر عظیم نفت و گاز، پتروشیمی،

 
پالایشگاه گاز، مرز بین المللی مهران، نیروي کار تحصیل کرده قابل قبول نیست. 

 
نیروهاي غیربومی در اولویت استخدام پروژه هاي حوزه نفت و گاز 

یکی از جوانان ایلامی نیز در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: متأسفانه در اکثر پروژه هاي نفت و گاز، اولویت اول با استخدام نیروهاي

 
غیربومی است و نیروهاي بومی به دلیل بیکاري به دیگر مناطق کشور پناه می برند. 

غلامرضا رضایی عنوان کرد: بر اساس ماده 47 برنامه ششم توسعه اولویت با نیروهاي بومی، متخصص و کارآمد است، ولی بسیاري از

 
شرکت هاي نفت و گاز در استان از قانون سر باز می زنند. 

 
 

وي افزود: استخدام نیروهاي غیربومی در پروژه هاي نفت و گاز و پتروشیمی براي جوانان استان قابل قبول نیست، متأسفانه به رغم

 
همه شعارهاي مسئولان ولی نیروي غیربومی بر نیروي بومی ترجیح داده می شود. 



 
کم کاري وزارت نفت در انجام مسئولیت هاي اجتماعی در استان ایلام 

علاوه بر بی توجهی وزارت نفت به اجراي پروژه هاي نفت و گاز، مسئله کم توجهی شرکت هاي حوزه نفت و گاز به ایفاي «مسئولیت

 
هاي اجتماعی» در استان کاملاً مشهود است. 

در حالی طبق قانون شرکت هاي نفت و گاز باید نسبت به حمایت از طرح هاي مناطق نفت خیز کشور اقدام کنند، در استان ایلام

 
متأسفانه این مسئله نیز مورد بی توجهی قرار گرفته است. 

وعده هاي حمایت وزارت نفت از ساخت درمانگاه ها، ورزشگاه ها، توسعه راه هاي اصلی و روستایی، تقویت زیرساخت هاي ارتباطی،

 
حمایت از تیم هاي ورزشی، محرومیت زدایی در استان تاکنون راه به جایی نبرده است. 

حتی مالیات شرکت هاي نفت و گاز در مرکز پرداخت می شود و استان ایلام از مزایاي درآمدهاي مالیاتی برخوردار نمی شود. در
حالی این استان داراي بیشترین میزان تولید نفت و گاز در غرب کشور است، دفتر نفت و گاز غرب در این استان قرار ندارد.



250 میلیارد ریال براي راه منتهی به پایانه مرزي سرو اختصاص یافت

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/03/01

ارومیه – معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار آذربایجان غربی از اختصاص 250 میلیارد ریال براي چهارخطه کردن راه
منتهی به پایانه مرزي سرو خبر داد.

به گزارش آرانیوز:آیدین رحمانی با بیان اینکه این طرح در
حال مراحل پایانی است، افزود: براي به پایان رساندن این
مسیر از ارومیه به سمت سرو، 250 میلیارد ریال اعتبار در

 
نظر گرفته شده که امیدواریم به سرانجام برسد. 

رحمانی ادامه داد: در کنار اقدامات عمرانی ساخت سالن
مرز سرو، عملیات راهداري در جاده منتهی به مرز سرو نیز
شامل نصب علائم لکه گیري، خط کشی و سایر اقدامات

 
ایمنی نیز انجام می شود. 

وي تاکید کرد: توسعه راه هاي اصلی، زیرساخت اصلی توسعه اقتصادي کشور به شمار می رود و می تواند با پایان آن و در اختیار قرار

 
داشتن جاده هاي اصلی در خدمت اقتصاد کشور، نسبت به توسعه و ایجاد اشتغال پایدار کمک کند. 

رحمانی، مرز رازي را یکی از قطب هاي مسافرت مرزي در آذربایجان غربی عنوان کرد و گفت: مسیر خوي - قطور - رازي براي ارائه
خدمات بهتر در این مرز مهم در حال بهسازي و تبدیل شدن به مسیري مطمئن است که در قطعات مختلف، اقدامات عمرانی را در آن

 
انجام می دهیم. 

معاون امور عمرانی استاندار آذربایجان غربی با اشاره به اختصاص 460 کیلومتر از کریدور شمال - جنوب به این استان از مرز بازرگان
تا مسیرهاي شریانی جنوب استان افزود: در این قالب، اتصال مرز بازرگان - سه راهی ایواوغلی این مسیر مهم کریدوري شده که

 
عملیات اجرایی آن از انتهاي محدوده منطقه آزاد تا ایواوغلی به سرعت انجام خواهد شد. 

وي، همچنین به اتمام احداث 40 کیلومتر راه اصلی در آذربایجان غربی اشاره کرد و گفت: 73 کیلومتر راه اصلی نیز بهسازي شده و

 
مورد بهره برداري قرار گرفته است. 

آذربایجان غربی 967 کیلومتر مرز دارد و پنج پایانه مرزي شامل سرو ارومیه، رازي خوي و بازرگان ماکو در مرز ترکیه، صنم بلاغی
پلدشت در مرز نخجوان و تمرچین پیرانشهر در مرز عراق در این استان فعال است.



مهمان پرست: انتخابات به سمت دوقطبی رفته/ رو کردن پرونده ها شروع شده

است

منبع: پارسینهشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/03/01

داوطلب انتخابات ریاست جمهوري گفت: فرق ما با سایر تشکل ها و کاندیداها این است که فراجناحی بوده و دنبال حذف
نیستیم. همین الان انتخابات هم به سمت دوقطبی رفته و تخریب ها و رو کردن پرونده ها شروع شده است. فضاي تخریبی را

باید تغییر داده و به سمت فضاي سالم برویم.

رامین مهمان پرست در نشست خبري امروز خود با بیان اینکه حتی اگر انگیزه مشارکت در انتخابات وجود نداشته باشد، این
انتخابات اهمیت زیادي دارد، اظهار کرد: احساسی و شعاري رفتار کردن یکی از آسیب هاي انتخابات است. ایجاد دو قطبی و ایجاد
هیجان و احساس توسط جریان هاي سیاسی براي این کشور مناسب نیست. باید دنبال برنامه محوري براي کاندیداها باشیم تا مردم به

 
برنامه هاي داراي قابلیت اجرایی راي بدهند. 

وي ادامه داد: «ائتلاف وحدت ملی» یک جریان فراجناحی یا محوریت گفتمان ملی است، البته این تشکیلات فقط براي انتخابات
نیست بلکه تشکیلاتی مستمر و با برنامه است و در طول سال فعالیت می کند. ما دید ملی داریم و از همه نیروهاي متخصص و دلسوز

 
استفاده می کنیم. 

مهمان پرست خاطرنشان کرد: ریشه مشکلات، ساختارهاي اداري و اقتصادي است و موانع جدي سر راه دولت ها قرار داده است. این
ساختارها موجب بودجه ریزي اشتباه می شود. براي اصلاح این ساختارها برنامه داریم. اشکال دیگر این است که طرح و برنامه مدون

 
براي اداره کشور وجود ندارد. ممکن است خیلی ها ادعا کنند که برنامه دارند، اما جامعیت در برنامه ها وجود ندارد. 

این داوطلب انتخابات ریاست جمهوري با اشاره مشکلات معیشتی مردم و مشکل تامین شغل و مسکن براي جوانان، تصریح کرد:
شرایط اقشار متوسط و پایین خیلی سخت شده است. آنها درآمد کمی دارند و بیشترین مالیات را پرداخت می کنند. قدرت خرید آنها
هر روز کاهش می یابد. بازنشستگان نیز تحت فشار هاي اقتصادي و معیشتی قرار دارند. برنامه ما براي جوانان، اقشار متوسط و ضعیف

 
و بازنشستگان کاملا روشن است و براي شرایط کشور طراحی شده است. 

وي با اشاره به اهمیت نقش مدیران اجرایی در حل مشکلات ، گفت: 750 تا1000 مدیر اجرایی داریم. اگر آنها انگیزه، خلاقیت و
تخصص کافی نداشته باشند یا آلوده به فساد شوند، تبعات زیادي براي مردم خواهد داشت. ما بانک اطلاعاتی پنج هزار نفره از مدیران
تهیه کرده ایم. فرق ما با سایر تشکل و کاندیداها این است که فراجناحی بوده و دنبال حذف نیستیم. همین الان انتخابات هم به
سمت دوقطبی رفته و تخریب ها و رو کردن پرونده ها شروع شده است. فضاي تخریبی را باید تغییر داده و به سمت فضاي سالم

 
برویم. 

مهمان پرست با بیان اینکه عملکرد دولت قابل دفاع نیست و مردم ناراضی هستند، افزود: در کنار نقد دولت باید برنامه هاي خود را
ارائه کنیم. دیروز اقاي جهانگیري براي مناظره اعلام آمادگی کرد که ما هم اعلام کردیم که آماده پذیرایی از آقاي جهانگیري هستیم،

 
ولی دو شرط براي برگزاري مناظره از جمله با حضور خبرنگاران و پخش زنده داریم. 



وي درباره موضع خود نسبت به برجام، گفت: برجام یک بخشی از مسایل سیاست خارجی ما است. یکی از نقدهاي ما به دولت این
است که برجام سهم زیادي به خود اختصاص داد و به بخش هاي دیگر کمتر توجه شد. برجام می تواند فرصت یا تهدید باشد. ما با
برجام محدویتهایی را پذیرفتیم و طرف مقابل هم پذیرفت تحریم ها را رفع کند. ما به تعهدات خود عمل کردیم اما طرف مقابل حتی
در زمان دولت اوباما به تعهدات خود عمل نکرد. در دولت ترامپ تحریم ها بیشتر شد و ما هم تعهدات خود را کاهش دادیم. با روي
کار آمدن بایدن شاهد تناقضاتی هستیم و آنها دنبال مطرح کردن مسایل موشکی و منطقه در برجام بودند که این مورد قبول ما

 
نیست. شرط ما لغو همه تحریم ها است. 

مهمان پرست اضافه کرد: الان مذاکرات دستخوش رقابت هاي سیاسی شده است. عده اي دنبال این هستند که با تعجیل در برجام، از
آن در انتخابات استفاده کنند. در مقابل عده اي هم دنبال این است که توافق به تاخیر بیفتد که هر دو دیدگاه خلاف منافع ملی است.
دیدگاه ما این است که هرگاه شروط ما محقق شد باید توافق انجام شود. لغو حتی یک روز زودتر تحریم به نفع کشور است و مهم
نیست کدام دولت و جریان به توافق برسند. جدا از برجام باید روابط بین المللی خود را با همه کشورها گسترده و متوازن کنیم . با هر
کشوري از جمله آمریکا به شرط تامین منافع ملی خود باید رابطه داشته باشیم. الان دیگر دوره جنگ سرد و بلوك شرق و غرب

 
گذشته است که فقط با یک بلوك در ارتباط داشته باشیم. 

وي ادامه داد: ما معتقدیم که شرایط کشور به گونه اي است که دولت ائتلافی جواب می دهد و دولت باید از جریان هاي سیاسی
مختلف تشکیل شود. چهل نفر از اعضاي کابینه را معرفی کرده ایم که لیست پیشنهادي است و رویکرد این لیست حضور افراد، اقشار
و اقوام مختلف، ارتش و سپاه، زنان و جوانان است. سعی شده است روحیه یک دولت وحدت ملی حفظ شود. اگر تایید صلاحیت

 
نشدم، تابع قانون و نظر شوراي نگهبان هستیم و برنامه هاي خود را در اختیار سایر کاندیداها قرار می دهیم. 

مهمان پرست در ادامه درباره اهمیت دیپلماسی اقتصادي، گفت: دیپلماسی اقتصادي باید به عنوان یک رکن اساسی در روابط با
کشورها به کار گرفته شود. صرف ایجاد معاونت اقتصادي در وزارت خارجه پاسخگو نیست. وزیر و معاون سیاسی درگیر برجام هستند
و فرصت براي پیگیري دیپلماسی اقتصادي ندارد. به جاي معاونت اقتصادي، باید همه بخش هاي معاونت سیاسی کار اقتصادي را در

 
اولویت قرار دهند. اکنون توجه ما به روابط دوجانبه و دیپلماسی اقتصادي با کشورهاي همسایه کم شده است. 

این داوطلب انتخابات ریاست جمهوري همچنین با بیان اینکه در بخش اقتصاد در داخل کشور باید به بخش خصوصی تکیه کنیم،
خاطرنشان کرد: شرکت هاي دولتی به فساد ، رانت و ناکارآمدي دچار شده اند. باید شرکت هاي دولتی به درستی به بخش خصوصی
واگذار و هزینه هاي جاري دولت کاهش یابد. به جاي بغض براي کولبري و سوخت بري، چرا دولت بخش خصوصی را تقویت نکرد؟
چرا دولت کوچک نشد؟ چون جراحی کردن ساختارهاي اداري و اقتصادي به شجاعت و دوران نقاهت نیاز دارد. چه زمانی براي این

 
طرح ها با مردم صحبت کرده ایم تا مردم همراه شوند؟ طرحی را به اشتباه اجرا کرده و بعد می گوییم خودمان هم اطلاع نداشتیم. 

وي تاکید کرد: وقتی مردم ببینند که با اجراي طرح هاي ساختاري شرایط آنها بهتر می شود، همراهی می کنند. براي مقابله با

 
فسادهاي مالی در شرکت هاي دولتی باید اصلاحات ساختاري انجام داد. 

مهمان پرست با اشاره به اینکه آسیب هاي اجتماعی یکی از مهم ترین دغدغه هاي دولت و مردم است، گفت: بیکاري ریشه آسیب
هاي اجتماعی است. جوانان بیکار هستند و درآمد کارمند و کارگران و حقوق بازنشستگان کفایت آنها را نمی کند. هزینه کردن در این
بخش موجب کاهش آسیب هاي اجتماعی می شود. تا وضع اقتصادي مردم را بهبود نبخشیم و اشتغال درست نکنیم، آسیب هاي

 
اجتماعی بدتر می شود. 



وي در پاسخ به این پرسش که دولت هاي جناحی چه آسیب هایی دارد؟ گفت: شاید یک دلیل کاهش رغبت براي مشارکت در
انتخابات این باشد که مردم احساس می کنند اگر یک جناح که پیش از این امتحان خود را پس داده است، دولت تشکیل دهد،
تحولی در زندگی آنها ایجاد نمی شود. ما در 1400 به دولت ائتلافی نیازمندیم که از جناح ها و اقشار مختلف تشکیل شود.به
هماهنگی میان نیروهاي دلسوز کشور نیازمندیم. پیشنهاد ایجاد ساختارهاي جدید دولت مثل وزارت بازنشستگان یا بانوان دارم که
البته باید با هماهنگی و تصویب مجلس شوراي اسلامی باشد. این به معناي بزرگ کردن دولت و افزایش کارمندان نیست بلکه به

 
معناي تخصصی شدن وزارتخانه هاست یعنی تعداد کارمندان کم ولی کارکردها تخصصی تر می شود. 

وي درباره پایگاه راي خود تصریح کرد: سی درصد مردم هواداران دو جناح هستند که آنها می توانند وارد فضاي تخریبی جناح ها
شوند، اما هفتاد درصد مردم تعلق جناحی ندارند ولی فضاهاي تخریبی انگیزه مشارکت آنها را کاهش می دهد. پایگاه راي من آن

 
هفتاد درصد است. مردم از دوقطبی سازي جناح ها و برخوردهاي حذفی خسته شده اند. 

مهمان پرست در تعریف گفتمان ائتلاف وحدت ملی، گفت: مردم به گفتمان جدیدي نیاز دارند که منافع ملی را تامین کند. ائتلاف
وحدت ملی یک جریانی است که منافع ملی را تامین می کند و جریانی جدید است که دنبال حذف نیست و همه مردم را در دایره
خود قرار می دهد. ما اعتقاد به ولایت فقیه، قانون اساسی و ارکان نظام داریم و معتقدیم که اصلاحات مورد نیاز باید در داخل
چارچوب نظام انجام شود.ما اعتقاد به گسترش روابط بین المللی براي تأمین حداکثري منافع ملی و بهبود اقتصاد کشور و معیشت

 
مردم هستیم. 

این داوطلب انتخابات ریاست جمهوري در تشریح طرح خود براي یارانه سوخت اظهار کرد: یارانه سوخت باید عادلانه تقسیم شود به
گونه اي که کسی که چندین ماشین دارد و کسی که ماشین ندارد به یک اندازه این یارانه استفاده کند. طرح ما این است که سهم
سوخت را بر اساس کارت ملی به افراد بدهیم تا این سهمیه برابر باشد. ما در نظر داریم براي هر فرد 30 لیتر بنزین اختصاص دهیم و
قیمت هر لیتر را به قیمت واقعی بین المللی یعنی 20 هزار تومان در نظر گرفتیم. یعنی در هر ماه هر فردي 30 لیتر معادل 600 هزار
تومان سهمیه دارد چه ماشین داشته باشد چه نداشته باشد. براي این که نقدینگی به جامعه تزریق نشود اعلام کردیم هر کسی از
سهم خود استفاده نکرد می تواند معادل آن کالا بخرد و اگر این کالا تولید داخل باشد می تواند در ماه تا 700 هزار تومان کالا بخرد

 
که این کار به رونق تولید داخلی ایجاد اشتغال منجر شده و زمینه را براي صادرات فراهم می کند. 

وي با بیان این که در این طرح اصلا قرار نیست قیمت سوخت افزایش یابد گفت: سهمیه قبلی با قیمت قبلی باقی می ماند اما اگر
مصرف از حد متعارف خود خارج شد افراد قیمت بیشتري می پردازند ولی مصرف با سقف معین با همان قیمت 3 هزار تومان خواهد
بود. بنابراین این طرح به معناي گران کردن بنزین نیست. هر فرد در ماه 30 لیتر سهمیه دارد و مصرف سهم متعارف هم با 3 هزار
تومان محاسبه می شود کسی هم که بنزین مصرف نمی کند می تواند در ماه تا 700 هزار تومان کالاي داخلی خرید کند. در آمد
حاصل از این طرح نیز براي ساخت مسکن و نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی استفاده می شود، البته سهمیه اي هم براي تاکسی
هاي خصوصی و اینترنتی در نظر گرفته می شود سهمیه تاکسیرانی هم حفظ می شود. هدف دیگر هم کاهش مصرف و مقابله با

قاچاق و کسب درآمد براي کشور است.



فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و

خصوصی است/ باید شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی با تمرکز بر

تولید تشکیل شود / نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر ...

منبع: ملیتشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/03/01

اولین نشست صمیمی مدیران روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی اصفهان با حضور 40 مدیر منتخب برگزار شد و
در این نشست مدیر روبط عمومی و امور بین الملل فولاد مبارکه فولاد مبارکه بر هم افزایی موثر فولاد مبارکه با سازمانهاي

دولتی و خصوصی و همچنین تشکیل شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی با تمرکز بر ...

به گزارش ملیت به نقل از ایراسین؛ شامگاه پنج شنبه، 40 مدیر منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی استان
اصفهان در نشست صمیمی گردهم آمدند تا در هفته روابط عمومی و ارتباطات با گفتگو و تعامل سازنده اهمیت جایگاه روابط عمومی
ها را در رسیدن به اهداف سازمانی بررسی کنند. در نخستین جلسه هم اندیشی مدیران منتخب اتاق بازرگانی اصفهان، مسعود
گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان به صورت برخط، هادي نباتی نژاد مدیر روابط عمومی و امور بین
الملل شرکت فولادمبارکه، علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان، بهنام ابراهیمی جانشین دبیرکل اتاق بازرگانی

 
اصفهان و احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان حضور داشتند. 

 
 

 
آشنایی و تعامل بیشتر؛ شاه کلید برگزاري نشست مدیران روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان 

مهدي شایسته فرد، مدیر حوزه ریاست و ارتباطات اتاق بازرگانی اصفهان هدف از تشکیل این نشست را آشنایی شرکت هاي مهم

 
صنعتی استان اصفهان در ارتباطی چهره به چهره دانست. 

وي افزود: برگزاري نشست هاي مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی اصفهان علاوه بر معرفی شرکت ها و آشنایی بیشتر با ظرفیت
هاي بخش خصوصی، می تواند به هم افزایی و تعامل بخش خصوصی در رسیدن به اهداف نسل سوم اتاق بازرگانی استان اصفهان

 
منتج شود. 



 
 

 
این نشست تاثیر بسزایی در اقتصاد استان و کشور خواهد داشت 

مسعود گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان که به صورت برخط در این نشست حضور داشت ضمن
تبریک هفته روابط عمومی و ارتباطات اظهار کرد: امیدوارم در ایجاد یک جامعه عالم و آگاه پیروز و موفق باشید؛ چراکه نقش
ارتباطات و روابط عمومی درون سازمانی و برون سازمانی در آگاهی رسانی به آحاد جامعه مهم است و این رسالت اثربخش و قابل

 
تاملی است. 

وي اضافه کرد: نقش روابط عمومی شرکت ها در راستاي نیل به آگاهی و دانش بشري است و در ارتباط و تعاملی دوجانبه با اتاق

 
بازرگانی استان اصفهان می توان به اهداف دوره نهم دست یافت و در رسیدن به اهداف اتاق نسل سوم کوشید. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان گفت: نقش مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی در توسعه جامعه
اقتصادي استان اصفهان و کشور موثر است و برگزاري این نشست ها منجر به ایجاد سازوکارهاي مطلوب در رسیدن به این مهم می

 
شود. 

وي افزود: نشست 40 مدیر روابط عمومی منتخب اتاق بازرگانی تاثیر بسزایی در اقتصاد استان و کشور خواهد داشت و در راستاي
تعامل بین بنگاهی و تاثیرگذاري بر ایجاد جریان هاي اقتصادي در کشور موثر است و ماحصل این نشست ها اتفاقات خوبی را براي

 
اقتصاد استان اصفهان رقم خواهد زد. 

 
 



 
«فولاد مبارکه» همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است 

در ادامه، هادي نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه، در نشست صمیمانه مدیران منتخب روابط
عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی اصفهان اظهار کرد: در ابتدا تشکر ویژه اي از رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي
اصفهان دارم که در طول این سال ها همواره حامی رسانه و ارتباطات بودند و امیدوارم این نگاه ویژه و توجه خاص رئیس اتاق بازرگانی

 
اصفهان سرلوحه مدیران سازمانها قرار بگیرد؛ چرا که رسانه ها همواره در این زمینه با خلا حمایتی مواجه بوده اند. 

نباتی نژاد به انتقال تجربیات مدیریتی خود در روابط عمومی سازمانهاي مختلف پرداخت و گفت: کمبود نیروي انسانی متخصص در
روابط عمومی سازمان هاي دولتی و همچنین مباحث مالی همواره یکی از مسائل اساسی روابط عمومی هاي سازمانها است اما تجربه

 
بنده نشان می دهد که این موانع حل شدنی است. 

وي بیان کرد: اگرچه مسائل رایج نظیر کمبود نیروي انسانی و مباحث مالی در شرکت فولاد مبارکه پررنگ نیست اما متاسفانه در چند
ماه اخیر حواشی و سیاه نمایی درباره این شرکت ایجاد شده بود که در سه ماه گذشته سعی شد با اطلاع رسانی صحیح و حرفه اي

 
این موضوع مرتفع شود. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه به حضورش در روابط عمومی این شرکت اشاره کرد و افزود: شرکت فولاد
مبارکه با بیش از 20 هزار پرسنل یکی از شاخص ترین مجموعه هاي تولیدي کشور است و در سه ماه گذشته با بهره گیري از
ابزارهاي متنوع و نوین سعی کردیم ارتباط موثري با سایر بخش ها و حلقه هاي این زنجیره صنعتی و انتقال آن به جامعه داشته

 
باشیم. 

 
نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر پیدا کند 

وي به دیدار اخیر با روابط عمومی شرکت ذوب آهن هم گریزي زد و گفت: ما در فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل سازنده و هم
افزایی موثر با سایر نهادها، سازمان ها و شرکت هاي صنعتی هستیم و از همین فرصت اعلام آمادگی می کنیم که نشست آتی در

 
شرکت فولاد مبارکه و طی بازدید از این واحد صنعتی باشد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه نگاه سنتی حاکم بر روابط عمومی را مورد نقد قرار داد و گفت: باید از مسائل
سنتی و رایج در روابط عمومی سازمان ها فاصله بگیریم و حتی در گذشته به دنبال تغییر عنوان روابط عمومی به ارتباطات بودم

 
چراکه شاید تغییرنام بتواند بر اهمیت کارکرد نوین روابط عمومی تاکید کند. 



 
 

 
باید شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی با تمرکز بر تولید تشکیل شود 

وي با اشاره به اینکه امروزه استفاده از روشهاي قدیمی دیگر پاسخگوي نیاز مخاطب هوشمند امروز نیست، افزود: تعامل سازنده با
رسانه ها، آموزش و تربیت خبرنگاران تخصصی صنعت در رسیدن به اهداف روابط عمومی سازمانهاي صنعتی موثر است. در سه ماه
گذشته رویکرد روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه تغییرات بنیادین به خود گرفته است که در جلسه آتی و پس از بازدید از این

 
مجموعه عظیم صنعتی خاطرنشان خواهم کرد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه در پایان با اشاره بر منویات مقام معظم رهبري بر موضوع «تولید» که در
شعار سال تاکید کردند، پیشنهاد داد: تشکیل شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی با تمرکز بر

 
«تولید» می تواند اتفاقات مهمی در حوزه اطلاع رسانی و تقویت تولید واحدهاي صنعتی دراستان اصفهان را فراهم کند. 

 
 

 
بهبود کیفیت زندگی سرلوحه واحد توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان 

احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی، هم در این نشست به معرفی مجموعه واحد توسعه کسب و کار که به تازگی در
اتاق بازرگانی استان اصفهان راه اندازي شده است، پرداخت وگفت: چرایی انتخاب این واحد در این است که می تواند سیستم کسب و

 
کار را متحول کند. 



وي افزود: شعار واحد توسعه کسب و کار «مدیریت چرخه کسب و کار به جاي چرخ اقتصاد» است. چرا که خلق ارزش هاي جدید و
راهبردي بر اساس نیازها و توانمندي هاي ارائه شده نظیر ارزش آفرینی، ثروت آفرینی و کارآفرینی می تواند موتور محرکه بهبود

 
کیفیت زندگی شهروندان شود. 

مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی تصریح کرد: خلق ارزش راهبرد بلندمدت، همه جانبه، متمرکز و متناسب با زمان و مکان براي

 
ذینفعان و نقش آفرینان زیست بوم اقتصادي از اهداف واحد مدیریت توسعه کسب و کار در اتاق بازرگانی استان اصفهان خواهد بود. 

وي اضافه کرد: مخاطب کلیدي این واحد، بنگاه هاي کوچک و متوسط است چراکه از چابکی، توانمندي، علاقه مندي و آمادگی

 
برخوردار هستند و می توانند در مسیر برندسازي سازمانی و توسعه ارتباطات سازمانی گام بردارند. 

شهیر مدیریت توسعه کسب و کار را با عبارت 1+9 معرفی کرد و گفت: مرکز توسعه تخصصی کسب و کار، مرکز جوانان کارآفرینی و
کسب و کارهاي نوپا، مرکز شتاب دهنده هاي صادرات، تجارت الکترونیک، تخصصی بازاریابی، مرکز آموز و توسعه سرمایه انسانی،
مرکز کارآفرینی و کسب و کار بانوان و خانواده، شوراي تعالی سازمانی، کانون مشاورین زیست بوم و خبرگزاري اقتصادي بخش هاي

 
مهم این واحد جدید در اتاق بازرگانی است. 

وي افزود: اتاق هاي بازرگانی دو نسل «لابی گري با حاکمیت» و «رونق اقتصادي کسب و کار» را پشت سر گذاشته است و امروز بر
نسل سوم که همانا «بهبود کیفیت زندگی» است؛ رسیده است و اتاق بازرگانی اصفهان هم با ایجاد مرکز توسعه تخصصی کسب و کار

 
در همین مسیر قرار گرفته است. 

 
 

 
ضرورت توسعه صنعت گردشگري دراصفهان 

علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان هم در این نشست به ضرورت توسعه صنعت گردشگري در اصفهان
پرداخت و گفت: اگرچه صنعت گردشگري در سرفصل هاي اتاق هاي بازرگانی، تعریف نشده است؛ اما با توجه به اهمیت و جایگاه

 
استان اصفهان در صنعت گردشگري و صنایع دستی این موضوع در اتاق بازرگانی استان اصفهان مورد اهمیت قرار گرفته است. 

«esfahanuntold.com» وي افزود: اتاق بازرگانی در قالب نسل دوم و سوم به موضوع گردشگري وارد شده است و با ایجاد سایت
داستان هاي ناگفته از اصفهان را روایت می کند چراکه اصفهان با القابی نظیر «پایتخت صنایع دستی دنیا» می تواند رتبه جذب

گردشگر خارجی را ارتقاء بخشد. 



کرباسی زاده گفت: این مجموعه قصه هاي ناگفته اصفهان در 60 ثانیه روایت می شود که از 4 سال گذشته تاکنون گردآوري شده و از

 
زبان نخبگان، هنرمندان و فرهیختگان شهر بیان می شود و در اختیار عموم مردم و گردشگران قرار می گیرد. 

 
روابط عمومی؛ مدیریت چرخه اطلاعات 

وي به نقش و جایگاه ارتباطات و روابط عمومی هم اشاره اي کرد و گفت: شاید تعریف جامع ومانع از روابط عمومی «مدیریت چرخه
اطلاعات» باشد؛ چراکه نباید در دوران پساکرونا و پساتحریم فرصت سوزي کرد و نیاز است که متناسب با شرایط روز و با تکیه بر این

 
تعریف وضعیت اقتصادي جامعه را رونق بخشید. 

مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان تاکید کرد: با «مدیریت چرخه اطلاعات» و اطلاع رسانی توام با امیدآفرینی می توان زمینه

 
رونق اقتصادي کلانشهر اصفهان را فراهم کرد که براي نیل به این هدف، جایگاه روابط عمومی حائز اهمیت می شود. 

گفتنی است در نشست صمیمانه مدیران روابط عمومی منتخب شرکت عضو اتاق بازرگانی، 40 مدیر روابط عمومی منتخب صنایع
اصفهان عضو اتاق بازرگانی استان اصفهان، ضمن معرفی سازمان مربوطه، نقطه نظرات خود را با محوریت جایگاه و اهمیت ارتباطات و
روابط عمومی و ضرورت تعامل بیشتر مدیران روابط عمومی را یادآور شدند و میزبانی شرکت فولاد مبارکه را براي برگزاري نشست

 
دوم مدیران روابط عمومی به فال نیک گرفتند. 



فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد / بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه

گذاري است

منبع: بازار سرمایهشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/03/01

امروز شنبه اول خرداد 1400 رویداد تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه گذاري در
استارتاپ هاي فین تک به شکل آنلاین در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد.

امروز شنبه اول خرداد 1400 رویداد تخصصی حوزه فین
تک ها براي بررسی مانع زدایی، رگولاتوري و سرمایه
گذاري در استارتاپ هاي فین تک به شکل آنلاین در

 
دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد. 

ضرورت تغییر فضاي اقتصادي از بانک محوري به بازار

 
محوري 

به گزارش پایگاه خبري بازارسرمایه (سنا)، در "رویداد
تخصصی حوزه فین تک ها براي بررسی مانع زدایی،

رگولاتوري و سرمایه گذاري در استارتاپ هاي فین تک" ، علیرضا دلیري دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري، بر ضرورت
تغییر فضاي اقتصادي کشور از بانک محوري به بازار محوري تاکید کرد و گفت: امروزه کشورهایی به موفقیت هاي بزرگ دست یافته

 
اند که بازار سرمایه را پایه تامین مالی خود قرار داده اند . 

 
وي افزود: در معاونت علمی و فناوري آمادگی داریم که با همه حوزه هاي فناوري مالی همکاري ویژه داشته باشیم . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري اظهار داشت: به لطف پیشرفت در فین تک ها توانسته ایم برخی فعالیت هاي بازار

 
سرمایه از قبیل مجامع الکترونیکی و احراز هویت دیجیتال را بر بستر بلاك چین تعریف و توسعه دهیم . 

 
پول فیزیکی به زودي حذف می شود 

دلیري با اشاره به اینکه افق آینده بازار پول نیز حوزه بانکداري مجازي است ، افزود: پول فیزیکی به زودي در دنیا حذف خواهد شد و

 
کشورهایی مانند لوکزامبورگ از هم اکنون بخش اعظم تبادلات مالی خود را از طریق پول مجازي انجام می دهند . 

وي با تاکید بر اینکه امروز تکنولوژي، جزئی از زندگی روزمره شده است ، اظهار داشت: زندگی نسل هاي آینده، دیگر در بستر فضاي
سنتی گذشته امکان پذیر نخواهد بود لذا اگر نهادها و دولتمردان برنامه اي براي آینده نداشته باشند، پاسخگوي نیازهاي مطرح در این

 
حوزه نخواهند بود . 

 
به گفته دلیري، امروز ما نیاز به یک بسترسازي قوي داریم تا بتوانیم دانش و تفکر نیروي انسانی را به خروجی محصول نزدیک کنیم . 



وي با بیان اینکه پیش از این در حوزه تبدیل به محصول جایگاه خوبی نداشته ایم، افزود: خوشبختانه در سال هاي اخیر با توسعه زیر
ساخت ها و رفع موانع در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی کشور و اعتماد به جوانان ، فضاي دانش بنیانی و استارتاپی توسعه یافته

 
و به جایگاه بهتري دست یافته ایم . 

 
فایل مستقل حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور 

دلیري همچنین خاطر نشان کرد: فایل مستقلی که حاکمیت براي اقتصاد دانش بنیان در کشور باز کرده ، باعث شده است قدم هایی

 
برداشته شود که در زندگی هاي روزمره نیز تا حد زیادي ملموس باشد . 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري تصریح کرد: با قاطعیت می گوییم که اگر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نبود، با وجود
تحریم ها شرایط ما در کرونا فاجعه آمیزتر از بدترین کشورهاي دنیا بود ؛ اما خوشبختانه الان علاوه بر اینکه انبارهاي ما به اشباع

 
رسیده ، در تولید محصولات ضد کرونا و صادرات آن نیز گام هاي بسیار موثري برداشته ایم. 

وي افزود: در حوزه هایی مانند بیمه نیز با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و بیمه مرکزي توانستیم ظرف یک سال

 
گذشته اتفاقات خوبی را رقم بزنیم . 

 
تسریع در صدور مجوز استارتاپ هاي بیمه اي 

دستیار معاون علمی فناوري ریاست جمهوري ، همچنین از تسهیل و تسریع در صدور مجوز براي استارتاپ هاي بیمه اي خبر داد و
افزود: این اقدام، ضمن افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور، عملا بیمه هاي کاغذي را حذف و از بسیاري از فعالیت هاي فیزیکی

 
جلوگیري کرد. 

وي افزود: به دنبال آن هستیم که آپشن هاي جدید بیمه اي ایجاد کنیم و با دسترسی هر چه آسان تر افراد ، بیمه ها جزو لاینفک

 
زندگی ها شود . 

 
در سال هاي اخیر شاهد رشد فزاینده شرکت هاي دانش بنیان هستیم و طی 8 سال تعداد این شرکت ها100 برابر شده است. 

 
فین تک؛ حوزه نوپا و مستعد رشد است 

در این رویداد همچنین مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در میان شرکت هاي دانش بنیان،
فین تک کمتر شناخته شده است و این حوزه نوپا و مستعد رشد است. در حوزه فین تک سه حوزه بازار سرمایه، بازار پول و بیمه را

 
داریم که بازار سرمایه مهم ترین موضوع است و بیشترین سهم را در این حوزه دارد. 

وي افزود: درحال حاضر شرکت هاي دانش بنیان درحوزه فین تک و بازار سرمایه وجود دارد که فرصت بی نظیري است وامیدوارم از

 
این نهاد ها حمایت بیشتري شود. 

معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: در رشد این صنعت عوامل مختلفی دخیل است و از همه مهمتر صاحبان ایده و



دانش است. در کنار این صاحبان ایده، افراد صاحب سرمایه باید قرار بگیرند و در کنار آنها نهادهاي حاکمیتی و رکن چهارم نیز نهاد

 
رگولاتوري است. 

بهشتی سرشت با اشاره به نقش سازمان بورس به عنوان نهاد تنظیم گر بیان داشت: سازمان بورس معتقد به حکمرانی(نظارت) تنظیم
گرایانه است. حکمرانی تنظیم گرایانه می گوید یک بستر چند لایه مختلف می تواند به تنظیم گري کمک کند. آگاه سازي، رصد و

 
پایش، اعمال مقررات و ضمانت اجرا، مجازات افرادي که قوانین را رعایت نمی کنند از مهمترین مصادیق آن است. 

وي افزود: با این رویکرد سازمان بورس، بسیاري از قوانین با مشارکت فعالان بازار سرمایه تعیین و اجرا می شود. براي مثال سامانه
سوت زنی یا دیده بان، با کمک خود خانواده بازارسرمایه براي نظارت بهتر عملیاتی شد. اینجاست که براي تحقق این امر فین تک ها

 
معنا پیدا می کنند. 

بهشتی سرشت ادامه داد: در سازمان بورس فعالیت تنظیم گري و ارتباط با فین تک ها رابطه دو سویه است. تنظیم مقررات مربوطه
براي فین تک ها از سوي سازمان بورس در مفهوم سندباکس تفهیم می شود . ما هفته گذشته به عنوان اولین نهادتنظیم گر ، به

 
صورت رسمی توانستیم سندباکس را به صورت رسمی در بازار سرمایه راه اندازي کنیم. 

 
بازارسرمایه همیشه محلی براي سرمایه گذاري است 

همچنین محمودرضا خواجه نصیري، مدیرعامل تامین سرمایه تمدن در این رویداد با تاکید بر اینکه، براي توسعه بازارسرمایه راهی جز
رشد زیرساخت ها وجود ندارد، گفت: نهادهاي مالی کشور در سال هاي اخیر وسعت زیادي پیدا کرده اند، بنابراین فراگیري آنها بر
رسالتشان افزوده است. در این میان توجه داشته باشید که فرآیند توسعه زیرساخت بازارسرمایه که امري ضروري است تا مرحله

 
اجراي آن، فرایند زمانبري است، لذا در برنامه ریزي براي رشد بازاردر سال هاي آینده، از امروز باید آغاز کنیم. 

وي تاکید کرد: در مقایسه با بازارهاي رقیب باید گفت وجود ابزارهاي متنوع در بازارسرمایه مانند ابزارهاي اهرمی و ابزارهاي دو طرفه،

 
یکی از نقاط قوت اساسی موجود براي سرمایه گذاري در این بازار محسوب می شود. 

خواجه نصیري اظهار کرد: در بررسی دقیق تر باید گفت همه توسعه مورد نیاز براي رشد زیرساخت هاي بازارسرمایه، به تنهایی بر
دوش سازمان بورس، نهاد ناظر و شرکت فناوري اطلاعات و دیگر نهادهاي مسئول نیست، بلکه دیگر نهادهاي مالی مانند کارگزاران
بخشی از این مسئولیت را بر عهده گرفته اند. به طور مثال پیشخوان هاي موجود در بازارسرمایه در شرایط مختلف، استفاده از
ابزارهاي مختلفی را به سرمایه گذاران پیشنهاد می کنند. براین اساس، می توان گفت تمام ابزارها در کنار هم وجود دارند تا نشان

 
دهند بازارسرمایه، همیشه محلی براي سرمایه گذاري در شرایط و موقعیت هاي مختلف محسوب می شود. 

این کارشناس بازار سرمایه در بررسی وضعیت سرمایه گذاري دنیا در حوزه فین تک (فناوري مالی) بیان کرد: یکی از جذابیت هاي
موجود در بازار فین تک مربوط به قیمت هاي خرد و کوچک است. سرمایه گذاري در حوزه فین تک در سال هاي 2015 و 2017 و

 
2019 در کشور انگلستان از سهم 14 درصدي به سهم 71 درصدي در حوزه سرمایه گذاري هاي مرتبط با این حوزه رسیده است. 

(RegTech) وي ادامه داد: اگر در فین تک، حوزه بانکی و پرداخت را به عنوان حوزه قدیمی تر در نظر بگیریم، حوزه هاي رگ تک
Wealth یا فناوري هاي قانونگذاري و ولث تک (استفاده از تکنولوژي هاي نوین فناوري اطلاعات در راستاي مدیریت ثروت را
Tech می نامند) به عنوان دو حوزه جدید در این زمینه براي سرمایه گذاري مطرح شده است. براین اساس می توان گفت شاید



 
سرمایه گذارانی که به دنبال نبوغ و نوآوري در بازارهاي مالی بوده اند بیشتر بر این دو حوزه تمرکز کرده اند. 

خواجه نصیري تصریح کرد: در کنار حجم زیاد، گستردگی و تنوع در تبادلات مالی نیاز استفاده از تکنولوژي هاي رگ تک بیش از
گذشته براي نظارت بر اطلاعات مالی وجود دارد. بنابراین سرمایه گذاري زیادي در این زمینه انجام شده است تا از این طریق نظارت

 
بر رعایت قواعد بازارهاي مالی و کنترل بر ریسک هاي موجود اعمال شود. 

خاطرنشان می شود: در این برنامه آقایان محمودرضا خواجه نصیري، مدیر عامل شرکت تأمین سرمایه تمدن؛ علیرضا دلیري، معاون
علمی فناوري ریاست جمهوري؛ مصطفی بهشتی سرشت، معاون اجرایی و عضو هیات مدیره سازمان بورس؛ وعلی اصغر سعدآبادي،

رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی حضور داشتند.



راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري براي توسعه هوش مصنوعی

منبع: آناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/03/01

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت با اشاره به راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور
دیجیتال» گفت: این صندوق به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی فعالیت می کند و از شرکت هاي دانش بنیان و

استارت آپ ها حمایت مالی و معنوي خواهد داشت.

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت با اشاره به راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور
دیجیتال» گفت: این صندوق به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی فعالیت می کند و از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ

 
ها حمایت مالی و معنوي خواهد داشت. 

به گزارش گروه رسانه هاي دیگر خبرگزاري آنا از روابط عمومی
شرکت دانش بنیان پارت، دکتر علی رسولی زاده با اشاره به راه
اندازي صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي
نوظهور دیجیتال» گفت: این صندوق با راهبري معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري و شرکت دانش بنیان پارت راه اندازي

 
شده است. 

وي افزود: سهامداران این صندوق پژوهش و فناوري، ستاد توسعه
فناوري هاي حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري، شرکت دانش بنیان پارت و
چهار نهاد دیگر، از جمله شرکت توسعه سرمایه گذاري دانشگاه

 
تهران است. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» به صورت
تخصصی و با تمرکز بر مباحث هوش مصنوعی، بلاکچین، اینترنت اشیاء، واقعیت افزوده و مجازي، هوشمندسازي صنایع تولید
هوشمند و نسل چهارم صنعتی و کلان داده و پردازش ابري راه اندازي شده است؛ تا خدمات مالی مورد نیاز را به شرکت هاي فعال در

 
این حوزه ها ارائه و آنها را پشتیبانی کند. 

دکتر رسولی زاده با بیان اینکه هوش مصنوعی، از پیش روترین فناوري هاي روز دنیاست و صنایع مختلف، در حال سرمایه گذاري
گسترده در این حوزه هستند، خاطرنشان کرد: شرکت دانش بنیان پارت به عنوان شرکت پیشرو در مبحث هوش مصنوعی سعی دارد

 
به بخش هاي مختلف اکوسیستم فناوري و نوآوري کشور کمک کند. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت اظهار داشت: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی «توسعه فناوري هاي نوظهور دیجیتال» ایجاد

 
شده تا فعالین حوزه هوش مصنوعی، بلاکچین و اینترنت اشیا در مسیر سرمایه گذاري و رشد قرار گیرند. 



دکتر رسولی زاده اظهارداشت: مجوز این صندوق صادر شده و درحال طی کردن مراحل ثبت است و این صندوق به زودي فعالیت خود

 
را آغاز می کند. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري غیردولتی توسعه فناوري هاي نوظهور با سرمایه 20 میلیارد تومانی فعالیت خود را آغاز

 
خواهد کرد. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت گفت: صندوق هاي پژوهش و فناوري با هدف حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها
در کشور راه اندازي شده اند. با توجه به جاي خالی صندوقی که به صورت تخصصی در حوزه هوش مصنوعی کار کند، صندوق

 
پژوهش و فناوري غیردولتی توسعه فناوري نوظهور تأسیس گردید. 

دکتر رسولی زاده افزود: حمایت مالی وظیفه اصلی صندوق هاي پژوهش و فناوري است اما حمایت معنوي نیز در دستور کار این

 
صندوق تخصصی قرار خواهد گرفت تا فعالان این اکوسیستم بتوانند در حوزه کاري خود به رشد و توسعه دست یابند. 

وي ادامه داد: این صندوق با هدف توسعه کسب و کارهاي دانش بنیان مبتنی بر فناوري در حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي در
کشور و توسعه کارآفرینی دانش بنیان و فناورانه با استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و دانش آموختگان کشور راه اندازي

 
شده است. 

افزایش سهم دانش و فناوري در سبد صادرات خدمات و محصولات صادراتی کشور، نفوذ دانش و فناوري حوزه اقتصاد دیجیتال در
صنایع و کسب و کارهاي کشور، ترغیب بخش خصوصی به مشارکت فعال در فرآیند توسعه فناوري و نوآوري حوزه اقتصاد دیجیتال و
کمک به توسعه کسب و کارها از طریق کاهش ریسک و مخاطرات فرآیند ایده تا تجاري سازي در حوزه اقتصاد دیجیتال از دیگر

 
اهداف راه اندازي این صندوق بوده است. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان پارت با اشاره به نامگذاري سال 1400 از سوي مقام معظم رهبري با عنوان «تولید، پشتیبانی و مانع
زدایی ها» گفت: مباحث مربوط به هوش مصنوعی، بلاکچین و اینترنت اشیا یکی از مهم ترین مؤلفه ها و پیش ران ها در مسیر

 
پشتیبانی و رشد و توسعه صنایع به شمار می رود. 

دکتر رسولی زاده اظهار داشت: امید است با راه اندازي این صندوق و هم افزایی تمام فعالان اکوسیستم بتوانیم گام هاي بلندي در

 
راستاي تحقق شعار سال برداریم. 

انتهاي پیام/ر



جزئیات نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی دانشگاه

آزاد اسلامی اعلام شد

منبع: آناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/03/01

با ابلاغ بخشنامه اي از سوي رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، جزئیات نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی
اعلام شد.

با ابلاغ بخشنامه اي از سوي رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، جزئیات نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی

 
اعلام شد. 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا از روابط عمومی دانشگاه
آزاد اسلامی، با ابلاغ بخشنامه اي از سوي دکتر محمدمهدي
طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، «آیین نامه نحوه تأسیس و
اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی» به رؤساي استانی و

 
واحدهاي ویژه دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ شد. 

دکتر طهرانچی در این بخشنامه تأکید کرده است: پیرو ابلاغ
نظام نامه آموزش هاي فنی و حرفه اي و مهارتی دانشگاه آزاد
اسلامی و مباحث جلسات شوراي معاونان دانشگاه، آیین نامه

 
نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی براي اجرا ابلاغ می شود. 

آیین نامه نحوه تأسیس و اداره امور دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی که به تفصیل در اختیار واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی قرار
گرفته است، شامل مواردي از جمله مقدمه و تعاریف، تأسیس دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی، اداره امور دانشکده هاي مهارت و

 
کارآفرینی، آموزش هاي کوتاه مدت و ... است. 

بر اساس بندهاي این آیین نامه؛ واحدهاي دانشگاهی بنا به مقتضیات سند مأموریت و آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه و

 
شرایط ناحیه اي با تأمین امکانات می توانند دانشکده مهارت و کارآفرینی تأسیس کنند. 

در این آیین نامه به مراحل تأسیس دانشکده ها اشاره شده که شامل «تهیه طرح توجیهی و برنامه عملیاتی بر اساس برنامه راهبردي
واحد و آمایش منطقه اي و ظرفیت هاي واحد دانشگاهی و ارائه به استان» و «بررسی و تأیید طرح توجیهی دانشکده و الزامات توسط

 
کمیته گسترش آموزش هاي فنی و حرفه اي استان و شوراي تخصصی گسترش» است. 

همچنین آموزش در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی از نوع مهارتی و به دو صورت بلندمدت و کوتاه مدت است. جذب، ترفیع و

 
ارتقاي اعضاي هیئت علمی مهارتی نیز در دانشگاه با تأکید بر ملاك هاي مهارتی است. 



بر اساس بندهاي این آیین نامه؛ پژوهش هایی که در دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی انجام می شود، از نوع توسعه اي و براي
ارتقاي روش هاي مهارت افزایی است. تمامی امور فرهنگی و دانشجویی دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی همانند سایر دانشکده ها بر

 
اساس ضوابط و مقررات دانشگاه و توسط معاونت فرهنگی و دانشجویی واحد دانشگاهی راهبري می شود. 

همچنین در این آیین نامه آمده است؛ با توجه به گسترش مشاغل نوین، دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی می توانند انواع آموزش
هاي کوتاه مدت شامل پیش اشتغال، آموزش هاي مشاغل نوین، حین کار (بازآموزي) و ارتقاي حرفه اي شاغلان را برنامه ریزي و ارائه

 
کنند. 

انتهاي پیام/4040/



اختصاص بیش از 135 هزار مترمربع فضا به مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: آناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/03/01

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: بیش از 135 هزار مترمربع به مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی
اختصاص داده شده است.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: بیش از 135 هزار مترمربع به مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی

 
اختصاص داده شده است. 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا از روابط عمومی دانشگاه
آزاد اسلامی، روح االله دهقانی فیروزآبادي، معاون تحقیقات،
فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: حمایت و پشتیبانی
از ایجاد زیرساخت هاي مناسب فناوري و نوآوري در واحدهاي
دانشگاهی یکی از اهداف و برنامه هاي معاونت تحقیقات، فناوري

 
و نوآوري در سال جاري است. 

وي ادامه داد: بر اساس مستندات ارسالی مراکز رشد کشور از
طریق سامانه سطح بندي مراکز رشد، مجموع کل فضاي

اختصاص داده شده به مراکز رشد دانشگاه بیش از 135 هزارمترمربع است. این فضا شامل فضاي استقرار هسته ها /واحدهاي فناور و

 
شرکت هاي دانش بنیان دانشگاه، فضاهاي آموزشی و ترویجی فعالیت هاي کارآفرینی و همچنین فضاي ستادي مرکز رشد است. 

دهقانی فیروزآبادي تأکید کرد: بر اساس آمار گزارش گیري شده و نتایج حاصل از سطح بندي مراکز رشد با توجه به تعداد هسته ها /
واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان دانشگاه، تعداد محصولات تولید شده در مراکز رشد و همچنین با توجه به تعداد افراد شاغل
در مراکز رشد اعم از دانشجو یا عضو هیئت علمی می توان گفت که به ازاي هر 35 مترمربع یک فعالیت فناورانه در دانشگاه صورت

 
گرفته است. 

وي خاطرنشان کرد: فضاي اختصاص یافته به مراکز رشد دانشگاه در سال 99 نسبت به سال 97 به میزان 2/9 برابر شده است که
نشان دهنده یک جهش بزرگ در حمایت و پشتیبانی از ایجاد زیرساخت هاي فناوري و نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی است. ایجاد
فضاهاي مناسب جهت انجام فعالیت هاي فناورانه و نوآورانه و فعالیت هاي منجر به خلق کسب وکارهاي نوپا و محصولات دانش بنیانی

 
راه را براي ورود علاقه مندان به این حوزه هموار می سازد. 

انتهاي پیام/4118/



تجلیل از صنایع همکار پیک بار مصرف برق منطقه اي زنجان

منبع: توانیرشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/03/01

باحضور مدیرعامل برق منطقه اي زنجان، صنایع همکار در پیک بار تابستان 99 شرکت برق منطقه اي زنجان در استان
قزوین تجلیل شدند.

 
آدرس منزل 

 
سردار جنگل شمالی- خیابان قاسمپور(لادن) پلاك 20 زنگ 4 

گواهی اشتغال به کار جه به گزارش پایگاه خبري توانیر به نقل از روابط عمومی شرکت برق منطقه اي زنجان، علی خلجی، مدیرعامل
این شرکت با حضور در شرکت هاي آریان فولاد و هفت الماس در استان قزوین با تقدیر از همکاري این دو شرکت در پیک بار

 
تابستان پیشین، از مدیران این شرکت ها تجلیل کرد. 

در این آیین مدیرعامل برق منطقه اي زنجان با اشاره به گرماي زودرس و در پیش بودن تابستان گرم امسال و لزوم همکاري
مشترکان اختصاصی برق منطقه اي زنجان در کاهش پیک بار را خواستار شد و افزود: خوشبختانه در پیک بار تابستان گذشته
مشترکان اختصاصی این شرکت با همکاري به موقع و کاهش مصرف خود در ساعات اوج ما را در حفظ شبکه همراهی کردند که این

 
همراهی مطلوب امید است در تابستان امسال نیز ادامه داشته باشد. 

علی خلجی، تابستان 1400 را به سبب کاهش شدید بارندگی سالی سخت براي تامین برق پایدار براي کشور عنوان و اضافه کرد:
امیدواریم در سال تولید ملی، حمایت ها، پشتیبانی ها بتوانیم با همکاري صنایع بزرگ در استان هاي زنجان و قزوین خاموشی ها به

 
حداقل برسانیم و با ارائه برق پایدار سهمی در تولید می داشته باشیم. 

خلجی با اشاره به اهمیت برق براي صنایع و لزوم تامین برق پایدار براي رونق تولید و شروع زودرس پیک بار کشور گفت: حداکثر
تلاش ما در برق منطقه اي زنجان این است که برق را پایدار براي صنایع تامین کنیم و این مهم تنها با همکاري این صنایع امکان
پذیر است، پیک بار امسال نسبت به سال هاي پیش بسیار زودتر آغاز شده و از همین امروز باید براي حفظ شبکه و پیشگیري از

 
خاموشی هاي ناخواسته مدیریت مصرف را شروع کنیم. 

وي همچنین از استقبال این شرکت براي راه اندازي نیروگاه ها توسط صنایع برزگ منطقه براي تامین برق خبرداد و گفت: شرکت

 
برق منطقه اي زنجان از طرح هاي احداث نیروگاه هاي تولید پراکنده استقبال و حمایت حداکثري را خواهد داشت. 

رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت برق منطقه اي زنجان عنوان کرد: مصرف انرژي به خصوص برق با بهره وري رابطه مستقیم
دارد و هرقدر بتوانیم با راه کارهاي مختلف از تلفات انرژي پیشگیري کنیم به همان اندازه در تولید بازدهی مثبت بیشتري خواهیم

 
داشت. 

گفتنی است در این آیین از مدیران شرکت هاي آرین فولاد و هفت الماس به سبب همکاري در پیک بار سال پیش با اهداي تندیس
تقدیر شد.





امور مربوط به معادن باید پیگیري و تسریع شود

منبع: ایسناشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/03/01

استاندار آذربایجان شرقی با تأکید بر این که امور مربوط به معادن باید پیگیري و تسریع شود، گفت: فرصت هاي شغلی و
رفاهی که با بهره برداري از معادن در منطقه ایجاد خواهد شد، باقیات صالحات است.

محمدرضا پورمحمدي در جلسه کارگروه رفع موانع تولید
استان که به منظور بررسی مسائل و مشکلات معادن اهر و
هریس تشکیل یافته بود، اظهار کرد: توسعه استان نسبتاً به
صورت متوازن انجام یافته و در حالی که بیشتر صنایع در
قسمت غرب استان مستقر شده اند، در شرق و شمال شرق

 
استان نیز کشاورزي مورد توجه قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: در شهرستان هاي اهر و هریس معادن مهمی
وجود دارند که اگر اصول بهره برداري از آنها مورد توجه
قرار نگیرد، نخواهیم توانست از این نعمت الهی بهره مند

 
شویم. 

پورمحمدي گفت: در عین حال که در این منطقه معادن مهمی وجود دارد اما جنگل هاي ارسباران نیز بسیار مهم است و باید براي

 
حفاظت از این منبع طبیعی که در حال ثبت جهانی است، تدبیر کنیم. 

استاندار آذربایجان شرقی اضافه کرد: معدن کاران، بهره برداران و صاحبان امتیاز باید ملزم شوند تا براساس زمان بندي عمل کنند و

 
مطالعات و پیگیري ها را در موعد مقرر انجام دهند و مدیران دستگاه ها نیز امور را تسریع کنند. 

وي گفت: ظرف دو هفته آینده جلسه اختصاصی براي تک تک معادنی که مشکلات آنها در این جلسه مطرح شد، برگزار شود تا

 
مشخص شود چه کسانی به وظایف خود عمل کرده یا نکرده اند تا براساس نتیجه این جلسات تصمیم گیري شود. 

به گزارش روابط عمومی استانداري آذربایجان شرقی؛ احمد محرم زاده، نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی نیز در
این جلسه اظهار کرد: اشتغال زایی معادن براي این منطقه بسیار مهم است و باید مشکلاتی که مطرح می شود از سوي سرمایه

 
گذاران و دستگاه هاي اجرایی با رعایت اصول و قوانین برطرف شوند. 

انتهاي پیام



مهمان پرست: رو کردن پرونده ها شروع شده است

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/03/01

داوطلب انتخابات ریاست جمهوري گفت: فرق ما با سایر تشکل ها و کاندیداها این است که فراجناحی بوده و دنبال حذف
نیستیم. همین الان انتخابات هم به سمت دوقطبی رفته و تخریب ها و رو کردن پرونده ها شروع شده است. فضاي تخریبی را

باید تغییر داده و به سمت فضاي سالم برویم.

داوطلب انتخابات ریاست جمهوري گفت: فرق ما با سایر تشکل ها و کاندیداها این است که فراجناحی بوده و دنبال حذف
نیستیم. همین الان انتخابات هم به سمت دوقطبی رفته و تخریب ها و رو کردن پرونده ها شروع شده است. فضاي تخریبی را باید

 
تغییر داده و به سمت فضاي سالم برویم. 

ایسنا: رامین مهمان پرست در نشست خبري امروز خود با بیان
اینکه حتی اگر انگیزه مشارکت در انتخابات وجود نداشته باشد،
این انتخابات اهمیت زیادي دارد، اظهار کرد: احساسی و شعاري
رفتار کردن یکی از آسیب هاي انتخابات است. ایجاد دو قطبی و
ایجاد هیجان و احساس توسط جریان هاي سیاسی براي این
کشور مناسب نیست. باید دنبال برنامه محوري براي کاندیداها

 
باشیم تا مردم به برنامه هاي داراي قابلیت اجرایی راي بدهند. 

وي ادامه داد: «ائتلاف وحدت ملی» یک جریان فراجناحی یا محوریت گفتمان ملی است، البته این تشکیلات فقط براي انتخابات
نیست بلکه تشکیلاتی مستمر و با برنامه است و در طول سال فعالیت می کند. ما دید ملی داریم و از همه نیروهاي متخصص و دلسوز

 
استفاده می کنیم. 

مهمان پرست خاطرنشان کرد: ریشه مشکلات، ساختارهاي اداري و اقتصادي است و موانع جدي سر راه دولت ها قرار داده است. این
ساختارها موجب بودجه ریزي اشتباه می شود. براي اصلاح این ساختارها برنامه داریم. اشکال دیگر این است که طرح و برنامه مدون

 
براي اداره کشور وجود ندارد. ممکن است خیلی ها ادعا کنند که برنامه دارند، اما جامعیت در برنامه ها وجود ندارد. 

این داوطلب انتخابات ریاست جمهوري با اشاره مشکلات معیشتی مردم و مشکل تامین شغل و مسکن براي جوانان، تصریح کرد:
شرایط اقشار متوسط و پایین خیلی سخت شده است. آنها درآمد کمی دارند و بیشترین مالیات را پرداخت می کنند. قدرت خرید آنها
هر روز کاهش می یابد. بازنشستگان نیز تحت فشار هاي اقتصادي و معیشتی قرار دارند. برنامه ما براي جوانان، اقشار متوسط و ضعیف

 
و بازنشستگان کاملا روشن است و براي شرایط کشور طراحی شده است. 

وي با اشاره به اهمیت نقش مدیران اجرایی در حل مشکلات ، گفت: 750 تا1000 مدیر اجرایی داریم. اگر آنها انگیزه، خلاقیت و
تخصص کافی نداشته باشند یا آلوده به فساد شوند، تبعات زیادي براي مردم خواهد داشت. ما بانک اطلاعاتی پنج هزار نفره از مدیران



تهیه کرده ایم. فرق ما با سایر تشکل و کاندیداها این است که فراجناحی بوده و دنبال حذف نیستیم. همین الان انتخابات هم به
سمت دوقطبی رفته و تخریب ها و رو کردن پرونده ها شروع شده است. فضاي تخریبی را باید تغییر داده و به سمت فضاي سالم

 
برویم. 

مهمان پرست با بیان اینکه عملکرد دولت قابل دفاع نیست و مردم ناراضی هستند، افزود: در کنار نقد دولت باید برنامه هاي خود را
ارائه کنیم. دیروز اقاي جهانگیري براي مناظره اعلام آمادگی کرد که ما هم اعلام کردیم که آماده پذیرایی از آقاي جهانگیري هستیم،

 
ولی دو شرط براي برگزاري مناظره از جمله با حضور خبرنگاران و پخش زنده داریم. 

وي درباره موضع خود نسبت به برجام، گفت: برجام یک بخشی از مسایل سیاست خارجی ما است. یکی از نقدهاي ما به دولت این
است که برجام سهم زیادي به خود اختصاص داد و به بخش هاي دیگر کمتر توجه شد. برجام می تواند فرصت یا تهدید باشد. ما با
برجام محدویتهایی را پذیرفتیم و طرف مقابل هم پذیرفت تحریم ها را رفع کند. ما به تعهدات خود عمل کردیم اما طرف مقابل حتی
در زمان دولت اوباما به تعهدات خود عمل نکرد. در دولت ترامپ تحریم ها بیشتر شد و ما هم تعهدات خود را کاهش دادیم. با روي
کار آمدن بایدن شاهد تناقضاتی هستیم و آنها دنبال مطرح کردن مسایل موشکی و منطقه در برجام بودند که این مورد قبول ما

 
نیست. شرط ما لغو همه تحریم ها است. 

مهمان پرست اضافه کرد: الان مذاکرات دستخوش رقابت هاي سیاسی شده است. عده اي دنبال این هستند که با تعجیل در برجام، از
آن در انتخابات استفاده کنند. در مقابل عده اي هم دنبال این است که توافق به تاخیر بیفتد که هر دو دیدگاه خلاف منافع ملی است.
دیدگاه ما این است که هرگاه شروط ما محقق شد باید توافق انجام شود. لغو حتی یک روز زودتر تحریم به نفع کشور است و مهم
نیست کدام دولت و جریان به توافق برسند. جدا از برجام باید روابط بین المللی خود را با همه کشورها گسترده و متوازن کنیم . با هر
کشوري از جمله آمریکا به شرط تامین منافع ملی خود باید رابطه داشته باشیم. الان دیگر دوره جنگ سرد و بلوك شرق و غرب

 
گذشته است که فقط با یک بلوك در ارتباط داشته باشیم. 

وي ادامه داد: ما معتقدیم که شرایط کشور به گونه اي است که دولت ائتلافی جواب می دهد و دولت باید از جریان هاي سیاسی
مختلف تشکیل شود. چهل نفر از اعضاي کابینه را معرفی کرده ایم که لیست پیشنهادي است و رویکرد این لیست حضور افراد، اقشار
و اقوام مختلف، ارتش و سپاه، زنان و جوانان است. سعی شده است روحیه یک دولت وحدت ملی حفظ شود. اگر تایید صلاحیت

 
نشدم، تابع قانون و نظر شوراي نگهبان هستیم و برنامه هاي خود را در اختیار سایر کاندیداها قرار می دهیم. 

مهمان پرست در ادامه درباره اهمیت دیپلماسی اقتصادي، گفت: دیپلماسی اقتصادي باید به عنوان یک رکن اساسی در روابط با
کشورها به کار گرفته شود. صرف ایجاد معاونت اقتصادي در وزارت خارجه پاسخگو نیست. وزیر و معاون سیاسی درگیر برجام هستند
و فرصت براي پیگیري دیپلماسی اقتصادي ندارد. به جاي معاونت اقتصادي، باید همه بخش هاي معاونت سیاسی کار اقتصادي را در

 
اولویت قرار دهند. اکنون توجه ما به روابط دوجانبه و دیپلماسی اقتصادي با کشورهاي همسایه کم شده است. 

این داوطلب انتخابات ریاست جمهوري همچنین با بیان اینکه در بخش اقتصاد در داخل کشور باید به بخش خصوصی تکیه کنیم،
خاطرنشان کرد: شرکت هاي دولتی به فساد ، رانت و ناکارآمدي دچار شده اند. باید شرکت هاي دولتی به درستی به بخش خصوصی
واگذار و هزینه هاي جاري دولت کاهش یابد. به جاي بغض براي کولبري و سوخت بري، چرا دولت بخش خصوصی را تقویت نکرد؟
چرا دولت کوچک نشد؟ چون جراحی کردن ساختارهاي اداري و اقتصادي به شجاعت و دوران نقاهت نیاز دارد. چه زمانی براي این

 
طرح ها با مردم صحبت کرده ایم تا مردم همراه شوند؟ طرحی را به اشتباه اجرا کرده و بعد می گوییم خودمان هم اطلاع نداشتیم. 



وي تاکید کرد: وقتی مردم ببینند که با اجراي طرح هاي ساختاري شرایط آنها بهتر می شود، همراهی می کنند. براي مقابله با

 
فسادهاي مالی در شرکت هاي دولتی باید اصلاحات ساختاري انجام داد. 

مهمان پرست با اشاره به اینکه آسیب هاي اجتماعی یکی از مهم ترین دغدغه هاي دولت و مردم است، گفت: بیکاري ریشه آسیب
هاي اجتماعی است. جوانان بیکار هستند و درآمد کارمند و کارگران و حقوق بازنشستگان کفایت آنها را نمی کند. هزینه کردن در این
بخش موجب کاهش آسیب هاي اجتماعی می شود. تا وضع اقتصادي مردم را بهبود نبخشیم و اشتغال درست نکنیم، آسیب هاي

 
اجتماعی بدتر می شود. 

وي در پاسخ به این پرسش که دولت هاي جناحی چه آسیب هایی دارد؟ گفت: شاید یک دلیل کاهش رغبت براي مشارکت در
انتخابات این باشد که مردم احساس می کنند اگر یک جناح که پیش از این امتحان خود را پس داده است، دولت تشکیل دهد،
تحولی در زندگی آنها ایجاد نمی شود. ما در 1400 به دولت ائتلافی نیازمندیم که از جناح ها و اقشار مختلف تشکیل شود.به
هماهنگی میان نیروهاي دلسوز کشور نیازمندیم. پیشنهاد ایجاد ساختارهاي جدید دولت مثل وزارت بازنشستگان یا بانوان دارم که
البته باید با هماهنگی و تصویب مجلس شوراي اسلامی باشد. این به معناي بزرگ کردن دولت و افزایش کارمندان نیست بلکه به

 
معناي تخصصی شدن وزارتخانه هاست یعنی تعداد کارمندان کم ولی کارکردها تخصصی تر می شود. 

وي درباره پایگاه راي خود تصریح کرد: سی درصد مردم هواداران دو جناح هستند که آنها می توانند وارد فضاي تخریبی جناح ها
شوند، اما هفتاد درصد مردم تعلق جناحی ندارند ولی فضاهاي تخریبی انگیزه مشارکت آنها را کاهش می دهد. پایگاه راي من آن

 
هفتاد درصد است. مردم از دوقطبی سازي جناح ها و برخوردهاي حذفی خسته شده اند. 

مهمان پرست در تعریف گفتمان ائتلاف وحدت ملی، گفت: مردم به گفتمان جدیدي نیاز دارند که منافع ملی را تامین کند. ائتلاف
وحدت ملی یک جریانی است که منافع ملی را تامین می کند و جریانی جدید است که دنبال حذف نیست و همه مردم را در دایره
خود قرار می دهد. ما اعتقاد به ولایت فقیه، قانون اساسی و ارکان نظام داریم و معتقدیم که اصلاحات مورد نیاز باید در داخل
چارچوب نظام انجام شود.ما اعتقاد به گسترش روابط بین المللی براي تأمین حداکثري منافع ملی و بهبود اقتصاد کشور و معیشت

مردم هستیم.



افشار: بی عرضگی مدیران اقتصادي دولت دوازدهم فاجعه بورس رقم زد

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/03/01

نگاه مردم به کاندیداهاي نماد تداوم دولت فعلی، بی عرضگی مدیران اقتصادي دولت در بهره گیري از فرصت و ظرفیت بورس
و هدف برخی کاندیداها از دو گانه سازي هاي انتخاباتی از جمله محورهاي گفت وگوي داوطلب انتخابات ریاست جمهوري با

فارس است.

نگاه مردم به کاندیداهاي نماد تداوم دولت فعلی، بی عرضگی مدیران اقتصادي دولت در بهره گیري از فرصت و ظرفیت بورس و
هدف برخی کاندیداها از دو گانه سازي هاي انتخاباتی از جمله محورهاي گفت وگوي داوطلب انتخابات ریاست جمهوري با فارس

 
است. 

خبرگزاري فارس: با وجود انتقادات صریحش به رویکردهاي
دولت یازدهم و دوازدهم که آن ها را موجب خلأهاي شدید
معیشتی براي مردم می داند، اما معتقد است رئیس جمهور آینده
نباید لزوما اقتصاددان باشد، زیرا معضلات کشور محدود به عرصه
اقتصادي نیست و بلکه بعضی مشکلات در این حوزه ریشه در
عرصه هاي فرهنگی و اجتماعی دارد. فرمانده اسبق سازمان بسیج

مستضعفین می گوید که نامزدهاي حامی تداوم وضع موجود هیچ حرف جدیدي براي گفتن ندارند و هدفشان از دو گانه سازي ها

 
صرفا فریب افکار عمومی است. 

 
مشروح گفت وگوي ما با علیرضا افشار داوطلب کاندیداتوري در انتخابات ریاست جمهوري را ذیلا بخوانید: 

فارس: در آستانه پایان بررسی صلاحیت هاي داوطلبان انتخابات ریاست جمهوري هستیم و حداکثر تا سه روز دیگر اسامی کاندیداهاي

 
انتخابات اعلام شود. اوضاع انتخاباتی کشور را چگونه می بینید؟ 

افشار: شرایط انتخابات از جهت مشارکت مردم روز به روز بهتر می شود به ویژه وقتی رقابت ها جدي تر می شود این مشارکت پررنگ
تر خواهد شد، البته من معتقدم یکی از عوامل مؤثر در مشارکت مردم ایجاد امید است و باید در این مسیر نامزدها برنامه هایشان را

 
ارائه دهند که البته باید برنامه هاي عملی باشد نه شعارگونه. 

فارس: چندي پیش از سوي برخی چهره ها و کارشناسان نکته اي مطرح شد مبنی براینکه مردم به جاي نگاه به برنامه هاي کاندیداها

 
به کارنامه آنها نگاه کنند 

افشار: به نظر من هر دو لازم است چون به هر حال کسی که مدعی مدیریت در سطح کلان کشور است باید ارزیابی شود که در
مدیریت هاي گذشته اش موفق بوده است یا نه؛ مقام معظم رهبري هم در نطق ابتداي سال خود فرمودند که رئیس جمهور فقط نباید



در عرصه هاي اقتصادي حرف براي گفتن داشته باشد؛ بلکه باید در حوزه هاي اجتماعی و فرهنگی هم حرف براي گفتن داشته باشد.
مردم باید ببینند که آیا این عرصه ها در تجربیات نامزدها پررنگ است یا نه؟ و این تنوع تخصص یک امتیاز است. هم از جهت

 
مشارکت حداکثري ... 

 
فارس: البته این مشارکت متاسفانه در نظرسنجی هاي اولیه میزان بالایی را نشان نمی داد 

افشار: بله، ولی به مرور هرچه جلوتر می رویم بهتر می شود. از نظر رقابت بین افراد و طیف ها رقابت جدي را شاهد هستیم و فکر می

 
کنم شوراي نگهبان یکی از مشکل ترین تأیید صلاحیت ها را پیش رو دارد. 

فارس: غیر از تقسیم بندي سنتی اصلا ح طلب و اصولگرا یک نوع تقسیم بندي دیگر هم که تقریباً همپوشان با این است داریم و آن

 
موافقان تداوم وضع فعلی حوزه اجرایی کشور و هواداران تغییر وضع موجود هستند 

افشار: مردم امروز به هیچ وجه زیر با تداوم وضع موجود نمی روند و اگر احساس کنند کسانی نماینده تدوام وضع موجود خواهند بود
به آنها رأي نخواهند داد و درباره تغییر و تحول معتقدند که باید برنامه ها این تغییرات را عملی بسازد از جمله در حوزه اشتغال،

 
معیشت، تولید و ... همچنین آسیب هاي اجتماعی مثل اعتیاد، طلاق، حاشیه نشینی، مسائل امنیتی، امنیت عمومی و ... 

من خودم اکنون 50 برنامه تحول آفرین را براساس تجربیات گذشته خود تدوین کرده ام که با کمک هاي گروه هاي کارشناسی جمع

 
آوري شده است. در کل معتقدم که برنامه باید به مردم امید و حس خوب درباره آینده بدهد. 

 
فارس: به غیر از برنامه، بحث چهره اي که بتواند رأي مردم را هم فی نفسه جمع کند اهمیت دارد. 

افشار: چهره هایی که محبوبیت خاصی بین مردم دارند به شرط مدیریت لازم می توانند پس از جمع آوري رأي مردم برنامه هاي خود

 
را هم عملیاتی بسازند. 

فارس: برخی تحلیل هاي منتقدان و حتی حامیان دولت هاي یازدهم و دوازدهم صراحت دارد که بعضی بی کفایتی ها در این هشت

 
سال اخیر در تاریخ چند دهه اخیر کشور بی سابقه بوده است . . . 

 
افشار: بله، این هشت سال اخیر که واقعاً در نوع خود بی نظیر بود. 

 
کارت سوخت را صرفا به این علت که دولت دهم آن را وضع کرده بود جمع کردند 

به طوري که حوزه هایی که متولی آن وزرایی بودند که سال ها سابقه وزارت داشتند کار بر زمین مانده بود! کارت سوخت را صرفا به
این علت که دولت دهم آن را وضع کرده بود جمع کردند و البته باز مجبور شدند دوباره آن را برقرار کنند. چقدر باید سطح فکري
شان پایین باشد که به این دلیل یک طرح مفید را کنار بگذارند. هزینه این قطع و وضع کردن ها براي کشور کم نبود. انسان باورش

 
نمی شود مدیرانی با این حجم از تجربه و سابقه مدیریت طولانی در کشور دست به چنین کارهایی بزنند. 

فارس: اینطور به نظر می رسد که نامزدهاي طرفدار موجود و سیاست هاي دولت فعلی هم نمی خواهند با آدم هاي چندان متفاوتی

 
نسبت به مدیران فعلی در دولت فعلی کار کنند. 



 
افشار: دقیقاً همین است. 

 
نامزدهاي حامی تداوم وضع موجود هیچ حرف جدیدي براي گفتن ندارند 

 
نامزدهاي حامی تداوم وضع موجود هیچ حرف جدیدي براي گفتن ندارند . . . 

اما می خواهم به نکته دیگري اشاره کنم؛ یک آدرس غلطی که این روزها داده می شود این است که رئیس جمهور حتماً باید یک
اقتصاددان باشد. در حالی که ما غیر از حوزه اقتصادي حوزه هاي امنیتی و اجتماعی هم داریم. تأثیر عرصه فرهنگ بر روي اقتصاد
بسیار زیاد است. بسیاري از معضلات اجتماعی معلول مسائل اقتصادي نیست بلکه ناشی از مسائل فرهنگی است. مثلاً اعتیاد، بالا رفتن

 
سن ازدواج و کاهش جمعیت بیشتر معلول عوامل فرهنگی و سبک زندگی است. 

فارس: البته به حدي الان مردم تحت فشار هستند که لازم می بینند علاوه بر رویکردهاي بلندمدت فرهنگی و اجتماعی راهکارهاي

 
کوتاه مدت و میان مدت اقتصادي نیز در دولت آینده براي حل معضلات معیشتی دیده شود . . . 

 
افشار: در برنامه خود من چنین راهکارهایی پیش بینی شده است. 

 
با سپردن اقتصاد به مردم و مردم میزان جذب و اشتغال بالا می رود 

از جمله راهکار کوچک سازي دولت؛ جالب است که بعضی مدیران غربگراي ما به جاي اینکه به دولت هاي غربی نگاه کنند و ببینند
که چقدر روز به روز در حال کوچک شدن هستند براي ایران به دنبال بزرگ کردن دولت هستند. البته در قدم اول، کوچک سازي

 
دولت ممکن است به جمع بیکاران اضافه شود، اما با سپردن اقتصاد به مردم و مردم میزان جذب و اشتغال بالا می رود. 

باید یک نهاد واسط غیرانتفاعی به منظور واگذاري کارخانجات و شرکت هاي دولتی به مردم تعریف شود که کارخانه را از دولت بخرد
و سهام آن را بین مردم تقسیم کند. در این صورت دیگر به افراد واگذار نمی شود تا موضوع سواستفاده هاي مالی پیش بیاید. ما زمانی

 
که در بسیج بودیم درباره بنیاد تعاون بسیج چنین طراحی کردیم و واگذاري هاي موفقی از طریق این بنیاد انجام شد. 

فارس: عمده منتقدان و حتی بسیاري از حامیان سابق دولت فعلی صحبت از ضربه خوردن اعتماد مردم در هشت سال اخیر می کنند

 
این اعتماد را چگونه می توان برگرداند؟ 

 
افشار: یکی از مواردي که در کشور فرصت سوزي و موجب سلب اعتماد مردم شد موضوع سرمایه و بورس بود. 

 
بی عرضگی مدیران اقتصادي دولت دوازدهم فاجعه ملی را در بورس رقم زد 

مردم به جاي اینکه بروند طلا و ارز بخرند پول خود را به بازار سرمایه آوردند که می توانست پشتوانه بزرگی براي کشور شود اما
متولیان امر با یک بی عرضگی فاجعه اي ملی را رقم زدند و به جاي اینکه نقدینگی سرگردان کشور وارد عرصه تولید شود سرمایه

 
مردم به سمت جبران ضرر کارخانه هاي زیان ده هدایت شد. 



ما مدیران توانا براي جلب مجدد اعتماد مردم و نیز به مسئولانی با سابقه و کارنامه پاك و موفق نیاز داریم. مجموع این شاخص ها می

 
تواند مردم را به دولت آینده امیدوار و خوش بین کند و اعتماد آنها را به دستگاه هاي اجرایی کشور احیا کند. 

فارس: مقوله مهم سیاست خارجی که این روزها دستاویز برخی نامزدها شده است. نامزدهایی که سابقه شان در همراهی با

 
رویکردهاي دولت فعلی که منجر به وضع موجود در کشور شده است مشخص و روشن است . . . 

افشار: در این باره دو مطلب دارم اول اینکه موضوع مذاکره به طور کلی یکی از روش هاي تأمین منافع ملی است اما مشکل آن است

 
که برخی دولتمردان، مذاکره را در کانون و محوریت مسائل اقتصادي و معیشتی کشور قرار دادند. 

 
کم توجهی دولت روحانی به دیپلماسی عمومی 

در حالی که نباید مشکلات کشور گره بخورد به مذاکراتی که پایان آن مشخص نیست؛ دوم اینکه کم توجهی دولت فعلی به دیپلماسی

 
عمومی بود که یک ظرفیت و فرصت عظیمی براي دولتمردان ما ایجاد می کند که در همین مذاکرات چانه زنی کنند. 

 
مذاکرات وین باید در حد یک حاشیه باشد 

ظرفیت عظیم افکار عمومی دنیا پشتوانه خوبی براي مذاکره کنندگان کشور ما خواهد بود اما وزارت خارجه ما سازوکار مناسبی براي
بهره گیري از ظرفیت دیپلماسی عمومی ندارد. الان وزارت خارجه ما محدود به سخنگویی شده است در حالی که ایرانیان خارج از
کشور یکی از مغفول مانده ترین ظرفیت هاي سیاست خارجی کشورمان هستند. چرا از ظرفیت انجمن دوستی میان ایران و دیگر

 
کشورها استفاده نمی شود؟ 

 
فارس: شاید به این خاطر که همه تمرکز سیاست خارجی ما روي مذاکره وین است. 

افشار: من مذاکره وین را مردود نمی دانم اما باید در حد یک حاشیه باقی بماند و نباید به متن اصلی سیاست کشور تبدیل شود به

 
وین باید حداکثر در حد همین مذاکرات کم ثمر چند سال اخیر بها داده شود. 

 
فارس: همان مذاکراتی که به لغو تحریم ها منجر نشد و بلکه تحریم ها پس از آن افزایش هم یافت. 

افشار: بله، و این بار به نظر می رسد همان تجربیات تکرار خواهد شد حداکثر شاید گشایش هاي مختصري ایجاد کنند اما دوباره

 
تحریم ها را برگردانند. 

بعد از خروج آمریکا در برجام یک وحدت ملی در کشور ایجاد شد هم اصلاح طلبان و هم اصولگرایان و همه مردم نسبت به آمریکا بی
اعتماد شدند و یکپارچه علیه این کشور موضع می گرفتند اما این وحدت با مذاکرات وین خدشه دار شد و دوباره گفتمان مذاکره و
ضد مذاکره و میدان و دیپلماسی را مطرح کردند که در نتیجه مسائل اصلی مردم از جمله فشارهاي معیشتی به حاشیه رفت که هدف

 
این دوگانه سازي ها صرفاً ایجاد هیجانات انتخاباتی است. 

 
هدف دوگانه سازي ها فریب افکار عمومی است 



این دوگانه سازي ها در آستانه انتخابات هدفی جز فریب افکار عمومی ندارد باید نگاه کرد و دید کاندیداها در مسائل اصلی کشور چه

 
برنامه هایی دارند. 

 
فارس: خطاب به نامزدهاي جریان انقلاب و مردم اگر مطلبی دارید بفرمایید. 

افشار: نامزدهاي جبهه انقلاب باید با هم وحدت کنند کسی که کمترین شمّ سیاسی از اوضاع داشته باشد می داند که هرگونه اختلاف
و تعدد نامزدها سم مهلک است. آن کس که اقبال عمومی بیشتري دارد باید در صحنه بماند و سایرین باید نهایتاً تا پیش از انتخابات

 
به سود او کنار بروند تا شاهد برپایی دولت کارآمد و انقلابی باشیم. 

 
اگر رأي مردم بی تأثیر است، پس دولت فعلی را چه کسی روي کار آورد؟ 

نکته دوم خطاب به مردم اینکه این انتخابات آزمون الهی هستند و باید در آن دقت کنیم و کاملاً به این موضوع واقف باشیم که رأي
ما در سرنوشت کشور مؤثر است. اگر رأي مردم بی تأثیر بود پس دولت هشت سال اخیر را چه کسی بر روي کار آورد؟ همین رأي
مردم؛ پس باید دقت کنیم براي چهار سال یا هشت سال آینده به چه کسی رأي بدهیم اگر هم ابهامی در چگونگی انتخاب فرد اصلح
را دارید با چند کارشناس مشورت کنید و تحت تأثیر فضاي رسانه اي انتخاب نکنید هم در خود شرکت در انتخابات و هم درباره

 
انتخاب شخص اصلح مردم مسئولند. 

 
بابت روساي جمهور گذشته نباید نظام را سرزنش کرد 

بابت انتخاب رؤساي جمهور در ادوار گذشته نباید نظام را سرزنش کرد چرا که نظام به رأي مردم تمکین کرده است. در نتیجه رأي
مردم کاملاً در سرنوشت کشور تأثیر دارد و ما باید پاسخگوي رأي خود نیز باشیم و در انتخاب وسواس به خرج دهیم این خواهش من

از مردم است.



انتخابات 1400| مهم ترین مطالبات اجتماعی از نامزدهاي انتخابات چه است؟

/ سیاوشی: عدالت جنسیتی نباید فراموش شود

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/03/01

این روزها انتخابات ریاست جمهوري 1400 و البته اخبارهاي فراوان از آسیب هاي اجتماعی و خشونت ها در جامعه لزوم ارائه
مهم ترین مطالبات اجتماعی از نامزدهاي این دوره از انتخابات بیش از پیش احساس می شود.

انتخابات 1400| مهم ترین مطالبات اجتماعی از نامزدهاي
انتخابات چه است؟ / سیاوشی: عدالت جنسیتی نباید
فراموش شود این روزها انتخابات ریاست جمهوري 1400 و
البته اخبارهاي فراوان از آسیب هاي اجتماعی و خشونت ها
در جامعه لزوم ارائه مهم ترین مطالبات اجتماعی از
نامزدهاي این دوره از انتخابات بیش از پیش احساس می

 
شود. 

اعتمادآنلاین| این روزها در شرایط پرالتهاب کرونا، ماجراي انتخابات ریاست جمهوري هم داغ شده است و هر روز خبرها، برنامه ها و

 
ایده هاي مختلفی از سوي نامزدهاي انتخاباتی ارائه می شود. 

به گزارش همشهري آنلاین، به موازات آن اخبار هولناك آسیب هاي اجتماعی و خشونت هاي عریان هم این روزها به وفور دست به
دست می شود و بیش از گذشته ضرورت توجه و سرمایه گذاري در مورد مسائل اجتماعی در دولت جدید را محسوس تر می کند؛

 
مسئله مهمی که به گفته بسیاري از کارشناسان حوزه اجتماعی، معمولا در برنامه هاي نامزدهاي ریاست جمهوري مغفول می ماند. 

همین ماجرا، ضرورت طرح مطالبات اجتماعی از رئیس جمهور آینده را بیشتر کرده است و بر همین اساس، در این گزارش و در گفت
وگو با چند نفر از فعالان و متخصصان مطرح حوزه اجتماعی، فهرستی از مهم ترین مطالبات اجتماعی از رئیس جمهور آینده ارائه شده

 
است. 

طیبه سیاوشی، نماینده دوره پیشین مجلس در رابطه با مطالبات جامعه زنان از رئیس جمهور آینده می گوید: با وجود شعارهاي بسیار
درست و احکامی که در اسناد بالادستی در حفظ حقوق و شأن زنان نوشته شده، متأسفانه در 40سال گذشته در عمل و اجرا توفیقی
در این زمینه حاصل نشده است و در برنامه توسعه، سهم زنان به عنوان عامل مهم توسعه ملی و مهم ترین بخش زندگی اجتماعی،

 
عاطفی و فردي مغفول مانده است. 

او به گزارش سالانه مجمع جهانی اقتصاد و رتبه پایین ایران اشاره می کند: از منظر شکاف جنسیتی و در میان 156کشور جهان،
ایران رتبه150 را به خود اختصاص داده است. در بررسی شکاف جنسیتی چهار شاخص مشارکت اقتصادي، تحصیلات و آموزش،
بهداشت و توانمندسازي سیاسی مورد بررسی قرار می گیرد، اما بزرگ ترین شکاف جنسیتی در ایران و جهان از منظر توانمندسازي



 
سیاسی و بعد اقتصادي مطرح است. 

او علت این امر را بی توجهی به زنان در عرصه هاي مدیریتی می داند و معتقد است کسی که می خواهد مسئولیت اجرایی کشور را به

 
عهده بگیرد باید به این موضوع توجه کند. 

موضوع مهم دیگري که سیاوشی به آن اشاره می کند، بحث عدالت جنسیتی است که براي نخستین بار در کشور و در قانون ششم
برنامه توسعه لحاظ شده است: در معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري شاخص هاي عدالت جنسیتی احصا شده و با توجه به
اینکه این موضوع تقریبا به تازگی طرح شده، نباید در دولت جدید و توسط رئیس جمهور بعدي به فراموشی سپرده شود؛ باید زنده

 
نگه داشته شود و تداوم پیدا کند. 

این فعال حقوق زنان یکی از خواسته هاي مهم زنان را مشارکت در تصمیم گیري ها می داند و می گوید: دولت باید لوایحی را که در
دفاع از حقوق زنان است مصوب و به مجلس ارسال کند. رئیس جمهور آینده در پست هاي مدیریتی نباید زنان را فراموش کند،

 
همچنین باید به زنان خانه دار امتیازات لازم را بدهد و به لحاظ بیمه و موضوعات اینچنینی پشتوانه لازم را براي آنها مهیا کند. 

موضوع زنان سرپرست خانوار و تأکید بر توانمندسازي آنها، موضوع مهم دیگري است که او به آن می پردازد: خوشبختانه در برنامه
ششم توسعه بحث کسب وکارهایی که زنان به آنها ورود پیدا کرده اند، مطرح شده است. زنان سرپرست خانوار جامعه بزرگی هستند و
با وجود اینکه همیشه شعارهایی براي توانمندسازي آنها داده شده، اقدامات انجام شده در این زمینه کافی نبوده است. کمیته امداد به
عنوان بزرگ ترین متولی زنان سرپرست خانوار، کمترین خروجی را در توانمندسازي زنان داشته و هنوز این جامعه توانایی ایستادن

 
روي پاي خود را ندارد. 

او همچنین درباره کسب وکار زنان می گوید: زنان در پست هاي دولتی و حاکمیتی سهم زیادي ندارند، گرچه این میزان در اواخر
دولت یازدهم و بعد در دولت دوازدهم افزایش پیدا کرد. اما توجه داشته باشید که زنان ایرانی در عرصه کارآفرینی و در اقتصاد
دیجیتال نقش مهمی ایفا می کنند. گرچه در شاخص هاي عدالت جنسیتی این موضوعات درنظر گرفته شده، اما در گزارش هاي
سازمان هاي جهانی ارائه نمی شود. براي همین است که در محاسبه کسب وکار زنان در جهان، زنان ایرانی یکی از پایین ترین نرخ ها
را به خود اختصاص داده اند اما در داخل کشور، فعال و اثرگذارند. به همین دلیل نه تنها سازمان هاي جهانی که حتی مردم جهان نیز

 
از رشد زنان ایرانی بی خبرند. 

در همین زمینه او مطالبه اي را از رئیس جهور آینده مطرح می کند: انتظار ما این است گمان نکنند این آمار و ارقام محرمانه است،

 
این آمار رشد جامعه زنان ایرانی را گزارش می دهد. 

سیاوشی به اهمیت نقش سازمان هاي مردم نهاد در پیشبرد مطالبات اجتماعی هم اشاره می کند: یک دولت دمکراتیک و مردم سالار،
دولتی است که جامعه مدنی و مشارکتی قابل توجهی را در کنار خود داشته باشد. سازمان هاي مردم نهاد با اخذ مجوزهاي لازم، بدون
کمک دولت و با حمایت خیران می توانند به حیات خود ادامه دهند. البته دولت هم با قوانینی که وضع کرده می تواند به شکل
غیرمستقیم از این سازمان ها حمایت می کند. اما در برخی موارد با ورود ناآگاهانه دولت و گزارش هاي غلط در مورد این سازمان ها،

 
سرخوردگی بزرگ اجتماعی به وجود می آید و نتیجه آن کاهش مشارکت و ریزش سرمایه اجتماعی است. 

او با اشاره به سند «فقرزدایی» در بسیاري از کشورها می گوید: متأسفانه در ایران چنین سندي را نداریم، درحالی که با وجود این
سند و آگاهی از وضعیت لایه ها و گروه هاي مختلف در جامعه، فعالیت سازمان هاي مردم نهاد بیشتر می شود. به عقیده من دولت



باید مطابق با وظایف خود، سازوکار قانونی ثبت نام آنها را پی گرفته و نظارتی هم بر کار آنها داشته باشد، اما نباید عامل فروپاشی و

 
مانعی در راه حرکت این سازمان ها باشد. 

این نماینده پیشین مجلس همچنین تأکید می کند: در حوزه اجتماعی باید به جوانان و شکاف بین نسلی ایجاد شده توجه بیشتري
کرد، کسی که نامزد ریاست جمهوري می شود در برنامه ها و در کمپین تبلیغاتی اش نباید جوانان اعم از زن و مرد را هم به لحاظ
جایگاه اقتصادي و هم اجتماعی فراموش کند. باید به صداي آنها گوش دهد و فرصت گفت وگوي آنها با حاکمیت را فراهم کند. این

 
کار، همان بازسازي سرمایه اجتماعی از دست رفته است. 

«رئیس جمهور آینده باید برنامه اجتماعی خودش را حول محور سلامت اجتماعی ارائه دهد.» این نخستین مطالبه اي است که حسن
موسوي چلک، رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران می گوید و البته معتقد است که باور داشتن به این برنامه ضرورت بسیاري دارد:
در دوره هاي پیشین، مهم ترین چالش ما نادیده انگاشته شدن حوزه هاي اجتماعی بود. براي همین نیاز است که تصمیمات گرفته

 
شده توسط رئیس جمهور، پیوست اجتماعی و فرهنگی داشته باشد. 

او به موضوعات دیگري هم اشاره می کند: زمانی دولت می تواند در زمینه موضوعات اجتماعی مدیریت موفقی داشته باشد که نظام
چندلایه تامین اجتماعی را اجرایی کند. اجرا نشدن این موضوع موجب شده علاوه بر نداشتن سیستم شناسایی، حمایت هاي جهت

 
دار منجر به توانمندسازي هم نداشته باشیم. 

او همچنین معتقد است رئیس جمهور آینده یک بار براي همیشه باید تکلیف خودش را با فضاي مجازي روشن کند. می گوید: نه
فیلترینگ موجب کاهش استفاده مردم از فضاي مجازي می شود و نه تهدید و بخشنامه هاي اجباري می تواند در این زمینه تأثیرگذار

 
باشد. 

او از انتظارات دیگري هم یاد می کند: زمان آن رسیده که در ساختار اداره کشور بازنگري جدي داشته باشیم و تجمیع نهادهاي موازي
یکی از همین اقدامات است. همچنین نیاز است حوزه رفاه و تامین اجتماعی را از وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی جدا کنیم.

 
حوزه اجتماعی به قدري اهمیت دارد که وزارتخانه اي مجزا داشته باشد و با وزیري قوي و مقتدر اداره شود. 

موضوع محلات ناکارآمد شهري، موضوع دیگري است که موسوي چلک به آن اشاره می کند: حدود یک چهارم جمعیت ایران حاشیه
نشین اند و طبیعتا براي حل این مشکل رویکرد ادغام اجتماعی و بهره گرفتن از تفکر شهر انسان محور مؤثر است. در این شرایط،
دیگر تخریب و رویکرد بولدوزري مطرح نیست. اگر این مناطق مدیریت نشود، باید منتظر عوارض ناگوار اجتماعی به اشکال مختلف در

 
آینده باشیم. 

حذف شوراهاي موازي، بستر قراردادن آموزش و پرورش در ارتقاي سواد سلامت روانی و اجتماعی، تبدیل لایحه مدیریت یکپارچه به
قانون، شایسته گزینی، تفویض اختیار به شوراهاي استان ها، در دستورکار قرار دادن حوزه آمایش سرزمینی، شفافیت و پاسخگویی و
بسترسازي براي افزایش مطالبه گري در دولت در حوزه اجتماعی، توجه به ابعاد اجتماعی بحران ها، اعتماد و امیدآفرینی از مطالبات

 
دیگري است که رئیس انجمن مددکاران به آن اشاره می کند. او معتقد است فرمان حوزه اجتماعی دست فرماندارانش نیست. 

علیرضا شریفی یزدي، جامعه شناس نیز معتقد است نخستین و مهم ترین مطالبه اي که باید از رئیس جمهور آینده داشت، تنش
زدایی از روابط ایران با جامعه جهانی است تا از این طریق، ایران را از انزوایی که در آن به سرمی برد خارج کند. می گوید: بخش

 
بزرگی از مشکلات و معضلاتی که جامعه ایرانی با آن مواجه است، به دلیل تحریم ها و همین انزواي جهانی است. 



او به وضعیت قرمز آسیب هاي اجتماعی در ایران هم اشاره می کند: در پرونده هایی از جمله بابک خرمدین، شاهد خشونت هاي
عریان در جامعه ایم و نیاز است برنامه هاي جدي در این زمینه ارائه شود. رسیدگی به معیشت مردم مطالبه مهم دیگري است که باید

 
از رئیس جمهور آینده داشت؛ چرا که وضعیت نابه سامان اقتصادي، پیامدهاي اجتماعی غیرقابل جبرانی به دنبال خواهد داشت. 

او به مطالبه بسیاري از مردم در مورد واکسیناسیون هم اشاره کرد و گفت: این موضوع دو جنبه دارد، بخشی از آن به سلامت جسمی
مردم جامعه بازمی گردد و بخش دیگر بالا رفتن روحیه و افزایش امید در جامعه است. واکسیناسیون اثر مهمی در جلب اعتماد

 
عمومی و افزایش امید توده هاي مردم دارد. 

این جامعه شناس بر موضوع نشاط اجتماعی هم تأکید می کند و می گوید متأسفانه نامزدهاي انتخابات در این زمینه بی توجهند:
یکی از معضلات بزرگ این روزها، انواع اختلالات عصبی و روانی است که در جامعه وجود دارد و بخش زیادي از این اختلالات به دلیل
کاهش نشاط در جامعه است. نیاز است بسترهاي نشاط اجتماعی در جامعه فراهم شود. آزادي چرخه اطلاعات در کشور، مبارزه با

رانت خواري و فساد، مطالبات مهم دیگري هستند که رئیس جمهور آتی باید به آنها بپردازد.



برگزاري آزمون تغییر وضعیت نیروهاي شرکتی شهرداري هاي شهرستان

مبارکه

منبع: شهرداري مبارکهشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش پایگاه خبري مبارکه نیوز ؛ سعید باقري، معاون توسعه مدیریت و منابع شهرداري مبارکه گفت: بر اساس مجوزهاي
دریافتی و بخش نامه هاي ابلاغی از سوي سازمان اداري و استخدامی کشور و دفتر امور شهري و شوراهاي استانداري اصفهان

در راستاي ساماندهی نیروهاي انسانی شرکتی ، آزمون...

 
معاون توسعه مدیریت و منابع شهرداري مبارکه خبرداد؛ 

برگزاري آزمون تغییر وضعیت نیروهاي شرکتی شهرداري هاي شهرستان مبارکه به گزارش پایگاه خبري مبارکه نیوز ؛ سعید باقري،
معاون توسعه مدیریت و منابع شهرداري مبارکه گفت: بر اساس مجوزهاي دریافتی و بخش نامه هاي ابلاغی از سوي سازمان اداري و
استخدامی کشور و دفتر امور شهري و شوراهاي استانداري اصفهان در راستاي ساماندهی نیروهاي انسانی شرکتی ، آزمون تغییر
وضعیت کارکنان شرکتی با مدیریت جامع دفتر امور شهري و شوراها ي استانداري اصفهان به منظور اشتغال در مشاغل کار معین در

 
روز جمعه بصورت همزمان در شش شهرستان استان از جمله شهرستان مبارکه برگزار گردید. 

باقري با بیان اینکه یکی از شاخص هاي موردنظر براي تغییر وضعیت کارکنان شهرداري ها، برگزاري آزمون تخصصی است، افزود: با
توجه به هماهنگی هاي صورت گرفته با دفتر امور شهري و شوراهاي استانداري اصفهان ، مقرر شد آزمون مربوطه به صورت حضوري

 
و با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی، فاصله گذاري اجتماعی برگزار گردد. 

معاون توسعه مدیریت و منابع شهرداري مبارکه تصریح کرد: شرکت کنندکان در این آزمون در روز جمعه به رقابت پرداختند و افرادي
که حائز بالاترین امتیاز کسب شده باشند، پس از بررسی سوابق کاري و مدارك تحصیلی و اعلام استانداري اصفهان تغییر وضعیت

 
استخدام می شوند. 

باقري افزود:این آزمون در راستاي ساماندهی نیروي انسانی متخصص و متعهد در شهرداري ها و بر اساس مجوز سازمان اداري و

 
استخدامی کشور برگزار شده است. 

این مقام مسوول گفت: آزمون تبدیل وضعیت نیروهاي شرکتی شهرداري هاي استان با رعایت تمامی دستورالعمل هاي بهداشتی
مقابله با کرونا بصورت همزان برگزار شده است و داوطلبان همراه با ماسک، مواد ضدعفونی کننده و خودکار شخصی در جلسه حضور

 
یافته اند. 

               



رفاقت بجاي رقابت اقتصادي به اهداف دولت براي توسعه کشور کمک می کند

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1400/03/01

شیري گفت: فین تک ها می توانند با استفاده از مدل پیشنهادي رفاقت اقتصادي با استفاده از زیرساخت هاي پست بانک در
روستاها، به گسترش شمول مالی و توسعه خدمات بانکی و بیمه اي در این مناطق کمک کنند

به گزارش سرمدنیوز، دکتر بهزاد مدیر عامل پست بانک
ایران در سخنرانی مراسم افتتاحیه دهمین نمایشگاه
نوآوري و فناوري (اینوتکس 2021)، با بیان اینکه پست
بانک ایران در 25 سال گذشته، سرمایه گذاري زیادي براي
توسعه زیرساخت ها انجام داده است، تصریح کرد: درحال
حاضر به بیش از 6/7 میلیون از جمعیت 21 میلیونی
مناطق روستایی، خدمات مستقیم بانکی ارائه توسط پست
بانک ایران ارائه می شود و این بانک با عرضه 34 نوع

خدمت ضریب شمول مالی را در این مناطق به 48 درصد ارتقا داده است. بنابراین پست بانک ایران با بیش از 6000 باجه بانکی در

 
سراسر کشور از شبکه وسیعی براي دسترسی به مشتریان برخوردار است که با استاندار بانک مرکزي ارائه خدمت می کنند. 

وي افزود: در این فضا، استارت آپ ها دیگر نیاز به سرمایه گذاري در زیرساخت ندارند و می توانند با معرفی فناوري هاي مالی
متناسب با شرایط مناطق روستایی از مزیت بانکداري باز ارائه شده توسط پست بانک در این مناطق بهره مند شوند و خدماتی با هزینه

 
پایین به مشتریان پست بانک ارائه دهند. 

مدیر عامل پست بانک ایران با اشاره این که فناوري باعث تحول کسب وکارها شده است، گفت: شناخت روند اصلی فناوري از قبیل:

 
رمز ارز، هوش مصنوعی، زنجیره بلوکی و مدیریت بانک اطلاعاتی، از دیدگاه فناوري و کسب وکار بسیار اهمیت دارد. 

دکتر شیري استفاده از فناوري در بهبود روش هاي صنعت مالی را شیوه جدیدي در این حوزه دانست و تصریح کرد: فناوري مالی به
صورت فعال در حوزه هاي مختلفی مانند ارز دیجیتال، بانکداري باز، مناطق محروم از خدمات بانکی و امنیت سایبري در حال تکامل و
نوآوري است و روزبه روز به تنوع آن ها افزوده می شود و یک فناوري تحول گرایانه سیستم هاي جدید را به دلیل ویژگی هایی که به
طور قابل تشخیصی برتر هستند را جایگزین و سیستم هاي قدیمی را از بین می برند و در مرکز این نوآوري هاي تحولگرایانه، فناوري

 
هاي دیجیتال قرار دارد و باعث شده سرعت پردازش داده و اطلاعات در بخش هاي مختلف کسب وکارها افزایش یابد. 

وي با تاکید بر اینکه بسیاري از ابتکارات فناوري اطلاعات بانک ها از اواخر دهه 1990 یا اوایل سال 2000 با تأکید بر استفاده از
راهکارهاي بانکداري متمرکز (سی بی اس)، اتوماسیون شعب و تمرکز عملیات بانکی در سی بی اس آغاز شد، افزود: امروز بیشتر
خدمات از طریق دستگاه هاي خودپرداز، اینترنت بانک و همراه بانک ارائه می شوند و نیازي نیست مشتري براي دریافت این خدمات
به شعب بانک مراجعه کند و بانک ها این فرصت را بدست آورده اند که به ارائه خدمات جدید به مشتریان و پایداري سازي روابط خود



 
با آنها اقدام کنند. 

مدیرعامل پست بانک ایران با بیان اینکه «شمول مالی دیجیتال» به معناي دسترسی دیجیتالی و استفاده از خدمات مالی توسط افراد
ساکن در مناطق محروم و کم برخوردار است، گفت: چنین خدماتی باید متناسب با نیازهاي مشتریان باشد که با هزینه اي مقرون به

 
صرفه براي آنان و به صورت مستمر براي ارائه دهندگان خدمات ارائه شود. 

دکتر شیري با ارائه مدل همکاري پیشنهادي رفاقت اقتصادي به جاي رقابت اقتصادي به استارت آپ ها ادامه داد: پست بانک ایران در
روستاها دو هدف را دنبال می کند، اول به دنبال گسترش شمول مالی در همه مناطق روستایی است تا همه جمعیت را به طور
مستقیم تحت پوشش خدمات مالی پایه قرار دهد و دومین هدف این است که دایره خدمات بانکی و مالی را گسترش داده و خدمات

 
بیمه اي متنوعی را به روستاییان ارائه دهد و براي دست یابی به این اهداف، به دنبال بهره برداري از فناوري هاي مالی جدید است. 

این مدیر ارشد شبکه بانکی کشور افزود: با این مدل شرکت هاي فعال در فین تک که در زمینه فناوري مالی داراي مزیت نسبی
هستند می توانند با استفاده از زیرساخت هاي پست بانک ایران در این دو حوزه فعالیت کنند و علاوه بر اینکه هزینه ارائه خدمات
براي آنان کاهش می یابد، براي مشتریان هم جذابیت بیشتري به وجود می آید، لذا بهترین راهکار، رفاقت اقتصادي به جاي رقابت

 
اقتصادي است که براي همه بازیگران مفید خواهد بود. 

مدیر عامل پست بانک ایران با بیان اینکه با بهره برداري از این شیوه، بانک از گسترش شمول مالی و درآمد ناشی از آن بهره مند می
شود و شرکت ها در هزینه ها صرفه جویی می کنند و با ارائه خدمات مالی به درآمد پایدار دسترسی خواهند داشت، گفت: همچنین
در این روش مردم مناطق روستایی به خدمات متنوع و رفاه بیشتري دسترسی پیدا می کنند و در باجه هاي بانکی روستایی اشتغال
پایدار ایجاد می شود و در نهایت دولت از گسترش برابري هاي اقتصادي، اجتماعی و رفاه در مناطق روستایی به اهداف کلان خود

 
دست پیدا می کند. 

شیري تصریح کرد: همکاري با استارت آپ ها می تواند الگویی براي توسعه شمول مالی دیجیتال در مناطق روستایی و کم برخوردار
باشد و دسترسی همه مردم در مناطق روستایی را به انواع خدمات مالی، پولی و بیمه اي فراهم کند و بی تردید این اقدام علاوه بر
منافع براي گروه هاي ذي نفع، برابري هاي اقتصادي، بهبود فقر، کاهش همگرایی منطقه اي و رفاه اقتصادي در کشور را افزایش می

 
دهد. 

بر اساس این گزارش در حاشیه دهمین نمایشگاه، اینوتکس 2021 از کتاب" تولد و تکامل پست بانک ایران" رونمایی شد. همچنین

 
دکتر شیري از نمایشگاه محصولات شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها بازدید کرد و با فعالیت این شرکت ها آشنا شد. 

این گزارش می افزاید: دکتر شیري علاوه بر سخنرانی در مراسم افتتاحیه نمایشگاه اینوتکس، در پنل اختصاصی نمایشگاه با موضوع
"نقش بانکها در مهار تورم و هدایت نقدینگی "، به همراه مدیران ارشد بانکهاي اقتصاد نوین، سامان و توسعه تعاون که در روز دوشنبه

 
29 اردیبهشت برگزار می شود، حضور خواهد داشت. 

گفتنی است؛ پست بانک ایران در دهمین نمایشگاه اینوتکس که از 28 لغایت 31 اردیبهشت ماه جاري برگزار می شود حضوري فعال
دارد با اختصاص غرفه اي در آن، از ساعت 9 صبح تا 18 هر روز پذیراي بازدید کنندگان و شرکت ها و فعالان حوزه ارتباطات و

فناوري اطلاعات و شرکت هاي فناور مالی می باشد.



خط و نشان دلار براي رقبا در معاملات خارجی

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1400/03/01

ارزش دلار مقابل همه ارزهاي مهم افزایش یافت

به گزارش سرمدنیوز، واکسیناسیون در جهان کماکان رو به
پیشرفت است اما میزان واکسیناسیون در کشورهاي
مختلف با یکدیگر تفاوتی جدي دارد. صندوق بین المللی
پول در گزارشی با اشاره به اینکه در حال حاضر تنها 9.5
درصد از جمعیت جهان در برابر ویروس کرونا واکسینه
شده اند، پیش بینی خود از متوسط رشد اقتصادي امسال
جهان را 6 درصد اعلام کرد و از کشورهاي جهان خواست

با افزایش بودجه واکسیناسیون، به هدف واکسینه شدن 40 درصد مردم جهان تا پایان امسال دست پیدا کنند. تحقق چنین هدفی

 
نیازمند چیزي در حدود 50 میلیارد دلار بودجه است. 

در حالی که میزان صادرات رقباي اصلی آمریکا از جمله چین، اتحادیه اروپا و ژاپن رو به بهبود بوده، بزرگ ترین اقتصاد جهان کماکان
با وضعیت کسري حساب تجاري مواجه بوده است. در ژاپن که اقتصاد آن وابستگی زیادي به تجارت خارجی دارد، آمارهاي منتشرشده
نشان می دهد در ماه آوریل این کشور مازاد حساب تجاري 255.3 میلیارد ین داشته است. طی این مدت صادرات ژاپن با افزایش

 
محسوس 38 درصدي و واردات 12.2 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل همراه شده است. 

همزمان با روند افزایش تورمی، مرکز آمار اتحادیه اروپا اعلام کرد متوسط نرخ تورم در 19 کشور عضو منطقه یورو در 12 ماه منتهی
به آوریل با 0.3 درصد افزایش نسبت به رقم مشابه منتهی به ماه قبل به 1.6 درصد رسیده است. در سطح اتحادیه اروپا این نرخ به
طور متوسط 2.0 درصد بوده که از ماه قبل 0.3 درصد بیشتر شده است. هنوز مشخص نیست که بانک مرکزي اروپا چه واکنشی به

 
رسیدن تورم به مرز حساس از خود نشان خواهد داد. در حال حاضر این نهاد برنامه خرید اوراق قرضه را ادامه می دهد. 

با وجود انتقاد و مخالفت هاي جمهوري خواهان به نظر می رسد دولت بایدن در افزایش نرخ مالیات شرکت ها جدي است. ژانت یلن-
وزیر خزانه داري آمریکا- در همایش احیاي اقتصادي آمریکا به میزبانی اتاق بازرگانی این کشور گفت: پیشنهاد ما، یک تغییر بنیادین
در نظام مالیاتی فعلی است تا بتوانیم منابع لازم را براي هزینه هاي زیرساختی تامین کنیم. نسبت مالیات شرکت ها به تولید ناخالص

 
داخلی ما در حال حاضر خیلی کم است و به عقیده ما بهتر خواهد بود اگر شرکت ها سهم عادلانه تري از هزینه ها را پرداخت کنند. 

نرخ تورم در اروپا هم مانند آمریکا در حال اوج گیري است. در آلمان تورم ماه آوریل به دو درصد رسید که بالاترین تورم ثبت شده
این کشور در دو سال اخیر و 0.3 درصد بیشتر از تورم ماه قبل بوده است. در آمریکا هم هرچند گمانه زنی ها در خصوص احتمال
پایان رویکرد فعلی بانک مرکزي تقویت شده اما ریچارد کلاریدا- قایم مقام رییس این نهاد- گفته با وجود رشد ضعیف اشتغال زایی و

 
همچنین افزایش نرخ تورم، تغییري در رویکرد فدرال رزرو براي حفظ سیاست هاي فعلی ایجاد نشده است. 



در فرانسه هم نرخ تورم بیشتر شده تاجایی که طبق اعلام مرکز آمار این کشور، نرخ تورم دومین اقتصاد بزرگ اتحادیه اروپا در 12 ماه
منتهی به آوریل با 0.1 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه ماه قبل به 1.2 درصد رسیده که این نرخ تورم، بالاترین تورم ثبت شده
این کشور در 14 ماه اخیر بوده است. مهمترین عامل افزایشی نرخ تورم طی این مدت مربوط به بخش انرژي بوده که در آن تورم به

 
8.8 درصد افزایش یافته است. وضعیت مشابهی در بلژیک- مقر اتحادیه اروپا- هم گزارش و تورم بیشتر شده است. 

مقامات بانک مرکزي اروپا گفته اند که از ثبات ایجاد شده در بازارهاي مالی منطقه یورو پس از افزایش شدت برنامه خرید اوراق بانک
مرکزي رضایت دارند و به احتمال زیاد سیاست هاي فعلی تا زمان نشست بعدي در ماه ژوین به شکل فعلی حفظ خواهند شد. با این
حال افزایش قابل توجه ارزش یورو مقابل دلار در ماه هاي اخیر باعث ایجاد نگرانی هاي شده که ممکن است در ادامه سال بانک

 
مرکزي را مجاب به اتخاذ سیاست هایی براي معکوس کردن این روند و افت نسبی یورو مقابل اسکناس سبز کند. 

همزمان با پیشرفت برنامه هاي واکسیناسیون، امیدواري ها به احیاي سریع تر اقتصاد اروپا شدت گرفته است. کمیسیون اروپا در
گزارش بازبینی شده خود اعلام کرد پیش بینی از رشد اقتصادي منطقه یورو را از 3.8 درصد به 4.3 درصد افزایش داده است. انتظار
می رود متوسط سطح تولید ناخالص داخلی کشورهاي عضو اتحادیه اروپا تا پایان امسال به دوره قبل همه گیري بازگردد. به گفته این
نهاد، تاکنون حدود یک تریلیون دلار از بودجه صندوق مشترك اروپا براي کاستن از تبعات کرونا روي بخش هاي اقتصادي هزینه شده

 
است. 

دلار از ابتداي امسال تاکنون زیر فشار زیادي قرار داشته و ارزش آن مقابل بیشتر ارزهاي مهم جهانی کاهش محسوسی را تجربه کرده
است. دلایل زیادي براي نگرانی از وضعیت فعلی اقتصاد آمریکا وجود دارد که نرخ تورم و بیکاري اصلی ترین آن ها را تشکیل می دهد.
در حال حاضر ارزش دلار مقابل 6 ارز مهم جهانی در پایین ترین سطح دو ماه اخیر خود قرار دارد که این وضعیت براي برخی از ارزها

 
از این هم بدتر است براي مثال ارزش یوان مقابل دلار در بالاترین سطح ثبت شده خود از سال 2018 تاکنون قرار دارد. 

برخی گزارشات حاکی از آن است گونه هندي جهش یافته ویروس کرونا به انگلیس و آلمان راه پیدا کرده است. شیوع این گونه در
انگلیس و دیگر کشورهاي اروپایی به ویژه حالا که بسیاري از آن ها کاهش مبتلایان روزانه را به ثبت رسانده اند خبر بدي خواهد بود.
انگلیس پیشروترین کشور از نظر واکسیناسیون در اروپا است. در شرق اوضاع کماکان بحرانی است و به نظر می رسد بار اصلی رشد

 
اقتصادي در اتحادیه اروپا و منطقه یورو در سه ماهه دوم امسال هم کماکان بر روي دوش کشورهاي غربی و شمالی اروپا خواهد بود. 

تاکنون بیش از 166 میلیون و 222 هزار و 827 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 451 هزار و 354
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 602 هزار و 656 نفر، برزیل با 444

 
هزار و 391 نفر، هند با 295 هزار و 47 نفر، مکزیک با 221 هزار و 80 نفر و انگلیس با 127 هزار و 710 نفر بوده است. 

مازن عیسی - استراتژیست ارشد ارزي در موسسه تیدي سکیوریتیز - گفت: نگرانی از اوج گیري تورم یکی از اصلی ترین عواملی است
که جلوي رشد بیشتر دلار را گرفته اما دلار در مقطع فصلی فعلی داراي پشتوانه هاي بنیادي خوبی براي صعودي شدن است. در
صورتی که بازدهی اوراق قرضه روي مدار نزولی قرار گیرد، دلار حرف هاي زیادي براي گفتن در برابر ارزهاي امن تر خواهد دشت.

 
موضع فعلی بانک مرکزي ادامه سیاست هاي حمایتی است که در برابر رشد دلار عاملی بازدارنده محسوب می شود. 

 
شاخص دلار 



شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.33 درصد افزایش نسبت

 
به روز گذشته در سطح 90.095 واحد بسته شد. 

نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.112 دلار اعلام شد. (نرخ هاي فوق بر حسب ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي

 
نیویورك محاسبه شده است.) 

 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.19 درصد کاهش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.415 دلار مبادله شد. یورو 0.39 درصد

 
پایین رفت و با ورود به کانال 1.21 به 1.216 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.17 درصد افزایش به 108.991 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا
به ازاي 1.294 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.435 یوان چین اعلام شد.



تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر نفت در مراسم رسمی بهره برداري از طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که باتسهیلات بانک صنعت و معدن وباحضور
ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد گفت:تولید صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی به100میلیون تن می رسد.

وزیر نفت در مراسم رسمی بهره برداري از طرح پتروشیمی
مسجد سلیمان که باتسهیلات بانک صنعت و معدن وباحضور
ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد گفت:تولید صنعت

 
پتروشیمی تا اوایل سال آتی به100میلیون تن می رسد. 

به گزارش دیوان اقتصاد، بیژن زنگنه با بیان اینکه در شرایط
تحریم سالانه بیش از 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی از
سوي بخش غیردولتی سرمایه گذاري شده است، گفت: اگر

تحریم ها را نداشتیم و می توانستیم از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی استفاده کنیم، بی شک این مقدار سرمایه گذاري

 
بیش از دو برابر می شد. 

بیژن زنگنه اظهار داشت: استفاده از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی به آن معنا نیست که به مسائل داخلی توجه نمی

 
کنیم بلکه به آن معناست که افزون بر منابع داخلی از منابع خارجی هم استفاده کنیم. 

وزیر نفت تصریح کرد: در دولت یازدهم و دوازدهم 32 طرح پتروشیمی با ظرفیت 34 میلیون تن به بهره برداري رسیده که ظرفیت
پتروشیمی کشور را از 56 میلیون تن به بیش از 90 میلیون تن رسانده به صورتی که در طول یک سال اخیر ظرفیت پتروشیمی 38

 
درصد رشد داشته است که بی سابقه ترین رشد در تاریخ صنعت پتروشیمی در طول یک سال به شمار می رود. 

زنگنه ارزش طرح هاي پتروشیمی که تاکنون به بهره برداري رسیده اند را 17 میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: مجموع سرمایه گذاري
در صنعت پتروشیمی در هشت سال گذشته بیش از 25 میلیارد دلار بوده که بخشی از آن افتتاح شده و بخشی دیگر امسال یا اوایل

 
سال آینده افتتاح می شود. 

وي به طرح پتروشیمی مسجدسلیمان اشاره کرد و افزود: بسیار خوشحالم در مسجدسلیمان طرحی با ظرفیت تولید سالانه یک

 
میلیون و 760 هزار تن اوره و آمونیاك با سرمایه گذاري 850 میلیون دلار افتتاح می شود. 

وزیر نفت گفت: ما همچنین اجازه و موافقت ایجاد یک پتروپالایش در این منطقه را متکی بر گازهاي همراه نفت داده ایم و امیدواریم

 
این طرح هم اجرا شود تا در این منطقه که محل تولد صنعت نفت ایران است، سرمایه گذاري بیشتري انجام شود. 

زنگنه ادامه داد: قرار است مجموعه اي از طرح هاي جمع آوري گازهاي همراه نفت، توسعه میدان هاي گازي، پالایشگاه گاز،
پتروشیمی و پایین دستی نیز در غرب کشور با مجموع سرمایه گذاري 2 میلیارد و 500 میلیون دلار در خردادماه آغاز شود که

 
معتقدم تحولی در غرب کشور ایجاد خواهد کرد. 

وي در پایان از همه دست اندرکاران صنعت پتروشیمی که نقش مهمی در تامین ارز کشور در این سال هاي تحریم ایفا کردند
قدردانی کرد و گفت: اگر بتوانیم آنگونه که حق مردم و صنعت پتروشیمی است، عمل کنیم خیلی سریع تر می توانیم رشد، توسعه و

 
اشتغال ایجاد کنیم. 



گفتنی است با راه اندازي پتروشیمی مسجدسلیمان با اعتبار 530 میلیون یورویی بانک صنعت و معدن، در حدود 650 هزار تن
آمونیاك و بیش از یک میلیون تن اوره در سال تولید و 1500 فرصت شغلی به صورت مستقیم ایجاد خواهد شد.



ایجاد اشتغال پایدار براي مددجوان از اولویت هاي امداد است

منبع: شبستانشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1400/03/01

مشهدي گفت: ایجاد اشتغال پایدار براي مددجویان تحت پوشش این نهاد از اولویت هاي کاري است.

مشهدي گفت: ایجاد اشتغال پایدار براي مددجویان تحت

 
پوشش این نهاد از اولویت هاي کاري است. 

«مجید مشهدي» با اشاره به فعالیت هاي کمیته امداد امام
خمینی(ره) استان مرکزي در راستاي توانمند سازي
مددجویان به خبرنگار خبرگزاري شبستان در اراك گفت:
کمیته امداد امام خمینی(ره) فعالیت هاي گسترده اي را
در این راستا دارد و با اعطاي وام قرض الحسنه، ایجاد شغل

 
و ... به توانمند سازي این عزیزان می پردازد. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان مرکزي با اشاره به ایجاد بیش از 9000 فرصت شغلی پایدار براي مددجویان تحت
حمایت، افزود: در سال گذشته 9 هزار و 380 فرصت شغلی پایدار به صورت مستقیم و غیر مستقیم توسط کمیته امداد استان مرکزي

 
براي مددجویان تحت حمایت ایجاد شد. 

وي با اشاره به اینکه از این تعداد 6 هزار و 700 فرصت شغلی به صورت مستقیم بوده است، خاطر نشان کرد: 2 هزار و 680 فرصت

 
شغلی نیز به صورت غیر مستقیم ایجاد شده است. 

این مقام مسئول اضافه کرد: در سال گذشته 1024 نفر از مددجویان از طریق کاریابی مشغول به کار شدند و این نتیجه تلاش هاي

 
کمیته امداد و همکاري مراکز کاریابی با این نهاد حمایتی است. 

مشهدي همچنین به برگزاري دوره هاي آموزشی براي مددجویان نیز اشاره کرد و گفت: برگزاري دوره هاي آموزشی از دیگر اقدامات
حوزه اشتغال به منظور ایجاد اشتغال پایدار، آمادگی براي ورود به بازار کار و جلوگیري از هدر رفت سرمایه است که در طول سال

 
براي مددجویان برگزار می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان مرکزي، اظهار داشت: در سال گذشته 4 هزار و 400 نفر از مددجویان تحت حمایت از

 
این آموزش ها بهره مند شدند. 



وي گفت: امید است بتوانیم با برگزاري این دوره هاي آموزشی بیش از پیش به توانمند سازي مددجویان و خروج آنها از چرخه
حمایت کمک کنیم.



تولید و اشتغال مولد در کردستان نیازمد مدیریت جهادي است

منبع: شبستانشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1400/03/01

حجت الاسلام حسینی گفت: تولید و اشتغال مولد در استان نیازمند مدیریت جهادي و دغدغه مند است و دستگاه قضایی
استان کردستان تا حدامکان از تعطیلی واحدهاي تولیدي جلوگیري می کند.

حجت الاسلام حسینی گفت: تولید و اشتغال مولد در
استان نیازمند مدیریت جهادي و دغدغه مند است و
دستگاه قضایی استان کردستان تا حدامکان از تعطیلی

 
واحدهاي تولیدي جلوگیري می کند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان در کردستان، حجت الاسلام
سید حسین حسینی رئیس کل دادگستري استان
کردستان در نخستین جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی

دادگستري استان کردستان از پایش واحدهاي تولیدي و صنعتی در استان خبر داد و اظهار کرد: تولید و اشتغال مولد در استان
نیازمند مدیریت جهادي و دغدغه مند است و دستگاه قضایی استان کردستان تا حدامکان از تعطیلی واحدهاي تولیدي جلوگیري می

 
کند. 

وي با اشاره به شعار سال 1400 که توسط مقام معظم رهبري به نام تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نامگذاري شده است، افزود:
در راستاي اجراي سیاست هاي عالی قوه قضاییه، در استان کردستان واحدهاي تولیدي و صنعتی از حمایت هاي قضایی و حقوقی

 
دادگستري استان کردستان در راستاي ارتقاي تولید برخوردار می شوند. 

رئیس کل دادگستري استان کردستان اعلام کرد: در این راستا و در ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان، سه کمیته تشکیل شده
که شامل کمیته عالی کارشناسی، کمیته حقوقی و قضایی و کمیته مشترك تلفیقی (کمیسیون حل اختلاف) است و در این کمیته ها
مشکلات و مسایل غیرحقوقی واحدهاي تولیدي، مشکلات بانکی و همچنین در کمیته سوم به اقدامات کاربردي در راستاي حل

 
مشکلات واحدهاي تولیدي پرداخته می شود. 

حجت الاسلام حسینی افزود: مقرر است تا تمامی واحدهاي تولیدي و صنعتی در استان کردستان پایش شده و دبیرخانه این ستاد
بلافاصله مشکلات واحدهاي تولیدي را در کمیته هاي مربوطه کارشناسی کرده و در راستاي رفع مشکلات واحدهاي تولیدي و
جلوگیري از تعطیلی آنها قدم برداشته و با برنامه ریزي دقیق و مدون بر اقدامات ستاد اقتصاد مقاومتی دستگاه اجرایی نظارت داشته

 
باشد. 

وي مدیریت جهادي را به معناي مدیریت شجاعانه توصیف کرد و افزود: دادگستري با همکاري ادارات اجرایی استان درصدد حل
معضلات واحدهاي تولیدي استان است. 



محمد جباري دادستان عمومی و انقلاب سنندج و دبیر ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان کردستان از ممانعت از تعطیلی بیش
از 15مورد کارخانه و واحدهاي تولیدي استان در سال 1399 با ورود دستگاه قضایی و پیگیري هاي مکرر صورت گرفته توسط ستاد
اقتصاد مقاومتی استان خبر داد و بیان کرد: در پایان سال 1399، دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان کردستان از

 
معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم به دادسراي عمومی و انقلاب منتقل شده است. 

دادستان عمومی و انقلاب سنندج اعلام کرد: از ابتداي سال 1400 که دبیرخانه این ستاد به دادسراي عمومی و انقلاب سنندج انتقال
یافته بر رفع مشکلات واحدهاي تولیدي و صنعتی شامل شرکت آرام پلاست، شرکت شن و ماسه بندي سقز، شرکت الماس غرب و
طرح هاي گاوداري شیري فقیه سلیمانی و قروه متمرکز شده ایم و امیدواریم هرچه سریعتر بتوانیم با ارائه تسهیلات بانکی و غیره

 
رونق را به تولید این کارخانجات و واحدهاي تولیدي برگردانیم و درصدد رفع مشکلات سایر واحدهاي تولیدي استان هستیم. 

در این جلسه مدیران شرکت تولیدي آتیلا ارتوپد سنندج و تعدادي از واحدهاي تولیدي به ارائه مشکلات خود پرداختند.



مدیریت هوشمند بازاریابی با توزینو

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1400/03/01

بازاریابی حوزه اي است که شاخه هاي بسیار زیادي دارد، اما معمولا اولین چیزي که با شنیدن واژه بازاریاب به ذهن می
رسد، شخصی است که به عنوان ویزیتور از مغازه اي به مغازه دیگر و از فروشگاهی به فروشگاه دیگر می رود و تلاش می کند

با تبلیغات موثري که از محصولات یک شرکت خاص ارائه می دهد، تا حد ممکن سفارش ...

کارآفرینی که این بار سراغش رفته ایم، زمانی خودش در همین زمینه فعالیت می کرده و بازاریاب سمپلینگ و پروموشن

 
(Sampling & Promotion) بوده است؛ او امروز بنیان گذار و مدیرعامل شرکت «سامانه توزیع هوشمند نو» است. 

محمدصابر رستگاري، مدیرعامل شرکت «سامانه توزیع هوشمند نو» از سال 98 در حوزه تبلیغات میدانی فعالیت می کند. این شرکت

 
به نوعی پیمانکار تبلیغاتی محسوب می شود و در همین راستا، پلتفرمی به نام «توزینو» را طراحی و تولید کرده است. 

 
 

توزینو شامل دو اپلیکیشن می شود که یکی براي نیروهاي بازاریاب و دیگري مختص مدیران شرکت هاست. شرکت توزیع هوشمند نو
با جذب نیروهاي بازاریاب، شبکه گسترده اي را به وجود آورده است که ضمن عقد قرارداد با شرکت هاي مختلف، توانایی انجام امور

 
بازاریابی و توزیع محصولات آنها را دارد. 

 
ماجراي تولد «توزینو» 

رستگاري در خصوص نحوه شکل گیري ایده ایجاد چنین سامانه اي، به جام جم می گوید: «زمانی که به عنوان بازاریاب فعالیت می
کردم، یکی از مشکلاتی که در این حوزه به چشم می خورد و راه حلی براي آن ارائه نشده بود، ناتوانی مدیران شرکت هاي کارفرما در

 
جهت نظارت بر کار بازاریاب ها بود. 

درواقع بازاریابی به عنوان یک فعالیت برون سازمانی درنظر گرفته می شد و زمانی که بازاریاب ها از شرکت خارج می شدند، دیگر هیچ
امکانی براي اطلاع از موقعیت مکانی آنها و نظارت بر حُسن انجام کاري که به آنها محول شده بود وجود نداشت. به همین دلیل بود

 
که ایده راه اندازي کسب وکاري که بتوان به کمک آن شکل جدیدي از بازاریابی میدانی را اجرا کرد، به فکرم رسید.» 

او در ادامه می گوید: «ما در طراحی اپَ توزینو دو هدف مهم را دنبال کرده ایم: تأمین نیروي پروموتر (Promoter) یا همان
ویزیتورها و همچنین ایجاد امکان مدیریت این نیروها براي کارفرمایان از طریق اپلیکیشن. خوشبختانه در حال حاضر، توزینو در حوزه



بازاریابی کشور به خوبی شناخته شده است و افرادي که تمایل دارند به عنوان پروموتر با ما همکاري داشته باشند، در وبسایت ما ثبت

 
نام می کنند یا از طریق گروه هایی که در همین رابطه فعالیت می کنند به مجموعه ما معرفی می شوند.» 

 
امکانات سامانه «توزینو» 

سامانه توزینو براي مدیران شرکت ها که به عنوان کارفرمایان نیروهاي بازاریاب محسوب می شوند، امکانات بسیار مفیدي در نظر
گرفته است؛ مدیرعامل سامانه توزیع هوشمند نو در این خصوص تصریح می کند: «ما این امکان را به مدیران شرکت ها می دهیم که
از طریق اپلیکیشن مخصوصی که براي آنها طراحی و تولید کرده ایم، در هر لحظه بتوانند به شکل آنلاین از موقعیت جغرافیایی
نیروهاي ویزیتور اطلاع پیدا کنند. یکی دیگر از ویژگی هاي منحصربه فرد توزینو براي کارفرما، این است که درون اپلیکیشن مدیران،

 
امکاناتی براي طراحی، چاپ و توزیع اوراق تبلیغاتی تدارك دیده شده است.» 

وي می افزاید: «دیگر اقدام ما آماده کردن فرم هایی به عنوان قالب گزارش کار است که آنها را در اختیار پروموترها قرار می دهیم تا
در هر لحظه بتوانند تکمیل کنند و به کارفرما ارائه دهند. درکنار این فرم ها، امکانات بسیار خوبی نیز براي مرتب سازي، بایگانی کردن
و تسهیل در دسترسی سریع به محتواي گزارش کارها براي مدیران در نظر گرفته شده است. همچنین در اپلیکیشن توزینو امکان

 
مکالمه بین پروموتر و مدیر شرکت، از طریق پیام رسان اختصاصی فراهم شده است تا بتوانند متن، عکس و صدا را منتقل کنند.» 

 
مزایاي رقابتی 

رستگاري در ادامه ضمن اشاره به شرکت هایی که در زمینه اي شبیه توزینو فعالیت دارند، خاطرنشان می کند: «در این حوزه برخی از
GPS:) ِکسب وکارهاي سنتی نیز وجود دارند که به طور مثال براي آگاهی یافتن از موقعیت مکانی بازاریاب ها، دستگاه جی پی اس
Global Positioning System) در اختیار آنها قرار می دهند؛ واضح است که این کار علاوه بر هزینه بسیار زیادي که براي این
شرکت ها در پی دارد، هیچ گونه امکانات جنبی دیگري را در اختیار مشتریان شان قرار نمی دهد و درواقع هیچ ارزش افزوده اي
ندارد. البته اخیرا از حضور یک شرکت هم مطلع شده ام که کاملا مشابه ما عمل می کند و حتی در برخی از ویژگی ها، رقابت

 
تنگاتنگی با آنها خواهیم داشت.» 

این کارآفرین در ادامه اظهار می کند: «یکی از بارزترین مزیت هاي پلتفرم توزینو، امکانات نظارتی بهینه اي است که ما در اختیار
کارفرما قرار می دهیم تا به کمک آنها بتواند مدیریت بهتري بر عملکرد نیروهاي بازاریابش داشته باشد. همچنین برتري اساسی
دیگري که توزینو نسبت به سایر کسب وکارهاي مشابهش دارد، حذف کاغذ از روند تحقیقات بازار است که در کنار کاهش چشمگیري
که در هزینه هاي مربوط به دستمزد بعضی از پرسنل شرکت به وجود می آورد، از نظر اقتصادي نیز براي مدیران شرکت ها بسیار
مقرون به صرفه خواهد بود؛ براي مثال در بسیاري از شرکت ها، نیروهایی حضور دارند که کارشان فقط انتقال اطلاعات و داده هاي

 
موجود در فرم هاي گزارش کار و پرسشنامه هاي کاغذي به رایانه است. 

با حذف این قبیل پرسنل و همچنین جلوگیري از مصرف بی دلیل کاغذ، همه این فرآیندها از طریق اپَ توزینو امکان پذیر هستند و

 
تنها با فشردن انگشت روي یک دکمه، اطلاعات در قالب یک فایل اکِسل به رایانه منتقل می شود.» 

 
چشم انداز توزینو 

بنیان گذار سامانه توزینو می گوید در آینده اي نه چندان دور، امکان انجام آنالیزهاي آماري روي داده هایی که از طریق فرآیند
تحقیقات بازار جمع آوري می شود، به وجود خواهد آمد. او درباره سایر برنامه هایی که براي ادامه راه توزینو درنظر گرفته شده است



می گوید: «یکی از قابلیت هایی که به دنبال افزودن آن به سیستم اعلام وضعیت جغرافیایی بازاریاب ها هستیم، مشخص کردن
مسیري است که آنها طی می کنند؛ در این راستا، مسیر پیموده شده از سوي هر پروموتر به شکل خط کشی هایی روي نقشه

 
مشخص خواهد شد.» 

این کارآفرین حوزه استارت آپی در پایان می افزاید: «خدمات پلتفرم توزینو تنها محدود به بخش تبلیغات و بازاریابی نمی شود.
درواقع هر کسب وکاري که نیروهاي برون سازمانی دارد و نیازمند دریافت خدماتی در جهت نظارت بر عملکرد این نیروهاست، می
تواند از امکانات سامانه توزینو بهره بگیرد؛ براي مثال شرکت هاي ساختمانی، ارائه دهندگان خدمات تعمیر در محل، بازرسان ناظر بر
خطوط تولید کارخانه ها و ... در جامعه هدف توزینو قرار می گیرند. حتی فروشگاه هاي زنجیره اي و هایپرمارکت ها نیز باتوجه به
گزارش کارهایی که در اختیارشان قرار می دهیم، می توانند مدیریت قفسه هایشان را بهبود ببخشند و آمار قفسه ها را درلحظه داشته

 
باشند و متعاقب آن، هزینه هایشان را نیز کاهش دهند.» 

 
 

فراز سهیلی آزاد - نشان ایرانی 2 / روزنامه جام جم



فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و

خصوصی است

منبع: پایگاه خبري 598شماره خبر:  157  |  تاریخ: 1400/03/01

اولین نشست صمیمی مدیران روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی اصفهان با حضور 40 مدیر منتخب برگزار شد و
در این نشست مدیر روبط عمومی و امور بین الملل فولاد مبارکه فولاد مبارکه بر هم افزایی موثر فولاد مبارکه با سازمانهاي

دولتی و خصوصی و همچنین تشکیل شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی با تمرکز بر ...

به گزارش پایگاه 598 به نقل از ایراسین؛ شامگاه پنج شنبه، 40 مدیر منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی
استان اصفهان در نشست صمیمی گردهم آمدند تا در هفته روابط عمومی و ارتباطات با گفتگو و تعامل سازنده اهمیت جایگاه روابط
عمومی ها را در رسیدن به اهداف سازمانی بررسی کنند. در نخستین جلسه هم اندیشی مدیران منتخب اتاق بازرگانی اصفهان، مسعود
گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان به صورت برخط، هادي نباتی نژاد مدیر روابط عمومی و امور بین
الملل شرکت فولادمبارکه، علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان، بهنام ابراهیمی جانشین دبیرکل اتاق بازرگانی
اصفهان و احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان حضور داشتند.

 
 

 
آشنایی و تعامل بیشتر؛ شاه کلید برگزاري نشست مدیران روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان 

مهدي شایسته فرد، مدیر حوزه ریاست و ارتباطات اتاق بازرگانی اصفهان هدف از تشکیل این نشست را آشنایی شرکت هاي مهم

 
صنعتی استان اصفهان در ارتباطی چهره به چهره دانست. 

وي افزود: برگزاري نشست هاي مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی اصفهان علاوه بر معرفی شرکت ها و آشنایی بیشتر با ظرفیت
هاي بخش خصوصی، می تواند به هم افزایی و تعامل بخش خصوصی در رسیدن به اهداف نسل سوم اتاق بازرگانی استان اصفهان

 
منتج شود. 



 
 

 
این نشست تاثیر بسزایی در اقتصاد استان و کشور خواهد داشت 

مسعود گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان که به صورت برخط در این نشست حضور داشت ضمن
تبریک هفته روابط عمومی و ارتباطات اظهار کرد: امیدوارم در ایجاد یک جامعه عالم و آگاه پیروز و موفق باشید؛ چراکه نقش
ارتباطات و روابط عمومی درون سازمانی و برون سازمانی در آگاهی رسانی به آحاد جامعه مهم است و این رسالت اثربخش و قابل

 
تاملی است. 

وي اضافه کرد: نقش روابط عمومی شرکت ها در راستاي نیل به آگاهی و دانش بشري است و در ارتباط و تعاملی دوجانبه با اتاق

 
بازرگانی استان اصفهان می توان به اهداف دوره نهم دست یافت و در رسیدن به اهداف اتاق نسل سوم کوشید. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان گفت: نقش مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی در توسعه جامعه
اقتصادي استان اصفهان و کشور موثر است و برگزاري این نشست ها منجر به ایجاد سازوکارهاي مطلوب در رسیدن به این مهم می

 
شود. 

وي افزود: نشست 40 مدیر روابط عمومی منتخب اتاق بازرگانی تاثیر بسزایی در اقتصاد استان و کشور خواهد داشت و در راستاي
تعامل بین بنگاهی و تاثیرگذاري بر ایجاد جریان هاي اقتصادي در کشور موثر است و ماحصل این نشست ها اتفاقات خوبی را براي

 
اقتصاد استان اصفهان رقم خواهد زد. 

 
 



 
«فولاد مبارکه» همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است 

در ادامه، هادي نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه، در نشست صمیمانه مدیران منتخب روابط
عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی اصفهان اظهار کرد: در ابتدا تشکر ویژه اي از رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي
اصفهان دارم که در طول این سال ها همواره حامی رسانه و ارتباطات بودند و امیدوارم این نگاه ویژه و توجه خاص رئیس اتاق بازرگانی

 
اصفهان سرلوحه مدیران سازمانها قرار بگیرد؛ چرا که رسانه ها همواره در این زمینه با خلا حمایتی مواجه بوده اند. 

نباتی نژاد به انتقال تجربیات مدیریتی خود در روابط عمومی سازمانهاي مختلف پرداخت و گفت: کمبود نیروي انسانی متخصص در
روابط عمومی سازمان هاي دولتی و همچنین مباحث مالی همواره یکی از مسائل اساسی روابط عمومی هاي سازمانها است اما تجربه

 
بنده نشان می دهد که این موانع حل شدنی است. 

وي بیان کرد: اگرچه مسائل رایج نظیر کمبود نیروي انسانی و مباحث مالی در شرکت فولاد مبارکه پررنگ نیست اما متاسفانه در چند
ماه اخیر حواشی و سیاه نمایی درباره این شرکت ایجاد شده بود که در سه ماه گذشته سعی شد با اطلاع رسانی صحیح و حرفه اي

 
این موضوع مرتفع شود. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه به حضورش در روابط عمومی این شرکت اشاره کرد و افزود: شرکت فولاد
مبارکه با بیش از 20 هزار پرسنل یکی از شاخص ترین مجموعه هاي تولیدي کشور است و در سه ماه گذشته با بهره گیري از
ابزارهاي متنوع و نوین سعی کردیم ارتباط موثري با سایر بخش ها و حلقه هاي این زنجیره صنعتی و انتقال آن به جامعه داشته

 
باشیم. 

 
نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر پیدا کند 

وي به دیدار اخیر با روابط عمومی شرکت ذوب آهن هم گریزي زد و گفت: ما در فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل سازنده و هم
افزایی موثر با سایر نهادها، سازمان ها و شرکت هاي صنعتی هستیم و از همین فرصت اعلام آمادگی می کنیم که نشست آتی در

 
شرکت فولاد مبارکه و طی بازدید از این واحد صنعتی باشد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه نگاه سنتی حاکم بر روابط عمومی را مورد نقد قرار داد و گفت: باید از مسائل
سنتی و رایج در روابط عمومی سازمان ها فاصله بگیریم و حتی در گذشته به دنبال تغییر عنوان روابط عمومی به ارتباطات بودم

 
چراکه شاید تغییرنام بتواند بر اهمیت کارکرد نوین روابط عمومی تاکید کند. 



 
 

 
باید شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی با تمرکز بر تولید تشکیل شود 

وي با اشاره به اینکه امروزه استفاده از روشهاي قدیمی دیگر پاسخگوي نیاز مخاطب هوشمند امروز نیست، افزود: تعامل سازنده با
رسانه ها، آموزش و تربیت خبرنگاران تخصصی صنعت در رسیدن به اهداف روابط عمومی سازمانهاي صنعتی موثر است. در سه ماه
گذشته رویکرد روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه تغییرات بنیادین به خود گرفته است که در جلسه آتی و پس از بازدید از این

 
مجموعه عظیم صنعتی خاطرنشان خواهم کرد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه در پایان با اشاره بر منویات مقام معظم رهبري بر موضوع «تولید» که در
شعار سال تاکید کردند، پیشنهاد داد: تشکیل شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی با تمرکز بر

 
«تولید» می تواند اتفاقات مهمی در حوزه اطلاع رسانی و تقویت تولید واحدهاي صنعتی دراستان اصفهان را فراهم کند. 

 
 

 
بهبود کیفیت زندگی سرلوحه واحد توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان 

احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی، هم در این نشست به معرفی مجموعه واحد توسعه کسب و کار که به تازگی در
اتاق بازرگانی استان اصفهان راه اندازي شده است، پرداخت وگفت: چرایی انتخاب این واحد در این است که می تواند سیستم کسب و

 
کار را متحول کند. 



وي افزود: شعار واحد توسعه کسب و کار «مدیریت چرخه کسب و کار به جاي چرخ اقتصاد» است. چرا که خلق ارزش هاي جدید و
راهبردي بر اساس نیازها و توانمندي هاي ارائه شده نظیر ارزش آفرینی، ثروت آفرینی و کارآفرینی می تواند موتور محرکه بهبود

 
کیفیت زندگی شهروندان شود. 

مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی تصریح کرد: خلق ارزش راهبرد بلندمدت، همه جانبه، متمرکز و متناسب با زمان و مکان براي

 
ذینفعان و نقش آفرینان زیست بوم اقتصادي از اهداف واحد مدیریت توسعه کسب و کار در اتاق بازرگانی استان اصفهان خواهد بود. 

وي اضافه کرد: مخاطب کلیدي این واحد، بنگاه هاي کوچک و متوسط است چراکه از چابکی، توانمندي، علاقه مندي و آمادگی

 
برخوردار هستند و می توانند در مسیر برندسازي سازمانی و توسعه ارتباطات سازمانی گام بردارند. 

شهیر مدیریت توسعه کسب و کار را با عبارت 1+9 معرفی کرد و گفت: مرکز توسعه تخصصی کسب و کار، مرکز جوانان کارآفرینی و
کسب و کارهاي نوپا، مرکز شتاب دهنده هاي صادرات، تجارت الکترونیک، تخصصی بازاریابی، مرکز آموز و توسعه سرمایه انسانی،
مرکز کارآفرینی و کسب و کار بانوان و خانواده، شوراي تعالی سازمانی، کانون مشاورین زیست بوم و خبرگزاري اقتصادي بخش هاي

 
مهم این واحد جدید در اتاق بازرگانی است. 

وي افزود: اتاق هاي بازرگانی دو نسل «لابی گري با حاکمیت» و «رونق اقتصادي کسب و کار» را پشت سر گذاشته است و امروز بر
نسل سوم که همانا «بهبود کیفیت زندگی» است؛ رسیده است و اتاق بازرگانی اصفهان هم با ایجاد مرکز توسعه تخصصی کسب و کار

 
در همین مسیر قرار گرفته است. 

 
 

 
ضرورت توسعه صنعت گردشگري دراصفهان 

علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان هم در این نشست به ضرورت توسعه صنعت گردشگري در اصفهان
پرداخت و گفت: اگرچه صنعت گردشگري در سرفصل هاي اتاق هاي بازرگانی، تعریف نشده است؛ اما با توجه به اهمیت و جایگاه

 
استان اصفهان در صنعت گردشگري و صنایع دستی این موضوع در اتاق بازرگانی استان اصفهان مورد اهمیت قرار گرفته است. 

«esfahanuntold.com» وي افزود: اتاق بازرگانی در قالب نسل دوم و سوم به موضوع گردشگري وارد شده است و با ایجاد سایت
داستان هاي ناگفته از اصفهان را روایت می کند چراکه اصفهان با القابی نظیر «پایتخت صنایع دستی دنیا» می تواند رتبه جذب

گردشگر خارجی را ارتقاء بخشد. 



کرباسی زاده گفت: این مجموعه قصه هاي ناگفته اصفهان در 60 ثانیه روایت می شود که از 4 سال گذشته تاکنون گردآوري شده و از

 
زبان نخبگان، هنرمندان و فرهیختگان شهر بیان می شود و در اختیار عموم مردم و گردشگران قرار می گیرد. 

 
روابط عمومی؛ مدیریت چرخه اطلاعات 

وي به نقش و جایگاه ارتباطات و روابط عمومی هم اشاره اي کرد و گفت: شاید تعریف جامع ومانع از روابط عمومی «مدیریت چرخه
اطلاعات» باشد؛ چراکه نباید در دوران پساکرونا و پساتحریم فرصت سوزي کرد و نیاز است که متناسب با شرایط روز و با تکیه بر این

 
تعریف وضعیت اقتصادي جامعه را رونق بخشید. 

مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان تاکید کرد: با «مدیریت چرخه اطلاعات» و اطلاع رسانی توام با امیدآفرینی می توان زمینه

 
رونق اقتصادي کلانشهر اصفهان را فراهم کرد که براي نیل به این هدف، جایگاه روابط عمومی حائز اهمیت می شود. 

گفتنی است در نشست صمیمانه مدیران روابط عمومی منتخب شرکت عضو اتاق بازرگانی، 40 مدیر روابط عمومی منتخب صنایع
اصفهان عضو اتاق بازرگانی استان اصفهان، ضمن معرفی سازمان مربوطه، نقطه نظرات خود را با محوریت جایگاه و اهمیت ارتباطات و
روابط عمومی و ضرورت تعامل بیشتر مدیران روابط عمومی را یادآور شدند و میزبانی شرکت فولاد مبارکه را براي برگزاري نشست

 
دوم مدیران روابط عمومی به فال نیک گرفتند. 



در شهر گلیم نقش برجسته پشم به فرش می رسد؟

منبع: بازار کارشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1400/03/01

در میزگرد ایسناي ایلام عنوان شد که چرا باید نخ تولید شده در ایلام به عنوان شهر گلیم نقش برجسته به استان هاي دیگر
برود در حالی که می توان زنجیره را تا تبدیل شدن به گلیم و فرش در استان تکمیل کرد، هدف بلندي که تحقق آن در طرح

ملی توسعه مشاغل خانگی پیش بینی شده است.

در میزگرد ایسناي ایلام عنوان شد که چرا باید نخ تولید شده در ایلام به عنوان شهر گلیم نقش برجسته به استان هاي دیگر
برود در حالی که می توان زنجیره را تا تبدیل شدن به گلیم و فرش در استان تکمیل کرد، هدف بلندي که تحقق آن در طرح ملی

 
توسعه مشاغل خانگی پیش بینی شده است. 

"یونس میرزایی" ، مدیر اشتغال جهاد دانشگاهی واحد استان ایلام در تشریح طرح ملی مشاغل خانگی به کارفرمایی وزارت تعاون، کار
و رفاه اجتماعی اظهار کرد: در تابستان 1399 در 8 رشته شغلی دامداري، نخ ریسی، گلیم بافی، خیاطی، انیمیشن، برنامه نویسی،
مترجمی و ویراستاري تعداد 2 هزار و 95 نفر در سامانه ملی مشاغل خانگی در استان ایلام ثبت نام کردند که با آغاز سال جدید در
بخش آموزش توانسته ایم 11 دوره آموزشی براي متقاضیان خیاطی، 3 دوره ویژه دامداران و 4 دوره عمومی براي همه متقاضیان اجرا

 
شد. 

وي افزود: 116 نفر از متقاضیان نخ ریسی نحوه استفاده از دستگاه نیمه اتوماتیک را جهت ریسندگی نخ مورد نیاز گلیم و فرش
آموزش دیده اند و براي 46 نفر از آنها نیز دستگاه نخ ریسی تهیه شده و در این بخش 2 سرمایه گذار استانی نیز رایزنی و جذب شده

 
است. 

میرزایی ادامه داد: 23 نفر از خیاطان را به پیشران وصل کرده و همچنین رایزنی هایی براي تهیه علوفه ارزان دامداران صورت گرفته و

 
از طریق فروشگاه الکترونیکی به فروش گلیم بافندگان کمک کرده ایم. 

وي در رابطه با مشکلات پیش رو به کمبود منابع جهت تهیه دستگاه نخ ریسی اشاره کرد و گفت: از آموزش هایی که داده می شود
استقبال صورت نمی گیرد، همچنین ضعف زیرساخت ها و مهارت پایین متقاضیان و توقعات بالاي آنها از دیگر مشکلات ما در واحد

 
اشتغال است. 

"احمد خان محمدیان" - معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام نیز بر حضور مسئولان
استانداري به عنوان مقام تصمیم گیرنده تاکید کرد و گفت: فعالیت هاي واحد اشتغال در سطح ملی قابل قبول بوده است اما یکی از
مواردي که از همان ابتداي ثبت نام به معضل تبدیل شد این بود که متقاضیان با هدف گرفتن تسهیلات اقدام به ثبت نام کردند در

 
حالی که فاقد مجوزهاي تخصصی بودند و در حال حاضر مورد تایید میراث فرهنگی نیز نیستند. 

 
وي افزود: در سال جاري به افرادي تسهیلات جهت راه اندازي شغل خانگی داده می شود که مورد تایید دستگاه تخصصی باشند. 

"نورالدین محسنی" ، معاون صنایع دستی سازمان گردشگري، صنایع دستی و میراث فرهنگی بر حضور تمام دستگاه هاي تخصصی
در رابطه با ارزشمند مشاغل خانگی تاکید کرد و گفت: اطلاعات، اخبار و تبلیغات مناسبی از فرآیند اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی

 
صورت گیرد. 



وي خاطر نشان کرد: افرادي که به ما مراجعه می کنند یا به دنبال گرفتن مجوز مهارت یا دریافت تسهیلات هستند در صورتی که

 
فاقد مهارت مورد نیاز هستند. 

محسنی با اشاره به اینکه سرمایه گذاران حوزه نخ ریسی جهت حمایت هاي مورد نیاز به سازمان معرفی شوند، در خصوص آموزش
هاي جهاد دانشگاهی گفت: اگر اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري در جریان دوره هاي آموزشی باشد روند اعطاي

 
مجوز و دریافت تسهیلات سریع تر خواهد شد و نیاز به راستی آزمایی نیست. 

معاون صنایع دستی بر تکمیل زنجیره تولید توسط جهاد دانشگاهی تاکید کرد و گفت: چرا باید نخ تولید شده به استان هاي دیگر

 
برود در حالی که می توان زنجیره را تا تبدیل شدن به گلیم و فرش تکمیل کرد. 

وي همچنین یادآوري کرد: به فکر پر کردن آمار آموزش نباشید حتی اگر تعداد محدودي به صورت تخصصی آموزش هاي مهارتی را

 
ببینند و مشغول به کار شوند، کفایت می کند. 

"صادق صفربیگی" - کارآفرین موفق در استان؛ نیز در این نشست بر داشتن تخصص تاکید کرد و گفت: یکی از پیشنهادها راستی

 
آزمائی افراد شرکت کننده براي احصاء اینکه آیا پاي کار هستند یا خیر، تا فرهنگ تخصص جایگزین مجوز و وام شود. 

این کارآفرین ادامه داد: پشم ایلام یکی از مرغوب ترین پشم هاي غرب کشور است. البته باید گفت نخ تولیدي به روش سنتی بهترین

 
کیفیت را نسبت به دستگاه هاي ریسندگی دارد که تدبیري نیز در این خصوص اندیشیده شود. 

وي با اشاره به اینکه در فروش آنلاین مشکلی وجود ندارد اما یکی از مشکلات در چرخه تولید راه اندازي رنگ رزي در ایلام است،
خاطر نشان کرد: یکی از مشکلات رنگ رزي سختی آب ایلام است وگرنه هزینه راه اندازي این شغل بسیار اندك است و می توان در

 
این زمینه مساعدت لازم را به عمل آورد. 

صفربیگی بر آموزش تخصصی متقاضیان و رفتن به دنبال تولید تاکید و افزود: در زمینه ي فروش آنلاین سامانه فروش "کالا 84" به
صورت کاملا رایگان در خدمت مشاغل خانگی براي فروش محصولاتشان است. و باید این مقوله براي تولید کننده حل شود که نباید

 
نگران فروش باشند و فقط فقط تولید مرغوب داشته باشند. 

"اکبر امیدي" - معاون توسعه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان ایلام با اشاره به اینکه توسعه مطلوب همه جوامع بوده و هست،
اظهار کرد: مهم ترین مسئله در حوزه توسعه براي ما، توسعه فرهنگی است و در این چهار رشته که در حوزه فرهنگ تعریف شده است

 
اعلام آمادگی جهت حمایت می کنیم. 

وي افزود: اشتغال در حوزه فرهنگ و هنر براي متقاضیان از اهمیت خاصی برخودار است در همین راستا در ایام کرونا اقدام به راه

 
اندازي سامانه کارا شد تا از حمایت هاي وزارت براي تامین اقتصاد هنرمندان و کمک به تولید محصول برخوردار شوند. 

معاون توسعه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان ایلام ادامه داد: قطعا رشته هاي دیگري هم وجود دارد که می توانیم روي آنها

 
کار کنیم. اما بیشتر از هر موردي باید به فکر توسعه پایدار در این حوزه ها باشیم. 



"علی حیدربیگی" - معاون آموزش جهاد دانشگاهی استان ایلام نیز گفت: لازم است تا جلسات شوراي راهبري با حضور نماینده
استانداري برگزار شود و جهاددانشگاهی اطلاع رسانی مناسبی از فعالیت هاي صورت گرفته و در حال انجام را در اختیار سایر اعضاء

 
قرار دهد. علاوه بر این میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان از پیشرانان نخ ریسی استان حمایت واقعی کند. 

 
وي افزود: سامانه فروش "کالا 84" بصورت رایگان در اختیار متقاضیان طرح مشاغل خانگی براي فروش محصولاتشان، قرار گیرد. 

به گزارش ایسنا، ایلام به عنوان شهر گلیم نقش برجسته در وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري ثبت شده است.



ظرفیت هاي علمی جهاددانشگاهی استان کردستان قابل تقدیر است

منبع: بازار کارشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس دانشگاه پیام نور کردستان گفت: جهاددانشگاهی استان کردستان، نیروهاي متخصص و ظرفیت علمی بالایی براي
همکاري دارد و باید بشتر از آن بهره برد.

رئیس دانشگاه پیام نور کردستان گفت: جهاددانشگاهی استان کردستان، نیروهاي متخصص و ظرفیت علمی بالایی براي

 
همکاري دارد و باید بشتر از آن بهره برد. 

یعقوب احمدي، در دیدار با رئیس جهاددانشگاهی استان کردستان ضمن تقدیر و تشکر از خدمات جهاددانشگاهی استان در راستاي

 
توسعه علمی جامعه اظهار کرد: جهاددانشگاهی داراي ظرفیت هاي خوبی است که باید از آنها بیشتر بهره مند شد. 

وي با بیان اینکه جهاددانشگاهی داراي نیروهاي متخصص و کارآمد است، عنوان کرد: دانشگاه پیام نور استان کردستان قطعا از
توانمندي هاي جهاددانشگاهی در حوزه هاي آموزش، پژوهش، اشتغال، فرهنگی و کارآفرینی بهره خواهد برد و فضاهاي آموزشی این

 
دانشگاه را نیز در اختیار جهاددانشگاهی استان کردستان قرار خواهیم داد. 

در ابتداي این دیدار دکتر اکبر اسدي رئیس جهاددانشگاهی استان کردستان ضمن تشکر از دانشگاه پیام نور استان درخصوص
همکاري هایی که با این نهاد علمی انقلابی داشته است، گفت: جهاددانشگاهی استان کردستان داراي ظرفیت هاي بالایی در حوزه

 
هاي فرهنگی، آموزش، اشتغال، پژوهش و کارآفرینی دارد که می تواند خدمات ارزنده اي به جامعه دانشگاهی بدهد. 

وي عنوان کرد: باتوجه به اینکه دانشگاه پیام نور و جهاددانشگاهی رسالت علمی را به همراه دارند، می توانند همکاري هاي خوبی با

 
یکدیگر داشته باشند. 

دکتر اسدي در ادامه به مسئله اشتغال زایی توسط جهاددانشگاهی استان کردستان اشاره و خاطرنشان کرد: جهاددانشگاهی استان
کردستان با ورود علمی به مسئله اشتغال در چند سال گذشته توانست در این زمینه بالغ بر 2 هزار و 600 نفر را به بازار کار اتصال

 
دهد. 

وي گفت: در حال حاضر طرح توسعه مشاغل خانگی در فاز دوم قرار گرفته است که سهم استان کردستان نیز 400 نفر بوده و تا کنون

 
در این خصوص آموزش هاي عمومی و اختصاصی خوبی توسط جهاددانشگاهی استان کردستان صورت گرفته است. 

اسدي در ادامه ضمن تشریح حوزه هاي مختلف جهاددانشگاهی استان کردستان، یادآور شد: این نهاد علمی در کردستان داراي مراکز

 
تخصصی در زمینه کشت بافت توت فرنگی و gis است که می تواند کمک شایانی به توسعه دانشگاه هاي استان کند. 

در پایان این دیدار مقرر شد تفاهم نامه اي همکاري بین دانشگاه پیام نور و جهاددانشگاهی استان کردستان منعقد شود.



آمادگی جهاددانشگاهی هرمزگان جهت آموزش مهارتی نیروي انسانی در

ساحل مکران

منبع: بازار کارشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی واحد هرمزگان، محمد دلپسند سرپرست این واحد سازمانی در حاشیه مراسم تجلیل
از مدرسان برتر دانشگاه جامع علمی کاربردي هرمزگان، به اهمیت طرح توسعه مکران و توسعه اقتصادي این منطقه اشاره

کرد و گفت: توجه به تربیت و آموزش مهارتی نیروي انسانی در حوزه شرق استان با توجه به ...

به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی واحد هرمزگان، محمد دلپسند سرپرست این واحد سازمانی امروز چهارشنبه در حاشیه
مراسم تجلیل از مدرسان برتر دانشگاه جامع علمی کاربردي هرمزگان، به اهمیت طرح توسعه مکران و توسعه اقتصادي این منطقه
اشاره کرد و گفت: توجه به تربیت و آموزش مهارتی نیروي انسانی در حوزه شرق استان با توجه به طرح توسعه سواحل مکران امري

 
ضروري است و جهاد دانشگاهی استان آمادگی خود را در خصوص همکاري در این زمینه را اعلام می دارد. 

محمد دلپسند افزود: در استان هرمزگان ظرفیت هاي زیادي براي جهش و تکاپو در حوزه هاي اقتصادي وجود دارد برهمین اساس

 
جهاددانشگاهی بنا به رسالت خود در تربیت نیروهاي مهارتی با جدیت به برگزاري دوره هاي کوتاه مدت ورود پیدا کرده است. 

وي بیان کرد: در استان شاهد جهش صنعتی به ویژه در شرق استان و سواحل مکران هستیم که باید براي جلوگیري از مسائل

 
اجتماعی این گونه جهش در طولانی مدت، به سمت آموزش نیروي انسانی ماهر و توانمند بومی گام برداشت. 

دل پسند افزود: دانشگاه جامع علمی کاربردي این قابلیت را دارد که بتوانند جهت آموزش و تربیت نیروهاي انسانی با توجه به نیاز روز

 
مناطق مختلف اقدام کند وهرمزگان نیز از این قائله مستثنا نیست. 

وي با بیان اینکه جهاد دانشگاهی استان به منظور توانمند سازي و مهارت آموزي نیروي انسانی استان اقدام به برگزاري دوره هاي
آموزشی کوتاه مدت کرده است، گفت: در خصوص برگزاري دوره هاي آموزش کوتاه مدت تا کنون اقدامات خوبی در استان انجام

 
گرفته اما استان نیازمند دوره هاي آموزش عالی در حوزه هاي صنایع مختلف است. 

 
توسعه سوال مکران نیازمند آموزش نیروي انسانی ماهر و توانمند بومی است 

رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي نیز با اشاره به نقش دانشگاه جامع علمی کاربردي در طرح توسعه سواحل مکران گفت: توسعه
سواحل مکران نیازمند آموزش و تربیت نیروي انسانی ماهرو توانمند بومی است که دانشگاه جامع علمی کاربردي می تواند نقش مهم

 
و تاثیرگذاري در این خصوص داشته باشد. 

محمد حسین امید نیز در این مراسم، با اشاره به سخنان رییس جهاد دانشگاهی استان هرمزگان افزود: همان گونه که آقاي دل پسند

 
اشاره کرد باید همزمان با توسعه صنعتی مناطق به دنبال آموزش و تربیت نیروي انسانی بومی و توانمند بود. 

وي به جایگاه و نقش مهم مناطق صنعتی و نیاز افزایش این مناطق در کشور، بیان کرد: با توجه به نقش این مناطق در اقتصاد کشور
و زندگی مردم، دانشگاه جامع علمی کاربردي با مذاکره با استانداران و مسوولان و کارشناسان دست اندار طرح توسعه صنعتی استان



 
ها، آمادگی دارد نیازهاي توسعه اي مناطق براي آموزش هاي مهارتی در دوره هاي کوتاه مدت و بلندمدت را تامین کند. 

وي با اشاره به صنعتی شدن بسیاري از نقاط کشور بدون در نظر گرفتن نیازهاي منابع انسانی آن مناطق ابرازکرد: بهره گیري از
عواقب و تجربیات منطقه عسلویه ما را بر این داشته است که در بحث مکران، باید از بدنه خود استان هرمزگان نیروي ماهر و توانمند

 
تربیت کرد و این آمادگی براي تامین نیروهاي مهارتی در دانشگاه جامع علمی و کاربردي وجود دارد. 

رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي با بیان اینکه ساماندهی مدرسان یکی از دستورالعمل هاي مهم دانشگاه علمی کاربردي بوده
است، ادامه داد: این ارزیابی ها امسال بعد از اجراي طرح جامع ساماندهی مدرسان در دانشگاه هاي علمی کاربردي استان ها دنبال
شد و از سال آینده میزان تاثیرگذاري مدرسان در ایجاد شغل و خلاقیت و کارآفرینی دانش آموختگان در انتخاب استادان برتر مبنا

 
قرار می گیرد. 

رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي بیان داشت: ساماندهی وضعیت مدرسان یکی از مهم ترین اهدافی است که بعد از سه سال کار
شبانه روزي به نتیجه رسیده و از 93 هزار استاد، تنها 25 هزار نفر، مطابق با استاندارها و معیارهاي بازتعریف شده در این طرح،

 
فرصت همکاري با این دانشگاه را کسب کردند. 

به گفته امید، از سال 95 ورود به دانشگاه ها فقط از طریق فراخوان امکان پذیر است و به ازاي هر 10 نفر متقاضی تدریس تنها یک

 
نفر براي تدریس در این دانشگاه پذیرفته می شود. 

وي، توجه ویژه به آموزش مهارت محور را یکی از رسالت اصلی دانشگاه علمی کاربردي دانست و اضافه کرد: اجراي طرح آمایشی

 
دانشگاه علمی کاربردي که شامل ارزیابی نیروهاي ماهر و برنامه آموزشی است نیز با جدیت درحال انجام است. 

 
بدنبال افزایش رشته هاي مرتبط با نیاز استان هستیم 

رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان هرمزگان گفت: با توجه به توسعه استان در حوزه هاي مختلف به دنبال افزایش رشته هاي

 
مرتبط با نیازهاي آن هستیم. 

مهدي میرزاده نیز در این مراسم، افزود: دانشگاه جامع علمی و کاربري استان متقاضی افزایش رشته هاي مرتبط با صنایع پتروشیمی

 
و نفت، صنایع دریایی، خدمات بندري، پرورش آبزیان، کشاورزي و گیاهان گرمسیري، هنر، موسیقی، نقاشی و … است. 

وي با اشاره به تعداد مراکز فعال علمی کاربردي استان گفت: در حال حاضر پنج مرکز علمی کاربردي خصوصی، یک مرکز علمی

 
کابردي حاکمیتی، یک مرکز وابسته و سه مرکز عمومی فعال هستند. 

میرزاده با اشاره به تعداد دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان، بیان کرد: 22 دردصد از دانشجویان استان در مراکز علمی

 
کاربردي استان تحصیل می کنند که 57 درصد آنها در مقطع کاردانی و 43 درصد در مقطع کارشناسی هستند. 

مراسم تجلیل از مدرسان برتر دانشگاه جامع علمی کاربردي هرمزگان با حضور دکتر امید، رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور
و پیمان دانش کار آراسته، معاون پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي به نمایندگی از سه مدرس از دانشگاه هاي علمی



کاربردي واحدشهرداري قشم، الومنیوم المهدي و جهاددانشگاهی و همچنین به صورت ویژه از دکتر موسی جاودان رییس سابق و
دکتر میرزاده رییس فعلی این دانشگاه برگزار شد.



هشت کارآفرین برتر مازندران معرفی و تجلیل شدند

منبع: بازار کارشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1400/03/01

سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر مازندران امروز شنبه با معرفی هشت کارآفرینی که بیشترین امتیازات را از داوران این
جشنواره کسب کردند ، طی آیینی با حضور استاندار معرفی و تجلیل شدند.

سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر مازندران امروز شنبه با معرفی هشت کارآفرینی که بیشترین امتیازات را از داوران این

 
جشنواره کسب کردند ، طی آیینی با حضور استاندار معرفی و تجلیل شدند. 

به گزارش بازارکار ، در این مراسم به کارآ فرینان برتر که موفق شدند سال 99 در حوزه صنعت ، خدمات ، کشاورزي و صنایع تبدیلی

 
خوش درخشیده و الگویی براي موفقیت دیگر کارآفرینان بویژه جوانان شوند ، لوح تقدیر و جوایز اهدا شد. 

مدیران عامل شرکت هاي صنایع فرش و موکت بابل ، ماشین سازي شمال ، ماشین گستر جویبار ، صنعت تکامل غذا ، فراگردش

 
گستر ، ترز رایان افزار ، یزدان مطهار قائم وسطی و شرکت تعاونی حضرت ابوالفضل ساري کارآفرینان برتر سال 99 مازندران بوده اند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در این مراسم گفت : انتخاب کارآفرینان برتر بر اساس معیارهائی چون داشتن نوآوري ،

 
تشخیص فرصت ها و پذیرش مخاطره براي ایجاد ارزش اقتصادي و اجتماعی جدید در شرکت و بنگاه صورت گرفته است . 

کامران اصغري توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی ، خلاقیت و نوآوري ، معرفی الگوهاي برتر کار آفرینی به جامعه ، ایجاد رقابت در
فضاهاي کسب و کار و حمایت معنوي از کار آفرینان براي ایجاد کسب و کار جدید را از اهداف برگزاري جشنواره کار آفرینان برتر

 
اعلام کرد . 

وي با اعلام این که جشنواره کارآفرینان برتر از سال 85 تاکنون در مازندران در حال برگزاري است ، افزود : طی 13 جشنواره استانی
که تاکنون برگزار شده ، سه هزار و 500 کارآفرین برتر در مازندران شناسایی و از میان آنان 140 کارآفرین برتر ملی انتخاب و معرفی

 
شدند. 

مدیرکل تعاون مازندران کارآفرینان را موتور جهش توسعه توصیف کرد و گفت : کارآفرینان با درك صحیح از چالش و حل موانع

 
جهش توسعه هر منطقه را عملیاتی می کنند. 

اصغري به تاسیس مراکز مشاوره کارآفرینی با هدف شبکه سازي و هدایت صاحبان سرمایه و ارزیابی همه جانبه طرح هاي نو آورانه به
تعداد 16مرکز در شهرستان ها اشاره کرد و گفت: طبق برنامه تا پایان شهریور امسال پنج مرکز مشاوره کارآفرینی در پنج شهرستان

 
استان راه اندازي می شود. 

وي همچنین تصریح کرد: به منظور توانمند سازي کسب و کارهاي نوپا و تامین مالی و ارائه خدمات مربیگري کسب و کارهاي نوپا ،

 
مجوز تاسیس سه مرکز شتابدهی و فضاي کاري مشترك در سه شهرستان ساري ، قائمشهر و سیمرغ صادر شده است. 

اصغري از راه اندازي 2 باشگاه کارآفرینان نوجوانان با هدف تربیت نسلی نواندیش و خلاق نوآور براي توسعه و اعتلاي فرهنگ
کارآفرینی با همکاري اداره کل آموزش مازندران در شهرستان هاي تنکابن و قائمشهر نیز خبر داد.



اقتصادِ دانش بنیان با نیروي انسانی توسعه یافته و آموزش دیده محقق می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1400/03/01

نهمین نشست هم اندیشی و هماهنگی آموزش عالی جهاد دانشگاهی، روز شنبه اول خرداد ماه با حضور دکتر حمیدرضا
طیبی رییس جهاددانشگاهی و رییس امناي دانشگاهها و موسسات آموزش عالی این نهاد، دکتر غلامعلی منتظر رییس مرکز

نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت آموزش عالی، دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی غیر ...

نهمین نشست هم اندیشی و هماهنگی آموزش عالی جهاد دانشگاهی، روز شنبه اول خرداد ماه با حضور دکتر حمیدرضا طیبی
رییس جهاددانشگاهی و رییس امناي دانشگاهها و موسسات آموزش عالی این نهاد، دکتر غلامعلی منتظر رییس مرکز نظارت، ارزیابی
و تضمین کیفیت آموزش عالی، دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی غیر دولتی وزارت علوم تحقیقات و فناوري و جمعی

 
از مدیران حوزه آموزشی جهاد دانشگاهی برگزار شد. 

به گزارش بازارکار، دکتر طیبی در این نشست بر همکاري جهاد دانشگاهی و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري تأکید کرد و گفت: توجه
به مسائل زیرنظام غیر دولتی آموزش عالی، باید بیش از پیش مورد عنایت وزارت علوم قرار گیرد و این وزارتخانه نباید به وزارت علوم

 
دانشگاه هاي دولتی تبدیل شود. 

دکتر طیبی با اشاره به اینکه جهاد دانشگاهی در حوزه آموزش عالی از بهترین اساتید استفاده می کند اظهار کرد: خواسته هاي ما در
سند آموزش عالی که به تصویب وزارت علوم رسیده بیان شده و ما خواستار این هستیم که آنچه براي جهاد دانشگاهی در این سند

 
آمده موردتوجه قرار بگیرد. 

وي افزود: این موضوع که وزارت علوم تأکید دارد باید کیفیت آموزشی و کیفیت اساتید در حوزه آموزش عالی موردتوجه باشد قرار
بگیرد، همواره براي ما موردتوجه است و از آن استقبال می کنیم اما اینکه اساتید در مراکز آموزش عالی جهاد دانشگاهی باید تمام
وقت باشند مشکلاتی را براي ما ایجاد می کند؛ ما تلاش می کنیم علاوه بر استفاده از ظرفیت محققان و اساتید جهاد دانشگاهی از

 
ظرفیت هاي بیرونی نیز براي جبران کمبودها و براي رسیدن به استانداردهاي آموزش عالی استفاده کنیم. 

دکتر طیبی با اشاره به ظرفیت هاي خوب جهاد دانشگاهی در حوزه آموزش هاي مجازي و همچنین محققان پژوهشکده ها و مراکز
پژوهشی گفت: جهاد دانشگاهی هم از ظرفیت آموزش عالی و اساتید و دانشجویان دکتري و هم از ظرفیت محققان جهاد دانشگاهی
در مراکز مختلف علمی و پژوهشی و همه کسانی که در اجراي طرحهاي فناورانه این نهاد مشارکت می کنند، در زمینه توسعه آموزش
عالی کشور استفاده می کند. همچنین ما تلاش می کنیم از ظرفیت دوره هاي تحصیلات تکمیلی در توسعه نسل هاي مختلف فناوري

 
استفاده کنیم. 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از طرح ها و پروژه هاي جهاد دانشگاهی پروژه هاي حرفه اي مرتبط با صنایع کشور هستند، گفت: ما در

 
جهاد دانشگاهی براي توسعه این نوع فعالیت ها ساختارهایی را ایجاد کردیم و انتظار داریم این ساختارها در کشور توسعه پیدا کند. 

رئیس جهاد دانشگاهی بر نظارت معاونت آموزشی بر عملکرد آموزش عالی جهاد دانشگاهی تأکید کرد و افزود: نظارت مستمر ستاد
معاونت آموزشی بر توسعه و عملکرد آموزش عالی جهاد دانشگاهی مهم است و بر این موضوع تأکیدداریم و در این زمینه از تشکیل

 
منظم جلسات هیات امناء و کمیسیون هاي هاي ذائمی همواره استقبال می کنیم. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی به موضوع انتخابات نیز اشاره کرد و گفت: تأکید ما این است که قواعد و مقررات مربوط به انتخابات

 
از سوي همه بویژه دانشجویان و اساتید موردتوجه قرار بگیرد و دانشگاه ها تبدیل به ستاد انتخاباتی کاندیداها نشود. 

رییس جهاددانشگاهی بر توسعه دوره هاي پژوهش محور تأکید کرد و گفت: جهاد دانشگاهی یکی از بهترین بسترها و ساختارها براي
توسعه دوره هاي پژوهش محور دکتري است؛ چراکه این نهاد داراي طرح ها و پروژه هاي فناورانه ملی است، اما متاسفانه ایر فرآیند
چندي است که از سوي وزارت علوم متوقف شده و ما امیدواریم در این زمینه بیش از هرزمانی به جهاد دانشگاهی توجه کند تا بتوانیم



 
براي برنامه هاي توسعه کشور، توسعه فناوري و توسعه علوم و فناوري نوپدید، نیروي انسانی آموزش دیده و توانمند تربیت کنیم. 

 
نیازمند اقتصادِ دانش بنیان متکی بر توان ملی هستیم 

رییس جهاد دانشگاهی گفت: هدف اصلی فعالیت هاي دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاد دانشگاهی، فعالیت هاي باکیفیت
متناسب با نیازهاي کشور است. نیازمند اقتصادِ دانش بنیان متکی بر توان ملی هستیم و این امر زمانی محقق می شود که بتوانیم
نیروي انسانی توسعه یافته پرورش دهیم. اگر این اتفاق به معناي واقعی روي دهد، در تولید فناوري پیشرفته و نسل هاي آتی فناوري
شاهد رجوع صنعت، تولیدکنندگان، کشاورزي و حوزه پزشکی به دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی خواهیم بود. اگر محصول ایرانی،

 
پایه گذار اقتصاد باشد، سواد ملاك اصلی خواهد بود. 

دکتر طیبی تأکید کرد: از پیشنهاد شکل گیري میز تخصصی در وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و تدوین سند راهبردي میان این
وزارتخانه و جهاد دانشگاهی در حوزه آموزش، پژوهش، کارآفرینی و تجاري سازي به شدت استقبال کرده و امیدواریم روابط دوجانبه
روز به روز ارتقاء یافته و بتوانیم در مجموعه دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاد دانشگاهی، کاري الگو در سطح کشور انجام

 
دهیم. 

 
هدف اصلی در حوزه آموزش ارتقاي کیفیت است 

در ادامه این نشست دکتر غلامعلی منتظر رئیس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري نیز با تأکیر
بر اینکه هدف ما در حوزه آموزش، ارتقاي کیفیت است، گفت: در راستاي همین هدف باید از داشته هاي خود به بهترین نحو بهره
ببریم. یکی از اتفاقاتی که امروزه مواجه با آن هستیم، کاهش تعداد دانشجویان در سالهاي اخیر است و یکی از دلایل این پدیده، پایین

 
بودن کیفیت آموزش در دانشگاه هاي ماست . 

وي افزود: یکی از اتفاقات مهمی که باید در حوزه آموزشهاي عالی جهاد دانشگاهی اتفاق بیفتد، همین تقویت سطح کیفی آموزش
دانشگاهی است. جهاد دانشگاهی به واسطه جایگاه ممتازي که در حوزه آموزش، اشتغال و مهارت آموزي دارد باید وارد این موضوع

 
بشود و این مشکل را حل کند. 

رئیس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري ادامه داد: علی رغم پتانسیل بالاي جهاد دانشگاهی و
ویژگی هاي خاصی که دارد، اختلاف نظرهاي زیادي بین جهاد دانشگاهی و وزارت علوم وجود دارد. براي مثال در بحث تعداد اعضاي
هیئت علمی تفاوت دیدگاه زیادي بین وزارت علوم و جهاد دانشگاهی وجود دارد. البته اقدامات زیادي براي تعامل بین این دو نهاد
صورت گرفته است اما در حدي نیست که به طرح کلی و جامعی براي پیشبرد همکاري ها میان این دو نهاد بینجامد. لذا پیشنهاد می
کنیم میزي تشکیل شود و در آن مسئولان جهاد و وزارت علوم با توجه به تعاملات گذشته خود تفرق فعلی موجود را برطرف کنند و

 
با توجه به پروتکل هاي مشخص شده و معین همکاري کنیم. 

دکتر منتظر تصریح کرد: پیشنهاد بنده این است که با توجه به آغاز برنامه راهبردي جدید جهاد دانشگاهی و همچنین در آستانه
شروع برنامه هفتم توسعه، این اتفاق را به عنوان یک فصل مشترك در نظر بگیریم و همکاري هاي خود را به صورت مشخص شده و

 
معین با پروتکل هاي خاص خود از سر بگیریم. 

 
جهاد دانشگاهی همه استان ها میتواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند 

درادامه دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی غیردولتی وزارت علوم نیز با اشاره به ظرفیت هاي جهاد دانشگاهی گفت: من
در استان کرمانشاه و یزد شاهد این موضوع بودم که آموزش هایی که براي دانشجویان ارائه میشد کاملا با پژوهش گره خورده بود و
همچنین این آموزش ها و پژوهش ها کاملا در جهت نیاز هاي استان و هم چنین نیاز هاي خود دانشجویان قرار داشت. جهاد

 
دانشگاهی با حفظ این روند در همه استان ها میتواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند. 

پروژه تحصیلات تکمیلی جهاد دانشگاهی باید با توجه به نیاز هاي منطقه و اقلیم و هم چنین استعداد هاي محلی انجام شود.
همچنین جهاد دانشگاهی با ظرفیت هاي آموزشی خود در مناطق مرزي، می تواند متقاضیان آموزش از کشور هاي دیگر را هم جذب

 
کند و دامنه فعالیت هاي خود را تا سطح بین المللی گسترش دهد. 



شمیرانی افزود: با توجه به اعتبار جهاد دانشگاهی و اعتمادي که به این نهاد وجود دارد، می تواند در اجراي پروژه ها و همینطور

 
پرداختن به موضوعات مشترك، همکاري هاي زیادي با وزارت علوم داشته باشد. 

 
نهادهاي بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاد دانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند 

دکتر سید سعید هاشمی رییس دانشگاه علم و فرهنگ جهاد دانشگاهی نیز در این نشست گفت: خواسته ما این است که نهادهاي
بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاد دانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند. جهاد تلاش کرده در راستاي سیاست هاي وزارت علوم
اقدامات مثبتی در حوزه هاي مختلف داشته باشد و در همین راستا معتقد به ضرورت وجود رقابت سالم بین زیرنظام هاي غیر دولتی

 
آموزش عالی هستیم. 

وي افزود: اختلاف حقوق اعضاي هیئت علمی و غیر هیئت علمی دانشگاه ها و همچنین امکاناتی که در اختیار این دانشگاه ها قرار می
گیرد، مصادیقی از شرایط و وضعیت هاي متفاوت مجموعه هاي دولتی و مؤسسات غیردولتی است. خواهش ما این است که وزارت

 
علوم به این ماجرا ورود کند و از ضررهاي علمی و اقتصادي در آینده نه چندان دور جلوگیري کند. 

 
استفاده از ظرفیت مراکز جهاد دانشگاهی در تربیت دانش آموختگان تحصیلات تکمیلی پژوهش محور 

دکتر محمد محسن غفوریان، مدیرکل امور آموزشی جهاد دانشگاهی نیز در این نشست با تشریح فعالیت هاي جهاد دانشگاهی گفت:
سند نقشه راه آموزش عالی جهاد دانشگاهی به وزارت علوم ارائه شده و تلاش می شود توسعه ي فعالیتهاي این حوزه براساس سند

 
مذکور تنظیم شود. 

وي با اشاره به وجود دو دانشگاه، 6 مؤسسه آموزش عالی غیر انتفاعی، یک دانشکده و برخورداري از 41 مرکز آموزش عالی علمی
کاربردي جهاد دانشگاهی در سراسر کشور گفت: مجموعه ي این مراکز در بالغ بر 300 هزار متر مربع فضاي آموزشی مستقر هستند و

 
قریب به 35 هزار دانشجو در حال حاضر در این مجموعه ها در حدود 440 کد رشته محل، شاغل به تحصیلند. 

مدیرکل امور آموزشی جهاد دانشگاهی در پایان سخنان خود بر استفاده از ظرفیت هاي جهاد دانشگاهی در زمینه پژوهش و فناوري،
فعالیتهاي فرهنگی، توسعه کارافرینی و اشتغال، استفاده از ظرفیت مراکز در تربیت دانش آموختگان تحصیلات تکمیلی پژوهش محور

تاکید کرد.



بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت

منبع: ایرناشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1400/03/01

تهران-ایرنا- آیین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و اختتامیه رویداد
«دریاي برکت» برگزار شد.

تهران-ایرنا- آیین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح
پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و

 
اختتامیه رویداد «دریاي برکت» برگزار شد. 

به گزارش روز شنبه بنیاد برکت، مدیرعامل این بنیاد در
این مراسم با اشاره به ظرفیت هاي مغفول مانده کشور در
حوزه پرورش آبزیان و تاکیدات رهبر معظم انقلاب بر
فعالیت در این حوزه گفت: همچنین راه اندازي این تعداد
طرح باعث تولید پنج هزار تن انواع آبزیان و چهار هزار نفر

 
اشتغال شده است. 

 
امیرحسین خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي طرح مذکور بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال است. 

وي تاکید کرد: براي سال 1400 نیز راه اندازي 2 هزار طرح پرورش آبزیان با تمرکز بر مناطقی در استان هاي لرستان، بوشهر و

 
خوزستان هدف گذاري شده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اجراي طرح هاي آبزي پروري این بنیاد در سراسر کشور تاکید کرد: باید از سواحل کشور استفاده
بهینه برد و طرح هاي پرورش ماهیان گرمابی و سردابی در قفس، استخر و پرورش میگو در راستاي استفاده از این ظرفیت و پتانسیل

 
است. 

وي با اشاره به سرانه پایین مصرف آبزیان در کشور اظهار داشت: سرانه مصرف سالانه آبزیان در ابتداي انقلاب تنها یک کیلوگرم بود

 
که در سال 99 به 13 کیلوگرم رسیده است. با این حال، همچنان تا متوسط مصرف جهانی که 22 کیلوگرم است فاصله داریم. 

مدنی با انتقاد از قیمت آبزیان در کشور خاطرنشان کرد: محصولات آبزي به یک کالاي لوکس در کشور تبدیل شده و بسیاري از

 
خانواده ها نمی توانند مصرف داشته باشند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به نقش واسطه ها و دلالان در گرانی آبزیان تاکید کرد: وظیفه حاکمیت و دولت ها است که با توجه به

 
ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود، در حوزه پرورش آبزیان کار ویژه اي انجام دهند. 

مدنی در خصوص رویداد دریاي برکت هم توضیح داد: این رویداد به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات

 
کشور و براي ارائه طرح ها و ایده هاي خلاقانه براي پرورش آبزیان از سوي بنیاد برکت برگزار شده است. 

وي ادامه داد: از 485 طرح و ایده رسیده به این رویداد، 30 طرح برگزیده شده اند که سرمایه گذاري لازم براي عملیاتی شدن آنها از

 
سوي بنیاد برکت صورت خواهد گرفت. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: طرح ها و ایده هاي ارائه شده به رویداد دریاي برکت از سراسر کشور است و نهادها و سازمان هاي

 
دیگري هم براي سرمایه گذاري بر روي طرح هاي برگزیده اعلام آمادگی کرده اند. 

مدنی با تاکید بر ادامه داشتن رویداد دریاي برکت در سال جدید اظهار امیدواري کرد که کشور شاهد شکوفایی در حوزه تولید پرورش



 
آبزیان باشد. 

گفتنی است، در این مراسم و از طریق ویدیوکنفرانس، تعدادي از طرح هاي پرورش آبزیان برکت در استان هاي لرستان، ایلام و

 
آذربایجان غربی به بهره برداري رسید. 

 
همچنین نمایشگاهی با حضور 30 طرح برتر رویداد ملی دریاي برکت برگزار شد و از پنج طرح برگزیده تقدیر به عمل آمد. 

 
برچسب ها 

 
- مزرعه پرورش ماهی 

 
- بوشهر 

 
- بنیاد برکت 

 
- خوزستان 

 
- لرستان 

- بنیاد برکت



تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1400/03/01

خبرگزاري آریا - وزیر نفت در مراسم رسمی بهره برداري از طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که باتسهیلات بانک صنعت و معدن

 
وباحضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد گفت:تولید صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی به100میلیون تن می رسد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، بیژن زنگنه با بیان اینکه در شرایط تحریم سالانه بیش از 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی از سوي
بخش غیردولتی سرمایه گذاري شده است، گفت: اگر تحریم ها را نداشتیم و می توانستیم از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري

 
خارجی استفاده کنیم، بی شک این مقدار سرمایه گذاري بیش از دو برابر می شد. 

بیژن زنگنه اظهار داشت: استفاده از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی به آن معنا نیست که به مسائل داخلی توجه نمی

 
کنیم بلکه به آن معناست که افزون بر منابع داخلی از منابع خارجی هم استفاده کنیم. 

وزیر نفت تصریح کرد: در دولت یازدهم و دوازدهم 32 طرح پتروشیمی با ظرفیت 34 میلیون تن به بهره برداري رسیده که ظرفیت
پتروشیمی کشور را از 56 میلیون تن به بیش از 90 میلیون تن رسانده به صورتی که در طول یک سال اخیر ظرفیت پتروشیمی 38

 
درصد رشد داشته است که بی سابقه ترین رشد در تاریخ صنعت پتروشیمی در طول یک سال به شمار می رود. 

زنگنه ارزش طرح هاي پتروشیمی که تاکنون به بهره برداري رسیده اند را 17 میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: مجموع سرمایه گذاري
در صنعت پتروشیمی در هشت سال گذشته بیش از 25 میلیارد دلار بوده که بخشی از آن افتتاح شده و بخشی دیگر امسال یا اوایل

 
سال آینده افتتاح می شود. 

وي به طرح پتروشیمی مسجدسلیمان اشاره کرد و افزود: بسیار خوشحالم در مسجدسلیمان طرحی با ظرفیت تولید سالانه یک

 
میلیون و 760 هزار تن اوره و آمونیاك با سرمایه گذاري 850 میلیون دلار افتتاح می شود. 

وزیر نفت گفت: ما همچنین اجازه و موافقت ایجاد یک پتروپالایش در این منطقه را متکی بر گازهاي همراه نفت داده ایم و امیدواریم

 
این طرح هم اجرا شود تا در این منطقه که محل تولد صنعت نفت ایران است، سرمایه گذاري بیشتري انجام شود. 

زنگنه ادامه داد: قرار است مجموعه اي از طرح هاي جمع آوري گازهاي همراه نفت، توسعه میدان هاي گازي، پالایشگاه گاز،
پتروشیمی و پایین دستی نیز در غرب کشور با مجموع سرمایه گذاري 2 میلیارد و 500 میلیون دلار در خردادماه آغاز شود که

 
معتقدم تحولی در غرب کشور ایجاد خواهد کرد. 

وي در پایان از همه دست اندرکاران صنعت پتروشیمی که نقش مهمی در تامین ارز کشور در این سال هاي تحریم ایفا کردند
قدردانی کرد و گفت: اگر بتوانیم آنگونه که حق مردم و صنعت پتروشیمی است، عمل کنیم خیلی سریع تر می توانیم رشد، توسعه و

 
اشتغال ایجاد کنیم. 

گفتنی است با راه اندازي پتروشیمی مسجدسلیمان با اعتبار 530 میلیون یورویی بانک صنعت و معدن، در حدود 650 هزار تن

 
آمونیاك و بیش از یک میلیون تن اوره در سال تولید و 1500 فرصت شغلی به صورت مستقیم ایجاد خواهد شد. 

<--



نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر پیدا کند / فولاد مبارکه همواره به

دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است

منبع: الفشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1400/03/01

 اولین نشست صمیمی مدیران روابط عمومی شرکت هاي
عضو اتاق بازرگانی اصفهان با حضور 40 مدیر منتخب برگزار شد و در این نشست مدیر روبط عمومی و امور بین الملل فولاد مبارکه
فولاد مبارکه بر هم افزایی موثر فولاد مبارکه با سازمانهاي دولتی و خصوصی و همچنین تشکیل شورایی از مدیران منتخب روابط

 
عمومی با تمرکز بر تولید در استان اصفهان تاکید کرد. 

به گزارش ایراسین 40 مدیر منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی استان اصفهان در نشست صمیمی گردهم آمدند تا
در هفته روابط عمومی و ارتباطات با گفتگو و تعامل سازنده اهمیت جایگاه روابط عمومی ها را در رسیدن به اهداف سازمانی بررسی
کنند. در نخستین جلسه هم اندیشی مدیران منتخب اتاق بازرگانی اصفهان، مسعود گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و
کشاورزي اصفهان به صورت برخط، هادي نباتی نژاد مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه، علی کرباسی زاده،
مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان، بهنام ابراهیمی جانشین دبیرکل اتاق بازرگانی اصفهان و احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و

 
کار اتاق بازرگانی اصفهان حضور داشتند. 

 
 



 
آشنایی و تعامل بیشتر؛ شاه کلید برگزاري نشست مدیران روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان 

مهدي شایسته فرد، مدیر حوزه ریاست و ارتباطات اتاق بازرگانی اصفهان هدف از تشکیل این نشست را آشنایی شرکت هاي مهم

 
صنعتی استان اصفهان در ارتباطی چهره به چهره دانست. 

وي افزود: برگزاري نشست هاي مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی اصفهان علاوه بر معرفی شرکت ها و آشنایی بیشتر با ظرفیت
هاي بخش خصوصی، می تواند به هم افزایی و تعامل بخش خصوصی در رسیدن به اهداف نسل سوم اتاق بازرگانی استان اصفهان

 
منتج شود. 

 
 

 
این نشست تاثیر بسزایی در اقتصاد استان و کشور خواهد داشت 

مسعود گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان که به صورت برخط در این نشست حضور داشت ضمن
تبریک هفته روابط عمومی و ارتباطات اظهار کرد: امیدوارم در ایجاد یک جامعه عالم و آگاه پیروز و موفق باشید؛ چراکه نقش
ارتباطات و روابط عمومی درون سازمانی و برون سازمانی در آگاهی رسانی به آحاد جامعه مهم است و این رسالت اثربخش و قابل

 
تاملی است. 

وي اضافه کرد: نقش روابط عمومی شرکت ها در راستاي نیل به آگاهی و دانش بشري است و در ارتباط و تعاملی دوجانبه با اتاق

 
بازرگانی استان اصفهان می توان به اهداف دوره نهم دست یافت و در رسیدن به اهداف اتاق نسل سوم کوشید. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان گفت: نقش مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی در توسعه جامعه
اقتصادي استان اصفهان و کشور موثر است و برگزاري این نشست ها منجر به ایجاد سازوکارهاي مطلوب در رسیدن به این مهم می

 
شود. 

وي افزود: نشست 40 مدیر روابط عمومی منتخب اتاق بازرگانی تاثیر بسزایی در اقتصاد استان و کشور خواهد داشت و در راستاي
تعامل بین بنگاهی و تاثیرگذاري بر ایجاد جریان هاي اقتصادي در کشور موثر است و ماحصل این نشست ها اتفاقات خوبی را براي

 
اقتصاد استان اصفهان رقم خواهد زد. 



 
 

 
«فولاد مبارکه» همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است 

در ادامه، هادي نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه، در نشست صمیمانه مدیران منتخب روابط
عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی اصفهان اظهار کرد: در ابتدا تشکر ویژه اي از رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي
اصفهان دارم که در طول این سال ها همواره حامی رسانه و ارتباطات بودند و امیدوارم این نگاه ویژه و توجه خاص رئیس اتاق بازرگانی

 
اصفهان سرلوحه مدیران سازمانها قرار بگیرد؛ چرا که رسانه ها همواره در این زمینه با خلا حمایتی مواجه بوده اند. 

نباتی نژاد به انتقال تجربیات مدیریتی خود در روابط عمومی سازمانهاي مختلف پرداخت و گفت: کمبود نیروي انسانی متخصص در
روابط عمومی سازمان هاي دولتی و همچنین مباحث مالی همواره یکی از مسائل اساسی روابط عمومی هاي سازمانها است اما تجربه

 
بنده نشان می دهد که این موانع حل شدنی است. 

وي بیان کرد: اگرچه مسائل رایج نظیر کمبود نیروي انسانی و مباحث مالی در شرکت فولاد مبارکه پررنگ نیست اما متاسفانه در چند
ماه اخیر حواشی و سیاه نمایی درباره این شرکت ایجاد شده بود که در سه ماه گذشته سعی شد با اطلاع رسانی صحیح و حرفه اي

 
این موضوع مرتفع شود. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه به حضورش در روابط عمومی این شرکت اشاره کرد و افزود: شرکت فولاد
مبارکه با بیش از 20 هزار پرسنل یکی از شاخص ترین مجموعه هاي تولیدي کشور است و در سه ماه گذشته با بهره گیري از
ابزارهاي متنوع و نوین سعی کردیم ارتباط موثري با سایر بخش ها و حلقه هاي این زنجیره صنعتی و انتقال آن به جامعه داشته

 
باشیم. 

 
نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر پیدا کند 

وي به دیدار اخیر با روابط عمومی شرکت ذوب آهن هم گریزي زد و گفت: ما در فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل سازنده و هم
افزایی موثر با سایر نهادها، سازمان ها و شرکت هاي صنعتی هستیم و از همین فرصت اعلام آمادگی می کنیم که نشست آتی در

 
شرکت فولاد مبارکه و طی بازدید از این واحد صنعتی باشد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه نگاه سنتی حاکم بر روابط عمومی را مورد نقد قرار داد و گفت: باید از مسائل
سنتی و رایج در روابط عمومی سازمان ها فاصله بگیریم و حتی در گذشته به دنبال تغییر عنوان روابط عمومی به ارتباطات بودم



 
چراکه شاید تغییرنام بتواند بر اهمیت کارکرد نوین روابط عمومی تاکید کند. 

 
 

 
باید شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی با تمرکز بر تولید تشکیل شود 

وي با اشاره به اینکه امروزه استفاده از روشهاي قدیمی دیگر پاسخگوي نیاز مخاطب هوشمند امروز نیست، افزود: تعامل سازنده با
رسانه ها، آموزش و تربیت خبرنگاران تخصصی صنعت در رسیدن به اهداف روابط عمومی سازمانهاي صنعتی موثر است. در سه ماه
گذشته رویکرد روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه تغییرات بنیادین به خود گرفته است که در جلسه آتی و پس از بازدید از این

 
مجموعه عظیم صنعتی خاطرنشان خواهم کرد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه در پایان با اشاره بر منویات مقام معظم رهبري بر موضوع «تولید» که در
شعار سال تاکید کردند، پیشنهاد داد: تشکیل شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی با تمرکز بر

 
«تولید» می تواند اتفاقات مهمی در حوزه اطلاع رسانی و تقویت تولید واحدهاي صنعتی دراستان اصفهان را فراهم کند. 

 
 

 
بهبود کیفیت زندگی سرلوحه واحد توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان 

احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی، هم در این نشست به معرفی مجموعه واحد توسعه کسب و کار که به تازگی در
اتاق بازرگانی استان اصفهان راه اندازي شده است، پرداخت وگفت: چرایی انتخاب این واحد در این است که می تواند سیستم کسب و



 
کار را متحول کند. 

وي افزود: شعار واحد توسعه کسب و کار «مدیریت چرخه کسب و کار به جاي چرخ اقتصاد» است. چرا که خلق ارزش هاي جدید و
راهبردي بر اساس نیازها و توانمندي هاي ارائه شده نظیر ارزش آفرینی، ثروت آفرینی و کارآفرینی می تواند موتور محرکه بهبود

 
کیفیت زندگی شهروندان شود. 

مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی تصریح کرد: خلق ارزش راهبرد بلندمدت، همه جانبه، متمرکز و متناسب با زمان و مکان براي

 
ذینفعان و نقش آفرینان زیست بوم اقتصادي از اهداف واحد مدیریت توسعه کسب و کار در اتاق بازرگانی استان اصفهان خواهد بود. 

وي اضافه کرد: مخاطب کلیدي این واحد، بنگاه هاي کوچک و متوسط است چراکه از چابکی، توانمندي، علاقه مندي و آمادگی

 
برخوردار هستند و می توانند در مسیر برندسازي سازمانی و توسعه ارتباطات سازمانی گام بردارند. 

شهیر مدیریت توسعه کسب و کار را با عبارت 1+9 معرفی کرد و گفت: مرکز توسعه تخصصی کسب و کار، مرکز جوانان کارآفرینی و
کسب و کارهاي نوپا، مرکز شتاب دهنده هاي صادرات، تجارت الکترونیک، تخصصی بازاریابی، مرکز آموز و توسعه سرمایه انسانی،
مرکز کارآفرینی و کسب و کار بانوان و خانواده، شوراي تعالی سازمانی، کانون مشاورین زیست بوم و خبرگزاري اقتصادي بخش هاي

 
مهم این واحد جدید در اتاق بازرگانی است. 

وي افزود: اتاق هاي بازرگانی دو نسل «لابی گري با حاکمیت» و «رونق اقتصادي کسب و کار» را پشت سر گذاشته است و امروز بر
نسل سوم که همانا «بهبود کیفیت زندگی» است؛ رسیده است و اتاق بازرگانی اصفهان هم با ایجاد مرکز توسعه تخصصی کسب و کار

 
در همین مسیر قرار گرفته است. 

 
 

 
ضرورت توسعه صنعت گردشگري دراصفهان 

علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان هم در این نشست به ضرورت توسعه صنعت گردشگري در اصفهان
پرداخت و گفت: اگرچه صنعت گردشگري در سرفصل هاي اتاق هاي بازرگانی، تعریف نشده است؛ اما با توجه به اهمیت و جایگاه

 
استان اصفهان در صنعت گردشگري و صنایع دستی این موضوع در اتاق بازرگانی استان اصفهان مورد اهمیت قرار گرفته است. 

«esfahanuntold.com» وي افزود: اتاق بازرگانی در قالب نسل دوم و سوم به موضوع گردشگري وارد شده است و با ایجاد سایت



داستان هاي ناگفته از اصفهان را روایت می کند چراکه اصفهان با القابی نظیر «پایتخت صنایع دستی دنیا» می تواند رتبه جذب

 
گردشگر خارجی را ارتقاء بخشد. 

کرباسی زاده گفت: این مجموعه قصه هاي ناگفته اصفهان در 60 ثانیه روایت می شود که از 4 سال گذشته تاکنون گردآوري شده و از

 
زبان نخبگان، هنرمندان و فرهیختگان شهر بیان می شود و در اختیار عموم مردم و گردشگران قرار می گیرد. 

 
روابط عمومی؛ مدیریت چرخه اطلاعات 

وي به نقش و جایگاه ارتباطات و روابط عمومی هم اشاره اي کرد و گفت: شاید تعریف جامع ومانع از روابط عمومی «مدیریت چرخه
اطلاعات» باشد؛ چراکه نباید در دوران پساکرونا و پساتحریم فرصت سوزي کرد و نیاز است که متناسب با شرایط روز و با تکیه بر این

 
تعریف وضعیت اقتصادي جامعه را رونق بخشید. 

مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان تاکید کرد: با «مدیریت چرخه اطلاعات» و اطلاع رسانی توام با امیدآفرینی می توان زمینه

 
رونق اقتصادي کلانشهر اصفهان را فراهم کرد که براي نیل به این هدف، جایگاه روابط عمومی حائز اهمیت می شود. 

گفتنی است در نشست صمیمانه مدیران روابط عمومی منتخب شرکت عضو اتاق بازرگانی، 40 مدیر روابط عمومی منتخب صنایع
اصفهان عضو اتاق بازرگانی استان اصفهان، ضمن معرفی سازمان مربوطه، نقطه نظرات خود را با محوریت جایگاه و اهمیت ارتباطات و
روابط عمومی و ضرورت تعامل بیشتر مدیران روابط عمومی را یادآور شدند و میزبانی شرکت فولاد مبارکه را براي برگزاري نشست

 
دوم مدیران روابط عمومی به فال نیک گرفتند. 



نقش پررنگ معدن در تمدن بشري

منبع: بیرونیتشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس خانه معدن یزد مطرح کرد: مناسبتی که به عنوان روز معدن انتخاب و نامگذاري شده است به منظور پاسداشت و
قدردانی از مجموعه رویدادها ...

 
رئیس خانه معدن یزد همزمان با گرامیداشت روز معدن مطرح کرد: 

 
نقش پررنگ معدن در تمدن بشري 

رئیس خانه معدن یزد مطرح کرد: مناسبتی که به عنوان روز معدن انتخاب و نامگذاري شده است به منظور پاسداشت و قدردانی از

 
مجموعه رویدادها و اتفاقات مثبتی است که در حوزه معدن شاهد آن هستیم. 

سعید افضلی پور در گفت و گو با بیرونیت مطرح کرد: به دلیل تلاش
هاي بیشمار در استخراج و تولیدات معدنی و تامین نیاز صنایع مادر
کشور و جلوگیري از وابستگی به خارج از کشور، هر کدام از تلاشگران و
کارکنان این بخش در حوزه اقتصاد و اشتغال در کشور نقش به سزایی را

 
ایفا می کنند. 

او با اشاره به شرایط دشوار شغل کارگران معدن بیان کرد: هم اکنون
هزاران کارگر در اعماق زمین در حال استخراج ماده معدنی هستند که

 
چرخه تولید و صنعت این کشور به حرکت درآید. 

به گفته این فعال معدنی لازم است که همه ما ایرانیان در واقع به پاس داشت این روز، قدردان این زحمات باشیم و این را فراموش

 
نکنیم که معدن در کنار کشاورزي تنها تامین کننده نیاز بشري از طبیعت است. 

رئیس خانه معدن یزد در پایان گفت بشر براي بقا و دوام خود از هزاران سال پیش تا به امروز به معدن و کشاورزي تمسک جسته و
معدن نیازهاي بشر را به صورت عمده تامین کرده و هر چه که تکنولوژي ارتقا یافته وابستگی انسان به معدن زیادتر شده که می توان

 
معدنکاري زیر دریا را براي نمونه برشمرد. 

معدن نیاز بشریت براي دستیابی به ابزار را فراهم میکند و کشاورزي نیار بشریت به غذارا تامین می کنند.



چادرملو براي 4 طرح توسعه اي مجوز گرفت

منبع: بیرونیتشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1400/03/01

دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد برداشته شد
.

 
چادرملو براي 4 طرح توسعه اي مجوز گرفت 

 
دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد برداشته شد . 

به گزارش بیرونیت به نقل از ایران اکونومیست، با صدور این مجوزها
بیش از 1800 شغل جدید در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو ایجاد

 
می گردد. 

 
این واحدهاي صنعتی شامل: 

1 - واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال با سرمایه

 
گذاري 24هزارو 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2 - واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 22 هزارو 40 میلیارد ریال و ظرفیت و اشتغال

 
400 نفر. 

3 - واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200 هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزارو 830 میلیارد ریال و اشتغال

 
300 نفر. 

 
4 - واحد تولید آجر نسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12هزارو 885 میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر . 

یادآور می شود شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث 11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را دستورکا
رخود قرارداده است .



خدمات ویژه کمیته امداد ایلام به نیازمندان به مناسبت کنگره 3 هزار شهید

استان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1400/03/01

موسی نژاد گفت:با توجه به برگزاري کنگره بزرگداشت 3 هزار شهید استان ایلام خدمات ویژه اي براي ارائه به نیازمندان و
مناطق محروم به این مناسبت طرح ریزي شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ایلام ،قنبر موسی نژاد مدیرکل کمیته امداد امام
خمینی «ره» استان ایلام در نشست شوراي مدیران این
نهاد با محوریت برگزاري کنگره سه هزار شهید استان بیان
کرد: کمیته امداد به همراه دیگر دستگاه هاي عضو این
کمیته در گرامیداشت این رویداد بزرگ فرهنگی عمده
برنامه هاي خود را با محوریت این رویداد ارائه و آن ها را

 
تقویت خواهند کرد. 

او اضافه کرد: کمیته امداد و سایر دستگاه هاي عضو کمیته به این مناسبت خدمات ویژه و برجسته خود به نیازمندان و طرح هاي
توسعه اي در مناطق محروم را، از قبیل پرداخت تسهیلات اشتغال زایی به نیازمندان، خدمات تأمین مسکن، اهداء جهیزیه، سبد هاي
معیشتی، توسعه راه هاي روستایی، مسکن محرومین و خدمات دیگر به نیازمندان و مناطق محروم را نسبت به سال گذشته افزایش

 
خواهد داد و به نوعی خدمات دستگاه هاي عضو به نیازمندان و مناطق محروم متأثر از این کنگره و اهداف آن خواهد بود. 

شایسته ذکر است کنگره بزرگداشت سه هزار شهید استان ایلام که پاییز امسال برگزار می شود داراي چند کمیته زیرمجموعه بوده که
کمیته فرهنگی، اجتماعی و محرومیت زدایی یکی از مهم ترین این کمیته ها بوده و دبیرخانه آن در اداره کل کمیته امداد استان ایلام

 
قرار دارد. 

انتهاي پیام / غ



چالش استان با نظارت بر مراکز مختلف مربوط به مواد مخدر

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1400/03/01

جمالی پور گفت: در زمینه نظارت بر مراکز مختلف مربوط به مواد مخدر با چالش جدي رو به رو هستیم و باید نظارت در این
موضوعات به دلیل اهمیت آن با جدیت تمام انجام شود.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري بسیج قزوین، شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان به ریاست هدایت االله جمالی پور
استاندار قزوین و با حضور رحمانی دبیر شورا، فرمانداران استان، فرمانده نیروي انتظامی استان و دیگر مسئولین در محل سالن جلسات
شهید امامی استانداري قزوین با هدف بررسی آخرین وضعیت راهکارهاي مقابله و پیشگیري از مخاطرات پدیده شوم مواد مخدر و

 
پیگیري مصوبات شورا برگزار شد. 

هدایت اله جمالی پور استاندار قزوین در این جلسه بیان کرد: دشمنان در زمینه تخریب سرمایه انسانی برنامه ریزي گسترده اي کرده
اند و باید تمامی اقدانات مورد نظر در زمینه آگاهی بخشی دانش آموزان و خانواده ها صورت بگیرد تا بدین وسیله مواد مخدر خانواده

 
ها را تحت تاثیر قرار ندهد. 

استاندار افزود: امروز مواد مخدر از 2 جهت مورد توجه قدرت هاي فاسد است، از یک سو باعث موفقیت هاي اقتصادي آنها و از سوي

 
دیگر منجر به اعمال قدرت بیشتري در کشور ها می شود. 

جمالی پور گفت: قدرت ها به دنبال این هستند که به صورت نرم ظرفیت انسانی کشورها را به چالش بکشند و با یک برنامه ریزي بلند

 
مدت یک کشور را از پاي در آورند. 

استاندار قزوین اضافه کرد: ایران به دلیل موقعیت جغرافیایی، ماهیت انقلاب اسلامی و حسادت کشورهاي منطقه در زمینه فرهنگی در
معرض تهدید هاي مواد مخدر است و ضرورت دارد در این مسئله با جدیت بیشتري برنامه ریزي کنیم تا بدین وسیله میزان مصرف

 
مواد مخدر را کاهش دهیم. 

وي اظهار کرد: غفلت در موضوع مواد مخدر می تواند خطرات جدي براي آحاد مردم داشته باشد و همه باید نسبت به آن حساس

 
باشند و در این زمینه اقدامات رسانه هاي و تبلیغاتی افزایش یابد. 

این مسوول گفت: در زمینه نظارت بر مراکز مختلف مربوط به مواد مخدر با چالش جدي رو به رو هستیم و باید نظارت در این

 
موضوعات به دلیل اهمیت آن با جدیت تمام انجام شود. 

جمالی پور افزود: هیچ مرکز ترك اعتیاد در قزوین نباید بدون پزشک باشد و باید موضوعات درمانی در این زمینه به بهترین شکل

 
ممکن انجام گیرد. 

جمالی پور گفت: آموزش و اشتغال بهبود یافتگان جزو ماموریت هاي مهم تمامی مدیران است و باید هرگونه تسهیلات و خدمات براي
این قشر به بهترین شکل ممکن انجام شود. 



انتهاي پیام/1010



تجارت خارجی ایران به 75 میلیارد دلار رسید

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر صنعت، معدن وتجارت با بیان اینکه مسئولیت اجتماعی شرکت ها موجب توسعه مناطق می شود، گفت: تجارت خارجی
ایران در سال گذشته علی رغم تحریم به 75 میلیارد دلار رسیده است.

به گزارش صبحانه،علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت
صبح امروز در جمع خبرنگاران کاشانی ضمن اشاره به تداوم فعالیت
شرکت سایپا - سیتروئن کاشان با وجود تحریم ها گفت: سال گذشته
بیش از 130 هزار دستگاه خودرو در سال گذشته توسط این شرکت

 
تولید شد و امسال نیز در نظر دارد تا تولید خود را افزایش دهد. 

او با بیان اینکه ضمن اشاره به برنامه اقتصاد مقاومتی وزارت صنعت،
معدن و تجارت افزود: شرکت هایی که داوطلب هستند در زمینه مسئولیت هاي اجتماعی اقدامات آموزشی انجام دهند وزارت صمت
در این زمینه برنامه ریزي لازم را صورت داده است و شرکت سایپا سیتروئن نیز در این زمینه داوطلب شده است که قرارداد آن امروز

 
به امضاء رسید. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اجراي برنامه ها در قالب مسئولیت اجتماعی به توزیع متوازن خدمات کمک می کند، ابراز
داشت: در اکثر کشورها این اقدام صورت گرفته و شرکت هاي مختلفی به ویژه در حوزه معادن و شرکت هاي بزرگ در این زمینه ورود

 
پیدا کردند. 

او با بیان اینکه نزدیک به 300 شرکت در کشور در حوزه مسئولیت اجتماعی ورود پیدا کردند، گفت: این موضوع در راستاي رشد
منطقه پیرامونی شرکت هاي داوطلب در این زمینه است در حالی که تعهد نسبت به مسئولیت اجتماعی شرکت ها موجب رشد در

 
حوزه هاي مختلف می شود. 

رزم حسینی با بیان اینکه مقرر شده است در طرح مسئولیت اجتماعی اشتغال روستایی و کسب و کارهاي کوچک با حمایت شرکت
هاي بزرگ ارتقاء پیدا کنند، تصریح کرد: تحریم هاي ظالمانه شدیدي علیه نظام مقدس جمهوري اسلامی تحمیل شد و فشارهاي

 
سنگینی را بخش تولید و به طور کلی اقتصاد تحمل کرد. 

او با بیان اینکه با وجود تمامی این شرایط، اما اقتصاد ایران موفق به 75 میلیارد دلار تجارت صادرات و واردات کشور باشد، تاکید کرد:
صنعت کشور و آهنگ توسعه اقتصاد کشور متوقف نشده است./باشگاه خبرنگاران



ارزش ذخایر معدنی ایران 500 میلیاد دلار برآورد شده است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1400/03/01

دنیاي معدن -وزیر صمت گفت: ارزش ذخایر معدنی شناسایی شده در کشورمان 500 میلیاد دلار برآورد شده است.

به گزارش دنیاي معدن، علیرضا رزم حسینی پیش از ظهر شنبه در مراسم امضا تفاهم نامه مسئولیت اجتماعی در قالب طرح
هاي اقتصادي مقاومتی شرکت فولاد امیرکبیر کاشان با اشاره به اینکه یکی از افتخارات جمهوري اسلامی ایران صنعت فولاد است،

 
اظهار داشت: ما قبل از انقلاب واردکننده فولاد بودیم ولی از حدود 20 سال پیش تاکنون شاهد رشد صنعت فولاد در کشور هستیم. 

وي با بیان اینکه هم اکنون ایران جز 10 کشور برتر جهان در صنعت فولاد است، ابراز داشت: در سال گذشته 29 میلیون تن فولاد در

 
کشور تولید شد که با توجه به صادرات بخشی از آن دو و نیم میلیارد دلار ارز عایدي کشور شده است. 

وزیر صمت با اشاره به تحریم هاي ظالمانه آمریکا و استکبار جهانی علیه مردم و نظام مقدس جمهوري اسلامی تصریح کرد: فولاد،

 
پتروشیمی و صنایع غیرنفتی در اوج تحریم ها توانستند با ارزآوري براي کشور حجم زیادي از این تحریم ها را بی اثر کنند. 

وي با اشاره به اینکه اگر این صنایع نبودند ما نمی توانستیم 38 میلیارد دلار واردات داشته باشیم، خاطرنشان کرد: صنایع ایران امسال

 
هشت درصد رشد داشته و در حال حاضر هیچ واحد تولیدي مشکلی براي تأمین مواد اولیه ندارد. 

رزم حسینی با بیان اینکه کاشان در مسیر ترانزیتی شمال جنوب و از نظر جغرافیایی سوق الجیشی است، بیان داشت: منطقه کاشان

 
فعالان زیادي در حوزه هاي مختلف صنعتی و اقتصادي دارد که نقش بسزایی در تولید و افزایش اشتغال دارند. 

وي با اشاره به اینکه در حوزه معادن نیز طرح هاي توسعه اي فراوانی داریم، افزود: در حال حاضر 500 میلیارد دلار ذخایر شناخته
شده معادن در ایران داریم.



ایجاد اشتغال براي 1800 نفر از سوي چادرملو

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1400/03/01

دنیاي معدن -دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان
یزد برداشته شد.

 
به گزارش دنیاي معدن، با صدور این مجوزها بیش از 1800 شغل جدید در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو ایجاد می گردد. 

 
این واحدهاي صنعتی شامل: 

 
1 - واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 24هزارو 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2 - واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 22 هزارو 40 میلیارد ریال و ظرفیت و اشتغال

 
400 نفر . 

3 - واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200 هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزارو 830 میلیارد ریال و اشتغال

 
300 نفر . 

 
4 - واحد تولید آجر نسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12هزارو 885 میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر. 

یادآور می شود شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را دستور کار
خود قرارداده است.



2 طرح تولیدي و صنعتی در کاشان بهره برداري شد

منبع: صنعت کارشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش صنعت کار، شرکت پایا کربن اکسیر بین الملل تولیدکننده محصول خمیر الکترود با 80 میلیارد تومان حجم
سرمایه ثابت با اشتغالزایی 40 نفر در شهرك صنعتی امیرکبیر 2 کاشان واقع شده است. طرح توسعه شرکت درین گلاب

آدونیس نیز با 30 میلیارد تومان حجم...

به گزارش صنعت کار، شرکت پایا کربن اکسیر بین الملل تولیدکننده
محصول خمیر الکترود با 80 میلیارد تومان حجم سرمایه ثابت با
اشتغالزایی 40 نفر در شهرك صنعتی امیرکبیر 2 کاشان واقع شده

 
است. 

طرح توسعه شرکت درین گلاب آدونیس نیز با 30 میلیارد تومان
حجم سرمایه ثابت براي 60 نفر در شهرك صنعتی امیر کبیر شماره

 
یک کاشان ایجاد اشتغال کرده است. 

بازدید از چند شرکت صنعتی، امضاي تفاهم نامه مسوولیت هاي اجتماعی این وزارتخانه با شرکت هاي صنعتی و تولیدي در راستاي
توانمندسازي روستاییان و ایجاد اشتغال در بخش حاشیه شهرها، اجراي طرح توسعه شرکت فرش ماشینی اطلس ریس با 400
میلیارد تومان حجم سرمایه ثابت و اشتغالزایی 250 نفر، رونمایی از محصولات شرکت تمدن فرش (پشمی و بزرگ) با حجم سرمایه
ثابت 300 میلیارد تومان و اشتغالزایی براي 150 نفر در شهرك صنعتی صباحی بیدگلی از دیگر برنامه هاي امروز وزیر صنعت، معدن

 
و تجارت است. 

نشست با صنعتگران، معدن کاران و فعالان اقتصادي در اتاق بازرگانی، بازدید از منطقه ویژه اقتصادي کاشان و شهرك صنعتی صباحی
بیدگلی بازدید، کلنگ زنی و امضاي تفاهم نامه مثلث اقتصادي مسوولیت هاي اجتماعی شرکت فولاد سپید فراب کویر آران و بیدگل

 
نیز در سفر یک روزه رزم حسینی به شهرستان هاي کاشان و آران و بیدگل پیش بینی شده است. 

شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 364 هزار نفر در فاصله حدود 200 کیلومتري شمال اصفهان و شهرستان آران و بیدگل با بیش

 
از 103 هزار نفر جمعیت در حدود 215 کیلومتري اصفهان قرار دارد. 

 
نزدیک به یک هزار و 500 واحد تولیدي و 13 شهرك، ناحیه و منطقه صنعتی در کاشان وجود دارد. 

افزون بر 800 واحد تولیدي نیز در شهرستان آران و بیدگل فعال است که بیشتر آنها در زمینه فرش ماشینی و صنایع وابسته فعالیت

 
می کنند. 

 
منبع: ایرنا 



انتهاي پیام/



تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1400/03/01

وزیر نفت در مراسم رسمی بهره برداري از طرح پتروشیمی مسجد سلیمان که باتسهیلات بانک صنعت و معدن وباحضور
ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد گفت:تولید صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی به100میلیون تن می رسد. نوشته

تولید سالانه 100 میلیون تن در صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی اولین بار در درآمد نیوز. ...

وزیر نفت در مراسم رسمی بهره برداري از طرح پتروشیمی
مسجد سلیمان که باتسهیلات بانک صنعت و معدن
وباحضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد
گفت:تولید صنعت پتروشیمی تا اوایل سال آتی

 
به100میلیون تن می رسد. 

به گزارش ایبِنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و
معدن، بیژن زنگنه با بیان اینکه در شرایط تحریم سالانه
بیش از 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی از سوي بخش

غیردولتی سرمایه گذاري شده است، گفت: اگر تحریم ها را نداشتیم و می توانستیم از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی

 
استفاده کنیم، بی شک این مقدار سرمایه گذاري بیش از دو برابر می شد. 

بیژن زنگنه اظهار داشت: استفاده از فاینانس، منابع مالی و سرمایه گذاري خارجی به آن معنا نیست که به مسائل داخلی توجه نمی

 
کنیم بلکه به آن معناست که افزون بر منابع داخلی از منابع خارجی هم استفاده کنیم. 

وزیر نفت تصریح کرد: در دولت یازدهم و دوازدهم 32 طرح پتروشیمی با ظرفیت 34 میلیون تن به بهره برداري رسیده که ظرفیت
پتروشیمی کشور را از 56 میلیون تن به بیش از 90 میلیون تن رسانده به صورتی که در طول یک سال اخیر ظرفیت پتروشیمی 38

 
درصد رشد داشته است که بی سابقه ترین رشد در تاریخ صنعت پتروشیمی در طول یک سال به شمار می رود. 

زنگنه ارزش طرح هاي پتروشیمی که تاکنون به بهره برداري رسیده اند را 17 میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: مجموع سرمایه گذاري
در صنعت پتروشیمی در هشت سال گذشته بیش از 25 میلیارد دلار بوده که بخشی از آن افتتاح شده و بخشی دیگر امسال یا اوایل

 
سال آینده افتتاح می شود. 

وي به طرح پتروشیمی مسجدسلیمان اشاره کرد و افزود: بسیار خوشحالم در مسجدسلیمان طرحی با ظرفیت تولید سالانه یک

 
میلیون و 760 هزار تن اوره و آمونیاك با سرمایه گذاري 850 میلیون دلار افتتاح می شود. 

وزیر نفت گفت: ما همچنین اجازه و موافقت ایجاد یک پتروپالایش در این منطقه را متکی بر گازهاي همراه نفت داده ایم و امیدواریم

 
این طرح هم اجرا شود تا در این منطقه که محل تولد صنعت نفت ایران است، سرمایه گذاري بیشتري انجام شود. 



زنگنه ادامه داد: قرار است مجموعه اي از طرح هاي جمع آوري گازهاي همراه نفت، توسعه میدان هاي گازي، پالایشگاه گاز،
پتروشیمی و پایین دستی نیز در غرب کشور با مجموع سرمایه گذاري 2 میلیارد و 500 میلیون دلار در خردادماه آغاز شود که

 
معتقدم تحولی در غرب کشور ایجاد خواهد کرد. 

وي در پایان از همه دست اندرکاران صنعت پتروشیمی که نقش مهمی در تامین ارز کشور در این سال هاي تحریم ایفا کردند
قدردانی کرد و گفت: اگر بتوانیم آنگونه که حق مردم و صنعت پتروشیمی است، عمل کنیم خیلی سریع تر می توانیم رشد، توسعه و

 
اشتغال ایجاد کنیم. 

گفتنی است با راه اندازي پتروشیمی مسجدسلیمان با اعتبار 530 میلیون یورویی بانک صنعت و معدن، در حدود 650 هزار تن
آمونیاك و بیش از یک میلیون تن اوره در سال تولید و 1500 فرصت شغلی به صورت مستقیم ایجاد خواهد شد.



شناسایی 3 هزار و 500 کارآفرین برتر در مازندران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1400/03/01

مراسم اختتامیه سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر با معرفی 8 کارآفرین برتر سال 99 در استانداري مازندران برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز مازندران،
استاندار مازندران در این مراسم بر تلاش براي رفع موانع

 
تولید با توجه به شعار سال تاکید کرد. 

احمد حسین زادگان افزود: رونق اقتصادي مازندران با رونق
تولید میسر شده و با توجه به ظرفیت بالقوه استان در
بخش هاي صنعت، کشاورزي و خدمات، همیشه پایلوت

 
ارتقا خواهد بود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران هم گفت: ترویج فرهنگ کارآفرینی میان دانش آموختگان دانشگاهی، شناسایی افراد
نوآور و خلاق، معرفی الگو هاي برتر کار آفرینی به جامعه، ایجاد رقابت در فضا هاي کسب و کار، حمایت معنوي از کارآفرینان براي

 
ایجاد کسب و کار جدید و همچنین ارائه تسهیلات رفاهی براي این افراد را از اهداف این جشنواره برشمرد. 

کامران اصغري، از جمله معیار هاي معرفی کارآفرین برتر را تشخیص فرصت ها، پذیرش مخاطره براي ایجاد ارزش اقتصادي و
اجتماعی جدید در شرکت و بنگاه اعلام کرد و افزود: از سال 1385 و آغاز جشنواره جشنواره کارآفرینان برتر تاکنون، 3 هزار و 500

 
کارآفرین برتر در مازندران شناسایی و از این تعداد 140 نفر به عنوان کارآفرین برتر ملی انتخاب و معرفی شدند. 

 
بیشتر بخوانید: کارگر دیروز، کارآفرین نمونه امروز 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران، از کارآفرینان با نام "موتور جهش توسعه" نام برد که با درك صحیح از چالش و حل
موانع توسعه هر منطقه را عملیاتی می کنند. همچنین 16 مرکز مشاوره کارآفرینی با هدف شبکه سازي و هدایت صاحبان سرمایه و
ارزیابی همه جانبه طرح هاي نو آورانه در شهرستان هاي استان تاکنون راه اندازي شده و تا پایان شهریور امسال 5 مرکز مشاوره

 
کارآفرینی دیگر نیز آغاز به کار خواهند کرد. 

اصغري، به صدور مجوز 3 مرکز شتابدهی و فضاي کاري مشترك در شهرستان ساري، قائم شهر و سیمرغ براي توانمند سازي، تامین
مالی و ارائه خدمات مربیگري کسب و کار هاي نوپا اشاره کرد و گفت: 2 باشگاه کارآفرینان نوجوانان هم با هدف تربیت نسلی
نواندیش، خلاق و نوآور و نیز توسعه و اعتلاي فرهنگ کارآفرینی با همکاري اداره کل آموزش مازندران در شهرستان هاي تنکابن و

 
قائم شهر راه اندازي خواهد شد. 



در پایان مراسم اختتامیه سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر مازندران، مدیران عامل شرکت هاي صنایع فرش و موکت بابل، ماشین
سازي شمال، ماشین گستر جویبار، صنعت تکامل غذا، فراگردش گستر، ترز رایان افزار، یزدان مطهر قائم وسطی و شرکت تعاونی
حضرت ابوالفضل ساري به عنوان کارآفرینان برتر سال 99 مازندران در بخش هاي صنعتی، خدماتی، کشاورزي و صنایع تبدیلی معرفی

و با اهدا لوح تقدیر و جوایز از آن ها تجلیل به عمل آمد.



دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی برآمایش سرزمینی در

واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس شود

منبع: خانه ملتشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1400/03/01

نماینده مردم آستارا در مجلس گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري مبتنی
برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس می شود.

غلامرضا مرحباء ، نماینده مردم آستارا و عضو مجمع نمایندگان استان گیلان در مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار
خبرگزاري خانه ملت، با اشاره به آئین افتتاح دفتر تقریب مذاهب اسلامی در دانشگاه آزاد اسلامی واحد آستارا گفت: این مراسم با

 
حضور دکتر طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد کشور و سایر مسئولین استانی و شهرستانی برگزار شد. 

این نماینده مجلس در دوره یازدهم ادامه داد: همچنین با پیگیري هاي بعمل آمده مقرر شد دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات

 
بندري مبتنی برآمایش سرزمینی در واحد دانشگاه آزاد آستارا تاسیس شود. 

وي افزود: لازم است به شهرستان آستارا توجه ویژه اي صورت گیرد و در خصوص دانشکده مهارت و کارآفرینی و خدمات بندري نیز

 
پیگیري هاي لازم از طریق دکتر طهرانچی صورت گرفت و مقرر شده که اقدامات لازم در این خصوص انجام شود./ 

پایان پیام



ریزش دو میلیون شغل در دوران کرونا

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1400/03/01

معاون اشتغال وزیر کار از ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا خبر داد و گفت: با پرداخت تسهیلات حمایتی بیش از
یک میلیون نفر به چرخه کار برگشتند.

اقتصادگردان- پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا یکی از سیاستهاي وزارت کار در راستاي
حفظ اشتغال بنگاهها و صیانت از نیروهاي کار بود که بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا
را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند توانستند در سامانه کارا ثبت نام کنند و براي گرفتن

 
وام به بانکها معرفی شوند. 

فارغ از رسته هاي شغلی، وزارت کار یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا را هم شناسایی و با ارسال پیامک، آنها را مشمول

 
دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرد. 

اما صرفنظر از سیاست حمایت از بنگاهها و حفظ اشتغال نیروهاي کار، تداوم شیوع کرونا در کشور آسیبهاي جدي به حوزه اشتغال

 
وارد کرد و موجب رکود در بخشهاي اقتصادي شد به نحوي که بخش قابل توجهی از کسب و کارها از بازار کار خارج شدند. 

آنطور که عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار می گوید در دوران کرونا حدود دو میلیون شغل ریزش کرد

 
که با پرداخت تسهیلات کمک شد نزدیک به یک میلیون و 100 هزار شغل بازگشت مجدد به کار داشته باشند. 

وي درباره پرداخت مقرري بیمه بیکاري در ایام کرونا می گوید: حدود 730 هزار نفر به طور اختصاصی مشمول دریافت بیمه بیکاري
شدند که 250 هزار نفر از آنها همچنان بیمه بیکاري دریافت می کنند لذا از این جهت نیازمند منابع جدید هستیم و امیدواریم براي

 
سال 1400 حمایتها از حوزه بازار کار و کسب و کارهاي آسیب دیده تداوم داشته باشد. 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مواجهه با کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تداوم فعالیت کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا،

 
در 14 رسته اصلی و 858 زیر رسته اعتباري در حدود 20 هزار میلیارد تومان در اختیار کسب و کارهاي آسیب دیده قرار داده است. 

در مرحله نخست 14 هزار میلیارد تومان با رویکرد اشتغال محوري و در مرحله دوم 8000 میلیارد تومان با رویکرد بنگاه محوري و با
تمرکز بر آسیب دیدگی بخشهاي خدماتی در حال پرداخت است که 2000 میلیارد تومان آن در اختیار بخشهاي گردشگري و صنایع
دستی، 1700 میلیارد تومان در حوزه فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان در حوزه ورزش به صورت تخصصی و از طریق دستگاههاي

 
مربوطه به واحدهاي کسب و کار اختصاص یافته است. 

برابر آمارها در شوك نخست کرونا دستکم یک میلیون و 600 هزار شغل دچار آسیب شدند و یک میلیون و 300 هزار شغل در معرض
تهدید قرار گرفتند که در پی آن و بر اساس اعلام وزارت کار به تدریج با ریزش حدود دو میلیون نفر در حوزه اشتغال مواجه شدیم.



همفکري مدیران شهري اصفهان و مسئولان سیستان و بلوچستان براي تقویت

زیرساخت هاي بنت

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1400/03/01

در ادامه سفر مدیران شهري اصفهان به استان سیستان و بلوچستان، راهکارها و تجارب مختلف با هدف تقویت زیرساخت
هاي توسعه اي در شهر بنت مورد گفت و گو و تبادل نظر قرار گرفت.

به گزارش سعید عرفان منش خبرنگار جوان انلاین از اصفهان، در سال 1398 که مردم سیستان و بلوچستان گرفتار سیل شدند

 
مدیریت شهري اصفهان با شعار «بنی آدم اعضاي یک پیکرند» با توان و تجهیزات خود به کمک مردم این استان شتافت. 

به دنبال حضور نمایندگان شهرداري اصفهان در سیستان و بلوچستان و مشاهده وضعیت بخش بنت، یک پیمان هم پیوندي میان
اصفهان و بنت منعقد شد. همچنین شهردار اصفهان با نوشتن نامه اي به مجمع کلانشهرهاي کشور خواستار مشارکت دیگر کلانشهرها
در پیمان هم پیوندي با بنت شد تا این شهرستان و استان، پس از سیل فراموش نشود و با کمک کلانشهرها، زیرساخت هاي

 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي این شهر و در نتیجه تاب آوري این استان افزایش یابد. 

 
اقدامات زیربنایی شهرداري اصفهان در شهر بنت 

یعقوب درزاده، شهردار بنت در جلسه مشترك مدیران شهري اصفهان و بنت که در محل شهرداري زاهدان برگزار شد، با بیان اینکه از
شهردار اصفهان درخواست می کنیم، متخصصان شهرسازي این شهر را براي مشاوره در خصوص ایجاد المان و مبلمان شهري در بنت،
به این شهر دعوت کند، اظهار کرد: همچنین شهرداري در حوزه ماشین آلات عقب ماندگی زیادي دارد و افزایش هزینه ها و ثابت
ماندن درآمدها، مشکلات جدي براي شهرداري این شهر به وجود آورده است، از همین رو، قرار است ماشین آلات براي تعمیر به

 
اصفهان فرستاده شود تا بزرگترین دغدغه شهرداري به زودي پاسخ داده شود. 

وي با اشاره به ویژگی هاي شهر بنت ادامه داد: این شهر 6.5 هزار نفر جمعیت، 306 هکتار مساحت و قدمتی قابل تخمین تا قبل از

 
اسلام دارد که از 20 سال پیش داراي شهرداري شده است. 

شهردار بنت افزود: اغلب مردم این شهر از اقشار ضعیف بوده، بنابراین شهرداري درآمد پایداري ندارد و متکی به منابع مالی دولتی

 
است. 

وي تصریح کرد: بنت یکی از کانون هاي اصلی سیل سال 98 سیستان بلوچستان بود که اصفهانی ها کمک رسانی نوع دوستانه اي در

 
این زمینه داشته و اقدامات زیربنایی مانند طرح راه اندازي بیمارستان 32 تخت خوابی را در این شهر پیشنهاد دادند. 

در ادامه این جلسه، احمد فولادزهی، رئیس شوراي شهر بنت با بیان اینکه با افزایش تعامل میان اصفهان و بنت محبت و دوستی میان
مردم هر دو شهر ماندگار خواهد ماند، گفت: امیدواریم طرح هم پیوندي پس از این نیز تداوم داشته و به صورت مکتوب درآید تا

 
ارتباط شهر بنت با کلانشهر اصفهان همچنان ادامه یابد. 



 
کمک شهرداري اصفهان به سیستان و بلوچستان در ذهن همه ماندگار است 

عبدالقادر پربار، شهردار زاهدان نیز با بیان اینکه شهردار اصفهان اوایل سال گذشته در مجمع کلانشهرها پیشنهاد داد که هر کدام یک
از این شهرها، به عنوان معین شهرهاي آسیب دیده از سیل سیستان و بلوچستان، جبران خسارات را بر عهده بگیرند، اظهار کرد:

 
امیدواریم پیشنهاد شهردار اصفهان در رابطه با این موضوع به علت تعویق جلسات ناشی از شیوع کرونا فراموش نشود. 

وي ادامه داد: آغاز تعامل جدي میان شهرداري اصفهان و سیستان و بلوچستان از وقوع سیل سال 98 آغاز شد و شهرداري اصفهان

 
ارسال کمک هاي خود به شهر بنت را آغاز کرد. کمک شهرداري اصفهان به سیستان و بلوچستان در ذهن همه ماندگار است. 

شهردار اصفهان تصریح کرد: ممیزي املاك منطقه یک شهرداري آماده شده که امور شهرسازي زاهدان را متحول خواهد کرد؛ تا پایان

 
سال دو منطقه و تا نیمه اول سال 1401 ممیزي املاك دو منطقه دیگر شهرداري نیز انجام می شود. 

وي با اشاره به اینکه ایجاد خزانه داري در شهرداري زاهدان به عنوان یک اندوخته خوب درون سازمانی یکی از این اقدامات است که
تأثیرات مثبتی در رابطه با حوزه برنامه و بودجه شهرداري زاهدان بر جاي گذاشت، افزود: ممیزي املاك شهرداري زاهدان نیز با

 
همکاري سازمان فاوا شهرداري اصفهان از سال 97 آغاز شد و اسناد آن تهیه و مشاور نیز براي آن گرفته شد. 

 
خوشحالی مردم بنت از دیدار با مدیران شهري اصفهان و خیران 

همچنین در این جلسه، احسان رئیسی، بخشدار بنت اظهار کرد: اگر کمک ها در چارچوب مدیریتی محدود می شد قطعا این ثمرات

 
براي بنت به دست نمی آمد. 

 
وي بیان کرد: این دستاوردها در نتیجه ایجاد فصل جدید و ابتکاري نو در حوزه کاري مدیریت شهرها است. 

بخشدار بنت تصریح کرد: تا شب گذشته مردم بنت منتظر بودند تا با مدیران شهري و بانیان خیر براي توسعه شهر خود دیدار داشته

 
باشند. 

رئیسی اظهار کرد: در نتیجه طرح هم پیوندي، تحولات خوبی شکل گرفته و شهر بنت در کانون توجه ها آمده است که امیدواریم

 
اقدامات پس از طرح هم پیوندي موجب حل مشکلات حوضه آبی منطقه بنت هم شود. 

 
راه اندازي بیمارستان بنت زمینه ارتقاي راه هاي ارتباطی را فراهم می کند 

قدرت اله نوروزي با اشاره به اینکه مسئولان شهر بنت باید مباحث جلسات امروز را به طور جدي پیگیري کنند و انجمن خیرین را
توانمند کرده و شرایط را فراهم کنند که انجمن از تمام توان خود براي ارائه خدمات استفاده کند، اظهار کرد: در این رابطه جلساتی با

 
استاندار و فرمانده سپاه استان برگزار شد که حرکت آنها هم در راستاي تامین نیازهاي مردم است. 

وي ادامه داد: حمایت هاي جمع خیراندیشی را که از اصفهان و فاصله زیاد در قالب یک انجمن پا به عرصه خدمت رسانی مردم
سیستان و بلوچستان گذاشته اند می توان در قالب یک مدل تعریف کرد که براي تمام علاقه مندان به فعالیت هاي خیرخواهانه الگو

 
باشد. 



شهردار اصفهان با اشاره به راه اندازي بیمارستان بنت گفت: اگر این بیمارستان راه اندازي شود منشا خیرات زیادي براي شهر خواهد

 
بود، زیرا رفت و آمدها بیشتر خواهد شد که لازمه آن ارتقاي راه هاي ارتباطی به بنت است. 

وي با بیان اینکه با راه اندازي بیمارستان بنت، تاسیسات توسعه می یابد و کسب و کارها و کارآفرینی رونق پیدا می کند، گفت:
مواردي که باید دستگاه هاي خدماتی در جابه جایی تاسیسات مربوط به زمین احداث بیمارستان شهر بنت انجام دهند هرچه سریع

 
تر پیگیري و اجرایی شود. 

نوروزي با بیان اینکه اقدامات مدیریت شهري اصفهان زمینه ساز تعامل در شهر بنت خواهد بود، گفت: اقدامات خیران می تواند طرح

 
هاي موثر را برنامه ریزي کند. 

 
تبادل فرهنگی میان دو شهر اصفهان و بنت در اولویت باشد 

علیرضا نصر اصفهانی نیز در این نشست، با اشاره به اینکه مردم تفاوتی میان دولت و شهرداري قائل نیستند و همه را در یک کفه می
بینند، اظهار کرد: ورود به 9 منطقه حاشیه نشین که روز گذشته از آن بازدید کردیم نقطه مثبت کارنامه شهرداري زاهدان است و

 
خوشحالیم که مدیریت شهري پس از سال ها به آن ورود کرده و یقین بدانید که این اقدام به یادگار از دوره پنجم خواهد ماند. 

وي ادامه داد: براي پیشبرد اهداف شهرهاي کشور به طور جدي نیاز به تبادل تجربیات میان تمام شهرداري ها بوده و مجاز نیستیم که

 
تجارب دیگران را دوباره خود تجربه کنیم. 

رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: در جریان سفر به این شهر تلخی ها و شیرینی هاي زیادي را از نزدیک دیدیم؛ زاهدان
شهري سرزنده است و این سرزندگی منجر به نشاط و شادابی مردم می شود، هر دو شهر اصفهان و زاهدان را سرزنده می دانم که این

 
امر منجر به رضایت مردم می شود. 

وي با بیان اینکه شهرداري ها در هر شهر یکی از بزرگترین سرمایه داران هستند، اما اعتماد مردم بزرگترین سرمایه اي است که نباید
از دست برود لذا به همه مدیران توصیه می کنم آن را مورد توجه قرار دهند، گفت: باید در انتخاب مدیران وسواس داشت، اما در

 
استمرار آن چندان دلواپس نباشید زیرا سم مهلک براي مدیریت شهري این است که با شک و تردید به مدیران نگاه کند. 

نصر اصفهانی با اشاره به اینکه اگر بخواهیم دست به عصا پیش برویم، باید در اتاق خود بنشینیم و دست روي دست بگذاریم،کاري از
پیش نمی رود افزود: باید پروژه هاي شهر را با جسارت به پیش برد و به پروژه هایی ورود کرد که بنیان آن براي آیندگان نتیجه بخش

 
باشد تا مدیریت شهري جریان داشته باشد. 

 
وي بیان کرد: با ارتقاي سطح رفاه کارکنان در شهرداري ها دلگرمی و پاکدستی هم محقق می شود. 

رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه مطالباتی که در جلسات امروز با استاندار و فرمانده سپاه سیستان و بلوچستان مطرح
شد، در قالب یک صورتجلسه تنظیم شده است، اظهار کرد: در جلسات داخلی شوراي شهر اصفهان هرکدام از مطالبات که عملیاتی بود

 
را محقق می کنیم. 



وي ادامه داد: اکنون فرصتی است که زیرساخت هاي شهر بنت به سرعت تکمیل شود که بخش عمده آن به تلاش و کوشش مدیران

 
شهر بنت باز می گردد تا کارهایی که باید براي ایجاد زیرساخت ها ایجاد شود را دنبال کنند. 

نصر اصفهانی با اشاره به اینکه امکان حضور در شهر بنت را نداشتیم، گفت: این موضوع موجب شد تا بتوانیم با استاندار و فرمانده سپاه
دیدار کنیم که یکی از مزیت هاي سفر به سیستان و بلوچستان است زیرا این دیدار در ذهن مسئولان ماندگار و دلواپسی ها از سوي

 
اصفهان به نماینده عالی دولت منتقل شد. 

وي با بیان اینکه لازم است آنچه قول داده شد عملیاتی شده و دچار شعار و گفتن و برخاستن بدون نتیجه نشود به نحوي که اگر 10
سال دیگر به گذشته رجوع کنیم، ابراز خوشحالی کرده و از دستاورد آن روز که نتیجه تلاش امروز است، به خود ببالیم، افزود: بر

 
همین اساس فارغ از احداث بیمارستان باید تبادل فرهنگی میان دو شهر اصفهان و بنت نیز در اولویت باشد. 

رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان اظهار کرد: برنامه اي که توسط هنرمندان بلوچ در اصفهان برگزار شد علی رغم محدودیت هاي
ناشی از شیوع کرونا، جذابیت بسیار زیادي داشت؛ اگر این اتفاق در فضایی بزرگ تر و با جمعیتی بیشتر اجرا شود قطعا تاثیر بیشتري

 
خواهد داشت. 

وي بیان کرد: در این زمینه پیشنهاد می شود شب فرهنگی اصفهان در شهر بنت برگزار شود به طوریکه هنرمندان اصفهان چند روز را
مهمان استان سیستان و بلوچستان باشند و در گوشه و کنار این استان به اجراي برنامه بپردازند.



رونق کسب کارهاي نوپا و کارآفرینی در منطقه 15

منبع: شهرشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1400/03/01

شهرداري منطقه 15 با اتخاذ تمهیدات لازم و حمایت هاي همه جانبه با وجود همه گیري کرونا بستر رونق کسب کارهاي نوپا
و کارآفرینان را در جنوب شرق تهران رونق بخشید.

شهرداري منطقه 15 با اتخاذ تمهیدات لازم و حمایت هاي
همه جانبه با وجود همه گیري کرونا بستر رونق کسب
کارهاي نوپا و کارآفرینان را در جنوب شرق تهران رونق

 
بخشید. 

به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه
15، وحیدرضا انارکی محمدي شهردار منطقه با اعلام این
خبر گفت: وظیفه ذاتی و مسئولیت اجتماعی ما ایجاب می

کند که هر چه در توان داریم براي تقویت توان اقتصادي، حمایت و رونق کسب کارهاي نوپا و کارآفرینان با استفاده از ظرفیت منطقه

 
به کار بندیم. 

او به دوره هاي آموزشی نوآوري و کارآفرینی در دوران همه گیري کرونا اشاره کرد و گفت: در این راستا 5 جلسه در فضاي مجازي
براي 50 کارآفرین و عضو کسب و کار خرد و نیز 2 جلسه براي مدیران محلات با هدف آشنایی با اصول نوآوري و کارآفرینی، ترویج

 
خلاقیت، ایده پردازي، نوآوري و کارآفرینی و جذب مشارکت طی این مدت برگزار شد. 

محمدي در ادامه افزود: با توجه به ضرورت حمایت از کسب و کارهاي کوچک، محلی و خانگی و با همکاري اداره املاك، 17 مکان از

 
فضاهاي منطقه با هدف ایجاد اشتغال پایدار در اختیار صاحبان کسب و کار قرار گرفته است. 

شهردار منطقه افزود: فعالیت 24 واحد کارافرینی در محلات، همکاري با سازمان نوسازي به منظور تحلیل ساختار اجتماعی و اقتصادي
حاکم بر بازار لوستر فروش هاي محله هاشم آباد و نهادینه سازي در راستاي توانمندسازي اجتماعی و اقتصادي ساکنین این محله و
برگزاري دوره هاي آموزشی کارآفرینی در دو مرکز محله خاتون و شیرین دخت براي جوانان محل از دیگر اقدامات در رونق و حمایت

 
از کارآفرینان منطقه طی این مدت بوده است. 

او به چند کسب کار موفق در منطقه اشاره کرد و گفت: تولیدي چادر یک بار مصرف با روشی خلاقانه، تولیدي پوشاك مردانه، تولیدي
پوشاك از نوع کشتباف، تولیدي سیستم هاي هوشمند الکترونیکی روشنایی و دکوراسیون، تولیدي فرش و تابلو فرش دستباف و

 
پرورش زالو از جمله این کسب و کارهاست. 

شهردار منطقه در پایان ابراز امیدواري کرد که با تداوم اقدامات در حوزه کارآفرینی و کسب و کارهاي خرد بتوانیم محیط کسب و کار
را بهبود ببخشیم.



لزوم توجه وزارت علوم به مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1400/03/01

خبرگزاري آریا- رییس جهاد دانشگاهی گفت: توجه به
مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی، باید بیش از پیش
مورد عنایت وزارت علوم قرار گیرد و این وزارتخانه نباید به

 
وزارت علوم دانشگاه هاي دولتی تبدیل شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی
جهاددانشگاهی، نهمین نشست هم اندیشی و هماهنگی
آموزش عالی جهاددانشگاهی، با حضور آقاي دکتر
حمیدرضا طیبی رییس جهاددانشگاهی و رییس امناي
دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی این نهاد، آقاي دکتر

غلامعلی منتظر رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت آموزش عالی، خانم دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی

 
غیردولتی وزارت علوم تحقیقات و فناوري و جمعی از مدیران حوزه آموزشی جهاددانشگاهی امروز شنبه یکم خرداد برگزار شد. 

آقاي دکتر طیبی با اشاره به اینکه جهاددانشگاهی در حوزه آموزش عالی از بهترین اساتید استفاده می کند اظهار کرد: خواسته هاي ما
در سند آموزش عالی که به تصویب وزارت علوم رسیده بیان شده و ما خواستار این هستیم که آنچه براي جهاددانشگاهی در این سند

 
آمده موردتوجه قرار بگیرد. 

وي افزود: این موضوع که وزارت علوم تأکید دارد باید کیفیت آموزشی و کیفیت اساتید در حوزه آموزش عالی موردتوجه باشد قرار
بگیرد، همواره براي ما موردتوجه است و از آن استقبال می کنیم، اما اینکه اساتید در مراکز آموزش عالی جهاددانشگاهی باید تمام
وقت باشند مشکلاتی را براي ما ایجاد می کند؛ ما تلاش می کنیم علاوه بر استفاده از ظرفیت محققان و اساتید جهاددانشگاهی از

 
ظرفیت هاي بیرونی نیز براي جبران کمبود ها و براي رسیدن به استاندارد هاي آموزش عالی استفاده کنیم. 

آقاي دکتر طیبی با اشاره به ظرفیت هاي خوب جهاددانشگاهی در حوزه آموزش هاي مجازي و همچنین محققان پژوهشکده ها و
مراکز پژوهشی گفت: جهاددانشگاهی هم از ظرفیت آموزش عالی و اساتید و دانشجویان دکتري و هم از ظرفیت محققان
جهاددانشگاهی در مراکز مختلف علمی و پژوهشی و همه کسانی که در اجراي طرح هاي فناورانه این نهاد مشارکت می کنند،
درزمینه توسعه آموزش عالی کشور استفاده می کند. همچنین ما تلاش می کنیم از ظرفیت دوره هاي تحصیلات تکمیلی در توسعه

 
نسل هاي مختلف فناوري استفاده کنیم. 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از طرح ها و پروژه هاي جهاددانشگاهی پروژه هاي حرفه اي مرتبط با صنایع کشور هستند، گفت: ما در

 
جهاددانشگاهی براي توسعه این نوع فعالیت ها ساختار هایی را ایجاد کردیم و انتظار داریم این ساختار ها در کشور توسعه پیدا کند. 

رییس جهاددانشگاهی بر نظارت معاونت آموزشی بر عملکرد آموزش عالی جهاددانشگاهی تأکید کرد و افزود: نظارت مستمر ستاد
معاونت آموزشی بر توسعه و عملکرد آموزش عالی جهاددانشگاهی مهم است و بر این موضوع تأکیدداریم و در این زمینه بر تشکیل

 
منظم جلسات هیات امناء و کمیسیون هاي هاي دائمی همواره تأکیدداریم. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی به موضوع انتخابات نیز اشاره کرد و گفت: تأکید ما این است که قواعد و مقررات مربوط به انتخابات

 
از سوي همه به ویژه دانشجویان و اساتید موردتوجه قرار بگیرد و دانشگاه ها تبدیل به ستاد انتخاباتی کاندیدا ها نشود. 



رییس جهاددانشگاهی بر توسعه دوره هاي پژوهش محور تأکید کرد و گفت: جهاددانشگاهی یکی از بهترین بستر ها و ساختار ها براي
توسعه دوره هاي پژوهش محور دکتري است؛ چراکه این نهاد داراي طرح ها و پروژه هاي فناورانه ملی است، اما متأسفانه این فرآیند
چندي است که از سوي وزارت علوم متوقف شده و ما امیدواریم در این زمینه بیش از هرزمانی به جهاددانشگاهی توجه کند تا بتوانیم

 
براي برنامه هاي توسعه کشور، توسعه فناوري و توسعه علوم و فناوري نوپدید، نیروي انسانی آموزش دیده و توانمند تربیت کنیم. 

رییس جهاددانشگاهی بابیان اینکه هدف اصلی فعالیت هاي دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاددانشگاهی، فعالیت هاي باکیفیت
متناسب با نیاز هاي کشور است گفت: نیازمند اقتصادِ دانش بنیان متکی بر توان ملی هستیم و این امر زمانی محقق می شود که
بتوانیم نیروي انسانی توسعه یافته پرورش دهیم. اگر این اتفاق به معناي واقعی روي دهد، در تولید فناوري پیشرفته و نسل هاي آتی
فناوري شاهد رجوع صنعت، تولیدکنندگان، کشاورزي و حوزه پزشکی به دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی خواهیم بود. اگر محصول

 
ایرانی، پایه گذار اقتصاد باشد، سواد ملاك اصلی خواهد بود. 

دکتر طیبی تأکید کرد: از پیشنهاد شکل گیري میز تخصصی در وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و تدوین سند راهبردي میان این
وزارتخانه و جهاددانشگاهی در حوزه آموزش، پژوهش، کارآفرینی و تجاري سازي به شدت استقبال کرده و امیدواریم روابط دوجانبه
روزبه روز ارتقاءیافته و بتوانیم در مجموعه دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاددانشگاهی، کاري الگو در سطح کشور انجام دهیم.

 
هدف اصلی در حوزه آموزش ارتقاي کیفیت است 

در ادامه این نشست دکتر غلامعلی منتظر رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري نیز با تأکید
بر اینکه هدف ما در حوزه آموزش، ارتقاي کیفیت است، گفت: در راستاي همین هدف باید از داشته هاي خود به بهترین نحو بهره
ببریم. یکی از اتفاقاتی که امروزه مواجه با آن هستیم، کاهش تعداد دانشجویان در سال هاي اخیر است و یکی از دلایل این پدیده،

 
پایین بودن کیفیت آموزش در دانشگاه هاي ماست. 

وي افزود: یکی از اتفاقات مهمی که باید در حوزه آموزش هاي عالی جهاددانشگاهی اتفاق بیفتد، همین تقویت سطح کیفی آموزش
دانشگاهی است. جهاددانشگاهی به واسطه جایگاه ممتازي که در حوزه آموزش، اشتغال و مهارت آموزي دارد باید وارد این موضوع

 
بشود و این مشکل را حل کند. 

رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري ادامه داد: علی رغم پتانسیل بالاي جهاددانشگاهی و
ویژگی هاي خاصی که دارد، اختلاف نظر هاي زیادي بین جهاددانشگاهی و وزارت علوم وجود دارد. براي مثال در بحث تعداد اعضاي

 
هیئت علمی تفاوت دیدگاه زیادي بین وزارت علوم و جهاددانشگاهی وجود دارد. 

البته اقدامات زیادي براي تعامل بین این دو نهاد صورت گرفته است، اما در حدي نیست که به طرح کلی و جامعی براي پیشبرد
همکاري ها میان این دو نهاد بینجامد؛ لذا پیشنهاد می کنیم میزي تشکیل شود و در آن مسئولان جهاد و وزارت علوم با توجه به

 
تعاملات گذشته خود تفرق فعلی موجود را برطرف کنند و با توجه به پروتکل هاي مشخص شده و معین همکاري کنیم. 

دکتر منتظر تصریح کرد: پیشنهاد بنده این است که با توجه به آغاز برنامه راهبردي جدید جهاددانشگاهی و همچنین در آستانه شروع
برنامه هفتم توسعه، این اتفاق را به عنوان یک فصل مشترك در نظر بگیریم و همکاري هاي خود را به صورت مشخص شده و معین با

 
پروتکل هاي خاص خود از سر بگیریم. 

 
جهاددانشگاهی می تواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند 

در ادامه خانم دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی غیردولتی وزارت علوم نیز با اشاره به ظرفیت هاي جهاددانشگاهی
گفت: من در استان کرمانشاه و یزد شاهد این موضوع بودم که آموزش هایی که براي دانشجویان ارائه می شود کاملاً با پژوهش گره
خورده بود و همچنین این آموزش ها و پژوهش ها کاملاً در جهت نیاز هاي استان و هم چنین نیاز هاي خود دانشجویان قرار داشت.

 
جهاددانشگاهی با حفظ این روند در همه استان ها می تواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند. 

وي بابیان اینکه پروژه تحصیلات تکمیلی جهاددانشگاهی باید با توجه به نیاز هاي منطقه و اقلیم و هم چنین استعداد هاي محلی
انجام شود ادامه داد: همچنین جهاددانشگاهی با ظرفیت هاي آموزشی خود در مناطق مرزي، می تواند متقاضیان آموزش از کشور



 
هاي دیگر را هم جذب کند و دامنه فعالیت هاي خود را تا سطح بین المللی گسترش دهد. 

خانم دکتر شمیرانی افزود: با توجه به اعتبار جهاددانشگاهی و اعتمادي که به این نهاد وجود دارد، می تواند در اجراي پروژه ها و

 
همین طور پرداختن به موضوعات مشترك، همکاري هاي زیادي با وزارت علوم داشته باشد. 

 
نهاد هاي بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاددانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند 

آقاي دکتر سید سعید هاشمی رییس دانشگاه علم و فرهنگ جهاددانشگاهی نیز در این نشست گفت: خواسته ما این است که نهاد
هاي بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاددانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند. جهاد تلاش کرده در راستاي سیاست هاي وزارت علوم
اقدامات مثبتی در حوزه هاي مختلف داشته باشد و در همین راستا معتقد به ضرورت وجود رقابت سالم بین زیر نظام هاي غیردولتی

 
آموزش عالی هستیم. 

وي افزود: اختلاف حقوق اعضاي هیئت علمی و غیر هیئت علمی دانشگاه ها و همچنین امکاناتی که در اختیار این دانشگاه ها قرار می
گیرد، مصادیقی از شرایط و وضعیت هاي متفاوت مجموعه هاي دولتی و مؤسسات غیردولتی است. خواهش ما این است که وزارت

 
علوم به این ماجرا ورود کند و از ضرر هاي علمی و اقتصادي در آینده نه چندان دور جلوگیري کند. 

آقاي دکتر محمد محسن غفوریان، مدیرکل امور آموزشی جهاددانشگاهی نیز در این نشست با تشریح فعالیت هاي جهاددانشگاهی
گفت: سند نقشه راه آموزش عالی جهاددانشگاهی به وزارت علوم ارائه شده و تلاش می شود توسعه ي فعالیت هاي این حوزه بر اساس

 
سند مذکور تنظیم شود. 

وي با اشاره به وجود دو دانشگاه، 6 مؤسسه آموزش عالی غیرانتفاعی، یک دانشکده و برخورداري از 41 مرکز آموزش عالی علمی
کاربردي جهاددانشگاهی در سراسر کشور گفت: مجموعه ي این مراکز در بالغ بر 300 هزار مترمربع فضاي آموزشی مستقر هستند و

 
قریب به 35 هزار دانشجو در حال حاضر در این مجموعه ها در حدود 440 کد رشته محل، شاغل به تحصیلند. 

مدیرکل امور آموزشی جهاددانشگاهی در پایان سخنان خود بر استفاده از ظرفیت هاي جهاددانشگاهی در زمینه پژوهش و فناوري،
فعالیت هاي فرهنگی، توسعه کارآفرینی و اشتغال، استفاده از ظرفیت مراکز در تربیت دانش آموختگان تحصیلات تکمیلی پژوهش

محور تأکید کرد.



لزوم توجه وزارت علوم به مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1400/03/01

خبرگزاري آریا- رییس جهاد دانشگاهی گفت: توجه به
مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی، باید بیش از پیش
مورد عنایت وزارت علوم قرار گیرد و این وزارتخانه نباید به

 
وزارت علوم دانشگاه هاي دولتی تبدیل شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی
جهاددانشگاهی، نهمین نشست هم اندیشی و هماهنگی
آموزش عالی جهاددانشگاهی، با حضور آقاي دکتر
حمیدرضا طیبی رییس جهاددانشگاهی و رییس امناي
دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی این نهاد، آقاي دکتر

غلامعلی منتظر رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت آموزش عالی، خانم دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی

 
غیردولتی وزارت علوم تحقیقات و فناوري و جمعی از مدیران حوزه آموزشی جهاددانشگاهی امروز شنبه یکم خرداد برگزار شد. 

آقاي دکتر طیبی با اشاره به اینکه جهاددانشگاهی در حوزه آموزش عالی از بهترین اساتید استفاده می کند اظهار کرد: خواسته هاي ما
در سند آموزش عالی که به تصویب وزارت علوم رسیده بیان شده و ما خواستار این هستیم که آنچه براي جهاددانشگاهی در این سند

 
آمده موردتوجه قرار بگیرد. 

وي افزود: این موضوع که وزارت علوم تأکید دارد باید کیفیت آموزشی و کیفیت اساتید در حوزه آموزش عالی موردتوجه باشد قرار
بگیرد، همواره براي ما موردتوجه است و از آن استقبال می کنیم، اما اینکه اساتید در مراکز آموزش عالی جهاددانشگاهی باید تمام
وقت باشند مشکلاتی را براي ما ایجاد می کند؛ ما تلاش می کنیم علاوه بر استفاده از ظرفیت محققان و اساتید جهاددانشگاهی از

 
ظرفیت هاي بیرونی نیز براي جبران کمبود ها و براي رسیدن به استاندارد هاي آموزش عالی استفاده کنیم. 

آقاي دکتر طیبی با اشاره به ظرفیت هاي خوب جهاددانشگاهی در حوزه آموزش هاي مجازي و همچنین محققان پژوهشکده ها و
مراکز پژوهشی گفت: جهاددانشگاهی هم از ظرفیت آموزش عالی و اساتید و دانشجویان دکتري و هم از ظرفیت محققان
جهاددانشگاهی در مراکز مختلف علمی و پژوهشی و همه کسانی که در اجراي طرح هاي فناورانه این نهاد مشارکت می کنند،
درزمینه توسعه آموزش عالی کشور استفاده می کند. همچنین ما تلاش می کنیم از ظرفیت دوره هاي تحصیلات تکمیلی در توسعه

 
نسل هاي مختلف فناوري استفاده کنیم. 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از طرح ها و پروژه هاي جهاددانشگاهی پروژه هاي حرفه اي مرتبط با صنایع کشور هستند، گفت: ما در

 
جهاددانشگاهی براي توسعه این نوع فعالیت ها ساختار هایی را ایجاد کردیم و انتظار داریم این ساختار ها در کشور توسعه پیدا کند. 

رییس جهاددانشگاهی بر نظارت معاونت آموزشی بر عملکرد آموزش عالی جهاددانشگاهی تأکید کرد و افزود: نظارت مستمر ستاد
معاونت آموزشی بر توسعه و عملکرد آموزش عالی جهاددانشگاهی مهم است و بر این موضوع تأکیدداریم و در این زمینه بر تشکیل

 
منظم جلسات هیات امناء و کمیسیون هاي هاي دائمی همواره تأکیدداریم. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی به موضوع انتخابات نیز اشاره کرد و گفت: تأکید ما این است که قواعد و مقررات مربوط به انتخابات

 
از سوي همه به ویژه دانشجویان و اساتید موردتوجه قرار بگیرد و دانشگاه ها تبدیل به ستاد انتخاباتی کاندیدا ها نشود. 



رییس جهاددانشگاهی بر توسعه دوره هاي پژوهش محور تأکید کرد و گفت: جهاددانشگاهی یکی از بهترین بستر ها و ساختار ها براي
توسعه دوره هاي پژوهش محور دکتري است؛ چراکه این نهاد داراي طرح ها و پروژه هاي فناورانه ملی است، اما متأسفانه این فرآیند
چندي است که از سوي وزارت علوم متوقف شده و ما امیدواریم در این زمینه بیش از هرزمانی به جهاددانشگاهی توجه کند تا بتوانیم

 
براي برنامه هاي توسعه کشور، توسعه فناوري و توسعه علوم و فناوري نوپدید، نیروي انسانی آموزش دیده و توانمند تربیت کنیم. 

رییس جهاددانشگاهی بابیان اینکه هدف اصلی فعالیت هاي دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاددانشگاهی، فعالیت هاي باکیفیت
متناسب با نیاز هاي کشور است گفت: نیازمند اقتصادِ دانش بنیان متکی بر توان ملی هستیم و این امر زمانی محقق می شود که
بتوانیم نیروي انسانی توسعه یافته پرورش دهیم. اگر این اتفاق به معناي واقعی روي دهد، در تولید فناوري پیشرفته و نسل هاي آتی
فناوري شاهد رجوع صنعت، تولیدکنندگان، کشاورزي و حوزه پزشکی به دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی خواهیم بود. اگر محصول

 
ایرانی، پایه گذار اقتصاد باشد، سواد ملاك اصلی خواهد بود. 

دکتر طیبی تأکید کرد: از پیشنهاد شکل گیري میز تخصصی در وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و تدوین سند راهبردي میان این
وزارتخانه و جهاددانشگاهی در حوزه آموزش، پژوهش، کارآفرینی و تجاري سازي به شدت استقبال کرده و امیدواریم روابط دوجانبه
روزبه روز ارتقاءیافته و بتوانیم در مجموعه دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاددانشگاهی، کاري الگو در سطح کشور انجام دهیم.

 
هدف اصلی در حوزه آموزش ارتقاي کیفیت است 

در ادامه این نشست دکتر غلامعلی منتظر رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري نیز با تأکید
بر اینکه هدف ما در حوزه آموزش، ارتقاي کیفیت است، گفت: در راستاي همین هدف باید از داشته هاي خود به بهترین نحو بهره
ببریم. یکی از اتفاقاتی که امروزه مواجه با آن هستیم، کاهش تعداد دانشجویان در سال هاي اخیر است و یکی از دلایل این پدیده،

 
پایین بودن کیفیت آموزش در دانشگاه هاي ماست. 

وي افزود: یکی از اتفاقات مهمی که باید در حوزه آموزش هاي عالی جهاددانشگاهی اتفاق بیفتد، همین تقویت سطح کیفی آموزش
دانشگاهی است. جهاددانشگاهی به واسطه جایگاه ممتازي که در حوزه آموزش، اشتغال و مهارت آموزي دارد باید وارد این موضوع

 
بشود و این مشکل را حل کند. 

رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري ادامه داد: علی رغم پتانسیل بالاي جهاددانشگاهی و
ویژگی هاي خاصی که دارد، اختلاف نظر هاي زیادي بین جهاددانشگاهی و وزارت علوم وجود دارد. براي مثال در بحث تعداد اعضاي

 
هیئت علمی تفاوت دیدگاه زیادي بین وزارت علوم و جهاددانشگاهی وجود دارد. 

البته اقدامات زیادي براي تعامل بین این دو نهاد صورت گرفته است، اما در حدي نیست که به طرح کلی و جامعی براي پیشبرد
همکاري ها میان این دو نهاد بینجامد؛ لذا پیشنهاد می کنیم میزي تشکیل شود و در آن مسئولان جهاد و وزارت علوم با توجه به

 
تعاملات گذشته خود تفرق فعلی موجود را برطرف کنند و با توجه به پروتکل هاي مشخص شده و معین همکاري کنیم. 

دکتر منتظر تصریح کرد: پیشنهاد بنده این است که با توجه به آغاز برنامه راهبردي جدید جهاددانشگاهی و همچنین در آستانه شروع
برنامه هفتم توسعه، این اتفاق را به عنوان یک فصل مشترك در نظر بگیریم و همکاري هاي خود را به صورت مشخص شده و معین با

 
پروتکل هاي خاص خود از سر بگیریم. 

 
جهاددانشگاهی می تواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند 

در ادامه خانم دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی غیردولتی وزارت علوم نیز با اشاره به ظرفیت هاي جهاددانشگاهی
گفت: من در استان کرمانشاه و یزد شاهد این موضوع بودم که آموزش هایی که براي دانشجویان ارائه می شود کاملاً با پژوهش گره
خورده بود و همچنین این آموزش ها و پژوهش ها کاملاً در جهت نیاز هاي استان و هم چنین نیاز هاي خود دانشجویان قرار داشت.

 
جهاددانشگاهی با حفظ این روند در همه استان ها می تواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند. 

وي بابیان اینکه پروژه تحصیلات تکمیلی جهاددانشگاهی باید با توجه به نیاز هاي منطقه و اقلیم و هم چنین استعداد هاي محلی
انجام شود ادامه داد: همچنین جهاددانشگاهی با ظرفیت هاي آموزشی خود در مناطق مرزي، می تواند متقاضیان آموزش از کشور



 
هاي دیگر را هم جذب کند و دامنه فعالیت هاي خود را تا سطح بین المللی گسترش دهد. 

خانم دکتر شمیرانی افزود: با توجه به اعتبار جهاددانشگاهی و اعتمادي که به این نهاد وجود دارد، می تواند در اجراي پروژه ها و

 
همین طور پرداختن به موضوعات مشترك، همکاري هاي زیادي با وزارت علوم داشته باشد. 

 
نهاد هاي بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاددانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند 

آقاي دکتر سید سعید هاشمی رییس دانشگاه علم و فرهنگ جهاددانشگاهی نیز در این نشست گفت: خواسته ما این است که نهاد
هاي بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاددانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند. جهاد تلاش کرده در راستاي سیاست هاي وزارت علوم
اقدامات مثبتی در حوزه هاي مختلف داشته باشد و در همین راستا معتقد به ضرورت وجود رقابت سالم بین زیر نظام هاي غیردولتی

 
آموزش عالی هستیم. 

وي افزود: اختلاف حقوق اعضاي هیئت علمی و غیر هیئت علمی دانشگاه ها و همچنین امکاناتی که در اختیار این دانشگاه ها قرار می
گیرد، مصادیقی از شرایط و وضعیت هاي متفاوت مجموعه هاي دولتی و مؤسسات غیردولتی است. خواهش ما این است که وزارت

 
علوم به این ماجرا ورود کند و از ضرر هاي علمی و اقتصادي در آینده نه چندان دور جلوگیري کند. 

آقاي دکتر محمد محسن غفوریان، مدیرکل امور آموزشی جهاددانشگاهی نیز در این نشست با تشریح فعالیت هاي جهاددانشگاهی
گفت: سند نقشه راه آموزش عالی جهاددانشگاهی به وزارت علوم ارائه شده و تلاش می شود توسعه ي فعالیت هاي این حوزه بر اساس

 
سند مذکور تنظیم شود. 

وي با اشاره به وجود دو دانشگاه، 6 مؤسسه آموزش عالی غیرانتفاعی، یک دانشکده و برخورداري از 41 مرکز آموزش عالی علمی
کاربردي جهاددانشگاهی در سراسر کشور گفت: مجموعه ي این مراکز در بالغ بر 300 هزار مترمربع فضاي آموزشی مستقر هستند و

 
قریب به 35 هزار دانشجو در حال حاضر در این مجموعه ها در حدود 440 کد رشته محل، شاغل به تحصیلند. 

مدیرکل امور آموزشی جهاددانشگاهی در پایان سخنان خود بر استفاده از ظرفیت هاي جهاددانشگاهی در زمینه پژوهش و فناوري،
فعالیت هاي فرهنگی، توسعه کارآفرینی و اشتغال، استفاده از ظرفیت مراکز در تربیت دانش آموختگان تحصیلات تکمیلی پژوهش

محور تأکید کرد.



لزوم توجه وزارت علوم به مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1400/03/01

خبرگزاري آریا- رییس جهاد دانشگاهی گفت: توجه به
مسائل زیرنظام غیردولتی آموزش عالی، باید بیش از پیش
مورد عنایت وزارت علوم قرار گیرد و این وزارتخانه نباید به

 
وزارت علوم دانشگاه هاي دولتی تبدیل شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی
جهاددانشگاهی، نهمین نشست هم اندیشی و هماهنگی
آموزش عالی جهاددانشگاهی، با حضور آقاي دکتر
حمیدرضا طیبی رییس جهاددانشگاهی و رییس امناي
دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی این نهاد، آقاي دکتر

غلامعلی منتظر رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت آموزش عالی، خانم دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی

 
غیردولتی وزارت علوم تحقیقات و فناوري و جمعی از مدیران حوزه آموزشی جهاددانشگاهی امروز شنبه یکم خرداد برگزار شد. 

آقاي دکتر طیبی با اشاره به اینکه جهاددانشگاهی در حوزه آموزش عالی از بهترین اساتید استفاده می کند اظهار کرد: خواسته هاي ما
در سند آموزش عالی که به تصویب وزارت علوم رسیده بیان شده و ما خواستار این هستیم که آنچه براي جهاددانشگاهی در این سند

 
آمده موردتوجه قرار بگیرد. 

وي افزود: این موضوع که وزارت علوم تأکید دارد باید کیفیت آموزشی و کیفیت اساتید در حوزه آموزش عالی موردتوجه باشد قرار
بگیرد، همواره براي ما موردتوجه است و از آن استقبال می کنیم، اما اینکه اساتید در مراکز آموزش عالی جهاددانشگاهی باید تمام
وقت باشند مشکلاتی را براي ما ایجاد می کند؛ ما تلاش می کنیم علاوه بر استفاده از ظرفیت محققان و اساتید جهاددانشگاهی از

 
ظرفیت هاي بیرونی نیز براي جبران کمبود ها و براي رسیدن به استاندارد هاي آموزش عالی استفاده کنیم. 

آقاي دکتر طیبی با اشاره به ظرفیت هاي خوب جهاددانشگاهی در حوزه آموزش هاي مجازي و همچنین محققان پژوهشکده ها و
مراکز پژوهشی گفت: جهاددانشگاهی هم از ظرفیت آموزش عالی و اساتید و دانشجویان دکتري و هم از ظرفیت محققان
جهاددانشگاهی در مراکز مختلف علمی و پژوهشی و همه کسانی که در اجراي طرح هاي فناورانه این نهاد مشارکت می کنند،
درزمینه توسعه آموزش عالی کشور استفاده می کند. همچنین ما تلاش می کنیم از ظرفیت دوره هاي تحصیلات تکمیلی در توسعه

 
نسل هاي مختلف فناوري استفاده کنیم. 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از طرح ها و پروژه هاي جهاددانشگاهی پروژه هاي حرفه اي مرتبط با صنایع کشور هستند، گفت: ما در

 
جهاددانشگاهی براي توسعه این نوع فعالیت ها ساختار هایی را ایجاد کردیم و انتظار داریم این ساختار ها در کشور توسعه پیدا کند. 

رییس جهاددانشگاهی بر نظارت معاونت آموزشی بر عملکرد آموزش عالی جهاددانشگاهی تأکید کرد و افزود: نظارت مستمر ستاد
معاونت آموزشی بر توسعه و عملکرد آموزش عالی جهاددانشگاهی مهم است و بر این موضوع تأکیدداریم و در این زمینه بر تشکیل

 
منظم جلسات هیات امناء و کمیسیون هاي هاي دائمی همواره تأکیدداریم. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی به موضوع انتخابات نیز اشاره کرد و گفت: تأکید ما این است که قواعد و مقررات مربوط به انتخابات

 
از سوي همه به ویژه دانشجویان و اساتید موردتوجه قرار بگیرد و دانشگاه ها تبدیل به ستاد انتخاباتی کاندیدا ها نشود. 



رییس جهاددانشگاهی بر توسعه دوره هاي پژوهش محور تأکید کرد و گفت: جهاددانشگاهی یکی از بهترین بستر ها و ساختار ها براي
توسعه دوره هاي پژوهش محور دکتري است؛ چراکه این نهاد داراي طرح ها و پروژه هاي فناورانه ملی است، اما متأسفانه این فرآیند
چندي است که از سوي وزارت علوم متوقف شده و ما امیدواریم در این زمینه بیش از هرزمانی به جهاددانشگاهی توجه کند تا بتوانیم

 
براي برنامه هاي توسعه کشور، توسعه فناوري و توسعه علوم و فناوري نوپدید، نیروي انسانی آموزش دیده و توانمند تربیت کنیم. 

رییس جهاددانشگاهی بابیان اینکه هدف اصلی فعالیت هاي دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاددانشگاهی، فعالیت هاي باکیفیت
متناسب با نیاز هاي کشور است گفت: نیازمند اقتصادِ دانش بنیان متکی بر توان ملی هستیم و این امر زمانی محقق می شود که
بتوانیم نیروي انسانی توسعه یافته پرورش دهیم. اگر این اتفاق به معناي واقعی روي دهد، در تولید فناوري پیشرفته و نسل هاي آتی
فناوري شاهد رجوع صنعت، تولیدکنندگان، کشاورزي و حوزه پزشکی به دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی خواهیم بود. اگر محصول

 
ایرانی، پایه گذار اقتصاد باشد، سواد ملاك اصلی خواهد بود. 

دکتر طیبی تأکید کرد: از پیشنهاد شکل گیري میز تخصصی در وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و تدوین سند راهبردي میان این
وزارتخانه و جهاددانشگاهی در حوزه آموزش، پژوهش، کارآفرینی و تجاري سازي به شدت استقبال کرده و امیدواریم روابط دوجانبه
روزبه روز ارتقاءیافته و بتوانیم در مجموعه دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی جهاددانشگاهی، کاري الگو در سطح کشور انجام دهیم.

 
هدف اصلی در حوزه آموزش ارتقاي کیفیت است 

در ادامه این نشست دکتر غلامعلی منتظر رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري نیز با تأکید
بر اینکه هدف ما در حوزه آموزش، ارتقاي کیفیت است، گفت: در راستاي همین هدف باید از داشته هاي خود به بهترین نحو بهره
ببریم. یکی از اتفاقاتی که امروزه مواجه با آن هستیم، کاهش تعداد دانشجویان در سال هاي اخیر است و یکی از دلایل این پدیده،

 
پایین بودن کیفیت آموزش در دانشگاه هاي ماست. 

وي افزود: یکی از اتفاقات مهمی که باید در حوزه آموزش هاي عالی جهاددانشگاهی اتفاق بیفتد، همین تقویت سطح کیفی آموزش
دانشگاهی است. جهاددانشگاهی به واسطه جایگاه ممتازي که در حوزه آموزش، اشتغال و مهارت آموزي دارد باید وارد این موضوع

 
بشود و این مشکل را حل کند. 

رییس مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري ادامه داد: علی رغم پتانسیل بالاي جهاددانشگاهی و
ویژگی هاي خاصی که دارد، اختلاف نظر هاي زیادي بین جهاددانشگاهی و وزارت علوم وجود دارد. براي مثال در بحث تعداد اعضاي

 
هیئت علمی تفاوت دیدگاه زیادي بین وزارت علوم و جهاددانشگاهی وجود دارد. 

البته اقدامات زیادي براي تعامل بین این دو نهاد صورت گرفته است، اما در حدي نیست که به طرح کلی و جامعی براي پیشبرد
همکاري ها میان این دو نهاد بینجامد؛ لذا پیشنهاد می کنیم میزي تشکیل شود و در آن مسئولان جهاد و وزارت علوم با توجه به

 
تعاملات گذشته خود تفرق فعلی موجود را برطرف کنند و با توجه به پروتکل هاي مشخص شده و معین همکاري کنیم. 

دکتر منتظر تصریح کرد: پیشنهاد بنده این است که با توجه به آغاز برنامه راهبردي جدید جهاددانشگاهی و همچنین در آستانه شروع
برنامه هفتم توسعه، این اتفاق را به عنوان یک فصل مشترك در نظر بگیریم و همکاري هاي خود را به صورت مشخص شده و معین با

 
پروتکل هاي خاص خود از سر بگیریم. 

 
جهاددانشگاهی می تواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند 

در ادامه خانم دکتر فرزانه شمیرانی مدیرکل دفتر آموزش عالی غیردولتی وزارت علوم نیز با اشاره به ظرفیت هاي جهاددانشگاهی
گفت: من در استان کرمانشاه و یزد شاهد این موضوع بودم که آموزش هایی که براي دانشجویان ارائه می شود کاملاً با پژوهش گره
خورده بود و همچنین این آموزش ها و پژوهش ها کاملاً در جهت نیاز هاي استان و هم چنین نیاز هاي خود دانشجویان قرار داشت.

 
جهاددانشگاهی با حفظ این روند در همه استان ها می تواند گره بسیاري از مشکلات اشتغال و آموزش را حل کند. 

وي بابیان اینکه پروژه تحصیلات تکمیلی جهاددانشگاهی باید با توجه به نیاز هاي منطقه و اقلیم و هم چنین استعداد هاي محلی
انجام شود ادامه داد: همچنین جهاددانشگاهی با ظرفیت هاي آموزشی خود در مناطق مرزي، می تواند متقاضیان آموزش از کشور



 
هاي دیگر را هم جذب کند و دامنه فعالیت هاي خود را تا سطح بین المللی گسترش دهد. 

خانم دکتر شمیرانی افزود: با توجه به اعتبار جهاددانشگاهی و اعتمادي که به این نهاد وجود دارد، می تواند در اجراي پروژه ها و

 
همین طور پرداختن به موضوعات مشترك، همکاري هاي زیادي با وزارت علوم داشته باشد. 

 
نهاد هاي بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاددانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند 

آقاي دکتر سید سعید هاشمی رییس دانشگاه علم و فرهنگ جهاددانشگاهی نیز در این نشست گفت: خواسته ما این است که نهاد
هاي بالادستی دیدگاه متفاوتی به جهاددانشگاهی و اقدامات آن داشته باشند. جهاد تلاش کرده در راستاي سیاست هاي وزارت علوم
اقدامات مثبتی در حوزه هاي مختلف داشته باشد و در همین راستا معتقد به ضرورت وجود رقابت سالم بین زیر نظام هاي غیردولتی

 
آموزش عالی هستیم. 

وي افزود: اختلاف حقوق اعضاي هیئت علمی و غیر هیئت علمی دانشگاه ها و همچنین امکاناتی که در اختیار این دانشگاه ها قرار می
گیرد، مصادیقی از شرایط و وضعیت هاي متفاوت مجموعه هاي دولتی و مؤسسات غیردولتی است. خواهش ما این است که وزارت

 
علوم به این ماجرا ورود کند و از ضرر هاي علمی و اقتصادي در آینده نه چندان دور جلوگیري کند. 

آقاي دکتر محمد محسن غفوریان، مدیرکل امور آموزشی جهاددانشگاهی نیز در این نشست با تشریح فعالیت هاي جهاددانشگاهی
گفت: سند نقشه راه آموزش عالی جهاددانشگاهی به وزارت علوم ارائه شده و تلاش می شود توسعه ي فعالیت هاي این حوزه بر اساس

 
سند مذکور تنظیم شود. 

وي با اشاره به وجود دو دانشگاه، 6 مؤسسه آموزش عالی غیرانتفاعی، یک دانشکده و برخورداري از 41 مرکز آموزش عالی علمی
کاربردي جهاددانشگاهی در سراسر کشور گفت: مجموعه ي این مراکز در بالغ بر 300 هزار مترمربع فضاي آموزشی مستقر هستند و

 
قریب به 35 هزار دانشجو در حال حاضر در این مجموعه ها در حدود 440 کد رشته محل، شاغل به تحصیلند. 

مدیرکل امور آموزشی جهاددانشگاهی در پایان سخنان خود بر استفاده از ظرفیت هاي جهاددانشگاهی در زمینه پژوهش و فناوري،
فعالیت هاي فرهنگی، توسعه کارآفرینی و اشتغال، استفاده از ظرفیت مراکز در تربیت دانش آموختگان تحصیلات تکمیلی پژوهش

محور تأکید کرد.



فعالیت بیش از هزار واحد فناور در دانشگاه آزاد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1400/03/01

خبرگزاري آریا- معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه
آزاد اسلامی گفت: بیش از 135 هزار مترمربع به مراکز
رشد دانشگاه آزاد اختصاص داده شده که بالغ بر هزار

 
هسته/ واحد فناور در آن مشغول به فعالیت هستند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل روابط عمومی دانشگاه
آزاد اسلامی، آقاي روح االله دهقانی فیروزآبادي معاون
تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت:
حمایت و پشتیبانی از ایجاد زیرساخت هاي مناسب فناوري
و نوآوري در واحد هاي دانشگاهی یکی از اهداف و برنامه

 
هاي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري در سال جاري است. 

وي افزود: براساس مستندات ارسالی مراکز رشد کشور از طریق سامانه سطح بندي مراکز رشد، مجموع کل فضاي اختصاص داده شده
به مراکز رشد دانشگاه بیش از 135 هزارمترمربع است. این فضا شامل فضاي استقرار هسته ها / واحد هاي فناور و شرکت هاي دانش
بنیان دانشگاه، فضا هاي آموزشی و ترویجی فعالیت هاي کارآفرینی و همچنین فضاي ستادي مرکز رشد است. در سال گذشته و در

 
فضاي اختصاص یافته از سوي مراکز رشد دانشگاه بیش از هسته/ واحد فناور در فضاي 135 هزار متر مربعی راه اندازي شدند. 

آقاي دهقانی فیروزآبادي تأکید کرد: بر اساس آمار گزارش گیري شده و نتایج حاصل از سطح بندي مراکز رشد با توجه به تعداد هسته
ها /واحد هاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان دانشگاه، تعداد محصولات تولید شده در مراکز رشد و همچنین با توجه به تعداد افراد
شاغل در مراکز رشد اعم از دانشجو یا عضو هیات علمی می توان گفت که به ازاي هر 35 متر مربع یک فعالیت فناورانه در دانشگاه

 
صورت گرفته است. 

وي گفت: فضاي اختصاص یافته به مراکز رشد دانشگاه در سال 99 نسبت به سال 97 به میزان 2/9 برابر شده است که نشان دهنده
یک جهش بزرگ در حمایت و پشتیبانی از ایجاد زیر ساخت هاي فناوري و نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی می باشد. ایجاد فضا هاي
مناسب جهت انجام فعالیت هاي فناورانه و نوآورانه و فعالیت هاي منجر به خلق کسب و کار هاي نوپا و محصولات دانش بنیانی راه را

براي ورود علاقمندان به این حوزه هموار می سازد.



کام تلخ سوهان فروشان در دوران کرونا/سوهان قم دیگر تعارفی نیست

منبع: قم نیوزشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1400/03/01

کرونا و نوسان قیمت مواد اولیه از جمله مشکلات تولیدکنندگان سوهان در این شرایط است به طوري که تهدیدي در زمینه
تضعیف این صنف که تولید کننده سوغات قم هستند به همراه داشته است.

کام تلخ سوهان فروشان در دوران کرونا/سوهان قم دیگر

 
تعارفی نیست 

به گزارش قم نیوز «سوهان قم دیگر تعارفی نیست» شاید
در زمانی سوهان قم به اندازه اي تولید می شد که حتی
مغازه داران آن را تعارف می کردند ولی اکنون شرایط به
گونه اي رقم خورده که نه بسیاري از مردم توان خرید این
محصول را دارند و نه براي فروشندگان تعارف کردن این

 
سوغاتی گران قیمت به مشتریان مقرون به صرفه است. 

کرونا نیز در وارد شدن صدماتی به این صنعت نیز تأثیرگذار بوده در حالی که سوهان سوغات قم است و سال ها با شیرین کردن کام

 
زائران قم خاطره به یادماندنی براي آنها رقم زده است و باید حمایت هاي هر چه بیشتر براي حفظ این صنعت صورت گیرد. 

 
وضعیت سوهان رو به افول است 

به گفته امیر پوریزدي، نایب رئیس اتحادیه سوهانی و حلوائی قم تعداد کل پروانه هاي کسب صادره براي سوهان 650 فقره و تعداد
پروانه هاي کسب صادره در سال هاي 98 و 99 به ترتیب 24 و 10 فقره است که تعداد کثیري از دارندگان نیز درخواست ابطال پروانه

 
هاي کسب خود را داشتند. 

وي وضعیت صنف و صنعت سوهان را پس از کرونا ضعیف و رو به افول ارزیابی کرد و افزود: پیش بینی می شود تعداد بیشتري از

 
واحدهاي سوهانی تعطیل و پروانه هاي کسب آنها ابطال شود. 

 
آسیب 50 درصدي صنف سوهان از بیماري کرونا 

امیدرضا وفایی، رئیس اداره اصناف و تشکل هاي سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با بیان اینکه شیوع کرونا سبب شده که
اعضاي صنف براي ابطال پروانه اقدام کنند، گفت: کاهش صدور پروانه به دلیل تأثیر کرونا در صنعت سوهان است که سبب شده که

 
فعالان این صنعت کاهش پیدا کنند. 

وي از آسیب بیش از 50 درصدي صنف سوهان از بیماري کرونا خبر داد و افزود: اتحادیه پیگیر است تا براي رفع مشکلات و موانع این

 
واحدها اقدام کند و همچنین پیگیري از وزارتخانه صورت می گیرد تا بیش از پیش حمایت ها صورت گیرد. 



رئیس اداره اصناف و تشکل هاي سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم صدور و تمدید پروانه، توزیع سهمیه کالاهاي اساسی،
حمایت هاي اداري و تسهیل در رفع موانع تولید، پیگیري واگذاري زمین در شهرك هاي صنعتی مانند شهرك شهاب، پیگیري
خدمات مصرفی، معرفی براي اخذ تسهیلات، پیگیري بازار هدف در کشورهاي حاشیه خلیج فارس و برپایی نمایشگاه در سال 2022

 
در کشورهاي قطر، لبنان و پاکستان با توجه به شروع جام جهانی را از جمله اقدامات حمایتی از صنف سوهان ذکر کرد. 

وي یادآور شد: ایجاد تعاونی مصرف و بیمه تکمیلی از جمله امور در دست اقدام محسوب می شود که در حال پیگیري براي تحقق

 
هستیم. 

 
آسیب صادرات سوهان 

علی سلطانی اصل، نایب رئیس اتحادیه سوهانی و حلوایی قم با اشاره به کاهش ورود زائران و مسافران به دلیل شیوع کرونا گفت: این

 
عامل سبب کاهش رونق تولید سوهان شده به طوري که 80 درصد فروش سوهان نسبت به سال 98 کاهش داشته است. 

وي با اشاره به آسیب هاي وارد بر این صنف بر اثر کاهش فروش بیان کرد: معدوم سازي اجناس، بیکاري کارگران، ورشکستگی برخی

 
از افراد و تعطیلی و متوقف شدن تولید از جمله آسیب هاي وارد بر این صنف است. 

به گفته نایب رئیس اتحادیه سوهانی و حلوائی قم قیمت سوهان تغییر نداشته و افزایش قیمت این محصول تنها به دلیل گرانی مواد
اولیه نسبت به گذشته است و براي نظارت بر کیفیت، بهداشت این محصول نیز بازرسی هاي مشترك از سوي بهداشت، اتحادیه و

 
نیروي انتظامی انجام شد تا از فروش اجناس تاریخ گذشته جلوگیري شود. 

وي با اشاره به کاهش صادرات به دلیل شیوع کرونا و بسته شدن مرزها گفت: این امر سبب شده صادرات سالیانه 25 تن به کشورهاي

 
اروپایی و 200 تن به کشورهاي حاشیه خلیج فارس به صفر برسد. 

نایب رئیس اتحادیه سوهانی و حلوایی قم معرفی سوهان را براي افزایش صادرات به کشورهاي اروپایی از جمله اولویت ها عنوان کرد و
افزود: باید این محصول به کشورهاي اروپایی معرفی شود تا با اهمیت و فواید این محصول آشنا شوند که از طریق برپایی نمایشگاه این

 
امر محقق می شود. 

صنف سوهان در حوزه اشتغال رتبه بالایی دارد ولی شرایط شیوع کرونا و تعطیلی کارخانه ها سبب تعدیل نیروهاي واحدهاي تولیدي

 
شده است. 

وي تولید سوهان در 300 درجه را عاملی در از بین بردن میکروب ها و باکتري ها عنوان کرد و افزود: متقاضیان با اطمینان خاطر می

 
توانند از این محصول استفاده کنند. 

 
تأثیر حضور زائران در رونق سوهان 

حسین برزو زاده حدود 45 سال است که در زمینه تولید سوهان فعالیت دارد اکنون در خیابان مدرس مغازه اي اجاره کرده است. او
درباره وضعیت سوهان گفت: تولید سوهان از ابتداي کرونا وضعیت مناسبی ندارد و از سال گذشته به طور کلی مغازه تعطیل بود و

 
نوسان قیمت مواد اولیه وجود داشت و تاکنون کج دار و مریز زندگی را گذراندیم. 

وي از اینکه حدود 50 درصد از این صنف ضربه خوردند و برخی پروانه خود را باطل کردند بسیار ناراحت است و تصریح کرد: قیمت



 
شکر، روغن، پسته و کره و قوطی افزایش پیدا کرده است و شهرداري عوارض دریافت می کند. 

این تولیدکننده سوهان عنوان کرد: اگر زائران به قم مشرف نشوند صنف سوهان متضرر می شود. پیش از کرونا زائران سه شنبه ها و

 
پنجشنبه ها به جمکران و حرم حضرت معصومه(س) مشرف می شدند که این حضور در رونق سوهان بسیار تأثیر داشت. 

وي خاطرنشان کرد: از ابتداي کرونا تولید سوهان زیر نظر بهداشت متوقف شد در صورتی که سوهان جوانه گندم و مواد پروتئینی قوي

 
دارد. 

 
برزوزاده چشم امیدش به حمایت ها و تسهیلاتی است که به دلیل کرونا پرداخت شود تا با خرید مواد اولیه سوهان تولید شود. 

 
نوسان قیمت مواد اولیه سوهان 

سوهان سوغات قم است و این اندازه که سوهان را به عنوان سوغات می شناسند فرش را نمی شناسند ولی با شیوع کرونا، استقبالی از

 
خرید سوهان صورت نگرفت. 

حمیدرضا حلوایی با سابقه سه دهه در حوزه تولید سوهان با بیان اینکه تولید سوهان از سال 99 تعطیل است، گفت: نیروي انسانی

 
فعال در این صنف وجود ندارد زیرا یک کارگر ساده نیز حقوق می خواهد. 

این تولیدکننده سوهان میزان کاهش تولید سوهان را نسبت به پیش از کرونا 80 درصد عنوان کرد و افزود: نوسان قیمت مواد اولیه

 
بسیار زیاد است و هیچ یک از اجناس مورد نیاز ثبات ندارد به طوري که زعفران، روغن حیوانی، شکر گران شده است. 

علی اصغر مرتضوي تولیدکننده سوهان با بیان اینکه از سال 70 در زمینه سوهان ورود پیدا کردم و اکنون در شهرك صنعتی شکوهیه

 
مشغول کار هستیم، گفت: سوهانی ها شب عید محصول را بهتر می توانند به فروش برسانند. 

وي خاطرنشان کرد: تولیدکنندگان مقدار زیادي سوهان در سال 98 تولید کردند تا در آستانه نوروز به فروش برسانند با اعلام شدن
شیوع کرونا از بهمن و اسفند از قم مردم از خرید سوهان اجتناب کردند، تولیدکنندگان نتوانستند بدهی و حقوق کارگران را پرداخت

 
کنند که ضرر و زیان زیادي به همراه داشت و بسیاري از هم صنفی ها ورشکست شدند. 

این تولیدکننده سوهان با اشاره به ضررهاي ناشی از کاهش فروش سوهان تصریح کرد: بخش اعظم صنف سوهان بیکار شدند و عده
اي که با سود اندك تولید و فروش داشتند و همچنین نیروهاي خود را تعدیل کردند که ضررهاي فراوانی به همراه داشت و حتی

 
ورشکست شدند. 

به گفته وي صادرات سوهان نیز متضرر شد. بیشترین محصول در کشورهاي حاشیه خلیج فارس به فروش می رسید که با ضرر مواجه

 
شد. 

مرتضوي عنوان کرد: اگر نمایشگاه هایی در کشورهاي هدف صادرات برپا شود و سوهان با بسته بندي جدید معرفی شود در صادرات

 
بسیار مؤثر است. 

وي با بیان اینکه 65 تا 70 درصد تولیدش کاهش داشته است، عنوان کرد: سوهان جزء محصولات ضروري مردم نیست که به خرید



آن اهمیت دهند. پیش از کرونا قیمت پایین تر بود و از شهرهاي مختلف سوهان را براي سوغات خریداري می کردند ولی اکنون

 
مقرون به صرفه نیست زیرا توان خرید مردم کاهش پیدا کرده است. 

شیوع کرونا و گرانی مواد اولیه سبب شده که تولید این سوغات خوش طعم با آسیب هاي مواجه شود و تولیدکنندگان آن ضررهایی

 
متحمل شوند. 

عطر و طعم دلنشین سوهان علاوه بر منابع غنی پروتئین، مواد معدنی و ویتامین ها به ویژه ویتامین هاي گروه B و E براي مردم قم و
زائران شناخته شده و سوغاتی است که هر زائري با سفر به قم آن را انتخاب می کند بنابراین مسؤولان باید تا حد توان حمایت
بیشتري از صنف سوهان داشته باشند تا در این شرایط بحرانی، این صنف ضررهاي بیشتري را متحمل نشود و در زمینه صادرات

 
حیاتی دوباره به دست آورد. 

انتهاي پیام/ 106



فرصت 31هزار میلیارد ریالی سرمایه گذاري در حوزه دانش بنیان خراسان

رضوي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1400/03/01

دارد34 فرصت سرمایه گذاري به ارزش 31 هزار و 230 میلیارد ریال در حوزه صنایع و کسب و کار هاي دانش بنیان و فناور
استان وجود دارد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما،مرکز خراسان رضوي؛ معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان رضوي در سومین
همایش ملی مدیریت دانش و کسب و کار هاي الکترونیکی با
رویکرد اقتصاد مقاومتی با اشاره به شعار سال "تولید، پشتیبانی
ها و مانع زدایی ها" در سال 1400 گفت: این شعار تکمیل
کننده شعار هاي سنوات گذشته با محوریت موضوعات اقتصادي
است و تحقق این مهم نیازمند رفع موانع در زیرساخت هاي
تولیدي و ارتقاي توان داخلی در راستاي اجرایی شدن سیاست

 
هاي کلی اقتصاد مقاومتی است که باید در اولویت قرار گیرد. 

مرتضی اشرفی افزود: توسعه اقتصادي با نگاه به داخل، توسعه
فناوري هاي جدید، رشد دانش و فناوري بومی و توسعه کسب و

کار ها از مولفه هاي مهم اقتصاد مقاومتی است و تحقق شعار امسال مستلزم فراهم کردن بستر هاي بهبود موثر و مفید محیط کسب و

 
کار است. 

وي هوشمندسازي سیاست هاي تولیدي و تجاري در توسعه کسب و کار در بخش هاي اقتصادي را عامل دیگر تحقق شعار سال خواند
و گفت: توسعه کشور از مسیر تولید می گذرد و هدف سیاست گذار باید حمایت از تولید و کالاي داخلی باشد و تلاش شود اولویت
هاي جلسات مرتبط با این موضوع مانند ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، اقتصاد مقاومتی و کارگروه تنظیم بازار بر اساس شعار سال

 
انجام شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان رضوي افزود: از سوي دیگر به کارگیري نیرو هاي بومی در طرح ها و سرمایه گذاري
هاي دولتی و خصوصی با نگاه حمایتی از فرآیند هاي تولیدي به خصوص فضاي کسب و کار الکترونیکی با توجه به شیوع کرونا یک

 
ضرورت است که می تواند زمینه اشتغال مولد و پایدار و افزایش نرخ مشارکت اقتصادي را به دنبال داشته باشد. 

اشرفی با اشاره به نقش ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، به عنوان یکی از ظرفیت هاي قانونی و اجرایی تحقق سیاست هاي کلی
اقتصاد مقاومتی، گفت: خوشبختانه این ستاد در خراسان رضوي به عنوان یکی از استان هاي پیشتاز در برگزاري جلسات و اجرایی

 
شدن مصوبات در کشور مطرح است و از این حیث رتبه اول را دارا است. 

وي، کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید را از دیگر ظرفیت هاي قانونی به منظور تحقق منویات مقام معظم رهبري در راستاي
حمایت از تولید و کسب و کار ها برشمرد و افزود: باید تلاش کنیم از این ظرفیت نیز حداکثر استفاده را براي پشتیبانی و مانع زدایی

از تولید صورت دهیم.



راه اندازي منطقه ویژه اقتصادي خواف، بسترساز توسعه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1400/03/01

راه اندازي منطقه ویژه اقتصادي خواف بسترساز توسعه و نقش آفرینی بیشتر این شهرستان مرزي در فرآیند رونق اقتصادي
منطقه است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي، نماینده مردم خواف و رشتخوار در مجلس شوراي اسلامی گفت: با توجه
به ظرفیتهاي صنعتی و معدنی خواف از جمله وجود معادن
کنسانتره و گندله فولاد راه اندازي منطقه ویژه اقتصادي موجب
جهت دهی ظرفیتهاي موجود در مسیر توسعه و عمران می شود.

حجت الاسلام اکبر احمدپور افزود: با عنایت به مرزي بودن
شهرستان خواف و برخورداري از ظرفیت خط آهن حدفاصل این
شهرستان تا هرات ایجاد منطقه ویژه اقتصادي موجب افزایش

 
جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی در منطقه می شود. 

وي استفاده از ظرفیتهاي منطقه ویژه اقتصادي خواف را موجب
تحول وضعیت اقتصادي منطقه توصیف کرد و گفت: راه اندازي این منطقه ویژه اقتصادي محرك خوبی براي جذب فناوریهاي نوین در

 
مسیر توسعه و رونق اقتصادي است. 

احمدپور افزود: مصوبه ایجاد منطقه ویژه اقتصادي خواف در مجموع ظرفیتهاي زیادي را براي ایجاد اشتغال پایدار در این بخش از
خراسان رضوي ایجاد می کند.



شرکت فاستونی اردستان با سرمایه گذاري 11 میلیارد تومانی بعد از 6 سال به

چرخه تولید بر می گردد/ پارچه تولیدي قابل رقابت با ترکیه است

منبع: تیتر برترشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش تیتربرتر؛ تقی خسروي مدیرعامل شرکت فاستونی اردستان در گفتگو با ایراسین اظهار کرد: من پایه گذار صنعت
نساجی در منطقه مهردشت اصفهان بوده ام و اکنون در این منطقه بیکاري به عددي نزدیک صفر درصد رسیده است و باعث

شده معضلات اجتماعی دیگر در این منطقه وجود نداشته...

به گزارش تیتربرتر؛ تقی خسروي مدیرعامل شرکت فاستونی اردستان در گفتگو با ایراسین اظهار کرد: من پایه گذار صنعت
نساجی در منطقه مهردشت اصفهان بوده ام و اکنون در این منطقه بیکاري به عددي نزدیک صفر درصد رسیده است و باعث شده
معضلات اجتماعی دیگر در این منطقه وجود نداشته باشد. وي ادامه داد: به درخواست نماینده مجلس و فرماندار شهرستان اردستان
این واحد تولیدي که 6 سال راکد بود را احیا کردیم و با پرسنلی که به این کارخانهمشغول به فعالیت شدند، ظرف مدت حدود 4 ماه
این کارخانه را به مرحله تولید رساندم و اکنون نزدیک به 80 نفر در این کارخانه مشغول به کار هستند و امیدواریم تا در آینده با

 
کمک مسئولین تعداد کارکنان را به چند برابر برسانیم. 

وي تصریح کرد: برنامه هاي توسعه اي براي کارخانه وجود دارد تا بتوانیم به این هدفی که گفته شد دست پیدا کنیم و کمکی به تولید

 
و صنعت کشور کرده باشیم. 

مدیرعامل شرکت فاستونی اردستان در خصوص هزینه راه اندازي مجدد این کارخانه گفت: این واحد تولیدي 8 سال متروکه بود و با
سرمایه گذاري 11 میلیاردتومانی در این واحد و همچنین خرید 5 میلیارد دستگاه  به صورت کامل بازسازي شد. با این اقدامات

 
کارخانه کاملا به روز و اکنون پارچه تولیدي این واحد با کشورهاي ترکیه و ... در حال رقابت است. 

وي در پایان در خصوص مشکلات این واحد تولیدي گفت: براي توسعه کار خود احتیاج به وام داریم که در این خصوص مکاتباتی با

 
وزارت خانه انجام شده و از دیگر مشکلات این است که واحد این است که تحت پوشش شهرك ها قرار نداریم. 

گفتنی است علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن تجارت در آغاز سفر دوروزه به استان اصفهان امروز از واحدهاي صنعتی فولاد
کویر، سیما کاشی و واحد کویر مقوا بازدید کرده تا این واحدهاي صنعتی در هفته دولت به بهره برداري برسد. همچنین، در این سفر 
واحد فاستونی اردستان پس از 6 سال رکود و با تملک بانک سپه و جذب سرمایه گذار مجددا به چرخه تولید بازگشت  تا زمینه

اشتغال در این استان فراهم شود.



فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و

خصوصی است

منبع: تیتر برترشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش تیتربرتر به نقل از ایراسین؛ شامگاه پنج شنبه، 40 مدیر منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی
استان اصفهان در نشست صمیمی گردهم آمدند تا در هفته روابط عمومی و ارتباطات با گفتگو و تعامل سازنده اهمیت جایگاه

روابط عمومی ها را در رسیدن به اهداف سازمانی بررسی...

به گزارش تیتربرتر به نقل از ایراسین؛ شامگاه پنج شنبه، 40 مدیر منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی استان
اصفهان در نشست صمیمی گردهم آمدند تا در هفته روابط عمومی و ارتباطات با گفتگو و تعامل سازنده اهمیت جایگاه روابط عمومی
ها را در رسیدن به اهداف سازمانی بررسی کنند. در نخستین جلسه هم اندیشی مدیران منتخب اتاق بازرگانی اصفهان، مسعود
گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان به صورت برخط، هادي نباتی نژاد مدیر روابط عمومی و امور بین
الملل شرکت فولادمبارکه، علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان، بهنام ابراهیمی جانشین دبیرکل اتاق بازرگانی

 
اصفهان و احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان حضور داشتند. 

 
آشنایی و تعامل بیشتر؛ شاه کلید برگزاري نشست مدیران روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان 

مهدي شایسته فرد، مدیر حوزه ریاست و ارتباطات اتاق بازرگانی اصفهان هدف از تشکیل این نشست را آشنایی شرکت هاي مهم

 
صنعتی استان اصفهان در ارتباطی چهره به چهره دانست. 

وي افزود: برگزاري نشست هاي مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی اصفهان علاوه بر معرفی شرکت ها و آشنایی بیشتر با ظرفیت
هاي بخش خصوصی، می تواند به هم افزایی و تعامل بخش خصوصی در رسیدن به اهداف نسل سوم اتاق بازرگانی استان اصفهان

 
منتج شود. 

 
این نشست تاثیر بسزایی در اقتصاد  استان و کشور خواهد داشت 

مسعود گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان که به صورت برخط در این نشست حضور داشت ضمن
تبریک هفته روابط عمومی و ارتباطات اظهار کرد: امیدوارم در ایجاد یک جامعه عالم و آگاه پیروز و موفق باشید؛ چراکه نقش
ارتباطات و روابط عمومی درون سازمانی و برون سازمانی در آگاهی رسانی به آحاد جامعه مهم است و این رسالت اثربخش و قابل

 
تاملی است. 

وي اضافه کرد: نقش روابط عمومی شرکت ها در راستاي نیل به آگاهی و دانش بشري است و در ارتباط و تعاملی دوجانبه با اتاق

 
بازرگانی استان اصفهان می توان به اهداف دوره نهم دست یافت و در رسیدن به اهداف اتاق نسل سوم کوشید. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان گفت: نقش مدیران روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی در توسعه جامعه
اقتصادي استان اصفهان و کشور موثر است و برگزاري این نشست ها منجر به ایجاد سازوکارهاي مطلوب در رسیدن به این مهم می



 
شود.    

وي افزود: نشست 40 مدیر روابط عمومی منتخب اتاق بازرگانی تاثیر بسزایی در اقتصاد  استان و کشور خواهد داشت و در راستاي
تعامل بین بنگاهی و تاثیرگذاري بر ایجاد جریان هاي اقتصادي در کشور موثر است و ماحصل این نشست ها اتفاقات خوبی را براي

 
اقتصاد استان اصفهان رقم خواهد زد. 

 
«فولاد مبارکه» همواره به دنبال تعامل و هم افزایی موثر با سازمانهاي دولتی و خصوصی است 

در ادامه، هادي نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه، در نشست صمیمانه مدیران منتخب روابط
عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی اصفهان اظهار کرد: در ابتدا تشکر ویژه اي از رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي
اصفهان دارم که در طول این سال ها همواره حامی رسانه و ارتباطات بودند و امیدوارم این نگاه ویژه و توجه خاص رئیس اتاق بازرگانی

 
اصفهان سرلوحه مدیران سازمانها قرار بگیرد؛ چرا که رسانه ها همواره در این زمینه با خلا حمایتی مواجه بوده اند. 

نباتی نژاد به انتقال تجربیات مدیریتی خود در روابط عمومی سازمانهاي مختلف پرداخت و گفت: کمبود نیروي انسانی متخصص در
روابط عمومی سازمان هاي دولتی و همچنین مباحث مالی همواره یکی از مسائل اساسی روابط عمومی هاي سازمانها است اما تجربه

 
بنده نشان می دهد که این موانع حل شدنی است. 

وي بیان کرد: اگرچه مسائل رایج نظیر کمبود نیروي انسانی و مباحث مالی در شرکت فولاد مبارکه پررنگ نیست اما متاسفانه در چند
ماه اخیر حواشی و سیاه نمایی درباره این شرکت ایجاد شده بود که در سه ماه گذشته سعی شد با اطلاع رسانی صحیح و حرفه اي 

 
این موضوع مرتفع شود. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه به حضورش در روابط عمومی این شرکت اشاره کرد و افزود: شرکت فولاد
مبارکه با بیش از 20 هزار پرسنل یکی از شاخص ترین مجموعه هاي تولیدي کشور است و در سه ماه گذشته با بهره گیري از
ابزارهاي متنوع و نوین سعی کردیم ارتباط موثري با سایر بخش ها و حلقه هاي این زنجیره صنعتی و انتقال آن به جامعه داشته

 
باشیم. 

 
نگاه سنتی به روابط عمومی ها باید تغییر پیدا کند 

 وي به دیدار اخیر با روابط عمومی شرکت ذوب آهن هم گریزي زد و گفت: ما در فولاد مبارکه همواره به دنبال تعامل سازنده و هم
افزایی موثر با سایر نهادها، سازمان ها و شرکت هاي صنعتی هستیم و از همین فرصت اعلام آمادگی می کنیم که نشست آتی در

 
شرکت فولاد مبارکه و طی بازدید از این واحد صنعتی باشد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه نگاه سنتی حاکم بر روابط عمومی را مورد نقد قرار داد و گفت: باید از مسائل
سنتی و رایج در روابط عمومی سازمان ها فاصله بگیریم و حتی در گذشته به دنبال تغییر عنوان روابط عمومی به ارتباطات بودم

 
چراکه شاید تغییرنام بتواند بر اهمیت کارکرد نوین روابط عمومی تاکید کند. 

 
باید شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی با تمرکز بر تولید تشکیل شود 



 وي با اشاره به اینکه امروزه استفاده از روشهاي قدیمی دیگر پاسخگوي نیاز مخاطب هوشمند امروز نیست، افزود: تعامل سازنده با
رسانه ها، آموزش و تربیت خبرنگاران تخصصی صنعت در رسیدن به اهداف روابط عمومی سازمانهاي صنعتی موثر است. در سه ماه
گذشته رویکرد روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه تغییرات بنیادین به خود گرفته است که در جلسه آتی و پس از بازدید از این

 
مجموعه عظیم صنعتی خاطرنشان خواهم کرد. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت فولادمبارکه در پایان با اشاره بر منویات مقام معظم رهبري بر موضوع «تولید» که در
شعار سال تاکید کردند، پیشنهاد داد: تشکیل شورایی از مدیران منتخب روابط عمومی شرکت هاي عضو اتاق بازرگانی با تمرکز بر

 
«تولید» می تواند اتفاقات مهمی در حوزه اطلاع رسانی و تقویت تولید واحدهاي صنعتی دراستان اصفهان را فراهم کند. 

 
بهبود کیفیت زندگی سرلوحه واحد توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان 

احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی، هم در این نشست به معرفی مجموعه واحد توسعه کسب و کار که به تازگی در
اتاق بازرگانی استان اصفهان راه اندازي شده است، پرداخت وگفت: چرایی انتخاب این واحد در این است که می تواند سیستم کسب و

 
کار را متحول کند. 

وي افزود: شعار واحد توسعه کسب و کار «مدیریت چرخه کسب و کار به جاي چرخ اقتصاد» است. چرا که خلق ارزش هاي جدید و
راهبردي بر اساس نیازها و توانمندي هاي ارائه شده نظیر ارزش آفرینی، ثروت آفرینی و کارآفرینی می تواند موتور محرکه بهبود

 
کیفیت زندگی شهروندان شود.  

مدیر توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی تصریح کرد: خلق ارزش راهبرد بلندمدت، همه جانبه، متمرکز و متناسب با زمان و مکان براي

 
ذینفعان و نقش آفرینان زیست بوم اقتصادي از اهداف واحد مدیریت توسعه کسب و کار در اتاق بازرگانی استان اصفهان خواهد بود.   

وي اضافه کرد: مخاطب کلیدي این واحد، بنگاه هاي کوچک و متوسط است چراکه از چابکی، توانمندي، علاقه مندي و آمادگی

 
برخوردار هستند و می توانند در مسیر برندسازي سازمانی و توسعه ارتباطات سازمانی گام بردارند. 

شهیر مدیریت توسعه کسب و کار را با عبارت 1+9 معرفی کرد و گفت: مرکز توسعه تخصصی کسب و کار، مرکز جوانان کارآفرینی و
کسب و کارهاي نوپا، مرکز شتاب دهنده هاي صادرات، تجارت الکترونیک، تخصصی بازاریابی، مرکز آموز و توسعه سرمایه انسانی،
مرکز کارآفرینی و کسب و کار بانوان و خانواده، شوراي تعالی سازمانی، کانون مشاورین زیست بوم و خبرگزاري اقتصادي بخش هاي

 
مهم این واحد جدید در اتاق بازرگانی است. 

وي افزود: اتاق هاي بازرگانی دو نسل «لابی گري با حاکمیت» و «رونق اقتصادي کسب و کار» را پشت سر گذاشته است و امروز بر
نسل سوم که همانا «بهبود کیفیت زندگی» است؛ رسیده است و اتاق بازرگانی اصفهان هم با ایجاد مرکز توسعه تخصصی کسب و کار

 
در همین مسیر قرار گرفته است. 

 
ضرورت توسعه صنعت گردشگري دراصفهان 

علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان هم در این نشست به ضرورت توسعه صنعت گردشگري در اصفهان
پرداخت و گفت: اگرچه صنعت گردشگري در سرفصل هاي اتاق هاي بازرگانی، تعریف نشده است؛ اما با توجه به اهمیت و جایگاه



 
استان اصفهان در صنعت گردشگري و صنایع دستی این موضوع در اتاق بازرگانی استان اصفهان مورد اهمیت قرار گرفته است. 

«esfahanuntold.com» وي افزود: اتاق بازرگانی در قالب نسل دوم و سوم به موضوع گردشگري وارد شده است و با ایجاد سایت
داستان هاي ناگفته از اصفهان را روایت می کند چراکه اصفهان با القابی نظیر «پایتخت صنایع دستی دنیا» می تواند رتبه جذب

 
گردشگر خارجی را ارتقاء بخشد. 

کرباسی زاده گفت: این مجموعه قصه هاي ناگفته اصفهان در 60 ثانیه روایت می شود که از 4 سال گذشته تاکنون گردآوري شده و از

 
زبان نخبگان، هنرمندان و فرهیختگان شهر بیان می شود و در اختیار عموم مردم و گردشگران قرار می گیرد. 

 
روابط عمومی؛ مدیریت چرخه اطلاعات 

وي به نقش و جایگاه ارتباطات و روابط عمومی هم اشاره اي کرد و گفت: شاید تعریف جامع ومانع از روابط عمومی «مدیریت چرخه
اطلاعات» باشد؛ چراکه نباید در دوران پساکرونا و پساتحریم فرصت سوزي کرد و نیاز است که متناسب با شرایط روز و با تکیه بر این

 
تعریف وضعیت اقتصادي جامعه را رونق بخشید. 

مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان تاکید کرد: با «مدیریت چرخه اطلاعات» و اطلاع رسانی توام با امیدآفرینی می توان زمینه

 
رونق اقتصادي کلانشهر اصفهان را فراهم کرد که براي نیل به این هدف، جایگاه روابط عمومی حائز اهمیت می شود.   

گفتنی است در نشست صمیمانه مدیران روابط عمومی منتخب شرکت عضو اتاق بازرگانی، 40 مدیر روابط عمومی منتخب صنایع
اصفهان عضو اتاق بازرگانی استان اصفهان، ضمن معرفی سازمان مربوطه، نقطه نظرات خود را با محوریت جایگاه و اهمیت ارتباطات و
روابط عمومی و ضرورت تعامل بیشتر مدیران روابط عمومی را یادآور شدند و میزبانی شرکت فولاد مبارکه را براي برگزاري نشست

دوم مدیران روابط عمومی به فال نیک گرفتند.



به ثمر نشستن یک پروژه بزرگ در مسجد سلیمان پس از 113 سال انتظار

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1400/03/01

طلانیوز:طرح پتروشیمی مسجدسلیمان با عاملیت تأمین مالی بین المللی بانک صنعت و معدن، روز 5 شنبه 30 اردیبهشت با
فرمان ویدیوکنفرانسی رییس جمهور مورد افتتاح و بهره برداري قرار گرفت.

طلانیوز:طرح پتروشیمی مسجدسلیمان با عاملیت تأمین مالی بین المللی بانک صنعت و معدن، روز 5 شنبه 30 اردیبهشت با

 
فرمان ویدیوکنفرانسی رییس جمهور مورد افتتاح و بهره برداري قرار گرفت. 

به گزارش طلانیوز:   رییس جمهور در مراسم افتتاح این طرح که
به صورت ویدیوکنفرانسی برگزار شد، بیان کرد: اجراي این پروژه
بزرگ و ملی حق مردم عزیز مسجد سلیمان به عنوان اولین مرکز

 
اکتشاف نفت منطقه بوده است.   

دکتر روحانی گفت: مردم مسجد سلیمان اکنون داراي یک طرح
بزرگ پتروشیمی شده اند که می تواند سالانه حدود 270
میلیون دلار درآمد داشته باشد که براي مردم استان و منطقه

 
بسیار مهم است. 

 
  

رئیس جمهور با اشاره به افتتاح سه طرح ملی پتروشیمی در استان هاي خوزستان و بوشهر و عملی شدن قول افتتاح 17 طرح
پتروشیمی در طول یکسال از ابتداي سال 99 تاکنون، گفت: این دولت با وجود جنگ اقتصادي بی سابقه و پاندمی کرونا، در سخت

 
ترین شرایط با هدایت رهبر معظم انقلاب و مقاومت، حضور و صبر مردم، کشور را اداره کرد. 

 
  

دکتر روحانی ، تاکید کرد: افتتاح پنج شنبه ها به خوبی نشان داد که ملت ایران مقاوم است و تحریم و فشار اقتصادي نمی تواند مانع

 
آنها براي توسعه و پیشرفت کشور شود. 

 
  

 
  

 
  

 
سرمایه گذاري سالانه 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی 

 
  

رئیس جمهور سرمایه گذاري سالانه 3 میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی را نشانه تلاش و کوشش وزارت نفت، بخش خصوصی و همه

 
مهندسان ، کارگران و دست اندرکاران این بخش دانست. 

 
  

دکتر روحانی با ابراز خوشحالی از اینکه امروز در کشور درمورد ضرورت و نیاز به توسعه و رونق تولید اتفاق نظر بوجود آمده است،

 
تاکید کرد: امروز همه به این نتیجه رسیده اند که توسعه و تولید اصل است و گفتمان اصلی در کشور رشد و توسعه است. 

 
  

وي گفت: رشد و توسعه بدون جذب سرمایه، اقتصاد دانش بنیان و اراده دولت و ارکان نظام براي تعامل سازنده با دنیا امکان پذیر

 
نیست و همه بخش ها باید در کنار هم قرار بگیرند تا کشور در مسیر رشد قرار بگیرد. 



 
  

 
  

 
  

 
34درصد صادرات غیرنفتی متعلق به پتروشیمی، فولاد و دیگر صادرات غیرنفتی است  

 
  

رئیس جمهور با اشاره به اینکه وزارت نفت از آغاز دولت یازدهم از پیشتازان توسعه در کشور بوده است، گفت: قبل از دولت یازدهم در
بخشهایی مانند بنزین و گازوئیل واردکننده بودیم و امروز در این حوزه ها خودکفا و صادرکننده هستیم و اگر پتروشیمی نبود شاید در
3 و نیم سال جنگ اقتصادي به زحمت می افتادیم و امروز 34 درصد صادرات غیرنفتی متعلق به پتروشیمی، فولاد و دیگر صادرات

 
غیرنفتی است که به جاي نفت جایگزین شده اند. 

 
  

روحانی خاطرنشان کرد: در هشت سال دولت یازدهم و دوازدهم حدود 130 میلیارد دلار و تقریبا 59 درصد به صادرات غیرنفتی
کشور  اضافه شده است و به واسطه افتتاح هاي بزرگ در طول این سالها و در پنجشنبه ها بود که طرف هاي مقابل امروز  به وین
آمده اند و قبول دارند که باید همه تحریم هاي اصلی از جمله تحریم نفت، پتروشیمی، کشتیرانی، بیمه، بانک مرکزي و بانکها را

 
بردارند و در این راستا توافق اصلی انجام شده و مواردي را در حال گفت و گو هستیم تا به توافق نهایی برسیم. 

 
  

 
  

 
  

 
  

 
  

 
  

 
  

 
افتخاري: عقد قرارداد پیش فروش صادراتی براي 500 هزار تن اوره 

 
  

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري نیز در این مراسم طی سخنانی گفت: طرح پتروشیمی مسجد سلیمان در شمال استان
خوزستان که یکی از محروم ترین نقاط کشور است اجرا شد و اشتغال مناسبی در زمان اجراي طرح(نزدیک به 4 هزار شغل) به وجود

 
آورده است و در دوره بهره برداري نیز نزدیک به حدود یک هزار و 500 شغل ایجاد می کند. 

 
  

اکبر افتخاري تصریح کرد: این طرح اتفاق بزرگی در منطقه مسجد سلیمان به شمار می رود که پس از اکتشاف نفت این چنین پروژه

 
اي در منطقه ایجاد نشده است و امیدواریم با اجراي طرح توسعه اي، بهره برداري بیشتري از آن بشود. 

 
  

وي در خصوص ویژگی هاي فنی طرح نیز گفت: این طرح سالانه یک میلیون و 76 هزار تن اوره تولید می کند؛ تولید اوره عملیاتی

 
شده و عقد قرارداد پیش فروش صادراتی براي 500 هزار تن منعقد گردیده است که بزودي صادرات را نیز شروع می کنیم. 

 
  

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري اضافه کرد: با سرمایه گذاري بالغ بر 850 میلیون دلاري طرح، سالانه 268 میلیون دلار

 
ارزآوري خواهیم داشت. 

 
  

 
  

 
  



 
داوودي: به ثمر نشستن یک پروژه بزرگ در مسجد سلیمان پس از 113 سال انتظار 

 
  

مدیر عامل شرکت پتروشیمی مسجد سلیمان نیز در مراسم افتتاح این طرح که به صورت ویدیوکنفرانسی با حضور رییس جمهور
برگزار شد، تصریح کرد: پس از 113 سال انتظار مردم مسجد سلیمان، این پروژه ملی بزرگ در دولت تدبیر و امید به ثمر نشست که

 
این اقدام ماندگاري در تاریخ مردم خونگرم منطقه است. 

 
  

یوسف داوودي ادامه داد: همزیستی و کار تیمی میان بخش دولتی و بخش خصوصی در این پروژه شایسته تقدیر است که نتیجه این

 
کار تیمی، یک کار بزرگ ملی را به ثمر نشاند. 

 
  

 
  

 
  

 
تأمین مالی بیش از 400 میلیون یورو توسط بانک صنعت و معدن 

 
  

گفتنی است که تأمین مالی بین المللی شرکت صنایع پتروشیمی مسجدسلیمان در شرایط تحریم حداکثري، با مبلغ بیش از 400

 
میلیون یورو توسط بانک صنعت و معدن انجام شده است.  

 
  

 
  

 
  

این طرح که در منطقه زیلایی مسجد سلیمان قرار دارد، درحالی به دست توانمند متخصصان ایرانی و نیروهاي بومی به ثمر رسید که

 
با وجود مشکلات در آغازپروژه و تحریم هاي اقتصادي، تمام موانع موجود را از سر راه برداشت. 

 
  

 
  

 
  

 
تکمیل طرح پس از پنج سال تلاش بی وقفه مهندسان ایرانی 

 
  

شایان ذکرست که صنایع پتروشیمی مسجدسلیمان پس از پنج سال تلاش بی وقفه مهندسان ایرانی تکمیل و با دستور رییس

 
جمهوري بهره برداري و وارد چرخه اقتصادي کشور شد. 

 
  

 
  

 
  

 
مجتمع پتروشیمی مسجدسلیمان با تولید روزانه سه هزار و 250 تن اوره ، سالیانه حدود  270 میلیون دلار ارزآوري دارد. 

 
  

 
  

 
  

 
ایجاد یک هزار و 500 شغل با راه اندازي پروژه 

 
  

براي احداث این پتروشیمی 34 میلیون ساعت کار بی وقفه و چهار هزار فرصت شغلی هنگام ساخت ایجاد شد که با راه اندازي ، یک

 
هزار و 500نفر نیروي دایمی نیز مشغول به کار می شود. 



 
  

 
  

 
  

خوراك پتروشیمی اوره و آمونیاك مسجد سلیمان 861 میلیون متر مکعب گاز طبیعی در سال است که در نهایت 680 هزار تن

 
آمونیاك و یک میلیون و 73 هزار تن اوره تولید خواهد کرد. 

 
  

 
  

 
  

مجتمع پتروشیمی مسجد سلیمان در زمینی به مساحت 400 هکتار و در منطقه زیلایی شهرستان مسجد سلیمان، در محدوده 130
کیلومتري شمال شرقی اهواز، 30 کیلومتري شمال غربی شهر مسجد سلیمان مجاور جاده لالی(منطقه هفت شهیدان) و  11.5

 
کیلومتري جنوب رودخانه کارون قرار دارد. برابر طرح توسعه، وسعت منطقه به بیش از هزار هکتار افزایش خواهد یافت. 

 
  

 
  

 
  

از نظر موقعیت جغرافیایی، این مجتمع از طریق بندر امام خمینی(ره) در جنوب خوزستان به آب هاي آزاد بین المللی و از طریق راه

 
آهن سراسري به ترکیه، اروپا و آسیاي مرکزي دسترسی دارد. 

 
  

 
  

 
  

شرکت صنایع پتروشیمی مسجد سلیمان با هدف توسعه صنایع پتروشیمی در منطقه شمال خوزستان و به منظور دستیابی به اهداف
مورد نظر تشکیل شد.



دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1400/03/01

طلانیوز: دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد
برداشته شد .

طلانیوز: دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد

 
برداشته شد . 

به گزارش طلانیوز: با صدور این مجوزها بیش از 1800 شغل
جدید در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو ایجاد می گردد. این

 
واحدهاي صنعتی شامل:  

1 -  واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال  با

 
سرمایه گذاري 24هزارو 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2 - واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در
سال با سرمایه گذاري 22 هزارو 40 میلیارد ریال و ظرفیت و

 
اشتغال 400 نفر . 

3 -  واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200
هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزارو 830 میلیارد ریال و

 
اشتغال 300 نفر . 

 
4 - واحد تولید آجر نسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12هزارو 885  میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر . 

یادآور می شود شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث  11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را دستورکا
رخود قرارداده است .



پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1400/03/01

طلانیوز: مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول) گفت: این شرکت به زودي ساخت دو طرح جدید
پتروشیمی را با هدف تکمیل زنجیره ارزش، اشتغال آفرینی پایدار، جلوگیري از واردات این محصولات و شکوفایی اقتصاد در

مناطق کمتر توسعه یافته آغاز می کند.

طلانیوز: مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول) گفت: این شرکت به زودي ساخت دو طرح جدید
پتروشیمی را با هدف تکمیل زنجیره ارزش، اشتغال آفرینی پایدار، جلوگیري از واردات این محصولات و شکوفایی اقتصاد در مناطق

 
کمتر توسعه یافته آغاز می کند. 

به گزارش طلانیوز:  رسول اشرف زاده با اعلام این مطلب افزود: با
توجه به حرکت شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس به سمت
توسعه صنایع تکمیلی محصولاتی که در این صنایع تولید می
شود، راهبردي و ارزش آفرین هستند و از خروج ارز از کشور نیز
جلوگیري خواهد شد. وي اظهار داشت خوراك طرح هاي مذکور
از طریق شرکت هاي تابعه هلدینگ خلیج فارس تامین و در
نهایت این طرح ها زمینه ساز ارتقاي زنجیره ارزش و توسعه
صنایع تکمیلی در مجموعه صنایع پتروشیمی خلیج فارس

 
خواهند شد. 

 
  

وي از احداث طرح اتیلن اکساید با ظرفیت تولید 68 هزار تن در سال نام برد و گفت: خوراك این محصول اتیلن و میزان سرمایه

 
گذاري آن 110 میلیون یورو طی مدت 36 ماه می باشد 

اشرف زاده طرح اتیلن پروپیلن دي از مونومر را از دیگر طرح هاي توسعه اي پترول یادکرد و افزود: ظرفیت این طرح با 50 هزار تن در
سال می باشد و خوراك آن اتیلن و پروپیلن است همچنین سرمایه گذاري این طرح 154 میلیون یورو می باشد که طی برنامه ریزي

 
صورت گرفته دوره ساخت آن 36 ماه می باشد. 

 
  

اشرف زاده: تکمیل زنجیره ارزش، جلوگیري از خام فروشی، توسعه صنایع تکمیلی، جلوگیري از واردات برخی محصولات، اشتغال
آفرینی پایدار در مناطق کمتر توسعه یافته کشور و توسعه محصولات متنوع و راهبردي را از اهداف اساسی اجراي دو طرح جدید

عنوان کرد.



براي بازسازي هر دستگاه اتوبوس 400 میلیون تومان هزینه شده است

منبع: ایمناشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1400/03/01

شهردار اصفهان گفت: اصفهان اولین شهري است که از اتوبوس هاي بازسازي شده در سطح کشور استفاده می کند.

 
شهردار اصفهان: براي بازسازي هر دستگاه اتوبوس 400 میلیون تومان هزینه شده است 

 شهردار اصفهان گفت: اصفهان اولین شهري است که از اتوبوس

 
هاي بازسازي شده در سطح کشور استفاده می کند. 

 
به گزارش خبرنگار ایمنا، قدرت االله نوروزي در اینستاگرام خود نوشت: 

"شهرداري اصفهان علاوه بر خرید بیش از 150 دستگاه اتوبوس جدید در سه سال گذشته و افزودن به ناوگان اتوبوسرانی اصفهان،
بازسازي اتوبوس ها و بازگرداندن آنها به چرخه خدمت رسانی را در دستور کار دارد. براي بازسازي هر دستگاه اتوبوس 400 میلیون

 
تومان هزینه شده است. 

اصفهان اولین شهري است که از اتوبوس هاي بازسازي شده در سطح کشور استفاده می کند. اصغر نوراالله زاده، مدیرعامل صندوق
کارآفرینی امید گفت: شهرداري اصفهان تلاش هاي فراوانی در جهت نوسازي حمل و نقل عمومی انجام داد و در حال حاضر شاهد

 
اولین سري از اتوبوس هاي نوسازي شده در اصفهان هستیم. 

 
عیسی منصوري، معاون وزیر کار هم از اقدام و پیگیري مناسب اصفهان براي بازسازي اتوبوس هاي شهري گفت: 

 
تعدادي از اتوبوس ها در کارخانه پیشرو دیزل و تعدادي در تعمیرگاه شهرداري اصفهان به طور مشترك بازسازي شده است. " 





اخذ مجوز 4 واحد بزرگ صنعتی توسط چادرملو

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1400/03/01

ایستانیوز:دومین گام بلند چادرملو براي اجراي طرح هاي توسعه، با اخذ مجوز تاسیس 4 واحد بزرگ صنعتی در استان یزد
برداشته شد .

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز) ، با صدور این مجوزها بیش از 1800 شغل جدید در شرکت معدنی و

 
صنعتی چادرملو ایجاد می گردد. 

 
این واحدهاي صنعتی شامل: 

 
1 - واحد گندله سازي آهن با ظرفیت 5 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 24هزارو 395 میلیارد و اشتغال 850 نفر. 

2 - واحد تولید کنسانتره آهن با ظرفیت تولید 4 میلیون تن در سال با سرمایه گذاري 22 هزارو 40 میلیارد ریال و ظرفیت و اشتغال

 
400 نفر . 

3 - واحد تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 2 میلیون و 200 هزارتن درسال با سرمایه گذاري 25 هزارو 830 میلیارد ریال و اشتغال

 
300 نفر . 

 
4 - واحد تولید آجر نسوز با ظرفیت 50 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 12هزارو 885 میلیارد ریال و اشتغال 260 نفر . 

یادآور می شود شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در برنامه توسعه 10 ساله خود احداث 11 طرح صنعتی و معدنی عظیم را دستورکا
رخود قرارداده است .



گشایش مرکز نوآوري لوازم خانگی / ستاري: راه ورود خلاقیت ها به صنعت

لوازم خانگی باز شد تا بلوغ صنایع را شاهد باشیم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1400/03/01

به گزارش گروه علم و پیشرفت خبرگزاري فارس به نقل از
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، سورنا
ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري که صبح
امروز براي بازدید از دستاوردهاي زیست بوم فناوري و
نوآوري و بررسی میزان پیشرفت مصوبات سفر پیشین
خود  به استان اصفهان رفته است از شرکت هاي دانش

 
بنیان و واحدهاي فناور مستقر در این دانشگاه بازدید کرد. 

همچنین در این سفر فاز نخست مرکز نوآوري اسنواتک افتتاح شد و قرار است فضایی باشد براي تزریق فناوري هاي دانش بنیان
و ظرفیت هاي علمی دانشگاهی به صنعت لوازم خانگی. در این مرکز طرح هاي نوآورانه در حوزه تولید لوازم خانگی با تکیه بر سبک

 
زندگی ایرانی طراحی می شود. 

ستاري در جمع خبرنگاران، با بیان اینکه در این سفر، ایجاد خانه نوآوري دانشگاه اصفهان را به شکلی جدي پیگیر خواهیم بود، بیان
کرد: زیرساخت ها و زمینه براي ایجاد ناحیه نوآوري در دانشگاه اصفهان فراهم شده است. ناحیه اي که ایجاد آن جزء مصوبات سفر

 
قبلی ما به این استان بود. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: اصفهان یکی از شهرهاي پیشرو در اقتصاد دانش بنیان است. وجود شهرك علمی و
تحقیقاتی و واحدهاي متعدد دانش بنیانی در این استان، نشاندهنده عزم جدي مسوولان و مدیران اصفهان براي توسعه زیست بوم

 
فناوري و نوآوري است. 

ستاري همکاري بخش خصوصی و دولتی براي توسعه نوآوري در کشور را ضروري دانست و گفت: استان اصفهان یکی از شهرهاي

 
موفق در این زمینه است و به زودي مرکز نوآوري لوازم خانگی با همکاري دانشگاه اصفهان و شرکت اسنوا ایجاد می شود. 

رییس بنیاد ملی نخبگان معتقد است که نتیجه این نوع همکاري ها تزریق نوآوري به صنعت است. اتفاقی که می تواند بلوغ صنایع

 
کشور را در پی داشته باشد. استان اصفهان یکی از شهرهاي پیشرو در این زمینه است. 

امروز با حضور معاون علمی و فناوري رییس جمهوري فاز نخست مرکز نوآوري لوازم خانگی ( اسنواتک) در 5 هزار مترمربع از دانشگاه
اصفهان گشایش یافت تا زمینه ساز تزریق نوآوري ها و خلاقیت هاي دانشگاهی و فناورانه کشور به صنعت لوازم خانگی باشد. این
مرکز بخش هاي مختلفی چون «مدرسه اشتغال»، «بخش تحقیق و توسعه پیشرفته»، «جایزه اسنوا» و «بخش حمایت از استارتاپ

 
هاي دانشگاهی» دارد. 



از دیگر برنامه هاي این سفر یک روزه، افتتاح اتاق کشت خوراك دام شرکت احیاگران قلب صنعت آسیا، افتتاح خط تولید پارچه ملت

 
بلون شرکت صدرا طرح و تجهیز اسپادانا در شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و بهره برداري از برج فناوري اندیشه اصفهان است 

 
  

 
  

انتهاي پیام/



بهره برداري از 1300 طرح پرورش آبزیان برکت

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1400/03/01

آیین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و اختتامیه رویداد «دریاي
برکت» به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور برگزار شد.

مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم با اشاره به ظرفیت هاي مغفول
مانده کشور در حوزه پرورش آبزیان و تاکیدات رهبر معظم انقلاب بر
فعالیت در این حوزه گفت: یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت

 
ایجاد اشتغال براي 4 هزار نفر را به دنبال داشته است. 

امیرحسین مدنی ادامه داد: همچنین راه اندازي این تعداد طرح باعث

 
تولید 5 هزار تن انواع آبزیان در کشور شده است. 

وي خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال

 
است. 

مدنی تاکید کرد: براي سال 1400 نیز راه اندازي 2 هزار طرح پرورش آبزیان با تمرکز بر مناطقی در استان هاي لرستان، بوشهر و

 
خوزستان هدف گذاري شده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اجراي طرح هاي آبزي پروري این بنیاد در سراسر کشور تاکید کرد: باید از سواحل کشور استفاده
بهینه برد و طرح هاي پرورش ماهیان گرمابی و سردابی در قفس، استخر و پرورش میگو در راستاي استفاده از این ظرفیت و پتانسیل

 
است. 

وي با اشاره به سرانه پایین مصرف آبزیان در کشور اظهار داشت: سرانه مصرف سالانه آبزیان در ابتداي انقلاب تنها یک کیلوگرم بود

 
که در سال 99 به 13 کیلوگرم رسیده است. با این حال، همچنان تا متوسط مصرف جهانی که 22 کیلوگرم است فاصله داریم. 

مدنی با انتقاد از قیمت آبزیان در کشور خاطرنشان کرد: محصولات آبزي به یک کالاي لوکس در کشور تبدیل شده و بسیاري از

 
خانواده ها نمی توانند مصرف داشته باشند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به نقش واسطه ها و دلالان در گرانی آبزیان تاکید کرد: وظیفه حاکمیت و دولت ها است که با توجه به

 
ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود، در حوزه پرورش آبزیان کار ویژه اي انجام دهند. 

مدنی در خصوص رویداد دریاي برکت هم توضیح داد: این رویداد به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات

 
کشور و براي ارائه طرح ها و ایده هاي خلاقانه براي پرورش آبزیان از سوي بنیاد برکت برگزار شده است. 

وي ادامه داد: از 485 طرح و ایده رسیده به این رویداد، 30 طرح برگزیده شده اند که سرمایه گذاري لازم براي عملیاتی شدن آنها از

 
سوي بنیاد برکت صورت خواهد گرفت. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: طرح ها و ایده هاي ارائه شده به رویداد دریاي برکت از سراسر کشور است و نهادها و سازمان هاي

 
دیگري هم براي سرمایه گذاري بر روي طرح هاي برگزیده اعلام آمادگی کرده اند. 

مدنی با تاکید بر ادامه داشتن رویداد دریاي برکت در سال جدید اظهار امیدواري کرد که کشور شاهد شکوفایی در حوزه تولید پرورش

 
آبزیان باشد. 



گفتنی است، در این مراسم و از طریق ویدیوکنفرانس، تعدادي از طرح هاي پرورش آبزیان برکت در استان هاي لرستان، ایلام و

 
آذربایجان غربی به بهره برداري رسید. 

همچنین نمایشگاهی با حضور 30 طرح برتر رویداد ملی دریاي برکت برگزار شد و از پنج طرح برگزیده تقدیر به عمل آمد.



ریزش دو میلیون شغل در دوران کرونا

منبع: عصر بازارشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1400/03/01

عصر بازار- معاون اشتغال وزیر کار از ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا خبر داد و گفت: با پرداخت تسهیلات
حمایتی بیش از یک میلیون نفر به چرخه کار برگشتند.

عصر بازار- معاون اشتغال وزیر کار از ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا خبر داد و گفت: با پرداخت تسهیلات

 
حمایتی بیش از یک میلیون نفر به چرخه کار برگشتند. 

به گزارش پایگاه خبري «عصربازار» به نقل از ایسنا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا یکی از
سیاستهاي وزارت کار در راستاي حفظ اشتغال بنگاهها و صیانت از نیروهاي کار بود که بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که
بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند توانستند در

 
سامانه کارا ثبت نام کنند و براي گرفتن وام به بانکها معرفی شوند. 

فارغ از رسته هاي شغلی، وزارت کار یک میلیون واحد اقتصادي آسیب دیده از کرونا را هم شناسایی و با ارسال پیامک، آنها را مشمول

 
دریافت تسهیلات حمایتی کرونا اعلام کرد. 

اما صرفنظر از سیاست حمایت از بنگاهها و حفظ اشتغال نیروهاي کار، تداوم شیوع کرونا در کشور آسیبهاي جدي به حوزه اشتغال

 
وارد کرد و موجب رکود در بخشهاي اقتصادي شد به نحوي که بخش قابل توجهی از کسب و کارها از بازار کار خارج شدند. 

آنطور که عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار می گوید در دوران کرونا حدود دو میلیون شغل ریزش کرد

 
که با پرداخت تسهیلات کمک شد نزدیک به یک میلیون و 100 هزار شغل بازگشت مجدد به کار داشته باشند. 

وي درباره پرداخت مقرري بیمه بیکاري در ایام کرونا می گوید: حدود 730 هزار نفر به طور اختصاصی مشمول دریافت بیمه بیکاري
شدند که 250 هزار نفر از آنها همچنان بیمه بیکاري دریافت می کنند لذا از این جهت نیازمند منابع جدید هستیم و امیدواریم براي

 
سال 1400 حمایتها از حوزه بازار کار و کسب و کارهاي آسیب دیده تداوم داشته باشد. 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مواجهه با کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تداوم فعالیت کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا،

 
در 14 رسته اصلی و 858 زیر رسته اعتباري در حدود 20 هزار میلیارد تومان در اختیار کسب و کارهاي آسیب دیده قرار داده است. 

در مرحله نخست 14 هزار میلیارد تومان با رویکرد اشتغال محوري و در مرحله دوم 8000 میلیارد تومان با رویکرد بنگاه محوري و با
تمرکز بر آسیب دیدگی بخشهاي خدماتی در حال پرداخت است که 2000 میلیارد تومان آن در اختیار بخشهاي گردشگري و صنایع
دستی، 1700 میلیارد تومان در حوزه فرهنگ و هنر و 800 میلیارد تومان در حوزه ورزش به صورت تخصصی و از طریق دستگاههاي

 
مربوطه به واحدهاي کسب و کار اختصاص یافته است. 

به گزارش ایسنا، برابر آمارها در شوك نخست کرونا دستکم یک میلیون و 600 هزار شغل دچار آسیب شدند و یک میلیون و 300



هزار شغل در معرض تهدید قرار گرفتند که در پی آن و بر اساس اعلام وزارت کار به تدریج با ریزش حدود دو میلیون نفر در حوزه
اشتغال مواجه شدیم.



از نقش و تاثیر گذاري خودم در استان در دو سال و نیم گذشته راضی هستم/

مشارکت یزدي ها در انتخابات حدود 40 درصد پیش بینی می شود

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1400/03/01

محمدعلی طالبی، استاندار یزد در شبکه اجتماعی کلاب هاوس مشترك خانه مطبوعات و رسانه هاي استان و دیده بانی خبر
یزد پاسخگوي سوالات، دغدغه ها و دیدگاه هاي برخی از شهروندان و فعالان سیاسی، اجتماعی و رسانه اي استان یزد بود.

محمدعلی طالبی، استاندار یزد در شبکه اجتماعی کلاب
هاوس مشترك خانه مطبوعات و رسانه هاي استان و دیده
بانی خبر یزد پاسخگوي سوالات، دغدغه ها و دیدگاه هاي
برخی از شهروندان و فعالان سیاسی، اجتماعی و رسانه اي

 
استان یزد بود. 

به گزارش خبرآنلاین از یزد در ادامه متن کامل این گفتگو

 
را در ادامه می خوانید: 

فرزاد فیضی، خبرنگار، مدیرخانه مطبوعات ورسانه هاي

 
استان یزد و مجري جلسه به عنوان سوال آغازین بحث: 

باتوجه به سابقه حضور شما در بحث برگزاري انتخابات در دهه هاي اخیر، تحلیل و برآورد شما از وضعیت فعلی استان در آستانه

 
انتخابات 1400 و اقدامات دولت و هیات هاي اجرایی و نظارت انتخابات چیست؟ 

در راستاي کارهایی که دولت باید انجام دهد تفاوتی با دوره هاي پیش انتخاباتی ندارد. تعدادي داوطلب در شهرستان هاي استان با
ردصلاحیت هیئت اجرایی روبرو شدند که با مذاکره و نگاه به ضرورت مشارکت حداکثري و فراهم کردن فرصت براي حضور همه گروه
ها و سلایق و دلسوزان شهر و روستا حل شد و چالش جدي نداشتیم و فقط در حد چهار درصد رد صلاحیت شدند که البته فرصت
داشتند تا در هیئت نظارت اعتراض کنند. بنابراین آمادگی نسبی وجود دارد اما وجه دیگر بحث حضور مردم پاي صندوق هاي راي
است که به عنوان استاندار و مسئول مستقیم برگزاري انتخابات نگرانی هایی دارم چراکه متاسفانه انتظارات ما برآورده نشد و جمع
زیادي از افراد که می توانستند منشا خدمت و محرك جامعه براي حضور در پاي صندوق هاي راي باشند و زمینه مشارکت حداکثري

 
را فراهم کنند رد صلاحیت شدند. 

در انتخابات ریاست جمهوري هم به نوعی بی تفاوتی بخشی از جامعه را با توجه به مشکلات اقتصادي و معیشتی شاهد هستیم و از
طرفی یأس و سرخوردگی نسبت به مسائل مختلف وجود دارد، که این موضوع نشان می دهد آمادگی مشارکت در همه جمعیت

 
نیست. 

به نظر می رسد هیات نظارت استان ضعیف تر از دوره هاي قبل عمل کرده است به طوري که گفته می شود جلس نهایی بدون

 
برگزاري همه اعضا برگزار و به صورت تلفنی راي ها ثبت شده است، نظر شما در این مورد چیست؟ 

شخصا احترام زیادي براي نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی قائلم ولی ناگزیر هستم به عنوان یک قضاوت تاریخی حرف شما

 
را تایید کنم. در این دوره عملکرد ضعیف هیئت نظارت استان را شاهد بودیم. 

من تجربه هاي مختلفی را از هیئت هاي نظارت در مسئولیت هاي مختلف داشته ام چه زمانی که اکثریت نمایندگان استان اصلاح
طلب و چه اصولگرا بودند. ولی در این دوره متاسفانه علی رغم جلسات متعدد با نمایندگان وقتی صحبت ها را مرور و با عملکرد
مقایسه می کنم خروجی چیز دیگري است. بعضی وقت ها احساس می کنم که نمایندگان هیچ نقش خاصی در بررسی صلاحیت



ندارند یا شاید تصمیم جاي دیگري گرفته می شود و فقط دوستان امضا می کنند. قرار بر این بود تا از داوطلبین رد صلاحیت شده

 
دعوت کنند و توضیحات آن ها را بشنوند که این اتفاق رخ نداد و می توان گفت هیئت نظارت استان منفعل عمل کرد. 

بعضا نمایندگان رد صلاحیت ها را به نتایج استعلامات از اطلاعات سپاه، اطلاعات، ثبت احوال، دادگستري و سایر مراجع ارجاع می
دهند که موجب قضاوت اشتباه در مورد این مراجع خواهد شد. می خواهم بگویم که این مراجع مسئولیتی در مورد تایید یا رد
صلاحیت ندارند آنها وظیفه دارند که اگر سوابقی از افراد داوطلب نزد آنهاست، سوابق را در پاسخ به استعلام هیئت هاي اجرایی و
نظارت ارسال کنند. جفاست که توپ را به زمین مراجع استعلامی می اندازند در صورتی که مسئولیت مستقیم و کامل به عهده هیئت

 
نظارت است. 

با توجه اشراف شما به موضوعات انتخابات، رد صلاحیت تعداد زیادي از داوطلبین در هیئت مرکزي نظارت پس از اخذ تاییدیه نهایی

 
در هیات نظارت استان را تایید می کنید؟ 

بله متاسفانه هیئت مرکزي نظارت فراقانونی عمل کرده یعنی کسانی که در هیئت اجرایی و هیئت نظارت شهرستان و استان تایید
شده اند و تاییدیه آنها از نظر قانون قطعی است، را هم رد صلاحیت کرده است که این کار را هم قانونی نمی دانم که البته در این
مورد همه از جناح اصولگرا بودند. تصور من این است که هیئت مرکزي نظارت می خواهد اداي شوراي نگهبان را در بیاورد و نظارت
استصوابی را دنبال کند درصورتی که هم ماهیتا انتخابات شوراها با سایر انتخابات ها متفاوت است و هم هیئت نظارت مجلس از نظر

 
شان و جایگاه با شوراي نگهبان فرق دارد. 

 
محمد امامی، فعالی سیاسی اجتماعی: 

بعضاً دیده شده که اعمال فشار غیرقانونی و تاثیر برخی از سفارش هاي افراد غیر مسئول و ائمه جمعه و کسانی که افراطی عمل می
کنند در تصمیم گیري ها و مدیریت استان بیشتر از شخص استاندار و استانداري یزد تاثیر داشته است. براي جلوگیري از تضییع

 
حقوق شهروندي و پیشگیري از این اعمال فشارهاي غیرقانونی چه اقدامات موثري داشته اید؟ 

نقد شما در سطح ملی وجود دارد و فقط مختص استان یزد نیست و من هم ممکن است مثل شما نقد داشته باشم. به هر حال در
مسائل سیاسی دیدگاه ها متفاوت است. بسیاري از نگرانی هاي برخی نهادها با این نگاه که همه فعالیت هاي سیاسی ممکن است به

 
تضعیف نظام منجر شود و یا برخلاف مصلحت نظام است درست نیست و من مخالف این هستم. 

می توانم این ادعا را داشته باشم که در طول دو سال و نیم گذشته تعامل بسیار خوب در مجموعه استان بین دستگاه هاي امنیتی،
اطلاعاتی و قضایی برقرار شده و خیلی وقت ها هم در بحث رعایت حقوق شهروندي با همین تعاملات بعضی از مسائل حل شده است.
نمی توانم انکار کنم که ممکن است تضییع حقوق شهروندي هم صورت گرفته باشد ولی می توانم این ادعا را داشته باشم که این

 
مسائل در مقایسه با مناطق دیگر کشور به حداقل رسیده است. 

 
مهدي زمان زاده، خبرنگار و مدیرمسئول کانال دیده بانی خبر: 

با توجه به دسترسی شما به اطلاعات نظرسنجی هاي کشوري در حال حاضر برآورد شما از میزان مشارکت مردمی در انتخابات ریاست

 
جمهوري و شوراي شهر چقدر است؟ 

برش استانی بعضی از نظرسنجی هایی که در سطح ملی انجام می شود به صورت هفتگی در اختیار ما قرار می گیرد. اکنون مشارکت
در انتخابات حدود 40 درصد پیش بینی می شود که البته روند افزایشی هم دارد. فکر می کنم چنانچه از فرصت باقیمانده تا انتخابات

 
با نگاه حضور حداکثري جریان هاي سیاسی استفاده شود مشارکت در انتخابات به 50 درصد هم می رسد. 

 
محمد شاکر اردکانی، فعال سیاسی: 

 
نقش استاندارد در مدیریت استان چقدر است و چقدر توانستید در مسائل کلان استان تصمیم گیري کنید؟ 

در مورد انتخاب مدیران بومی براي غول هاي اقتصادي استان از جمله چادرملو، اختصاص دو درصد از درآمد معادن در راستاي عمل

 
به مسئولیت هاي اجتماعی و معضل آب و تعرض به خط انتقال هم توضیح بفرمایید. 

آیا نباید افسوس بخوریم که این معادن خاك استانمان را بار می کنند و هیچ گونه سرمایه گذاري در این مسیر نمی کنند؟ آیا سال

 
هاي سال باید این آرزو بر دل ما بماند که یک تیم فوتبال داشته باشیم؟ 

استاندار نقش بسیار زیادي در استان دارد و از نقش و تاثیر گذاري خودم در استان در دو سال و نیم گذشته راضی هستم. در شرایطی



قبول مسئولیت کردم که بدترین شرایط بعد از انقلاب بود و نگاه من این بود که روزهاي سخت و چالشی را پیش رو دارم و شاید کار
زیادي هم نتوانم انجام دهم. اما امروز بعد از دوسال و نیم خوشحال هستم و احساس می کنم در راهی که استان در این مدت طی
کرده است موثر بوده ام. روز تحویل مسئولیت کارنامه استانداري را منتشر می کنم و خواهیم دید که چه اتفاقات مهمی در حوزه هاي

 
مختلف افتاده است. روزي که این حرف را زدم شرایط اقتصادي به این وضعیت نبود و کرونا هم وجود نداشت. 

مدیریت اپیدمی کرونا در استان مدیریت افتخارآمیزي است که حاصل تلاش مجموعه استان از کادر بهداشت و درمان گرفته تا

 
بیمارستان ها، بخش خصوصی و خیرین است. 

در حوزه سرمایه گذاري و در صدور مجوزها واگذاري اراضی شهرك هاي صنعتی و در شاخص امنیت سرمایه گذاري اول کشور شدیم.
تفاهم نامه سرمایه گذاري 67 هزار میلیارد تومانی با چادرملو و تفاهم نامه با کنسرسیوم نوظهور بافق و در بهاباد را هم می توان نام
برد که در راستاي همین سرمایه گذاري ها انجام شده است. اکنون در تأمین برق و گاز واحدهاي صنعتی و شهري و روستایی پیشتاز

 
کشور هستیم و در بهاباد خاتم و شهرستان هاي محروم هم زیر ساخت هاي ایجاد نیروگاه هاي بزرگ فراهم شده است. 

 
در مجموع می توانیم سرمان را بالا بگیریم و بگوییم ما در فرآیندي که طی شد مواثر بوده ایم. 

در انتقال حساب هاي بانکی شرکت هاي بزرگ اقتصادي به داخل استان هم موفق عمل کردیم و روند بومی شدن مدیریت این شرکت

 
ها نیز آغاز شده است. 

در بحث آب نیز مراحل نهایی مطالعات انتقال آب دریاي عمان و خط مستقل 250 میلیون مترمکعبی را شاهد هستیم. تصویب خط
دوم انتقال آب شرب در شوراي عالی آب و تعیین محل شروع پروژه که مدتها مورد اختلاف بود و خط انتقال آب خلیج فارس که براي
برخی مانند یک رویا بود محقق شد.در ورزش هم در ماه هاي اول حضورم در استانداري تیم فوتبال شهید قندي یزد را با خرید امتیاز
یک تیم لیگ دویی احیا کردیم و اکنون به دنبال تقویت این تیم هستیم تا به لیگ هاي بالاتر صعود کند. در والیبال هندبال همین

 
اتفاق افتاد و واحدهاي صنعتی و معدنی ما شروع به تیم داري کرده اند. 

 
فریبا خاکباز، فعال سیاسی اجتماعی: 

سه مورد از فعالیت هاي شاخص خود در مجموعه استانداري و تفاوت اقدامات انجام شده در این دولت را با دولت هاي قبل تشریح

 
کنید؟ 

در شروع به کار دولت طرح هاي نیمه تمام زیادي وجود داشت که منابع مالی بسیار زیادي نیاز داشت به طوري که وقتی به حجم و
بودجه مورد نیاز براي تکمیل این طرح ها نگاه میکردیم دچار یاس و ناامیدي می شدیم اما امروز یکی از افتخارات این دولت این است
که بسیاري از این طرح هاي نیمه تمام را تکمیل کرد و به بهره برداري رساند. راه آهن یزد اقلید با هزینه 800 میلیارد تومانی

 
بزرگترین پروژه ریلی در دولت تدبیر و امید است. 

افتتاح 100 کیلومتر بزرگراه و 100 کیلومتر پروژه جاده اي در حال افتتاح، پروژه هاي زیرساختی براي تامین آب و برق، سرمایه
گذاري در گندله بافق با سرمایه 8 هزار میلیارد تومانی که رئیس جمهور به صورت ویدئو کنفرانسی افتتاح کرد و صدا و سیما به
صورت گذرا آن را پوشش داد و پیگیري توسعه متوازن مناطق کم برخوردار استان که در دولت هایی که بعضاً شعار عدالت محوري

 
می دادند هم اتفاق نیفتاده بود از جمله این طرح ها است. 

 
فلاح، فعال حوزه صنعت: 

واگذاري اراضی صنعتی و صدور مجوز با این سرعت و شدت با چه هدفی دنبال می شود که بعضا پس از ایجاد سوله هاي خالی رها

 
می شوند؟ 

 
شرکت شهرك هاي صنعتی حدود 800 قطعه زمین را در شب عید واگذار کرد این موارد چقدر کارشناسی شده است؟ 

در مورد انجمن هاي مردم نهاد در حوزه اقتصاد کسب و کار و کارآفرینی که عملاً تمرکز را از روي آنها برداشتید و به سمت سیاست

 
هاي کرونا رفتیم هم توضیح دهید؟ 

در بحث سرمایه گذاري فقط مجوز صادره ملاك نیست. کسانی که مجوز و زمین تحویل می گیرند باید بلافاصله کار را شروع کنند. در

 
غیر اینصورت نمی توانند براي فروش به قیمت بالاتر آن را نگه دارند چرا که به سرعت خلع ید می شوند. 



حجم سرمایه گذاري به اندازه اي است که بعضی از شهرك هاي صنعتی ما تکمیل شده و پهنه هاي جدید براي استقرار صنایع ایجاد
کرده ایم که نشان می دهد تقاضاي سرمایه گذاري بالاست. در حال حاضر به دلیل نبود آب بالاي 160 طرح صنعتی استان بلاتکلیف

 
مانده اند که نشان می دهد از حالت شعاري و مانور تبلیغاتی خارج شده ایم. 

از فعالیت انجمن هاي مردم نهاد در حوزه کسب و کار و اقتصاد که زمینه آن هم وجود دارد و همچنین از پیشنهادات فعالان این حوزه

 
هم استقبال می کنیم. 

 
خردمند: 

در زمان مدیریت شما در استان امید داشتیم به حوزه اجتماعی بیشتر توجه شود اما متاسفانه بحث هاي حاشیه اي اجتماعی مثل
طلاق و حاشیه نشینی و اخلاقی بیشتر شده است. خودکشی روند رو به رشد داشته و جایگاه استان که مشهور به کم طلاقی بوده

 
جایگاه نامناسبی است. آیا عملکرد شما در حوزه اجتماعی قابل دفاع است؟ 

دوم اینکه اصل شایسته سالاري را در حوزه انتصابات خود رعایت نکردید و در مقابل بسیاري از جریان ها زود کوتاه می آیید و قانع

 
می شوید و تعامل شما در مقابل بسیاري از گروه ها زیاد است. 

در خیلی از بحث هاي حوزه اجتماعی از خودم راضی نیستم و می توانستم بیشتر کار کنم. به این خاطر که ما درست در مقطعی این
مسئولیت را پذیرفتیم که مسائل اقتصادي و معیشتی مردم و حواشی آن و بحث کرونا کاملاً روي موضوعات دیگر سایه انداخته بود و

 
شاید توجهی که باید به حوزه اجتماعی می شد ناخودآگاه صورت نگرفت و می شد بهتر در این حوزه کار کرد. 

هیچ کس نمی تواند ادعا کند که تمام انتصاب هایش بر اساس شایسته سالاري است. شاید خیلی از مردم در جریان محدودیت هایی
که مدیریت ارشد استان براي بعضی از انتصابات با آن روبروست، نباشند. هر روز که گذشت این محدودیت ها بیشتر شد و دست ما

 
بسته تر و فرایند انتصاب پیچیده تر شد. در مجموع بسیاري از اتفاقات آن چنان که می خواستیم پیش نرفت. 

در مورد کوتاه آمدن هم به کسانی که اینطور فکر می کنند حق می دهم چون آدمی نیستم که بگویم من مشکلی نداشتم و خودم را
تبرئه کنم. همین تعامل ها را هم از افتخارات خود میدانم و اگر اهل کوتاه آمدن و کرنش بودم بهتر بود این صحبت ها را در مورد
نمایندگان استان که رابطه خوبی با آنها دارم نمی کردم تا روابطم با آنها حفظ شود ولی آن چیزي که حق می دانستم را گفتم و تا

 
جایی که در توان داشتم از آن دفاع کردم. 

 
مسعود میرجلیلی، خبرنگار و مدیر انجمن صنفی خبرگزاري ها و پایگاه هاي خبري استان: 

با توجه به مصوبه وزارت صمت قرار است تا پهنه هاي معادن از حبس در بیاید که یک سوم آن در استان یزد قرار دارد. شنیده شده با

 
حضور معاونین وزیر جلساتی برگزار کرده اید که با این اتفاق فاجعه اي در انتظار یزد است؟ 

یکی از انتظارات همه فعالین صنعت و معدن این است که همه این پهنه ها از حالت حبس خارج شود و امکان سرمایه گذاري جدید
فراهم شود اما هیچ جلسه محرمانه را در رابطه با بحث معادن در استان نداشتیم. این جلسات براي ایجاد تفاهم در بهره برداري معادن
است. استان یزد یکی از استان هایی است که می تواند بیشترین بهره برداري را از سیاست جدید نظام در رابطه با فعال سازي معادن

 
راکد داشته باشد و از آن منفعت ببرد. 

 
دهستانی، شهروند اردکانی: 

در جمع رسانه هاي اردکان در مورد آلودگی محیط زیست گفتید و اینکه هر گونه مجوز و سندي در مورد آلودگی محیط زیست
اردکان خواسته باشند باید در اختیار آنها قرار بگیرد در صورتی که این مسئله هنوز تحقق پیدا نکرده است. در مورد صدور مجوزهاي

 
جدید در اردکان و مرگ تدریجی یک شهر چه اقداماتی انجام داده اید؟ 

مسئله بعدي اینکه هیئت نظارت هیچ کس را به بهانه هاي واهی ردصلاحیت نکرده است بنابراین لازم است تا در این مورد توضیح

 
دهید تا دوستان توجیه شوند. 

در مورد بحث محیط زیست اولین استانداري بودیم که یکسري محدودیت هاي بی سابقه را اعمال کردیم. در شوراي تامین مصوب
کردیم که براي صنایع آب بر مجوز صادر نشود. تعداد 9 مجوز صادر شده براي واحدهاي فولادي در همان اردکان را باطل کردیم و
برخی از آنها که حتی زمین گرفته بودند را در فرآیند خلع ید بردیم. اردکانی ها دقیقا زمانی در مورد مشکلات زیست محیطی حساس

 
شده اند که مدیریت استان در حفظ محیط زیست اعمال محدودیت هایی را انجام داده است. 



در حالی که در دولت قبل که خیلی راحت مجوز داده می شد و حتی به استناد یک ماده قانونی اجازه داده بودند بدون استعلام محیط
زیست در اطراف شهر اردکان این صنایع استقرار پیدا کنند. ما جلوي همه آنها را گرفتیم و اخیراً به بحث ایجاد پهنه جدید و دور از
شهر براي صنایع آلاینده هم ورود کردیم. ضمن اینکه پیگیري خواهیم کرد که چرا مدارك مورد درخواست رسانه هاي اردکان در

 
اختیار آنها قرار نگرفته است. 

در بحث رد صلاحیت ها هم برخی از موارد من هم توجیه می شوم. ممکن است محکومیتی در مورد یک فرد وجود داشته است که
می پذیریم ولی حداقل درخواست ما از هیات نظارت استان این بود که رویکرد اقناعی دنبال شود. یعنی فرد خودش بداند که به چه

 
دلیل رد صلاحیت شده است. 

 
رامین زارع، فعال سیاسی اجتماعی: 

اگر به انتخابات مجلس دهم برگردیم آنجا هم رد صلاحیت هاي گسترده اتفاق افتاد. به عنوان مسئول برگزار کننده انتخابات اگر آن

 
زمان در مقابل این بدعت ایستاده بودید امروز شاهد این اتفاقات نبودیم. 

اگر رد صلاحیت ها در بحث ریاست جمهوري هم اتفاق بیفتد بدنه کنشگر جامعه به سمت یک بی تفاوتی خواهد رفت. آیا این بی

 
تفاوتی تهدیدي براي جمهوریت و توسعه نظام نیست؟ 

در انتخابات مجلس وظیفه ما برگزاري انتخابات بود و کار دیگري از دست ما به عنوان مجریان برگزاري انتخابات بر نمی آمد. با نظارت
استصوابی که در قانون آمده هر کاري که اعضاي شوراي نگهبان انجام دهند کاملاً قانونی است. معناي کلمه استصوابی این است که
شوراي نگهبان می تواند منتخب مردم را رد صلاحیت کند و از ورود به شورا باز بمانند به طوري که اگر همه نهادها بسیج شوند نمی
توانند آن را حل کنند. انتقادات ما نباید به سمت اعضاي شوراي نگهبان برود بلکه این اشکال در خود قانون وجود دارد که باید یک

 
مطالبه عمومی براي اصلاح آن به وجود بیاید. بنابراین کسی نمی تواند قانون را اجرا نکند. 

در انتخابات شوراي شهر وضعیت فرق می کند و ما نظارت استصوابی را نداریم و از این جهت انتظار داریم رویه ها اصلاح شود. در

 
مورد انتخابات ریاست جمهوري دقیقا همین نگرانی ها وجود دارد و امید ما این است که این نگرانی ها درك شود. 

 
میرجلیلی، شهروندي یزدي: 

در ابتداي مسئولیت استانداري یزد شعار استفاده از جوانان را داشتید که به وعده هاي خود عمل نکرده اید و امروز بسیاري از فعالان

 
سیاسی اجتماعی به این امر انتقاد دارند. لطفا آماري از میانگین سنی مدیران استان در دوره مسئولیت خود ارائه دهید؟ 

یکی از افتخارات ما این است که معدل سن مدیران استان را کاهش داده ایم. در بحث جوانگرایی هم در انتصابات خود در چند ماه
اخیر سه بخشدار با پایین ترین سن ممکن منصوب و از دهیاران جوان در روستاها استفاده کرده ایم که نشان دهنده اعتماد ما به

 
جوانان است. 

 
دکتر محمدکاظم کوهی، استاد دانشگاه: 

به عنوان کسی که بیرون از یزد هستم متاسفانه مشاهده می کنم که یزد علیرغم حسن شهرت هاي خود در شاخص خیانت، طلاق و

 
سرانه زندانی استان نسبت به جمعیت افت بسیار شدیدي داشته است. 

موضوع دوم اینکه به عنوان استاد سم شناسی دانشگاه تهران معتقدم کارخانه شیشه اردکان آثار مخربی در محیط زیست دارد و

 
گسترش صنعتی یزد می تواند بر روي کوتاه بودن عمر جامعه و ناقص الخلقه زایی و مشکلات موثر باشد. 

باید در یزد به این سمت برویم که گسترش صنعت تا جاي ممکن گسترش صنایع سبز باشد و معضلات محیط زیستی را جدي

 
بگیریم. 

مشکل ما این است که بعضی از مسائل اجتماعی که بازتاب گسترده اي در جامعه دارد و تصور می شود که یک رشد غیر طبیعی اتفاق
افتاده است، در حقیقت اینطور نیست و نسبت به استان هاي دیگر در شرایط بهتري قرار داریم. براي مثال موضوع طلاق در استان داغ
شد و گفته شد که استان یزد در آمار طلاق در جایگاه دوم کشور قرار دارد. این در حالی بود که ما از نظر رشد طلاق در جایگاه دوم
بودیم نه خود جایگاه طلاق که استان یزد در جایگاه 25 کشور قرار دارد. بسیاري دیگر از آمارها نیز به همین شکل است اما پس از
بررسی آمارها متوجه جایگاه 30 یا 31 استان می شویم. یا اینکه 40 درصد زندانیان استان غیربومی و در حوزه مواد مخدر هستند که



در پاسگاه هاي عبوري یزد دستگیر و زندانی شده اند. دلیل دیگر رشد برخی از آمارهاي معضلات، گسترش شبکه هاي اجتماعی است

 
و هر اتفاقی که زیر پوست شهر می افتد بلافاصله رسانه اي می شود. 

در مسئله محیط زیست هم به دلیل همین محدودیت ها و الزامات بود که به سمت اقتصاد دانش بنیان رفتیم و کارخانه نوآوري و

 
تصویب برنامه نظام نوآوري را براي اولین بار در کشور در دستور کار قرار دادیم. 

 
محسن حائري زاده، فعال هنري: 

بنده به دلیل عدم التزام عملی به اسلام رد صلاحیت شدم و پس از اینکه با آقاي دشتی اردکانی نماینده اردکان صحبت کردم قول
دادند که مشکلی براي تایید صلاحیت ندارم اما تلاش من براي این که بدانم به چه دلیل رد صلاحیت شدم موثر نبوده و حتی پس از
ورود سخت به اتاق هیئت نظارت هم پاسخی داده نشد. به عنوان مجري انتخابات این حق را به کسانی که به ناحق از گردونه انتخابات

 
حذف می شوند بدهید که بتوانند در مقابل تهمت هاي اعضاي هیئت نظارت در صدا و سیما از خود دفاع کنند. 

دغدغه و انتظار شما کاملا به حق است که دوستان هیئت نظارت باید پاسخگوي مطالبات این چنینی باشند. چندین بار با نمایندگان

 
صحبت کردم که هر بار نسبت به این دغدغه ها پاسخ مثبت دادند اما در عمل اتفاقات دیگري افتاد. 

 
بهنام خواجه امینیان، خبرنگار و سرپرست خبرگزاري برنا در استان یزد: 

با توجه به حضور نماینده یزد در هیئت مرکزي نظارت بر انتخابات و اینکه ایشان پشت بسیاري از رد صلاحیت ها هستند، برنامه اي

 
براي مذاکره با هیئت مرکزي نظارت دارید؟ 

 
چه برنامه اي براي ایجاد بستر مناسب براي فعالیت احزاب در استان در نظر گرفته اید؟ 

 
برنامه مدیریت استان در حوزه کار و کارآفرینی براي جوانان چیست؟ 

خوشبختانه آقاي دکتر جوکار دبیر هیئت مرکزي نظارت هستند و کار ما براي رایزنی بسیار راحت است اما اینکه چه نتیجه بگیریم
مشخص نیست. تا کنون دو بار با ایشان صحبت کردیم و باز هم صحبت خواهیم کرد و امیدواریم که ایشان هم کمک کنند که

 
تصمیمات خوبی در هیئت مرکزي نظارت گرفته شود. 

با توجه به اعتقادي که به فعالیت احزاب داشتم مکانی را از آموزش و پرورش تحویل گرفتیم اما متاسفانه احزاب اصولگرا و اصلاح طلب

 
از این فضا استفاده آنچنانی نکردند. 

در حوزه کارآفرینی یکی از دستاوردهاي ما کاهش نرخ بیکاري در استان است. جدا از فارغ التحصیلان دانشگاهی نرخ بیکاري استان
یزد و نرخ بیکاري مردان بسیار پایین است تا جایی که بعضی از فرمانداران و واحدهاي صنعتی اعلام کرده اند که با کمبود نیروي کار
مواجه هستند این موضوع نشان دهنده شرایط بسیار خوب اشتغال در استان است اما در بعضی از رشته هاي دانشگاهی هیچ گاه
فرصت شغلی مناسب با این رشته ها نه تنها در یزد بلکه در کل کشور به وجود نخواهد آمد این مشکل به دلیل ایرادات نظام آموزش

 
عالی کشور است. 

 
ساعتچی، فعال حوزه فناوري اطلاعات: 

در دوران کرونا سامانه توزیع عادلانه ماسک و مواد بهداشتی را راه اندازي کردیم که این سامانه در جلسات ستاد تنظیم بازار بررسی

 
شده بود اما این موضوع در ادامه کم رنگ شد. با توجه به استقبال مردم از این سامانه دیدگاه خود را در این خصوص بفرمایید؟ 

این سامانه کمک بسیار خوبی در روزهاي بسیار سخت کرونایی، در توزیع عادلانه و دسترسی به مواد ضدعفونی کننده و اقلام
بهداشتی بود. در مکاتبه با رئیسگ جمهور و همچنین در جلسه استانداران پیشنهاد دادیم تا به عنوان پایلوت یک سري از اقلام در این
سامانه عرضه شود که گفته شد در سطح ملی این کار را انجام داده ایم. بنابراین هر کمکی که در داخل استان لازم باشد انجام خواهیم

 
داد. 

 
جعفرپور، معلم: 

انتظار داریم به عنوان ریاست شوراي آموزش و پرورش با جدیت بیشتري به مسئله اعتراض دانش آموزان در آموزش و پرورش ورود

 
پیدا کنید؟ 

اصلاً قرار به برخورد با دانش آموزان در یزد نبود. هم نیروي انتظامی و هم آموزش و پرورش نسبت به این موضوع توجیه بودند ولی



اتفاقی که افتاد این بود که دانش آموزان وارد محوطه آموزش و پرورش شدند. هرچند که بی سلیقگی شدد ولی به هر حال نیروي

 
انتظامی براي پیشگیري از اتفاق بدتر ورود کرد. 

 
شادي شفیعی، خبرنگار و فعال فرهنگی اجتماعی: 

یزد لقب شهر هوشمند را یدك می کشد و باید از اقتصاد سنتی فاصله بگیرد در حالی که به نخبگان استان فرصت پیاده سازي ایده

 
خود را نداده اید. شما به عنوان مدیر ارشد استان چه برنامه اي براي حمایت از نخبگانی که هنوز از یزد مهاجرت نکرده اند دارید؟ 

فضاي خوبی را براي حضور استارتاپ ها در یزد آماده کرده ایم. کارخانه نوآوري بهترین فضا و فرصت براي فعالیت استارتاپ ها و
شرکت هاي دانش بنیان است. همچنین جشنواره هایی را در حوزه نوآوري مصوب کرده ایم و در حال اجراست که در هیچ کجاي

 
کشور اتفاق نیفتاده است. ضمن اینکه یزد دومین استان بعد از تهران است که کارخانه نوآوري خواهد داشت. 
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؟؟؟؟خلیلی،؟؟؟؟؟ 

وجود این همه کارخانه کاشی و سرامیک و فولاد در سند آمایش و سازگار با محیط زیست و فرهنگ و کم آبی استان نیست. علاوه بر

 
این باید به شکل جدي تري به این موضوع فکر کنید تا بحث خروج سرمایه به این شکل وجود نداشته باشد. 

 
دغدغه هاي مشترکی است که ما هم آنها را دنبال می کنیم 

 
سمیه گلابگیران، خبرنگار و فعال اجتماعی: 

با توجه به اینکه توازن بین محیط زیست و توسعه صنعتی استان از شعارهاي شما در ابتداي مسئولیت استانداري بود اما این شعار

 
محقق نشد و بیشتر به سمت توسعه صنعتی رفتید. آیا در این مدت حکمرانان خوبی براي استان یزد بودید؟ 

کارهایی در حوزه محیط زیست و حفظ منابع آبی در استان یزد انجام شد که در گذشته سابقه نداشته است. مثلاً طرح سازگاري با کم

 
آبی را مصوب کردیم که در یک فرآیند چند ساله باید بیش از 200 میلیون متر مکعب آب صرفه جویی کنیم. 

بعضی از دوستان حکمرانی خوب را با حکمران خوب اشتباه می گیرند. حکمرانی خوب نتیجه تعامل دولت و بخش خصوصی و مردم
است و شاخص هاي مشخصی دارد و همه تلاش هاي ما این بوده است که این شاخص ها را در استان تقویت کنیم که خوشبختانه در

 
این راستا هم موفق بودیم و بحث شفافیت، مسئولیت پذیري، پاسخگویی، حاکمیت قانون و مشارکت مردم را تقویت کردیم. 

باید این مطالبه گري براي مسئولیت پذیري در جامعه وجود داشته باشد تا هر کسی در هر جایگاهی که قرار دارد مسئولیت اقدامات
خود را بپذیرد. متاسفم که بگویم در بحث همین انتخابات شوراها افراد دیگري رد صلاحیت کردند و امروز استانداري و فرمانداري هاي
ما تحت فشار داوطلبان هستند که چرا رد صلاحیت شده ایم و از ما مدرك مستند می خواهند. فرمانداران شهرستان هاي استان به
شدت تحت فشار هستند چرا که داوطلبین رد صلاحیت شده نمی توانند به افرادي که باید پاسخگو باشند دسترسی پیدا کنند.
مسئولیت پذیري یعنی هر کسی که رد صلاحیت کرده باید پاسخگوي افکار عمومی باشد. اینکه کسانی که هیچ نقشی نداشته اند

هدف انتقادات باشند و مسئولیت کارهاي دیگران را بر عهده بگیرند قابل قبول نیست.



اختتامیه رویداد ملی «دریاي برکت» برگزار شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1400/03/01

آئین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام(ره) و اختتامیه رویداد «دریاي
برکت» به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور برگزار شد.

آئین بهره برداري از یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام(ره) و اختتامیه رویداد «دریاي

 
برکت» به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور برگزار شد. 

به گزارش ایکنا به نقل از روابط عمومی بنیاد برکت، امیرحسین
مدنی، مدیرعامل بنیاد برکت در مراسم اختتامیه رویداد «دریاي
برکت» با اشاره به ظرفیت هاي مغفول مانده کشور در حوزه
پرورش آبزیان و تاکیدات رهبر معظم انقلاب بر فعالیت در این
حوزه گفت: یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت ایجاد

 
اشتغال براي 4 هزار نفر را به دنبال داشته است. 

مدنی ادامه داد: همچنین راه اندازي این تعداد طرح باعث تولید

 
5 هزار تن انواع آبزیان در کشور شده است. 

 
وي بیان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 300 طرح پرورش آبزیان برکت بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال است. 

مدنی تأکید کرد: براي سال 1400 نیز راه اندازي 2 هزار طرح پرورش آبزیان با تمرکز بر مناطقی در استان هاي لرستان، بوشهر و

 
خوزستان هدف گذاري شده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اجراي طرح هاي آبزي پروري این بنیاد در سراسر کشور اظهار کرد: باید از سواحل کشور استفاده
بهینه برد و طرح هاي پرورش ماهیان گرمابی و سردابی در قفس، استخر و پرورش میگو در راستاي استفاده از این ظرفیت و پتانسیل

 
است. 

وي با اشاره به سرانه پایین مصرف آبزیان در کشور اظهار داشت: سرانه مصرف سالانه آبزیان در ابتداي انقلاب تنها یک کیلوگرم بود

 
که در سال 99 به 13 کیلوگرم رسیده است. با این حال، همچنان تا متوسط مصرف جهانی که 22 کیلوگرم است فاصله داریم. 

مدنی با انتقاد از قیمت آبزیان در کشور بیان کرد: محصولات آبزي به یک کالاي لوکس در کشور تبدیل شده و بسیاري از خانواده ها

 
نمی توانند مصرف داشته باشند. 



مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به نقش واسطه ها و دلالان در گرانی آبزیان تصریح کرد: وظیفه حاکمیت و دولت ها است که با توجه

 
به ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود، در حوزه پرورش آبزیان کار ویژه اي انجام دهند. 

مدنی در مورد رویداد دریاي برکت هم توضیح داد: این رویداد به عنوان بزرگترین رویداد کارآفرینی نوآورانه در صنعت شیلات کشور و

 
براي ارائه طرح ها و ایده هاي خلاقانه براي پرورش آبزیان از سوي بنیاد برکت برگزار شده است. 

وي ادامه داد: از 485 طرح و ایده رسیده به این رویداد، 30 طرح برگزیده شده اند که سرمایه گذاري لازم براي عملیاتی شدن آنها از

 
سوي بنیاد برکت صورت خواهد گرفت. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: طرح ها و ایده هاي ارائه شده به رویداد دریاي برکت از سراسر کشور است و نهادها و سازمان هاي

 
دیگري هم براي سرمایه گذاري بر روي طرح هاي برگزیده اعلام آمادگی کرده اند. 

مدنی با تأکید بر ادامه داشتن رویداد دریاي برکت در سال جدید اظهار امیدواري کرد که کشور شاهد شکوفایی در حوزه تولید پرورش

 
آبزیان باشد. 

یادآور می شود، در این مراسم و از طریق ویدیوکنفرانس، تعدادي از طرح هاي پرورش آبزیان برکت در استان هاي لرستان، ایلام و
آذربایجان غربی به بهره برداري رسید. همچنین، نمایشگاهی با حضور 30 طرح برتر رویداد ملی دریاي برکت برگزار شد و از پنج طرح

 
برگزیده تقدیر شد. 

انتهاي پیام



پیوند خدمات بانک رسالت و جهاد دانشگاهی براي توسعه اشتغال

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1400/03/01

رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان قم گفت: جهاد دانشگاهی در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به فاز نهایی طرح یعنی
مرحله اتصال به بازار متقاضیان رسیده است و با توجه به این که بانک رسالت در زمینه توسعه کسب و کار و کارآفرینی

اقدامات شایسته اي انجام داده و ظرفیت مناسبی در این زمینه دارد، هم افزایی و پیوند ...

رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان قم گفت: جهاد دانشگاهی در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به فاز نهایی طرح یعنی مرحله
اتصال به بازار متقاضیان رسیده است و با توجه به این که بانک رسالت در زمینه توسعه کسب و کار و کارآفرینی اقدامات شایسته اي
انجام داده و ظرفیت مناسبی در این زمینه دارد، هم افزایی و پیوند خدمات دو مجموعه می تواند براي ارائه خدمات بهتر به متقاضیان

 
کسب و کار بسیار مفید باشد. 

به گزارش ایکنا از قم، رضا باقري رنجبر، رئیس بانک رسالت
استان قم، یکم خردادماه به همراه جمعی از مدیران با رئیس و
معاونان جهاد دانشگاهی واحد استان قم دیدار و شرحی از
امکانات و نحوه ارائه خدمات بانک رسالت را بیان کرد و از
اقدامات این بانک در خصوص ارائه تسهیلات به شهروندان

 
گزارشی ارائه داد. 

وي با بیان اینکه براي حمایت از کسب و کارهاي نوپا و کمک به
توسعه اشتغال در کشور تجهیزات مورد نیاز کسب و کارها را
تهیه می کنیم و در قالب تسهیلات بانکی به متقاضیان تحویل

می دهیم، گفت: در صورتی که فرد متقاضی کسب و کار نیازي به تجهیزات نداشته باشد و به دنبال بازار کار باشد شرکت واسطی که

 
در بانک فعالیت کرده، بازار فروش محصولات تولیدکننده را تأمین می کند و در سود تولید شریک می شود. 

باقري رنجبر با تأکید بر اینکه سهم مشارکت بانک در فروش محصولات تولیدکنندگان تنها 20 درصد از سود تولید است، گفت: در

 
حال حاضر در دو زمینه دامداري و پوشاك آماده همکاري با کسب و کارهاي نوپایی هستیم که توان فروش محصولات خود را ندارند. 

رئیس بانک رسالت استان قم افزود: خیرین با افتتاح حساب و اختصاص اعتبار حساب خود به توسعه کسب و کار و کارآفرینی این
امکان را به بانک رسالت می دهند تا با ارائه تسهیلات و تأمین تجهیزات مورد نیاز متقاضیان، در زمینه توسعه اشتغال در کشور خدمت

 
کند. 

محمد حیدري، رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان قم نیز در این دیدار گفت: جهاد دانشگاهی در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به
فاز نهایی طرح یعنی مرحله اتصال به بازار متقاضیان رسیده است و با توجه به اینکه بانک رسالت در زمینه توسعه کسب و کار و
کارآفرینی اقدامات شایسته اي انجام داده و ظرفیت مناسبی در این زمینه دارد، هم افزایی و پیوند خدمات دو مجموعه می تواند براي

ارائه خدمات بهتر به متقاضیان کسب و کار بسیار مفید باشد. 



وي افزود: جهاد دانشگاهی می تواند آموزش کارکنان و خانواده هاي بانک رسالت را پوشش دهد و در خصوص آزمایشات تشخیص

 
طبی و درمان هاي حوزه زنان و نازایی با بانک رسالت همکاري داشته باشد. 

حیدري در ادامه گفت: به مدد جهاد دانشگاهی و توسعه مراکز درمان ناباروري در کشور و انتقال دانش پزشکی و فنی این نوع خدمات
به مراکز خصوصی و دولتی توسط این نهاد، ایران جزو 10 کشور برتر در حوزه خدمات درمان ناباروري است؛ به طوري که باعث رونق
گردشگري سلامت و جذب گردشگران خارجی مسلمان و غیرمسلمان به کشور شده است و با کمک به فرزندآوري به استحکام خانواده

 
هاي ایرانی کمک می کند. 

انتهاي پیام



برگزاري جشنواره ایده در منطقه آزاد ارس

منبع: آرمان تبریزشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1400/03/01

آرمان تبریز-جشنواره ایده با هدف شناسایی و حمایت ایده هاي نوآرورانه و فناورانه و کمک به ایجاد کسب و کارهاي فناورانه
و دانش بنیان در منطقه آزاد ارس برگزار خواهد شد. به گزارش خبرنگار ما در تبریز ؛این جشنواره در محورهاي جمله

کشاورزي نوین و فناوري هاي گلخانه اي، فناوري اطلاعات و ارتباطات، گردشگري، ...

آرمان تبریز-جشنواره ایده با هدف شناسایی و حمایت ایده
هاي نوآرورانه و فناورانه و کمک به ایجاد کسب و کارهاي
فناورانه و دانش بنیان در منطقه آزاد ارس برگزار خواهد

 
شد. 

آرمان تبریز-جشنواره ایده با هدف شناسایی و حمایت ایده
هاي نوآرورانه و فناورانه و کمک به ایجاد کسب و کارهاي
فناورانه و دانش بنیان در منطقه آزاد ارس برگزار خواهد

 
شد. 

به گزارش خبرنگار ما در تبریز ؛این جشنواره در محورهاي جمله کشاورزي نوین و فناوري هاي گلخانه اي، فناوري اطلاعات و
ارتباطات، گردشگري، تجهیزات پزشکی، طراحی و تولید تجهیزات، قطعات و مواد مورد نیاز صنایع، اصلاح فرایند تولید و افزایش بهره
وري، دارو و فراورده هاي پیشرفته حوزه درمان، محصولات پیشرفته مبتنی بر فناوریهاي شیمیایی، بازاریابی و خدمات تجاري سازي،

 
انرژي هاي نو و تجدیدپذیر برگزار می شود. 

ایده هاي پذیرش شده در جشنواره با استقرار در مرکز رشد واحدهاي فناور ارس از مزایاي ارائه تسهیلات مالی حمایتی،تسهیلات
صندوق پژوهش و فناوري ارس،تخصیص دفتر کار رایگان،تخفیف در هزینه اجاره سوله هاي صنعتی و کارگاه هاي تولیدي و مزایاي

 
قانونی فعالیت در مناطق آزاد و خدمات مشاوره و پشتیبانی برخوردار خواهند شد. 

اساتید،پژوهشگران، دانشجویان، صاحبان صنایع، کارآفرینان و صاحبان ایده هاي نو می توانند براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر تا

 
تاریخ 17 خرداد 1400 به آدرس http://eastp.ir/Event مراجعه کنند. 

مدیر مرکز رشد ارس با تاکید بر اینکه ایده هاي ارائه شده علاوه بر نوآور بودن باید از قابلیت تبدیل به کسب و کار و ارائه محصول به
بازار برخوردار باشند افزود: ایده هاي ارسالی پس از داوري توسط اساتید دانشگاهی و متخصصان هر حوزه، در صورت دارا بودن ویژگی
هاي لازم مورد پذیرش قرار خواهند گرفت و می توانند با استقرار در مرکز رشد واحدهاي فناور ارس از مزایاي قانونی در نظر گرفته

 
شده براي این حوزه بهره مند شوند. 

ذکایی ایجاد انگیزه و حمایت از پیدایش و ارائه ایده هاي خلاق و بالفعل نمودن نتایج حاصل از مطالعات و پژوهش ها به منظور تقویت
ارتباط میان دانشگاه ها و صنایع، توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی و نوآوري و آشنایی جامعه با مراکز رشد و خدمات ارائه شده در

 
این مراکز براي نوآوران و کارآفرینان را اصلی ترین اهداف برگزاري جشنواره اید عنوان کرد. 

مرکز رشد واحدهاي فناور ارس وابسته به پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی در سال 95 با هدف حمایت از ایده هاي نو آغاز به کار
کرده و هم اکنون 47 شرکت فناور در این مرکز مستقر هست.




